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Bir sevdanın adı; Çumra

Bir toprak parçasından çok daha fazlası,

Daha çok kâh çamur kâh tozla yoğrulan insanın, 
medeniyetin hikayesi,

Milli Mücadele, cihat ve vatan uğruna adanmışlığın 
vücut bulmuş hali Türkiye ise onun somut ürünü, 
Dağlı, Türkmen, Yörük, Ovalı, Çerkez, Pomak, Kürt, 
Alevi, Tatar, Gürcü ve dahasının harmanlandığı, birlikte 
demlendiği, birlikte kardeşçe yaşadığı model,

Anadolu ve Osmanlı Coğrafyası’nın mağdur ve 
mazlumlarının toplanma merkezi, yeni yurtları, bir 
potada kaynaştığı yer,

Osmanlı Projesi, Cumhuriyet uygulaması olması 
özelliği ile komplekssiz tam bir örnek,

1. Merhalesi Abdülhamit Han Hz.’nin kurguladığı, 
3. Merhalesi Mavi Tünel remzi ile Merhum Erbakan 
Hocam’ın temellendirdiği planlı sulamanın merkezi,

İleriye umutla bakmak için sağlam bir temel,

Çiftçi-sanatçı, siyasetçi-bilim adamı, esnaf- bürokrat, 
görev adamı-lider her renk, her kabiliyetten insanı 
yetiştiren mümbit toprak,

Güneşin kavurduğu topraklardan alın teri ile Türkiye’yi 
doyuran, buğday, şeker pancarı, mısır, fasulye, domates, 
nohut, ismiyle özdeş kavun dahil onlarca mahsulün 
üretim merkezi,

Ve benim için;

Kimlik ve kişiliğimin mayalandığı, temellendiği yer,

Gazetecilik aşkımın İmam-Hatip yıllarında filizlendiği,

Halen rüyalarımdan babam rahmetlinin elleri ile yaptığı 
huzur yuvamızda uyandığım,

Soframızdan misafirin eksik olmadığı,

Dedem rahmetlinin elimden tutup, camiyle-cemaatle 
tanıştırdığı, bağla-bahçeyle buluşturup hayata 

hazırladığı,

Çarşamba’nın kenarında çamurla hamur olduğum,

Ait olmaktan daima mutlu olduğum yerin adı; Çumra.

Duygudan arınmadan bakamayacağım ve sevdayla 
bağlı olduğum ilçem Çumra ile ilgili bir çalışma ile 
karşınızdayız.

Değerli çalışma arkadaşlarım Sorumlu Yazı İşleri 
Müdürümüz Abdullah Akif Solak ve İbrahim 
Büyükharbut bu çalışmanın ortaya çıkmasında büyük 
emek ortaya koydu. Değerli Ağabeyim Abdullah Sucu 
ile dost-gardaş Çumra’nın Sedat Ulupınarlı Hocası’nın 
rehberlik ve desteği bu eserin vücut bulmasında 
vazgeçilmez değerde.

Çumra’nın Yıldızları, şehrin bugününe ışık tutmaya 
çalışıyor. Tarım-ticaret ve sanayisinin kahramanlarını 
size takdim ediyor. Bu yönü ile anın fotoğrafını çekerek 
tarihe kayıt düşüyor.

Alanlarında övgüye değer çalışmalar ortaya koyan, 
üretim ve istihdam oluşturan iş dünyasının mensupları 
ile oda ve derneklerimizin çalışmaları da fotoğraf ve 
yazılarla anlatılıyor.

Öte yandan Çumra Belediyesi, Çumra Şeker’in 
çalışmaları da değerli Başkanlar Recep Candan ve 
Recep Konuk’un ağzından sizlere aktarıyor.

Elinizdeki eserin Çumramız için faydalı olmasını diliyor, 
yeni girişimler ve yatırımlar için cesaret verici olması, 
yeni ufuklar açmasını temenni ediyorum.

Yenigün Gazetesi her zaman Çumra’nın yanında 
yer almaya, Çumra ve Çumra’ya ilişkin meselelerde 
duyarlılığını ve pozitif ayrımcılığını ortaya koymaya 
devam edecektir.

Yeni çalışmalarda buluşmak dileği ile kalın sağlıcakla...

musTaFa arsLan
Yenigün Gazetesi Yönetim Kurulu Başkanı
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Çumra; Bir vusLaT ÖYKÜsÜ 

Yaklaşık 9000 yıl önce insanların Çarşamba 
suyunun etrafında toplanıp, bilinen ilk şehir 
hayatını kurdukları yerdir Çumra. 

Mimar Haydar Paşa’nın Yavuz Sultan Selim Han’ın 
yapacağı seferler öncesinde geçilecek güzergâhtaki 
yol, köprü han gibi tesisleri planlarken, Beyşehir’den 
Çarşamba çayıyla gelen suların taşmasıyla ovayı 
bataklığa çevirmesinin önlenebilmesi amacıyla bentler 
ve göletler yapılarak kontrol altına alınmasına dair 
planlarına konu ettiği bir yerdir Çumra. 

Yavuz Sultan Selim Han’ın, askerleriyle geçerken 
çamurdan sakınmaları amacıyla “Çemrenin” emrini 
verdiği yerdir Çumra. 

Rivayete göre Dedemoğlu köyünden geçerken sultan 
Yavuz ve ordusunun bir ihtiyarın sunduğu pilav ve 
ayranı ile doyduğu fakat pilav ve ayranın bitmediği 
yerdir Çumra.  

Hayıroğlu köyünden Kurukafa Mehmet Efendi’nin 
Beyşehir gölünden Çarşamba çayıyla gelen suların 
taşkınlarını önleyebilmek amacıyla kanal ve bentlerle 
kontrol altına alarak ovanın düzenli sulanması amacıyla 
başlattığı sivil dayanışma ve imece hareketinin 
merkezidir Çumra. 

Dönemin Konya Valisi Avlonyalı Ferit paşanın, Kurukafa 
Mehmet Efendi’nin bu hayalini bir proje olarak sultan 
Abdülhamit Han’a sunması ve Sultan Abdülhamit 
Han’ın da uygun bularak yapımı devam eden Hicaz 
Demiryolu projesine ekleterek ihalesini yaptırdığı 
Osmanlı’nın ilk sulama şebekesinin kurulduğu yerdir 
Çumra. 

Hicaz – Bağdat Demiryolu projesi ile Osmanlı 
Devleti’nin ilk sulama projesinin vuslat noktasında 
kurulmuş bir ilçedir Çumra.  Birisi Allah ve Resulüne 
giden Hicaz yolu, diğeri ise bu dünyada hayatın sebebi 
olun suyun izlediği yol. İki hayırlı yolun ve iki hayırlı 
yolculuğun vuslatıdır Çumra. 

Elbet bir gün buluşacağız, bu böyle yarım kalmayacak… 

İnanıyoruz ki bir gün Hicaz Demiryolu yüksek hazlı 

trenlerle yine açılacak ve insanımız Çumra’mızdan 
bindiği trenle inşallah bu kutlu yoluculuğa çıkabilecek. 

Bu iki hayırlı projeden birisi olmasaydı muhtemelen 
Çumra ilçesi olmayacaktı.  

Demiryolu veya sulama kanalları farklı güzergâhlar 
izleselerdi muhtemelen yine Çumra diye bir ilçe 
olmayacaktı.  

Hem Hicaz Demiryolu ve hem de Sulama projesi ile 
Sultan Abdülhamit Han, Çumra’mızın temellerini 
atmıştır. Çumra’mız temelleri Osmanlı Devletince 
atılan ve genç Türkiye Cumhuriyeti tarafından 1.926 da 
çıkarılan bir kanun ile ilçe yapılan yerdir. 

Hem Osmanlı Devleti’nin ilk sulama (İSKA) İdaresinin 
ve hem de Türkiye Cumhuriyetinin 1.957 yılında Devlet 
Su İşleri Genel Müdürlüğü kurulana dek ilk Sulama 
İdaresinin kurulduğu ve faaliyetini sürdürdüğü yerdir 
Çumra. 

İlk arazi toplulaştırmasının yapıldığı ve birçok tarım 
ürününde ülkemizin en büyük üreticisidir Çumra’mız.  

Ovalısı, dağlısı, yörüğü, türkmeni, kürdü, çerkezi, 
pomağı ve göçmenleriyle Osmanlı coğrafyasındaki her 
bölgeden insanlarımızın gelip buluştukları ve vuslatla 
gelişip büyüyen ilçedir Çumra.  

Daha düne kadar bağrında büyüttüğü ve tabiri caiz 
ise everip ayrı ev açtığı, yakın tarihte ilçe olma hakkı 
kazanan Akören e Güneysınır ilçelerinin bir anlamda 
baba ocağıdır Çumra’mız. 

Cennetten bu dünyaya sürgün edilmekle başlayan 
yolculuğumuzda Çumra pek çok muhacir ailelere 
ev sahipliği yapmış ve kucak açmıştır. Yerlisi 
sivrisineklerdir denilir şakayla karışık. İnsanın bu 
dünyadaki hayatının, adeta yolcunun bir gölgelikte 
konaklaması gibi olmasına benzer şekilde hepimiz farklı 
yörelerden gelip konaklamışız Çumra’da. Çumra artık 
bizim evimiz, yuvamız olmuş. 

Hem geçmişte ve hem de günümüzde pek çok farklı 
yörenin insanına kucak açmış bir büyük buluşmanın 
adıdır Çumra.

reCeP Candan
Çumra Belediye Başkanı
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YerLeŞiK HaYaTın ve Tarımın BaŞLadıĞı 
ÇaTaLHÖYÜK’Ten TarımsaL ÜsT YaPısını TamamLaYan, 

POTansiYeLini KeŞFeden ve ZenGinLiK 
ÜreTen Çumra’Ya

Şehirlerin, ilçelerin, kasabaların da insanlar 
gibi karakteri, dışarıdan bakınca görülebilen, 
tanımlanabilen, kendine has vasıfları olur.   

        Çalışkan-tembel, sakin-heyecanlı, dingin-hareketli, 
çekingen-cesur, zengin-yoksul, girişken-kendi halinde, 
canlı-cansız, üretken-kısır, yenilikçi-muhafazakâr gibi. 
Ana geçim kaynağı da şehrin ilçenin isminin ayrılmaz 
parçası olur yıllar içinde; Sanayi şehri, turistik kasaba, 
tarım şehri, pınarlarından süt akan kasaba, bürokrat 
membaı, gurbetçi köyü gibi…

Şehirlerin, illerin, ilçelerin karakterlerinde belirleyici 
olansa şüphesiz o şehrin, o ilçenin sakinlerinin tutum 
ve davranışları ile organize veya değil ortak hareket 
edebilme kabiliyetleri, yaşadıkları topraklara duydukları 
bağlılık, o toprakları miras bırakacakları nesiller için 
şehirlerini kasabalarını abat etmek için gösterdikleri 
gayrettir. Tıpkı bunun tam tersinin de olabileceği gibi.

İnsanların tutum ve davranışlarının yanı sıra bir 
yerleşim yerinin geçim kaynağı konusunda yani 
vasfında bir belirleyici unsur daha vardır, o da 
coğrafyadır. Yani Allah’ın bahşettiği imkânlar. 
Mesela deniz kıyısında olup da balıkçılıktan imtina 
edemezsiniz. Ya da yaylada yerleşip hayvancılık 
yapmaya üşenemezsiniz. Kıraçta bir yerleşimdeyseniz 
sanayiye ya da ticarete ya da el sanatlarına 
mecbursunuzdur.

Bu çerçevede Çumra bir tarım şehridir ve tarımsal 
üretimden imtina edemez. Geleceğini inşa ederken 
tarımsal üretimden kopamaz, tarımsal sanayiyi 
ihmal edemez. Çumra tarım şehri vasfını bugün ya 
da yakın geçmişte kazanmamıştır. Dünya tarihinde 
önemli bir eşik, insanlığın avcı toplayıcılıktan 
yerleşik hayata geçişi Çumra’da gerçekleşmiştir. 
Binlerce insan Çatalhöyük’e yerleşmiş, tohum ekip 
biçerek yaşamaya, evcilleştirdikleri hayvanlardan 
sağladıkları ürünlerle gıda ihtiyacını karşılamaya 
başlamıştır. Toplu yaşamanın olmazsa olmazı yönetim 
organizasyonlarının ilk mayası da Çumra’da çalınmış, 
ticaret bugün bizim oturduğumuz coğrafyada 
şekillenmeye başlamıştır.

“Çumra şehri, merkez olarak tarihi çok yakın bir 
geçmişe dayanmakla beraber, çevresi eski bir 
yerleşime sahiptir… M.Ö. 7.000 yılları öncesi neolitik 
devre ait medeniyetin buradan başlayıp dünyaya 
yayıldığı anlaşılmıştır. Çumra yöresinde ovanın düz 
ve geniş alüvyal topraklarının kolay işlenebilmesi ve 

bu topraklardan bol ürün alınması bu sahanın tarih 
boyunca sürekli savaş alanı haline gelmesine sebep 
olmuştur.” (*) Bundan 90 asır önce insanların yerleşik 
tarım yapmasına sebep olan da onlarca savaşta on 
binlerce insanın ölmesinin nedeni de Çumra’nın 
bereketli topraklarıdır. Birincisinde bir keşif yapılmış, 
o zamanın iptidai aletleriyle toprağın işlenebileceği 
ve binlerce insanın dağ bayır gezmeden yaz kış gıda 
ihtiyacının karşılanabileceği keşfedilmiştir. İkincisi ise 
daha müreffeh yaşayabilmek için Çumra topraklarının 
kanla bedel ödenebilecek kadar cazip ve bereketli 
olması orduları, sultanları, imparatorları, beyleri 
harekete geçirmiştir.

Bugün bizim üzerinde oturduğumuz, gelecek nesillere 
emanet edeceğimiz bu topraklar biraz yorulsa da 
aynı topraklardır. Yani elle bile işlendiğinde bereketini 
cömertçe sunan topraklar. Uğruna can feda edilecek 
kadar kıymetli topraklar.

Bizim, biz Çumralıların birinci vazifesi bu kıymetli 
toprakların en büyük hazinemiz olduğunu, tarım şehri 
unvanını dünya tarihinde ilk alan coğrafya olduğumuzu 
unutmadan bu toprakların bereketini daha değerli 
hale getirmek, çok çalışıp, vizyoner işler yapıp gelecek 
nesillere mensubu olmaktan gurur duyacakları ve 
sakinlerine huzurlu ve müreffeh bir yaşam imkânı 
sunan Çumra’yı emanet bırakmaktır. En azından biz 
bunun için gayret ediyoruz. Yani tarihi evvelden beri 
tarımsal üretimin ilk başladığı ve hala dünyanın en 
değerli coğrafyalarından biri olan Çumra’mızın tarımsal 
üretim potansiyelini tarımsal sanayi üst yapısıyla 
bezeyip bu topraklarda üretilenin artı değerlerin bu 
topraklarda kalarak Çumralıların ve gelecek nesillerin 
müreffeh yaşaması için gayret ediyoruz. Şüphesiz 
yapılanlar var, yapılması gerekenler var, yapılacaklar 
var.

MEVKA’nın 2019 Yılı Çumra İlçe Raporu’nda Çumra’nın 
güçlü yanları sıralanırken ilçemizin geniş ve verimli 
topraklara sahip olması, tarımın uygun tekniklerle 
yapılması, alternatif ürünlere yönelme kabiliyeti, 
tarımsal sanayide güçlü kuruluşlara sahip olması gibi 
önemli avantajları sıralanıyor. Zayıf yanlar arasında 
ise sulama imkanlarının azlığından kırsaldan göçe, 
üretilen tarımsal ürünlerin pazarlanmasından, 
toprakların ve turizm potansiyelinin yeteri kadar 
değerlendirilememesine kadar hepimizin aşağı 
yukarı dost sohbetlerinde dile getirdiğimiz sorunlar 

reCeP KOnuK
PANKOBİRLİK Genel Başkanı
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sıralanıyor. Raporda hem tarımsal sanayinin istenilen 
seviyede olmamasına hem de tarıma dayalı sanayinin 
gelişmiş olmasına tablonun iki sütununda yan yana yer 
verilmiş. (**) Bu bir çelişki ya da birbirini tekzip eden 
iki farklı tespit değildir. Bu cümleler, olanın üzerine 
Çumra’nın çok daha büyüğünü yapabilme kabiliyetine 
sahip olduğunu, çok daha büyük tarımsal sanayiyi 
besleme potansiyeline bu toprakların sahip olduğunu 
ilan eden, isteyen, arzu eden cümlelerdir.

9.000 yıldan beri tarımsal ürün üretiminde ihtisaslaşmış 
Çumra, tarım şehri vasfını bir üst aşamaya hızlı 
adımlarla taşımaya başlamıştır. Dünün Çumra’sı ile 
bugünün Çumra’sının içinde geçim olan sohbet 
konuları da, gelir kaynakları da, geliri de, iş imkânları da 
değişmiş, daha az evladımız ekmeği için gurbete çıkar 
olmuştur. Evladınızın büyümesi nasıl zamana yayılır 
ve boy attığını kilo aldığını fotoğraflara bakınca daha 
keskin fark ederseniz, Çumra’daki zamana yayılmış 
değişimde öyledir. Şehirlerdeki değişimi gösteren en iyi 
fotoğraf ise şüphesiz istatistiklerdir.

Mesela, Bayram Tuncer ve Tahsin Tapur’un Marmara 
Coğrafya Dergisinde yayınlanan makalelerinde 
paylaştıkları tabloya göre 2000 yılında Çumra’da 
sanayide çalışıp ekmeğini kazanan Çumralı sayısı 
sadece 623 hemşehrimizden ibarettir. Hizmetler 
sektöründe yani lokanta, kafe, okullar, adliye, belediye 
ve benzerlerinde çalışan hemşehrilerimizin sayısı ise 
o tarihte 4.562’dir. DPT’nin 2004 yılında son yaptığı 
İlçelerin Sosyo-Ekonomik Sıralaması Araştırmasına (***) 
göre de Çumra Şeker açılmadan önce sanayide çalışan 
hemşehrilerimizin sayısı 900’ün, hizmetler sektöründe 
ekmeğini kazanan Çumralıların sayısı 5.000’in biraz 
üzerindedir.

MEVKA’nın 2019 yılında yayınladığı Çumra İlçe 
Raporu’na göre ise imalat sanayinde çalışanların 
sayısı 2018 yılında 3.500’e yaklaşmış, gıda sanayinde 
çalışanların sayısı 2018 itibarıyla 2.772’yi bulmuştur. 
Bugün itibarıyla Çumra Şeker’de ekmeğini kazanan 
evlatlarımızın, kardeşlerimizin sayısı 3.129’dur. 2000 
yılında sanayi ve hizmetler sektöründe 6.000 kişiye 
sigortalı iş imkânı sunabilen Çumra bugün bu rakamı 
ikiye katlamıştır. 20 yılda Çumra’nın aldığı mesafe 
geçirdiği değişimin en net izahı bu rakamlardır. Yine 
aynı raporda Çumra’nın çıktığı yol ve aldığı mesafeyi 
gösteren başka rakamlarda mevcuttur. Mesela, 
Çumra’da 2000 yılında 33 kişi çalışıp 67 kişiye bakarken 
2018’de bu rakam yaklaşık 45 çalışanın 55 kişiye baktığı 
bir düzeye evrilmiştir.

Bundan 8-10 sene önce yaklaşık 400 bin dekar arazinin 
nadasa bırakıldığı Çumra’da 2018’de nadasa bırakılan 
arazi miktarı 131 Bin dekardır. Niye? Çünkü, ürün 
çeşitliliğini arttıracak, hayvancılığı destekleyecek 
gelişmeler o arada olmuştur.

Panagro Et ve Süt Entegre Tesislerinin temelinin atıldığı 
2011 yılında 17.102 sağılan büyükbaş hayvana sahip 
Çumra’da 2018’de sağılan büyükbaş hayvan sayısı 
37.523’e yükselmiştir.

2000’li yılların başında yurtdışı pazarlarla bağı 
ithalattan ibaret olan Çumra bugün Çumra ovasında 
üretilen pancardan, buğdaydan, patatesten üretilen 
onlarca kalem ürünü Amerika Kıtasından Asya Kıtasına, 
Afrika Kıtasından Avrupa Kıtasına kadar 100’e yakın 
ülkeye ihraç etmekte sadece yurt içi pazarlardan değil 
yurt dışı pazarlardan da Çumralının pay almasını 
sağlamaktadır. Çumra Entegre Tesislerinde yer alan 
Şekerli Mamuller ve Çikolata Üretim Tesisleri ile Unlu 
Mamuller, Bisküvi Kek ve Gofret Üretim Tesislerinden 
her yıl yurt dışına giden binlerce konteyner aynı 
zamanda Çumra’nın tanıtım elçileri, Çumra ticaretinin 
öncü kuvvetleri, atıştırmalık ürünlerin ambalajı 
üzerinde yazan Çumra Tesislerinde üretilmiştir yazısı 
gelecekte bu topraklarda serpilecek gıda sanayi ve 
markalarının referans mektubudur. Biz Çumra’dan daha 
da gelişip serpilecek gıda sektörü için şimdilik yüze 
yakın ülkeye uzanan ticaret yolları ağı açtık, bu yolu 

hem kendimiz genişleteceğiz hem de takipçilerimiz 
genişletecek ve daha işler hale getirecek ki, Çumra’nın 
bereketli topraklarını alın teri ile sulayanlar bu bereketi 
zenginliğe dönüştürebilsin.

Bu değişimin izini patates, pancar, ayçiçeği, mısır gibi 
onlarca kalem üründen izlemek mümkündür. Ancak 
bu değişimin sonucu ve daha büyük değişime dair 
verdiği işaret en az istihdam rakamları ve istihdamın 
kompozisyonu ile tarımsal üretim rakamlarındaki 
değişim ve canlanma kadar önemlidir. Bunun 
sonucunda şu olmuştur. Ortaokul veya dengi meslek 
okulu mezunlarının Çumra’da oturanlara oranı 2008’de 
3,1 iken 2017’de 10,3’e, lise ve meslek lisesi mezunlarının 
oranı 2008’de 9,2 iken 13,7’ye yükselmiştir. Yüksekokul 
ve fakülte mezunlarının Çumra nüfusu içindeki oranı 
2008’de 2,2 iken 2017 de % 6,6’ya çıkmış, yüksek lisans 
yapıp da Çumra’da ikamet eden hemşehrilerimizin 
sayısı 2008’de 1.000 kişide 1 iken 2017’de 1.000 kişide 
3’e çıkmıştır. Yani Çumralının yemeyip içmeyip okutup 
yetiştirdiği evlatlarının önemli bir kısmı artık gurbete 
çıkmadan da memleketlerinde mesleklerini icra 
edecekleri iş ve işler bulabilmektedirler.

Çumra üzerinde yer aldığı toprakların sunduğu bereketi 
daha iyi değerlendirdikçe ve coğrafyasının potansiyelini 
harekete geçirdikçe sakinlerine daha iyi imkânlar 
sağlayacak ve her Çumralı, Çumralı kimliğinden çok 
daha fazla gurur duyacak, evlatlarımız, komşularımız 
ekmek peşinde gurbet çilesine katlanmayacak, sıla 
hasreti çekmeyecek. 

Bugün geldiğimiz nokta güzergâhta aldığımız önemli 
bir mesafedir, ancak son nokta değildir. Çiftçisi, işçisi, 
iş insanı, esnafı, girişimcisi, bürokratı, siyasetçisi, 
gazetecisi, akademisyeni, aydını, öğretmeni kısaca 
şehirde yaşayan herkesin bu şehre katacağı daha 
çok şey, yapacağı daha çok iş var. Biz insanın içini 
ferahlatan, bakınca mutlu olacağı bir tablo çiziyoruz, 
herkesin bu tabloya nakşedeceği bir çizgi mutlaka var 
ve olmalı da.

Mesela, binlerce yıldır tarımsal üretiminin merkezi 
konumunda olan Çumra’nın gıda sanayisinde söz sahibi 
olmasıyla yetinemeyiz, Çatalhöyük’ün bulunduğu 
coğrafyanın gıdanın referans merkezi de olması gerekir. 
Bitkisel ve hayvansal üretimde dünyaya okulluk yapmış 
bu bölgenin gastronomide de en önde olması lazım. 
Tarihi rolünü pekiştirecek bir aşçılık okulu, gastronomi 
bölümü en fazla her halde Çumra’ya yakışır. Mesela, 
Çatalhöyük gibi medeniyetlerin filizlendiği ve yeşerdiği 
bir tarih hazinesine sahip Çumra’mıza yerli yabancı 
yılda sadece 9.541 turistin gelmesi ve yabancıların 
konaklama süresinin sıfır gün olması bu konudaki 
eksiklerimizi düşünmek için yeter sebeptir.

Şüphesiz konuşacağımız onlarca detay vardır, 
ancak unutmamak lazım ki, bizden önceki nesiller 
yaptıklarıyla Çumra’ya bir kimlik kazandırdılar, bugünkü 
nesiller de yaptıkları ve yapacaklarıyla Çumra’nın 
vasıflarına, karakterine yeni eklemeler yapacaklar. 
Bizim üstümüze düşen tarımın doğduğu yer olan 
Çumra’nın sakinlerini müreffeh yaşatacak, evlerine 
yani Çumra’ya aidiyet duygularını kuvvetlendirecek, 
Çumra’nın karakter özelliklerini muhafaza etmek ve 
pekiştirmektir. Çalışkan, heyecanlı, hareketli, cesur, 
zengin, girişken, canlı, üretken, yenilikçi Çumra 
kimliğini ne kadar pekiştirirsek gelecek nesillere ve 
evimize karşı mesuliyetimizi o kadar yerine getireceğiz. 
Niyet ve gayret bu olduktan sonra Çumra için detaylar 
teferruattır.

KAYNAKÇA:

(*) Bayram TUNCER, Doç. Dr. Tahsin TAPUR – Çumra’da 
Şehirleşme ve Şehirsel Fonksiyonlar – Marmara 
Coğrafya Dergisi Sayı:25, Ocak-2012

(**) MEVKA Çumra İlçe Raporu - 2019

(***) DPT İlçelerin Sosyo-Ekonomik Gelişmişlik 
Sıralaması Araştırması -2004
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anadOLu’nun renKLi inCisi: Çumra

Medeniyetin başlangıcı olarak kabul edilen ve insanlığın 
avcı-toplayıcı yapısından üretime dayalı bir modeli 
benimsediği yerleşik hayata geçişe tanıklık eden 

topraklar, Anadolu’da uzun yıllar kadim medeniyetlere ev 
sahipliği yapan Konya’mızda yer alıyor. Şehrimizin en nadide 
köşelerinden birisi olan Çumra hem tarihi ve kültürü hem 
doğal güzellikleri hem de güçlü üretim kapasitesiyle parlayan 
bir yıldız olarak karşımıza çıkıyor.

Adını büyük hükümdar Yavuz Sultan Selim’in Mısır Seferi 
sırasında askerlerine verdiği “paçalarınızı çemreleyin” emrinden 
alan Çumra, Cumhuriyetimizin banisi Atatürk’ün “Bu şirin 
beldeyi geliştirmek, buraya önem vermek lazımdır. Çumra ilçe 
olmaya layıktır.” sözünün ardından 1926 yılında ilçe merkezi 
haline geldi. 

Ancak Çumra’nın tarihine baktığımızda ilçenin hikâyesinin 
binlerce yıl öncesine dayandığını görüyoruz. Öyle ki, 1961 
yılında yapılan kazılar insanlık tarihi için büyük öneme sahip 
yerleşik hayata geçişin ilk izlerine bu topraklarda rastlamamıza 
vesile oldu.

insanlığın gelişimine ışık tutan topraklar

İlçemizin tarihi, tıpkı insanlığın yerleşik hayata geçişinin 
de başlangıcı gibi, Çatalhöyük ile birlikte 9 bin yıl öncesine 
dayanıyor. Çatalhöyük ile birlikte Çumra’mızda bulunan 
ve insanlığın sosyal değişim ve değişimine tanıklık eden 
Sırçalıhöyük, Seyithanhöyüğü, Karahöyük, İçeriçumra 
Höyüğü, Üçhöyük aynı zamanda da yerleşik hayata geçişin ilk 
unsurlarını bize armağan ediyor.

İnsanlığın yerleşik düzeninin doğup tüm dünyaya yayıldığı 
bu topraklarda Neolitik Çağ’a (Yeni Taş Çağı) ait birçok kalıntı 
bulunmasına rağmen Çatalhöyük Neolitik Kenti kalıntıların 
boyutu, yaşayan toplumların yoğunluğu, sanatsal ve kültürel 
gelenekler ve tarihten bugüne kadar gelen sürekliliğin eşsiz bir 
birleşimi olarak büyük bir değer taşıyor. Öyle ki, insanlık tarihine 
ışık tutan Çatalhöyük Neolitik Kenti, 2012 yılında UNESCO 
Dünya Miras Listesi’ne alınmıştır.

Geçtiğimiz aylarda Kültür ve Turizm Bakan Yardımcımız Nadir 
Alparslan, Konya Valimiz Vahdettin Özkan, Büyükşehir Belediye 
Başkanımız Uğur İbrahim Altay ve Çumra Belediye Başkanımız 
Recep Candan ile çalışmalarını yerinde incelediğimiz 
Çatalhöyük Kazı Evi, köyden kente geçişin önemli bir kanıtı 
olarak tarihe ışık tutuyor.

rengarenk incilerin parıldadığı topraklar

Tarihi 8.000 yıl öncesine dayanan Çumra’mız sadece 
kültürel öğeleriyle değil aynı zamanda doğal güzelliğiyle de 
coğrafyamızın adeta renkli bir incisi konumunda. İnsanlığın 
gelişiminde büyük rol oynayan gelişmelere tanıklık eden bu 
topraklar aynı zamanda su kanalları ve rengarenk tarlalar ile 
bereketin sembolü oluyor. 

Eğer bir gün yolunuz Çumra’ya düşerse turuncusu, moru, 
pembesi, kırmızısı, beyazı, sarısı, siyahı; tam 35 farklı renkteki 
lalelerin Konya Ovası’nda adeta bir gökkuşağı oluşturduğunu 
görebilirsiniz. Rengarenk lale tarlaları hem ilçemizi uluslararası 
pazarlarla buluşturuyor hem de ülkemizde birçok farklı kentte 

peyzaj çalışmalarının ana unsuru oluyor. Tarihe ev sahipliği 
eden bu topraklarda aynı zamanda da rengarenk inciler 
parıldıyor.

emeğin ve alın terinin ürüne dönüştüğü topraklar

Çumra dediğimizde tarihe, kültüre, doğaya değinip de üretim 
kapasitesine değinmeden olmaz. Özellikle son zamanlarda 
yapılan etkin yatırımlarla dünyanın günümüz teknolojilerine en 
uygun şekilde faaliyet gösteren şeker fabrikaları şehrimizin ve 
ilçemizin gelişmiş üretim kapasitesinin en önemli güçlerinden 
birisi konumunda. 

Söz konusu yatırımlarla sadece üretim kapasitemiz artmakla 
kalmadı aynı zamanda da ülkemizi, şehrimizi ve ilçemizi uzun 
vadeli stratejik hedeflerine emin adımlarla götürecek şekilde 
kaynakların etkin ve sağlıklı kullanımını önceliklendiren, ileri 
teknolojilere dayalı ve katma değer ortaya çıkaran bir üretim 
yapımız inşa edildi. Türkiye’deki üretilen şekerin %20’sini tek 
başına üstlenen Konya’mızda, Çumra’daki üretim kapasitemiz 
de bütün bu yönleriyle öne çıkıyor. 

2 milyar Türk Lirası’nı aşan üretim hacmi

Çumra’nın üretim kapasitesini sadece şeker pancarı ile 
sınırlandırmak tabii ki mümkün değil. Çumra buğdaydan 
arpaya, ayçiçeğinden patatese, mısırdan kabağa kadar 
birçok farklı ürünün, büyük kapasitelerle üretildiği bir merkez 
konumunda bulunuyor. 

Öyle ki, ilçemizde toplam bitkisel üretim miktarı 2,7 milyon tona 
ulaşırken söz konusu üretimin ekonomimizde ortaya çıkardığı 
değer ise 2,3 milyar TL’ye erişiyor. Bitkisel üretimin yanında et, 
süt, yumurta, bal gibi hayvansal ürünlerin üretiminin de Türkiye 
ekonomisine katkısı yaklaşık 750 milyon TL değerine erişmiş 
durumda. 

Çumra’da faaliyet gösteren 20 kalkınma kooperatifi ve 28 
sulama kooperatifi ile birlikte alın terlerini emeğe, emeklerini 
de ürüne dönüştüren üreticilerimizin gayreti ve özverisiyle 
ilçemiz başta şehrimize, sonrasında da ülkemize önemli katma 
değerler sağlıyor.

Konya’da yaşamak başkadır, Konya’yı yaşamak da başkadır 

Sayın Cumhurbaşkanımızın “Konya’da yaşamak başkadır, 
Konya’yı yaşamak da başkadır” sözleriyle teveccühünü ve 
sevgisini ifade ettikleri Konya’mız binlerce yıllık tarihi boyunca 
nice kadim medeniyete ev sahipliği ve başkentlik yapmış, 
sinesinden nice müstesna mütefekkir ve mutasavvıf yetiştirmiş, 
insanlığın gelişim ve değişim dönemlerine şahitlik etmiş ve 
günümüzde de güçlü toplumsal bağlarıyla ülkemizin ve 
milletimizin gönlünde ayrı bir yere sahip olmuştur. 

İşte bu toprakların en nadide köşelerinden birisi olan 
Çumra’mız da sadece tarihi ve kültürüyle değil aynı zamanda 
doğal güzellikleriyle ve üretim gücüyle birlikte adeta Konya 
Ovası’nı renklendiren lale tarlaları gibi birçok farklı rengi 
bünyesinde barındıran bir inci gibi parlamaktadır.

Sizlerin vesilesiyle de Çumra’mıza, Konya’mıza ve bütün 
hemşerilerimize sevgi ve saygılarımı sunuyorum.

ZiYa aLTunYaLdıZ
AK Parti Konya Milletvekili



19



20



21



22



23



24



25



26

Yıl: 7 Sayı: 84

GAZETESİ YEREL 
SÜRELİ ÜCRETSİZ EKİ

YENİBAHAR İLETİŞİM 
YAYINCILIK REKLAM VE SAN.

TİC. A.Ş. ADINA SAHİBİ
MUSTAFA ARSLAN

SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ
ABDULLAH AKİF SOLAK

ÇUMRA EKİ YAYIN DANIŞMANLARI
ABDULLAH SUCU

SEDAT ULUPINARLI

GENEL KOORDİNATÖR
FAHRİ ALTINOK

MERVE DURGUT
GRAFİK TASARIM

RASİM ATALAY
MEHMET ALİ ELMACI

MUHAMMED ESAD ÇAĞLA

SAYI EDİTÖRYAL EKİBİ

REKLAM KOORDİNATÖRÜ
İBRAHİM BÜYÜKHARBUT

ALİ ARSLAN

BASKI

BASKI TARİHİ
OCAK 2021

İLETİŞİM
Musalla Bağları Mahallesi

Dereboyu Sokak 10/1
Selçuklu/KONYA

444 5 158
www.konyayenigun.com

Çumra BaŞarı HiKaYesi YaZıYOr

Konya’nın ekonomisini ve kültürel 
hayatına ışık tutan Yenigün 
Gazetesi 10’Lar Dergisi, 84. sayısıyla 

okuyucularımızla buluştu. 

Bu sayımızda farklı olarak, Konya’nın 
parlayan yıldızı Çumra’nın potansiyelini 
ortaya koymak çalıştık. 

Tarım şehri Çumra’nın bu alanda yaptığı 
başarılar, göz doldurur nitelikte. Özellikle 
pandemi sürecinde önemi daha da iyi 
anlaşılan “gıda” üretiminin nasıl zorlu 
bir süreçten geçtiğini bu çalışma daha 
iyi gösterir nitelikte. Bunun yanında, 
çiftçimizin çalışkanlığı, modern tarım 
uygulamalarındaki başarıları da yine bu 
çalışmamızla ortaya kondu.

Bu çalışmayı yapmadan önceki Türk çiftçisi 
algımla, bu çalışmadan sonraki algım çok 
değişti.

Çiftçimiz gerçekten o kadar çalışkan ve 
üretken ki, takdir edilmemesi mümkün değil. 

Çumra’da o kadar güzel başarı örnekleri 
gördük ki, bu başarıyı ülke geneline yaymak 
gerektiğini düşünüyorum. 

Tarım ve hayvancılıkta Çumra’nın ortaya 
koyduğu bu başarı, şehrimiz ve ülkemiz 
adına büyük bir değer.

Konya, sanayisiyle, ticaretiyle, eğitimiyle, 
sosyal yaşam alanlarıyla her geçen gün 
çıtasını daha da yükselten bir şehir. 
Konya’nın bu başarısı ülke genelinde 
şehrimizi ön plana çıkıyor.

Şehrimizin ortaya koyduğu bu başarı, 
kırsaldaki kalkınma hamlelerini görünce 
daha da bir önem kazanıyor. 

Bu anlamda, Çumra’daki üretim başarısı ve 
kapasitesi, şehrimizin önemini bir kez daha 
ortaya koyuyor.

Tarım ve hayvancılığın yanında Çumra, son 
yıllarda sanayisiyle de başarılara koşuyor. 
Özellikle Çumra Organize Sanayi Bölgesi’nin 
ilk etabının tahsisinin tamamlanması 
ve üreticilerin faaliyete geçmesiyle ilçe 
farklı bir konuma doğru ilerliyor. Çumra 
Organize Sanayi Bölgesi’nin daha da 

büyüyeceğinden hiç şüphem yok. Çünkü 
bölgedeki potansiyeli çok iyi gördük. Tarım 
ve hayvancılıkta büyük bir potansiyeli 
bulunan ilçe, bu alanda endüstriyelleşmeyi 
de başarıyla gerçekleştirmeye hazırlanıyor. 
Eğer bunu başarabilirse Çumra farklı bir yere 
doğru evrilir diye düşünüyorum.

Bunun yanında, Çumra’nın bugünlere 
gelmesinde en büyük katkıya sahip 
olan Çumra Şeker Fabrikası, bölgenin 
kalkınmasında büyük bir fırsat olmuş. Bunu 
dergimizin çalışmalarını yaparken daha iyi 
anladık. Çumra’da kiminle konuşsanız Çumra 
Şeker ve Recep konuk diyor başka bir şey 
demiyor. Şehrimizin ve ülkemizin gururu, 
uluslararası bir marka haline gelen Konya 
Şeker gibi daha nice markalar çıkarmamız 
imkansız değil. Çumra’nın, Konya’nın bu 
potansiyelini görüp de, bu tür yeni markalar 
çıkarabilme umudum her geçen gün artıyor. 
Bu konuda çalışan ve emek veren herkese 
şimdiden teşekkür ediyorum.

Çumra’nın bu güzel potansiyelini ortaya 
koyan Yenigün Gazetesi 10’Lar Dergisi 
Çumra’nın Yıldızları Özel Sayısı, önemli 
bir emeğin ürünü olarak ortaya çıktı. 
Yönetim Kurulu Başkanımız mustafa 
arslan’ın ortaya koyduğu vizyonla, tüm 
ekip arkadaşlarımız büyük bir başarıya 
imza attı. Bu vesileyle; çalışmada büyük 
emekleri geçen; Gazetemizin s. Yazı 
işleri müdürü abdullah akif solak’a, 
reklam Koordinatörümüz ibrahim 
Büyükharbut’a, Grafik Tasarımcılarımız 
merve durgut ve Büşra Gültaş’a ve 
gazetemizin stajyer grafikeri selahattin 
selvi’ye, gazetemizin stajyer muhabiri 
ilhan atlı’ya emeklerinden dolayı 
teşekkür ediyorum. Ayrıca; bu çalışmada 
Çumra’da ekibimize öncülük eden, bölgedeki 
çalışmalarımızda büyük emekler sarfeden 
abdullah sucu’ya ve sedat ulupınarlı’ya 
da emeklerinden dolayı teşekkür ediyorum. 
Yenigün olarak güçlü bir ekiple, güçlü 
projelere imza atma hedefiyle yolumuza 
devam edeceğiz. 

FaHri aLTınOK
Yenigün Gazetesi Genel Koordinatörü
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BaŞKa Bir Çumra GÖrdÜm!

Yenigün Gazetesi olarak Konya’nın potansiyelini ortaya 
koymak adına, her ay çıkardığımız 10’Lar dergisi ile özel 
bir işe imza atıyoruz.

Konya’nın sanayisi, eğitimi, kültürel değerleri, sağlığı gibi daha 
birçok alanda ürettiğimiz içeriklerle, şehre katkı sağlamayı bir 
borç biliyoruz.

Bu kapsamda, Selçuklu payitahtı Konya’nın tarihi ve kültürel 
mirasını korumak, her alanda daha modern ve güzel bir 
geleceğe hazırlanması için üretilen her projeyi desteklediğimiz 
gibi, kendi projelerimizle de bu yükselişe katkı sağlamaya 
çalışıyoruz.

Bu projelerden biri de hiç kuşkusuz 10’Lar dergisi Çumra’nın 
Yıldızları Özel sayısı. 

2017 yılında bir ilke imza atarak 10’Lar Dergisi, Konya’nın 
Yıldızları Özel Sayısıyla okuyucusunun karşısına çıkmış, büyük 
beğeni toplamıştı. Bu projeyi ilçelere uyarlayarak ilkini Çumra 
için yaptığımız bu özel sayıyla, Konya’nın sadece merkezdeki 
başarılarını değil, ilçelerdeki başarılarını da ortaya koymayı 
hedefledik. 

Uzun soluklu bir çalışmanın ürünü olarak ortaya çıkan 
dergimiz, büyük bir emekle hazırlandı. Öncelikle, Çumra’daki 
çalışmalarımızda Yenigün ekibine mihmandarlık yaparak, 
bizlerle birlikte yorulan, emek veren, abdullah sucu ve sedat 
ulupınarlı ağabeylerime teşekkür ediyoruz. Bu çalışmanın 
her bir detayında kendilerinin de alın terinin olması, bizlere 
güç verdi. Ayrıca yine projemize destek veren, verdikleri 
destekle bizlere güç veren Çumra Belediye Başkanımız 
sayın recep Candan’a da sonsuz teşekkür ediyoruz. Bunun 
yanında; Çumra’da güzel işlere imza atan ve bu projeyi de 
ilçeye değer katması hususunda destekleyen Çumra Ticaret 
ve sanayi Odası Başkanı sayın metin Kural’a,  Çumra 
Ziraat Odası Başkanımız sayın süleyman akbaş’a, Çumra 
esnaf ve sanatkarlar Odası Başkanımız sayın mustafa 
altun’a, Çumra Şoförler Odası Başkanımız sayın Himmet 
Önay’a, s.s. 75 nolu Çumra motorlu Taşıyıcılar Kooperatifi 
Başkanımız sayın serkan makine’ye de teşekkür ediyoruz.

Tarımıyla ön plana çıkan Çumra’nın bu tarımsal potansiyelini 
proje hazırlığı yaptığımız süreç boyunca çok daha iyi görmüş 
olduk. Bu projenin bizlere kazandırdığı en önemli avantaj 
bu oldu diye düşünüyorum. Evet, Çumra’nın tarım alanında 
önemli bir ilçe olduğunu elbette biliyorduk. Ancak, detaylı 
bir çalışmanın ardından hayalimdeki Çumra’nın kat be 
katını görmüş oldum. Modern tarım tekniklerini çok güzel 
uygulayan çiftçilerimizle tanıştım. Hayvancılık konusunda 
Türkiye’de ilk 10’lara girebilecek düzeyde çiftlikler kuran değerli 
isimlerle karşılaştım. Türkiye’nin tarımına büyük katkılar veren, 
modern tarımın Türkiye’deki öncüsü olabilecek kıymetli 

büyüklerimizle istişare etme fırsatı yakaladım. Tüm bu 
gördüklerim karşısında insanın çiftçimizle, üreticimizle 
gurur duymaması ne mümkün. İşine bu kadar sahip çıkan, 
toprağı bir evlat gibi gören ve bakımını yapan, adeta çocuk 
büyütür gibi ülkemizin tüketeceği gıda ürünlerini yetiştiren 
çiftçilerimizin bu başarısı, gerçekten takdire şayan 

Sadece çiftçilerimiz değil, ilçemizdeki girişimcilerimiz, 
esnaflarımız ve ticaret insanlarımız da oldukça başarılı. 
Esnaflığıyla, dürüstlükleriyle, ahilik geleneğini özümseyen 
ve yaşayan çok güzel insanlarla tanıştık. İlçenin ticari 
potansiyelinin Türkiye’de birçok ilden daha iyi olmasında 
bu başarılı insanların verdiği katkıyı örnek olarak araştırmak 
gerekiyor. 

İlçede yaptıkları işe o kadar çok değer veren insanlar var ki, 
gerçekten gurur duyarsınız. Yeniliğe açık, istişareye önem 
veren, öğrenmenin yaşının olmadığını düşünen ve bu 
doğrultuda sürekli bilginin peşinden koşan bu insanların 
Konya ve ülke ekonomisine katkı vermesini doğal karşılamak 
gerekiyor. Sanayide bir oto elektrikçi düşünün; kendini 
yenilemek, teknolojiyi takip etmek adına yurtdışındaki fuarları 
takip ediyor. Şaka yapmıyorum! Çumra’nın ercan usta’sı, 
yurtdışı fuarlarını kaçırmıyor. Kendini geliştiriyor. İlçesine en 
iyi hizmeti vermeye çalışıyor. İdealist insan örneği bu olsa 
gerek. Modern tekniklerle, el değmeden üretim yapan bir çiftlik 
düşünün. Hani yurtdışındaki hayvancılık faaliyetlerini belgesel 
yaparlar da hayretle izlersiniz ya! Belgeselden izlemenize gerek 
yok. Çumra’ya gitmeniz yeterli. İlçenin başarılı isimlerinden 
duran Çekirdek ağabeyin çiftliği, Türkiye’de ilk sıralarda. 
Böyle bir modeli Çumra’da görmek şaşırttı bir o kadar da 
gurur verdi. Duran ağabeyin gezmediği ülke yok. İşini iyi 
yapabilmek için ortaya koyduğu çalışma, başarının ta kendisi. 
Bir isim düşünün ülkenin tarımında çığır açsın. İşte o isim 
de yine Çumra’da. Şakiroğulları olarak bilinen ramazan 
Turan ağabey. Hayatını dinlemek o kadar keyifli ki, bu 
çalışkanlık ve azim Türkiye’nin 100’de 1’inde olsun, ülkenin şaha 
kalkmaması imkansız. Tarımda yaptıklarını öğrenince, hayrete 
düşüyorsunuz. Ülkemizde modern tarımın öncüsü olarak 
nam salan Ramazan ağabeyin tarıma katkısı düşünülünce, 
Devletimizin, milletimizin bu isimlerden öğreneceği çok 
şey olduğunu düşünüyorum. Bu başarılı isimler sahipsiz 
kalmamalı…

Çumra’dan verdiğim belli başlı örneklerin çok daha fazlasını 
dergimizde göreceksiniz. Daha nice isimler var ki, alanında 
büyük başarı yakalamış ve ülkemize büyük katkılar sağlıyorlar. 
Bu anlamda, bu proje sayesinde daha detaylı bir şekilde 
inceleme fırsatı bulduğum Çumra’yı bir başka gördüm. 
ilçemizin insanlarının bu başarısı, karşılıksız kalmamalı. 
Sevgi, saygı ve dua ile…

aBduLLaH aKiF sOLaK
Yenigün Gazetesi Sorumlu Yazı İşleri Müdürü
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Çumra iÇin miLaT; Çumra ŞeKer 

Her ay farklı konu ve içeriklerle değerli 
okuyucularımızla buluşan 10’Lar dergisi, bu ay 
da özel bir içerikle karşınızda. 

Konya’mızın önemli bir ilçesi olan Çumra’nın 
potansiyelini ortaya koymak, Çumra’nın ticaret ve tarım 
hayatını gözler önüne sermek için yaptığımız 10’Lar 
dergisi Çumra’nın Yıldızları Özel sayısı, Konya için 
yeni ufuklar açacak diye düşünüyorum.

Çünkü çalışmanın hazırlık aşamasının sürdüğü yaklaşık 
2 aylık bir süreçte Çumra’yı daha iyi tanıdık. Tarımıyla 
ön plana çıkan ilçeyi sadece “Tarım şehri” diyerek 
anlatıp geçmek ilçe için yeterli değil. Evet, Çumra bir 
tarım şehri. Ancak tarım nasıl yapılıyor? Hangi teknikler 
kullanılıyor? Çiftçisi ne durumda? Tarıma dayalı ticaret 
ve sanayisi nasıl? Gibi soruların cevabını almadan, 
Çumra’nın nasıl bir tarım şehri olduğunu anlamak çok 
zor. 

Bu kapsamda, yapmış olduğumuz çalışma, tüm bu 
soruların cevaplarını da veriyor. Çumra’nın tarımına 
dair önemli içerikler sunduğumuz çalışma, büyük bir 
emeğin ürünü. Bu ürünü ortaya koymak için canla, 
başla çalışan bir ekibimiz vardı. Yenigün ekibinin 
dışında, bu çalışmaya adeta gönül veren, bizlere ışık 
tutan abdullah sucu ve sedat ulupınarlı ağabeylere 
teşekkürü bir borç biliyorum. Çünkü ilçede yaptığımız 
çalışmalarda bizlere yol gösterdiler, bize ve ortaya 
çıkacak çalışmaya inanarak, adeta kendilerini ortaya 
koydular. Ayrıca, projemizin ilçeye yapacağı katkıdan 
emin bir şekilde bizlerin yanında yer alan Çumra 
Belediye Başkanımız sayın recep Candan’a da 
şükranlarımızı sunuyorum. 

Yaptığımız çalışma neticesinde şunu rahatlıkla 
söyleyebilirim ki; Çumra tarım e hayvancılıkta 
çığır açmış. Çiftçilerin “daha iyi ve kaliteli nasıl 
üretirim?” düşüncesiyle çalıştıklarını görünce, ilçenin 

potansiyelini de görmek mümkün. Cansiperhane bir 
çalışma ve üretim ortaya koyan Çumralı çiftçimiz, 
gerçekten takdire şayan bir çalışma ortaya koyuyorlar. 
Bu anlamda Türkiye’ye örnek olan Çumra’nın, tarım 
ve hayvancılık anlamında daha da gelişeceğinden hiç 
kuşkum yok. 

Tarım ve hayvancılığın yanında Çumra’da sanayi de 
oldukça gelişmiş. Özellikle Çumra Organize sanayi 
Bölgesi’nin faaliyete başlamasıyla Çumra sanayi 
alanında kabuk değiştirmiş durumda. Çumra’nın bu 
alandaki potansiyeli gördükten sonra, Organize Sanayi 
Bölgesi’nin hızlı bir şekilde gelişeceğini düşünüyorum. 
Bu anlamda, Organize Sanayi Bölgesi’ne destek veren 
Çumra Belediyesi’ne teşekkür etmek gerekiyor.

Bunun dışında Çumra deyince değinmeden 
geçemeyeceğim bir konu var; Çumra Şeker. Bugün 
artık uluslararası bir marka haline gelen, çiftçilerin 
alın terinin ve emeğin ürünü olan Konya Şeker’in 
bölgedeki yatırımları, ilçe için bir milat olmuş. Bunu 
Konya’da belki herkes bilir. Ancak gidip yerinde 
görmek, oradaki değişime tanıklık edenlerle bu 
konuyu konuşmak, daha farklı bir izlenim veriyor. Bu 
çalışmanın hazırlık aşamasında Çumra’da esnaf ve 
üretici adına görüşmediğimiz belki de kalmamıştır 
diyebilirim. Gerçekleştirdiğimiz her sohbette “Çumra 
Şeker” ve “recep Konuk” isimleri mutlaka geçti. Hani 
tarihte Milattan Önce, Milattan Sonra diye kavramlar 
vardır ya, Şeker de Çumra için aynı diyebilirim. Kimle 
konuşsak Çumra’yı “Şeker’den önce, Şeker’den” sonra 
olarak değerlendirmek gerektiğini söylüyor. Tabi bu 
durum, Şeker’in ne derece önemli bir kuruluş olduğunu 
da yeniden ortaya koyuyor. Bu anlamda, Çumra’nın 
önemli değerlerine şahitlik ettik. Çumra’da güzel anılar 
biriktirdik. Tüm bunların neticesinde ise güzel bir ürün 
de ortaya çıktı. Bu üründe emeği geçen, katkı veren 
herkese sonsuz teşekkür ediyoruz. 

iBraHim BÜYÜKHarBuT
Yenigün Gazetesi Reklam Koordinatörü
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“Ben Bu ŞeHrin emZirdiĞi ÇOCuĞum”

Bu şehrin günlerinden birinde açtım ilk kez gözlerimi. 
İlk nefesimi de bu şehirde aldım.Gördüğüm ilk 
karanlık, ilk aydınlık, ilk güneş de bu şehrindi. Sonra 

rüzgarı, karı, yağmuru… Daha sonra devam eden yine her 
tanıdığım şeyin ilki!

Yani geçmişim onun geçmişinde saklı! Çocukluğumun en 
renkli, gençliğimin en verimli yıllarına ev sahipliği yaptı. 
Yaşamı onunla tanıdım, yaşama yine onunla tutundum. 

39 yaşındaydı, ilk gördüğümde.Ondan sonrasını birlikte 
yaşadık, beraber büyüdük! Şimdi o 100’e merdiven dayadı, 
ben 60’a…

57’nin 9. Ayının 15’inde göçünü getirdiğini, anlatırdı 
rahmetli Babam. Ve o yılların Çumra’sını… Beş fazla 
verip çatılı ve kiremitli ev kiraladığını, o yılların azlığını, 
yokluğunu, çamurunu, sivrisineğini... Çamurundan, 
suyundan ve zorluğundan dolayı çiftçiliğe heves 
etmediğini falan…  Benim şimdi oğluma anlattığım gibi…

Ben büyüdükçe Çumra da büyüdü. Tabelada hatırladığım 
ilk rakam 10 bin falandı. Şimdi 70 bin. Çarşı merkezinde 
2-3 katlı betonarme bina dışında kimi tek katlı, kimi 2 katlı 
(hanay) müstakil ve bahçeli evlerin hepsi kerpiçtendi. 
Sadece varlıklı ailelerin evleri çatılı ve kiremitliydi. 

Biz, yani Çumra’nın emzirdiği nesil, bu şehrin yazın 
tozunu çektik içimize, kışın çamuruyla yoğrulduk, 
ayazıyla donduk, karı ve yağmuruyla ıslandık. Çarşısını, 
sokaklarını, kaldırımlarını arşınladık. Ekmeğini yedik, 
suyunu içtik büyüdük. Okuduk, öğrendik, tanıdık, 
kültürüyle beslendik,  bugünlere geldik. Elbette bu 
gelişimiz 3-5 satır yazı mesafesinde olmadı ama bu 
kadarını kabul buyurun. 

*

Bugün bu şehirde  o yıllardan çok az şey kaldı. O yılların 
yaşlanan insanları gibi, eskiyen evleri ve yolları da bizi 
ve bu şehri bırakıp gittiler. Gidenin acısını ve yokluğunu, 
gelenin iyi olması hafifletebilir ya da unutturabilirdi. 
Kimini unuttuk, kimi hala gönüllerimizde. Ve 
kalemlerimizle yaşatmaya çalışıyoruz.

*

Bir yandan geçmişi yaşatmaya çalışırken diğer yandan da 
bugün gelinen ve ulaşılan noktayı; yenilikleri, gelişmeleri 
ve büyümeyi yazmak eli kalem tutan herkes için bir görev 
olmalı. 

Mustafa Arslan kardeşimin, zihnindekini zihnime 
atmasıyla başladı her şey. O da bu şehrin emzirdiği 
neslin bir üyesiydi. Hem de şehre onur kazandıran, 
şehrin insanının da gurur duyduğu bir üyesi… 
Ricasını emir telakki edip indik Çumra sokaklarına. 
Organizesine, sanayisine, çarşısına... Gördüklerim, 
bildiklerim, duyduklarım vardı. Hepsinin bundan 
ibaret olduğunu sanıyordum. Yanıldığımı daha ilk 2-3 
günde anladım. Böylece bazı yanılgıların da büyük 
mutluluklar yaşatabileceğini öğrenmiş oldum. Sonraki 
günlerde bu mutluluğa gururlar eklendi durdu. Bir ayı 
aşkın süren bir çalışmanın sonunda gördüklerimizin 
ve dinlediklerimizin yaşattığı onur ve gurur,  
yorgunluğumuzu unutturdu. 

*

İtiraf etmekten gurur da duyarmış insan! Hayatını 
bu şehirde sürdüren benim gibi birçok insanın da 
aynı duyguyu yaşayacağından eminim.  Çumralı 
hemşehrilerim inanın Çumra bildiklerinizden daha 
fazla. İnanmıyorsanız çıkın; gezin, görün ve bu gururu 
yaşayın. 

*

Evet ama büyük bir eksiğimiz var. Çumra’nın bu 
gücünden Çumralının bile haberi yok. Bu yükselişi 
mutlak surette duyurmalı, ilçemizin adını ülke dışına 
kadar yaymalıyız. Çumra ve Çumralı esnaflarımız bunu 
hak ediyor. 

Bu eksiği görüp, böyle bir çalışmaya imza atan Konya 
Yenigün Gazetesinin Sahibi, Çumra’mızın yetiştirdiği 
değerli hemşehrimiz Mustafa Arslan kardeşime, bir 
aydır ilçemizde fedakarca ve titizlikle çalışmalarını 
yapan ve bu eseri ortaya koyan, kendilerini tanımaktan 
şeref duyduğum gazetenin Yazı İşleri Müdürü A.Akif 
Solak, Reklam Koordinatörü İbrahim Büyükharbut, 
Muhabir İlhan Atlı kardeşime ve yayında emeği 
geçen tüm gazete çalışanlarına  ilçem adına teşekkür 
ediyorum. Elbette, bizlerden ilgilerini ve desteklerini 
esirgemeyen esnaf kardeşlerimize de…

*

Gökyüzünde yıldızlarımızın çoğalması ve  Şehrin 
Yıldızlarının, Çumra’mızı  Şehirlerin Yıldızlığına  
taşıması dileklerimle…

aBduLLaH suCu
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GÜZeL ÇumramıZ

sedaT uLuPınarLı

Çumra olarak Yaklaşık 100 yıllık bir ilçeyiz. Ama öyle 
sıradan bir ilçe değiliz. Birçok İl’in bile sahip olamadığı 
değerleri bağrında barındıran bir ilçeyiz. Ekonomisiyle,  

              ulaşımıyla, tarımıyla, hayvancılığıyla, çiftçiliği ile 
turizmiyle, ticaretiyle, sporuyla, sanayileriyle, tarihiyle, 
eğitimiyle, fabrikalarıyla, protokol sahibi yetişmiş insanlarıyla 
gücünü Türkiye ye adını dünyaya duyuran bir ilçeyiz.

Çumra denildiği zaman akıllara önce Çatalhöyük gelir. Bilinçli 
ve düzenli tarımın ilk olarak yapıldığı ve insanların yerleşik 
düzende ilk defa konaklamaya başladığı Çatalhöyük gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara yüzyıllar öncesinden 
askerleriyle birlikte paçalarını çemreyerek topraklarımızdan 
geçen Yavuz Sultan Selim ve tarihimizin manevi mimarlarından 
Dede Molla hazretleri gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara tren ile Adana’ya giderken 
Çumra’da verdiği mola esnasında Çumra istasyonundan etrafı 
seyredip sulama tesis ve lojmanlarını gördükten sonra; “Bu şirin 
beldeyi geliştirmek, buraya önem vermek lazımdır. Çumra ilçe 
olmaya layıktır.”  Diyen Mustafa Kemal Atatürk gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara Osmanlı zamanında ilk 
kadastro işlemlerinin yapıldığı ve tarihin ilk mahalle yerleşim 
sisteminin uygulandığı ilçe gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara Türkiye de eşi ve benzeri 
olmayan kardeşçe bir birlikte yaşama sistemi akıllara gelir. 
Türkiye de Göçmenlerin, Yörüklerin, Türkmenlerin, Dağlıların, 
Tatarların, Türklerin, Kürtlerin, Arapların, Gürcülerin ve daha 
nice güzel insanların bir arada yaşadıkları tek ilçe akla gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara tarihte insanların ilk kez ticaret 
yaptıkları, tarım tekniklerini ilk kez kullandıkları, toprak ve bakır 
kapları icat ettikleri, vahşi hayvanları evcilleştirdikleri ilk yerleşim 
yeri gelir.

 Çumra Denildiği zaman akıllara tarihte insanların ilk kez fırının 
yapılarak ekmek pişirildiği, sanat ve dokumacılığın ilk kez 
yapıldığı tarihin en derin köklerine sahip ilçesi gelir.

 Çumra denildiği zaman akıllara dünyanın en büyük şeker 
fabrikası olan ve bünyesinde binlerce insanın çalıştığı 
ama gölgesinde on binlerce insanın barındığı Torku 
Şeker Fabrikamız , Çumra Kağıt Sanayi ve diğer fabrika ile 
işletmelerimiz  gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara dünyanın en uzun ve en 
düzenli sulama kanalına sahip olan Çumra sulama birliğimiz ve 
ilçemiz gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara Çumra okullarında yetişmiş 
ve memleketimizin değişik yerlerinde ülkemize hizmet 
eden valilerimiz, kaymakamlarımız, doktorlarımız,  genel 
müdürlerimiz, gazetecilerimiz, öğretim görevlilerimiz, 
araştırmacı ve uzaman insanlarımız, siyasetçilerimiz, 
askerlerimiz, yatırımcılarımız, müftülerimiz, sporcularımız, 
sanayicilerimiz, yazarlarımız, şairlerimiz, sanatçılarımız, 
sanatkârlarımız ve daha nice değerlerimiz gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara hayvancılığın, tarımın, çiftçiliğin 
zirve yaptığı, ziraat ürünlerinin ve aletlerinin en üst düzeyde 

üretilip kullanıldığı ve pazarlamasının yapıldığı ender ilçelerden 
birisi olan güzel ilçemiz gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara daha Türkiye’nin bir veya iki 
ilinde gazete varken ve birçok ilde bile gazete çıkarılamazken 
1940 lı yıllarda “Demokrat Çumra Gazetesiyle” tarihe damgasını 
vuran ve tam dokuz gazetesiyle yaklaşık seksen yıldır basın ve 
yayın hayatına kesintisiz sahip olan güzel ilçemiz gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara inşaat sektörünün kendisini 
ispatladığı ve en mükemmel yapı ve inşaatlarla kendisini ortaya 
koyduğu örnek ilçelerden birisi olan güzel ilçemiz gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara sanayisi ile tamir ve bakıma, 
organize sanayisi ile üretime yönelen ve her geçen gün 
kendisini daha çok öne çıkaran güzel ilçemiz ve insanlarımız 
gelir.

Çumra denildiği zaman köyleri, insanları, çayları, ırmakları, 
verimli toprakları, baraj ve göletleri, dağları, havası, suyu, 
obrukları, mahalle, sokak ve caddeleri ile bir bütün oluşturan 
güzelim ilçemiz gelir.

Çumra denildiği zaman akıllara dillere destan kavunu, karpuzu, 
pancarı, arpası, buğdayı, mısırı, nohut ve fasulyesi, domatesi ile 
kendisini kanıtlayan güzel ilçemiz gelir.

Çumra’mız her açıdan yüksek potansiyeli olan bir ilçedir. 
Özellikle Dünyanın en büyük Şeker Fabrikalarından birinin 
yani Çumra Şeker Fabrikasının Çumra’mızda olması zaten 
Çumra’mızın değerini otomatik olarak artırmaktadır. Çumra 
Şeker Fabrikamız ortaya koyduğu çalışma sistemi ve üretim 
anlayışıyla bütün dünyaya örnek olmuştur. Binlerce insanın 
çalıştığı ve on binlerce insanın ekmek yediği Çumra Şeker 
Fabrikamızın Çumra’mızın gelişmesine ve büyümesine olan 
katkısı çok büyüktür. Biz bunun bilincindeyiz.

Çumra’mızın tarımı, hayvancılığı, ticareti, sanayileri ve diğer 
üretim dalları birçok il ve ilçemizden çok daha öndedir. 
Çumra’mız bu alanlarda kendisini ispatlamış ve ispatlamaya da 
devam ediyor. Son yıllarda Çumra’mızda özellikle hayvancılık, 
ticaret ve sanayi ağırlıklı bir gelişme göze çarpıyor. Yeni yeni 
iş alanlarının açılması, toplu konut hamlelerinin birbirini takip 
etmesi, Organize sanayi bölgesindeki yatırım ve faaliyetler, hızlı 
tren çalışmaları, sanayimizin giderek büyümesi, çiftçilerimizin 
çiftçilik ile birlikte tarıma, hayvancılığa ve üretime yönelmesi 
Çumra’mızın gururlandığımız yönleridir... Çumra’mızın insanı 
genel itibariyle hassastır. Yaptığı işlerde başarmayı hedef alır. 
Başarılı olmak için çalışmayı sever.

Bence Çumra, tarihiyle, turizmiyle, ticaretiyle, hayvancılığıyla, 
tarımıyla, ulaşımıyla, eğitimiyle, fabrikalarıyla, yatırımlarıyla, 
kültürü ve manevi değerleriyle göz önüne alınıp güzelce 
incelenip değerlendirilmesi lazım. Çumra’nın bir evladı olarak 
Çumra’mızın insanını ve Çumra’mızı gerçekten çok seviyoruz. 
Çumra’mız için yapılacak olan her türlü faaliyeti destekliyor ve 
arkasında duruyoruz.

Çumra’mızın iş adamlarını, yatırımcılarını, eğitimcilerini, 
idarecilerini ve tüm insanlarını Çumra’mızın bugünleri için 
ortaya koydukları emekleri ve bu hassasiyetleri nedeniyle tebrik 
ediyorum.
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2023 YıLına HaZır iLKLerin ŞeHri Çumra!
2020 Yılı Korana Virüs salgını ile ibret ve sabret derken 2021 
yılına girdik. Bugünlerde de ise belli bir program içinde aşı 
yapılmaya başlandı. Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti olarak 
olağan üstü gayretle ve önlemlerle en az zararla bu badireyi 
inşallah atlatacağız.

Öncelikle duyarsız, vurdumduymaz, aymaz bana bir şey deyip 
tedbiri bırakmamalıyız. MASKE TAKMAK- SOSYAL MESAFEYE 
UYMAK- TEMİZLİĞİE DİKKAT ETMEK 

Bu çerçevede Bilim Kurulunun uyarılarına muhakkak 
uymalıyız. Ki, Türk Milleti olarak bu sınavı hayırla verebilelim 
değil mi?

*

Gelelim hep ilklerin şehri olan Çumra’mıza:

26 Haziran 1926 ilçe olan Çumra kuruluşundan bugüne 95 yıl 
geçti. 95 yıl içerisinde ne gibi merhalelerden geçtiğini bizden 
yaşça büyük olanların daha iyi bilir.

Gençlik yıllarımda abonesi olduğum büyük düşünce adamı, 
gazeteci köşe yazarı edebiyatçı ve avukat olan rahmetli Ahmet 
Kabaklı Hocanın kurucusu olduğu Türk Edebiyatı Dergisinin 
Ağustos 1986 sayısında bugün rahmetli olan şair yazar, eski 
Başbakanlık Basın-Yayın ve Enformasyon Genel Müdürü 
rahmetli Gültekin Samanoğlu çocukluk yıllarının geçtiği 
Çumra’yı anlatıyor;

Yıl 1933 Çumra İlçe olalı 7 yıl olmuş.

“BİR BAKKALI, BİR KAHVESİ, BİR BERBERİ BULUNAN, TREN 
İSTASYONLU KONYA’YA EN YAKIN KÜÇÜCÜK İLÇE OLAN 
ÇUMRA!

BİZ TÜRKİYE CUMHURİYETİ’NİN KURULUŞUNUN 10. YILINI 
KUTLUYORUZ.

MUSTAFA KEMAL ATATÜRK HATIRASI ÇUMRA!”

Evet, bu anlatımdan sonra tam koca 88 yıl sona 2021’e geldik.

Çumra’mıza 1936 Yılında Evladı Fatihan Balkan Göçmen 
kardeşlerimizin yerleştirilmesinin yanında Taşkent, Hadim, 
Bozkır, Ermenek yoğunluk olmak üzere çevre İl, İlçe, Kasaba 
ve Köylerden göçle gelen çalışkan yiğit insanların oluşturduğu 
Çumra şimdi herkesin imrendiği şehir konumuna gelmiştir.

Özellikle doksanlı yıllarda yapılan devasa projelerle Çumra 
TARIMDA, TARIMA DAYALI SANAYİDE, TİCARETTE örnek 
gösterilen Tarım Dayalı Sanayi Merkezi olmuştur.

Konya-Kaşınhanı-Çumra-Adana yolu karayolları ağına 
alınmasının sevincini yaşıyoruz. Arının kovanına işlediği gibi 
geliş ve gidişli çift yol olarak işliyor. Bu yoldan gidip gelirken 
duygulanıyor ve gözlerim doluyor. Çumra’mızı yılların ötesine 
götüren böylesi güzellikleri bize yaşatan vizyon, ufuk sahibi 
Recep Konuk Başkanı saygı, sevgi ve dua ile selamlıyorum!...

Çumra Organize Sanayi Bölgesinde tüten fabrika bacaların gün 
geçtikçe çoğalması bambaşka güzelliktir.

ÇUMRA ŞEKER FABRİKASI VE YERLEŞKESİ İÇİNDE ONLARCA 
FABRİKA Çumra’ya moral ve hareketlilik, moral getirmiştir.

Bu moralle iş adamlarımız ve esnaflarımız Çumra Sanayisinde 
büyük gelişim sağlamıştır.

Çumra göç veren değil tekrar göç alan şehir haline gelmiştir.

Son yirmi yılda Çumra’ya yapılan TOPLU KANUTLAR bunun en 
bariz örneğidir. 80 yılda yapılamayan çok katlı modern binalar 

son yıllarda yapılmıştır. 

Ancak, son zamanda imarda tıkanma yüzünden Çumra’da 
inşaat sektörü durma konumuna gelmiştir. İnşallah tıkanıklığa 
çözüm getirilir.

Çumra Belediyesi yerel idare bu gelişmelere duyarsız 
kalmamalıdır.

Aynı hız ve disiplinle çalışarak çağın gereklerine uygun modern 
şehir çalışmalarına devam etmelidir.

Hemşerimiz rahmetli Gültekin Samanoğlu’nun 1933 yılında 
Türkiye Cumhuriyeti’nin kuruluşunun 10. Yılı münasebeti 
ile anlattığı bir bakkal, bir berber, bir kahvesi ve bir istasyonu 
bulunan Çumra’dan bugünlere geldik.

Çumra’nın bugünlere gelmesinde başta Recep Konuk Başkan 
olmak üzere hizmet eden, hizmet üreten, emeği geçen herkese 
Çumralılar olarak müteşekkirdirler.

Kıyamete kadar hayır hasenat kapısı kapanmaz hizmet eden ve 
hizmet üretenlere selam olsun!

2001 yılında yazmış olduğum şiirimi de paylaşıyorum; 
 

ÇATALHÖYÜKTEN BİNLERCE YIL ÖNCESİNDEN ÇUMRA’DAN!
 
Kilim dokur, dudağında türkü,
Çumra’da gerçekleştirdik ilki,
Yeniden şahlanacak Anadolu Türkü,
Çatalhüyük’ten binlerce yıl öncesinden,

Yürek ilmek ilmek kilimde desen!
 
Ak koyunun yünü eğiçmeçle bükülür,
İp olur renkleri ot kökünden çekilir.
El emeği göz nuru ıstara dökülür.
Çatalhöyük’ten binlerce yıl öncesinden,
Yürek ilmek ilmek kilimde desen!
 
Umut sevdadır, emekle gözyaşı,
Her gün taze başlangıç muştusu ocak başı.
Motif olur ay yıldız koç, kurt başı,
Çatalhöyük’ten binlerce yıl öncesinden,
Yürek ilmek ilmek kilimde desen!
 
Mavi yolculuk Beyşehir, Bozkır ve Çumra’dır.
Kilimler ıslanır şimşek şimşek yağmurdadır.
Dokuyan gelinlik kızlar Ayşe çakır gözlü Fatma’dır.
Çatalhöyük’ten binlerce yıl öncesinden,
Yürek ilmek ilmek kilimde desen!
 
Uzun kış geceleri destanlaşır kilimde,
Anlatamam bu sevdayı dilim dilim dilimde,
Ağlama kömür gözlüm ne var benim elimde?
Çatalhöyü’kten binlerce yıl öncesinden,
Yürek ilmek ilmek kilimde desen!
 
Çumralı güzellikler kapısını açıyor.
Gülün, narın yurdundan kokular saçıyor.
Başları secdede kilimi seccade cennete uçuyor.
Çatalhöyük’ten binlerce yıl öncesinden,
Yürek ilmek ilmek kilimde desen! **(Ahmet Yıldız şiir 
defterinden/2001)

aHmeT YıLdıZ
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Konya’nın Çumra ilçesi, tarım, 
hayvancılık ve çiftçilik anlamında 
yapılan işlerle büyük önem taşı-

yor. İlk yerleşim yeri olarak bilinen Çatal-
höyük, Çumra açısından da önemli bir yer 
olarak göze çarpıyor. Öte yandan toprakla-
rın verimli olması ve sulu tarımın ön plana 
çıktığı Çumra’da üretilen ürünlerde hem 
Konya hem de Türkiye ekonomisine ciddi 
katkı sağlıyor. Dolayısıyla istihdamın da çok 
olduğu Çumra ilçesi Türkiye’nin en önemli 
ilçelerinden biri olarak görülüyor. 

TÜRKİYE’NİN FARKLI YERLERİNDE 
GÖREV ALDIM

Kendisini tanıtarak konuşmasına 
başlayan Çumra Kaymakamı Hüseyin Ece, 
“Manisa’nın Alaşehir ilçesine 1961 yılın-
da doğdum. 1983 yılı Ankara Üniversitesi 
Siyasi Bilgiler mezunuyum. Yurt dışında 
kamu üzerine bir master yaptım. Türki-
ye’nin farklı yerlerinde görev aldım ve 3 yılı 
aşkın süredir de Çumra’da görev alıyorum.” 
Hüseyin Ece’nin görev aldığı yerler sırasıyla 
şu şekildedir; Gaziantep’te Afyon, Ela-
zığ-Maden, Siirt-Şirvan, Şanlıurfa-Akçakale, 
Denizli-Çal Tokat-Zile, İstanbul Ankara, 
Trabzon, Antalya ve son olarak da Çumra” 
diye konuştu. 

ÇUMRA TAM ANLAMIYLA 
BİR TARIM İLÇESİ

Çumra’nın tarım ve hayvancılık duru-
muna değinen ve Çumra’nın ekonomisinin 
ne durumda olduğunu açıklayan Çumra 
Kaymakamı Hüseyin Ece, “Çumra’ya gelme-
den önce Çumra hakkında çok fazla şey bil-
miyordum. Sonradan yaılan bir ilçe olduğu 
için kafamda soru işaretleri vardı. Yerleşik 
kültüre göre toplama bir bölge olduğu için 
bir sıkıntı olabilir mi gibi düşünüyordum. 
Ancak geldiğimde Çumra, bütün kadim Sel-
çuklu kültürünü, Türk kültürünü muhafaza 
eden bir yer. Sonradan bir araya gelen ilçe-
lerin taşıdığı kozmopolit bir havayı taşımı-
yor ve ram anlamıyla bir Anadolu kasabası. 
Ekonomik anlamda baktığımız zamanda 
Konya Ovası’nın büyük bir çoğunluğunu 
Çumra Ovası tanımlıyor. Malum yıldan yıla 
rakamlar değişiyor ama mesela Konya’da 
yetişen pancarın yüzde 28’i tek başına 
Çumra’da karşılanıyor. Neredeyse mısır 
üretiminin yüzde 30’u yine burada karşıla-
nıyor. Onun dışında kuru fasulye üretiminde 
Konya’nın yüzde 46’lık bir bölümünü yine 

Çumra karşılıyor. Arpa ve buğdayda da bu 
rakam yüzde 5 civarlarında. Arpa ve buğda-
yın az olması ise burası sulu tarımın yoğun 
olduğu bir bölge olmasından kaynaklanıyor. 
Kesin rakam olmamakla birlikte Çumra’da 
bildiğimiz 5 bin ton kabak çekirdeği de üre-
tiliyor. Nevşehir 25 bin ton üretiyor. Bunun 
5’te biri Çumra’da üretiliyor. Birçok insan 
bunu farkında değil. Hayvancılık açısından 
da Çumra öncü bir yer. Rakamlar değişse 
bile 100 binin üzerinde büyükbaş hayvan 
var. Küçükbaşı hayvancılıkta da rakam 
azımsanmayacak bir durumda. Çumra tam 
anlamıyla tarım ilçesi.” ifadelerini kullandı.

ISRARCI BİR ŞİKAYET YOK

Çumra halkı hakkında da açıklamalarda 
bulunan Hüseyin Ece, “Çumra halkının öyle 
spesifik ve ısrarcı bir şikayeti yok. Dönemsel 
olarak meydana gelen şikayetler olabiliyor. 
Çumra insanı çok şikayetçi bir insan değil. 
Çok kanaatkar bir insan topluluğu burada 
yer alıyor. Devletin bize vermiş olduğu im-
kanlar doğrultusunda elimizden geldiğince 
insanlarımıza yardımcı olmaya çalışıyoruz.” 
şeklinde konuştu.   

ÇATALHÖYÜK’Ü TAM OLARAK 
TANITAMADIK

Çatahöyük’ün hak ettiği değeri görme-
diğini ifade eden Kaymakam Ece, “Konya, 
Mevlana’nın üzerinde kendi tanıtımını 

yapan bir şehir konumunda. Konya hem 
milli hem de evrensel bir değer. Burada 
Konya’nın ve ilçemizin çok büyük bir değeri 
var. Medeniyetin başlangıcı olan tarihi bir 
mirasımız. İnsanların ilk defa yerleşik haya-
ta, tarıma ve hayvancılığa başladığı bir yer 
olarak Çumra ön plana çıkıyor. Dolayısıyla 
toplum kurallarına uygun olarak yaşanı-
lan ilk yer burası. Biz burayı Çatalhöyük’ü 
tam olarak tanıtamadık. Maddi imkansız-
lıklarda söz konusu. Ancak yavaş yavaş 
idarecilerimiz ve bizler bu yönde elimizden 
ne geldiğince yapmamız gerekiyor ve bu 
bağlamda çalışmalarımız da sürüyor. Ancak 
bu pandemi süreci birçok şeyi aksattı. İler-
leyen süreçte inşallah Çatalhöyük, hak ettiği 
değeri alır.” İfadelerini kullandı. 

OTOPARK SORUNU HER YERDE VAR

Çumra Kaymakamı Hüseyin Ece, ilçenin 
otopark sorunu hakkında da konuştu. Ece, 
“Belirli bir otopark sorunumuz var. Tür-
kiye’nin hemen hemen her yerinde bu 
sorunumuz var. Ortak çözüm bulunması ge-
rekiyor. Şehirleşirken, otopark zorunluluğun 
getirilmesi bir çözüm olabilir. Bu noktada 
insanlarımız da trafik kurallarına uymakta 
çok ısrarlı değil. Onları mümkün olduğu 
kadar sosyal barış çerçevesinde uygulama-
mız gerekiyor. Biz onun çabası içerisindeyiz. 
Belediyelerimiz de bu doğrultuda çalışmala-
rını sürdürüyor. İnsanları kırmadan, küstür-
meden onlara olayı anlatmaya çalışıyorlar.” 

Çumra Kaymakamı Hüseyin Ece, Çumra’nın tam anlamıyla tarım yeri olduğunu ve 
ekonomi anlamında çok büyük istihdam sağladığını ifade etti. Ece, “Çumra, tarım ve 
hayvancılık anlamında öncü bir yer ve sulu tarımın en önemli verim alındığı bir yer. 

Çumra hak ettiği değeri görmüyor” şeklinde konuştu
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azımsanmayacak bir durumda. Çumra tam 
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Çumra halkı hakkında da açıklamalarda 
bulunan Hüseyin Ece, “Çumra halkının öyle 
spesifik ve ısrarcı bir şikayeti yok. Dönemsel 
olarak meydana gelen şikayetler olabiliyor. 
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yer alıyor. Devletin bize vermiş olduğu im-
kanlar doğrultusunda elimizden geldiğince 
insanlarımıza yardımcı olmaya çalışıyoruz.” 
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Çatahöyük’ün hak ettiği değeri görme-
diğini ifade eden Kaymakam Ece, “Konya, 
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Büyükşehir Yasası’nın yürürlüğe girdiği günden buyana ilçelere önemli hizmetler veren 
Büyükşehir Belediyesi, Çumra’ya 2014-2021 yılları arasında 149 milyon TL’lik yatırım yaptı 

Büyükşehir Yasası’nın yü-
rürlüğe girdiği 2014 yılın-
dan buyana ilçelere önemli 

hizmetler götüren Konya Büyükşehir 
Belediyesi, bu konuda örnek çalışma-
lara imza atıyor. Yasanın yürürlüğe 
girmesinin ardından çalışmalara hızlı 
bir şekilde başlayan ve tüm ilçelerde-
ki eksikleri, talepleri değerlendirerek 
planlı bir yatırım programı ortaya 
koyan Büyükşehir Belediyesi, yapılan 
planlamalar doğrultusunda yatırımla-
rını sürdürüyor. Bu kapsamda Çum-
ra’da da birçok yatırım yapan ve ilçeye 
değer kazandıran projelere imza atan 
Büyükşehir Belediyesi, 2014 yılından 
buyana ilçeye çeşitli kalemlerde 149 

milyon TL yatırım sağladı. Planlanan bir-
çok yatırımı tamamlayan, bazı kalemlerde 
ilçedeki yatırım ve desteklerini sürdüren 
Büyükşehir Belediyesi, Çumra Beledi-
yesi’yle yaptığı işbirliği ve istişarelerle 
yatırımlarını bundan sonraki dönemde de 
sürdürecek.

ALTYAPI VE ÜSTYAPI ÇALIŞMALARI

Büyükşehir Belediyesi’nin Çumra’ya 
yaptığı yatırımların ağırlıklı bölümü 
altyapı ve üstyapı projelerine ayrılmış 
durumda. 2014 yılından buyana de-
vam eden çalışmalarla bu alanda ilçeye 
önemli yatırımlar kazandırıldı. Büyük-
şehir Belediyesi tarafından ilçeye prestij 

BÜYÜKŞEHIR’DEN ÇUMRA’YA 
149 MILYON TL YATIRIM

cadde kazandırıldı. Yine ilçedeki 
farklı ana yolların yapımını da 
üstlenen Büyükşehir Belediyesi, 
bu doğrultuda İçeri Çumra Sedat 
Çumralı Caddesi’nin, mahalle yol-
larının yapımını tamamladı. Yine 
Büyükşehir Belediyesi, ilçedeki 
bazı caddelerde parke döşeme 
işini tamamladı. Ayrıca Çumra 
Belediyesi’ne de yine parke deste-
ği vererek, ilçe belediyesine katkı 
sağlamış oldu. Yol yapımı dışında 
Büyükşehir Belediyesi ilçenin 
ihtiyacı olan üstyapı işlerinde 
de önemli bir destek sağladı. Bu 
kapsamda Büyükşehir Belediyesi 
ilçeye Şehir Konağı kazandırdı. 
Ayrıca Büyükşehir Belediyesi, Mahalle 
Konağı projeleri kapsamında ilçenin Çu-
kurkavak, Abditolu, Taşağıl Mahallelerine 
de Mahalle Konakları yapımını tamamla-
dı. Ayrıca Büyükşehir Belediyesi, ilçenin 
ihtiyacını karşılamak, itfaiye hizmetlerinin 
daha verimli ve düzgün bir şekilde sağ-
lanması adına Çumra İtfaiye Merkezi’nin 
de yapımını tamamladı. Ayrıca Büyükşehir 
Belediyesi tarafından ilçeye itfaiye tanke-
ri desteği verildi. Bunun dışında ilçedeki 
tarihi dokuyu da destekleyen Büyükşehir 
Belediyesi, Çumra Taş Ev’in de restorasyo-
nunu gerçekleştirdi. 

KOSKİ HİZMETLERİ

Büyükşehir Belediyesi Çumra’da KOSKİ 
Genel Müdürlüğü eliyle birçok su projeleri-
nin de yapımını gerçekleştirdi. Bu projeler 
kapsamında Büyükşehir Belediyesi ilçede, 
kanalizasyon yatırımı yaptı, depo onarım ve 
bakımlarını gerçekleştirdi, içme suyu hat-
larının yapımını tamamladı, kuyu açım pro-
jeleri gerçekleştirdi, atıksu arıtma tesisinin 
revizyon çalışmalarını tamamladı. Bunun 
dışında Büyükşehir Belediyesi ilçede, alt 
temel malzeme serimi, parke taşı yapımı ve 
sathi kaplama çalışmaları da yürüttü. 

TARIM İLÇESİNE TARIM DESTEĞİ

Büyükşehir Belediyesi Konya genelin-
de önemli tarımsal destekler sürdürüyor. 

Tarım şehri olan Konya’da, tarıma 
destek vererek tarımsal üretimi 
artırmaya yönelik yapılan bu ya-
tırımlardan Çumra’da önemli bir 
pay almış durumda. Bu kapsamda 
Büyükşehir Belediyesi Çumra’da 
fidan ve sulama desteği veriyor. 
Bu destekler sayesinde çiftçi 
önemli bir kazanım sağlıyor. 

PARK BAHÇE VE ÇEVRESEL 
YATIRIMLAR

Büyükşehir Belediyesi ilçede 
park, bahçe ve çevresel yatırımlar 
da yaptı. Bu kapsamda Çumra 
Fidanlığı ve Mahalle Parkı yatı-

rımları tamamlandı. Ayrıca Büyükşehir Be-
lediyesi ilçedeki mezarlık bakım ve onarım 
çalışmalarına da destek verdi. 

SAĞLIK VE SOSYAL HİZMETLER 

Büyükşehir Belediyesi fiziki ve tarımsal 
yatırımların yanına sosyal, eğitim ve sağlık 
alanlarında da tüm ilçelerde çalışmalar 
yürütüyor. Özellikle eğitim yardımlarıyla 
dikkat çeken Büyükşehir Belediyesi, Büyük-
şehir Yasası’nın yürürlüğe girdiği yıldan 
buyana eğitime yönelik önemli projelere 
imza atıyor. Bu kapsamda Çumra’yı da des-
tekleyen Büyükşehir Belediyesi, ilçeye olan 
eğitim yardımlarını sürdürüyor. 
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İlçeyi daha modern ve yaşanabilir kılma adına önemli çalışmalar yürüten 
Çumra Belediye Başkanı Recep Candan, altyapı ve üstyapı projelerine hız verirken, eğitim, 

tarım, sosyal konularda da yeni vizyonlar belirliyor

ÇUMRA, GELECEĞE 
HAZIRLANIYOR

Tarihi birikiminin yanında tarımsal 
üretim merkezi olmasıyla da dikkat 
çeken Çumra, bu potansiyeliyle daha 

güzel bir gelecek için hazırlanıyor. Bu doğrultu-
da çalışmalar yürüten Çumra Belediyesi, ilçenin 
daha modern hale gelmesi için altyapı ve üstya-
pı projelerine hız verirken, eğitim, tarım, sosyal 
konularda da yeni vizyonlar belirliyor. Göreve 
geldiği günden buyana tüm bu alanlarda ilçeyi 
daha yaşanabilir kılma adına projeler üreterek 
bu projelerin orta ve uzun vadede uygulana-
bilmesini sağlamak adına çalışmalar yürüten 
Çumra Belediye Başkanı Recep Candan, Çum-
ra’yı daha güzel bir istikbal için hazırladıklarını 
söyledi. 

ÇUMRA DAHA MODERN OLACAK 

Çumra Belediye Başkanı Recep Candan, 
Çumra için planladıkları projeleri Yenigün Ga-
zetesi 10’Lar Dergisi Çumra’nın Yıldızları Özel 
Sayısı için anlattı. Çumra’yı geleceğe hazırla-
yacak önemli projeler planladıklarını belirten 
Başkan Candan, bu kapsamda özellikle ilçenin 
daha modern bir hale gelmesi için dönüşüm ça-
lışmalarını hızlandıracaklarını söyledi. Bu konu-
da önceliklerinin şehir merkezi olduğuna işaret 
eden Başkan Candan, “Allah izin verirse Çarşı 
Merkezi, Hükümet Meydanı ve Resmi kurumla-
rın olduğu bölgelerde bir dönüşüm planlıyoruz. 
Ancak bu konuda sadece belediyemizin yapa-
cağı bir konu değil. Farklı kamu kurumları ve 
bakanlıklarla işbirliğiyle yapılabilecek bir konu. 
Bu nedenle projeyi inşallah Çevre ve Şehircilik 
Bakanımız Sayın Murat Kurum’a sunmak su-
retiyle onun da desteğiyle bu konuda çalışarak 
Çumra’mızın merkezini istikbal açısından daha 
güzel bir şekilde planlamak istiyoruz. Bu konu 
netleştiği zaman inşallah hemşehrilerimizle 
paylaşmak istiyoruz” ifadelerini kullandı. 

İMAR SORUNUNA NEŞTER VURULUYOR 

İlçenin daha modern bir hale gelmesi 
konusunda çalışmalar yapılırken, altyapı ve 
üstyapı konusundaki eksiklerin de giderilmesi 
için çalıştıklarını dile getiren Başkan Candan, 
“Yine İçeri Çumra, Alibeyhüyüğü ve Organi-
ze Sanayi Bölgemize doğalgazın ulaştırılması 
konusunu EPDK ve Bakanlık seviyesinde takip 
ediyoruz, etmeye de devam edeceğiz. Bunun 
dışında 1/5000’lik imar planımızda revizyon 
çalışmamızı tamamlamıştık, Büyükşehir Bele-
diyesi Meclisi’nde kabul edilmişti. Kabul edilen 
revizyon imar planımız askıya çıktı. Bağlar, 
Meydan, İzzetbey Mahalleleri başta olmak 
üzere Çumra’nın büyük bölümünde bugüne 
kadar yaşamış olduğumu imardaki duraklama-
yı inşallah sona erdirmiş olmayı ve ilçemizin 
gelişmesi açısından yapılaşmanın önünün 
açılması anlamında imar olarak erekli düzenle-
me yapmayı planlıyoruz. Allah izin verirse bu 
yılın bahar aylarında imardaki sıkıntıyı çözmüş 
olmayı hedefliyoruz” diye konuştu. 

ÇEVRE DÜZENLEMESİ ATAĞI 

İlçenin çehresini değiştirecek projelerinin 
olduğuna vurgu yapan Başkan Candan, bu 
projeleri şöyle anlattı, “Bazı çevre düzenle-
mesi ve peyzaj çalışmasından da bahsetmek 
gerekiyor. Bizim Sırçalı Mesire alanımız var. 
Konya’nın Meram’ı gibi gördüğümüz değerli 
bir alanımız. Bu alanda, bugüne kadar önceki 
belediye başkanlarımız tarafından etap etap 
güzel hizmetler yapıldı. Ama henüz Sırçalı 
Tepesi’nde bakir olan, henüz bir çalışma yapıl-
mayan geniş bir alanımız var. Bu konuda genel 
bir peyzaj düzenlemesi, plan hazırlatıyoruz. Bu 
plana bağlı olarak da inşallah Sırçalı Tepemizde 
de halımızın daha çok istifade edebileceği dü-
zenlemeli hayata geçirmeyi planlıyoruz. Çevre 
düzenlemesi kapsamında, Çarşamba Çayımızın 
etrafında bir yeşil kuşak projesi hazırlatıyoruz. 
Amacımız burada Çarşamba Kanalı’nın iki 

kenarında, belirli bir mesafede yerleşimi ve 
sanayiyi yaklaştırmamak, çayın iki tarafında 
da insanların rekreasyon yapabilecekleri; çay 
bahçeleriyle, gezinti yollarıyla, yaya yürüyüş 
yollarıyla vb. yeşil bir alan oluşturmak istiyoruz. 
Bu konuda da inşallah çalışmalarımız devam 
ediyor. Bunun dışında, hala Devlet Su İşleri’ne 
ait bir alan olan Tavşan Köprü Mesire alanı-
mız başta olmak üzere, Alemdar’daki Taşbent 
Regülatörü ve çevresinde, Apa’daki Kepez 
bölgesinde peyzaj düzenlemesi noktasında ça-
lışmalarımız var. Şuanda planlama aşamasında-
yız. İnşallah bütçemizin durumuna göre aşama 
aşama bu projelerimizi de gerçekleştireceğiz. 
May Barajı, Apa Barajı ve Hotamış Göleti’nin 
etrafında tıbbi aromatik bitkiler yetiştirilmesine 
dair hedeflerimiz var. Bu projeleri MEVKA, KOP 
gibi kurumlardan da destek almak suretiyle 
hayata geçirmeye çalışacağız. Stadyum ve 
çevresinde yürüyüş yolu yapmak istiyoruz. 

Çumra Belediye Başkanı
 Recep Candan

Bu konuyu da inşallah 2021 yatırım programı 
içinde gerçekleştirmeyi hedefliyoruz.”

ORGANİZE BÖLGELER YOLDA

Bölgesel kalkınmaya dair önemli yatırım-
lar düşündüklerini belirten Başkan Candan, 
ilçedeki tarım ve hayvancılık potansiyelini 
destekleyeceklerini bildirdi. Candan, bunun 
için organize bölgeler oluşturacaklarını ifade 
ederek şunları söyledi, “Hayvancılık ve tarımsal 
anlamda organize bölgelerin oluşturulmasına 
dair talepler var. Bu talepleri gerçekleştirebil-
mek için büyük alanlar gerekiyor. Beledimizin 
kendine ait böyle alanı yok. İçeri Çumra’da 
organize hayvancılık bölgesi konusunda başarılı 
bir uygulama var. Biz bunu talebin yoğun oldu-
ğu bölgelerde, ortak kullanım alanları belirleye-
rek, gerek organize hayvancılık bölgesi, gerek 
sebze-meyve yetiştiriciliği anlamında organize 
bölgeleri oluşturma çalışmalarımız devam 
ediyor. Daha önce İçeri Çumra Mahallesi’nde 
bir soğuk hava deposu vardı. Ancak ömrünü ta-
mamladığı için devre dışı kalmıştı. Biz ilçemize 
yeni bir soğuk hava deposu kazandırmak için 
çalışıyoruz. Buğday Pazarı’nda yazıhanelerin 
yapımlarının yüzde 90’ı tamamlanmış durum-
da. Bunları etrafına depoların da yapılması 
suretiyle, Buğday Pazarı’nın kısa sürede aktif 
hale getirilmesi noktasında da çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz.”

ULAŞIM HEDEFLERİ 

İlçenin ulaşımını çeşitlendirmek, bu konuda 
potansiyelini artırmak için özel bir çalışma 
yürüttüklerini anlatan Candan, bu çalışmaları 
şöyle anlattı, “Ulaşımla ilgili hedeflerimizden de 
bahsedersek; öncelikle Çatalhöyük Yolu’nun bir 
turizm yolu olması sebebiyle, daha kaliteli ve 
daha güzel bir şekilde yapılması için çalışmala-
rımız devam edecek. Ürgüp-Göreme-Kapadok-
ya Bölgesi’nin Akdeniz’e bağlantısı anlamında 
bir turizm yolu olarak, Çatalhöyük’ten geçen 
bir bağlantının karayolu ağına alınmasını ve 
turizm yolu olarak yapılmasını hedefliyoruz. Bu 
konuda da Bakanlıklar nezdinde bir çalışmamız 
olacak. Güneysınır üzerinden, yapımı devam 
eden Alanya Yolu’nu, Kuzucu Bağlantısı nokta-
sından Okçu ve Çumra’ya bağlamayı istiyoruz. 
Dolayısı ile Okçu-Kuzucu Yolu’nun, Karayolları 
ağına aldırılması ve standardının yükseltilmesi 
konusunda girişimlerimiz olacak. Üçhüyük, 
Türkmenkarahüyük, Büyükhaşlama, Hotamış 
üzerinden Karapınar Yolu’na bağlantı yolumuz 

var. Bu yolumuz da özellikle yük kamyonlarının 
sıkça kullandığı bir yol. Güzergahtaki mahalle-
lerimizin de kullandığı bir yol. Buranın da Kara-
yolları ağına alınması gerektiğini düşünüyoruz. 
Bu şekilde de Çumra, Karapınar, Ereğli dolayısı 
ile Adana Yolu bağlantısının kuvvetlendirilme-
sini hedefliyoruz.”

BİR DİZİ ÇALIŞTAY PLANLANIYOR

Çumra’nın kültür ve sosyal hayatına katkı 
sağlamak adına, çeşitli organizasyonlar plan-
ladıklarını aktaran Başkan Candan, “Bundan 
yaklaşık 15 yıl önce bir Çumra Sempozyumu 
yapılmıştı. Yine Çumra’nın tarihine dair, 
hedeflerine dair, tarımdan sanayiye, eğitimden 
spora, tüm bu faaliyetlerin değerlendirileceği 
ve Çumra’mızın yetiştirdiği insanların sunum-
larının da yer alacağı bir sempozyum yapmayı 
düşünüyorum. Bununla paralel olarak bir tarım 
çalıştayı, gençlik ve eğitim çalıştayı, Çumra’daki 
sanayiye ilişkin bir çalıştay ve turizm çalıştayı 
gibi konularda da belirli aralıklarla çalışmalar 
yapmayı planlıyoruz” açıklaması yaptı. 

YÖRESEL ÜRÜN NOKTASI

Başkan Candan, tarihi bağlamda dünya 
çapında önemli bir değere sahip olan Çatalhö-
yük’e dair de önemli projeler yürütüldüğünün 
bilgisini verdi. Büyükşehir Belediyesi’nin Ça-
talhöyük’le ilgili bir ziyaretçi karşılama merkezi 
projesinin olduğunu, Çumra Belediyesi’nin bu 
projeye entegre şekilde bir planlama yaptığını 
vurgulayan Başkan Candan, şunlara değindi, 
“Ziyaretçi karşılama merkezinin inşallah 2021 
yılında yapım ihalesine geçilmesini bekliyoruz. 
Bu projenin gerçekleşmesiyle Çatalhöyük’e 
gelen ziyaretçilerimiz Çatalhöyük’ü gezerken, 
her türlü imkandan yararlanabilecekler. Bu 
merkezle bağlantılı şekilde, Çumra Belediyesi 
olarak Çatalhöyük’le ilgili bazı yöresel ürünlerin 
üretilmesi ve ziyaretçilerin hizmetine sunul-
ması noktasında çalışma yapmak istiyoruz. Bu 
konuda da KOMEK, Halk Eğitim Merkezi ve 
Çumra Belediyesi olarak çalışmamız olacak. 
Çatalhöyük’teki motiflerin işlenmiş olduğu halı, 
kilim gibi ürünler üretmek, seramik, kil ürünleri 
gibi üretimler yapmayı planlıyoruz.” Yine 
Çatalhöyük’le bağlantılı olarak farklı projeler 
üzerinde de çalıştıklarının altını çizen Candan, 
“İlçemizde Çatalhöyük’le bağlantılı olmak üze-
re, bir uygulamalı turizm meslek yüksekokulu 
kazandırılması noktasında girişimlerimiz olacak. 
Bu meslek yüksekokulunun uygulamada otelin-

de misafirlerimizi ağırlama imkanına da kavuş-
mayı istiyoruz. Öte yandan Çatalhöyük’le ilgili 
uzun vadeli hedeflerimiz arasında, bir arkeo-
park, bir tarım müzesinin kazandırılması nok-
tasında da çalışma yapacağız. Bu çalışmayla, 9 
bin yıl önceki Çatalhöyük şartlarında insanların 
gündelik yaşamları ve tarım yapma biçimlerin-
den günümüze kadar Anadolu insanının günlük 
hayatları, kullandıkları malzemeler ve özellikle 
tarım merkezli olarak kullandıkları malzemeleri 
göstermek istiyoruz” ifadelerini kullandı. 

‘ÇUMRA TARIMIN BAŞŞEHRİ’

Çumra’nın tarımsal önemine işaret eden 
Başkan Candan, bu gerçeğin farkında olarak 
hareket ettiklerini vurguladı. Bu eksende, 
Çumra Belediyesi olarak tarımsal faaliyetlerin 
desteklenmesi, tarım potansiyelinin artırılması 
hedefiyle önemli projeler üzerinde çalıştıkları-
nı bildiren Candan, bu projeleri şöyle anlattı, 
“Tarım dediğimiz zaman Çumra ülkemizde 
önemli bir bölge olarak dikkat çekiyor. Konya 
Türkiye’nin tahıl ambarı, Çumra’da Konya 
içerisinde bu işin gözbebeği. Çumra’nın, To-
roslardan Mavi Tünel’le gelen suların Ova’ya 
aktarımı noktasında bir merkez konumda 
olması ve ilçede sulanabilir verimli arazilerin 
olması ayrıca Osmanlı Devleti döneminde, 
Hicaz Demiryolu Projesi’nin bir parçası olarak 
ilk sulama sisteminin kurulmuş olması göz 
önüne alındığında “Çumra Türkiye’de tarımının 
başkenti” dersek çok da abartı olmayacağını 
düşünüyoruz. Özellikle mısır, buğday, arpa, 
şekerpancarı, kavun, karpuz, fasulye, nohut 
gibi temek gıda maddelerine baktığımız zaman, 
ilçeler bazında rakibimiz yok, iller noktasında 
bile başa oynayan bir konumdayız. Üretim 
miktarlarımız devasa miktarlar. Ülke üretim 
miktarları içerisinde önemli bir pay sahip du-
rumdayız. Dolayısı ile de bu fonksiyona paralel 
olarak Çumra’da tarımın daha bilinçli, daha 
verimli, su tasarrufuna daha çok dikkat edilerek 
ilerlemek noktasında gerek Bahri Dağdaş Ulus-
lararası Tarımsal Araştırma Enstitüsü, gerek 
Selçuk Üniversitesi gerekse de diğer Enstitüler-
le birlikte çiftçilerimizin eğitilmesi gerektiğine 
inanıyoruz. Bu doğrultuda ortak çalışmalar 
yapmak istiyoruz. Bu arada, Çumra’mızın 
sulanamayan tarım arazileri var. Buralarda da 
kıraç tarıma elverişli ürünlerin bilhassa da tıbbi 
aromatik bitkilerin yetiştirilmesi noktasında 
çalışmalar yapmak istiyoruz. Yine ceviz, badem 
gibi ürünlerde de çiftçilerimizin desteklenerek, 
ilave gelir sağlamalarını istiyoruz.”

54



İlçeyi daha modern ve yaşanabilir kılma adına önemli çalışmalar yürüten 
Çumra Belediye Başkanı Recep Candan, altyapı ve üstyapı projelerine hız verirken, eğitim, 

tarım, sosyal konularda da yeni vizyonlar belirliyor

ÇUMRA, GELECEĞE 
HAZIRLANIYOR

Tarihi birikiminin yanında tarımsal 
üretim merkezi olmasıyla da dikkat 
çeken Çumra, bu potansiyeliyle daha 

güzel bir gelecek için hazırlanıyor. Bu doğrultu-
da çalışmalar yürüten Çumra Belediyesi, ilçenin 
daha modern hale gelmesi için altyapı ve üstya-
pı projelerine hız verirken, eğitim, tarım, sosyal 
konularda da yeni vizyonlar belirliyor. Göreve 
geldiği günden buyana tüm bu alanlarda ilçeyi 
daha yaşanabilir kılma adına projeler üreterek 
bu projelerin orta ve uzun vadede uygulana-
bilmesini sağlamak adına çalışmalar yürüten 
Çumra Belediye Başkanı Recep Candan, Çum-
ra’yı daha güzel bir istikbal için hazırladıklarını 
söyledi. 

ÇUMRA DAHA MODERN OLACAK 

Çumra Belediye Başkanı Recep Candan, 
Çumra için planladıkları projeleri Yenigün Ga-
zetesi 10’Lar Dergisi Çumra’nın Yıldızları Özel 
Sayısı için anlattı. Çumra’yı geleceğe hazırla-
yacak önemli projeler planladıklarını belirten 
Başkan Candan, bu kapsamda özellikle ilçenin 
daha modern bir hale gelmesi için dönüşüm ça-
lışmalarını hızlandıracaklarını söyledi. Bu konu-
da önceliklerinin şehir merkezi olduğuna işaret 
eden Başkan Candan, “Allah izin verirse Çarşı 
Merkezi, Hükümet Meydanı ve Resmi kurumla-
rın olduğu bölgelerde bir dönüşüm planlıyoruz. 
Ancak bu konuda sadece belediyemizin yapa-
cağı bir konu değil. Farklı kamu kurumları ve 
bakanlıklarla işbirliğiyle yapılabilecek bir konu. 
Bu nedenle projeyi inşallah Çevre ve Şehircilik 
Bakanımız Sayın Murat Kurum’a sunmak su-
retiyle onun da desteğiyle bu konuda çalışarak 
Çumra’mızın merkezini istikbal açısından daha 
güzel bir şekilde planlamak istiyoruz. Bu konu 
netleştiği zaman inşallah hemşehrilerimizle 
paylaşmak istiyoruz” ifadelerini kullandı. 

İMAR SORUNUNA NEŞTER VURULUYOR 

İlçenin daha modern bir hale gelmesi 
konusunda çalışmalar yapılırken, altyapı ve 
üstyapı konusundaki eksiklerin de giderilmesi 
için çalıştıklarını dile getiren Başkan Candan, 
“Yine İçeri Çumra, Alibeyhüyüğü ve Organi-
ze Sanayi Bölgemize doğalgazın ulaştırılması 
konusunu EPDK ve Bakanlık seviyesinde takip 
ediyoruz, etmeye de devam edeceğiz. Bunun 
dışında 1/5000’lik imar planımızda revizyon 
çalışmamızı tamamlamıştık, Büyükşehir Bele-
diyesi Meclisi’nde kabul edilmişti. Kabul edilen 
revizyon imar planımız askıya çıktı. Bağlar, 
Meydan, İzzetbey Mahalleleri başta olmak 
üzere Çumra’nın büyük bölümünde bugüne 
kadar yaşamış olduğumu imardaki duraklama-
yı inşallah sona erdirmiş olmayı ve ilçemizin 
gelişmesi açısından yapılaşmanın önünün 
açılması anlamında imar olarak erekli düzenle-
me yapmayı planlıyoruz. Allah izin verirse bu 
yılın bahar aylarında imardaki sıkıntıyı çözmüş 
olmayı hedefliyoruz” diye konuştu. 

ÇEVRE DÜZENLEMESİ ATAĞI 

İlçenin çehresini değiştirecek projelerinin 
olduğuna vurgu yapan Başkan Candan, bu 
projeleri şöyle anlattı, “Bazı çevre düzenle-
mesi ve peyzaj çalışmasından da bahsetmek 
gerekiyor. Bizim Sırçalı Mesire alanımız var. 
Konya’nın Meram’ı gibi gördüğümüz değerli 
bir alanımız. Bu alanda, bugüne kadar önceki 
belediye başkanlarımız tarafından etap etap 
güzel hizmetler yapıldı. Ama henüz Sırçalı 
Tepesi’nde bakir olan, henüz bir çalışma yapıl-
mayan geniş bir alanımız var. Bu konuda genel 
bir peyzaj düzenlemesi, plan hazırlatıyoruz. Bu 
plana bağlı olarak da inşallah Sırçalı Tepemizde 
de halımızın daha çok istifade edebileceği dü-
zenlemeli hayata geçirmeyi planlıyoruz. Çevre 
düzenlemesi kapsamında, Çarşamba Çayımızın 
etrafında bir yeşil kuşak projesi hazırlatıyoruz. 
Amacımız burada Çarşamba Kanalı’nın iki 

kenarında, belirli bir mesafede yerleşimi ve 
sanayiyi yaklaştırmamak, çayın iki tarafında 
da insanların rekreasyon yapabilecekleri; çay 
bahçeleriyle, gezinti yollarıyla, yaya yürüyüş 
yollarıyla vb. yeşil bir alan oluşturmak istiyoruz. 
Bu konuda da inşallah çalışmalarımız devam 
ediyor. Bunun dışında, hala Devlet Su İşleri’ne 
ait bir alan olan Tavşan Köprü Mesire alanı-
mız başta olmak üzere, Alemdar’daki Taşbent 
Regülatörü ve çevresinde, Apa’daki Kepez 
bölgesinde peyzaj düzenlemesi noktasında ça-
lışmalarımız var. Şuanda planlama aşamasında-
yız. İnşallah bütçemizin durumuna göre aşama 
aşama bu projelerimizi de gerçekleştireceğiz. 
May Barajı, Apa Barajı ve Hotamış Göleti’nin 
etrafında tıbbi aromatik bitkiler yetiştirilmesine 
dair hedeflerimiz var. Bu projeleri MEVKA, KOP 
gibi kurumlardan da destek almak suretiyle 
hayata geçirmeye çalışacağız. Stadyum ve 
çevresinde yürüyüş yolu yapmak istiyoruz. 

Çumra Belediye Başkanı
 Recep Candan

Bu konuyu da inşallah 2021 yatırım programı 
içinde gerçekleştirmeyi hedefliyoruz.”

ORGANİZE BÖLGELER YOLDA

Bölgesel kalkınmaya dair önemli yatırım-
lar düşündüklerini belirten Başkan Candan, 
ilçedeki tarım ve hayvancılık potansiyelini 
destekleyeceklerini bildirdi. Candan, bunun 
için organize bölgeler oluşturacaklarını ifade 
ederek şunları söyledi, “Hayvancılık ve tarımsal 
anlamda organize bölgelerin oluşturulmasına 
dair talepler var. Bu talepleri gerçekleştirebil-
mek için büyük alanlar gerekiyor. Beledimizin 
kendine ait böyle alanı yok. İçeri Çumra’da 
organize hayvancılık bölgesi konusunda başarılı 
bir uygulama var. Biz bunu talebin yoğun oldu-
ğu bölgelerde, ortak kullanım alanları belirleye-
rek, gerek organize hayvancılık bölgesi, gerek 
sebze-meyve yetiştiriciliği anlamında organize 
bölgeleri oluşturma çalışmalarımız devam 
ediyor. Daha önce İçeri Çumra Mahallesi’nde 
bir soğuk hava deposu vardı. Ancak ömrünü ta-
mamladığı için devre dışı kalmıştı. Biz ilçemize 
yeni bir soğuk hava deposu kazandırmak için 
çalışıyoruz. Buğday Pazarı’nda yazıhanelerin 
yapımlarının yüzde 90’ı tamamlanmış durum-
da. Bunları etrafına depoların da yapılması 
suretiyle, Buğday Pazarı’nın kısa sürede aktif 
hale getirilmesi noktasında da çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz.”

ULAŞIM HEDEFLERİ 

İlçenin ulaşımını çeşitlendirmek, bu konuda 
potansiyelini artırmak için özel bir çalışma 
yürüttüklerini anlatan Candan, bu çalışmaları 
şöyle anlattı, “Ulaşımla ilgili hedeflerimizden de 
bahsedersek; öncelikle Çatalhöyük Yolu’nun bir 
turizm yolu olması sebebiyle, daha kaliteli ve 
daha güzel bir şekilde yapılması için çalışmala-
rımız devam edecek. Ürgüp-Göreme-Kapadok-
ya Bölgesi’nin Akdeniz’e bağlantısı anlamında 
bir turizm yolu olarak, Çatalhöyük’ten geçen 
bir bağlantının karayolu ağına alınmasını ve 
turizm yolu olarak yapılmasını hedefliyoruz. Bu 
konuda da Bakanlıklar nezdinde bir çalışmamız 
olacak. Güneysınır üzerinden, yapımı devam 
eden Alanya Yolu’nu, Kuzucu Bağlantısı nokta-
sından Okçu ve Çumra’ya bağlamayı istiyoruz. 
Dolayısı ile Okçu-Kuzucu Yolu’nun, Karayolları 
ağına aldırılması ve standardının yükseltilmesi 
konusunda girişimlerimiz olacak. Üçhüyük, 
Türkmenkarahüyük, Büyükhaşlama, Hotamış 
üzerinden Karapınar Yolu’na bağlantı yolumuz 

var. Bu yolumuz da özellikle yük kamyonlarının 
sıkça kullandığı bir yol. Güzergahtaki mahalle-
lerimizin de kullandığı bir yol. Buranın da Kara-
yolları ağına alınması gerektiğini düşünüyoruz. 
Bu şekilde de Çumra, Karapınar, Ereğli dolayısı 
ile Adana Yolu bağlantısının kuvvetlendirilme-
sini hedefliyoruz.”

BİR DİZİ ÇALIŞTAY PLANLANIYOR

Çumra’nın kültür ve sosyal hayatına katkı 
sağlamak adına, çeşitli organizasyonlar plan-
ladıklarını aktaran Başkan Candan, “Bundan 
yaklaşık 15 yıl önce bir Çumra Sempozyumu 
yapılmıştı. Yine Çumra’nın tarihine dair, 
hedeflerine dair, tarımdan sanayiye, eğitimden 
spora, tüm bu faaliyetlerin değerlendirileceği 
ve Çumra’mızın yetiştirdiği insanların sunum-
larının da yer alacağı bir sempozyum yapmayı 
düşünüyorum. Bununla paralel olarak bir tarım 
çalıştayı, gençlik ve eğitim çalıştayı, Çumra’daki 
sanayiye ilişkin bir çalıştay ve turizm çalıştayı 
gibi konularda da belirli aralıklarla çalışmalar 
yapmayı planlıyoruz” açıklaması yaptı. 

YÖRESEL ÜRÜN NOKTASI

Başkan Candan, tarihi bağlamda dünya 
çapında önemli bir değere sahip olan Çatalhö-
yük’e dair de önemli projeler yürütüldüğünün 
bilgisini verdi. Büyükşehir Belediyesi’nin Ça-
talhöyük’le ilgili bir ziyaretçi karşılama merkezi 
projesinin olduğunu, Çumra Belediyesi’nin bu 
projeye entegre şekilde bir planlama yaptığını 
vurgulayan Başkan Candan, şunlara değindi, 
“Ziyaretçi karşılama merkezinin inşallah 2021 
yılında yapım ihalesine geçilmesini bekliyoruz. 
Bu projenin gerçekleşmesiyle Çatalhöyük’e 
gelen ziyaretçilerimiz Çatalhöyük’ü gezerken, 
her türlü imkandan yararlanabilecekler. Bu 
merkezle bağlantılı şekilde, Çumra Belediyesi 
olarak Çatalhöyük’le ilgili bazı yöresel ürünlerin 
üretilmesi ve ziyaretçilerin hizmetine sunul-
ması noktasında çalışma yapmak istiyoruz. Bu 
konuda da KOMEK, Halk Eğitim Merkezi ve 
Çumra Belediyesi olarak çalışmamız olacak. 
Çatalhöyük’teki motiflerin işlenmiş olduğu halı, 
kilim gibi ürünler üretmek, seramik, kil ürünleri 
gibi üretimler yapmayı planlıyoruz.” Yine 
Çatalhöyük’le bağlantılı olarak farklı projeler 
üzerinde de çalıştıklarının altını çizen Candan, 
“İlçemizde Çatalhöyük’le bağlantılı olmak üze-
re, bir uygulamalı turizm meslek yüksekokulu 
kazandırılması noktasında girişimlerimiz olacak. 
Bu meslek yüksekokulunun uygulamada otelin-

de misafirlerimizi ağırlama imkanına da kavuş-
mayı istiyoruz. Öte yandan Çatalhöyük’le ilgili 
uzun vadeli hedeflerimiz arasında, bir arkeo-
park, bir tarım müzesinin kazandırılması nok-
tasında da çalışma yapacağız. Bu çalışmayla, 9 
bin yıl önceki Çatalhöyük şartlarında insanların 
gündelik yaşamları ve tarım yapma biçimlerin-
den günümüze kadar Anadolu insanının günlük 
hayatları, kullandıkları malzemeler ve özellikle 
tarım merkezli olarak kullandıkları malzemeleri 
göstermek istiyoruz” ifadelerini kullandı. 

‘ÇUMRA TARIMIN BAŞŞEHRİ’

Çumra’nın tarımsal önemine işaret eden 
Başkan Candan, bu gerçeğin farkında olarak 
hareket ettiklerini vurguladı. Bu eksende, 
Çumra Belediyesi olarak tarımsal faaliyetlerin 
desteklenmesi, tarım potansiyelinin artırılması 
hedefiyle önemli projeler üzerinde çalıştıkları-
nı bildiren Candan, bu projeleri şöyle anlattı, 
“Tarım dediğimiz zaman Çumra ülkemizde 
önemli bir bölge olarak dikkat çekiyor. Konya 
Türkiye’nin tahıl ambarı, Çumra’da Konya 
içerisinde bu işin gözbebeği. Çumra’nın, To-
roslardan Mavi Tünel’le gelen suların Ova’ya 
aktarımı noktasında bir merkez konumda 
olması ve ilçede sulanabilir verimli arazilerin 
olması ayrıca Osmanlı Devleti döneminde, 
Hicaz Demiryolu Projesi’nin bir parçası olarak 
ilk sulama sisteminin kurulmuş olması göz 
önüne alındığında “Çumra Türkiye’de tarımının 
başkenti” dersek çok da abartı olmayacağını 
düşünüyoruz. Özellikle mısır, buğday, arpa, 
şekerpancarı, kavun, karpuz, fasulye, nohut 
gibi temek gıda maddelerine baktığımız zaman, 
ilçeler bazında rakibimiz yok, iller noktasında 
bile başa oynayan bir konumdayız. Üretim 
miktarlarımız devasa miktarlar. Ülke üretim 
miktarları içerisinde önemli bir pay sahip du-
rumdayız. Dolayısı ile de bu fonksiyona paralel 
olarak Çumra’da tarımın daha bilinçli, daha 
verimli, su tasarrufuna daha çok dikkat edilerek 
ilerlemek noktasında gerek Bahri Dağdaş Ulus-
lararası Tarımsal Araştırma Enstitüsü, gerek 
Selçuk Üniversitesi gerekse de diğer Enstitüler-
le birlikte çiftçilerimizin eğitilmesi gerektiğine 
inanıyoruz. Bu doğrultuda ortak çalışmalar 
yapmak istiyoruz. Bu arada, Çumra’mızın 
sulanamayan tarım arazileri var. Buralarda da 
kıraç tarıma elverişli ürünlerin bilhassa da tıbbi 
aromatik bitkilerin yetiştirilmesi noktasında 
çalışmalar yapmak istiyoruz. Yine ceviz, badem 
gibi ürünlerde de çiftçilerimizin desteklenerek, 
ilave gelir sağlamalarını istiyoruz.”

55



56



57



Çumra’nın ticari hayatına önemli 
katkı sağlayan ailelerden biri de 
Demirci ailesi. Gerek akaryakıt 
sektöründe gerek inşaat sektörün-

de önemli işlere imza atan Demirci ailesi, 
son olarak gıda sektörüne de giriş yaptı. 
Alanya’da Torku Doğrudan Market ve Torku 
Döner hizmeti vermeye başlayan Demirci 
ailesi, yeni hedefler doğrultusunda yollarına 
devam ediyorlar. Sektördeki gelişimlerini ve 
gelecek hedeflerini anlatan Demirciler Petrol 
Sahiplerinden Turgut Demirci, akaryakıt 
sektörüne 1998 yılında girdiklerini söyledi. 
Opet bayisi olarak o yıldan buyana ilçede 
hizmet verdiklerini belirten Demirci, “2007 
yıllarından sonra da inşaat sektörüne girdik. 
Kooperatif bünyesinde inşaatlar yapmaya 
başladık. 4 blokluk bir projeyle başladık 
inşaat sektörüne. Orayı tamamladıktan sonra 
da büyük bir yaşam alanı olan Nirvana Konut 
Yapı Kooperatifi’ne başladık. Bu projenin 
yapımı sürüyor. Babam Orhan Demirci ve 
kardeşim inşaat sektöründeki işleri takip 
ediyor. 1,5 yıl önce de gıda sektörüne giriş 

yaptık. Alanya’da Torku Döner bayisi olarak 
hizmet veriyoruz. 3-5 ay önce de Torku Doğ-
rudan Market olarak yine Alanya’da hizmet 
veriyoruz” diye konuştu.  

PLANDA YENİ İNŞAATLAR VAR 

İnşaat sektöründe devam eden proje-
nin yanında yeni projelerin de ekleneceğini 
belirten Demirci, “İmarla ilgili çalışmalar var 
birkaç aya kadar netleşir diye düşünüyorum. 
Eğer bu konu netleşirse inşaat konusunda 
yeni hedeflerimiz var. Yeni bir yere başla-
mayı düşünüyoruz. Bunun dışında Alanya’da 
da bir yerimiz var orada da inşaat yapmayı 
planlıyoruz” dedi.  

AKARYAKIT SEKTÖRÜ ZOR BİR SEKTÖR
 
Akaryakıt sektörü konusunda önemli 

değerlendirmelerde bulunan Demirci, sektör-
de yeni bir istasyon açmayı düşünmediklerini 
vurguladı. Çumra’da ve Konya bölgesinde 
çok fazla istasyon olduğuna değinen Demirci, 

şu bilgileri verdi, “Şuanda Çumra’da 16 
tane akaryakıt istasyonu var. Şuan için yeni 
bir yer düşünmüyoruz. Çumra’da bulunan 
akaryakıt istasyonu bana göre çok fazla. 
Son yıllarda yeni istasyon açma konusunda 
belli şartlar getirildi ama önceden yapılan 
istasyonlara bir şey yapamıyorsunuz. İç 
Anadolu’da, Konya’da çok fazla istasyon 
var. Ege Bölgesi’nde mesela bu kadar değil. 
Ankara ve Konya’daki istasyon sayısı aynı. 
Ankara’daki nüfusa bakın, Konya’daki nüfusa 
bakın. Bu anlamda Konya’da istasyon çok 
fazla. Akaryakıt sektörü rekabetin çok yoğun 
olduğu bir sektör. Bunun içinde haksız 
rekabet de var. Çünkü TÜPRAŞ çıkışları 
belli, satışlar belli. Maliyetin altında satışlar 
yapanlar var. ÖTV ve faturadan kaynaklı 
haksız rekabet yapanlar var. Kaçak akaryakıt 
dediğimiz olay da bu zaten. Aslında fiyatlarla 
bu iş açıkça belli ediliyor ama denetimler 
yetersiz kalıyor. Bunu üyesi olduğumuz PÜİS 
de söylüyor. İki türlü kaçakçılık var; ya dev-
letten çalar ya milletten. ÖTV’den kaçırıyorsa 
devletten çalar, kalitesiz akaryakıt satarsa 

AKARYAKITTA 
KALITENIN ADRESI

Akaryakıtta kalitenin önemli olduğuna değinen 
Demirciler Petrol Sahiplerinden Turgut Demirci, 

Opet Bayisi olarak Çumra’da yıllardır vatandaşlara 
en iyi kaliteyi sunma gayretinde olduklarını söyledi. 

da milletten çalar. Çünkü kalitesiz akaryakıt 
hem kilometre bazında belli eder hem de 
araca zarar verir.”

KAÇAKÇILIK ÖNLENEMİYOR!

Türkiye’de 110’dan fazla dağıtıcı bayi 
olduğunun bilgisini paylaşan Demirci, bu 
sayının gelişmiş ülkelerde 30-35 dolayların-
da olduğunu söyledi. Bu anlamda Türkiye’de 
dağıtıcı enflasyonu olduğunu vurgulayan 
Demirci, sözlerini şöyle sürdürdü, “Bu dağı-
tıcıların 50-55 kadarı maliyet altına satışlar 
yapan, ÖTV kaçakçılığı yapan firmalar. Şimdi 
akaryakıt sektöründe şöyle bir şey var; kara 
taşımacılığıyla deniz taşımacılığında ÖTV far-
kı var. Deniz taşımacılığında yüzde 40 ÖTV 
yok. Dağıtım firmaları dışarıdan ürün alırken, 
kara taşımacılığı yöntemiyle aldığı ürünü 
deniz taşımacılığıyla almış gibi gösteriyor. 
Dolayısı ile daha malı alırken yüzde 40 cepte 
kalıyor. Bizim sektörde duyduğumuz en sık 
yapılan olay bu. Türkiye’de marka Opet gibi 
markalar böyle bir şey yapmadığı için akar-

yakıt fiyatları olması gerektiği gibi oluyor. 
Vatandaşlar fiyata aldanıyor ama yanılıyorlar. 
Bilinmiş markalardan alınan akaryakıt veya 
doğalgazla diğer ürünler bir olmuyor. Kaliteli 
olan akaryakıt veya doğalgaz daha fazla yol 
katediyor hem de araçlara zarar vermiyor. 
Ölçen müşteriler bunu biliyor. Bazı müşteri-
ler kaliteli ve kalitesiz akaryakıtta en az 50-
60 kilometre fark olduğunu söylüyorlar.”

ÇUMRA ŞEKER İLÇE BİR MİLAT

Çumra’nın gelişimiyle ilgili değerlendir-
melerde bulunan Demirci, “Ben Çumra’da 
büyüdüm. İçinde olunca değişimin çok 
farkında olmuyor insan ama ben üniversite 
hayatı için il dışına çıkınca, gelişimi daha iyi 
gördüm. Bir de Çumra’yı Konya Şeker öncesi 
ve Konya Şeker sonrası olarak değerlen-
dirmek gerekiyor. Fabrikanın kurulması 
Çumra için bir milat oldu. Fabrikadan sonra 
yapılaşma da arttı. Fabrika burada çağ atlattı. 
Fabrikayla işsizlik sorunu da kalmadı ilçede” 
şeklinde konuştu.  

ÇUMRA’NIN BAZI SORUNLARI VAR

Çumra’nın sorunlarına da değinen 
Demirci, özellikle ilçenin sosyal ve eğitim 
sorunlarına değindi. Konuya açıklık getiren 
Demirci, şunları aktardı, “Çumra bir tarım 
ilçesi olduğu için sosyal yönü zayıf bir ilçe. 
Memur arkadaşların birçoğu Konya’ya gidip 
geliyor. Çünkü sosyal anlamda Çumra’da 
fazla bir alan yok. Bir sinema yok mesela. 
Çok zor bir şey değil sinema yapmak diye 
düşünüyorum. Tabi Çumra’nın Konya’ya 
yakın olması da bu anlamda etkili oluyor. 
Aynı zaman eğitim konusunda da bir sıkıntı 
var. Çumra’da eğitim kurumları yetersiz 
kalıyor, insanlar çocukların eğitimi için 
Konya’ya gitmek zorunda kalıyor. Bir de 
ilçenin merkezini 2 caddeye sıkıştırmı-
şız. Tüm ticarethaneler, resmi kurumlar 
bu caddelerin üzerinde. Bu ticari alanlar 
yayılabilir. Ayrıca bu konu trafiğimizi de et-
kiliyor. Araç sayımız da gelişen ekonomiyle 
birlikte arttı. Dolayısı ile Çumra merkezde 
bir trafik sorunu da var.”
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Çumra’nın ticari hayatına önemli 
katkı sağlayan ailelerden biri de 
Demirci ailesi. Gerek akaryakıt 
sektöründe gerek inşaat sektörün-

de önemli işlere imza atan Demirci ailesi, 
son olarak gıda sektörüne de giriş yaptı. 
Alanya’da Torku Doğrudan Market ve Torku 
Döner hizmeti vermeye başlayan Demirci 
ailesi, yeni hedefler doğrultusunda yollarına 
devam ediyorlar. Sektördeki gelişimlerini ve 
gelecek hedeflerini anlatan Demirciler Petrol 
Sahiplerinden Turgut Demirci, akaryakıt 
sektörüne 1998 yılında girdiklerini söyledi. 
Opet bayisi olarak o yıldan buyana ilçede 
hizmet verdiklerini belirten Demirci, “2007 
yıllarından sonra da inşaat sektörüne girdik. 
Kooperatif bünyesinde inşaatlar yapmaya 
başladık. 4 blokluk bir projeyle başladık 
inşaat sektörüne. Orayı tamamladıktan sonra 
da büyük bir yaşam alanı olan Nirvana Konut 
Yapı Kooperatifi’ne başladık. Bu projenin 
yapımı sürüyor. Babam Orhan Demirci ve 
kardeşim inşaat sektöründeki işleri takip 
ediyor. 1,5 yıl önce de gıda sektörüne giriş 

yaptık. Alanya’da Torku Döner bayisi olarak 
hizmet veriyoruz. 3-5 ay önce de Torku Doğ-
rudan Market olarak yine Alanya’da hizmet 
veriyoruz” diye konuştu.  

PLANDA YENİ İNŞAATLAR VAR 

İnşaat sektöründe devam eden proje-
nin yanında yeni projelerin de ekleneceğini 
belirten Demirci, “İmarla ilgili çalışmalar var 
birkaç aya kadar netleşir diye düşünüyorum. 
Eğer bu konu netleşirse inşaat konusunda 
yeni hedeflerimiz var. Yeni bir yere başla-
mayı düşünüyoruz. Bunun dışında Alanya’da 
da bir yerimiz var orada da inşaat yapmayı 
planlıyoruz” dedi.  

AKARYAKIT SEKTÖRÜ ZOR BİR SEKTÖR
 
Akaryakıt sektörü konusunda önemli 

değerlendirmelerde bulunan Demirci, sektör-
de yeni bir istasyon açmayı düşünmediklerini 
vurguladı. Çumra’da ve Konya bölgesinde 
çok fazla istasyon olduğuna değinen Demirci, 

şu bilgileri verdi, “Şuanda Çumra’da 16 
tane akaryakıt istasyonu var. Şuan için yeni 
bir yer düşünmüyoruz. Çumra’da bulunan 
akaryakıt istasyonu bana göre çok fazla. 
Son yıllarda yeni istasyon açma konusunda 
belli şartlar getirildi ama önceden yapılan 
istasyonlara bir şey yapamıyorsunuz. İç 
Anadolu’da, Konya’da çok fazla istasyon 
var. Ege Bölgesi’nde mesela bu kadar değil. 
Ankara ve Konya’daki istasyon sayısı aynı. 
Ankara’daki nüfusa bakın, Konya’daki nüfusa 
bakın. Bu anlamda Konya’da istasyon çok 
fazla. Akaryakıt sektörü rekabetin çok yoğun 
olduğu bir sektör. Bunun içinde haksız 
rekabet de var. Çünkü TÜPRAŞ çıkışları 
belli, satışlar belli. Maliyetin altında satışlar 
yapanlar var. ÖTV ve faturadan kaynaklı 
haksız rekabet yapanlar var. Kaçak akaryakıt 
dediğimiz olay da bu zaten. Aslında fiyatlarla 
bu iş açıkça belli ediliyor ama denetimler 
yetersiz kalıyor. Bunu üyesi olduğumuz PÜİS 
de söylüyor. İki türlü kaçakçılık var; ya dev-
letten çalar ya milletten. ÖTV’den kaçırıyorsa 
devletten çalar, kalitesiz akaryakıt satarsa 

AKARYAKITTA 
KALITENIN ADRESI

Akaryakıtta kalitenin önemli olduğuna değinen 
Demirciler Petrol Sahiplerinden Turgut Demirci, 

Opet Bayisi olarak Çumra’da yıllardır vatandaşlara 
en iyi kaliteyi sunma gayretinde olduklarını söyledi. 

da milletten çalar. Çünkü kalitesiz akaryakıt 
hem kilometre bazında belli eder hem de 
araca zarar verir.”

KAÇAKÇILIK ÖNLENEMİYOR!

Türkiye’de 110’dan fazla dağıtıcı bayi 
olduğunun bilgisini paylaşan Demirci, bu 
sayının gelişmiş ülkelerde 30-35 dolayların-
da olduğunu söyledi. Bu anlamda Türkiye’de 
dağıtıcı enflasyonu olduğunu vurgulayan 
Demirci, sözlerini şöyle sürdürdü, “Bu dağı-
tıcıların 50-55 kadarı maliyet altına satışlar 
yapan, ÖTV kaçakçılığı yapan firmalar. Şimdi 
akaryakıt sektöründe şöyle bir şey var; kara 
taşımacılığıyla deniz taşımacılığında ÖTV far-
kı var. Deniz taşımacılığında yüzde 40 ÖTV 
yok. Dağıtım firmaları dışarıdan ürün alırken, 
kara taşımacılığı yöntemiyle aldığı ürünü 
deniz taşımacılığıyla almış gibi gösteriyor. 
Dolayısı ile daha malı alırken yüzde 40 cepte 
kalıyor. Bizim sektörde duyduğumuz en sık 
yapılan olay bu. Türkiye’de marka Opet gibi 
markalar böyle bir şey yapmadığı için akar-

yakıt fiyatları olması gerektiği gibi oluyor. 
Vatandaşlar fiyata aldanıyor ama yanılıyorlar. 
Bilinmiş markalardan alınan akaryakıt veya 
doğalgazla diğer ürünler bir olmuyor. Kaliteli 
olan akaryakıt veya doğalgaz daha fazla yol 
katediyor hem de araçlara zarar vermiyor. 
Ölçen müşteriler bunu biliyor. Bazı müşteri-
ler kaliteli ve kalitesiz akaryakıtta en az 50-
60 kilometre fark olduğunu söylüyorlar.”

ÇUMRA ŞEKER İLÇE BİR MİLAT

Çumra’nın gelişimiyle ilgili değerlendir-
melerde bulunan Demirci, “Ben Çumra’da 
büyüdüm. İçinde olunca değişimin çok 
farkında olmuyor insan ama ben üniversite 
hayatı için il dışına çıkınca, gelişimi daha iyi 
gördüm. Bir de Çumra’yı Konya Şeker öncesi 
ve Konya Şeker sonrası olarak değerlen-
dirmek gerekiyor. Fabrikanın kurulması 
Çumra için bir milat oldu. Fabrikadan sonra 
yapılaşma da arttı. Fabrika burada çağ atlattı. 
Fabrikayla işsizlik sorunu da kalmadı ilçede” 
şeklinde konuştu.  

ÇUMRA’NIN BAZI SORUNLARI VAR

Çumra’nın sorunlarına da değinen 
Demirci, özellikle ilçenin sosyal ve eğitim 
sorunlarına değindi. Konuya açıklık getiren 
Demirci, şunları aktardı, “Çumra bir tarım 
ilçesi olduğu için sosyal yönü zayıf bir ilçe. 
Memur arkadaşların birçoğu Konya’ya gidip 
geliyor. Çünkü sosyal anlamda Çumra’da 
fazla bir alan yok. Bir sinema yok mesela. 
Çok zor bir şey değil sinema yapmak diye 
düşünüyorum. Tabi Çumra’nın Konya’ya 
yakın olması da bu anlamda etkili oluyor. 
Aynı zaman eğitim konusunda da bir sıkıntı 
var. Çumra’da eğitim kurumları yetersiz 
kalıyor, insanlar çocukların eğitimi için 
Konya’ya gitmek zorunda kalıyor. Bir de 
ilçenin merkezini 2 caddeye sıkıştırmı-
şız. Tüm ticarethaneler, resmi kurumlar 
bu caddelerin üzerinde. Bu ticari alanlar 
yayılabilir. Ayrıca bu konu trafiğimizi de et-
kiliyor. Araç sayımız da gelişen ekonomiyle 
birlikte arttı. Dolayısı ile Çumra merkezde 
bir trafik sorunu da var.”
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Tarım memleketi Çumra’da tarıma dayalı 
olarak ticaret büyük bir ivme kazanmış durumda. 
Tarım yaparken farklı sektörler içerisine de giren 
iş insanları, bu konuda başarıya ulaşıyor. Dededen 
ve babadan gelen çiftçilik mesleğini kendisi de 
sürdüren Yörpet Petrol Sahibi Duran Çekirdek de 
Çumra’da bu başarılı isimlerden biri. Küçük yaş-
lardan buyana tarımın içinde olan Çekirdek, aynı 
zamanda üniversite eğitim hayatının ardından 
ticarete de atıldı. Ticari noktada da farklı alanlara 
giren ve bu alanlarda da adından söz ettiren Çekir-
dek, ilçenin sayılı isimleri arasına girdi. Son olarak 
girdiği hayvancılık sektöründe de Türkiye’nin 
sayılı çiftliklerinden birine sahip olan Çekirdek, 
yeni hedeflerle yoluna devam ediyor. Çekirdek bu 
yolda oğullarıyla birlikte yürümenin de gururunu 
yaşıyor. 

ÇIKIŞ NOKTASI ÇİFTÇİLİK 

Yıllardır ticaret hayatının içinde olduklarını be-
lirten Yörpet Petrol Sahibi Duran Çekirdek, tarımın 
ana geçim kaynakları olduğuna değindi. Çiftçiliğin 
dededen ve babadan geldiğini dile getiren Çekir-
dek, şöyle devam etti, “Çiftçilik hep vardı zaten. 
Askerden geldim, 1 yıl Ankara’da kalite kontrolcü 
olarak bir firmada çalıştım. 1 yıl sonra oradan 
ayrıldım, Çumra’ya döndüm ve o zamandan beri 
de Çumra’da ticaretle uğraşıyorum. Ankara’dan 
gelince motosiklet ve bisiklet yedek parçaları satışı 
yapmaya başladım. 13 sene bu deva metti. 13 yıl 
zarfında bayilikler içinde Konya’da satış babın-
da 1.’likler aldım. Türkiye’nin birçok bölgesine 
motosiklet satışları yaptım. O iş devam ederken 
petrol istasyonunu satın aldık. 1999 yılında satın 
almıştık. Tarım, petrol, diğer dükkan derken işler 
artınca bisiklet ve motosiklet dükkanını devrettim. 
Petrol ve tarım işiyle devam ediyorum.”

HAYVANCILIK DA VAR

Tarımla birlikte hayvancılık sektörüne de 
girdiğini belirten Çekirdek, 10 yıldır da bu alanda 
çalışmalar yürüttüklerini bildirdi. Konuyla ilgili 
bilgiler veren Çekirdek, şunlları söyledi, “Bunun 
yanında bir de hayvancılığa girdim. Eskiden gelen 
bir hayvancılığım yok. Ama arkadaşlar, eş, dost 
yerin müsait diyerek teşvik ettiler. Ayrıca tarımda 
çalışan işçilerim de yazın çalışıyoruz kışın da 
çalışacağımız bir yer olsun diyerek bana sürekli 
istekte bulunuyorlardı. Böylece hayvancılığa baş-
ladık. 10 yıldır da hayvancılığı sürdürüyoruz. Biz 
hayvancılığa 30 hayvanla başladık. 2019 yılında 
300 sağmalık kapasitemiz vardı fakat biz hayvan 
sayısından çok modernizasyon üzerine çalışma 
yaptık. Yeni bir çiftlik yaptık eski çiftliği yıktık. 
Randumanı artırmak adına çiftliğimizi modern-
leştirdik. Şimdiki çiftliğimiz Türkiye’deki sayılı 
çiftliklerden birisi. El değmeden sağım yapılan 
modern bir işletme. Hayvancılığa başlayınca iş bir-
birini tetikledi. Çiftçilik zaten ata mesleğiydi bir de 
işin içine makinecilik girdi. Yıllık 15 bin ton yonca 
paketleme ve balyalama yaparız. Türkiye’nin her 
yerine göndeririz. Bu iş çiftlikten daha geniş kap-
samlı bir yatırım.”

DESTEK ALDIK

Kurdukları modern çiftlik için TKDK’dan 
destek aldıklarının bilgisini paylaşan Çekirdek, 
“Çiftliğimizi yaparken IPARD desteklerinden 
faydalandık. TKDK diye bir kurum var bu kurum 
zaman zaman çağrı dönemine çıkar. Siz projeyi 
yaparsınız ve başvurursunuz. Başvurunuz kabul 
ederse, size projeye veya çağrı dönemine göre 
hibe desteği verilir. Biz de bu destekten faydalan-
mış olduk” dedi. 

Tarım ve ticarette 
büyük başarı 

yakalayan Yörpet 
Petrol Sahibi Duran 

Çekirdek, aynı 
başarıyı hayvancılıkta 

da yakaladı. 26’dan 
fazla ülke gezen 

Çekirdek, buralardan 
aldığı iyi örneklerle 

kurduğu hayvan 
çiftliğiyle Türkiye’de 
çığır açmış durumda 

HAYVANCILIKTA 
TÜRKIYE’YE ÖRNEK

OĞULLARI DA DEVAM EDİYOR

İki oğlu bir kızı olan Çekirdek, çocukları-
nın da aynı mesleğin içerisinde olmalarından 
duyduğu mutluluğu dile getirdi. 2 oğlunun 
işlerin başına geçtiğini dile getiren Çekirdek, 
“Ben emekli oldum. Oğlumun biri köydeki 
işlerin başında, kendisi ziraat teknisyeni. 
Küçük oğlum da Ziraat Mühendisliği okuyor. 
Bundan sonraki hedefimiz onlara ait olacak. 
Şuan çiftliğimizde 2 robotumuz var sağım 
yapan. 2021 yılında bu sayı 4 olacak, 2025 
yılında ise çiftliğimiz 8 robota çıkacak. Şuan ki 
hedeflerimiz öyle” ifadelerini kullandı. 

EN İYİ SİSTEMLERİ TÜRKİYE’YE GETİRDİ

Çekirdek, dünyada 26’dan fazla ülke 
gezdiğinin bilgisini verdi. Bu gezilerin çoğunu 
ticari amaçlı yaptığını belirten Çekirdek, şun-
ları aktardı, “Her gittiğim ülkede de köyleri 
gezerim. Şimdi şöyle düşünmek lazım; bir 
Türkiye’ye gelen İstanbul’da Sultan Ahmet 
Meydanını gezer, oradan Bodrum’a gider 
tatilini yaptıktan sonra Türkiye’den ayrılır ve 
Türkiye’yi bu gördükleri yerlerle ibaret görür-
lerse, bizimki de o hesap oluyor. Ama Türkiye 
buralardan ibaret değil. Almanya’ya gittiğiniz 
zaman şehir merkezleri bir ayrı köyleri bir 
ayrıdır. Ben bu 26 ülkeye gittiğimde bir araba 
kiralarız, geze geze köy yollarını kullanarak 
kasabaları, köyleri gezeriz. Biz orayı gezerken 
bizden ileri olan ülkeler ne yapıyor? Biz ne 
yapıyoruz? Bunu görmek için gezdik. Ben 
Hollanda’ya 3 kere gittim ve hayvancılık ko-
nusunda dünyanın en iyisi Hollanda. Burada 
yapılan iyi işleri kendi bölgemize nasıl aktarı-
rız konusunda düşündük. Dışarıda gördük-

lerimizi memleketimize nasıl yansıtırız diye 
düşündük. Oraları örnek alarak burada daha 
iyiyi yapmayı amaçladık. Birtakım projeler 
hazırlarken, bir yerlerde bir şeyler gördük ki 
bunları yansıttık. Bu çiftliğin projesi de daha 
iyi yerlerden aldığımız örneklerden Türkiye’ye 
olan aktarım. Şimdi herkes kendi gönlüne 
göre bir yer yapıyor, hayvanı orada yaşamaya 
zorluyor. Bizim yaptığımız şey hayvan ne 
ister? Hayvan gönlüne göre yaşasın istedik. 
Hayvan sizin istediğiniz gibi değil, kendi iste-
diği gibi yaşıyor. Başarı da buradan geliyor.”

ÇUMRA YERİNDE SAYMAYA BAŞLADI

“Çumra İç Anadolu’nun Çukurova’sı” 
diyen Çekirdek, Çumra’nın topraklarının 
oldukça verimli olduğuna dikkat çekti. 
Çumra’nın geçmişten buyana sulak bir 
memleket olduğunu ancak son dönemlerde 
suların hissedilir şekilde çekildiğini anım-
satan Çekirdek, “İçinde kanal geçen ikinci 
bir ilçe yok. Bozkır’dan geçiyor ama orada 
da kanal arazi yok. Eskiden yer altı suyunu 
çeksin diye drenajlar vardı. Çumra suyun 
içinde oturuyordu. Velhasıl topraklarımız 
verimli. Ama suyumuz bitiyor. Çumra’mızın 
toprakları verimli bu toprakları değerlendir-
mek için suya ihtiyaç var. Kurak bir yerde 
tarım yapamazsın. Sulak bir Çumra’dan 
aldığın bir ürünle çorak bir Çumra’dan 
aldığın ürün farklı olur. Onun için bölgemizin 
su sorununu çözmeliyiz. Bizim gençliğimiz-
de Konya siyaseti Çumra’dan yönetilirdi. 
Şimdi bakıyorum da Çumra şimdi arkadan 
gidiyor. Maalesef üzülerek söylüyorum bunu. 
Çumra’nın STK’larıyla, belediyesiyle başarılı 
olması lazım” değerlendirmesi yaptı. 
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Tarım memleketi Çumra’da tarıma dayalı 
olarak ticaret büyük bir ivme kazanmış durumda. 
Tarım yaparken farklı sektörler içerisine de giren 
iş insanları, bu konuda başarıya ulaşıyor. Dededen 
ve babadan gelen çiftçilik mesleğini kendisi de 
sürdüren Yörpet Petrol Sahibi Duran Çekirdek de 
Çumra’da bu başarılı isimlerden biri. Küçük yaş-
lardan buyana tarımın içinde olan Çekirdek, aynı 
zamanda üniversite eğitim hayatının ardından 
ticarete de atıldı. Ticari noktada da farklı alanlara 
giren ve bu alanlarda da adından söz ettiren Çekir-
dek, ilçenin sayılı isimleri arasına girdi. Son olarak 
girdiği hayvancılık sektöründe de Türkiye’nin 
sayılı çiftliklerinden birine sahip olan Çekirdek, 
yeni hedeflerle yoluna devam ediyor. Çekirdek bu 
yolda oğullarıyla birlikte yürümenin de gururunu 
yaşıyor. 

ÇIKIŞ NOKTASI ÇİFTÇİLİK 

Yıllardır ticaret hayatının içinde olduklarını be-
lirten Yörpet Petrol Sahibi Duran Çekirdek, tarımın 
ana geçim kaynakları olduğuna değindi. Çiftçiliğin 
dededen ve babadan geldiğini dile getiren Çekir-
dek, şöyle devam etti, “Çiftçilik hep vardı zaten. 
Askerden geldim, 1 yıl Ankara’da kalite kontrolcü 
olarak bir firmada çalıştım. 1 yıl sonra oradan 
ayrıldım, Çumra’ya döndüm ve o zamandan beri 
de Çumra’da ticaretle uğraşıyorum. Ankara’dan 
gelince motosiklet ve bisiklet yedek parçaları satışı 
yapmaya başladım. 13 sene bu deva metti. 13 yıl 
zarfında bayilikler içinde Konya’da satış babın-
da 1.’likler aldım. Türkiye’nin birçok bölgesine 
motosiklet satışları yaptım. O iş devam ederken 
petrol istasyonunu satın aldık. 1999 yılında satın 
almıştık. Tarım, petrol, diğer dükkan derken işler 
artınca bisiklet ve motosiklet dükkanını devrettim. 
Petrol ve tarım işiyle devam ediyorum.”

HAYVANCILIK DA VAR

Tarımla birlikte hayvancılık sektörüne de 
girdiğini belirten Çekirdek, 10 yıldır da bu alanda 
çalışmalar yürüttüklerini bildirdi. Konuyla ilgili 
bilgiler veren Çekirdek, şunlları söyledi, “Bunun 
yanında bir de hayvancılığa girdim. Eskiden gelen 
bir hayvancılığım yok. Ama arkadaşlar, eş, dost 
yerin müsait diyerek teşvik ettiler. Ayrıca tarımda 
çalışan işçilerim de yazın çalışıyoruz kışın da 
çalışacağımız bir yer olsun diyerek bana sürekli 
istekte bulunuyorlardı. Böylece hayvancılığa baş-
ladık. 10 yıldır da hayvancılığı sürdürüyoruz. Biz 
hayvancılığa 30 hayvanla başladık. 2019 yılında 
300 sağmalık kapasitemiz vardı fakat biz hayvan 
sayısından çok modernizasyon üzerine çalışma 
yaptık. Yeni bir çiftlik yaptık eski çiftliği yıktık. 
Randumanı artırmak adına çiftliğimizi modern-
leştirdik. Şimdiki çiftliğimiz Türkiye’deki sayılı 
çiftliklerden birisi. El değmeden sağım yapılan 
modern bir işletme. Hayvancılığa başlayınca iş bir-
birini tetikledi. Çiftçilik zaten ata mesleğiydi bir de 
işin içine makinecilik girdi. Yıllık 15 bin ton yonca 
paketleme ve balyalama yaparız. Türkiye’nin her 
yerine göndeririz. Bu iş çiftlikten daha geniş kap-
samlı bir yatırım.”

DESTEK ALDIK

Kurdukları modern çiftlik için TKDK’dan 
destek aldıklarının bilgisini paylaşan Çekirdek, 
“Çiftliğimizi yaparken IPARD desteklerinden 
faydalandık. TKDK diye bir kurum var bu kurum 
zaman zaman çağrı dönemine çıkar. Siz projeyi 
yaparsınız ve başvurursunuz. Başvurunuz kabul 
ederse, size projeye veya çağrı dönemine göre 
hibe desteği verilir. Biz de bu destekten faydalan-
mış olduk” dedi. 

Tarım ve ticarette 
büyük başarı 

yakalayan Yörpet 
Petrol Sahibi Duran 

Çekirdek, aynı 
başarıyı hayvancılıkta 

da yakaladı. 26’dan 
fazla ülke gezen 

Çekirdek, buralardan 
aldığı iyi örneklerle 

kurduğu hayvan 
çiftliğiyle Türkiye’de 
çığır açmış durumda 

HAYVANCILIKTA 
TÜRKIYE’YE ÖRNEK

OĞULLARI DA DEVAM EDİYOR

İki oğlu bir kızı olan Çekirdek, çocukları-
nın da aynı mesleğin içerisinde olmalarından 
duyduğu mutluluğu dile getirdi. 2 oğlunun 
işlerin başına geçtiğini dile getiren Çekirdek, 
“Ben emekli oldum. Oğlumun biri köydeki 
işlerin başında, kendisi ziraat teknisyeni. 
Küçük oğlum da Ziraat Mühendisliği okuyor. 
Bundan sonraki hedefimiz onlara ait olacak. 
Şuan çiftliğimizde 2 robotumuz var sağım 
yapan. 2021 yılında bu sayı 4 olacak, 2025 
yılında ise çiftliğimiz 8 robota çıkacak. Şuan ki 
hedeflerimiz öyle” ifadelerini kullandı. 

EN İYİ SİSTEMLERİ TÜRKİYE’YE GETİRDİ

Çekirdek, dünyada 26’dan fazla ülke 
gezdiğinin bilgisini verdi. Bu gezilerin çoğunu 
ticari amaçlı yaptığını belirten Çekirdek, şun-
ları aktardı, “Her gittiğim ülkede de köyleri 
gezerim. Şimdi şöyle düşünmek lazım; bir 
Türkiye’ye gelen İstanbul’da Sultan Ahmet 
Meydanını gezer, oradan Bodrum’a gider 
tatilini yaptıktan sonra Türkiye’den ayrılır ve 
Türkiye’yi bu gördükleri yerlerle ibaret görür-
lerse, bizimki de o hesap oluyor. Ama Türkiye 
buralardan ibaret değil. Almanya’ya gittiğiniz 
zaman şehir merkezleri bir ayrı köyleri bir 
ayrıdır. Ben bu 26 ülkeye gittiğimde bir araba 
kiralarız, geze geze köy yollarını kullanarak 
kasabaları, köyleri gezeriz. Biz orayı gezerken 
bizden ileri olan ülkeler ne yapıyor? Biz ne 
yapıyoruz? Bunu görmek için gezdik. Ben 
Hollanda’ya 3 kere gittim ve hayvancılık ko-
nusunda dünyanın en iyisi Hollanda. Burada 
yapılan iyi işleri kendi bölgemize nasıl aktarı-
rız konusunda düşündük. Dışarıda gördük-

lerimizi memleketimize nasıl yansıtırız diye 
düşündük. Oraları örnek alarak burada daha 
iyiyi yapmayı amaçladık. Birtakım projeler 
hazırlarken, bir yerlerde bir şeyler gördük ki 
bunları yansıttık. Bu çiftliğin projesi de daha 
iyi yerlerden aldığımız örneklerden Türkiye’ye 
olan aktarım. Şimdi herkes kendi gönlüne 
göre bir yer yapıyor, hayvanı orada yaşamaya 
zorluyor. Bizim yaptığımız şey hayvan ne 
ister? Hayvan gönlüne göre yaşasın istedik. 
Hayvan sizin istediğiniz gibi değil, kendi iste-
diği gibi yaşıyor. Başarı da buradan geliyor.”

ÇUMRA YERİNDE SAYMAYA BAŞLADI

“Çumra İç Anadolu’nun Çukurova’sı” 
diyen Çekirdek, Çumra’nın topraklarının 
oldukça verimli olduğuna dikkat çekti. 
Çumra’nın geçmişten buyana sulak bir 
memleket olduğunu ancak son dönemlerde 
suların hissedilir şekilde çekildiğini anım-
satan Çekirdek, “İçinde kanal geçen ikinci 
bir ilçe yok. Bozkır’dan geçiyor ama orada 
da kanal arazi yok. Eskiden yer altı suyunu 
çeksin diye drenajlar vardı. Çumra suyun 
içinde oturuyordu. Velhasıl topraklarımız 
verimli. Ama suyumuz bitiyor. Çumra’mızın 
toprakları verimli bu toprakları değerlendir-
mek için suya ihtiyaç var. Kurak bir yerde 
tarım yapamazsın. Sulak bir Çumra’dan 
aldığın bir ürünle çorak bir Çumra’dan 
aldığın ürün farklı olur. Onun için bölgemizin 
su sorununu çözmeliyiz. Bizim gençliğimiz-
de Konya siyaseti Çumra’dan yönetilirdi. 
Şimdi bakıyorum da Çumra şimdi arkadan 
gidiyor. Maalesef üzülerek söylüyorum bunu. 
Çumra’nın STK’larıyla, belediyesiyle başarılı 
olması lazım” değerlendirmesi yaptı. 
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ğil, bizim anlayışımızda her şey şeffaftır ve dürüstlük 
ilkesiyle hareket ederiz. Bu iyi niyetimizden dolayı da 
Allah ticarette bize çok güzel kapılar açtı. Ticaretin 
en güzel yanı; çok değişik insanlarla tanışıyorsunuz, 
çok güzel dostluklar ediniyorsunuz. Maddiyat önemli 
tabi ki ama manevi dostluklar çok değerli oluyor. 
Bunun tadı, hazzı anlatılmaz. Ben 2005 yılında 
memur olarak atanacaktım ama ticaret yapmak için 
memur olmadım. Ticareti severek yapmak önemli. 
Bu işi severek yaptığınız zaman bereketli bir meslek. 
Ticaretin en güzel yanlarından biri de bir kişiye bile 
ekmek kapısı açmak gerçekten çok gurur verici bir 
şey. Allah’ın verdiği rızıkta bizi aracı kılması çok 
güzel bir duygu.”

TİCARET NASİP MESELESİ

“Ticaret çok farklı bir şey. Tamam işinizi düzgün, 
dürüst, güzel yapacaksınız ancak Rabbim de “yürü 
kulum” diyecek” diyen Sağlam, sözlerini şöyle sür-
dürdü, “Nasip, kısmet çok önemli bu konuda. Bizim 
mesela inşaat sektörüne girişimiz de böyle oldu. Ken-
dimize 1000 metrekarelik bir mağaza yapalım dedik 
başladık, sonrasında arkadaki arsayı aldık, sonra 
yandaki arsayı aldık derken iş büyüdü gitti. Böylece 
inşaat sektörüne girmiş olduk. Bunların hepsi nasip 
meselesi. Ben her şeyi iyi biliyorum, ben akıllıyım, 
uyanığım demekle bu işler olmuyor. Tabi ki işinizi iyi 
yapacaksınız, dürüst olacaksınız.”

İMAR SORUNU VAR

Çumra’da inşaat sektörünün önemli olduğunu 
belirten Sağlam, sektörün ilçede önemli bir düzeye 
geldiğini söyledi. Ancak son yıllarda imar noktasında 
yaşanan sorunların inşaat sektörüne ciddi bir darbe 
vurduğunu dile getiren Sağlam, “Çumra’da ölmüş 
bir kooperatifçilik yeniden ayağa kalkmıştı. Son 
yıllarda inşaat sektörü Çumra’da çok güzel gidiyordu. 
Hiçbir hile olmadı. Çumra’daki müteahhitlerimiz de 
bu konuda çok hassaslar gerçekten. Ama son 6 yıldır 
imarda yaşanan sıkıntılar nedeniyle müteahhitleri-
miz yeni konut üretemez oldu. İnşaat sektörü tüm 
dünyada ekonominin lokomotifidir. Dolayısı ile inşa-
atın durması bize çok sıkıntı verdi. İmar konusundaki 
sıkıntılar çözülürse inşallah Çumra’nın büyümesi 
devam eder” ifadelerini kullandı. 

ÇUMRA’NIN EKONOMİSİ İYİ DURUMDA

Çumra’daki ticareti de değerlendiren Sağlam, 
şunları kaydetti, “Bizim Karaman’da da mağaza-
mız var. Karaman’ın yaklaşık 250 bin nüfusu var. 
Birçok sanayi tesisi var Karaman’da. Ama Çum-
ra’yla karşılaştırdığımızda Çumra gerçekten başka. 
Çumra’da çiftçimiz gerçekten zengin. Karaman’da 
bir vatandaşımız mesela düğün eşyası alacağında 
en ekonomik olanına bakıyor. Ama Çumra’da öyle 
değil. Parasına kıyıyor, ucuz-pahalı demeden eşya 
alabiliyor. Çumra’nın arazileri gerçekten çok verimli. 
Bu yıl mahsul de para etti. Bu anlamda Çumra’nın 
ekonomisi iyi durumda. Çumra’yı seviyoruz. Bir de 
burada herkes birbirini tanıyor. Biz açık hesapla ev 
bile satabiliyoruz. Küçük yerlerin böyle bir avantajı da 
var. Bir de tabi sevmek de gerekiyor. Biz istesek Kon-
ya’ya veya başka bir yere de inşaat yapabiliriz. Ama 
biz az kazanalım ama kendi memleketimize hizmet 

edelim dedik. Çünkü buradan ekmek yedik, burada 
büyüdük, çocuklarımız da burada büyüyecek.”

KONYA ŞEKER ÇUMRA’YI KALKINDIRDI

Çumra’da tarımın oldukça önemli olduğunu 
belirten Sağlam, buna bağlı olarak ilçede kurulan 
Konya Şeker yatırımlarının da önemine değindi. 
“Konya Şeker ve dolayısı ile Torku’nun Çumra’ya 
büyük katkıları oldu” diyen Sağlam, açıklamalarını 
şöyle sürdürdü, “Burada binlerce kişi çalışıyor ve 
bu üretim alanları bizim için büyük istihdam sahası 
oldu. Bunun yanında Çumra’da tarım çok önemli. 
Tüm dünyada tarıma dayalı teknoloji büyük bir 
gelişim içerisinde. Çumra’ya baktığımızda ilçemiz 
bu gelişmeleri çok iyi bir şekilde takip edebiliyor. 
Çumra’mız gerçekten tarımda çok teknolojik çalışı-
yor. Önceden bir harman dönemi vardı şimdi çiftçi 
alternatif ürünler de üretebiliyor. Dolayısı ile çiftçi 1 
yılda neredeyse hiç boş durmuyor, sürekli çalışıyor.”

TARIM GELİŞTİRİLMELİ 

Tarımın Türkiye’de ve dolayısı ile Çumra’da 
önemli bir noktaya geldiğini ancak daha iyi yerlere 
gelmesi için devletin tarım politikalarında önemli 
adımlar atması gerektiğini vurgulayan Sağlam, 
şunları aktardı, “Tabi bu tüm olumlu gelişmelerin 
yanında bazı olumsuzluklar da var. Tarım politika-
sında mesela bazı iyileştirmeler yapılabilir. Örneğin; 
ürünlerin ekim alanları ve kapasiteleriyle ilgili Ba-
kanlık bir politika belirlemeli. “Bu bölgede şu kadar 
fasulye, şu kadar nohut, şu kadar pancar, şu kadar 
mısır üretilecek” gibi bir politika üretilirse, bir denge 
olur ve çiftçi zarar etmez. Çiftçinin en büyük sorunu 
bu şuanda. Bu sene kabak çekirdeği para ederse 
gelecek seneye herkes kabak çekirdeği ekiyor. O 
sene fiyatlar düşüyor ve çiftçi zarar ediyor. Bu tür 
sıkıntıları biz bireysel olarak çözemeyiz. Devletin 
elinde Tarım Kredi Kooperatifleri var. Buraları de-
ğerlendirerek bu tür sorunları çözebilir. Bu sorunlar 
çözülürse de Hollanda’yı geçeriz tarımda.”

DÖVİZ SABİT KALMALI

Ekonomiyle ilgili açıklamalarda da bulunan Sağ-
lam, “Şuanda tüm sektörler kan ağlıyor. Aldığımız 
ürünlere sürekli zam geliyor. Bu pandemiye bağlı bir 
süreç. Pandemi bittikten sonra inşallah bir düzene 
oturur diye düşünüyorum. Dövizin hareketli olması 
bizim için büyük sıkıntı. Dövizin sabit kalması tüm 
sektörleri rahatlatır” diye konuştu. 

MEMURLAR ÇUMRA’DA KALMALI

Çumra’nın daha da gelişmesi için bölgedeki 
memurların Çumra’da ikamet etmesinin önemine 
değinen Sağlam, “Recep Konuk çok büyük bir atılım 
yaptı ve fabrikada çalışacak olan Çumra’da oturacak 
dedi. Bundan dolayı Çumra’da inşaat hareketlen-
mişti. Ancak son yıllarda Çumra’da bir imar sıkıntısı 
var. Bu imar sıkıntısı çözülürse Çumra daha da 
hareketlenir diye düşünüyorum. Mesela Çumra’da 
çalışan bir doktor akşam olunca Konya’ya gidiyor. 
Eğer buradaki memurlarımız Çumra’da ikamet 
ederse Çumra’nın gelişmesi daha farklı olur diye 
düşünüyorum” değerlendirmesinde bulundu. 

Sağlamlar Beyaz Eşya Sahiplerinden Uğur Sağlam, “Biz istesek Konya’ya veya başka bir yere 
de inşaat yapabiliriz. Ama biz az kazanalım ama kendi memleketimize hizmet edelim dedik. 

Çünkü buradan ekmek yedik, burada büyüdük, çocuklarımız da burada büyüyecek” dedi 

‘ÇUMRALIYIZ, 
ÇUMRA’YA HIZMET EDIYORUZ’

Çumra’nın önemli esnaflarından 
Sağlamlar Beyaz Eşya Sahiple-
rinden Uğur Sağlam, Çumra ve 
sektör üzerine önemli açıkla-

malarda bulundu. Çumra doğumlu olan 
ve hayatını Çumra’da sürdüren Sağlam, 
Üniversite okumasına karşın ticari hayatını 
sürdürmeye devam ediyor. 1983 yılında 
babası tarafından zücaciye ve elektronik 
üzerine kurulan aile şirketlerinin devam 
etmesi için çalışmalarını yürüten Sağ-
lam, hedefleri doğrultusunda ilerliyor. İş 
alanlarıyla ilgili bilgiler veren Sağlam, 
“Şirketimiz 1983 yılında zücaciye elekt-
ronik üzerine babam tarafından kuruldu. 
O günden buyana büyüyerek devam eden 
serüvenimizde şuanda 6 mağazamızla hiz-
met veriyoruz. Bu mağazalarımız Beyşe-
hir, Karaman ve Çumra’da 4 olmak üzere 
hizmetlerini sürdürüyor. Beyaz eşya, halı, 
mobilya, perde, motosikletin yanında 1994 
yılından buyana oto galeri sektöründe de 
faaliyet yürütmekteyiz. Bunun yanında 10 
yıldır inşaat sektöründeyiz. Şuana kadar 
Çumra’da yaklaşık 150 adet konut ürettik. 
Biz 3 erkek kardeşiz. Babamız ve enişte-
mizle birlikte tüm bu sektörlerde işimizin 
başındayız. Yıllardır beraber çalışıyo-
ruz. 2018 yılından buyana da abi-
min biri İstanbul’da oto galeri 
sektöründe çalışmaktadır. 
Dolayısı ile oto galeri 
sektöründe İstan-
bul’da da şubemiz 
bulunuyor” 
dedi.

TİCARETİ SEVEREK YAPMAK ÖNEMLİ
 
Aile olarak yıllardır ticaretin içerisinde olduk-

larına değinen Sağlam, ticaretin önemine vurgu 
yaptı. Ticaret yapmanın kendisine büyük haz 

verdiğini dile getiren Sağlam, şunları söyledi, 
“Biz küçüklükten buyana hem okulumuzu 

okuduk hem de ticaretin içerisinde 
çalışmalarımızı sürdürdük. Ticareti 

babamızdan gördük, öğrendik. 
Biz Çumra’nın en eski ilk 

kapalı pasajı olan Bağkur 
Çarşısı esnaflarındanız. 

Bu laf olsun diye de-

Uğur Sağlam
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ğil, bizim anlayışımızda her şey şeffaftır ve dürüstlük 
ilkesiyle hareket ederiz. Bu iyi niyetimizden dolayı da 
Allah ticarette bize çok güzel kapılar açtı. Ticaretin 
en güzel yanı; çok değişik insanlarla tanışıyorsunuz, 
çok güzel dostluklar ediniyorsunuz. Maddiyat önemli 
tabi ki ama manevi dostluklar çok değerli oluyor. 
Bunun tadı, hazzı anlatılmaz. Ben 2005 yılında 
memur olarak atanacaktım ama ticaret yapmak için 
memur olmadım. Ticareti severek yapmak önemli. 
Bu işi severek yaptığınız zaman bereketli bir meslek. 
Ticaretin en güzel yanlarından biri de bir kişiye bile 
ekmek kapısı açmak gerçekten çok gurur verici bir 
şey. Allah’ın verdiği rızıkta bizi aracı kılması çok 
güzel bir duygu.”

TİCARET NASİP MESELESİ

“Ticaret çok farklı bir şey. Tamam işinizi düzgün, 
dürüst, güzel yapacaksınız ancak Rabbim de “yürü 
kulum” diyecek” diyen Sağlam, sözlerini şöyle sür-
dürdü, “Nasip, kısmet çok önemli bu konuda. Bizim 
mesela inşaat sektörüne girişimiz de böyle oldu. Ken-
dimize 1000 metrekarelik bir mağaza yapalım dedik 
başladık, sonrasında arkadaki arsayı aldık, sonra 
yandaki arsayı aldık derken iş büyüdü gitti. Böylece 
inşaat sektörüne girmiş olduk. Bunların hepsi nasip 
meselesi. Ben her şeyi iyi biliyorum, ben akıllıyım, 
uyanığım demekle bu işler olmuyor. Tabi ki işinizi iyi 
yapacaksınız, dürüst olacaksınız.”

İMAR SORUNU VAR

Çumra’da inşaat sektörünün önemli olduğunu 
belirten Sağlam, sektörün ilçede önemli bir düzeye 
geldiğini söyledi. Ancak son yıllarda imar noktasında 
yaşanan sorunların inşaat sektörüne ciddi bir darbe 
vurduğunu dile getiren Sağlam, “Çumra’da ölmüş 
bir kooperatifçilik yeniden ayağa kalkmıştı. Son 
yıllarda inşaat sektörü Çumra’da çok güzel gidiyordu. 
Hiçbir hile olmadı. Çumra’daki müteahhitlerimiz de 
bu konuda çok hassaslar gerçekten. Ama son 6 yıldır 
imarda yaşanan sıkıntılar nedeniyle müteahhitleri-
miz yeni konut üretemez oldu. İnşaat sektörü tüm 
dünyada ekonominin lokomotifidir. Dolayısı ile inşa-
atın durması bize çok sıkıntı verdi. İmar konusundaki 
sıkıntılar çözülürse inşallah Çumra’nın büyümesi 
devam eder” ifadelerini kullandı. 

ÇUMRA’NIN EKONOMİSİ İYİ DURUMDA

Çumra’daki ticareti de değerlendiren Sağlam, 
şunları kaydetti, “Bizim Karaman’da da mağaza-
mız var. Karaman’ın yaklaşık 250 bin nüfusu var. 
Birçok sanayi tesisi var Karaman’da. Ama Çum-
ra’yla karşılaştırdığımızda Çumra gerçekten başka. 
Çumra’da çiftçimiz gerçekten zengin. Karaman’da 
bir vatandaşımız mesela düğün eşyası alacağında 
en ekonomik olanına bakıyor. Ama Çumra’da öyle 
değil. Parasına kıyıyor, ucuz-pahalı demeden eşya 
alabiliyor. Çumra’nın arazileri gerçekten çok verimli. 
Bu yıl mahsul de para etti. Bu anlamda Çumra’nın 
ekonomisi iyi durumda. Çumra’yı seviyoruz. Bir de 
burada herkes birbirini tanıyor. Biz açık hesapla ev 
bile satabiliyoruz. Küçük yerlerin böyle bir avantajı da 
var. Bir de tabi sevmek de gerekiyor. Biz istesek Kon-
ya’ya veya başka bir yere de inşaat yapabiliriz. Ama 
biz az kazanalım ama kendi memleketimize hizmet 

edelim dedik. Çünkü buradan ekmek yedik, burada 
büyüdük, çocuklarımız da burada büyüyecek.”

KONYA ŞEKER ÇUMRA’YI KALKINDIRDI

Çumra’da tarımın oldukça önemli olduğunu 
belirten Sağlam, buna bağlı olarak ilçede kurulan 
Konya Şeker yatırımlarının da önemine değindi. 
“Konya Şeker ve dolayısı ile Torku’nun Çumra’ya 
büyük katkıları oldu” diyen Sağlam, açıklamalarını 
şöyle sürdürdü, “Burada binlerce kişi çalışıyor ve 
bu üretim alanları bizim için büyük istihdam sahası 
oldu. Bunun yanında Çumra’da tarım çok önemli. 
Tüm dünyada tarıma dayalı teknoloji büyük bir 
gelişim içerisinde. Çumra’ya baktığımızda ilçemiz 
bu gelişmeleri çok iyi bir şekilde takip edebiliyor. 
Çumra’mız gerçekten tarımda çok teknolojik çalışı-
yor. Önceden bir harman dönemi vardı şimdi çiftçi 
alternatif ürünler de üretebiliyor. Dolayısı ile çiftçi 1 
yılda neredeyse hiç boş durmuyor, sürekli çalışıyor.”

TARIM GELİŞTİRİLMELİ 

Tarımın Türkiye’de ve dolayısı ile Çumra’da 
önemli bir noktaya geldiğini ancak daha iyi yerlere 
gelmesi için devletin tarım politikalarında önemli 
adımlar atması gerektiğini vurgulayan Sağlam, 
şunları aktardı, “Tabi bu tüm olumlu gelişmelerin 
yanında bazı olumsuzluklar da var. Tarım politika-
sında mesela bazı iyileştirmeler yapılabilir. Örneğin; 
ürünlerin ekim alanları ve kapasiteleriyle ilgili Ba-
kanlık bir politika belirlemeli. “Bu bölgede şu kadar 
fasulye, şu kadar nohut, şu kadar pancar, şu kadar 
mısır üretilecek” gibi bir politika üretilirse, bir denge 
olur ve çiftçi zarar etmez. Çiftçinin en büyük sorunu 
bu şuanda. Bu sene kabak çekirdeği para ederse 
gelecek seneye herkes kabak çekirdeği ekiyor. O 
sene fiyatlar düşüyor ve çiftçi zarar ediyor. Bu tür 
sıkıntıları biz bireysel olarak çözemeyiz. Devletin 
elinde Tarım Kredi Kooperatifleri var. Buraları de-
ğerlendirerek bu tür sorunları çözebilir. Bu sorunlar 
çözülürse de Hollanda’yı geçeriz tarımda.”

DÖVİZ SABİT KALMALI

Ekonomiyle ilgili açıklamalarda da bulunan Sağ-
lam, “Şuanda tüm sektörler kan ağlıyor. Aldığımız 
ürünlere sürekli zam geliyor. Bu pandemiye bağlı bir 
süreç. Pandemi bittikten sonra inşallah bir düzene 
oturur diye düşünüyorum. Dövizin hareketli olması 
bizim için büyük sıkıntı. Dövizin sabit kalması tüm 
sektörleri rahatlatır” diye konuştu. 

MEMURLAR ÇUMRA’DA KALMALI

Çumra’nın daha da gelişmesi için bölgedeki 
memurların Çumra’da ikamet etmesinin önemine 
değinen Sağlam, “Recep Konuk çok büyük bir atılım 
yaptı ve fabrikada çalışacak olan Çumra’da oturacak 
dedi. Bundan dolayı Çumra’da inşaat hareketlen-
mişti. Ancak son yıllarda Çumra’da bir imar sıkıntısı 
var. Bu imar sıkıntısı çözülürse Çumra daha da 
hareketlenir diye düşünüyorum. Mesela Çumra’da 
çalışan bir doktor akşam olunca Konya’ya gidiyor. 
Eğer buradaki memurlarımız Çumra’da ikamet 
ederse Çumra’nın gelişmesi daha farklı olur diye 
düşünüyorum” değerlendirmesinde bulundu. 
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Aslen Ağrılı olan Adıgüzel aile-
si, babalarının yokluk nedeniyle 
geldikleri Çumra bölgesinde çeşitli 

işler yapmaya başlamasıyla Çumra’yla tanıştılar. 
Babalarının vefatının ardından bildikleri ve çevre 
edindikleri Çumra’da inşaat sektörüne giren 
Adıgüzel kardeşler, çalışkanlıklarıyla çıktıkları bu 
yolda kısa sürede başarıya ulaştılar. Çumra’da 
inşaat sektöründe önemli işlere imza atarak 
sektörde isim yapan Adıgüzel kardeşler, yollarına 
emin adımlarla devam ediyorlar.

BİRÇOK İŞE İMZA ATTIK 

Sektöre giriş hikayeleri ve yaptıkları işler 
konusunda açıklamalarda bulunan Has Adıgüzel 
İnşaat Sahiplerinden İhsan Adıgüzel, aile olarak 
1988 yılında Çumra’ya geldiklerinin bilgisini pay-
laştı. Çumra’nın o zamanlar gelişmiş bir ilçe ol-
madığını dile getiren Adıgüzel, “Babam rahmetli 
burada hayvancılık yapıyordu. Geçim sıkıntısın-
dan dolayı gelmişiz buraya. Buralarda çok fazla 
bir şey olmayınca Karaman’a gitmiş orda birkaç 
sene çalıştıktan sonra Kayseri’ye gitmiş. Sonra-
sında tekrar Çumra’ya gelmiş olduk. Kardeşlerim 
Kerim Adıgüzel ve Selahattin Adıgüzel olmak 
üzere biz 3 erkek kardeş olarak inşaat sektörün-
de çalışmaya başladık. Bizim burada ilk işimiz 
1996 yılında Belediye kooperatifiyle başladı. O 
işleri tamamladıktan sonra bir süre İstanbul’da 
çalıştık. 2002 yılında askerden geldim, bu yıllarda 
kooperatifleşme başlamıştı. 2010 yılında biz de 
bir kooperatif işine girerek ilk kez bir kooperatife 
iş yapmaya başladık. 32 dairelik işi başarıyla ta-

mamlamış olduk. 2013’te Şölen 
Pastanesi’nin şehir merkezindeki 
inşaatlarını yaptım. Sonrasında 
Demirciler İnşaat’ın kooperatif 
işlerini yapmaya başladım. Koo-
peratif yapmanın yanında şahıs 
işlerini hiç bırakmadık. Çum-
ra’da birçok şahıs işi yaptık. Aynı zaman inşaat 
malzeme satışı da yapıyorduk. Bu nedenle işimizi 
büyütmek için yeni dükkan aldık. Kendimiz ufak 
tefek yap-sat yaptık. Böylece Çumra’da birçok işe 
imza attık” dedi. 

ÇUMRA’DA İNŞAAT DURDU

İnşaat sektörünün yerel yönetimlerin yaptığı 
imar çalışmalarına bağlı olduğunu söyleyen 
Adıgüzel, “İnşaat sektörü Belediyeye bağlı. Kat 
sayıları yükselirse inşaat sektörü de açılır. Şuanda 
büyük çapta inşaat yapan adamlar geri çekildiler. 
Şuanda yeni arazi üretilmiyor. Bundan dolayı 
inşaat sektörü 5-6 senedir geri gidiyor. Çumra’da 
harman olayı var. Ticaret daha çok vadeli gidiyor. 
Peşin para çalışan çok yok. İnsan kötü niyetli 
değilse parasını ödüyor. Ticaret bu şekilde” diye 
konuştu. 

İNŞAAT SEKTÖRÜ DESTEKLENMELİ

Çumra’nın sorunlarına da değinen Adıgüzel, 
ilçenin en büyük sorunlarının imar ve altyapı 
olduğuna değindi. Bu sorunların çözülebileceğine 
vurgu yapan Adıgüzel, şöyle devam etti, “Sorun-
lara belediyenin el atması lazım. Bir de imarın dü-

zeltilmesi gerekiyor. İnşaat sektörünün Çumra’da 
hızlanması buna bağlı. Bir de bir yerin gelişmesi 
için inşaat sektörü oldukça önemli. İnşaat sektörü 
birçok kalem ürünü içinde barındırıyor. Dolayısı 
ile sektörün önü açılırsa sadece müteahhitler 
değil Çumra’daki belki tüm esnaflara bu durum 
olumlu yansıyacak. O yüzden inşaat sektörünün 
açılması ve desteklenmesi gerekiyor.”

SEKTÖRDEKİ YOLUMUZA DEVAM EDECEĞİZ

Adıgüzel İnşaat olarak kendilerini sürekli 
geliştirmek istediklerini dile getiren Adıgüzel, 
şunları aktardı, “Bunun için de piyasaların iyi 
olması gerekiyor. Biz galericilik, hayvancılık da 
yaptık. Ama bu saatten sonra bu işlere dönmek 
istemiyoruz. Çok zorlanırsak tabi ki bu işleri de 
yaparız ama inşallah inşaat sektörü durmaz, 
yolumuza devam ederiz. 25 senedir bu sektörün 
içindeyiz. İnşallah piyasalar iyiye gider de herkes 
kazanır. Biz herkesin kazanmasını isteriz. Sadece 
Çumra’da değil tüm ülkede herkes inşallah iyi 
kazanır. Böylece millet olarak herkes daha güzel 
bir yaşam sürer ve geleceğe daha iyi bakarız. Biz 
geldik geçiyoruz. Bundan sonrası için çocukla-
rımızı düşünüyoruz. İnşallah onların geleceği 
parlak, güzel olur. Şimdi tek amacımız geleceğin 
iyi olması.”

ÇALIŞMA 
AZMI 
BAŞARI GETIRDI Aslen Ağrılı olan ancak yokluk 

nedeniyle aile olarak İç Anadolu 
Bölgesi’ne gelerek Çumra’ya yerleşen 

Has Adıgüzel İnşaat Sahipleri 
İhsan, Kerim ve Selahattin Adıgüzel 

kardeşler, çalışma azmiyle inşaat 
sektöründe başarıya ulaştılar 
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sektöründe başarıya ulaştılar 
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Tarım ilçesi olan Çumra, son dönemler-
de sanayi üretimiyle de dikkat çekiyor. 
Özellikle Çumra Organize Sanayi 

Bölgesi’ni faaliyete geçmesi ve tüm parsellerinin 
dolmasıyla bölgenin adeta bir üretim üssü olması, 
ilçeye büyük değer kazandırıyor. Çumra OSB’nin 
gelişiminin devam etmesi adına yürütülen ça-
lışmaların da başarıyla sürmesi, ilçenin sanayide 
daha iyi bir konuma gelmesine büyük katkı sağ-
layacak. Önemli açıklamalarda bulunan Çumra 
Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Metin Kural, 
Çumra Ticaret ve Sanayi Odası’nın kurulumu ve 
gelişim süreci hakkında bilgiler verdi. Oda olarak 
önemli bir yere gelindiğine dikkat çeken Kural, 
şunları söyledi, “Çumra Ticaret ve Sanayi Odası, 
kamu vicdanını gözeterek; üyelerimizden gelen 
talepler, kanun ve ilgili mevzuat ile kendisine ve-
rilmiş olan görev ve sorumluluklar çerçevesinde 
üye beklentilerini eksiksiz, doğru ve zamanında; 
tarafsızlık ve güvenilirlik ilkelerine bağlı kalarak 

karşılamayı amaçlar. Özel sektörün Çumra’nın 
temsilcilerinden biri olan Odamız, değişen dünya 
koşullarında kurumsal varlığını ve özel sektörü 
temsil iddiasını devam ettirebilmek ve üyelerimi-
zin  rekabet gücünü arttırabilmek için organizas-
yon ve faaliyetlerini, ortaya çıkabilecek ihtiyaçlara 
cevap verebilecek dinamik ve proaktif bir yapıya 
kavuşturmayı ve bu çerçevede; 5174 sayılı yasa 
gereği yerine getirmekle yükümlü olduğumuz 
görevlerimizi hızlı, doğru ve etkin biçimde 
gerçekleştirmek, verdiğimiz hizmetin kalitesin-
den doğan üye memnuniyetini korumak, Tüm 
çalışanlarımızın faaliyetlere, yönetim ve süreçlere 
katılım gelişim ve motivasyonunu sağlamak, bu 
doğrultuda eğitim almalarını sağlamak, Üstlendi-
ği misyon ve vizyon çerçevesinde gerçekleştirdiği 
hizmetlerin kalitesini örnek teşkil eder konumda 
tutmak, Bölgemizin gelişmesi için yeniliklerin 
üyelerimize tanıtımını gerçekleştirip daha ileri 
teknoloji uygulamalarına destek vermek, Kalite 

yönetim sisteminin etkinliğini sürekli iyileştirmek, 
sürekli gelişmek, daha iyi hizmet sunmak ama-
cıyla ilerleyen, Teknolojik yenilikleri takip ederek 
dünya standartlarında kaliteli hizmet vermek 
amacında bir kuruluştur. Çumralı iş insanlarımı-
zın ilçemizde, artık her sektörden esnafın, çarşı ve 
pazar yerlerinde faaliyet göstermeye başlamasın-
dan dolayı Ticaret Odasının ilçemizde kurulması 
için yapılan girişimler sonucu 1969 yılında Çumra 
Ticaret ve Sanayi Odası kurulmuştur. İlçemizde 
ilk hizmet binası Hükümet caddesinde küçük bir 
işyerinde açılmış, daha sonra Bağkur çarşısı 2.ci 
katında faaliyetinde devam etmiş, 1990 yılında 
kendi mülkiyetine sahip arsa alınarak hizmet 
binası yapılmıştır. Geçen zaman zarfında mevcut 
oda binasının yetersiz kalmasından dolayı 2013 
yılında göreve gelmemiz ile beraber  değişim ve 
gelişimde sürekliliği yakalamak, idareciliğin ağır 
yükü ve sorumluluğunun üyelerimizin istek ve 
beklentilerine uygun olması bilinciyle sosyal, şef-
faf ve üyelerimize  layıkıyla hizmet etmek desturu 
ile  gelişen Çumra’mıza layık görsel olarak göze 
hitap edecek, kurum olma farkındalığını ön plana 
çıkaracak, günümüz şartlarına uyumlu, modern  
görünümlü olan  yeni hizmet binamızda  kaliteli 
hizmet vermek amacı ve hizmet anlayışıyla 
mevcutta bulunan hizmet binamızın yetersiz-
liğinden dolayı odamıza yeni bir hizmet binası 
kazandırmak için kolları sıvadık. Yıllardır yaklaşık 
120 m2’lik bir alanda hizmet veren odamız için, 
Belediye binasının çaprazında bulunan iş hanının 
2.katını komple satın alarak, 350 metrekarelik 

ÇUMRA, SANAYI ÜSSÜ 
OLMA YOLUNDA 

ILERLIYOR

Çumra’nın 
sanayileşmede önemli 

işlere imza attığını 
belirten Çumra Ticaret 

ve Sanayi Odası Başkanı 
Metin Kural, Çumra 

OSB’nin bu büyümede 
önemli olduğunu söyledi 

bir alanda Çumra Ticaret ve Sanayi Odası olarak 
üyelerimize hizmet vermeye başladık ve bu 
sebeple Çumra Ticaret ve Sanayi Odası olarak 
her zaman daha iyisini yapma gayreti içerisinde 
olduk.

Eski hizmet binamızın bulunduğu yerin ko-
numu itibari ile ticaretin yoğun oldu bölge olması 
dolayısı ile binamızda tadilatlar yapıldı, binamız 
arkasında bulunan kullanılmayan arsamıza 2 kat 
ek bina yapılarak eski oda ile birleştirildi böylelik-
le son derece kullanışlı bir yapıya dönüştürerek 
mağaza haline getirdik, üyelerimize hizmet 
etmek için odamıza ek kaynak yaratmış olduk. 
Şuan Çumra Ticaret ve Sanayi Odası mülkiye-
tinde odamıza gelir elde etmek amacıyla ihale 
usulü kiraya vermiş olduğumuz 4 adet işyeri/
dükkan niteliğinde gayrimenkul ve yine mülkiyeti 
odamıza ait hizmet binamız ile faaliyetlerimize 
devam etmekteyiz.”

ÇALIŞMALAR SONUCU SANAYİ ODASI 
OLDULAR

Göreve geldikleri 2013 yılının Mayıs 
ayından itibaren Sanayi Odası olma konu-
sunda önemli çalışmalar sürdürdüklerini bu 
çalışmalar sonucunda da başarı elde ettiklerini 
dile getiren Kural, “Yönetim Kurulu ve  Meclis 
Kurulu üyelerimizin desteği ile  gerek Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı Sayın M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu ile yapılan yoğun yazışmalar ve 
ikili görüşmeler, Konya Ticaret Odası Başkanı 
Selçuk Öztürk ile yaptığımız görüşmeler, Konya 
Sanayi Odası Başkanı Memiş Kütükcü ile yaptı-
ğımız görüşmeler  ve gerekse Konya’da faaliyet 
gösteren diğer odalarla yoğun bir çalışma ve iyi 
ilişkiler sonucunda 1969 yılında kurulan,  ku-
ruluşunda sanayi unvanına sahip olduğu halde 
1974 yılında Konya Sanayi Odası’nın kurulması 
nedeniyle Sanayi unvanının  alınması sonucu  
“Ticaret Odası” olarak faaliyet gösteren Odamı-
zın, kuruluşunun 50.yılında “Çumra Ticaret ve 
Sanayi” olması için yapmış olduğumuz  üstün 
gayretler ile  29/10/2019 tarihi itibariyle odamı-
zın  hakkettiği “sanayi” unvanını aldık. Bu tarihi 
gün itibarla sanayici iş adamları ve firmalar artık 
Konya Sanayi Odası üyeliğinden kayıtları resen 

silinmiş olup, aidat ödeme yükümlülüğünden 
kurtulmuş oldular. Sanayi unvanını almamız 
dolayısıyla üyelerimiz hem zaman hem de 
maddi açıdan önemli kazanımlar elde etmiş 
oldular. Bundan böyle Kapasite Raporları, Yerli 
Malı Belgesi Menşe Şahadetnamesi, Ekspertiz 
Raporu vb. belgeleri artık Konya Sanayi Odasına 
gitmeye gerek olmadan temin etmektedirler. 
Çumra ve bölgemizde faaliyet gösteren sanayici, 
tüccar tüm üyelerimize ve ayrıca Çumra’mıza 
hayırlı uğurlu olsun” dedi.

DESTEK İÇİN TEŞEKKÜR ETTİ 

Odanın Sanayi unvanını geri kazanma 
konusunda yapılan çalışmalarda desteğini 
esirgemeyen isimlere de teşekkür eden Kural, 
şöyle devam etti, “Bize bu çalışmalar esnasında 
gerekli güveni gösterip  ellerinden gelen bütün 
imkânları seferber ederek desteklerini hiç eksik 
etmeyen öncelikle; Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Başkanımız Sn. M. Rifat Hisarcıklıoğlu’na,  
Yönetim Kuruluna ve TOBB Genel Sekreteri 
Mustafa Saraçöz’e, TOBB Yönetim Kurulu Baş-
kan Yardımcısı ve Konya Ticaret Odası Başkanı 
Sn. Selçuk Öztürk ve Meclisine, Konya Ticaret 
Borsası Başkanı Sn. Hüseyin Çevik ve Meclisine, 
Konya Sanayi Odası Başkanı Sn. Memiş Kütükçü 
ve Meclisine, Konya Bölgesi Oda ve Borsa Baş-
kanlarına sonsuz teşekkürlerimi sunuyorum.”

KALİTEYİ TESCİLLEDİLER

“Kuruluşumuzdan günümüze kadar 
kanunların vermiş olduğu yetki ve sorumlu-
luğun bilincinde olarak üyelerimizin karşılıklı 
çıkarlarını kollayan ve gözetleyen bir konum-
da olduk” diyen Başkan Kural, sözlerini şöyle 
sürdürdü, “Sanayi sektörümüzün gelişmesine 
paralel olarak odamızın iş hacmini geliştirmek 
ve üyelerimize en üst seviyede kaliteli hiz-
met sunmak, her zaman olduğu gibi öncelikli 
hedeflerimiz arasında yer almaktadır. Odamızın 
kurumsal kalitesinin iyileştirilmesi, geleceğe 
yönelik planlama kültürünün yerleştirilmesi ve 
kurumsal yönetim ilkelerinin hakim olduğu, 
kalite standartlarına sahip oda olmak en büyük 

hedefimiz olmuştur.
Bu görev ve sorumluluk bilinciyle yapmış 

olduğumuz çalışmalarımızı TS EN ISO 9001-
2015 Kalite Yönetim Sistemi Belgesi ve TSE ISO 
10002:2018 Müşteri Memnuniyet Sistemi ile 
tescil ettirmiş ve 2019 yılında TOBB Akredi-
tasyon Sistemine dahil olmak için çalışmalara 
başlamış bulunmaktayız. Stratejik planlama için 
Stratejik Planlama Ekibi oluşturduk, Stratejik 
Planlama Ekibimiz yasal şartlar, süreçlerimiz 
ve diğer oda ve borsaların da görüşlerini alarak 
çalışmalara başlamıştır. Odamızın stratejilerini, 
misyonunu ve vizyonunu oluşturarak amaçla-
rımızı tanımlamak, açıklama ve birimlerimizin 
içsel güçlü ve zayıf yönleri ile dış çevreden 
kaynaklanan fırsat ve tehditlerini dikkate alarak, 
değişimleri izleyerek geleceği öngörme yetene-
ğimizi geliştirmek temel amacımızdır. Bunun 
yanında üyelerimiz ve diğer oda, borsa, birlikler 
ile olan bağlılıklarımızı ve hizmet alanlarına 
karşı sorumluluklarımızı güçlendirmek, kurum 
çalışanlarının katılımcılığını ve yaratıcılığına ön 
plana çıkararak, kurumumuzda her alanda iyi 
bir performans ortaya koymak, diğer vazgeçil-
mez hedeflerimiz olmuştur ve olmaya devam 
edecektir. Çumra Ticaret ve Sanayi Odası 
olarak misyonumuz; Bölge ekonomisine yön  
veren kamu kurumu niteliğindeki tüzel kişiliğe 
sahip bir meslek kuruluşu olarak; Üyelerimi-
zin müşterek ihtiyaçlarını karşılamak, mesleki 
faaliyetlerini kolaylaştırmak, mesleki gelişimle-
rini sağlamak, 5174 sayılı kuruluş kanununda 
yazılı diğer işleri eksiksiz ve zamanında yapmak, 
İşlerimizi amaç ve isteklere, tarafsızlık ve güve-
nilirlik ilkelerine bağlı kalarak yapmak,  Çumra 
bölgesinin sosyal ve kültürel hayatına, eğitime, 
çevreye, insana ve sürdürülebilir değişime 
destek olmak ve katkıda bulunmak, Bölgesel ve 
topyekûn kalkınma projelerine tam destek vere-
rek etkin rol oynamaktır Vizyonumuz ise ; İş ve 
ekonomi dünyasına yön veren güçlü bir temsilci 
olarak; Üyelerimizin sürdürülebilir rekabet gü-
cünü ve kurumsal vizyonunu artırmak, Bölge ve 
Türkiye ekonomisini dünya ölçeğinde geliştiren 
bir kuruluş olmak, Sosyal sorumluluk bilinci ile 
faaliyetleri sürdürmek, Beş yıldızlı bir oda olarak 
hizmet sunmaktır.”
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Tarım ilçesi olan Çumra, son dönemler-
de sanayi üretimiyle de dikkat çekiyor. 
Özellikle Çumra Organize Sanayi 

Bölgesi’ni faaliyete geçmesi ve tüm parsellerinin 
dolmasıyla bölgenin adeta bir üretim üssü olması, 
ilçeye büyük değer kazandırıyor. Çumra OSB’nin 
gelişiminin devam etmesi adına yürütülen ça-
lışmaların da başarıyla sürmesi, ilçenin sanayide 
daha iyi bir konuma gelmesine büyük katkı sağ-
layacak. Önemli açıklamalarda bulunan Çumra 
Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Metin Kural, 
Çumra Ticaret ve Sanayi Odası’nın kurulumu ve 
gelişim süreci hakkında bilgiler verdi. Oda olarak 
önemli bir yere gelindiğine dikkat çeken Kural, 
şunları söyledi, “Çumra Ticaret ve Sanayi Odası, 
kamu vicdanını gözeterek; üyelerimizden gelen 
talepler, kanun ve ilgili mevzuat ile kendisine ve-
rilmiş olan görev ve sorumluluklar çerçevesinde 
üye beklentilerini eksiksiz, doğru ve zamanında; 
tarafsızlık ve güvenilirlik ilkelerine bağlı kalarak 

karşılamayı amaçlar. Özel sektörün Çumra’nın 
temsilcilerinden biri olan Odamız, değişen dünya 
koşullarında kurumsal varlığını ve özel sektörü 
temsil iddiasını devam ettirebilmek ve üyelerimi-
zin  rekabet gücünü arttırabilmek için organizas-
yon ve faaliyetlerini, ortaya çıkabilecek ihtiyaçlara 
cevap verebilecek dinamik ve proaktif bir yapıya 
kavuşturmayı ve bu çerçevede; 5174 sayılı yasa 
gereği yerine getirmekle yükümlü olduğumuz 
görevlerimizi hızlı, doğru ve etkin biçimde 
gerçekleştirmek, verdiğimiz hizmetin kalitesin-
den doğan üye memnuniyetini korumak, Tüm 
çalışanlarımızın faaliyetlere, yönetim ve süreçlere 
katılım gelişim ve motivasyonunu sağlamak, bu 
doğrultuda eğitim almalarını sağlamak, Üstlendi-
ği misyon ve vizyon çerçevesinde gerçekleştirdiği 
hizmetlerin kalitesini örnek teşkil eder konumda 
tutmak, Bölgemizin gelişmesi için yeniliklerin 
üyelerimize tanıtımını gerçekleştirip daha ileri 
teknoloji uygulamalarına destek vermek, Kalite 

yönetim sisteminin etkinliğini sürekli iyileştirmek, 
sürekli gelişmek, daha iyi hizmet sunmak ama-
cıyla ilerleyen, Teknolojik yenilikleri takip ederek 
dünya standartlarında kaliteli hizmet vermek 
amacında bir kuruluştur. Çumralı iş insanlarımı-
zın ilçemizde, artık her sektörden esnafın, çarşı ve 
pazar yerlerinde faaliyet göstermeye başlamasın-
dan dolayı Ticaret Odasının ilçemizde kurulması 
için yapılan girişimler sonucu 1969 yılında Çumra 
Ticaret ve Sanayi Odası kurulmuştur. İlçemizde 
ilk hizmet binası Hükümet caddesinde küçük bir 
işyerinde açılmış, daha sonra Bağkur çarşısı 2.ci 
katında faaliyetinde devam etmiş, 1990 yılında 
kendi mülkiyetine sahip arsa alınarak hizmet 
binası yapılmıştır. Geçen zaman zarfında mevcut 
oda binasının yetersiz kalmasından dolayı 2013 
yılında göreve gelmemiz ile beraber  değişim ve 
gelişimde sürekliliği yakalamak, idareciliğin ağır 
yükü ve sorumluluğunun üyelerimizin istek ve 
beklentilerine uygun olması bilinciyle sosyal, şef-
faf ve üyelerimize  layıkıyla hizmet etmek desturu 
ile  gelişen Çumra’mıza layık görsel olarak göze 
hitap edecek, kurum olma farkındalığını ön plana 
çıkaracak, günümüz şartlarına uyumlu, modern  
görünümlü olan  yeni hizmet binamızda  kaliteli 
hizmet vermek amacı ve hizmet anlayışıyla 
mevcutta bulunan hizmet binamızın yetersiz-
liğinden dolayı odamıza yeni bir hizmet binası 
kazandırmak için kolları sıvadık. Yıllardır yaklaşık 
120 m2’lik bir alanda hizmet veren odamız için, 
Belediye binasının çaprazında bulunan iş hanının 
2.katını komple satın alarak, 350 metrekarelik 

ÇUMRA, SANAYI ÜSSÜ 
OLMA YOLUNDA 

ILERLIYOR

Çumra’nın 
sanayileşmede önemli 

işlere imza attığını 
belirten Çumra Ticaret 

ve Sanayi Odası Başkanı 
Metin Kural, Çumra 

OSB’nin bu büyümede 
önemli olduğunu söyledi 

bir alanda Çumra Ticaret ve Sanayi Odası olarak 
üyelerimize hizmet vermeye başladık ve bu 
sebeple Çumra Ticaret ve Sanayi Odası olarak 
her zaman daha iyisini yapma gayreti içerisinde 
olduk.

Eski hizmet binamızın bulunduğu yerin ko-
numu itibari ile ticaretin yoğun oldu bölge olması 
dolayısı ile binamızda tadilatlar yapıldı, binamız 
arkasında bulunan kullanılmayan arsamıza 2 kat 
ek bina yapılarak eski oda ile birleştirildi böylelik-
le son derece kullanışlı bir yapıya dönüştürerek 
mağaza haline getirdik, üyelerimize hizmet 
etmek için odamıza ek kaynak yaratmış olduk. 
Şuan Çumra Ticaret ve Sanayi Odası mülkiye-
tinde odamıza gelir elde etmek amacıyla ihale 
usulü kiraya vermiş olduğumuz 4 adet işyeri/
dükkan niteliğinde gayrimenkul ve yine mülkiyeti 
odamıza ait hizmet binamız ile faaliyetlerimize 
devam etmekteyiz.”

ÇALIŞMALAR SONUCU SANAYİ ODASI 
OLDULAR

Göreve geldikleri 2013 yılının Mayıs 
ayından itibaren Sanayi Odası olma konu-
sunda önemli çalışmalar sürdürdüklerini bu 
çalışmalar sonucunda da başarı elde ettiklerini 
dile getiren Kural, “Yönetim Kurulu ve  Meclis 
Kurulu üyelerimizin desteği ile  gerek Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı Sayın M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu ile yapılan yoğun yazışmalar ve 
ikili görüşmeler, Konya Ticaret Odası Başkanı 
Selçuk Öztürk ile yaptığımız görüşmeler, Konya 
Sanayi Odası Başkanı Memiş Kütükcü ile yaptı-
ğımız görüşmeler  ve gerekse Konya’da faaliyet 
gösteren diğer odalarla yoğun bir çalışma ve iyi 
ilişkiler sonucunda 1969 yılında kurulan,  ku-
ruluşunda sanayi unvanına sahip olduğu halde 
1974 yılında Konya Sanayi Odası’nın kurulması 
nedeniyle Sanayi unvanının  alınması sonucu  
“Ticaret Odası” olarak faaliyet gösteren Odamı-
zın, kuruluşunun 50.yılında “Çumra Ticaret ve 
Sanayi” olması için yapmış olduğumuz  üstün 
gayretler ile  29/10/2019 tarihi itibariyle odamı-
zın  hakkettiği “sanayi” unvanını aldık. Bu tarihi 
gün itibarla sanayici iş adamları ve firmalar artık 
Konya Sanayi Odası üyeliğinden kayıtları resen 

silinmiş olup, aidat ödeme yükümlülüğünden 
kurtulmuş oldular. Sanayi unvanını almamız 
dolayısıyla üyelerimiz hem zaman hem de 
maddi açıdan önemli kazanımlar elde etmiş 
oldular. Bundan böyle Kapasite Raporları, Yerli 
Malı Belgesi Menşe Şahadetnamesi, Ekspertiz 
Raporu vb. belgeleri artık Konya Sanayi Odasına 
gitmeye gerek olmadan temin etmektedirler. 
Çumra ve bölgemizde faaliyet gösteren sanayici, 
tüccar tüm üyelerimize ve ayrıca Çumra’mıza 
hayırlı uğurlu olsun” dedi.

DESTEK İÇİN TEŞEKKÜR ETTİ 

Odanın Sanayi unvanını geri kazanma 
konusunda yapılan çalışmalarda desteğini 
esirgemeyen isimlere de teşekkür eden Kural, 
şöyle devam etti, “Bize bu çalışmalar esnasında 
gerekli güveni gösterip  ellerinden gelen bütün 
imkânları seferber ederek desteklerini hiç eksik 
etmeyen öncelikle; Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Başkanımız Sn. M. Rifat Hisarcıklıoğlu’na,  
Yönetim Kuruluna ve TOBB Genel Sekreteri 
Mustafa Saraçöz’e, TOBB Yönetim Kurulu Baş-
kan Yardımcısı ve Konya Ticaret Odası Başkanı 
Sn. Selçuk Öztürk ve Meclisine, Konya Ticaret 
Borsası Başkanı Sn. Hüseyin Çevik ve Meclisine, 
Konya Sanayi Odası Başkanı Sn. Memiş Kütükçü 
ve Meclisine, Konya Bölgesi Oda ve Borsa Baş-
kanlarına sonsuz teşekkürlerimi sunuyorum.”

KALİTEYİ TESCİLLEDİLER

“Kuruluşumuzdan günümüze kadar 
kanunların vermiş olduğu yetki ve sorumlu-
luğun bilincinde olarak üyelerimizin karşılıklı 
çıkarlarını kollayan ve gözetleyen bir konum-
da olduk” diyen Başkan Kural, sözlerini şöyle 
sürdürdü, “Sanayi sektörümüzün gelişmesine 
paralel olarak odamızın iş hacmini geliştirmek 
ve üyelerimize en üst seviyede kaliteli hiz-
met sunmak, her zaman olduğu gibi öncelikli 
hedeflerimiz arasında yer almaktadır. Odamızın 
kurumsal kalitesinin iyileştirilmesi, geleceğe 
yönelik planlama kültürünün yerleştirilmesi ve 
kurumsal yönetim ilkelerinin hakim olduğu, 
kalite standartlarına sahip oda olmak en büyük 

hedefimiz olmuştur.
Bu görev ve sorumluluk bilinciyle yapmış 

olduğumuz çalışmalarımızı TS EN ISO 9001-
2015 Kalite Yönetim Sistemi Belgesi ve TSE ISO 
10002:2018 Müşteri Memnuniyet Sistemi ile 
tescil ettirmiş ve 2019 yılında TOBB Akredi-
tasyon Sistemine dahil olmak için çalışmalara 
başlamış bulunmaktayız. Stratejik planlama için 
Stratejik Planlama Ekibi oluşturduk, Stratejik 
Planlama Ekibimiz yasal şartlar, süreçlerimiz 
ve diğer oda ve borsaların da görüşlerini alarak 
çalışmalara başlamıştır. Odamızın stratejilerini, 
misyonunu ve vizyonunu oluşturarak amaçla-
rımızı tanımlamak, açıklama ve birimlerimizin 
içsel güçlü ve zayıf yönleri ile dış çevreden 
kaynaklanan fırsat ve tehditlerini dikkate alarak, 
değişimleri izleyerek geleceği öngörme yetene-
ğimizi geliştirmek temel amacımızdır. Bunun 
yanında üyelerimiz ve diğer oda, borsa, birlikler 
ile olan bağlılıklarımızı ve hizmet alanlarına 
karşı sorumluluklarımızı güçlendirmek, kurum 
çalışanlarının katılımcılığını ve yaratıcılığına ön 
plana çıkararak, kurumumuzda her alanda iyi 
bir performans ortaya koymak, diğer vazgeçil-
mez hedeflerimiz olmuştur ve olmaya devam 
edecektir. Çumra Ticaret ve Sanayi Odası 
olarak misyonumuz; Bölge ekonomisine yön  
veren kamu kurumu niteliğindeki tüzel kişiliğe 
sahip bir meslek kuruluşu olarak; Üyelerimi-
zin müşterek ihtiyaçlarını karşılamak, mesleki 
faaliyetlerini kolaylaştırmak, mesleki gelişimle-
rini sağlamak, 5174 sayılı kuruluş kanununda 
yazılı diğer işleri eksiksiz ve zamanında yapmak, 
İşlerimizi amaç ve isteklere, tarafsızlık ve güve-
nilirlik ilkelerine bağlı kalarak yapmak,  Çumra 
bölgesinin sosyal ve kültürel hayatına, eğitime, 
çevreye, insana ve sürdürülebilir değişime 
destek olmak ve katkıda bulunmak, Bölgesel ve 
topyekûn kalkınma projelerine tam destek vere-
rek etkin rol oynamaktır Vizyonumuz ise ; İş ve 
ekonomi dünyasına yön veren güçlü bir temsilci 
olarak; Üyelerimizin sürdürülebilir rekabet gü-
cünü ve kurumsal vizyonunu artırmak, Bölge ve 
Türkiye ekonomisini dünya ölçeğinde geliştiren 
bir kuruluş olmak, Sosyal sorumluluk bilinci ile 
faaliyetleri sürdürmek, Beş yıldızlı bir oda olarak 
hizmet sunmaktır.”
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MUSTAFA UĞURLU

ÇUMRA SANAYİ ÜSSÜ OLMA 
YOLUNDA İLERLİYOR

Çumra’nın zaman içerisinde sanayi alt-
yapısının büyük bir ivme yakaladığına dikkat 
çeken Başkan Kural, konuyla ilgili şu bilgileri 
verdi, “Geçen zaman zarfında Çumra gelişen 
ve büyüyen sanayi yapısına sahip, tarım ve 
hayvancılıkta olduğu gibi Organize Sanayi Böl-
gesinde fabrikalar ve İşletmelerin birbiri ardına 
açılmasıyla büyük bir sanayi üssü olma yolunda 
ilerlemiş olduk. PANKOBİRLİK Başkanı Sayın 
Recep Konuk’un gayretleri sonucu ilçemizde 
kurulan Çumra Şeker Fabrikası, 2003 yılında 
temeli atılmış olup, tamamı öz kaynakla finanse 
edilerek 2004’te tamamlanmıştır. Dünya şeker 
sektöründeki en modern tesisler arasında yer 
alan,  Türkiye’nin üreten gücü olmakla beraber 
kendisine bağlı  entegre tesisleri olan Un Tesisi 
Şubesi, Çumra Şubesi, Çumra Ziraat Bölge 
Şubesi, Çumra Biyoetanol Tesisi Şubesi, Çumra 
Şekerli Mamüller Şubesi, Çumra Yem Fabrikası 
Şubesi ile Çumra’mızın sosyoekonomik yönden 
refaha kavuşturan bölge çiftçimize tarımsal 
destekleri ile gelirini artırarak refah seviyelerinin 
yükselmesine ve elde edilen yan ürünler sayesin-
de bölgede hayvancılığın, besiciliğin gelişmesine 
katkı sağlayarak  Kırsal alandan şehre göçün 
önlenmesine fayda ve İstihdam alanı yaratılarak, 
işsizliğin önlenmesine katkı sağlamıştır. Işıklar 
Ambalaj Işıklar Holding kuruluşu Olan Işıklar 
Ambalaj Pazarlama Anonim Şirketi Çumra 
Şubesi ilçemizde 1982 yılından buyana faaliyet 
göstermekte olup torba ve ambalaj çeşitleri üre-
tim ve imalatı yurt içi ve yurt dışı pazarında haklı 
yerini alarak Işıklar markasını kendi alanında 
tüm dünyaya tanıtmıştır.

Anadolu Efes Biracılık ve Malt Sanayi 
Anonim Şirketi-Çumra Şubesi Malt üretimi 
sektöründe tahıl tohumlarının çimlendirildikten 
sonra kurutulup kavrulması işleminin ardından 
ürünleri bira fabrikalarına gönderilmektedir. 
Artan Kapasitesi ile faaliyetlerine devam eden 

tesis, Anadolu’dan dünyaya uzanan, bu doğrultu-
da satış hacmi bakımından Avrupa’nın en büyük 
5’inci, dünyanın en büyük 15’inci bira üreticisi 
konumundadır.” 

ÇUMRA OSB’DE 2. ETAP ZAMANI

Geçmişten günümüze tarih, kültür, tarım, 
turizm gibi birçok alanda kendisini gösteren ve 
ön plana çıkan Çumra’nın, sanayi alanında yapı-
lan gayretli çalışmalarla sanayide de adından söz 
ettirmeye başladığını vurgulayan Başkan Kural, 
“Bunun sonucu olarak, İlçemizin uygun  görülen 
alanında  kurulan ve kentleşmeyi yönlendir-
mek, çevre sorunlarını önlemek, bilgi ve bilişim 
teknolojilerinden yararlanmak, imalat sanayi 
türlerinin belirli bir plan dahilinde yerleştirilme-
lerini ve geliştirilmelerini sağlamak amacıyla, 
ortak girişimlerimizle kurulan, Çumra Organize 
Sanayi Bölgesinde, Çumra Ticaret Odası olarak 
müteşebbis heyetinde bulunmamız ile Organize 
sanayi bölgesi yöneticileriyle zorlu günler atlatıl-
mış, şuan da  Konya ve diğer illerden gelen ciddi 
yatırımcıların müracaat ettiği bir  cazibe merkezi 
haline gelmiştir. Birinci etap bölümümüz tama-
men dolduğundan dolayı  yoğun talepleri karşı-
lamak için  Çumra OSB ikinci etap ı hayata geçi-
riyoruz. Burasıda yaklaşık 400-450 parsel olacak. 
Yoğun bir ilginin olduğunu söyleyebileceğimiz 
ikinci etap bölümümüzün de   kısa zamanda da 
dolacağını görüyoruz. Çumra’nın gerek kara yolu 
gerekse demir yolu ile Mersin limanına ulaşımda 
bir köprü görevi görmesi nedeniyle iç Anado-
lu’nun lojistik merkezi durumundadır. Çumra 
OSB konumu ile Türkiye’nin en gözde sanayi 
merkezi olma yolunda hızla ilerlemekte bizlerde 
bunun için büyük gayret sarf etmekteyiz, biz bu 
durumdan mutluyuz ve Çumra için çalışmaya 
devam edeceğiz. Çumra Organize Sanayi Bölgesi 
2001 yılında 100 hektarlık bir arazi üzerinde 
kurulmuş olup 1997 yılında imar planı ve par-
selasyon planı yapılmıştır. 2001 yılında sanayi 
parsellerinin tahsisine başlanmıştır.2001 Yılında 

100 hektarlık arazi üzerinde kurulan Çumra 
OSB’de, 2016 yılından itibaren 850 hektarlık 
genişleme alanının imar çalışmaları devam et-
mektedir. Bununla birlikte toplam OSB alanımız 
950 hektarlık alana sahiptir. Ulaşım imkânları 
çok rahat olup ilimizden geçen duble yollar 
tamamlanmıştır. Konya-Karaman-Mersin Yoluna 
4 kilometre mesafededir. Mersin Limanı’na 355 
kilometre, Konya’ya 37,4 kilometre, Karaman’a 
85,9 kilometre, Konya Havalimanı’na 53,5 
kilometre, Konya Tren Garı’na 38,6 kilometre 
mesafededir Başta ulaşım imkânları olmak üzere 
genç iş gücü, uygun iklim yapısı, deprem riskinin 
az olması ve teşvikler nedeniyle yatırımcı taleple-
rinin artarak devam ettiği cazibe merkezidir. An 
itibariyle 17 üretim, onaylanmış 12 adet proje ve 
devam eden 10 inşaat ile toplam 39 parseli bulu-
nan   Çumra OSB konumu itibariyle de stratejik 
öneme sahiptir. Genç ve dinamik nüfusu, ulaşım 
ve enerji avantajları, düz arazi yapısı ve bölgesel 
teşvik imkânları ile yatırımcıların ilgi odağı haline 
gelmiştir” ifadelerini kullandı. 

ÇÖZÜM ODAKLI KURUM OLDUK 

“Çumra Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı olarak başarılarımızın takip edil-
mesi ve sonuçların değerlendirilmesini, değerli 
üyelerimiz ve hemşehrilerimiz yapacaktır” diyen 
Başkan Kural, “Yönetim Kurulumuz, Meclis 
Kurulumuz ve Meslek Komitesi üyelerimizle bir-
likte göreve geldiğimiz günden bugüne Çumra 
Ticaret ve sanayi odasını kurulduğu,  kendisine 
yasalarla verilen görevlerin ötesinde, ilçemizin  
ve ülkemizin  ticaret ve sanayisine daha fazla 
katkıda bulunmak amacıyla stratejik hedefler 
edinme kararlılığını sergilemiş ve bu yönüyle de 
itibarlı, çözüm odaklı bir kurum haline gelmiş 
olmanın gururu ve onuru ile çalışmalarımıza 
devam edeceğimizi belirtir, tüm üyelerimize ve 
Çumralı vatandaşlarımıza  saygı ve hürmetlerimi 
sunarım” dedi.
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ÇUMRA SANAYİ ÜSSÜ OLMA 
YOLUNDA İLERLİYOR

Çumra’nın zaman içerisinde sanayi alt-
yapısının büyük bir ivme yakaladığına dikkat 
çeken Başkan Kural, konuyla ilgili şu bilgileri 
verdi, “Geçen zaman zarfında Çumra gelişen 
ve büyüyen sanayi yapısına sahip, tarım ve 
hayvancılıkta olduğu gibi Organize Sanayi Böl-
gesinde fabrikalar ve İşletmelerin birbiri ardına 
açılmasıyla büyük bir sanayi üssü olma yolunda 
ilerlemiş olduk. PANKOBİRLİK Başkanı Sayın 
Recep Konuk’un gayretleri sonucu ilçemizde 
kurulan Çumra Şeker Fabrikası, 2003 yılında 
temeli atılmış olup, tamamı öz kaynakla finanse 
edilerek 2004’te tamamlanmıştır. Dünya şeker 
sektöründeki en modern tesisler arasında yer 
alan,  Türkiye’nin üreten gücü olmakla beraber 
kendisine bağlı  entegre tesisleri olan Un Tesisi 
Şubesi, Çumra Şubesi, Çumra Ziraat Bölge 
Şubesi, Çumra Biyoetanol Tesisi Şubesi, Çumra 
Şekerli Mamüller Şubesi, Çumra Yem Fabrikası 
Şubesi ile Çumra’mızın sosyoekonomik yönden 
refaha kavuşturan bölge çiftçimize tarımsal 
destekleri ile gelirini artırarak refah seviyelerinin 
yükselmesine ve elde edilen yan ürünler sayesin-
de bölgede hayvancılığın, besiciliğin gelişmesine 
katkı sağlayarak  Kırsal alandan şehre göçün 
önlenmesine fayda ve İstihdam alanı yaratılarak, 
işsizliğin önlenmesine katkı sağlamıştır. Işıklar 
Ambalaj Işıklar Holding kuruluşu Olan Işıklar 
Ambalaj Pazarlama Anonim Şirketi Çumra 
Şubesi ilçemizde 1982 yılından buyana faaliyet 
göstermekte olup torba ve ambalaj çeşitleri üre-
tim ve imalatı yurt içi ve yurt dışı pazarında haklı 
yerini alarak Işıklar markasını kendi alanında 
tüm dünyaya tanıtmıştır.

Anadolu Efes Biracılık ve Malt Sanayi 
Anonim Şirketi-Çumra Şubesi Malt üretimi 
sektöründe tahıl tohumlarının çimlendirildikten 
sonra kurutulup kavrulması işleminin ardından 
ürünleri bira fabrikalarına gönderilmektedir. 
Artan Kapasitesi ile faaliyetlerine devam eden 

tesis, Anadolu’dan dünyaya uzanan, bu doğrultu-
da satış hacmi bakımından Avrupa’nın en büyük 
5’inci, dünyanın en büyük 15’inci bira üreticisi 
konumundadır.” 

ÇUMRA OSB’DE 2. ETAP ZAMANI

Geçmişten günümüze tarih, kültür, tarım, 
turizm gibi birçok alanda kendisini gösteren ve 
ön plana çıkan Çumra’nın, sanayi alanında yapı-
lan gayretli çalışmalarla sanayide de adından söz 
ettirmeye başladığını vurgulayan Başkan Kural, 
“Bunun sonucu olarak, İlçemizin uygun  görülen 
alanında  kurulan ve kentleşmeyi yönlendir-
mek, çevre sorunlarını önlemek, bilgi ve bilişim 
teknolojilerinden yararlanmak, imalat sanayi 
türlerinin belirli bir plan dahilinde yerleştirilme-
lerini ve geliştirilmelerini sağlamak amacıyla, 
ortak girişimlerimizle kurulan, Çumra Organize 
Sanayi Bölgesinde, Çumra Ticaret Odası olarak 
müteşebbis heyetinde bulunmamız ile Organize 
sanayi bölgesi yöneticileriyle zorlu günler atlatıl-
mış, şuan da  Konya ve diğer illerden gelen ciddi 
yatırımcıların müracaat ettiği bir  cazibe merkezi 
haline gelmiştir. Birinci etap bölümümüz tama-
men dolduğundan dolayı  yoğun talepleri karşı-
lamak için  Çumra OSB ikinci etap ı hayata geçi-
riyoruz. Burasıda yaklaşık 400-450 parsel olacak. 
Yoğun bir ilginin olduğunu söyleyebileceğimiz 
ikinci etap bölümümüzün de   kısa zamanda da 
dolacağını görüyoruz. Çumra’nın gerek kara yolu 
gerekse demir yolu ile Mersin limanına ulaşımda 
bir köprü görevi görmesi nedeniyle iç Anado-
lu’nun lojistik merkezi durumundadır. Çumra 
OSB konumu ile Türkiye’nin en gözde sanayi 
merkezi olma yolunda hızla ilerlemekte bizlerde 
bunun için büyük gayret sarf etmekteyiz, biz bu 
durumdan mutluyuz ve Çumra için çalışmaya 
devam edeceğiz. Çumra Organize Sanayi Bölgesi 
2001 yılında 100 hektarlık bir arazi üzerinde 
kurulmuş olup 1997 yılında imar planı ve par-
selasyon planı yapılmıştır. 2001 yılında sanayi 
parsellerinin tahsisine başlanmıştır.2001 Yılında 

100 hektarlık arazi üzerinde kurulan Çumra 
OSB’de, 2016 yılından itibaren 850 hektarlık 
genişleme alanının imar çalışmaları devam et-
mektedir. Bununla birlikte toplam OSB alanımız 
950 hektarlık alana sahiptir. Ulaşım imkânları 
çok rahat olup ilimizden geçen duble yollar 
tamamlanmıştır. Konya-Karaman-Mersin Yoluna 
4 kilometre mesafededir. Mersin Limanı’na 355 
kilometre, Konya’ya 37,4 kilometre, Karaman’a 
85,9 kilometre, Konya Havalimanı’na 53,5 
kilometre, Konya Tren Garı’na 38,6 kilometre 
mesafededir Başta ulaşım imkânları olmak üzere 
genç iş gücü, uygun iklim yapısı, deprem riskinin 
az olması ve teşvikler nedeniyle yatırımcı taleple-
rinin artarak devam ettiği cazibe merkezidir. An 
itibariyle 17 üretim, onaylanmış 12 adet proje ve 
devam eden 10 inşaat ile toplam 39 parseli bulu-
nan   Çumra OSB konumu itibariyle de stratejik 
öneme sahiptir. Genç ve dinamik nüfusu, ulaşım 
ve enerji avantajları, düz arazi yapısı ve bölgesel 
teşvik imkânları ile yatırımcıların ilgi odağı haline 
gelmiştir” ifadelerini kullandı. 

ÇÖZÜM ODAKLI KURUM OLDUK 

“Çumra Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı olarak başarılarımızın takip edil-
mesi ve sonuçların değerlendirilmesini, değerli 
üyelerimiz ve hemşehrilerimiz yapacaktır” diyen 
Başkan Kural, “Yönetim Kurulumuz, Meclis 
Kurulumuz ve Meslek Komitesi üyelerimizle bir-
likte göreve geldiğimiz günden bugüne Çumra 
Ticaret ve sanayi odasını kurulduğu,  kendisine 
yasalarla verilen görevlerin ötesinde, ilçemizin  
ve ülkemizin  ticaret ve sanayisine daha fazla 
katkıda bulunmak amacıyla stratejik hedefler 
edinme kararlılığını sergilemiş ve bu yönüyle de 
itibarlı, çözüm odaklı bir kurum haline gelmiş 
olmanın gururu ve onuru ile çalışmalarımıza 
devam edeceğimizi belirtir, tüm üyelerimize ve 
Çumralı vatandaşlarımıza  saygı ve hürmetlerimi 
sunarım” dedi.
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KÜLTÜRÜMÜZDEN KOPMADAN 
MODERN KONUTLAR ÜRETIYORLAR

1995 yılından buyana Çumra’da inşaat 
sektöründe yer alan Boyacıoğlu İnşaat Yöne-
tim Kurulu Başkanı İlhami Alkan, sektörde 
önemli başarılara imza attı. Geçmişten buyana 
edindiği tecrübelerle Çumra’da özel yaşam 
alanları oluşturan Alkan, ortaya koyduğu ka-
litenin de gururunu yaşıyor. İnşaat malzeme 
satışlarında bir inşaat için gerekli kaliteli mal-
zemelerin temini noktasında önemli bir adres 
olan Boyacıoğlu İnşaat, ürettiği konutlarla da 

örnek oluyor. Özellikle, mahalle kültürünün 
devam etmesi için gerekli olan komşuluk 
ilişkilerini önemseyen Boyacıoğlu İnşaat, bu 
yaklaşıma ürettiği konutlarla toplumsal yapı-
nın korunmasına da katkı sağlıyor. 

SEKTÖRDE TECRÜBELİYİZ 

Sektörde yaptıkları çalışmaları anlatan 
Boyacıoğlu İnşaat Yönetim Kurulu Başkanı 

İlhami Alkan, 1995 yılından buyana inşaat 
malzemesi sektöründe yer aldıklarını söyledi. 
Bunun dışında yıllardan buyana müteahhitlik 
de yaptıklarını dile getiren Alkan, sektörde 
önemli bir tecrübe kazandıklarına dikkat çekti. 
“İnşaat alanında en başarılı ve en iyi şirket-
lerden birisi olmak ile birlikte bölgeye ve tüm 
bölge halkına en kaliteli en hesaplı İnşaat mal-
zemesi ve konutlar teslim etmek” misyonuyla 
hareket ettiklerini dile getiren Alkan, şöyle 
devam etti, “Sorumluluk bilinciyle hareket 
ediyoruz. 

Müşterilere, çalışanlara, tedarikçilere, çev-
reye ve topluma karşı sorumlu davranırız.

Projelendirmeden başlayarak anahtar 
teslimiyle sonuçlanan taahhüt projeleri; arsa, 
finansman, proje, inşaat malzemeleri ve 
pazarlama konularını içeren yatırım projeleri 
kapsamında yalnızca sunabileceği hizmetlerin 
taahhüdünü vermek ve bu taahhütleri tama-
mıyla yerine getirmek için çalışırız. Değişen 
ve gelişen müşteri beklentilerini göz önünde 
bulundurarak sürekli müşteri memnuniyeti 
sağlamaya çalışırız. Hizmetleri zamanında ve 
söz verildiği şekilde gerçekleştirirken müşteri-
lerle açık ve şeffaf iletişim kurarız.”

KÜRESEL ÇAPTA DEĞER ÜRETİRİZ

“Projelerin gerçekleştirildiği her coğraf-
yada çevresel, ekonomik, sosyal ve toplumsal 
gelişime katkı sağlamayı amaçlarız” diyen 
Alkan, başarıların paylaşıldıkça artacağı-
nı düşünerek, gerçekleştirdikleri başarıları 
çalışanlarıyla, müşterileriyle ve toplumla 
paylaştıklarını söyledi. Bu anlayışlarla bugüne 

Çumra’da modern yaşam alanları üreterek büyük bir 
fark oluşturan Boyacıoğlu İnşaat, mahalle ve komşuluk 

kültürünün kaybolmamasına da özen gösteriyor 

kadar birçok başarılı işe imza attıklarını dile 
getiren Alkan, “Şuan devam eden ticaret ve 
yaşam kompleksimiz var. 156 daire, 88 ticari 
alan olmak üzere. Çumra’da üst düzey bir 
yaşam kompleksi yapıyoruz. Bugüne kadar 
200’den fazla daire, 100’den fazla da ticari 
alan ürettik” dedi. 

TEK İŞİMİZ İNŞAAT 

Alkan, inşaat sektörünün tek işleri ol-
duğuna dikkat çekti. Bu anlamda, çocukları 
Hasan Hüseyin alkan ve Serkan Alkan’ın 
da üniversite tahsilinin ardından işin başına 
geçtiklerini söyleyen Alkan, sözlerini şöyle 
sürdürdü, “Çocuklarımız okulu bitirince kendi 
işimize devam etme noktasında karar aldılar. 
Dolayısı ile çocuklarımız da işimizde devam 
ediyor. Bizim tek işimiz inşaat. Nesilden nesile 
bu sektörün içerisindeyiz. Ekipman olarak, 
personel olarak işimizde çok iyiyiz. Bu anlam-
da daha büyük hedefler için çalışıyoruz ve bu 
hedeflere ulaşabilecek kapasitedeyiz.”

MODERN YAŞAM ALANLARI 

Çumra için modern yaşam alanları oluş-
turduklarını ve bu alanların kullanışlı olma-
sına özen gösterdiklerini dile getiren Alkan, 
“Biz binalarımızı üretirken, modern bir yaşam 
alanı oluşturuyoruz. Yaptığımız projelerimiz-
de tabanda kapalı otopark yapıyoruz. Buna 
çok özen gösteriyoruz. Yeşil alanlarımızla 
daha yaşanabilir alanlar oluşturuyoruz. Son 
projemizde ticari alanlarla, konutlarımızı ba-
ğımsız bir şekilde planladık. Ticari alanlarımız 
konutlarda oturan vatandaşlarımızı rahatsız 
etmeyecek şekilde oluşturuldu. Tüm bunlar 
bizim alanlarımızı cazip kılıyor. Bölgemizdeki 
eksikleri görerek, orada bir yaşam oluştur-
muş bulunuyoruz. Hiçbir ticari alan içerideki 
yaşam alanını göremiyor. Yaşam alanı iç 
bahçede kalıyor böylece dışarıdan herhangi 
bir müdahale veya rahatsızlık olmuyor” diye 

konuştu. 

MAHALLE KÜLTÜRÜ ÖNEMLİ

Mahalle kültürünü önemsediklerini ve bu 
kültürün yok olmaması için projeler ürettik-
lerini belirten Alkan, sözlerine şöyle devam 
etti, “Günümüz yaşam alanlarının en büyük 
sorunu mahalle kültürünün yok olması. Yani 
komşuluk ilişkilerinin zayıflaması. Biz burada-
ki yaşam alanımızda biraz da mahalle kültürü-
nün yok olmamasını istedik. İç bahçede oluş-
turduğumuz yaşam alanıyla, vatandaşlarımız 
rahatsız olmadan, kendi alanlarını kullanabi-
lecek. Komşuluk ilişkilerini geliştirebilecekler. 
Park alanları, spor alanları gibi alanlar içeride 
tasarlanmış durumda. Bu projemizde şuan 

yüzde 25’lik bir ilerleme sağladık. Kooperatif 
usulü yaptığımız proje inşallah 5 yıl içerisin-
de tamamlanacak. Biz, yaptığımız konutlarla 
Türk örf, adet ve geleneklerin yaşatılabileceği 
konutlar üretmek istiyoruz. Konutlarımızda 
mahremiyete çok özen gösteriyoruz. Konutla-
rımızın cephesine çok özen gösteririz. Bizim 
yaptığımız hiçbir konutta cephesiz, kör oda 
yoktur mesela. Binalarımızı en fazla güneş 
alabilecek şekilde tasarlarız. Son projemizde 
mesela sabah güneşi de, akşam güneşi de 
odalarımıza girer. Biz sağlam, dürüst, güzel 
binalar yapma hedefiyle yola çıkıyoruz. Biz 
sadece dış görünüşü güzel olsun diye düşün-
müyoruz. Binalarımızı hem sağlam yapıyoruz 
hem de kullanışlı olmasına özen gösteriyoruz. 
Bazı binalar var mesela dışı güzel, içi bağlar 
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KÜLTÜRÜMÜZDEN KOPMADAN 
MODERN KONUTLAR ÜRETIYORLAR

1995 yılından buyana Çumra’da inşaat 
sektöründe yer alan Boyacıoğlu İnşaat Yöne-
tim Kurulu Başkanı İlhami Alkan, sektörde 
önemli başarılara imza attı. Geçmişten buyana 
edindiği tecrübelerle Çumra’da özel yaşam 
alanları oluşturan Alkan, ortaya koyduğu ka-
litenin de gururunu yaşıyor. İnşaat malzeme 
satışlarında bir inşaat için gerekli kaliteli mal-
zemelerin temini noktasında önemli bir adres 
olan Boyacıoğlu İnşaat, ürettiği konutlarla da 

örnek oluyor. Özellikle, mahalle kültürünün 
devam etmesi için gerekli olan komşuluk 
ilişkilerini önemseyen Boyacıoğlu İnşaat, bu 
yaklaşıma ürettiği konutlarla toplumsal yapı-
nın korunmasına da katkı sağlıyor. 

SEKTÖRDE TECRÜBELİYİZ 

Sektörde yaptıkları çalışmaları anlatan 
Boyacıoğlu İnşaat Yönetim Kurulu Başkanı 

İlhami Alkan, 1995 yılından buyana inşaat 
malzemesi sektöründe yer aldıklarını söyledi. 
Bunun dışında yıllardan buyana müteahhitlik 
de yaptıklarını dile getiren Alkan, sektörde 
önemli bir tecrübe kazandıklarına dikkat çekti. 
“İnşaat alanında en başarılı ve en iyi şirket-
lerden birisi olmak ile birlikte bölgeye ve tüm 
bölge halkına en kaliteli en hesaplı İnşaat mal-
zemesi ve konutlar teslim etmek” misyonuyla 
hareket ettiklerini dile getiren Alkan, şöyle 
devam etti, “Sorumluluk bilinciyle hareket 
ediyoruz. 

Müşterilere, çalışanlara, tedarikçilere, çev-
reye ve topluma karşı sorumlu davranırız.

Projelendirmeden başlayarak anahtar 
teslimiyle sonuçlanan taahhüt projeleri; arsa, 
finansman, proje, inşaat malzemeleri ve 
pazarlama konularını içeren yatırım projeleri 
kapsamında yalnızca sunabileceği hizmetlerin 
taahhüdünü vermek ve bu taahhütleri tama-
mıyla yerine getirmek için çalışırız. Değişen 
ve gelişen müşteri beklentilerini göz önünde 
bulundurarak sürekli müşteri memnuniyeti 
sağlamaya çalışırız. Hizmetleri zamanında ve 
söz verildiği şekilde gerçekleştirirken müşteri-
lerle açık ve şeffaf iletişim kurarız.”

KÜRESEL ÇAPTA DEĞER ÜRETİRİZ

“Projelerin gerçekleştirildiği her coğraf-
yada çevresel, ekonomik, sosyal ve toplumsal 
gelişime katkı sağlamayı amaçlarız” diyen 
Alkan, başarıların paylaşıldıkça artacağı-
nı düşünerek, gerçekleştirdikleri başarıları 
çalışanlarıyla, müşterileriyle ve toplumla 
paylaştıklarını söyledi. Bu anlayışlarla bugüne 

Çumra’da modern yaşam alanları üreterek büyük bir 
fark oluşturan Boyacıoğlu İnşaat, mahalle ve komşuluk 

kültürünün kaybolmamasına da özen gösteriyor 

kadar birçok başarılı işe imza attıklarını dile 
getiren Alkan, “Şuan devam eden ticaret ve 
yaşam kompleksimiz var. 156 daire, 88 ticari 
alan olmak üzere. Çumra’da üst düzey bir 
yaşam kompleksi yapıyoruz. Bugüne kadar 
200’den fazla daire, 100’den fazla da ticari 
alan ürettik” dedi. 

TEK İŞİMİZ İNŞAAT 

Alkan, inşaat sektörünün tek işleri ol-
duğuna dikkat çekti. Bu anlamda, çocukları 
Hasan Hüseyin alkan ve Serkan Alkan’ın 
da üniversite tahsilinin ardından işin başına 
geçtiklerini söyleyen Alkan, sözlerini şöyle 
sürdürdü, “Çocuklarımız okulu bitirince kendi 
işimize devam etme noktasında karar aldılar. 
Dolayısı ile çocuklarımız da işimizde devam 
ediyor. Bizim tek işimiz inşaat. Nesilden nesile 
bu sektörün içerisindeyiz. Ekipman olarak, 
personel olarak işimizde çok iyiyiz. Bu anlam-
da daha büyük hedefler için çalışıyoruz ve bu 
hedeflere ulaşabilecek kapasitedeyiz.”

MODERN YAŞAM ALANLARI 

Çumra için modern yaşam alanları oluş-
turduklarını ve bu alanların kullanışlı olma-
sına özen gösterdiklerini dile getiren Alkan, 
“Biz binalarımızı üretirken, modern bir yaşam 
alanı oluşturuyoruz. Yaptığımız projelerimiz-
de tabanda kapalı otopark yapıyoruz. Buna 
çok özen gösteriyoruz. Yeşil alanlarımızla 
daha yaşanabilir alanlar oluşturuyoruz. Son 
projemizde ticari alanlarla, konutlarımızı ba-
ğımsız bir şekilde planladık. Ticari alanlarımız 
konutlarda oturan vatandaşlarımızı rahatsız 
etmeyecek şekilde oluşturuldu. Tüm bunlar 
bizim alanlarımızı cazip kılıyor. Bölgemizdeki 
eksikleri görerek, orada bir yaşam oluştur-
muş bulunuyoruz. Hiçbir ticari alan içerideki 
yaşam alanını göremiyor. Yaşam alanı iç 
bahçede kalıyor böylece dışarıdan herhangi 
bir müdahale veya rahatsızlık olmuyor” diye 

konuştu. 

MAHALLE KÜLTÜRÜ ÖNEMLİ

Mahalle kültürünü önemsediklerini ve bu 
kültürün yok olmaması için projeler ürettik-
lerini belirten Alkan, sözlerine şöyle devam 
etti, “Günümüz yaşam alanlarının en büyük 
sorunu mahalle kültürünün yok olması. Yani 
komşuluk ilişkilerinin zayıflaması. Biz burada-
ki yaşam alanımızda biraz da mahalle kültürü-
nün yok olmamasını istedik. İç bahçede oluş-
turduğumuz yaşam alanıyla, vatandaşlarımız 
rahatsız olmadan, kendi alanlarını kullanabi-
lecek. Komşuluk ilişkilerini geliştirebilecekler. 
Park alanları, spor alanları gibi alanlar içeride 
tasarlanmış durumda. Bu projemizde şuan 

yüzde 25’lik bir ilerleme sağladık. Kooperatif 
usulü yaptığımız proje inşallah 5 yıl içerisin-
de tamamlanacak. Biz, yaptığımız konutlarla 
Türk örf, adet ve geleneklerin yaşatılabileceği 
konutlar üretmek istiyoruz. Konutlarımızda 
mahremiyete çok özen gösteriyoruz. Konutla-
rımızın cephesine çok özen gösteririz. Bizim 
yaptığımız hiçbir konutta cephesiz, kör oda 
yoktur mesela. Binalarımızı en fazla güneş 
alabilecek şekilde tasarlarız. Son projemizde 
mesela sabah güneşi de, akşam güneşi de 
odalarımıza girer. Biz sağlam, dürüst, güzel 
binalar yapma hedefiyle yola çıkıyoruz. Biz 
sadece dış görünüşü güzel olsun diye düşün-
müyoruz. Binalarımızı hem sağlam yapıyoruz 
hem de kullanışlı olmasına özen gösteriyoruz. 
Bazı binalar var mesela dışı güzel, içi bağlar 
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gazeli. Biz öyle bir anlayışı kabul etmeyiz, et-
meyeceğiz. Çağın şartlarına uygun bir şekilde 
inşaatlarımızı yapmayı sürdüreceğiz.”

BİRÇOK BAYİLİK MEVCUT

Sektörde 25 yıllık tecrübeyle yola devam 
ettiklerinin altını çizen Alkan, “Büyük bir tec-
rübeye ve güvene sahibiz. Bu anlamda Konya 
Çimento’nun Bölge Bayisi, İpek Tuğla’nın böl-
ge Bayisiyiz. Diğer kaba inşaat malzemelerin-
de de yıllar süren bayiliklerimiz var. Malzeme 
teminini kendi yaptığımız için, sektörde bu 
alanda da tecrübeli olduğumuz için, konutları-
mız da daha ucuza mal edebiliyoruz” şeklinde 
konuştu. 

ÇUMRA İÇİN GÜZEL BİR GELECEK 
HEDEFLİYORUZ

“Bundan sonraki hedeflerimiz; kendi 
alanlarımıza uygun iş kollarımızla birlikte 
sektördeki yerimizi büyütmek, Çumra’ya daha 
çok yatırım getirebilmek ve Çumra için güzel 
bir gelecek hazırlamak” diyen Alkan, gelecek 
hedefleriyle ilgili olarak, “Yatırımlarımızı 
Çumra’da tutarak ilçemize katkı sağlamak 
istiyoruz. İlçemizde istihdam alanları oluş-
turmak istiyoruz. Yeni cazibe merkezleri inşa 
etmek istiyoruz. Biz fazla açılmak istemiyoruz. 
O yüzden Çumra merkezde işlerimize devam 
etmeli planlıyoruz” ifadelerini kullandı. 

ÇUMRA’DA İMAR SORUNU VAR 

Sektördeki sorunlara da değinen Alkan, 
özellikle imar konusuna dikkat çekti. Çum-
ra’daki imar sorunu nedeniyle yeni konutlar 
üretilemediğini söyleyen Alkan, “Çumra’da 
şuanda inşaat sektörü durgun çünkü imar 
noktasında sıkıntı var. İmarda bir belirsizlik 
var ve bu bizi zorluyor. Belediyenin biran 
önce imar konusunu çözerek inşaat sektö-
rünün önünü açmalı. Hepsini belki açamaz 
ama kademe kademe imar sorunu çözülmeli. 
Yenilenmeye ihtiyacı olan mahallelerimiz var. 

İtfaiye aracı dahi giremeyecek şekilde sokağı 
dar olan mahallelerimiz var. Bu mahalleleri-
mizin 18’ini tamamlayıp buraların yenilen-
mesi gerekiyor. Bu konuya da Belediyemizin 
el atması lazım. Çumra’da yeni üretilen konut 
olmayınca kira fiyatları da çok yükseldi. Biran 
önce konut üreterek kira fiyatlarının düşürül-
mesi gerekiyor” dedi.

 
KOOPERATİFÇİLİK ÇOK DÜZGÜN 

GİDİYOR

Bugüne kadar Konya merkezde veya 
Türkiye genelinde kooperatifçiliğin sorun-
larla gündeme geldiğini ancak Çumra’da bu 
işin çok güzel gittiğini dile getiren Alkan, şu 
bilgileri paylaştı, “Çumra’da kooperatifçilik 
çok düzgün gidiyor. Diğer ilçelerde veya iller-
de kooperatifin kötü örneklerini görüyoruz. 
Ama Çumra’da öyle bir şey yok. Gerçekten 

müteahhit arkadaşlarımız kooperatifte güzel, 
ucuz, kaliteli konutlar üretiyorlar. Bu anlamda 
kooperatif yapan arkadaşlar vatandaşlarımızı 
hiç mağdur etmiyor.” 

ÇUMRA’NIN UFKU AÇILMALI

“Çumra, gelir seviyesi yüksek bir ilçe” 
diyen Alkan, bu durumun avantaja çevril-
mesi gerektiğine dikkat çekti. Bu anlamda 
özellikle tarımsal üretimlerin sanayi üretime 
dönüşmesi gerektiğinin altını çizen Alkan, 
“Çumra’nın daha fazla gelişmesi için ufkunun 
açılması gerekiyor. Maddi anlamda imkan var 
ama ufuk gerekiyor. Çumra’nın ürettiği tarım 
ürünlerinin değerlenmesi için fabrikalar yapıl-
ması gerekiyor. Çumra’nın bu konuda büyük 
bir eksiği var. İnsanları biraraya getirecek 
projeler üretilmeli. Çumra gelişmeye hazır bir 
ilçe” değerlendirmesi yaptı. 
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gazeli. Biz öyle bir anlayışı kabul etmeyiz, et-
meyeceğiz. Çağın şartlarına uygun bir şekilde 
inşaatlarımızı yapmayı sürdüreceğiz.”

BİRÇOK BAYİLİK MEVCUT

Sektörde 25 yıllık tecrübeyle yola devam 
ettiklerinin altını çizen Alkan, “Büyük bir tec-
rübeye ve güvene sahibiz. Bu anlamda Konya 
Çimento’nun Bölge Bayisi, İpek Tuğla’nın böl-
ge Bayisiyiz. Diğer kaba inşaat malzemelerin-
de de yıllar süren bayiliklerimiz var. Malzeme 
teminini kendi yaptığımız için, sektörde bu 
alanda da tecrübeli olduğumuz için, konutları-
mız da daha ucuza mal edebiliyoruz” şeklinde 
konuştu. 

ÇUMRA İÇİN GÜZEL BİR GELECEK 
HEDEFLİYORUZ

“Bundan sonraki hedeflerimiz; kendi 
alanlarımıza uygun iş kollarımızla birlikte 
sektördeki yerimizi büyütmek, Çumra’ya daha 
çok yatırım getirebilmek ve Çumra için güzel 
bir gelecek hazırlamak” diyen Alkan, gelecek 
hedefleriyle ilgili olarak, “Yatırımlarımızı 
Çumra’da tutarak ilçemize katkı sağlamak 
istiyoruz. İlçemizde istihdam alanları oluş-
turmak istiyoruz. Yeni cazibe merkezleri inşa 
etmek istiyoruz. Biz fazla açılmak istemiyoruz. 
O yüzden Çumra merkezde işlerimize devam 
etmeli planlıyoruz” ifadelerini kullandı. 

ÇUMRA’DA İMAR SORUNU VAR 

Sektördeki sorunlara da değinen Alkan, 
özellikle imar konusuna dikkat çekti. Çum-
ra’daki imar sorunu nedeniyle yeni konutlar 
üretilemediğini söyleyen Alkan, “Çumra’da 
şuanda inşaat sektörü durgun çünkü imar 
noktasında sıkıntı var. İmarda bir belirsizlik 
var ve bu bizi zorluyor. Belediyenin biran 
önce imar konusunu çözerek inşaat sektö-
rünün önünü açmalı. Hepsini belki açamaz 
ama kademe kademe imar sorunu çözülmeli. 
Yenilenmeye ihtiyacı olan mahallelerimiz var. 

İtfaiye aracı dahi giremeyecek şekilde sokağı 
dar olan mahallelerimiz var. Bu mahalleleri-
mizin 18’ini tamamlayıp buraların yenilen-
mesi gerekiyor. Bu konuya da Belediyemizin 
el atması lazım. Çumra’da yeni üretilen konut 
olmayınca kira fiyatları da çok yükseldi. Biran 
önce konut üreterek kira fiyatlarının düşürül-
mesi gerekiyor” dedi.

 
KOOPERATİFÇİLİK ÇOK DÜZGÜN 

GİDİYOR

Bugüne kadar Konya merkezde veya 
Türkiye genelinde kooperatifçiliğin sorun-
larla gündeme geldiğini ancak Çumra’da bu 
işin çok güzel gittiğini dile getiren Alkan, şu 
bilgileri paylaştı, “Çumra’da kooperatifçilik 
çok düzgün gidiyor. Diğer ilçelerde veya iller-
de kooperatifin kötü örneklerini görüyoruz. 
Ama Çumra’da öyle bir şey yok. Gerçekten 

müteahhit arkadaşlarımız kooperatifte güzel, 
ucuz, kaliteli konutlar üretiyorlar. Bu anlamda 
kooperatif yapan arkadaşlar vatandaşlarımızı 
hiç mağdur etmiyor.” 

ÇUMRA’NIN UFKU AÇILMALI

“Çumra, gelir seviyesi yüksek bir ilçe” 
diyen Alkan, bu durumun avantaja çevril-
mesi gerektiğine dikkat çekti. Bu anlamda 
özellikle tarımsal üretimlerin sanayi üretime 
dönüşmesi gerektiğinin altını çizen Alkan, 
“Çumra’nın daha fazla gelişmesi için ufkunun 
açılması gerekiyor. Maddi anlamda imkan var 
ama ufuk gerekiyor. Çumra’nın ürettiği tarım 
ürünlerinin değerlenmesi için fabrikalar yapıl-
ması gerekiyor. Çumra’nın bu konuda büyük 
bir eksiği var. İnsanları biraraya getirecek 
projeler üretilmeli. Çumra gelişmeye hazır bir 
ilçe” değerlendirmesi yaptı. 
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DEVAM EDEN PROJELER VAR

İnşaat sektöründe yürüttükleri projeler 
hakkında konuşan Dündar, şu bilgileri verdi, 
“İnşaatta şuanda devam eden 3 projemiz var. 
Biri 24 dairelik, biri 8 dairelik, diğeri de 23 
dairelik olmak üzere 3 projemiz devam ediyor. 
Projemizin birini neredeyse tamamladık. Diğer 
iki projemizde de yüzde 50-60 tamamlama 
noktalarına geldik. 2021 yılında bu 3 projemizi 
kısmet olursa teslim edeceğiz. Yine Ocak ayı 
itibariyle yeni projelere de başlamayı hedefliyo-
ruz. Dediğim gibi Çumra’da çok fazla konut açığı 
var. İsteyen çok müşterimiz var. Şuan yapmak-
ta olduğumuz projelerimiz bitmiş durumda. 
Yapacağımız projelerde de satışlarımızı hemen 
yapabiliyoruz. Biz kooperatif ve yapsat olarak da-
ire yapıyoruz. Ama kooperatifi bırakıyoruz. Artık 
tamamen yap-sat olarak devam edeceğiz.”

‘HEDEFLERİMİZE ULAŞTIK’

Dündar, içerisinde oldukları tüm faaliyet 
alanlarında belli bir hedefe ulaştıklarına dikkat 
çekti. Bundan sonraki süreçte, çalışmalarının 
devam edeceğini dile getiren Dündar, “Ticari 
faaliyetlerimizin tümünde aslında hedeflerimize 
ulaştık diyebilirim. Çünkü inşaat sektöründe 
büyüdük ve belli bir noktaya geldik. Yine tarım 
ve hayvancılıkta ciddi işlere imza attık, o alanda 
da belli bir alana geldik. Yine sarraflık alanında 
da ciddi bir büyüme yakaladık. Bundan sonrası 
için artık belli bir rölantide gideriz. Bizden sonra 
çocuklarımız ne yapar artık onu bilemem” ifade-
lerini kullandı. 

ÇUMRA’DA TİCARET ÇOK GÜZEL 

Dündar, Çumra’yla ilgili de değerlendirme-
ler yaptı. Çumra’nın tarım ve ticaret noktasında 
önemli bir ilçe olduğuna dikkat çeken Dündar, 
sözlerine şöyle devam etti, “Çumra’nın ticareti 
çok hareketli. Burada yılın 12 ayında para döner. 
Ticaret hiç durmaz. Tarım sektörü çok büyük 
olduğu için ilçemiz Türkiye’de ilçe bazında ticari 
kapasite bakımından ilk 3’te yer alıyor. Arazi 
olarak çok geniş bir bölge. Bu durum tarımsal 
üretimin fazla olmasına katkı sağlıyor. Tarımın 
potansiyelinin fazla olması da ticari faaliyetlere 
olumlu yansıyor. Bundan dolayı Çumra’nın para 
girdisi oldukça fazla. Çumra’da herkeste maddi 
imkan var, herkeste güç var. Bu da Çumra’nın 
güçlü olmasını sağlıyor.”

KONYA ŞEKER’İN ÇUMRA’YA KATKISI

“Çumra 2002 yılına kadar çok bir gelişme 
gösteremedi” diyen Dündar, ancak bu tarihlerde 
kurulan Konya Şeker’in bölgeye önemli bir katkı 
sağladığını anlattı. Özellikle Konya Şeker’in yatı-
rımları sayesinde Çumra’da önemli bir istihdam 
alanı oluştuğunu dile getiren Dündar, “Konya 
Şeker yatırımlar yapınca Çumra’da işsiz kalmadı. 
Şuan çalışan için Çumra’da iş var. Çumra’da 
çalışacak kimse aç kalmaz” diye konuştu. 

GELENEKSEL TARIM BİTTİ

Tarımda öne çıkan Çumra’nın tarımsal po-
tansiyeline değinen Dündar, Çumra’nın tarımda 
oldukça iyi bir konumda olduğunu söyledi. 

Özellikle Çumra’da modern tarım tekniklerinin 
çok iyi örnekleri olduğunu dile getiren Dündar, 
“Çumra’da geleneksel tarım bitti diyebilirim. 
Şuanda tamamen modern tarım yapıyor. Gerek 
tarım aletlerimizle gerek sulama sistemleriyle 
Çumra’da herkes tarımı teknolojik olarak yapı-
yor. Bugün teknoloji neyi gerektiriyorsa onu biz 
Çumra’da uyguluyoruz” dedi. 

‘ÇUMRA’DA DAYANIŞMA VAR’

Çumra’daki toplumsal barışa da dikkat çe-
ken Dündar, şu ifadeleri kullandı, “Çumra’da bir 
yardımlaşma, dayanışma var. İnsanlar birbirle-
rine yardımcı olurlar. Veya bir camii yapılacaksa 
buranın yapılması için herkes elinden gelen 
yardımda bulunur ve cami hızlı bir şekilde 
yapılır. Bu anlamda Çumra’mız dayanışma 
içerisindedir.” 

‘ÇUMRA YENİLENMELİ’

Çumra’nın sorunlarıyla ilgili de değerlendir-
melerde bulunan Dündar, “Çumra’nın tamamen 
yenilenmesi lazım. Çarşı merkezimiz çok eskidi. 
Ama işte bahsettiğim imar sorunundan dolayı 
bu işlere el atılamıyor. Belediye binamızın me-
sela yenilenmesi gerekiyor. Devlet binalarımızın 
çoğu eski bu binaların yenilenmesi gerekiyor. 
Kaymakamlık binamızın asansörü bile yok. 
Yaşlı insanların işi olduğu zaman bu binalarda 
zorluklar yaşıyorlar. Çumra’da ayrıca otopark 
sorunumuz var” şeklinde görüş bildirdi.  

Tarımıyla öne çıkan Çumra, Konya’nın 
hatta Türkiye’nin önemli ilçeleri 
arasında yer alıyor. Verimli toprakları-

nı modern tarım yöntemleriyle değerlendirerek 
önemli bir tarımsal faaliyet sürdüren Çumra 
halkı da, ekonomiye ciddi katkılar sunuyor. Bu 
anlamda Çumra esnafının ve çiftçisinin şehre 
büyük bir ekonomik değer kazandırdığı görü-
lüyor. Konuyla ilgili önemli değerlendirmelerde 
bulunan Çumra’nın önemli esnaflarından olan 
Dündarlar İnşaat ve Sarraf Dündarlar Sahip-
lerinden Mehmet Levent Dündar, Çumra’nın 
önemli bir ilçe olduğuna dikkat çekti. Çumra’nın 
ticari kapasite olarak Türkiye’de ilk 3’e girdiğini 
belirten Dündar, Çumra’nın ticaretinin ne kadar 
önemli olduğuna dikkat çekti.

BABASININ EMANETİ EMİN ELLERDE
 
Çumra’da küçük yaşlardan buyana ticaretin 

içerisinde yer aldığını anlatan Dündarlar İnşaat 
ve Sarraf Dündarlar Sahiplerinden Mehmet 
Levent Dündar, babası Muammer Dündar’ın es-
naflık anlayışıyla ticari faaliyetlerini sürdürdük-
lerini anlattı. Eğitim hayatını ilkokulda tamam-
layarak babasının yanında esnaflığa başladığını 
belirten Dündar, “Babam saat tamircisiydi. Saat 
tamiri işini 2005 yılında bırakarak sarraf açtık. 

Sonrasında 2012 yılında inşaat sektörüne girdik. 
Zaten yıllardır tarımla uğraşıyoruz. Tarımın 
dışında hayvancılık işini de başladık. Dolayısı ile 
tarım, hayvancılık, sarraf ve inşaat sektöründe 
çalışmalarımıza devam ediyoruz” diye konuştu. 

AİLECEK İŞ HAYATINDALAR 

Ailecek ticaretle uğraştıklarının bilgisini 
paylaşan Dündar, “Ben zaten ilkokuldan sonra 
okumadım direk ticaret hayatına atıldım. Abim 
var o üniversite mezunu. Ancak burada farklı 
alanlarda ticaret yaptığımız için o da üniversi-
teden sonra kendi işimizin başına geçti. Abim 
de sarraf dükkanında ticari faaliyetlerine devam 
ediyor” şeklinde konuştu. 

ZORLUK YAŞAMADIK

Dündar, ticaret hayatında farklı iş kollarında 
önemli bir başarı yakaladıklarının altını çizdi. 
İnşaat, sarraflık, tarım ve hayvancılık sektör-
lerindeki faaliyetleri yürütürken babalarının 
kendilerine büyük katkı sağladığını dile getiren 
Dündar, “Tüm bu sektörleri yaparken herhangi 
bir ticari zorluk yaşamadık. Çünkü babam zaten 
yıllardır Çumra’da esnaflığın içerisinde. Dolayısı 
ile belli bir çevremiz ve tanınırlığımız vardı. 
Bundan dolayı yaptığımız işlerde çok zorluk 
yaşamadık” dedi. 

ÇUMRA’DA İMAR SORUNU VAR

Çumra’da farklı sektörlerde ticari faaliyet 
göstermelerine karşın, geçen yıldan buyana 
Türkiye’yi etkisi altına alan pandemi sürecinin 
kendilerini olumsuz etkilemediğini dile getiren 
Dündar, şunları aktardı, “Pandemi süreci bizi 
olumsuz etkilemedi hatta bizim işimiz daha da 
arttı. Bize herhangi bir olumsuzluğu olmadı bu 
sürecin. Ancak Çumra’da inşaat faaliyetlerinde 
bir sorun var. Bu da ilçemizdeki imar sıkıntısın-
dan kaynaklanıyor. Çumra’da 5-6 yıldır bir imar 
sorunu var. Bundan dolayı inşaat sektörü yavaş 
ilerliyor. İnşaat yapılamadığı için de ilçede bir 
daire stoku sorunu var. Şuan yeni daire alacak 
bir vatandaş Çumra’da daire bulamıyor. Büyük 
de bir talep var ama inşaat yapılamıyor. Eğer 
imar sorunu çözerse, inşaat sektörü daha da 
hareketlenir diye düşünüyorum.”

BABADAN GELEN TICARI ANLAYIŞLA 
BÜYÜDÜLER

Çumra’da sarraflık, inşaat, tarım ve hayvancılık gibi farklı iş kollarında ticari faaliyetlerini sürdüren 
Dündarlar’ın başarısı, baba Muammer Dündar’ın dürüst esnaflık anlayışından geliyor 
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DEVAM EDEN PROJELER VAR

İnşaat sektöründe yürüttükleri projeler 
hakkında konuşan Dündar, şu bilgileri verdi, 
“İnşaatta şuanda devam eden 3 projemiz var. 
Biri 24 dairelik, biri 8 dairelik, diğeri de 23 
dairelik olmak üzere 3 projemiz devam ediyor. 
Projemizin birini neredeyse tamamladık. Diğer 
iki projemizde de yüzde 50-60 tamamlama 
noktalarına geldik. 2021 yılında bu 3 projemizi 
kısmet olursa teslim edeceğiz. Yine Ocak ayı 
itibariyle yeni projelere de başlamayı hedefliyo-
ruz. Dediğim gibi Çumra’da çok fazla konut açığı 
var. İsteyen çok müşterimiz var. Şuan yapmak-
ta olduğumuz projelerimiz bitmiş durumda. 
Yapacağımız projelerde de satışlarımızı hemen 
yapabiliyoruz. Biz kooperatif ve yapsat olarak da-
ire yapıyoruz. Ama kooperatifi bırakıyoruz. Artık 
tamamen yap-sat olarak devam edeceğiz.”

‘HEDEFLERİMİZE ULAŞTIK’

Dündar, içerisinde oldukları tüm faaliyet 
alanlarında belli bir hedefe ulaştıklarına dikkat 
çekti. Bundan sonraki süreçte, çalışmalarının 
devam edeceğini dile getiren Dündar, “Ticari 
faaliyetlerimizin tümünde aslında hedeflerimize 
ulaştık diyebilirim. Çünkü inşaat sektöründe 
büyüdük ve belli bir noktaya geldik. Yine tarım 
ve hayvancılıkta ciddi işlere imza attık, o alanda 
da belli bir alana geldik. Yine sarraflık alanında 
da ciddi bir büyüme yakaladık. Bundan sonrası 
için artık belli bir rölantide gideriz. Bizden sonra 
çocuklarımız ne yapar artık onu bilemem” ifade-
lerini kullandı. 

ÇUMRA’DA TİCARET ÇOK GÜZEL 

Dündar, Çumra’yla ilgili de değerlendirme-
ler yaptı. Çumra’nın tarım ve ticaret noktasında 
önemli bir ilçe olduğuna dikkat çeken Dündar, 
sözlerine şöyle devam etti, “Çumra’nın ticareti 
çok hareketli. Burada yılın 12 ayında para döner. 
Ticaret hiç durmaz. Tarım sektörü çok büyük 
olduğu için ilçemiz Türkiye’de ilçe bazında ticari 
kapasite bakımından ilk 3’te yer alıyor. Arazi 
olarak çok geniş bir bölge. Bu durum tarımsal 
üretimin fazla olmasına katkı sağlıyor. Tarımın 
potansiyelinin fazla olması da ticari faaliyetlere 
olumlu yansıyor. Bundan dolayı Çumra’nın para 
girdisi oldukça fazla. Çumra’da herkeste maddi 
imkan var, herkeste güç var. Bu da Çumra’nın 
güçlü olmasını sağlıyor.”

KONYA ŞEKER’İN ÇUMRA’YA KATKISI

“Çumra 2002 yılına kadar çok bir gelişme 
gösteremedi” diyen Dündar, ancak bu tarihlerde 
kurulan Konya Şeker’in bölgeye önemli bir katkı 
sağladığını anlattı. Özellikle Konya Şeker’in yatı-
rımları sayesinde Çumra’da önemli bir istihdam 
alanı oluştuğunu dile getiren Dündar, “Konya 
Şeker yatırımlar yapınca Çumra’da işsiz kalmadı. 
Şuan çalışan için Çumra’da iş var. Çumra’da 
çalışacak kimse aç kalmaz” diye konuştu. 

GELENEKSEL TARIM BİTTİ

Tarımda öne çıkan Çumra’nın tarımsal po-
tansiyeline değinen Dündar, Çumra’nın tarımda 
oldukça iyi bir konumda olduğunu söyledi. 

Özellikle Çumra’da modern tarım tekniklerinin 
çok iyi örnekleri olduğunu dile getiren Dündar, 
“Çumra’da geleneksel tarım bitti diyebilirim. 
Şuanda tamamen modern tarım yapıyor. Gerek 
tarım aletlerimizle gerek sulama sistemleriyle 
Çumra’da herkes tarımı teknolojik olarak yapı-
yor. Bugün teknoloji neyi gerektiriyorsa onu biz 
Çumra’da uyguluyoruz” dedi. 

‘ÇUMRA’DA DAYANIŞMA VAR’

Çumra’daki toplumsal barışa da dikkat çe-
ken Dündar, şu ifadeleri kullandı, “Çumra’da bir 
yardımlaşma, dayanışma var. İnsanlar birbirle-
rine yardımcı olurlar. Veya bir camii yapılacaksa 
buranın yapılması için herkes elinden gelen 
yardımda bulunur ve cami hızlı bir şekilde 
yapılır. Bu anlamda Çumra’mız dayanışma 
içerisindedir.” 

‘ÇUMRA YENİLENMELİ’

Çumra’nın sorunlarıyla ilgili de değerlendir-
melerde bulunan Dündar, “Çumra’nın tamamen 
yenilenmesi lazım. Çarşı merkezimiz çok eskidi. 
Ama işte bahsettiğim imar sorunundan dolayı 
bu işlere el atılamıyor. Belediye binamızın me-
sela yenilenmesi gerekiyor. Devlet binalarımızın 
çoğu eski bu binaların yenilenmesi gerekiyor. 
Kaymakamlık binamızın asansörü bile yok. 
Yaşlı insanların işi olduğu zaman bu binalarda 
zorluklar yaşıyorlar. Çumra’da ayrıca otopark 
sorunumuz var” şeklinde görüş bildirdi.  

Tarımıyla öne çıkan Çumra, Konya’nın 
hatta Türkiye’nin önemli ilçeleri 
arasında yer alıyor. Verimli toprakları-

nı modern tarım yöntemleriyle değerlendirerek 
önemli bir tarımsal faaliyet sürdüren Çumra 
halkı da, ekonomiye ciddi katkılar sunuyor. Bu 
anlamda Çumra esnafının ve çiftçisinin şehre 
büyük bir ekonomik değer kazandırdığı görü-
lüyor. Konuyla ilgili önemli değerlendirmelerde 
bulunan Çumra’nın önemli esnaflarından olan 
Dündarlar İnşaat ve Sarraf Dündarlar Sahip-
lerinden Mehmet Levent Dündar, Çumra’nın 
önemli bir ilçe olduğuna dikkat çekti. Çumra’nın 
ticari kapasite olarak Türkiye’de ilk 3’e girdiğini 
belirten Dündar, Çumra’nın ticaretinin ne kadar 
önemli olduğuna dikkat çekti.

BABASININ EMANETİ EMİN ELLERDE
 
Çumra’da küçük yaşlardan buyana ticaretin 

içerisinde yer aldığını anlatan Dündarlar İnşaat 
ve Sarraf Dündarlar Sahiplerinden Mehmet 
Levent Dündar, babası Muammer Dündar’ın es-
naflık anlayışıyla ticari faaliyetlerini sürdürdük-
lerini anlattı. Eğitim hayatını ilkokulda tamam-
layarak babasının yanında esnaflığa başladığını 
belirten Dündar, “Babam saat tamircisiydi. Saat 
tamiri işini 2005 yılında bırakarak sarraf açtık. 

Sonrasında 2012 yılında inşaat sektörüne girdik. 
Zaten yıllardır tarımla uğraşıyoruz. Tarımın 
dışında hayvancılık işini de başladık. Dolayısı ile 
tarım, hayvancılık, sarraf ve inşaat sektöründe 
çalışmalarımıza devam ediyoruz” diye konuştu. 

AİLECEK İŞ HAYATINDALAR 

Ailecek ticaretle uğraştıklarının bilgisini 
paylaşan Dündar, “Ben zaten ilkokuldan sonra 
okumadım direk ticaret hayatına atıldım. Abim 
var o üniversite mezunu. Ancak burada farklı 
alanlarda ticaret yaptığımız için o da üniversi-
teden sonra kendi işimizin başına geçti. Abim 
de sarraf dükkanında ticari faaliyetlerine devam 
ediyor” şeklinde konuştu. 

ZORLUK YAŞAMADIK

Dündar, ticaret hayatında farklı iş kollarında 
önemli bir başarı yakaladıklarının altını çizdi. 
İnşaat, sarraflık, tarım ve hayvancılık sektör-
lerindeki faaliyetleri yürütürken babalarının 
kendilerine büyük katkı sağladığını dile getiren 
Dündar, “Tüm bu sektörleri yaparken herhangi 
bir ticari zorluk yaşamadık. Çünkü babam zaten 
yıllardır Çumra’da esnaflığın içerisinde. Dolayısı 
ile belli bir çevremiz ve tanınırlığımız vardı. 
Bundan dolayı yaptığımız işlerde çok zorluk 
yaşamadık” dedi. 

ÇUMRA’DA İMAR SORUNU VAR

Çumra’da farklı sektörlerde ticari faaliyet 
göstermelerine karşın, geçen yıldan buyana 
Türkiye’yi etkisi altına alan pandemi sürecinin 
kendilerini olumsuz etkilemediğini dile getiren 
Dündar, şunları aktardı, “Pandemi süreci bizi 
olumsuz etkilemedi hatta bizim işimiz daha da 
arttı. Bize herhangi bir olumsuzluğu olmadı bu 
sürecin. Ancak Çumra’da inşaat faaliyetlerinde 
bir sorun var. Bu da ilçemizdeki imar sıkıntısın-
dan kaynaklanıyor. Çumra’da 5-6 yıldır bir imar 
sorunu var. Bundan dolayı inşaat sektörü yavaş 
ilerliyor. İnşaat yapılamadığı için de ilçede bir 
daire stoku sorunu var. Şuan yeni daire alacak 
bir vatandaş Çumra’da daire bulamıyor. Büyük 
de bir talep var ama inşaat yapılamıyor. Eğer 
imar sorunu çözerse, inşaat sektörü daha da 
hareketlenir diye düşünüyorum.”

BABADAN GELEN TICARI ANLAYIŞLA 
BÜYÜDÜLER

Çumra’da sarraflık, inşaat, tarım ve hayvancılık gibi farklı iş kollarında ticari faaliyetlerini sürdüren 
Dündarlar’ın başarısı, baba Muammer Dündar’ın dürüst esnaflık anlayışından geliyor 
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Çumra’nın önemli ve köklü işletmele-
rinden olan Çiftçiler Ticaret, yem ve 
süt sektöründe faaliyet göstermeyi 
sürdürüyor. 1964 yılında kurulan 

işletme, kaliteden taviz vermeden, dürüstlük 
anlayışıyla ilçeye hizmet veriyor. Mehmet ve 
Fatih Çiftçi kardeşlerin başında olduğu işletme, 
hayvancılık sektöründe bölgeye büyük değer ka-
tıyor. Gelecek hedefleri bulunan Çiftçiler Ticaret, 
bu doğrultuda çalışmalarını sürdürüyor.

BABA MESLEĞİNİ SÜRDÜRÜYORLAR 

Çalışmaları hakkında bilgiler veren Çiftçiler 
Ticaret Sahiplerinden Mehmet Çiftçi, yıllardır bu 
sektörde yer aldıklarını söyledi. Şirketin babaları 
tarafından 1964 yılında kurulduğunun bilgisini 
paylaşan Çiftçi, “Ben emekli öğretmenim. Mes-
leğimiz baba mesleği. 1964 yılında kuruldu bu 
işletmemiz. O yıllardan beri de devam ediyoruz. 
Esas işi yapan kardeşim Fatih Çiftçi. Ben öğret-
men olduğum için yarı zamanlı olarak geliyor-
dum. Emekli olduktan sonra da tamamen kendi 
işlerimizle ilgilenmeye başladım. Hem süt hem 
yem sektöründe 1964 yılından buyana çalışmala-
rımızı sürdürüyoruz” dedi. 

GÜNLÜK 40-45 TONLUK KAPASİTE 

Yem ve süt konusundaki işleriyle ilgili 
ayrıntılı bilgiler paylaşan Çiftçi, şu bilgileri verdi, 
“Hayvancılıkla ilgili tüm yem çeşitlerimiz mevcut. 
Süt yemi, besi yemleri, buzağı yemleri, toklu 
yemleri dediğimiz hayvancılıkla ilgili olan tüm 

yemlerimizi satıyoruz. Ayrıca un satışımız da 
var. Şuan lokomotif görevi gören süt toplama işi 
de yapıyoruz. Çumra’nın içinden ve Çumra’nın 
köylerinden arabalarla sütler toplanır, soğutma 
tesisimize gelir bir kısmı, bir kısmı da mandıra-
ların kendi soğutma tesislerine gider. Oradan 
da Ova gibi, Torku gibi şirketlere gönderiliyor. 
Şuanda 40-45 ton arasında süt toplama kapa-
sitemiz var. Aylık yem satışı da 600-700 ton 
civarında. Yemde 4 markayla çalışıyoruz. Torku 
Birinci Yem, Proyem, Ereğli Besa Yem ve Sunar 
Yem bayilikleri mevcut. Yem çeşidi piyasada çok 

fazla ama yer sorunu olduğu için çok fazla çeşide 
giremiyoruz.”

PANDEMİ OLUMSUZ ETKİLEDİ 

Piyasayla ilgili değerlendirmelerde bulunan 
Çiftçi, şuanda piyasaların çok iyi olmadığına 
dikkat çekti. Özellikle pandemi süreciyle birlikte 
olumsuz bir hava oluştuğunu dile getiren Çiftçi, 
“Yem fiyatlarının aşırı yükselmesi, hayvancılığın 
şimdiye kadar çok fazla desteklenmemesi gibi 
olumsuzluklar piyasayı etkiliyor. Maliyetlerin 
ikiye katlandığı bir yerde hem süt fiyatının hem 
de besi fiyatının 1,5 senedir aynı kalması piyasayı 
olumsuz etkiliyor. Ocak ayından geçerli olmak 
üzere sütte artış oldu ama daha onun parasını 
Şubat ayında alacağız. Artış yapılır yapılmaz 
mandıralar zamlı fiyatı yüklediler. Firmalar zamlı 
süt almadan ürünlere zam yaptılar. Burada milleti 
düşünen yok, denetim yapan da yok. Ülke bir 
pandemi süreci yaşıyor. Süt ürünleriyle ilgili 
ihracat yapılmıyor. Pandemi nedeniyle tüketim 
azaldığı için et ve süt sektöründe büyük sıkıntılar 
var” ifadelerini kullandı. 

SEKTÖRDE SORUNLAR VAR

Sektörel sorunlara da değinen Çiftçi, sektör-
deki bazı aksaklıkları şöyle anlattı, “Devlet süte 
destek veriyor ama zamanında vermiyor. Süte 
şukadar destek vereceğiz diyor onu da aylar sonra 
veriyor. Buzağı destekleri aynı, kesim destekleri 
aynı. Verilen destek zaten çok düşük onu da geç 
verince hiçbir değeri filan kalmıyor. Üreticiye şu 

SÜT VE YEMDE 
ÖNCÜ FIRMALARDAN

1964 yılında süt ve yem sektöründe faaliyet göstermeye başlayan Çiftçiler Ticaret, 
Çumra’daki çalışmalarını sürdürüyor. Köklü bir firma olduklarını belirten Çiftçiler Ticaret 

Sahiplerinden Mehmet Çiftçi, sektörde önemli başarılara imza attıklarını söyledi

kadar destek verdik deniyor ama öyle olmuyor. 
Geçen yıl 1 torba yem 80 TL’ydi şuanda 120 TL. 
Süt fiyatının aynı miktarda artması lazım 1 yıldır 
fiyatlar aynı. Üreticinin, çiftçini Allah yardımcısı 
olsun. Çiftçi açısından elektrik fiyatları büyük 
bir maliyet. Bu durum bizi de olumsuz etkiliyor. 
Mazot fiyatları hakeza öyle. Devlet vatandaşını 
zamla, vergiyle eziyor. Mazotun Türkiye’ye girişi 
2 TL, çiftçi alırken 6 TL. 4 TL vergi mi olur? Bu 
tür sıkıntılar var.”

‘KIRMA İŞİNE GİREBİLİRİZ’

Sektördeki hedeflerine de değinen Çiftçi, bu 
dönemde yatırım yapmanın zor olduğuna değin-
di. Ancak yine de yeni yatırımlar planladıklarını 
dile getiren Çiftçi, “Yem üretimine girmek isteriz 
ama maliyetli bir iş. Şuanda o kadar kapasitemiz 
yok. Belki ilerde kırma, ezme gibi işler yapa-
biliriz. Bu dönemde büyümek de sıkıntılı. İşçi 
maliyetleri çok fazla. Bir asgari ücretlinin maliyeti 
sigortası, yemeğiyle birlikte 4,5 bin TL’nin altında 
değil. Bizim zaten kar oranlarımız çok düşük. Bir 
de giderleri düşününce büyümek zor. Çumra’da 
zaten veresiye olayı var. Veresiye verdiğimiz 
malların tutarı az paralar da değil. Dolayısı ile 
sıkıntılar durmadan büyüyor, yatırım yapamaz 
hale geliyoruz” diye konuştu.  

ÇUMRA ZENGİN BİR BÖLGE

Çiftçi, Çumra’yla ilgili düşüncelerine de yer 
verdi. Çumra’nın tarım ve hayvancılıkta iyi bir 
noktada olduğunu vurgulayan Çiftçi, şunları 
aktardı, “Çumra zengin bir bölge. Tarım ve 

hayvancılıktan dolayı zengin bir ilçeyiz. Ara-
zilerimiz geniş ve ikili ekim yapılıyor, modern 
tarım yapılıyor. Ürün çeşitliliği fazla, insanlarımız 
çalışkan. Bu açıdan Çumra’mız zengin. Ayrıca 
Konya Şeker’in Çumra’ya hatta Türkiye’ye çok 
büyük faydası oldu. Torku olmasa hem sütte hem 
ette hem çiftçinin ürettiği malda esnaflar, tacirler 
milleti boğar. Ama Torku öyle bir denge sağladı 
ki, üreticiler kazanıyor. Üretilen mallarda denge 
unsuru oldu Torku. Tüccarın üreticiyi ezmesini 
engelledi. Bu anlamda Torku’nun büyük faydaları 
var. Çumra’nın belli bir kapasitesi var, iş alanı 
fazla değil belki ama Konya Şeker’in fabrika-
ları var, büyük istihdam sağlıyorlar. Burada 
çalışanların yanında, bu fabrikalar diğer esnaflara 
da büyük katkı sağlıyor. Bu da Çumra’ya büyük 

bir girdi sağlıyor. Recep Konuk’un Çumra’ya, 
Konya’ya yaptığı hizmet inkar edilemez. Bölgeye 
diktiği ağaçlar bile büyük bir değer. Torku bugün 
bir marka ve devlerle yarışıyor. Torku bu devlere 
batıyor, küresel oyunculara batıyor.”

ÇUMRALILIK BİLİNCİ OLUŞMALI

Çumra’nın sorunlarına da değinen Çiftçi, 
“Çumra’da bir imar sorunu var. Otopark soru-
numuz var. Sosyal alan sorunumuz var. Koskoca 
Çumra’da bir sinema yok. Ailenizle gidebileceği-
niz çok fazla alanlar yok. Bir de Çumralı Çumra’ya 
yatırım yapmıyor. Buradaki para başka yerlere gi-
diyor. Çumralılık bilinci oluşarak, ilçemize yatırım 
yapmamız gerekiyor” değerlendirmesi yaptı. 

80



Çumra’nın önemli ve köklü işletmele-
rinden olan Çiftçiler Ticaret, yem ve 
süt sektöründe faaliyet göstermeyi 
sürdürüyor. 1964 yılında kurulan 

işletme, kaliteden taviz vermeden, dürüstlük 
anlayışıyla ilçeye hizmet veriyor. Mehmet ve 
Fatih Çiftçi kardeşlerin başında olduğu işletme, 
hayvancılık sektöründe bölgeye büyük değer ka-
tıyor. Gelecek hedefleri bulunan Çiftçiler Ticaret, 
bu doğrultuda çalışmalarını sürdürüyor.

BABA MESLEĞİNİ SÜRDÜRÜYORLAR 

Çalışmaları hakkında bilgiler veren Çiftçiler 
Ticaret Sahiplerinden Mehmet Çiftçi, yıllardır bu 
sektörde yer aldıklarını söyledi. Şirketin babaları 
tarafından 1964 yılında kurulduğunun bilgisini 
paylaşan Çiftçi, “Ben emekli öğretmenim. Mes-
leğimiz baba mesleği. 1964 yılında kuruldu bu 
işletmemiz. O yıllardan beri de devam ediyoruz. 
Esas işi yapan kardeşim Fatih Çiftçi. Ben öğret-
men olduğum için yarı zamanlı olarak geliyor-
dum. Emekli olduktan sonra da tamamen kendi 
işlerimizle ilgilenmeye başladım. Hem süt hem 
yem sektöründe 1964 yılından buyana çalışmala-
rımızı sürdürüyoruz” dedi. 

GÜNLÜK 40-45 TONLUK KAPASİTE 

Yem ve süt konusundaki işleriyle ilgili 
ayrıntılı bilgiler paylaşan Çiftçi, şu bilgileri verdi, 
“Hayvancılıkla ilgili tüm yem çeşitlerimiz mevcut. 
Süt yemi, besi yemleri, buzağı yemleri, toklu 
yemleri dediğimiz hayvancılıkla ilgili olan tüm 

yemlerimizi satıyoruz. Ayrıca un satışımız da 
var. Şuan lokomotif görevi gören süt toplama işi 
de yapıyoruz. Çumra’nın içinden ve Çumra’nın 
köylerinden arabalarla sütler toplanır, soğutma 
tesisimize gelir bir kısmı, bir kısmı da mandıra-
ların kendi soğutma tesislerine gider. Oradan 
da Ova gibi, Torku gibi şirketlere gönderiliyor. 
Şuanda 40-45 ton arasında süt toplama kapa-
sitemiz var. Aylık yem satışı da 600-700 ton 
civarında. Yemde 4 markayla çalışıyoruz. Torku 
Birinci Yem, Proyem, Ereğli Besa Yem ve Sunar 
Yem bayilikleri mevcut. Yem çeşidi piyasada çok 

fazla ama yer sorunu olduğu için çok fazla çeşide 
giremiyoruz.”

PANDEMİ OLUMSUZ ETKİLEDİ 

Piyasayla ilgili değerlendirmelerde bulunan 
Çiftçi, şuanda piyasaların çok iyi olmadığına 
dikkat çekti. Özellikle pandemi süreciyle birlikte 
olumsuz bir hava oluştuğunu dile getiren Çiftçi, 
“Yem fiyatlarının aşırı yükselmesi, hayvancılığın 
şimdiye kadar çok fazla desteklenmemesi gibi 
olumsuzluklar piyasayı etkiliyor. Maliyetlerin 
ikiye katlandığı bir yerde hem süt fiyatının hem 
de besi fiyatının 1,5 senedir aynı kalması piyasayı 
olumsuz etkiliyor. Ocak ayından geçerli olmak 
üzere sütte artış oldu ama daha onun parasını 
Şubat ayında alacağız. Artış yapılır yapılmaz 
mandıralar zamlı fiyatı yüklediler. Firmalar zamlı 
süt almadan ürünlere zam yaptılar. Burada milleti 
düşünen yok, denetim yapan da yok. Ülke bir 
pandemi süreci yaşıyor. Süt ürünleriyle ilgili 
ihracat yapılmıyor. Pandemi nedeniyle tüketim 
azaldığı için et ve süt sektöründe büyük sıkıntılar 
var” ifadelerini kullandı. 

SEKTÖRDE SORUNLAR VAR

Sektörel sorunlara da değinen Çiftçi, sektör-
deki bazı aksaklıkları şöyle anlattı, “Devlet süte 
destek veriyor ama zamanında vermiyor. Süte 
şukadar destek vereceğiz diyor onu da aylar sonra 
veriyor. Buzağı destekleri aynı, kesim destekleri 
aynı. Verilen destek zaten çok düşük onu da geç 
verince hiçbir değeri filan kalmıyor. Üreticiye şu 

SÜT VE YEMDE 
ÖNCÜ FIRMALARDAN

1964 yılında süt ve yem sektöründe faaliyet göstermeye başlayan Çiftçiler Ticaret, 
Çumra’daki çalışmalarını sürdürüyor. Köklü bir firma olduklarını belirten Çiftçiler Ticaret 

Sahiplerinden Mehmet Çiftçi, sektörde önemli başarılara imza attıklarını söyledi

kadar destek verdik deniyor ama öyle olmuyor. 
Geçen yıl 1 torba yem 80 TL’ydi şuanda 120 TL. 
Süt fiyatının aynı miktarda artması lazım 1 yıldır 
fiyatlar aynı. Üreticinin, çiftçini Allah yardımcısı 
olsun. Çiftçi açısından elektrik fiyatları büyük 
bir maliyet. Bu durum bizi de olumsuz etkiliyor. 
Mazot fiyatları hakeza öyle. Devlet vatandaşını 
zamla, vergiyle eziyor. Mazotun Türkiye’ye girişi 
2 TL, çiftçi alırken 6 TL. 4 TL vergi mi olur? Bu 
tür sıkıntılar var.”

‘KIRMA İŞİNE GİREBİLİRİZ’

Sektördeki hedeflerine de değinen Çiftçi, bu 
dönemde yatırım yapmanın zor olduğuna değin-
di. Ancak yine de yeni yatırımlar planladıklarını 
dile getiren Çiftçi, “Yem üretimine girmek isteriz 
ama maliyetli bir iş. Şuanda o kadar kapasitemiz 
yok. Belki ilerde kırma, ezme gibi işler yapa-
biliriz. Bu dönemde büyümek de sıkıntılı. İşçi 
maliyetleri çok fazla. Bir asgari ücretlinin maliyeti 
sigortası, yemeğiyle birlikte 4,5 bin TL’nin altında 
değil. Bizim zaten kar oranlarımız çok düşük. Bir 
de giderleri düşününce büyümek zor. Çumra’da 
zaten veresiye olayı var. Veresiye verdiğimiz 
malların tutarı az paralar da değil. Dolayısı ile 
sıkıntılar durmadan büyüyor, yatırım yapamaz 
hale geliyoruz” diye konuştu.  

ÇUMRA ZENGİN BİR BÖLGE

Çiftçi, Çumra’yla ilgili düşüncelerine de yer 
verdi. Çumra’nın tarım ve hayvancılıkta iyi bir 
noktada olduğunu vurgulayan Çiftçi, şunları 
aktardı, “Çumra zengin bir bölge. Tarım ve 

hayvancılıktan dolayı zengin bir ilçeyiz. Ara-
zilerimiz geniş ve ikili ekim yapılıyor, modern 
tarım yapılıyor. Ürün çeşitliliği fazla, insanlarımız 
çalışkan. Bu açıdan Çumra’mız zengin. Ayrıca 
Konya Şeker’in Çumra’ya hatta Türkiye’ye çok 
büyük faydası oldu. Torku olmasa hem sütte hem 
ette hem çiftçinin ürettiği malda esnaflar, tacirler 
milleti boğar. Ama Torku öyle bir denge sağladı 
ki, üreticiler kazanıyor. Üretilen mallarda denge 
unsuru oldu Torku. Tüccarın üreticiyi ezmesini 
engelledi. Bu anlamda Torku’nun büyük faydaları 
var. Çumra’nın belli bir kapasitesi var, iş alanı 
fazla değil belki ama Konya Şeker’in fabrika-
ları var, büyük istihdam sağlıyorlar. Burada 
çalışanların yanında, bu fabrikalar diğer esnaflara 
da büyük katkı sağlıyor. Bu da Çumra’ya büyük 

bir girdi sağlıyor. Recep Konuk’un Çumra’ya, 
Konya’ya yaptığı hizmet inkar edilemez. Bölgeye 
diktiği ağaçlar bile büyük bir değer. Torku bugün 
bir marka ve devlerle yarışıyor. Torku bu devlere 
batıyor, küresel oyunculara batıyor.”

ÇUMRALILIK BİLİNCİ OLUŞMALI

Çumra’nın sorunlarına da değinen Çiftçi, 
“Çumra’da bir imar sorunu var. Otopark soru-
numuz var. Sosyal alan sorunumuz var. Koskoca 
Çumra’da bir sinema yok. Ailenizle gidebileceği-
niz çok fazla alanlar yok. Bir de Çumralı Çumra’ya 
yatırım yapmıyor. Buradaki para başka yerlere gi-
diyor. Çumralılık bilinci oluşarak, ilçemize yatırım 
yapmamız gerekiyor” değerlendirmesi yaptı. 
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Babadan aldıkları kasaplık mesleğini yıllardır sürdürerek Çumra’ya hizmet veren 
Ayyıldız Kasabı Sahibi Muhammet Ayyıldız, büyükbaş hayvan çiftliği kurarak hizmet 

ağını genişletmeyi hedefliyor

HEDEFLERI VAR
Çumra’nın önemli esnaflarından 

biri de Ayyıldız Kasabı Sahi-
bi Muhammet Ayyıldız. 1989 

yılından buyana Çumra’ya hizmet veren 
Ayyıldız, babasından devraldığı mesleği ka-
liteden taviz vermeden sürdürüyor. Ticari 
faaliyetleri ve Çumra’yla ilgili değerlendir-
melerde bulunan Ayyıldız, mesleğe 1989 
yılında giriş yaptığını söyledi. Babadan 
devraldığı mesleği sürdürmenin gururunu 
yaşadığını dile getiren Ayyıldız, “Çumralı-
yız. 1989 yılından buyana kasaplık mesle-
ğindeyim. Mesleğimiz babamızın mesleği. 
Babam Almanya’da kasaplık yapmış. Ondan 
dolayı biz de kasaplık mesleğinde devam 
ediyoruz. Ben mesleği babamdan devral-
dım. Oğlum var şimdi oğlum da burada 
çalışıyor. İnşallah bizden sonra da oğlum 
mesleği devralacak. Bu 
da tabi bizi gurur-
landırıyor” dedi. ‘KALİTEDEN TAVİZ VERMEYİZ’ 

“Gıda sektörü farklı bir sektör ve zor 
bir sektör” diyen Ayyıldız, sektörle ve ticari 
anlayışlarıyla ilgili açıklama yaptı. Sattıkları 
ürünlerin insanlar tarafından tüketildiğini 
ve bu anlamda kaliteden taviz vermedik-
lerini vurgulayan Ayyıldız, “Ürünlerimizin 

kaliteli olması gerekiyor. Bu konuya 
çok dikkat ediyoruz. Civar köyler-

den kaliteli danalardan temin 
ediyoruz etlerimizi. İnek, düve 

kesmeyiz. Dana keseriz. 
Belli başlı çalıştığımız ve 
güvendiğimiz hayvancılık 
işi yapanlar var. Onlar-
la çalışıyoruz. Hijyen 
konusuna çok dikkat 
ediyoruz. İşletmemizi 
devamlı olarak temiz-
leriz. Her gün yıkanır, 
temizlenir” ifadeleri-
ni kullandı. 

GIDA SEKTÖRÜ 
OLUMSUZ 

ETKİLENMEDİ 

Yaşanan pandemi sürecinin gıda sektö-
rünü olumsuz etkilemediğini belirten Ay-
yıldız, “Pandemi süreci bizi çok etkilemedi. 
Çünkü biz gıda sektöründeyiz. Malum pan-
demi sürecinde gıda sektörü hiç durmadı. 
Çünkü insanların yemesi, içmesi gerekiyor 
hayatiyetlerini sürdürmek için. Bu anlamda 
bu süreçte bizim işlerimiz olumsuz etkilen-
medi. Çok şükür işlerimiz iyi, çalışıyoruz” 
şeklinde konuştu. 

ÇİFTLİK HEDEFLİYORUZ

Sektörde belli bir yere geldiklerini 
bundan sonrası için ise ortaya koydukları 
hedeflerini anlatan Ayyıldız, şunları kaydet-
ti, “Kendimiz hayvan üretmiyoruz şuanda. 
Ancak hedeflerimizde bu da var. İnşallah 
bir çiftlik kurmayı planlıyoruz. Şuanda 
projesi üzerinde çalışıyoruz. Devletimizin 
verdiği bazı destekler var. Bu destekler-
den de faydalanarak 139 büyükbaş hayvan 
kapasiteli bir çiftlik kurmayı planlıyoruz. 
Burayı açtıktan sonra tabi işlerimiz yolunda 
giderse büyütmeyi de hedefliyoruz.”

‘HARMANDA ÖDERİM’ BİTTİ

Ayyıldız Çumra’nın ticareti 
hayatına ilişkin de açıklamalar-
da bulundu. “Çumra çok güzel 
bir ilçe. Hiçbir şey eskisi gibi 
değil” diyen Ayyıldız, şunları 
aktardı, “Çumra baya gelişti. 
Yeni inşaatlar, konutlar yapıldı. 
İnsanların ekonomik düzeyleri 
baya iyileşti. Önceden ilçemiz-
de ne kasap vardı ne başka 
bir şey. Şimdi ilçemizin her 
şeyi var. Bu anlamda Çumra 
şuanda çok iyi bir noktaya gel-
di. Çumra’da ticaret, esnaflık 
çok güzel. Çumra’da önceden 
sadece belli başlı ürünlerin 
üretimi yapıldığı için veresi-
ye çok olurdu. Vatandaşımız 
alışverişini yapardı, harmanda 
öderdi. Ancak şuanda tarımsal 
üretim çok arttı. Bu nedenle 
artık çiftçimiz yılın neredeyse 

her ayında çalışma yapıyor ve 
ürün kaldırıyor. Bu anlamda 
veresiye olayı artık çok fazla 
kalmadı. Vatandaş parasını 
veriyor alışverişini yapıyor.”

MEZBAHA KAZANDIRILMALI

Kendi sektörüyle ilgili 
Çumra’daki eksiklerden de 
bahseden Ayyıldız, “Çumra’da 
şuanda mezbaha yok. Biz 
Konya’ya gidiyoruz. Ama bu 
bölgeye bir mezbaha kazandı-
rılırsa iyi olur diye düşünüyo-
rum. Şeker fabrikası kurulduk-
tan sonra Çumra çok farklı bir 
noktaya geldi. Çok sayıda insan 
burada çalışıyor. Bu tesis gibi 
bir tesis daha olsa Çumra daha 
farklı bir noktaya gelir” ifadele-
rini kullandı. 
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Babadan aldıkları kasaplık mesleğini yıllardır sürdürerek Çumra’ya hizmet veren 
Ayyıldız Kasabı Sahibi Muhammet Ayyıldız, büyükbaş hayvan çiftliği kurarak hizmet 

ağını genişletmeyi hedefliyor

HEDEFLERI VAR
Çumra’nın önemli esnaflarından 

biri de Ayyıldız Kasabı Sahi-
bi Muhammet Ayyıldız. 1989 

yılından buyana Çumra’ya hizmet veren 
Ayyıldız, babasından devraldığı mesleği ka-
liteden taviz vermeden sürdürüyor. Ticari 
faaliyetleri ve Çumra’yla ilgili değerlendir-
melerde bulunan Ayyıldız, mesleğe 1989 
yılında giriş yaptığını söyledi. Babadan 
devraldığı mesleği sürdürmenin gururunu 
yaşadığını dile getiren Ayyıldız, “Çumralı-
yız. 1989 yılından buyana kasaplık mesle-
ğindeyim. Mesleğimiz babamızın mesleği. 
Babam Almanya’da kasaplık yapmış. Ondan 
dolayı biz de kasaplık mesleğinde devam 
ediyoruz. Ben mesleği babamdan devral-
dım. Oğlum var şimdi oğlum da burada 
çalışıyor. İnşallah bizden sonra da oğlum 
mesleği devralacak. Bu 
da tabi bizi gurur-
landırıyor” dedi. ‘KALİTEDEN TAVİZ VERMEYİZ’ 

“Gıda sektörü farklı bir sektör ve zor 
bir sektör” diyen Ayyıldız, sektörle ve ticari 
anlayışlarıyla ilgili açıklama yaptı. Sattıkları 
ürünlerin insanlar tarafından tüketildiğini 
ve bu anlamda kaliteden taviz vermedik-
lerini vurgulayan Ayyıldız, “Ürünlerimizin 

kaliteli olması gerekiyor. Bu konuya 
çok dikkat ediyoruz. Civar köyler-

den kaliteli danalardan temin 
ediyoruz etlerimizi. İnek, düve 

kesmeyiz. Dana keseriz. 
Belli başlı çalıştığımız ve 
güvendiğimiz hayvancılık 
işi yapanlar var. Onlar-
la çalışıyoruz. Hijyen 
konusuna çok dikkat 
ediyoruz. İşletmemizi 
devamlı olarak temiz-
leriz. Her gün yıkanır, 
temizlenir” ifadeleri-
ni kullandı. 

GIDA SEKTÖRÜ 
OLUMSUZ 

ETKİLENMEDİ 

Yaşanan pandemi sürecinin gıda sektö-
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ÇİFTLİK HEDEFLİYORUZ
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‘HARMANDA ÖDERİM’ BİTTİ

Ayyıldız Çumra’nın ticareti 
hayatına ilişkin de açıklamalar-
da bulundu. “Çumra çok güzel 
bir ilçe. Hiçbir şey eskisi gibi 
değil” diyen Ayyıldız, şunları 
aktardı, “Çumra baya gelişti. 
Yeni inşaatlar, konutlar yapıldı. 
İnsanların ekonomik düzeyleri 
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rum. Şeker fabrikası kurulduk-
tan sonra Çumra çok farklı bir 
noktaya geldi. Çok sayıda insan 
burada çalışıyor. Bu tesis gibi 
bir tesis daha olsa Çumra daha 
farklı bir noktaya gelir” ifadele-
rini kullandı. 
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Çumra’nın önemli esnafla-
rından olan Taşkıran ailesi, 
farklı iş kollarında başarıya 
ulaşmış durumda. Mehmet ve 

Rıfat Taşkıran kardeşler, 1995 yılın-
da girdikleri mobilya sektöründe hem 
üretim hem de mağaza satışlarıyla 

önemli işlere imza atmasıyla kayda 
değer bir büyüme sağladılar. Taşkıran 
ailesi, Mehmet Taşkıran’ın çocukları 
Gökhan ve Zafer Taşkıran’ın da ken-
di işlerine girmesiyle, büyümeyi emin 
adımlarla sürdürüyorlar. Yeni hedefler 
doğrultusunda Çumra’da iş potansiyelini 
artırmaya dönük adımlar atan Taşkıran 
ailesi, sektördeki başarıları taçlandırma-
yı düşünüyor. 

1995 YILINDAN BERİ SEKTÖRDELER 

İletişim mezunu olmasına rağmen 
kendi aile şirketlerinde çalışmayı tercih 
eden Taşkıran Mobilya Sahiplerin-
den Gökhan Taşkıran, aile işletmeleri 
hakkında bilgiler verdi. 1995 yılından 
buyana sektörün içerisinde olduklarını 
dile getiren Taşkıran, “Babam emekli 
başkomiser. Emekli olduktan sonra 1995 
yılında kardeşleriyle ortak mobilya işine 
giriyorlar. Daha sonrasında ise ortak-
lıkları İstanbul’da uluslararası otobüs 
işletmesi olan amcamın da memlekete 
dönmesiyle birlikte de halen devam 
eden bir aile şirketinin temelini atarak 
biri sanayide üretim diğeri de çarşıda 
mağaza şeklinde devam ediyor. Sanayi-
deki işyeriyle amcam ve abim ilgileni-
yor, babam da çarşıdaki yerimiz de ben 
ise Bellona mağazasında çalışmalarımıza 

devam ediyoruz” dedi.  

BELLONA BAYİSİ 

Daha önce mobilya imalatı da yaptık-
larını ancak sonrasında bu işi bıraktık-
larını dile getiren Taşkıran, “Mobilya 
imalatından çıktık. Sanayideki işyerimiz-
de Sunta, laminant parke toptan satışı 
ve CNC işlemesi var. Çarşıdaki mağaza-
mızda da eskiden mobilya ve halı vardı 
şimdi orada da Vestel beyaz eşya satışı 
yapıyoruz. Burada da Bellona Mağa-
zası var. Tüm işyerlerimizde alanında 
uzmanlaşarak, tek marka çatısı altında 
faaliyet gösteriyoruz ki müşterilerimiz 
işyerlerimize geldiklerinde profesyonel 
hizmet alabilsinler” ifadelerini kullandı.

ÇUMRA VE BÖLGESİNE HİZMET 
VERİYORUZ

Bu noktaya başta Allah’ın izni sonra-
sında babası ve amcasının işlerin başın-
da olup kendilerine yol göstermeleriyle 
sıfırdan geldiklerinin altını çizen Taş-
kıran, gelinen noktada sektörle ilgili şu 
değerlendirmelerde bulundu, “Sektörde 
maliyetler arttı, karlılıklar gün boyu 
düşüyor. Hizmette belli bir standardı 
tutturduğumuz için bizim çok şükür cid-
di bir şikayetimiz yok. Biz başladığımız-
da mobilya sektöründe olanların sayısı 
10-12 iken mevcut rekabet şartlarından 
ötürü şimdi 6-7’ye kadar düştü ama 
biz hizmet noktasında müşteri mem-
nuniyetini ön planda tuttuğumuz için 
halen faaliyetlerimize devam ediyoruz. 
Mobilya sektöründe ağırlıklı olarak Çum-

TAŞKIRAN AILESI 
BAŞARIYA KOŞUYOR

1995 yılında girdikleri mobilya sektöründe 
başarıyı yakalayan Mehmet ve Rıfat Taşkıran 

kardeşler, bugün yeni iş alanlarında da kendilerini 
gösteriyorlar. Mehmet Taşkıran’ın oğulları Gökhan 

ve Zafer Taşkıran’ın da işlerine sahip çıkmasıyla 
büyüyen Taşkıran ailesi, yollarına emin adımlarla 

devam ediyor 

Mehmet Taşkıran

Gökhan Taşkıran

ra ve Konya çevresine hizmet veriyoruz. 
Nadir de olsa başka şehirlere de mal 
gönderdiğimiz oluyor. Ama daha kaliteli 
hizmet vermek için genel olarak Çumra 
ve bölgesine hizmet veriyoruz.”

CADDE KÜLTÜRÜNÜ 
OTURTMALIYIZ

Taşkıran, Çumra’yla ilgili de de-
ğerlendirmelerde bulundu. Çumra’nın 
tarım memleketi olduğunu hatırlatan 
Taşkıran, sanayi konusunda da Çumra 
Şeker’in ilçeye çok ciddi girdiler sağla-
masına ve Çumra’nın kalkınmasına ciddi 
katkılar vermesine karşın, özel sektör 
tarafından farklı sanayi kollarında da 
adımlar atılması gerektiğinin altını çizdi. 

Çumra’nın maddi anlamda bunu 
başarabilecek potansiyelinin olduğunu 
dile getiren Taşkıran, şöyle devam etti, 
“Hemşehrilerimiz tarımda bir noktaya 
geldi ve profesyonel anlamda çiftçilik 
yapanlar tarımda güzel paralar kazanı-
yorlar. Ama bir Ereğli gibi bir Akşehir 
gibi sanayileşmeyi henüz başaramadık. 
İnanıyorum ki başta Organize Sanayi 
Bölgesi’nin gelişmesi ve ilçemizdeki sa-
nayi işyerlerinin istihdamlarının artma-
sıyla sanayileşme konusunda da ciddi bir 
yol alacağız. İlçemizde çalışan memur, 
esnaf, sanayici vb. kişilerin Çumra’da 

oturmalarını sağlamalıyız. İnsanlar belli 
bir gelir düzeyi varsa çocuğunun eğitimi 
vb. sebeplerle bir süre sonra Konya’ya 
taşınıyorlar. Çarşı merkezinde dükkan 
eksiği var, zamanla tamamlanması ge-
rekiyor. Cadde kültürünü ve insanların 
ihtiyacı olan ürünleri burada da rahat 
bulabilmelerini sağlayabilirsek insan-
ların Konya’ya gitmesinin önünü biraz 
daha kesebiliriz. Son yıllarda merkezi 
hükümetimizin destekleri; siyasetçile-
rimiz ve bürokratlarımızın ilçeye sahip 
çıkması sonucu Çumra güzel yatırımlar 
aldı. Gençlik Merkezi’miz var, yarı olim-
pik yüzme havuzu birçok ilçede yokken 
Çumra’da var. Üniversitenin genişle-
mesi anlamında projeler halen devam 
ediyor…”

KONYA’NIN UYDU 
KENTİ OLURUZ

Çumra için Karaman-Konya arası 
hızlandırılmış trenin önemli bir yatırım 
olduğuna değinen Taşkıran, “Kara-
man-Konya arası hızlandırılmış tren bit-
tikten sonra sanayileşmenin biraz daha 
gelişmesi sonucu Çumra, Konya’nın 
uydu kenti olabilir. Biz Çumra iyi olacak 
diye düşünüyoruz. Bunun için yatırım-
larımızı da burada yapıyoruz” şeklinde 
konuştu. 
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YAPIYOR

İddialı menüleriyle Çumra’da fark oluşturan 
Çağlar Restoran Sahibi Çağlar Can, ilçeye 
önemli bir hizmet veriyor. Çocukluktan bu-

yana yemeğe ilgili olan ve yemek yapmayı adeta 
bir “aşk” olarak gören Can, bu anlamda yaptığı 
yemekleri özenerek gerçekleştiriyor. Kendine has 
bir üslubu olan Can, bu sektörü para kazanmak 
için değil, insanlara güzel yemekler sunabilmek 
için tercih ettiğini söylüyor. Gelecek adına güzel 
hedefleri de olan Can, sadece rezervasyonla, va-
tandaşların isteği doğrultusunda yemek yiyebile-
ceği bir tesis kurmayı düşünüyor. 

2017 YILINDA RESTORAN AÇTI 

Selçuk Üniversitesi Turizm Otelcilik mezunu 
olan Can, üniversite yıllarında Konya’da daha 
sonra Antalya ve Almanya’da alanında çalışmalar-
la yaptığını söyledi. 2012 yılında babasının vefatı 
üzerine Çumra’ya geldiğini belirten Can, “Burada 
tanıdığım bir abimiz restoran açmıştı. Bizim 
yaptığımız işi bildiği için bana biraz yardım 
et dedi ve orada başlarken iş bizim 
üzerimizde kaldı. Orada bir süre 
işletme müdürlüğü yap-
tım sonrasında orası 

el değiştirince kendi işletmemizi açmış olduk. 
2017 yılından buyana da burada çalışmaya devam 
ediyoruz” dedi. 

YEMEKLE ÇOK İLGİLİ 

“Çocukluktan buyana yemekle ilgiliyim” diyen 
Can, yemek yapmayı çok sevdiğini vurguladı. 
Konya açıklık getiren Can, “Yemek yapmaya 
aşığım. Ben hem yemeyi severim hem de yemek 
yapmayı severim. Yemek konusunda biraz takıntı-
lıyım. Yasakların olduğu dönemlerde mesela evde 
içli köfte yaptık, erişte kestik, su böreği yaptık. Bu 
anlamda yemek yapmayı ve yemeyi çok severim. 
Evde yemek konusunda patron eşimdir ama ben 
de ufak dokunuşlar yaparım” diye konuştu. 

ZENGİN MENÜSÜ VAR

Çumra’ya oldukça zengin bir menüyle 
hizmet verdiğini dile getiren 

Can, menüleriyle ilgili şu bilgileri aktardı, “Burada 
orijinal yemekler yapıyorum. Menümüz oldukça 
zengin. Ham kuzu ve dana alıyorum mesela 
istersek 40’a yakın menü çıkarabiliyorum. Ama 
şuanda standart yemekler sunuyoruz vatandaşı-
mıza. Kuzu şiş, kuzu ciğer, pirzola, tirit, ali nazik, 
beyti, tandır kebabı, balık çeşitlerimiz, tavuk 
ızgaralarımız, etliekmek, Mevlana, bıçak arası gibi 
tüm menülerimiz mevcut. Et konusunda oldukça 
hassasız. Hangi yemek etin hangi bölümünden iyi 
olursa orayı kullanırız. Ayrıca zengin bir mezemiz 
var. Akdeniz salatamız var, çok beğeniliyor. Gün-
lük sebze ezmesi yaparız. Ezmemiz baharattan 
oluşur sadece. Ezmeye salça katmayız. Maydanoz-
dan yaptığımız bir mezemiz var. Karışık turşumuz 
var. Soğandan yaptığımız bir mezemiz var. Beyaz 
lahana, mayonez, sirkeli kros yaparız. Cacık gibi 
mezelerimiz var. Misafirimizin istediğine göre me-
zeler yaparız. Ara sıcaklarımız var kaşarlı mantar, 
sıkma, söğürme salata gibi. Biz bulunduğumuz 
coğrafyanın mutfağını yansıtmaya çalışıyoruz.”

DETAYLAR ÖNEMLİ

Yemek yaparken çok küçük gibi görünen ama 
kendince önemli olan detaylara çok 

Çocukluktan buyana yemek yapmaya ilgili olan ve 
Çumra’da sunduğu farklı ve zengin menülerle hizmet 

veren Çağlar Restoran Sahibi Çağlar Can, yemeğe 
olan tutkusunu anlattı  

YEMEĞI AŞKLA

dikkat ettiğini belirten Can, “Mutfak konusu 
ruhani bir durum. 10 ayrı şefe 10 aynı 
menüyü 10 aynı gramajla verseniz aynı ye-
mekler çıkmaz. Bu anlamda herkesin yoğurt 
yiyişi farklı. Benim kendi yıkılmaz tabularım 
var. Mesela tavanın içine soğanı koyup, 
tavaya sonra yağ koyduğunuz zaman ben 
kendimi doymuş sayarım. Soğan kızgın yağa 
verilir. Bu gibi detaylara çok dikkat ederim” 
ifadelerini kullandı. 

YEMEK KÜLTÜRÜMÜZE SAHİP 
ÇIKAMIYORUZ

Türk yemek kültürünün çok zengin 
olduğuna vurgu yapan Can, Selçuklu’dan, 
Osmanlı’dan gelen çok özel yemeklerimizin 
olduğuna dikkat çekti. Ancak bu zengin ye-
mek kültürüne sahip çıkılamadığını belirten 
Can, şöyle devam etti, “Biz yemek kültü-
rümüzü adeta eziyoruz. Lavaşın patentini 
mesela Ermenilerin alması çok utandırıcı 
bir durum. Çünkü lavaş Selçuklu mutfağın-
dan beri tandırda yapılan bir ürün. Türkler 
1071’de gelmedi bu topraklara. Türkler 
bu coğrafyada yaşıyorlardı. Kültürel olarak 
çok şey kazandık ama değişen jenerasyon 
yüzünden çok şey kaybediyoruz. Antalya’da 
yaşayan köy projesi var mesela orada kendi 
kültürlerine sahip çıkıyorlar. Orada tüm 
menülerini hayata geçirecekler. Bunu biz de 
yapabiliriz Konya’da.” 

YEMEK COĞRAFYAYA GÖRE 
ŞEKİLLENİYOR

Yemek konusunun çok farklı olduğunu 
belirten Can, “Aynı yemeği farklı bölge-
lerde farklı şekilde yapılabilir. Yemekler 

bulunduğu coğrafyanın kültürüne göre şekil 
alabiliyor. Bu da tabi güzel bir zenginlik. Bazı 
yerlerde mesela yemekleri alevde yaparlar 
bazıları közde yaparlar. Dağ bölgelerine göre 
mesela Ova’da yemekler daha farklıdır” 
değerlendirmesi yaptı. 

GELECEK HEDEFLERİNİ ANLATTI

Yemek konusunda güzel hedefleri 
olduğuna da bildiren Can, konuyla ilgili şu 
bilgileri verdi, “Hammaddesini kendimin 
ürettiği ama sadece rezervasyonla müşteri 
alacağım bir tesis kurmayı planlıyorum. 
Yemek yemek bazı coğrafyalarda açlık, bazı 
coğrafyalarda ihtiyaç bazı coğrafyalarda ise 
lükse kaçıyor. Ben bulunduğum coğrafyada 
yemek yemenin lüks olduğunu düşünen 
insanlarla çalışmak istiyorum. Yol üzerinde 
bir yerimiz var orada hayvancılık yapma-
yı planlıyorum. Koyun, kuzuları kendim 
güdeceğim, kendim besleyeceğim. Burada 
kendime ait bir yaşam alanı oluşturacağım. 
Ayrıca butik odalar yapıp, kimse kimseyi 
görmeden, sadece akşam rezervasyonuyla 
hizmet veren bir tesis hayal ediyorum. 
Vatandaşın istediği menüyü en iyi şekilde 
yapmak istiyorum. Para kazanmak için 
değil, yaptığımız yemeğin hakkını vermek 
için çalışıyoruz.”

YARIŞMAYA KATILMAK İSTİYOR

Tüm ülkede ilgiyle takip eden yemek 
programı olan Master Şef yarışmasına da 
katılmayı düşündüğünü belirten Can, “Ye-
mekle ilgili olduğum için o yarışmayı izliyo-
rum. Bu anlamda bu yarışmaya katılmayı 
düşünüyorum. İnşallah deneyeceğim” dedi. 
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YAPIYOR

İddialı menüleriyle Çumra’da fark oluşturan 
Çağlar Restoran Sahibi Çağlar Can, ilçeye 
önemli bir hizmet veriyor. Çocukluktan bu-

yana yemeğe ilgili olan ve yemek yapmayı adeta 
bir “aşk” olarak gören Can, bu anlamda yaptığı 
yemekleri özenerek gerçekleştiriyor. Kendine has 
bir üslubu olan Can, bu sektörü para kazanmak 
için değil, insanlara güzel yemekler sunabilmek 
için tercih ettiğini söylüyor. Gelecek adına güzel 
hedefleri de olan Can, sadece rezervasyonla, va-
tandaşların isteği doğrultusunda yemek yiyebile-
ceği bir tesis kurmayı düşünüyor. 

2017 YILINDA RESTORAN AÇTI 

Selçuk Üniversitesi Turizm Otelcilik mezunu 
olan Can, üniversite yıllarında Konya’da daha 
sonra Antalya ve Almanya’da alanında çalışmalar-
la yaptığını söyledi. 2012 yılında babasının vefatı 
üzerine Çumra’ya geldiğini belirten Can, “Burada 
tanıdığım bir abimiz restoran açmıştı. Bizim 
yaptığımız işi bildiği için bana biraz yardım 
et dedi ve orada başlarken iş bizim 
üzerimizde kaldı. Orada bir süre 
işletme müdürlüğü yap-
tım sonrasında orası 

el değiştirince kendi işletmemizi açmış olduk. 
2017 yılından buyana da burada çalışmaya devam 
ediyoruz” dedi. 

YEMEKLE ÇOK İLGİLİ 

“Çocukluktan buyana yemekle ilgiliyim” diyen 
Can, yemek yapmayı çok sevdiğini vurguladı. 
Konya açıklık getiren Can, “Yemek yapmaya 
aşığım. Ben hem yemeyi severim hem de yemek 
yapmayı severim. Yemek konusunda biraz takıntı-
lıyım. Yasakların olduğu dönemlerde mesela evde 
içli köfte yaptık, erişte kestik, su böreği yaptık. Bu 
anlamda yemek yapmayı ve yemeyi çok severim. 
Evde yemek konusunda patron eşimdir ama ben 
de ufak dokunuşlar yaparım” diye konuştu. 

ZENGİN MENÜSÜ VAR

Çumra’ya oldukça zengin bir menüyle 
hizmet verdiğini dile getiren 

Can, menüleriyle ilgili şu bilgileri aktardı, “Burada 
orijinal yemekler yapıyorum. Menümüz oldukça 
zengin. Ham kuzu ve dana alıyorum mesela 
istersek 40’a yakın menü çıkarabiliyorum. Ama 
şuanda standart yemekler sunuyoruz vatandaşı-
mıza. Kuzu şiş, kuzu ciğer, pirzola, tirit, ali nazik, 
beyti, tandır kebabı, balık çeşitlerimiz, tavuk 
ızgaralarımız, etliekmek, Mevlana, bıçak arası gibi 
tüm menülerimiz mevcut. Et konusunda oldukça 
hassasız. Hangi yemek etin hangi bölümünden iyi 
olursa orayı kullanırız. Ayrıca zengin bir mezemiz 
var. Akdeniz salatamız var, çok beğeniliyor. Gün-
lük sebze ezmesi yaparız. Ezmemiz baharattan 
oluşur sadece. Ezmeye salça katmayız. Maydanoz-
dan yaptığımız bir mezemiz var. Karışık turşumuz 
var. Soğandan yaptığımız bir mezemiz var. Beyaz 
lahana, mayonez, sirkeli kros yaparız. Cacık gibi 
mezelerimiz var. Misafirimizin istediğine göre me-
zeler yaparız. Ara sıcaklarımız var kaşarlı mantar, 
sıkma, söğürme salata gibi. Biz bulunduğumuz 
coğrafyanın mutfağını yansıtmaya çalışıyoruz.”

DETAYLAR ÖNEMLİ

Yemek yaparken çok küçük gibi görünen ama 
kendince önemli olan detaylara çok 

Çocukluktan buyana yemek yapmaya ilgili olan ve 
Çumra’da sunduğu farklı ve zengin menülerle hizmet 

veren Çağlar Restoran Sahibi Çağlar Can, yemeğe 
olan tutkusunu anlattı  

YEMEĞI AŞKLA

dikkat ettiğini belirten Can, “Mutfak konusu 
ruhani bir durum. 10 ayrı şefe 10 aynı 
menüyü 10 aynı gramajla verseniz aynı ye-
mekler çıkmaz. Bu anlamda herkesin yoğurt 
yiyişi farklı. Benim kendi yıkılmaz tabularım 
var. Mesela tavanın içine soğanı koyup, 
tavaya sonra yağ koyduğunuz zaman ben 
kendimi doymuş sayarım. Soğan kızgın yağa 
verilir. Bu gibi detaylara çok dikkat ederim” 
ifadelerini kullandı. 

YEMEK KÜLTÜRÜMÜZE SAHİP 
ÇIKAMIYORUZ

Türk yemek kültürünün çok zengin 
olduğuna vurgu yapan Can, Selçuklu’dan, 
Osmanlı’dan gelen çok özel yemeklerimizin 
olduğuna dikkat çekti. Ancak bu zengin ye-
mek kültürüne sahip çıkılamadığını belirten 
Can, şöyle devam etti, “Biz yemek kültü-
rümüzü adeta eziyoruz. Lavaşın patentini 
mesela Ermenilerin alması çok utandırıcı 
bir durum. Çünkü lavaş Selçuklu mutfağın-
dan beri tandırda yapılan bir ürün. Türkler 
1071’de gelmedi bu topraklara. Türkler 
bu coğrafyada yaşıyorlardı. Kültürel olarak 
çok şey kazandık ama değişen jenerasyon 
yüzünden çok şey kaybediyoruz. Antalya’da 
yaşayan köy projesi var mesela orada kendi 
kültürlerine sahip çıkıyorlar. Orada tüm 
menülerini hayata geçirecekler. Bunu biz de 
yapabiliriz Konya’da.” 

YEMEK COĞRAFYAYA GÖRE 
ŞEKİLLENİYOR

Yemek konusunun çok farklı olduğunu 
belirten Can, “Aynı yemeği farklı bölge-
lerde farklı şekilde yapılabilir. Yemekler 

bulunduğu coğrafyanın kültürüne göre şekil 
alabiliyor. Bu da tabi güzel bir zenginlik. Bazı 
yerlerde mesela yemekleri alevde yaparlar 
bazıları közde yaparlar. Dağ bölgelerine göre 
mesela Ova’da yemekler daha farklıdır” 
değerlendirmesi yaptı. 

GELECEK HEDEFLERİNİ ANLATTI

Yemek konusunda güzel hedefleri 
olduğuna da bildiren Can, konuyla ilgili şu 
bilgileri verdi, “Hammaddesini kendimin 
ürettiği ama sadece rezervasyonla müşteri 
alacağım bir tesis kurmayı planlıyorum. 
Yemek yemek bazı coğrafyalarda açlık, bazı 
coğrafyalarda ihtiyaç bazı coğrafyalarda ise 
lükse kaçıyor. Ben bulunduğum coğrafyada 
yemek yemenin lüks olduğunu düşünen 
insanlarla çalışmak istiyorum. Yol üzerinde 
bir yerimiz var orada hayvancılık yapma-
yı planlıyorum. Koyun, kuzuları kendim 
güdeceğim, kendim besleyeceğim. Burada 
kendime ait bir yaşam alanı oluşturacağım. 
Ayrıca butik odalar yapıp, kimse kimseyi 
görmeden, sadece akşam rezervasyonuyla 
hizmet veren bir tesis hayal ediyorum. 
Vatandaşın istediği menüyü en iyi şekilde 
yapmak istiyorum. Para kazanmak için 
değil, yaptığımız yemeğin hakkını vermek 
için çalışıyoruz.”

YARIŞMAYA KATILMAK İSTİYOR

Tüm ülkede ilgiyle takip eden yemek 
programı olan Master Şef yarışmasına da 
katılmayı düşündüğünü belirten Can, “Ye-
mekle ilgili olduğum için o yarışmayı izliyo-
rum. Bu anlamda bu yarışmaya katılmayı 
düşünüyorum. İnşallah deneyeceğim” dedi. 
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Çumra’da oturmuş bir ticari hayat 
bulunuyor. Bu nedenle Çumra’da 
gençler genelde erken yaşlarda ticari 
hayata atılıyorlar. İlçenin ticarette 

potansiyelinin de olması bu konuda gençleri 
teşvik ediyor. Genç yaşlarda ticarete giren isim-
lerden biri de Yuvakur Spot Sahibi Yusuf Şimşir. 
Girdiği ticaret hayatından birkaç sektörde yaptığı 
denemeyle önemli bir tecrübe kazanan Şimşir, 
son olarak girdiği ev eşyası sektöründe büyük bir 
başarı kazandı. Spot olarak girdiği sektörde ikinci 
elden sıfır ürün satışına geçen Şimşir, uygun 
fiyata kaliteli ürünler satarak Çumra’da önemli 
bir potansiyel yakalamış durumda. Sadece Çum-
ra’ya değil, internet üzerinden kurduğu müşteri 
ağıyla Konya merkeze, ilçelerine ve hatta çev-
redeki yakın illere kadar ürün satışı yapabilen 
Şimşir, yeni hedeflerle yoluna devam ediyor. 

HEP TİCARETİ DÜŞÜNDÜ

Çocukluğundan beri ticaret hayatının içerisin-
de olduğunu belirten Şimşir, ailesinin Konya Şeker 
fabrikasına girmesini istemelerine karşı bu isteğe 
sıcak bakmadı. Hep ticaretin içerisinde yer almayı 
hedefleyen Şimşir, bu kapsamda çeşitli sektör-
lerde ticaret hayatına atıldı. Ancak son olarak, ev 
eşyası sektörüne giren ve küçük bir dükkanda 
başlayan serüveninde önemli bir başarı elde 
eden Şimşir, “Çumra’da ne eksik diye düşündüm 
ve ikinci el eşya düşündüm. Çumra’da herkes 
zengin ikinci el eşya kimse almaz dediler. Ama biz 
başladık ikinci el satış yaparak. Ama her zaman 2. 
El eşya bulamıyorsunuz. Dükkan küçük geldi ve 
büyüyelim dedik. Dükkanı büyüttük ve 2. Ele de-
vam ettik. Tek tük sıfır da getirmeye başladım. O 
dönemler ortağım vardı ve ortağımdan ayrıldım. 
Sonrasında işleri daha da büyütelim dedik sıfıra 
geçmeye başladık. Çok şükür işlerimiz iyi gitti. 
İnternete girdik, oradan reklamlar vererek müşteri 
potansiyelimizi artırmaya çalıştık. 1200 metreka-

relik bir mağazamız var. Şimdi yeni karşıya da bir 
dükkan açtık. Orası da 240 metrekare. Toplamda 
1500 metrekareye yakın bir mağaza alanımız 
olmuş oldu” dedi. 

DAHA UCUZA VERİYORUZ

Önce ikinci el olarak girdiği sektörde kendini 
geliştirerek sıfıra geçen Şimşir, artık sadece sıfır ev 
eşyası satışı yapıyor. Ancak diğer mağazalardan 
farklı olarak, kar marjını düşük tutan ve dolayısı 
ile vatandaşlara ucuz mal sağlayabilen Şimşir, 
“Normal bir mobilya mağazasında olan tüm ürün-
lerimiz var ama kar marjlarımız düşük. Dolayısı ile 
aynı kalitede ve sıfır olan ürünleri biz daha ucuza 
verebiliyoruz. Mağazadaki kaliteli ürünlerin hepsi 
bizde mevcut. Bizde taksit yok. Peşin satarım 
ucuz satarım. Kendi akrabalarıma bile veresiye 
vermiyor. Elemanlarımız var 3 tane aracımız var 
müşterilerimize teslim ediyoruz. Bizden sonra 
spotçular çoğaldı Çumra’da” diye konuştu.

EVİ SIFIRDAN DÖŞEYECEK ÇEŞİDİMİZ VAR

Mağazasında birçok çeşit bulunduğunu, fiyat 
olarak da tüm kesimlere hitap ettiklerinin altını 
çizen Şimşir, şunları kaydetti, “Bizde sıfırdan evi 
döşeyecek bütün eşyalar var. Koltuk takımı, yatak 
odası, oturma gurubu, masa, sandalye, küçük ev 
aletleri, minder, yastık tüm eşyalarımız var beyaz 
eşya hariç olmak kaydıyla. Müşteri geldiği zaman 
komple evini 6 bin TL’ye de döşeyebiliriz, 20 bin 
TL’ye de döşeyebiliriz. Şuanda ikinci el satmıyoruz 
ama müşteri bizden sıfır eşyalar aldıktan sonra 
elindekini alın diye rica ederse onu alıyoruz. Ne 
kadar çeşit olursa o kadar iyi olur diye düşünü-
yoruz ve bu yüzden mağazamız oldukça büyük. 
Bizim mağazamızın büyüklüğünde Çumra’da ma-
ğaza 1 veya 2 tane bulabilirsiniz. Şimdi karşıya da 
yeni bir mağaza açtık ve orası tamamen uyku evi 
açtık. Sadece yatak ve baza üzerine olacak orası. 
Her çeşit baza ve yatak burada mevcut. Böylece 
mağazamız daha da genişledi.”

YENİ HEDEF KONYA’DA MAĞAZA AÇMAK

İşlerinin çok iyi olduğunu, özellikle Konya’dan 
yoğun talep aldıklarını dile getiren Şimşir, “Bu 
yüzden Konya’ya da bir mağaza açmayı hedef-
liyoruz. İnşallah olursa, Konya’da da bir mağaza 
açacağız. Birçok ilden talep alıyoruz. Niğde, 
Karaman, Konya’nın ilçelerine gidiyoruz. Daha çok 
yakın illere çalışıyoruz. Talep var yetişemiyoruz. 
Mesela Urfa’dan müşteri arıyor ama yetişemiyo-
ruz, zamanımız yok” ifadelerini kullandı. 

SPOT SADECE İKİNCİ EL DEĞİLDİR!

İnsanların spot deyince ikinci el olarak dü-
şündüklerini bunun da kendilerini zorladığını dile 
getiren Şimşir, sözlerine şöyle devam etti, “Spota 
ikinci el gözüyle bakılıyor. Spot nedir bilinmiyor. 

KALITELI VE UCUZ 
ÜRÜNÜN ADRESI

Düşük kar marjlarıyla sattığı ev 
eşyalarında kalitenin ve ucuzluğun adresi 
haline geldiklerini belirten Yuvakur Spot 
Sahibi Yusuf Şimşir, Çumra’dan Konya’ya 

açılmayı hedefliyor 

Spot sadece ikinci değil demek değildir, 
spot ucuz malzeme demektir. Bizim birçok 
ürünlerimiz mağazalarda bile yok ama biz 
ucuz veriyoruz. Müşterilerimiz mağazamıza 
gelince bu farkı anlıyor. Bu kadar çeşit Kon-
ya’da bile nadirdir. Müşteriler diğer ilçeler-
den veya Konya’dan geldiği zaman çeşit çok, 
fiyatlar ucuz hayret ediyorlar. Mesela belli 
bir markanın ürünü satan firmalarda sadece 
o firmaların ürünleri vardır. Ama biz nerede 
kalite, uygun fiyat varsa oranın ürününü 
alırız satarız. Bu da müşterimiz açısından 
büyük avantaj sağlıyor.”

ÇUMRA’NIN GÜZEL BİR POTANSİYELİ 
VAR

Çumra’nın büyük bölümünün çiftçilik 
yaptığını ve çiftçinin de güzel para kazan-
dığını anımsatan Şimşir, bu durumun tica-
retine de yansıdığını söyledi. Bu kapsamda, 
Çumra’da güzel bir ticari potansiyel oldu-
ğuna dikkat çeken Şimşir, şunları aktardı, 
“Çumra’nın halkı çok zengin. Çiftçilerimiz 
iyi kazanıyor ve para harcıyor. Çumra’da çok 
güzel bir potansiyel var. Mesela toptancılar 
filan Çumra’ya geldiği zaman Ereğli hariç 
çoğu ilçeden iyi olduğunu söylüyorlar. Para 
çok dönüyor Çumra’da. Çumra Karaman’la 
yarışan bir ilçe. Konya Şeker fabrikasının 
ilçeye çok büyük katkısı var. Çumra’dan 
memnunuz. Çumra eğer Konya’ya yakın 

olmasın daha çok para kazanırız. Ereğli’de 
mesela bir ürün pahalı olmasına rağmen 
Konya’ya uzak olduğu için vatandaşlar mec-
buren oradan alışveriş yapıyor. Ama bizim 
Çumra Konya’ya yakın olunca, Konya’ya alış-
verişe gidilebiliyor. Bu anlamda Çumra’nın 
Konya’ya yakın olması ticaret açısından bir 
dezavantaj.”

İMAR SORUNU ÇÖZÜLMELİ

Çumra’nın çok hızlı ilerlediğini ancak 
imar sorunundan dolayı inşaatın durduğunu 
belirten Şimşir, “Çumra çok hızlı ilerliyordu. 
İmar sorunu meydana gelince Çumra’nın 
gelişimi yavaşladı. İnşaat sektörü hızlı 
olduğu zaman bizim işlerimiz de iyi oluyor. 
Bir insan yeni ev alınca mobilyasını da yeni-
lemeyi düşünüyor. Bu anlamda imar sorunu 
çözülürse Çumra’yı kimse durduramaz. Bir 
çok müteahhit talep olmasına rağmen inşaat 
yapamıyor. İmar sorunu çözülürse bu mü-
teahhitler çalışacak ve işler daha da iyi olur. 
Çumra’nın sosyal alanları anlamında da bir 
sorun var. Çumra kapalı çarşılara gömülmüş. 
O çarşının dağıtılması lazım, daha modern 
şehir görüntüsü olması lazım. Kule Site gibi 
AVM’lerin olması lazım ve sosyal alanlarının 
genişletilmesi lazım. Bir de otopark sorunu-
muz var. Çarşı merkezinde yol üstü parklar, 
trafik sorununa neden oluyor” değerlendir-
mesi yaptı. 
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Çumra’da oturmuş bir ticari hayat 
bulunuyor. Bu nedenle Çumra’da 
gençler genelde erken yaşlarda ticari 
hayata atılıyorlar. İlçenin ticarette 

potansiyelinin de olması bu konuda gençleri 
teşvik ediyor. Genç yaşlarda ticarete giren isim-
lerden biri de Yuvakur Spot Sahibi Yusuf Şimşir. 
Girdiği ticaret hayatından birkaç sektörde yaptığı 
denemeyle önemli bir tecrübe kazanan Şimşir, 
son olarak girdiği ev eşyası sektöründe büyük bir 
başarı kazandı. Spot olarak girdiği sektörde ikinci 
elden sıfır ürün satışına geçen Şimşir, uygun 
fiyata kaliteli ürünler satarak Çumra’da önemli 
bir potansiyel yakalamış durumda. Sadece Çum-
ra’ya değil, internet üzerinden kurduğu müşteri 
ağıyla Konya merkeze, ilçelerine ve hatta çev-
redeki yakın illere kadar ürün satışı yapabilen 
Şimşir, yeni hedeflerle yoluna devam ediyor. 

HEP TİCARETİ DÜŞÜNDÜ

Çocukluğundan beri ticaret hayatının içerisin-
de olduğunu belirten Şimşir, ailesinin Konya Şeker 
fabrikasına girmesini istemelerine karşı bu isteğe 
sıcak bakmadı. Hep ticaretin içerisinde yer almayı 
hedefleyen Şimşir, bu kapsamda çeşitli sektör-
lerde ticaret hayatına atıldı. Ancak son olarak, ev 
eşyası sektörüne giren ve küçük bir dükkanda 
başlayan serüveninde önemli bir başarı elde 
eden Şimşir, “Çumra’da ne eksik diye düşündüm 
ve ikinci el eşya düşündüm. Çumra’da herkes 
zengin ikinci el eşya kimse almaz dediler. Ama biz 
başladık ikinci el satış yaparak. Ama her zaman 2. 
El eşya bulamıyorsunuz. Dükkan küçük geldi ve 
büyüyelim dedik. Dükkanı büyüttük ve 2. Ele de-
vam ettik. Tek tük sıfır da getirmeye başladım. O 
dönemler ortağım vardı ve ortağımdan ayrıldım. 
Sonrasında işleri daha da büyütelim dedik sıfıra 
geçmeye başladık. Çok şükür işlerimiz iyi gitti. 
İnternete girdik, oradan reklamlar vererek müşteri 
potansiyelimizi artırmaya çalıştık. 1200 metreka-

relik bir mağazamız var. Şimdi yeni karşıya da bir 
dükkan açtık. Orası da 240 metrekare. Toplamda 
1500 metrekareye yakın bir mağaza alanımız 
olmuş oldu” dedi. 

DAHA UCUZA VERİYORUZ

Önce ikinci el olarak girdiği sektörde kendini 
geliştirerek sıfıra geçen Şimşir, artık sadece sıfır ev 
eşyası satışı yapıyor. Ancak diğer mağazalardan 
farklı olarak, kar marjını düşük tutan ve dolayısı 
ile vatandaşlara ucuz mal sağlayabilen Şimşir, 
“Normal bir mobilya mağazasında olan tüm ürün-
lerimiz var ama kar marjlarımız düşük. Dolayısı ile 
aynı kalitede ve sıfır olan ürünleri biz daha ucuza 
verebiliyoruz. Mağazadaki kaliteli ürünlerin hepsi 
bizde mevcut. Bizde taksit yok. Peşin satarım 
ucuz satarım. Kendi akrabalarıma bile veresiye 
vermiyor. Elemanlarımız var 3 tane aracımız var 
müşterilerimize teslim ediyoruz. Bizden sonra 
spotçular çoğaldı Çumra’da” diye konuştu.

EVİ SIFIRDAN DÖŞEYECEK ÇEŞİDİMİZ VAR

Mağazasında birçok çeşit bulunduğunu, fiyat 
olarak da tüm kesimlere hitap ettiklerinin altını 
çizen Şimşir, şunları kaydetti, “Bizde sıfırdan evi 
döşeyecek bütün eşyalar var. Koltuk takımı, yatak 
odası, oturma gurubu, masa, sandalye, küçük ev 
aletleri, minder, yastık tüm eşyalarımız var beyaz 
eşya hariç olmak kaydıyla. Müşteri geldiği zaman 
komple evini 6 bin TL’ye de döşeyebiliriz, 20 bin 
TL’ye de döşeyebiliriz. Şuanda ikinci el satmıyoruz 
ama müşteri bizden sıfır eşyalar aldıktan sonra 
elindekini alın diye rica ederse onu alıyoruz. Ne 
kadar çeşit olursa o kadar iyi olur diye düşünü-
yoruz ve bu yüzden mağazamız oldukça büyük. 
Bizim mağazamızın büyüklüğünde Çumra’da ma-
ğaza 1 veya 2 tane bulabilirsiniz. Şimdi karşıya da 
yeni bir mağaza açtık ve orası tamamen uyku evi 
açtık. Sadece yatak ve baza üzerine olacak orası. 
Her çeşit baza ve yatak burada mevcut. Böylece 
mağazamız daha da genişledi.”

YENİ HEDEF KONYA’DA MAĞAZA AÇMAK

İşlerinin çok iyi olduğunu, özellikle Konya’dan 
yoğun talep aldıklarını dile getiren Şimşir, “Bu 
yüzden Konya’ya da bir mağaza açmayı hedef-
liyoruz. İnşallah olursa, Konya’da da bir mağaza 
açacağız. Birçok ilden talep alıyoruz. Niğde, 
Karaman, Konya’nın ilçelerine gidiyoruz. Daha çok 
yakın illere çalışıyoruz. Talep var yetişemiyoruz. 
Mesela Urfa’dan müşteri arıyor ama yetişemiyo-
ruz, zamanımız yok” ifadelerini kullandı. 

SPOT SADECE İKİNCİ EL DEĞİLDİR!

İnsanların spot deyince ikinci el olarak dü-
şündüklerini bunun da kendilerini zorladığını dile 
getiren Şimşir, sözlerine şöyle devam etti, “Spota 
ikinci el gözüyle bakılıyor. Spot nedir bilinmiyor. 

KALITELI VE UCUZ 
ÜRÜNÜN ADRESI

Düşük kar marjlarıyla sattığı ev 
eşyalarında kalitenin ve ucuzluğun adresi 
haline geldiklerini belirten Yuvakur Spot 
Sahibi Yusuf Şimşir, Çumra’dan Konya’ya 

açılmayı hedefliyor 

Spot sadece ikinci değil demek değildir, 
spot ucuz malzeme demektir. Bizim birçok 
ürünlerimiz mağazalarda bile yok ama biz 
ucuz veriyoruz. Müşterilerimiz mağazamıza 
gelince bu farkı anlıyor. Bu kadar çeşit Kon-
ya’da bile nadirdir. Müşteriler diğer ilçeler-
den veya Konya’dan geldiği zaman çeşit çok, 
fiyatlar ucuz hayret ediyorlar. Mesela belli 
bir markanın ürünü satan firmalarda sadece 
o firmaların ürünleri vardır. Ama biz nerede 
kalite, uygun fiyat varsa oranın ürününü 
alırız satarız. Bu da müşterimiz açısından 
büyük avantaj sağlıyor.”

ÇUMRA’NIN GÜZEL BİR POTANSİYELİ 
VAR

Çumra’nın büyük bölümünün çiftçilik 
yaptığını ve çiftçinin de güzel para kazan-
dığını anımsatan Şimşir, bu durumun tica-
retine de yansıdığını söyledi. Bu kapsamda, 
Çumra’da güzel bir ticari potansiyel oldu-
ğuna dikkat çeken Şimşir, şunları aktardı, 
“Çumra’nın halkı çok zengin. Çiftçilerimiz 
iyi kazanıyor ve para harcıyor. Çumra’da çok 
güzel bir potansiyel var. Mesela toptancılar 
filan Çumra’ya geldiği zaman Ereğli hariç 
çoğu ilçeden iyi olduğunu söylüyorlar. Para 
çok dönüyor Çumra’da. Çumra Karaman’la 
yarışan bir ilçe. Konya Şeker fabrikasının 
ilçeye çok büyük katkısı var. Çumra’dan 
memnunuz. Çumra eğer Konya’ya yakın 

olmasın daha çok para kazanırız. Ereğli’de 
mesela bir ürün pahalı olmasına rağmen 
Konya’ya uzak olduğu için vatandaşlar mec-
buren oradan alışveriş yapıyor. Ama bizim 
Çumra Konya’ya yakın olunca, Konya’ya alış-
verişe gidilebiliyor. Bu anlamda Çumra’nın 
Konya’ya yakın olması ticaret açısından bir 
dezavantaj.”

İMAR SORUNU ÇÖZÜLMELİ

Çumra’nın çok hızlı ilerlediğini ancak 
imar sorunundan dolayı inşaatın durduğunu 
belirten Şimşir, “Çumra çok hızlı ilerliyordu. 
İmar sorunu meydana gelince Çumra’nın 
gelişimi yavaşladı. İnşaat sektörü hızlı 
olduğu zaman bizim işlerimiz de iyi oluyor. 
Bir insan yeni ev alınca mobilyasını da yeni-
lemeyi düşünüyor. Bu anlamda imar sorunu 
çözülürse Çumra’yı kimse durduramaz. Bir 
çok müteahhit talep olmasına rağmen inşaat 
yapamıyor. İmar sorunu çözülürse bu mü-
teahhitler çalışacak ve işler daha da iyi olur. 
Çumra’nın sosyal alanları anlamında da bir 
sorun var. Çumra kapalı çarşılara gömülmüş. 
O çarşının dağıtılması lazım, daha modern 
şehir görüntüsü olması lazım. Kule Site gibi 
AVM’lerin olması lazım ve sosyal alanlarının 
genişletilmesi lazım. Bir de otopark sorunu-
muz var. Çarşı merkezinde yol üstü parklar, 
trafik sorununa neden oluyor” değerlendir-
mesi yaptı. 
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Dürüstlüğü ve çalışkanlığıyla bilinen, 
Çumra’nın önemli iş insanlarından 
biri de Ahmet Gündüz. Sarraf, inşaat 

ve beyaz eşya sektörlerinde başarılı çalışmalar 
yürüten Gündüz, ortaya koyduğu başarı öyküsü-
nü anlattı. Köyde doğduğunu, eğitim hayatı için 
Çumra’ya gelerek burada zor şartlar altında yaşa-
maya başladığını belirten Gündüz, bu zor günleri 
“Evimizde elektrik yok, lamba ışığında hayata 
başladık” diyerek anlattı. Okul hayatından sonra 
girdiği sınavda başarı göstererek Çumra Beledi-
yesi’nden memurluk hayatına başlayan Gündüz, 
memurluğu bırakarak ticaret hayatına atıldı. 
Çumra halkının da desteğiyle ticarette başarılı olan 
Gündüz, bugün Çumra’nın ileri gelen iş insanları 
arasında yer alıyor. 

‘TİCARETİ TENCERE SATARAK ÖĞRENDİK’
 

Çiftçilik yapan bir ailenin üyesi olduğunu dile 
getiren Gündüzler Ticaret Sahibi Ahmet Gündüz, 
okul hayatı için köyden geldiği Çumra’da, zor 
şartlar altında yaşadığını anlattı. Bu zorlukların 
kendisini çalışmaya ittiğini dile getiren Gündüz, 
şunları söyledi, “Köyde doğduk, orada çiftçilik 
yapıyorduk. İlkokulu bitirdikten sonra Çumra 
Cumhuriyet Lisesi Ortaokul bölümüne geldim. 
Eğitime burada devam ettim. Evimizde elekt-
rik yok, lamba ışığında hayata başladık. Okula 
giderken muhasebecilik öğrendim. Okul bittikten 
sonra askere gittim. Askerden geldim belediyenin 
açtığı sınavda başarılı oldum belediyede memur 
olarak göreve başladım. 1980 12 Eylül darbesiyle 
birlikte her yer paramparça oldu, dağıldı. O zaman 
İşletme Müdürlüğü görevi yapıyorum. O yıllarda 
su ve elektrik işleri bizdeydi. TEK kurulunca elekt-
riği devrettik su ve otobüs işi belediyede kaldı. 
El kazmasıyla patlayan boruları değiştiriyorduk. 
İmkanlar çok kısıtlıydı. Bu arada ben hem memur-
luk yapıyorum hem de bir gurup kurduk tencere, 
tava satıyorduk akşamları. Maaşımız atıyorum 
50 TL, biz bu işten 50 TL’yi bir gecede alıyorduk. 
Tencere satarak ticaretin ne kadar tatlı olduğunu 
öğrenmeye başladık. Çalışılırsa, dürüstçe yapılırsa 
ticaretten para kazanılacağını öğrendik. 1990’lı 
yıllarda belediyeden ayrıldım ayakkabı dükkanı 
açtım. Birkaç sene burada devam ettim, baktım 

bu iş bana göre değil. O dönem İran-Irak savaşı 
devam ediyordu ve altın gündeme geldi. Ben de 
sarraf dükkanı açtım. Tabi kıt imkanlarla yaptık bu 
işi. Dükkanı açtık, devam ettirecek para yok. Çum-
ra’nın hiç inkar edilmeyecek özel hasletleri var. 
Ben dükkanı açtım zor şartlarla götürüyorum, para 
yok. Ama eş, dost, tanıdık cebinde kaç lirası varsa 
getirdi bize teslim etti. Bu kadar iyi niyetli, temiz 
insanların olduğu bir Çumra burası. Bizi Çumra bu 
özverisiyle kalkındırdı. Parasını bize bırakıp gidi-
yordu. Bu sayede biz dükkanı çevirmeye başladık. 
Biz de buna karşı dürüstçe devam ettik. Sarraf 
dükkanı hala devam ediyor. Derken çocuklarım 
büyüdü biri sarrafta kaldı, diğer oğlum da beyaz 
eşya işine girmek istiyorum dedi ona da beyaz 
eşya dükkanı açtık öyle devam ediyorlar.” 

İNŞAAT SEKTÖRÜNDE İYİ DURUMDAYIZ 

İnşaat sektörüne giriş hikayesinden de 
bahseden Gündüz, sektörde Çumra’da öncüler-
den olduğunun bilgisini verdi. Henüz Çumra’da 
inşaat yokken bu işe giriştiklerini anlatan Gündüz, 
“Daha önceleri Çumra’da inşaat sektörü daha yok. 
Biz ticaretin içindeyiz ve o dönem 1000’e yakın 
Çumra’da memur var. Dönemin Kaymakamına 
bir şikayette bulundum; Sayın Kaymakamım, bu-
rada bir sürü memur var, ama memurlar burada 

Zor şartlar altında geçen 
çocukluk ve gençlik 
döneminin ardından 

çalışkanlığıyla ve 
dürüstlüğüyle Çumra’da 

önemli bir iş insanı haline 
gelen Ahmet Gündüz, 
“Evimizde elektrik yok, 
lamba ışığında hayata 

başladık” diyerek başarının 
sırrını paylaştı 

‘LAMBA IŞIĞINDA 
HAYATA BAŞLADIK’

kalmıyor, Konya’ya gidiyor. Burada kalıp, esnafa 
katkı sağlamaları lazım dedim. Kaymakam da 
bana şunu dedi; siz burada kaloriferli, asansörlü 
daire yaptınız da biz mi oturmadık? Bu dediğim 
2004’lü yıllar. Benim kafam burada dank etti. 
Adam doğru söylüyor. İnşaat sektöründe de o 
zaman yeni kıvılcımlar başladı. Biz çalışırsak, biz 
yaparsak adamlar niye gitsin diye düşündük. 
Derken biz bir gurup arkadaşlarla bu konuyu ko-
nuştuk ve inşaata girmeye karar verdik. Böylece 
birlikte inşaat sektörüne girdik arkadaşlarla. Başa-
rılı da olduk. Arkadaşların farklı işleri de vardı, 
yoğunlardı inşaatı devam ettiremeyeceğiz dediler 
bıraktılar. Ben devam ettirdim, hala da devam 
ediyorum. Güzel şeyler oldu, olması gereken şey-
ler oldu. Çumra’da bu ihtiyaçtı. Çumra’nın kalkın-
masına katkı sağladık. Benim yurtdışı ziyaretlerim 
de oluyor zaman zaman. Avrupa’yı gezdim ve 
inşaat sektörüne baktım orada. Standartlarımızı 
biraz daha yükseltmeliyiz. Kötü değiliz ama daha 
iyi olabiliriz. Onların yaşam merkezleri bizimkiler-
den daha küçük. Ama bizim aile yapımızın farklı 
oluşu, bizim yaşam alanlarımızı da etkiliyor. Bunu 
da korumak lazım. Bu doğrultuda biz yolumuza 
devam ediyoruz” diye konuştu. 

YAKLAŞIK 700 KONUT ÜRETTİLER 

Gündüzler İnşaat olarak sektörde yaptıkları 
işler ve gelecek planları hakkında açıklamalarda 
bulunan Gündüz, “Bugüne kadar inşaat sektö-
ründe yaklaşık 700 kadar konut ürettik. Devam 
eden projelerimiz var. 2020 yılının sonunda 
70 dairelik bir projeyi tamamladık, onu teslim 
edeceğiz.  Yeni başladığımız 20 dairelik bir yer 
var. Yine programımızda olan 35 dairelik bir 
yerimiz var. Arsasını alıp başlayacağımız yerleri-
miz var. Tabi bunlar program dahilinde gidiyor. 
Güzel işlere imza atıyoruz. İnsanın yaşamına 
uygun konutlar üretiyoruz. Çumra’ya da ihtiyaç. 
Çumra’nın kalkınmasına da büyük katkı sağlıyor. 
Çumra’yı el birliğiyle kalkındırmak zorundayız” 
ifadelerini kullandı. 

ÖNCELİĞİMİZ ÇUMRA

İnşaat sektörünün lokomotif bir sektör oldu-
ğuna değinen ve bundan dolayı sektörde Çumralı 
esnaflara öncelik verdiklerini dile getiren Gündüz, 
şöyle devam etti, “İnşaat sektöründe ihtiyaç 
duyduğumuz malzemeleri ve iş gücünü Çum-
ra’dan sağlamaya çalışıyoruz. Önceliğimiz Çumra 
ama Çumra’dan tedarik sağlayamazsak dışarıdan 
hizmet alıyoruz. Bu anlamda Konya’ya çıkmak zo-
runda kalıyoruz. Biz Çumra’da doğduk, Çumra’da 
büyüdük, Çumra’da kazanıyoruz-yiyoruz, Çum-
ra’da harcamak zorundayız. Yeni projelerimizi de 
hep Çumra’da yapacağız. Dışarıda proje yapmayı 
düşünmüyoruz. Sarraf devam ediyor, beyaz eşya 
devam ediyor, bir de mobilya-halı sektörüne 
girmeyi planlıyoruz.”

ÇALIŞKAN BİR MİLLETİZ 

Çumra’da tarımsal potansiyelin çok yüksek 
olduğunu ancak bu potansiyelin sanayiye 
aktarılamadığına dikkat çeken Gündüz, “Türk 
milleti çalışkan, akıllı bir millet. Hele Çumra’nın 
insanı sabahın 5’inde başlar, akşamın 8’ine 
kadar çalışan insanlar. Üreten bir toplumuz. 
Özellikle tarımda üretken bir milletiz. Bunları 
sanayiye dönüştürmek lazım. İhracat yapmak 
lazım, çok üretmek lazım. Dolayısı ile çalışmadan, 
yorulmadan, terlemeden hiçbir şey olmayacağını 
insanlarımıza anlatmamız lazım. Artık teknoloji 
devri ve ayak uydurmak zorundayız. İnsanımızı 
eğitmek zorundayız. Gelecek nesillere bir şeyler 
bırakabileceksek ne mutlu bize” dedi. 

YENİLENMEDEN YENİLİRİZ 

Tarımın Çumra ve bölgesi için büyük bir 
değer olduğuna vurgu yapan Gündüz, şunları 
aktardı, “Biz toprakla doğduk, toprakla yaşıyoruz. 
Tarım olmazsa çok büyük sıkıntı. Anadolu tabiriyle 
gün 1 öğün 3. Çatalhöyük dediğimiz yere bakın, 
Çumra’da 9 bin yıl önce tarım yapılmış zaten. 
Kaderi o zaman belli olmuş. Onun için biz bu 
alanda yenilenerek gitmeliyiz, geliştirmeliyiz. Bu 
anlamda tarımda belli bir mesafe alındı. Tarımda, 

meyvecilikte çok başarılı arkadaşlar var. Ama 
tabi bir program dahilinde bu gelişmeler planlı 
şekilde ortaya koyulmalı. Böyle yaparsak Çumra 
geldiği noktayı kat kat artırır. Şimdi biz burada 
birçok ürün üretiyoruz ama bu ürünleri endüstriye 
çeviremiyoruz. Bizim bunu başaracak çok çiftçimiz 
var. Recep Konuk’un “Yenilenmeden yeniliriz” 
diye bir sözü var. Yenilenmemiz gerekiyor, kafa-
mızı yenilememiz gerekiyor. Gelecekte bu olacak 
mı olacak.” 

İMAR SORUNU ÇÖZÜLMELİ

Gündüz, Çumra’nın sorunlarına da değindi. 
Çumra’da özellikle bir imar sorunu olduğunu ve 
bu sorunun çözülmesi gerektiğini dile getiren 
Gündüz, konuyla ilgili şunları söyledi, “Çumra’da 
bir imar sorunu var. Çumra kocaman bir köydü 
15 yıl önceye kadar. O dönemlerde 4-5 katlı bir 
tane bina vardı. Onun dışında kerpiç binalar. 
Birkaç arkadaşın kooperatifleşme veya yap-sat 
sistemiyle inşaat sektörüne girişiyle şuanda gör-
düğümüz hale geldi. Burada idari mekanizmanın 
akıllı davranması lazım. Çok akıllıca bir imar 
programı yapılmalı. Daha güzel şeyler yapılabilir. 
Eskiye dönüş olmamalı. Dünya aya çıktı, biz hala 
imarla uğraşırsak burada biz kaybederiz, Çumra 
kaybeder, devlet baba kaybeder. Biz ileriye baka-
rak bu işleri götürmek zorundayız. Girişimcinin 
önü açılır, destek olunursa başarırız. Çumra, eğer 
bu dediğim noktalar düşünülür, fikirler alınır, 
istişareler edilirse, gelecekte Çumra’da imar 
noktasında örnek göstereceği bir şehir olur. Bu 
konuda fikir almak istiyorlarsa ben varım, gider 
konuşuruz. Ben çalışırsam devlet kazanacak, 
kapıcı kazanacak, boyacı kazanacak.”
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Dürüstlüğü ve çalışkanlığıyla bilinen, 
Çumra’nın önemli iş insanlarından 
biri de Ahmet Gündüz. Sarraf, inşaat 

ve beyaz eşya sektörlerinde başarılı çalışmalar 
yürüten Gündüz, ortaya koyduğu başarı öyküsü-
nü anlattı. Köyde doğduğunu, eğitim hayatı için 
Çumra’ya gelerek burada zor şartlar altında yaşa-
maya başladığını belirten Gündüz, bu zor günleri 
“Evimizde elektrik yok, lamba ışığında hayata 
başladık” diyerek anlattı. Okul hayatından sonra 
girdiği sınavda başarı göstererek Çumra Beledi-
yesi’nden memurluk hayatına başlayan Gündüz, 
memurluğu bırakarak ticaret hayatına atıldı. 
Çumra halkının da desteğiyle ticarette başarılı olan 
Gündüz, bugün Çumra’nın ileri gelen iş insanları 
arasında yer alıyor. 

‘TİCARETİ TENCERE SATARAK ÖĞRENDİK’
 

Çiftçilik yapan bir ailenin üyesi olduğunu dile 
getiren Gündüzler Ticaret Sahibi Ahmet Gündüz, 
okul hayatı için köyden geldiği Çumra’da, zor 
şartlar altında yaşadığını anlattı. Bu zorlukların 
kendisini çalışmaya ittiğini dile getiren Gündüz, 
şunları söyledi, “Köyde doğduk, orada çiftçilik 
yapıyorduk. İlkokulu bitirdikten sonra Çumra 
Cumhuriyet Lisesi Ortaokul bölümüne geldim. 
Eğitime burada devam ettim. Evimizde elekt-
rik yok, lamba ışığında hayata başladık. Okula 
giderken muhasebecilik öğrendim. Okul bittikten 
sonra askere gittim. Askerden geldim belediyenin 
açtığı sınavda başarılı oldum belediyede memur 
olarak göreve başladım. 1980 12 Eylül darbesiyle 
birlikte her yer paramparça oldu, dağıldı. O zaman 
İşletme Müdürlüğü görevi yapıyorum. O yıllarda 
su ve elektrik işleri bizdeydi. TEK kurulunca elekt-
riği devrettik su ve otobüs işi belediyede kaldı. 
El kazmasıyla patlayan boruları değiştiriyorduk. 
İmkanlar çok kısıtlıydı. Bu arada ben hem memur-
luk yapıyorum hem de bir gurup kurduk tencere, 
tava satıyorduk akşamları. Maaşımız atıyorum 
50 TL, biz bu işten 50 TL’yi bir gecede alıyorduk. 
Tencere satarak ticaretin ne kadar tatlı olduğunu 
öğrenmeye başladık. Çalışılırsa, dürüstçe yapılırsa 
ticaretten para kazanılacağını öğrendik. 1990’lı 
yıllarda belediyeden ayrıldım ayakkabı dükkanı 
açtım. Birkaç sene burada devam ettim, baktım 

bu iş bana göre değil. O dönem İran-Irak savaşı 
devam ediyordu ve altın gündeme geldi. Ben de 
sarraf dükkanı açtım. Tabi kıt imkanlarla yaptık bu 
işi. Dükkanı açtık, devam ettirecek para yok. Çum-
ra’nın hiç inkar edilmeyecek özel hasletleri var. 
Ben dükkanı açtım zor şartlarla götürüyorum, para 
yok. Ama eş, dost, tanıdık cebinde kaç lirası varsa 
getirdi bize teslim etti. Bu kadar iyi niyetli, temiz 
insanların olduğu bir Çumra burası. Bizi Çumra bu 
özverisiyle kalkındırdı. Parasını bize bırakıp gidi-
yordu. Bu sayede biz dükkanı çevirmeye başladık. 
Biz de buna karşı dürüstçe devam ettik. Sarraf 
dükkanı hala devam ediyor. Derken çocuklarım 
büyüdü biri sarrafta kaldı, diğer oğlum da beyaz 
eşya işine girmek istiyorum dedi ona da beyaz 
eşya dükkanı açtık öyle devam ediyorlar.” 

İNŞAAT SEKTÖRÜNDE İYİ DURUMDAYIZ 

İnşaat sektörüne giriş hikayesinden de 
bahseden Gündüz, sektörde Çumra’da öncüler-
den olduğunun bilgisini verdi. Henüz Çumra’da 
inşaat yokken bu işe giriştiklerini anlatan Gündüz, 
“Daha önceleri Çumra’da inşaat sektörü daha yok. 
Biz ticaretin içindeyiz ve o dönem 1000’e yakın 
Çumra’da memur var. Dönemin Kaymakamına 
bir şikayette bulundum; Sayın Kaymakamım, bu-
rada bir sürü memur var, ama memurlar burada 

Zor şartlar altında geçen 
çocukluk ve gençlik 
döneminin ardından 

çalışkanlığıyla ve 
dürüstlüğüyle Çumra’da 

önemli bir iş insanı haline 
gelen Ahmet Gündüz, 
“Evimizde elektrik yok, 
lamba ışığında hayata 

başladık” diyerek başarının 
sırrını paylaştı 

‘LAMBA IŞIĞINDA 
HAYATA BAŞLADIK’

kalmıyor, Konya’ya gidiyor. Burada kalıp, esnafa 
katkı sağlamaları lazım dedim. Kaymakam da 
bana şunu dedi; siz burada kaloriferli, asansörlü 
daire yaptınız da biz mi oturmadık? Bu dediğim 
2004’lü yıllar. Benim kafam burada dank etti. 
Adam doğru söylüyor. İnşaat sektöründe de o 
zaman yeni kıvılcımlar başladı. Biz çalışırsak, biz 
yaparsak adamlar niye gitsin diye düşündük. 
Derken biz bir gurup arkadaşlarla bu konuyu ko-
nuştuk ve inşaata girmeye karar verdik. Böylece 
birlikte inşaat sektörüne girdik arkadaşlarla. Başa-
rılı da olduk. Arkadaşların farklı işleri de vardı, 
yoğunlardı inşaatı devam ettiremeyeceğiz dediler 
bıraktılar. Ben devam ettirdim, hala da devam 
ediyorum. Güzel şeyler oldu, olması gereken şey-
ler oldu. Çumra’da bu ihtiyaçtı. Çumra’nın kalkın-
masına katkı sağladık. Benim yurtdışı ziyaretlerim 
de oluyor zaman zaman. Avrupa’yı gezdim ve 
inşaat sektörüne baktım orada. Standartlarımızı 
biraz daha yükseltmeliyiz. Kötü değiliz ama daha 
iyi olabiliriz. Onların yaşam merkezleri bizimkiler-
den daha küçük. Ama bizim aile yapımızın farklı 
oluşu, bizim yaşam alanlarımızı da etkiliyor. Bunu 
da korumak lazım. Bu doğrultuda biz yolumuza 
devam ediyoruz” diye konuştu. 

YAKLAŞIK 700 KONUT ÜRETTİLER 

Gündüzler İnşaat olarak sektörde yaptıkları 
işler ve gelecek planları hakkında açıklamalarda 
bulunan Gündüz, “Bugüne kadar inşaat sektö-
ründe yaklaşık 700 kadar konut ürettik. Devam 
eden projelerimiz var. 2020 yılının sonunda 
70 dairelik bir projeyi tamamladık, onu teslim 
edeceğiz.  Yeni başladığımız 20 dairelik bir yer 
var. Yine programımızda olan 35 dairelik bir 
yerimiz var. Arsasını alıp başlayacağımız yerleri-
miz var. Tabi bunlar program dahilinde gidiyor. 
Güzel işlere imza atıyoruz. İnsanın yaşamına 
uygun konutlar üretiyoruz. Çumra’ya da ihtiyaç. 
Çumra’nın kalkınmasına da büyük katkı sağlıyor. 
Çumra’yı el birliğiyle kalkındırmak zorundayız” 
ifadelerini kullandı. 

ÖNCELİĞİMİZ ÇUMRA

İnşaat sektörünün lokomotif bir sektör oldu-
ğuna değinen ve bundan dolayı sektörde Çumralı 
esnaflara öncelik verdiklerini dile getiren Gündüz, 
şöyle devam etti, “İnşaat sektöründe ihtiyaç 
duyduğumuz malzemeleri ve iş gücünü Çum-
ra’dan sağlamaya çalışıyoruz. Önceliğimiz Çumra 
ama Çumra’dan tedarik sağlayamazsak dışarıdan 
hizmet alıyoruz. Bu anlamda Konya’ya çıkmak zo-
runda kalıyoruz. Biz Çumra’da doğduk, Çumra’da 
büyüdük, Çumra’da kazanıyoruz-yiyoruz, Çum-
ra’da harcamak zorundayız. Yeni projelerimizi de 
hep Çumra’da yapacağız. Dışarıda proje yapmayı 
düşünmüyoruz. Sarraf devam ediyor, beyaz eşya 
devam ediyor, bir de mobilya-halı sektörüne 
girmeyi planlıyoruz.”

ÇALIŞKAN BİR MİLLETİZ 

Çumra’da tarımsal potansiyelin çok yüksek 
olduğunu ancak bu potansiyelin sanayiye 
aktarılamadığına dikkat çeken Gündüz, “Türk 
milleti çalışkan, akıllı bir millet. Hele Çumra’nın 
insanı sabahın 5’inde başlar, akşamın 8’ine 
kadar çalışan insanlar. Üreten bir toplumuz. 
Özellikle tarımda üretken bir milletiz. Bunları 
sanayiye dönüştürmek lazım. İhracat yapmak 
lazım, çok üretmek lazım. Dolayısı ile çalışmadan, 
yorulmadan, terlemeden hiçbir şey olmayacağını 
insanlarımıza anlatmamız lazım. Artık teknoloji 
devri ve ayak uydurmak zorundayız. İnsanımızı 
eğitmek zorundayız. Gelecek nesillere bir şeyler 
bırakabileceksek ne mutlu bize” dedi. 

YENİLENMEDEN YENİLİRİZ 

Tarımın Çumra ve bölgesi için büyük bir 
değer olduğuna vurgu yapan Gündüz, şunları 
aktardı, “Biz toprakla doğduk, toprakla yaşıyoruz. 
Tarım olmazsa çok büyük sıkıntı. Anadolu tabiriyle 
gün 1 öğün 3. Çatalhöyük dediğimiz yere bakın, 
Çumra’da 9 bin yıl önce tarım yapılmış zaten. 
Kaderi o zaman belli olmuş. Onun için biz bu 
alanda yenilenerek gitmeliyiz, geliştirmeliyiz. Bu 
anlamda tarımda belli bir mesafe alındı. Tarımda, 

meyvecilikte çok başarılı arkadaşlar var. Ama 
tabi bir program dahilinde bu gelişmeler planlı 
şekilde ortaya koyulmalı. Böyle yaparsak Çumra 
geldiği noktayı kat kat artırır. Şimdi biz burada 
birçok ürün üretiyoruz ama bu ürünleri endüstriye 
çeviremiyoruz. Bizim bunu başaracak çok çiftçimiz 
var. Recep Konuk’un “Yenilenmeden yeniliriz” 
diye bir sözü var. Yenilenmemiz gerekiyor, kafa-
mızı yenilememiz gerekiyor. Gelecekte bu olacak 
mı olacak.” 

İMAR SORUNU ÇÖZÜLMELİ

Gündüz, Çumra’nın sorunlarına da değindi. 
Çumra’da özellikle bir imar sorunu olduğunu ve 
bu sorunun çözülmesi gerektiğini dile getiren 
Gündüz, konuyla ilgili şunları söyledi, “Çumra’da 
bir imar sorunu var. Çumra kocaman bir köydü 
15 yıl önceye kadar. O dönemlerde 4-5 katlı bir 
tane bina vardı. Onun dışında kerpiç binalar. 
Birkaç arkadaşın kooperatifleşme veya yap-sat 
sistemiyle inşaat sektörüne girişiyle şuanda gör-
düğümüz hale geldi. Burada idari mekanizmanın 
akıllı davranması lazım. Çok akıllıca bir imar 
programı yapılmalı. Daha güzel şeyler yapılabilir. 
Eskiye dönüş olmamalı. Dünya aya çıktı, biz hala 
imarla uğraşırsak burada biz kaybederiz, Çumra 
kaybeder, devlet baba kaybeder. Biz ileriye baka-
rak bu işleri götürmek zorundayız. Girişimcinin 
önü açılır, destek olunursa başarırız. Çumra, eğer 
bu dediğim noktalar düşünülür, fikirler alınır, 
istişareler edilirse, gelecekte Çumra’da imar 
noktasında örnek göstereceği bir şehir olur. Bu 
konuda fikir almak istiyorlarsa ben varım, gider 
konuşuruz. Ben çalışırsam devlet kazanacak, 
kapıcı kazanacak, boyacı kazanacak.”
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Çumra’nın güçlü sivil toplum kuru-
luşlarından biri olan Çumra Esnaf 
ve Sanatkarlar Odası, ilçeye büyük 
katkılar sağlıyor. Yaklaşık 30 yıldır 

Oda’nın başkanlığını yürüten Mustafa Altun, 
gerek ilçe esnafının sorunları gerek ilçenin 
diğer sorunlarıyla ilgili elini taşın altına 
koyarak, elinden gelen gayreti gösteriyor. 
Özellikle Çumra’daki ticari hareketi artırma-
ya yönelik birçok kez adımlar atan ve sorun-
ları gerekli mercilere ileten Başkan Altun, 
bu konuda öncülük ediyor. Odanın çalışma-
ları ve Çumra’nın sorunlarıyla ilgili önemli 
değerlendirmelerde bulunan Başkan Altun, 
20 yaşlarında Çumra Esnaf ve Sanatkarlar 
Odası’yla tanıştığını söyledi. Bir dönem yö-
netimde yer aldıktan sonra başkanlığa aday 
olduğunu ve kazandığını dile getiren Başkan 
Altun, yaklaşık 30 yıldır başkanlık görevini 
sürdürdüğünü söyledi. Başkan olduğu gün-
den buyana Çumra esnafına hizmet etme 
gayretinde olduklarını vurgulayan Başkan 
Altun, yaptıkları çalışmaları şöyle anlattı, 
“Şuanda 1400 üyemiz var. Biz önce kiraday-
dık. Odamıza bir hizmet binası kazandırdık. 
Odamızı kiradan kurtarmış olduk. Yine bir 
dönem Sosyal Güvenlik Kurumu ilçelere 
şube açtığı dönemde, 9 ilçe belirlenmiş. 
Ama içerisinde Çumra’nın olmadığını öğren-
dik. Biz Esnaf Odası olarak gittik Konya’ya, 
Çumra’nın da bu listede olması gerektiği-
ni söyledik. Oradaki yetkililer Çumra’nın 
Konya’ya yakın olması nedeniyle böyle bir 
şey olamayacağını söylediler. Allah rahmet 
eylesin Muharrem Candan milletvekilimizdi 
onu aradım. Merhum Candan’ın girişimle-
riyle listeye Çumra’mızı da ekletmiş olduk. 
Ancak tabi bizim Çumra’da SGK olabilecek 
bir bina bulamayacağımızı düşündüler. O 
dönem Nasir Ersöz Belediye Başkanımızdı. 
Belediyeye ait bir dükkan vardı onun anah-
tarını aldım, sağ olsun o da hiç ikiletmedi, 
orayı SGK yetkililerine gösterdik, tamam 
burası olur dediler, böylece orayı SGK binası 
yapmış olduk. Binanın içini de yine biz dü-
zenledik, kapı penceresini yaptırdık. Böylece 
SGK Çumra’ya gelmiş oldu. Biz esnafımızın 
muhasebesini de tutuyoruz. Bir de esnafımı-
zı yormayız, elemanlarımız gider esnafımı-
zın evraklarını alır gelir işler, geri götürür. 
Böyle de bir hizmetimiz var. Zaten gücümüz 
belli, yetkimiz belli. Gücümüz yettiğince 
hizmet yapmaya çalışıyoruz.”

DESTEKLER YETERSİZ

Başkan Altun, pandeminin de etkisiyle 
esnafların zor şartlar altında çalıştığını söy-
ledi. Bu konuda gerek devletin gerek yerel 
yönetimlerin verdikleri desteklerin yetersiz 

olduğundan yakınan Başkan Altun, sözleri-
ni şöyle sürdürdü, “Mart’ın 16’sından beri 
kahvecilerimiz kapalı. Bir de tabi bizi üzen 
bir olay oldu, Allah rahmet eylesin Halit 
Oflaz Başkanımız koronavirüs illeti nedeniy-
le hayatını kaybetti. O kadar korunmasına 
rağmen koronavirüse yakalandı ve vefat etti 
bundan dolayı Çumra’da vatandaşlarımız 
ister istemez korkuya kapıldı. Bu nedenle 
vatandaşlarımız evlerinden çıkamaz oldular. 
İlçe merkezinde normalde 5 bin kişi dolaşı-
yorsa bugün çıkın bakın bin kişi bulamazsı-
nız. Pazarımız hakeza gidin bakın bomboş. 
Ha esnafımıza bazı destekler verildi ama biz 
bu desteklerin yeterli olduğunu düşünmüyo-
ruz. Bugün Çumra’da 1000 TL’den aşağıya 
kiralık dükkan yok. Esnafımız dükkanı kapalı 
olmasına rağmen kirasını ödemeye devam 
ediyor. Devletimiz 3 ay 1000’er TL veriyor, 
Büyükşehir Belediyemiz de kira desteği veri-
yor ama yine de yetmez. Bizim beklediğimiz 
her esnafa 25-30 bin TL faizsiz, 1 yıl ödeme-
siz kredi desteği bekliyorduk. Gıda sektörü-
nün dışında tüm esnafımız sıkıntıda.”

 
İNŞAAT DURDU, ESNAF SIKINTIYA GİRDİ 

Ayrıca Çumra’da bir imar sıkıntısı 
olduğunu bu durumun da inşaat sektörünü 
olumsuz etkilediğini dile getiren Başkan 
Altun, “Çumra’da bir imar sıkıntısı var. Bu 
nedenle 5-6 yıldır inşaat sektörü durdu. 
İnşaat sektöründe Çumra’da en az 200 esnaf 
faydalanıyor. Ama inşaat yapılamayınca bu 
esnaflarımız sıkıntıya girmiş oldu. Halbuki 
Çumra ekonominin iyi olduğu bir ilçe. Sağ 
olsun Recep konuk Başkan buraya fabrika 
kurdu, tüm gençlerimiz orada çalışıyor. 

Çumra’da işsizlik yok. Ama işte pandemiyi 
saymazsak, Çumra’daki imar sorunu nede-
niyle inşaat durdu, esnafımız sıkıntıya girdi” 
diye konuştu.

ÇUMRA’DA BİRLİKTELİK VAR AMA 
SORUNLAR ÇÖZÜLMÜYOR

Çumra’da herkesin birbirini tanıdığı-
nı, bu anlamda yardımlaşma ve istişare 
ortamı olduğunu dile getiren Altun, ancak 
bu tablonun sorunların çözümünde yetersiz 
kaldığına değindi. Konuya açıklık getiren 
Altun, şunları kadyetti, “Çumra’da herkes 
birbirini tanır. Allah korusun birinin başına 
bir iş gelse herkes birbirine destek verir. 
Her ne kadar dışarda birbirimize yardım 
etmeyiz gibi görünse de durum öyle değil. 
Birbirimize yardım ederiz. Çumra’da kurum-
larımız, sivil toplum kurumlarımız birliktelik 
içerisinde. Sorunlar tartışılıyor, masaya 
yatırılıyor ama uygulamada sıkıntılar var. 
Sorunları konuşabiliyoruz ama çözemiyo-
ruz. Hastanemiz var mesela ama hastane 
yapmakla bitmiyor iş. Kadın doğum uzmanı 
yoktu mesela söyledik sağ olsun gönderdi-
ler ama kısa sürede duruyor doktor sonra 
ilk fırsatta Konya merkeze gidiyor. Buraya 
gelen çok durmadan gidiyor, burası bir 
basamak olarak kullanılıyor. Bir de önce-
den bizim burada Çumra’nın ileri gelenleri 
vardı, sorunlar kolaylıkla çözülebiliyordu bu 
ileri gelenler sayesinde. Ama şimdi o da çok 
kalmadı. Bizim bir de Çumralı parayı burada 
kazanıyor ama alışverişe Konya’ya gidi-
yor. Ayda abartmıyorum 5-6 milyon para 
Konya’ya gidiyor. 1000 tane Konya’ya giden 
memurumuz var.”

‘DESTEKLER ARTMALI!’

Pandemi nedeniyle esnafların zor durumda olduğunu belirten Çumra Esnaf ve Sanatkarlar 
Odası Başkanı Mustafa Altun, verilen desteklerin yetersiz olduğunu söyledi 
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Çumra’nın güçlü sivil toplum kuru-
luşlarından biri olan Çumra Esnaf 
ve Sanatkarlar Odası, ilçeye büyük 
katkılar sağlıyor. Yaklaşık 30 yıldır 

Oda’nın başkanlığını yürüten Mustafa Altun, 
gerek ilçe esnafının sorunları gerek ilçenin 
diğer sorunlarıyla ilgili elini taşın altına 
koyarak, elinden gelen gayreti gösteriyor. 
Özellikle Çumra’daki ticari hareketi artırma-
ya yönelik birçok kez adımlar atan ve sorun-
ları gerekli mercilere ileten Başkan Altun, 
bu konuda öncülük ediyor. Odanın çalışma-
ları ve Çumra’nın sorunlarıyla ilgili önemli 
değerlendirmelerde bulunan Başkan Altun, 
20 yaşlarında Çumra Esnaf ve Sanatkarlar 
Odası’yla tanıştığını söyledi. Bir dönem yö-
netimde yer aldıktan sonra başkanlığa aday 
olduğunu ve kazandığını dile getiren Başkan 
Altun, yaklaşık 30 yıldır başkanlık görevini 
sürdürdüğünü söyledi. Başkan olduğu gün-
den buyana Çumra esnafına hizmet etme 
gayretinde olduklarını vurgulayan Başkan 
Altun, yaptıkları çalışmaları şöyle anlattı, 
“Şuanda 1400 üyemiz var. Biz önce kiraday-
dık. Odamıza bir hizmet binası kazandırdık. 
Odamızı kiradan kurtarmış olduk. Yine bir 
dönem Sosyal Güvenlik Kurumu ilçelere 
şube açtığı dönemde, 9 ilçe belirlenmiş. 
Ama içerisinde Çumra’nın olmadığını öğren-
dik. Biz Esnaf Odası olarak gittik Konya’ya, 
Çumra’nın da bu listede olması gerektiği-
ni söyledik. Oradaki yetkililer Çumra’nın 
Konya’ya yakın olması nedeniyle böyle bir 
şey olamayacağını söylediler. Allah rahmet 
eylesin Muharrem Candan milletvekilimizdi 
onu aradım. Merhum Candan’ın girişimle-
riyle listeye Çumra’mızı da ekletmiş olduk. 
Ancak tabi bizim Çumra’da SGK olabilecek 
bir bina bulamayacağımızı düşündüler. O 
dönem Nasir Ersöz Belediye Başkanımızdı. 
Belediyeye ait bir dükkan vardı onun anah-
tarını aldım, sağ olsun o da hiç ikiletmedi, 
orayı SGK yetkililerine gösterdik, tamam 
burası olur dediler, böylece orayı SGK binası 
yapmış olduk. Binanın içini de yine biz dü-
zenledik, kapı penceresini yaptırdık. Böylece 
SGK Çumra’ya gelmiş oldu. Biz esnafımızın 
muhasebesini de tutuyoruz. Bir de esnafımı-
zı yormayız, elemanlarımız gider esnafımı-
zın evraklarını alır gelir işler, geri götürür. 
Böyle de bir hizmetimiz var. Zaten gücümüz 
belli, yetkimiz belli. Gücümüz yettiğince 
hizmet yapmaya çalışıyoruz.”

DESTEKLER YETERSİZ

Başkan Altun, pandeminin de etkisiyle 
esnafların zor şartlar altında çalıştığını söy-
ledi. Bu konuda gerek devletin gerek yerel 
yönetimlerin verdikleri desteklerin yetersiz 

olduğundan yakınan Başkan Altun, sözleri-
ni şöyle sürdürdü, “Mart’ın 16’sından beri 
kahvecilerimiz kapalı. Bir de tabi bizi üzen 
bir olay oldu, Allah rahmet eylesin Halit 
Oflaz Başkanımız koronavirüs illeti nedeniy-
le hayatını kaybetti. O kadar korunmasına 
rağmen koronavirüse yakalandı ve vefat etti 
bundan dolayı Çumra’da vatandaşlarımız 
ister istemez korkuya kapıldı. Bu nedenle 
vatandaşlarımız evlerinden çıkamaz oldular. 
İlçe merkezinde normalde 5 bin kişi dolaşı-
yorsa bugün çıkın bakın bin kişi bulamazsı-
nız. Pazarımız hakeza gidin bakın bomboş. 
Ha esnafımıza bazı destekler verildi ama biz 
bu desteklerin yeterli olduğunu düşünmüyo-
ruz. Bugün Çumra’da 1000 TL’den aşağıya 
kiralık dükkan yok. Esnafımız dükkanı kapalı 
olmasına rağmen kirasını ödemeye devam 
ediyor. Devletimiz 3 ay 1000’er TL veriyor, 
Büyükşehir Belediyemiz de kira desteği veri-
yor ama yine de yetmez. Bizim beklediğimiz 
her esnafa 25-30 bin TL faizsiz, 1 yıl ödeme-
siz kredi desteği bekliyorduk. Gıda sektörü-
nün dışında tüm esnafımız sıkıntıda.”

 
İNŞAAT DURDU, ESNAF SIKINTIYA GİRDİ 

Ayrıca Çumra’da bir imar sıkıntısı 
olduğunu bu durumun da inşaat sektörünü 
olumsuz etkilediğini dile getiren Başkan 
Altun, “Çumra’da bir imar sıkıntısı var. Bu 
nedenle 5-6 yıldır inşaat sektörü durdu. 
İnşaat sektöründe Çumra’da en az 200 esnaf 
faydalanıyor. Ama inşaat yapılamayınca bu 
esnaflarımız sıkıntıya girmiş oldu. Halbuki 
Çumra ekonominin iyi olduğu bir ilçe. Sağ 
olsun Recep konuk Başkan buraya fabrika 
kurdu, tüm gençlerimiz orada çalışıyor. 

Çumra’da işsizlik yok. Ama işte pandemiyi 
saymazsak, Çumra’daki imar sorunu nede-
niyle inşaat durdu, esnafımız sıkıntıya girdi” 
diye konuştu.

ÇUMRA’DA BİRLİKTELİK VAR AMA 
SORUNLAR ÇÖZÜLMÜYOR

Çumra’da herkesin birbirini tanıdığı-
nı, bu anlamda yardımlaşma ve istişare 
ortamı olduğunu dile getiren Altun, ancak 
bu tablonun sorunların çözümünde yetersiz 
kaldığına değindi. Konuya açıklık getiren 
Altun, şunları kadyetti, “Çumra’da herkes 
birbirini tanır. Allah korusun birinin başına 
bir iş gelse herkes birbirine destek verir. 
Her ne kadar dışarda birbirimize yardım 
etmeyiz gibi görünse de durum öyle değil. 
Birbirimize yardım ederiz. Çumra’da kurum-
larımız, sivil toplum kurumlarımız birliktelik 
içerisinde. Sorunlar tartışılıyor, masaya 
yatırılıyor ama uygulamada sıkıntılar var. 
Sorunları konuşabiliyoruz ama çözemiyo-
ruz. Hastanemiz var mesela ama hastane 
yapmakla bitmiyor iş. Kadın doğum uzmanı 
yoktu mesela söyledik sağ olsun gönderdi-
ler ama kısa sürede duruyor doktor sonra 
ilk fırsatta Konya merkeze gidiyor. Buraya 
gelen çok durmadan gidiyor, burası bir 
basamak olarak kullanılıyor. Bir de önce-
den bizim burada Çumra’nın ileri gelenleri 
vardı, sorunlar kolaylıkla çözülebiliyordu bu 
ileri gelenler sayesinde. Ama şimdi o da çok 
kalmadı. Bizim bir de Çumralı parayı burada 
kazanıyor ama alışverişe Konya’ya gidi-
yor. Ayda abartmıyorum 5-6 milyon para 
Konya’ya gidiyor. 1000 tane Konya’ya giden 
memurumuz var.”

‘DESTEKLER ARTMALI!’

Pandemi nedeniyle esnafların zor durumda olduğunu belirten Çumra Esnaf ve Sanatkarlar 
Odası Başkanı Mustafa Altun, verilen desteklerin yetersiz olduğunu söyledi 
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Çumra iş dünyasının önemli isim-
lerinden biri olan Çolak İnşaat 
ve Petrol Sahibi Mali Müşavir 
Kemal Çolak, çalışma azmiyle ve 

dürüstlüğüyle bilinen bir isim olarak dikkat 
çekiyor. Çumra’da sevilen ve sayılan biri 
olan babasından aldığı ticaret anlayışını 
bugün çocuklarına aktaran Çolak, farklı 
sektörlerde yürüttüğü işlerini oğullarına 
devretmiş durumda. Babadan gelen bu 
anlayışın çocuklarında da başarılı bir şe-
kilde sürmesinin gururunu yaşayan Çolak, 
Çumra’ya ve insanlığa faydalı olabilmenin 
de mutluluğunu yaşıyor.  

‘EN İYİSİ İÇİN ÇALIŞTIK’

Çumra’nın Gökhüyük Köyü’nde dünyaya 
gelen Çolak İnşaat ve Petrol Sahibi Mali 
Müşavir Kemal Çolak, 7 yaşında Çum-
ra’ya geldiklerini söyledi. O gün bugündür 
Çumra’da yaşamayı sürdürdüklerini dile 
getiren Çolak, “Muğla İşletmecilik Yükse-
kokulu mezunuyum. 1980 yılında üniversi-
teden mezun oldum. 4 oğlum, 2 kızım var. 
1980’den sonra babamın yayında çiftçilik 
yapmaya başladım. Askere gidip 
geldikten 

sonra 1983 yılında mesleğimizden dolayı 
muhasebe bürosu açtım. O gün bugündür 
Mali Müşavir olarak hizmetlerime devam 
ediyorum. Üniversite eğitimini tamamla-
yan oğlum Hüsnü mali müşavirlik sınavını 
kazanınca da büroyu ona devredeceğim. 
Tabi diğer oğlumla birlikte de 2015 yılında 
inşaat işine başladık. Ayrıca Zeki Sayıcı’dan 
petrol kiraladık 10 yıllığına. 5 yıldır da pet-
rolü işletiyoruz. Dolayısı ile bu sektörlerde 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Çumra’da 
her şeyin daha iyisini yapmak, Çumra’ya 
hizmet amacıyla çalışmalarımızı sürdürüyo-

ruz” diye konuştu. 

Çumra’nın tarımsal potansiyeline karşın sanayileşmede geri kaldığını dile getiren Çolak İnşaat 
ve Petrol Sahibi Mali Müşavir Kemal Çolak, özellikle tarıma dayalı endüstriyelleşmede adımlar 

atılmasının önemine dikkat çekti 

‘SANAYIDE DE ILERLEMELIYIZ’

BABADAN ÖĞRENDİ, OĞULLARI 
SÜRDÜRÜYOR 

Ticareti babasından öğrendiğini anlatan 
Çolak şunları kaydetti, “Rahmetli ba-
bam Çumra’da ismi sayılır, hayırsever bir 
insandı. Babam 13 yaşında öksüz kalmış. 
Çok atılgan, iş seven bir insandı. Girişim-
cilik ruhu olan bir insandı. Çumra’da açık 
besiciliğe ilk başlayan babamdı diyebilirim. 
Babamızdan kalan tarla vardı, orda da çiftçi-
liğe devam ettik. Biraz da babamdan gelen 
alışkanlık olacak ki hep çalıştık. Benim 4 
oğlum var. Şimdilik onlar da bizden aldıkları 
ticareti devam ettiriyorlar. Tarlamız var. 
İnşaat sektöründe baya başarılıyız. Petro-
lümüz var. Hepsi bir iş koluyla ilgileniyor. 
Bir diğer oğlum da Ankara’da asansör işi 
yapıyor. Onun da işi güzel. Oğullarımın 2’si 
inşaat ve petrolle ilgileniyor. Mali Müşavir 
olacak olan oğluma da büroyu devretmiş 
olacağım. Oğullarım gayret ettikçe biz de 
mutlu oluyoruz. Bizim istediğimiz aldıkları 
mirası insanlığa faydalı olarak kullanmaları. 
Bu şekilde gayretli olmaları bizleri gururlan-
dırıyor, mutlu ediyor.”

SİVİL TOPLUMDA ETKİN BİR İSİM

Ticaret hayatında başarılı olduğu kadar 
Çumra’da sivil toplum çalışmalarında da 
önde gelen isimler arasında yer alan Çolak, 
yaptığı çalışmaları şöyle anlattı, “Çumra’da 
geçmişte domates kooperatifi kurduk. Do-
mates üreticisini desteklemek, üreticimize 
fayda sağlamak adına önemli çalışmalar 
yaptık. Ancak bizden sonra gelen arkadaşlar 
bu başarıyı devam ettiremediler. 2013 yılın-
dan sonra Çumra Yardımlaşma Derneği’nde 
başkanlık yaptım. 6 katlı, 600 metrekare 
alana oturan bir yurt yaptık. Şuanda orada 
hafız yetişiyor. Çumra’ya faydalı olma 
konusunda ne gerekiyorsa yaptık yapmaya 
devam edeceğiz. 2010-2012 yılları arasında 
AK Parti İlçe Başkanlığı, 2009-2014 yılları 
arasında da Belediye Meclis Üyeliği yaptım.”

ÇUMRA’DA KRİZ VARSA TÜRKİYE’DE 
KRİZ VARDIR

Çumra’ya yıllar önce farklı ilçelerden 
gelen insanların oldukça fakir olduğunu 

ancak çalışarak önemli bir noktaya gel-
diklerini dile getiren Çolak, “Çumra’nın 
insanı değişik ilçelerden gelen insanlardan 
oluşuyor. 1950’lerde gelen insanlar haliyle 
buraya fakir bir şekilde gelmişler. Ama 
burada çalışmışlar belli noktalara gelmişler. 
Çumra’mızın toprağı çok verimli. Kriz Çum-
ra’ya vurursa Türkiye’ye vurur. Türkiye’nin 
en yüksek gelir seviyesinde olan bir ilçe 
Çumra. Çumra’da şuanda kriz yok. Bu sene 
traktör patlaması oldu, pandemiye rağmen. 
Çumra’da Şeker Fabrikası var. Bir Şeker 
Fabrikası’nı daha kaldıracak kadar arazi-
miz verimli. İnsanımız çalışkan. Çumra’da 
yokluk olmaz. Bugün Çumra insanı en iyi 
şekilde verim almak için gayret ediyor. 67 
bin insan var. Bunun yüzde 80’i tarımla uğ-
raşıyor. Bugün memurlarımızın bile birçoğu 
icara tarla tutarak tarım yapayım diyor” 
şeklinde konuştu. 

İNSANIMIZ BİLİNÇLİ

Çumra’da tarım ve hayvancılığın çok 
ciddi bir noktaya geldiğini vurgulayan 
Çolak, “İnsanımız bilinçli hareket ediyor. 
Çumra’da veteriner çoğaldı, ziraat mühen-
disi çoğaldı, hayvancılık patladı. Önceden 
20-30 hayvana bakılırdı, şimdi bir hay-
vancımız 250-300 hayvana sahip. Tüm 
bunlar Çumra’nın kalkınmasına büyük katkı 
sağlıyor” dedi. 

SANAYİLEŞMEDE GERİDE KALDIK

Çumra’nın bazı sorunları ve eksiklerine 
de değinen Çolak şunları aktardı, “Dünya 
değişiyor, sanayileşme noktasında Çumra 
biraz geri kaldı. Tarımsal üretime karşın 
endüstriyel üretimde geri kaldık. Ziraat 
Meslek Yüksekokulu arazisi ayrıldı ama hala 
açılamadı. Burada devletimiz suçlu değil 
sadece bizler de suçluyuz. O binanın yapıl-
masında Çumra’nın ileri gelenleri olarak 
yardımda bulunsak, devlet buranın açılması 
için gerekeni yapardı. Ama biz birileri gelsin 
de yapsın diye bekliyoruz.”

 
İMAR SORUNU ÇÖZÜLMELİ

5-6 yıldır inşaat sektöründe olduklarını 
hatırlatan Çolak, imar sorunundan dola-

yı inşaatta yaşanan sorunlara da değindi. 
Çumra’da talep olmasına karşın konut üreti-
lemediğini vurgulayan Çolak, “Çumra’da bir 
imar sorunu var. Bundan dolayı inşaat yapı-
mı azaldı. Ev talebi de arttı, ama arz-talep 
karşılamayınca şuanda Çumra’da ev fiyatları 
ve kiralar patlama yaşıyor. Şuanda Çum-
ra’da sosyal hayat da gelişti. İnsanlar artık 
apartmana ihtiyaç duyuyor. Sadece nüfus 
artışından dolayı değil, insanlar artık mo-
dern yerlerde yaşamak istiyor. Bu anlamda 
imar konusunda adımlar atılması gerekiyor” 
ifadelerini kullandı. 

ÇUMRA’YA GERİ DÖNDÜ 

Kemal Çolak’ın oğlu Hüsnü Çolak da, 
üniversiteyi bitirmesinin ardından Anka-
ra’da atıldığı iş hayatını bırakıp Çumra’ya 
gelme serüvenini anlattı. İşletme Fakültesi 
mezunu olduğunu ve 2012 yılında Türki-
ye Finans Katılım Bankası’nda Mali Analiz 
olarak göreve başladığını söyleyen Hüsnü 
Çolak, “Ankara’da görev yapıyordum. 6 yıla 
yakın burada iş deneyimimiz oldu. Çum-
ra’ya geri dönelim baba mesleğine devam 
edelim diye düşünüyordum. 2018 yılında 
bankadan istifa ederek, Çumra’ya geldim. 
Mali Müşavirlik Sınavı’na girdim, staj sına-
vını kazandım, süreç başladı, yüksek lisans 
yaptım. Geçtiğimiz ay Mali Müşavir olmaya 
hak kazandım. Babamdan burayı devralarak 
mali müşavir olarak çalışmalarımı sürdüre-
ceğim” dedi. 

‘ÇUMRA FIRSATLAR ŞEHRİ’ 

“Çumra’ya gelmemde en büyük des-
tekçim doktor olan eşim oldu” diyen Çolak, 
sözlerini şöyle sürdürdü, “Çumra benim 
gözümde bir fırsatlar şehri. Çünkü Çumra 
üreten bir şehir. Burada herkese bir şekilde 
ekmek kapısı açılıyor. Bu nedenle Ankara’da 
6 yıl çalıştım ama gönlüm Çumra’daydı. Bir 
gün Çumra’ya dönerim kendi işimi yapa-
rım diye düşünüyordum. Çumra organize 
sanayi bölgesi her geçen gün büyüyor. Yeni 
şirketler açılıyor. Şuanda ekonomik anlamda 
bir sıkıntı var ama yakın zamanda bunların 
aşılacağını düşünüyorum. Bu anlamda Çum-
ra’ya geldim ve şöyle bir sonuca vardım: 
Çumra fırsatlar şehri.”
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Çumra iş dünyasının önemli isim-
lerinden biri olan Çolak İnşaat 
ve Petrol Sahibi Mali Müşavir 
Kemal Çolak, çalışma azmiyle ve 

dürüstlüğüyle bilinen bir isim olarak dikkat 
çekiyor. Çumra’da sevilen ve sayılan biri 
olan babasından aldığı ticaret anlayışını 
bugün çocuklarına aktaran Çolak, farklı 
sektörlerde yürüttüğü işlerini oğullarına 
devretmiş durumda. Babadan gelen bu 
anlayışın çocuklarında da başarılı bir şe-
kilde sürmesinin gururunu yaşayan Çolak, 
Çumra’ya ve insanlığa faydalı olabilmenin 
de mutluluğunu yaşıyor.  

‘EN İYİSİ İÇİN ÇALIŞTIK’

Çumra’nın Gökhüyük Köyü’nde dünyaya 
gelen Çolak İnşaat ve Petrol Sahibi Mali 
Müşavir Kemal Çolak, 7 yaşında Çum-
ra’ya geldiklerini söyledi. O gün bugündür 
Çumra’da yaşamayı sürdürdüklerini dile 
getiren Çolak, “Muğla İşletmecilik Yükse-
kokulu mezunuyum. 1980 yılında üniversi-
teden mezun oldum. 4 oğlum, 2 kızım var. 
1980’den sonra babamın yayında çiftçilik 
yapmaya başladım. Askere gidip 
geldikten 

sonra 1983 yılında mesleğimizden dolayı 
muhasebe bürosu açtım. O gün bugündür 
Mali Müşavir olarak hizmetlerime devam 
ediyorum. Üniversite eğitimini tamamla-
yan oğlum Hüsnü mali müşavirlik sınavını 
kazanınca da büroyu ona devredeceğim. 
Tabi diğer oğlumla birlikte de 2015 yılında 
inşaat işine başladık. Ayrıca Zeki Sayıcı’dan 
petrol kiraladık 10 yıllığına. 5 yıldır da pet-
rolü işletiyoruz. Dolayısı ile bu sektörlerde 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Çumra’da 
her şeyin daha iyisini yapmak, Çumra’ya 
hizmet amacıyla çalışmalarımızı sürdürüyo-

ruz” diye konuştu. 

Çumra’nın tarımsal potansiyeline karşın sanayileşmede geri kaldığını dile getiren Çolak İnşaat 
ve Petrol Sahibi Mali Müşavir Kemal Çolak, özellikle tarıma dayalı endüstriyelleşmede adımlar 

atılmasının önemine dikkat çekti 

‘SANAYIDE DE ILERLEMELIYIZ’

BABADAN ÖĞRENDİ, OĞULLARI 
SÜRDÜRÜYOR 

Ticareti babasından öğrendiğini anlatan 
Çolak şunları kaydetti, “Rahmetli ba-
bam Çumra’da ismi sayılır, hayırsever bir 
insandı. Babam 13 yaşında öksüz kalmış. 
Çok atılgan, iş seven bir insandı. Girişim-
cilik ruhu olan bir insandı. Çumra’da açık 
besiciliğe ilk başlayan babamdı diyebilirim. 
Babamızdan kalan tarla vardı, orda da çiftçi-
liğe devam ettik. Biraz da babamdan gelen 
alışkanlık olacak ki hep çalıştık. Benim 4 
oğlum var. Şimdilik onlar da bizden aldıkları 
ticareti devam ettiriyorlar. Tarlamız var. 
İnşaat sektöründe baya başarılıyız. Petro-
lümüz var. Hepsi bir iş koluyla ilgileniyor. 
Bir diğer oğlum da Ankara’da asansör işi 
yapıyor. Onun da işi güzel. Oğullarımın 2’si 
inşaat ve petrolle ilgileniyor. Mali Müşavir 
olacak olan oğluma da büroyu devretmiş 
olacağım. Oğullarım gayret ettikçe biz de 
mutlu oluyoruz. Bizim istediğimiz aldıkları 
mirası insanlığa faydalı olarak kullanmaları. 
Bu şekilde gayretli olmaları bizleri gururlan-
dırıyor, mutlu ediyor.”

SİVİL TOPLUMDA ETKİN BİR İSİM

Ticaret hayatında başarılı olduğu kadar 
Çumra’da sivil toplum çalışmalarında da 
önde gelen isimler arasında yer alan Çolak, 
yaptığı çalışmaları şöyle anlattı, “Çumra’da 
geçmişte domates kooperatifi kurduk. Do-
mates üreticisini desteklemek, üreticimize 
fayda sağlamak adına önemli çalışmalar 
yaptık. Ancak bizden sonra gelen arkadaşlar 
bu başarıyı devam ettiremediler. 2013 yılın-
dan sonra Çumra Yardımlaşma Derneği’nde 
başkanlık yaptım. 6 katlı, 600 metrekare 
alana oturan bir yurt yaptık. Şuanda orada 
hafız yetişiyor. Çumra’ya faydalı olma 
konusunda ne gerekiyorsa yaptık yapmaya 
devam edeceğiz. 2010-2012 yılları arasında 
AK Parti İlçe Başkanlığı, 2009-2014 yılları 
arasında da Belediye Meclis Üyeliği yaptım.”

ÇUMRA’DA KRİZ VARSA TÜRKİYE’DE 
KRİZ VARDIR

Çumra’ya yıllar önce farklı ilçelerden 
gelen insanların oldukça fakir olduğunu 

ancak çalışarak önemli bir noktaya gel-
diklerini dile getiren Çolak, “Çumra’nın 
insanı değişik ilçelerden gelen insanlardan 
oluşuyor. 1950’lerde gelen insanlar haliyle 
buraya fakir bir şekilde gelmişler. Ama 
burada çalışmışlar belli noktalara gelmişler. 
Çumra’mızın toprağı çok verimli. Kriz Çum-
ra’ya vurursa Türkiye’ye vurur. Türkiye’nin 
en yüksek gelir seviyesinde olan bir ilçe 
Çumra. Çumra’da şuanda kriz yok. Bu sene 
traktör patlaması oldu, pandemiye rağmen. 
Çumra’da Şeker Fabrikası var. Bir Şeker 
Fabrikası’nı daha kaldıracak kadar arazi-
miz verimli. İnsanımız çalışkan. Çumra’da 
yokluk olmaz. Bugün Çumra insanı en iyi 
şekilde verim almak için gayret ediyor. 67 
bin insan var. Bunun yüzde 80’i tarımla uğ-
raşıyor. Bugün memurlarımızın bile birçoğu 
icara tarla tutarak tarım yapayım diyor” 
şeklinde konuştu. 

İNSANIMIZ BİLİNÇLİ

Çumra’da tarım ve hayvancılığın çok 
ciddi bir noktaya geldiğini vurgulayan 
Çolak, “İnsanımız bilinçli hareket ediyor. 
Çumra’da veteriner çoğaldı, ziraat mühen-
disi çoğaldı, hayvancılık patladı. Önceden 
20-30 hayvana bakılırdı, şimdi bir hay-
vancımız 250-300 hayvana sahip. Tüm 
bunlar Çumra’nın kalkınmasına büyük katkı 
sağlıyor” dedi. 

SANAYİLEŞMEDE GERİDE KALDIK

Çumra’nın bazı sorunları ve eksiklerine 
de değinen Çolak şunları aktardı, “Dünya 
değişiyor, sanayileşme noktasında Çumra 
biraz geri kaldı. Tarımsal üretime karşın 
endüstriyel üretimde geri kaldık. Ziraat 
Meslek Yüksekokulu arazisi ayrıldı ama hala 
açılamadı. Burada devletimiz suçlu değil 
sadece bizler de suçluyuz. O binanın yapıl-
masında Çumra’nın ileri gelenleri olarak 
yardımda bulunsak, devlet buranın açılması 
için gerekeni yapardı. Ama biz birileri gelsin 
de yapsın diye bekliyoruz.”

 
İMAR SORUNU ÇÖZÜLMELİ

5-6 yıldır inşaat sektöründe olduklarını 
hatırlatan Çolak, imar sorunundan dola-

yı inşaatta yaşanan sorunlara da değindi. 
Çumra’da talep olmasına karşın konut üreti-
lemediğini vurgulayan Çolak, “Çumra’da bir 
imar sorunu var. Bundan dolayı inşaat yapı-
mı azaldı. Ev talebi de arttı, ama arz-talep 
karşılamayınca şuanda Çumra’da ev fiyatları 
ve kiralar patlama yaşıyor. Şuanda Çum-
ra’da sosyal hayat da gelişti. İnsanlar artık 
apartmana ihtiyaç duyuyor. Sadece nüfus 
artışından dolayı değil, insanlar artık mo-
dern yerlerde yaşamak istiyor. Bu anlamda 
imar konusunda adımlar atılması gerekiyor” 
ifadelerini kullandı. 

ÇUMRA’YA GERİ DÖNDÜ 

Kemal Çolak’ın oğlu Hüsnü Çolak da, 
üniversiteyi bitirmesinin ardından Anka-
ra’da atıldığı iş hayatını bırakıp Çumra’ya 
gelme serüvenini anlattı. İşletme Fakültesi 
mezunu olduğunu ve 2012 yılında Türki-
ye Finans Katılım Bankası’nda Mali Analiz 
olarak göreve başladığını söyleyen Hüsnü 
Çolak, “Ankara’da görev yapıyordum. 6 yıla 
yakın burada iş deneyimimiz oldu. Çum-
ra’ya geri dönelim baba mesleğine devam 
edelim diye düşünüyordum. 2018 yılında 
bankadan istifa ederek, Çumra’ya geldim. 
Mali Müşavirlik Sınavı’na girdim, staj sına-
vını kazandım, süreç başladı, yüksek lisans 
yaptım. Geçtiğimiz ay Mali Müşavir olmaya 
hak kazandım. Babamdan burayı devralarak 
mali müşavir olarak çalışmalarımı sürdüre-
ceğim” dedi. 

‘ÇUMRA FIRSATLAR ŞEHRİ’ 

“Çumra’ya gelmemde en büyük des-
tekçim doktor olan eşim oldu” diyen Çolak, 
sözlerini şöyle sürdürdü, “Çumra benim 
gözümde bir fırsatlar şehri. Çünkü Çumra 
üreten bir şehir. Burada herkese bir şekilde 
ekmek kapısı açılıyor. Bu nedenle Ankara’da 
6 yıl çalıştım ama gönlüm Çumra’daydı. Bir 
gün Çumra’ya dönerim kendi işimi yapa-
rım diye düşünüyordum. Çumra organize 
sanayi bölgesi her geçen gün büyüyor. Yeni 
şirketler açılıyor. Şuanda ekonomik anlamda 
bir sıkıntı var ama yakın zamanda bunların 
aşılacağını düşünüyorum. Bu anlamda Çum-
ra’ya geldim ve şöyle bir sonuca vardım: 
Çumra fırsatlar şehri.”
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1988 yılında Abdurrahman Gürbüz 
tarafından Çumra’da kurulan ve sigorta-
cılık sektöründe faaliyet gösteren Gürbüz 
Sigorta Aracılık Hizmetleri, zaman içeri-
sinde büyüyerek, farklı alanlarda da hizmet 
vermeye başladı. Abdurrahman Gürbüz’ün 
oğulları Mithat ve Ebubekir Gürbüz’ün de 
işin içine girmesiyle birlikte şirket, inşaat 
sektöründe de çalışmalarını sürdürdü. Şu 
ana kadar yaklaşık 150 daireyi kooperatif 
usulüyle yapıp teslim eden Gürbüz kardeş-
ler, pandemi sürecinde yaşanan daralmaya 
bağlı olarak işlerinin yavaşladığını ancak 
umutlarının bitmediğini söylüyor. 

BANKACILAR VE YETKİSİ OLMAYANLAR 
SEKTÖRÜ DARALTTI

Şirketin sigorta alanındaki faaliyetle-
rini yürüten Mithat Gürbüz, “1993 yılında 
doğdum, evliyim. Şirkette babam ve karde-
şimle birlikte 3 ortağız. Şirket olarak 1988 
yılından beri sigorta üzerine çalışıyoruz. 
2016 yılında inşaat işine de girdik. 

Sigorta sektörü eskisi kadar güven 
kalmadığı için dijital ortama taşındı. 
Dijital ortam da acenteleri ister istemez 
zor durumda bıraktı. İşin dijital ortama 

taşınması ise ister istemez acenteleri zor 
durumda bıraktı. Acentenin arkasında da 
herhangi bir dayanak kalmadığı için içinde 
bulunduğumuz dönem bizim için biraz daha 
zor geçiyor. Sektörün böyle sıkışmasında 
bankacıların ve yetkisi olmayan kişilerin 
sigortacılık işine girmesinin de önemli kat-
kısı var. Şu anda bir federasyon çalışması 
var. Federasyonla birlikte acentecilik işinin 
korunacağını ve daha ileriye taşınacağını 
umut ediyoruz” dedi. 

Dijital ortamda sigortacılık işini ge-
liştirip, güncel teknolojiyi takip etmeyi 
düşündüklerini dile getiren Mithat Gürbüz, 
“Bu alanda yapacağımız yeni yatırımlar için 
pandemi sürecinin bitmesini bekliyoruz. 
Pandemi süreci bizi şöyle etkiledi, kimse 
önünü göremediği için ticaret yavaşla-
dı. Alım satımın azalmasına bağlı olarak 
işlerimiz yavaşladı. İnsanlar yeni alışveriş 
yaparlarsa, yeni araçlar satın alırlarsa bu 
da bize yansır. Ama şimdilerde hareketlilik 
olmadığı için işimizde de ekstra bir artışın 
olmadığını söyleyebiliriz. Bu yüzden deği-
şimin olmadığı bir yerde kendimizi değişti-
remiyoruz. İnsanlar değişime gitmeli ki, biz 
de kendimizi bu değişimin içinde görebile-
lim” ifadelerini kullandı. 

İNŞAATTA PANDEMİNİN ETKİSİ VAR

2016 yılında inşaat sektörüne girdikleri-
ni dile getiren Mithat Gürbüz, “2016 yılında 
başlayan 378 dairelik bir projemiz var. Şu 
an yaklaşık 150 dairesi bitti. Kooperatif 
usulü çalışıyoruz. Yaklaşık 200 dairenin de 
yapımı devam ediyor. 

Mevcut inşaatımızı bitirdikten son-
ra yenilerine girer miyiz, düşünüyoruz. 
Bugünün şartları ve maliyetleri göz önünde 
bulundurduğumuzda devam etme lüksü-
müzün olmadığını görüyoruz. Anlımızın 
akıyla mevcut projemizi en kısa zamanda 
tamamlamaya çalışıyoruz. İnsanların alım 
gücü günden güne azalıyor. Devam etse 
dahi inşaatı yine kooperatif usulüyle devam 
ettiririz. Çünkü yap sat usulüyle yapabilmek 
için alım gücünün yüksek olması lazım. 
Mevcut şartlara bakıldığında insanların 
alım gücünün düşmesine karşılık kredi 
faizlerinin yükseldiğini görüyoruz. Bu kri-
terleri göz önünde bulundurarak önümüzü 
göremediğimizi söyleyebilirim. 

Farklı sektörlere ilişkin de bir girişi-
mimiz yok, böyle bir düşüncemiz de yok. 
Önümüzdeki işleri bitirebilirsek, şükre-
deceğiz. Biz de mevcut koşullar dahilinde 
önünü göremeyenlerdeniz. Mevcut işimize 
sahip çıkabilirsek ne mutlu bize” ifadelerini 
kullandı. 

ÇİFTÇİ RAHAT EDERSE, 
ESNAF KAZANIR

Çumra’da ticari faaliyetler önceki yıllara 
göre çok daha ileride olduğuna dikkat çeken 
Mithat Gürbüz, “Şu bir gerçek ki Çumra 
çiftçi memleketi. Çiftçiler ne kadar rahat 
ederse, Çumra’nın ticareti o kadar iyi olur. 
Son iki yıla baktığımızda çiftçinin ticari 
faaliyetlerinin hızlı olduğunu görüyoruz. 
Böyle giderse Çumra, Konya’nın ticarette 
öne çıkan ilçelerinden biri olacaktır. Ticari 
faaliyetler olarak baktığımızda da son dö-
nemde Çumra için Konya’nın en gelişmiş 
ilçelerinden biri olduğu bir gerçektir. 

Çumra bugün elindeki imkanlara ve 
değerlere sahip çıkabilirse geleceği parlak. 
Çumra’da bugün en büyük sorun inşaat ala-
nında yaşanıyor. İnsanların başka bir bek-
lentisi de yok. Belediyenin gücü ve durumu 
zaten ortada. Devletten ne kadar destek 
alınabilir ve ne kadar geliştirilebilir orası da 
malum. O yüzden herkes elindekine sahip 
çıktığı sürece bir şey beklemez, bir şey de 
yapmaz” diyerek sözlerini tamamladı. 

İŞİMİZİ ALNIMIZIN 
AKIYLA YAPMANIN 

GAYRETİNDEYİZ

Çumra’nın köklü 
esnaflarından olan ve 

sigorta sektöründe 1988 
yılından bu yana faaliyet 
gösteren Abdurrahman 

Gürbüz’ün oğulları 
Mithat ve Ebubekir 
Gürbüz kardeşler, 
ticari faaliyetlerde 
daralma olduğunu 

ancak geleceğe dair 
umutlarının bitmediğini 

söylüyor

SİGORTADA KÂR MARJI 
GÜNDEN GÜNE AZALDI

Şirket ortaklarından Ebubekir Gürbüz 
ise, 1994 yılında Çumra’da doğduğunu, ilk 
öğrenimini Çumra’da tamamladığını ardın-
dan Konya’da Selçuklu Teknik Lisesi Elektrik 
Elektronik Bölümü Güvenlik Sistemleri’ni 
bitirdiğini belirterek, “Liseden çıktıktan sonra 
2010 yılından bu yana da iş yerimizde muhase-
be görevimi yürütüyorum. İnşaatımızla da ben 
ilgileniyorum.  Ticarete babamızın mesleğiyle 
devam ediyorum. Aile şirketimiz bünyesinde 
yine babamla ortaklığımız devam ediyor. Bölüm 
bölüm ayrılıyoruz. Abim sigortaya bakıyor, ben 
inşaata bakıyorum, kendi içimizde görev payla-
şımı yaptık” dedi. 

“Sigortacılık sektörü şu an özellikle havuz 
sisteminden sonra iyi bir yere gitmiyor” diyen 
Ebubekir Gürbüz, “Özellikle ağır vasıtalarda 
gerek müşteri gerekse bizim kâr marjlarımız 
açısından sektörün zor bir durumda olduğunu 
söyleyebilirim. Bizim küçük yerde yaşamamızın 
belli başlı avantajları olduğu gibi dezavantajları 
da var. Çumra’ya baktığımızda genel olarak 
insanların sadece bir aracı yok, araç sayısı fazla. 
Meblağlar yüksek olduğu için idare boyutunda 
biz de vatandaş da zorlanıyor. O yüzden sigor-
tacılık sektörü burada belli bir noktaya ulaşa-

madı. Hazineye bağlı hareket ediyoruz. Eskiden 
sigorta şirketleriyle aramızda belirliyorduk kâr 
marjını ama şu anda onu Hazine Bakanlığı 
belirliyor. Belirlenen rakamlarla da biz zor olanı 
başarmaya çalışıyoruz. 2018 yılından beri bu 
böyle devam ediyor. Tabi bizim kuruluşum eski. 
1988 yılından beri babam sigortacılık yapıyor. 
Biz de bu alanda yoğunlaştık. Bu yükü götürmek 
zorundayız, başka bir alternatifimiz de yok. Ek 
işlerle, inşaat ve sanayideki ekspertiz işi ile tica-
retimizi destekleyip yürütmeye devam ediyoruz. 

10 tane sigorta şirketinin bayiliğini yapıyo-
ruz. 5’iyle 20 yılı aşkın bir süredir çalışıyoruz. 
Diğer 5’iyle de son yıllarda bayiliğini alıp çalış-
maya başladık. 

Bankaların sigorta işine girmesi bizi çok 
etkilemedi. Biz zorunlu olan sigortacılık alanında 
faaliyet gösteriyoruz, onlar daha çok isteğe bağlı 
sigortacılık yapıyorlar. Sağlık sigortası, hayvan 
hayatı, hayat poliçeleri, TARSİM gibi alanlarda 
çalışıyorlar. Bizim yaptığımız iş ise zorunlu olan 
trafik sigortası başta olmak üzere tamamlayıcı 
sağlık sigortası, seyahat sigortası gibi alanlarda 
yoğunlaştı. Ama leasing ile traktör alınmışsa 
banka sigortanı, kaskonu biz keselim gibi zorla-
malar da yapabiliyor” diye konuştu. 

İNŞAAT MALİYETLERİ 
AFAKİ ORANDA ARTTI

İnşaat sektöründe kooperatif usulüyle 
çalıştıklarına vurgu yapan Ebubekir Gürbüz, 
“ Üyelerden paramızı tahsil ediyor ve inşaatı 
devam ettiriyoruz. Ama inşaat sektörü de ma-
liyetlere bağlı olarak bir çıkmaza doğru gidiyor. 
Biz 2016 yılında temelini kazmıştık inşaatın. O 
yıl demirin ton fiyatı 1.300 liraydı. Bunu üye-
lerden gelecek aylık paraya göre ayarlayabili-
yorduk. Ama bugün demirin ton fiyatı 5.900 
lira. Pandemi nedeniyle üyelerimizle biraraya 
gelip toplantı yapamadık. Haliyle aidatları da 
artıramadık. İhtiyacımız olmasına rağmen zam 
yapamadık. Ama bu sadece bizi etkileyen bir 
şey değil. Pandemi süreci herkesi etkiledi. İyi 
kötü götürmeye çalışıyoruz. 

Şu anda 160’a yakın daireyi bitirip teslim 
ettik, hak sahipleri de oturuyor. Daha da 
teslim edeceğimiz konutlar var. Toplam konut 
sayısı 380” dedi. 

ÇUMRA’NIN EKONOMİSİ 
ÇUMRA’DAN DAHA BÜYÜK

Çumra’nın ticaret anlamında Türkiye’nin 
en güzel yerleşim yerlerinden biri olduğuna 
işaret eden Ebubekir Gürbüz, “Çumra eko-
nomisinin temeli tarıma dayandığı için ticari 
faaliyetlerde tarıma endeksli yürüyor. 3. ayda 
ilçe halkının geliri pancar parasıyla başlıyor, 
harman, fasulye, kabak, mısır diye sürekli bir 
döngü halinde. Bu da esnafı çok zor durumda 
bırakmıyor. Yani Çumra, ilçe olmasına rağ-
men, büyük şehirlere nazaran daha avantajlı, 
ekonomik olarak büyük problemler yaşanmı-
yor. 

Çumra bir ilçe için yeterli düzeyde bana 
göre. İmarda bir sorunun varlığı görünüyor. 
Bu da konut fiyatlarına etki ediyor. Ama ilçede 
alım gücü de var. Yeterli konut üretilememesi-
ne bağlı olarak ilçede konut açığı var. Herkesin 
ev sahibi olamaması bizi de üzüyor işin aslı. 
Kooperatiflerin daha rahat, daha hızlı hareket 
edebilmesi için aidatların 3-4 bin lira olması 
gerekiyor. Bu da asgari ücretle çalışan insanlar 
için imkansız bir durum. Ama genel anlamda 
çiftçi kesiminin alım gücü daha yüksek. Konut 
satışları buna bağlı olarak düşmüyor. Araç ti-
careti hızlı gidiyor. Traktörler büyüyor. Tarlalar 
günden güne değer kazanıyor. Tüm bunlar 
Çumra’nın ticaret ve istihdam açısından güzel 
bir yer olduğunu ortaya koyuyor. Biz yeri geli-
yor, çalıştıracak eleman bulamıyoruz. Herkesin 
kendine göre belli başlı işleri var. Tarlası var, 
bir ayağı toprakta. Yani bizim eleman sıkıntı-
mız var. İlçemizde istihdamla ilgili herhangi 
bir sıkıntı yok” diye konuştu. 

102



1988 yılında Abdurrahman Gürbüz 
tarafından Çumra’da kurulan ve sigorta-
cılık sektöründe faaliyet gösteren Gürbüz 
Sigorta Aracılık Hizmetleri, zaman içeri-
sinde büyüyerek, farklı alanlarda da hizmet 
vermeye başladı. Abdurrahman Gürbüz’ün 
oğulları Mithat ve Ebubekir Gürbüz’ün de 
işin içine girmesiyle birlikte şirket, inşaat 
sektöründe de çalışmalarını sürdürdü. Şu 
ana kadar yaklaşık 150 daireyi kooperatif 
usulüyle yapıp teslim eden Gürbüz kardeş-
ler, pandemi sürecinde yaşanan daralmaya 
bağlı olarak işlerinin yavaşladığını ancak 
umutlarının bitmediğini söylüyor. 

BANKACILAR VE YETKİSİ OLMAYANLAR 
SEKTÖRÜ DARALTTI

Şirketin sigorta alanındaki faaliyetle-
rini yürüten Mithat Gürbüz, “1993 yılında 
doğdum, evliyim. Şirkette babam ve karde-
şimle birlikte 3 ortağız. Şirket olarak 1988 
yılından beri sigorta üzerine çalışıyoruz. 
2016 yılında inşaat işine de girdik. 

Sigorta sektörü eskisi kadar güven 
kalmadığı için dijital ortama taşındı. 
Dijital ortam da acenteleri ister istemez 
zor durumda bıraktı. İşin dijital ortama 

taşınması ise ister istemez acenteleri zor 
durumda bıraktı. Acentenin arkasında da 
herhangi bir dayanak kalmadığı için içinde 
bulunduğumuz dönem bizim için biraz daha 
zor geçiyor. Sektörün böyle sıkışmasında 
bankacıların ve yetkisi olmayan kişilerin 
sigortacılık işine girmesinin de önemli kat-
kısı var. Şu anda bir federasyon çalışması 
var. Federasyonla birlikte acentecilik işinin 
korunacağını ve daha ileriye taşınacağını 
umut ediyoruz” dedi. 

Dijital ortamda sigortacılık işini ge-
liştirip, güncel teknolojiyi takip etmeyi 
düşündüklerini dile getiren Mithat Gürbüz, 
“Bu alanda yapacağımız yeni yatırımlar için 
pandemi sürecinin bitmesini bekliyoruz. 
Pandemi süreci bizi şöyle etkiledi, kimse 
önünü göremediği için ticaret yavaşla-
dı. Alım satımın azalmasına bağlı olarak 
işlerimiz yavaşladı. İnsanlar yeni alışveriş 
yaparlarsa, yeni araçlar satın alırlarsa bu 
da bize yansır. Ama şimdilerde hareketlilik 
olmadığı için işimizde de ekstra bir artışın 
olmadığını söyleyebiliriz. Bu yüzden deği-
şimin olmadığı bir yerde kendimizi değişti-
remiyoruz. İnsanlar değişime gitmeli ki, biz 
de kendimizi bu değişimin içinde görebile-
lim” ifadelerini kullandı. 

İNŞAATTA PANDEMİNİN ETKİSİ VAR

2016 yılında inşaat sektörüne girdikleri-
ni dile getiren Mithat Gürbüz, “2016 yılında 
başlayan 378 dairelik bir projemiz var. Şu 
an yaklaşık 150 dairesi bitti. Kooperatif 
usulü çalışıyoruz. Yaklaşık 200 dairenin de 
yapımı devam ediyor. 

Mevcut inşaatımızı bitirdikten son-
ra yenilerine girer miyiz, düşünüyoruz. 
Bugünün şartları ve maliyetleri göz önünde 
bulundurduğumuzda devam etme lüksü-
müzün olmadığını görüyoruz. Anlımızın 
akıyla mevcut projemizi en kısa zamanda 
tamamlamaya çalışıyoruz. İnsanların alım 
gücü günden güne azalıyor. Devam etse 
dahi inşaatı yine kooperatif usulüyle devam 
ettiririz. Çünkü yap sat usulüyle yapabilmek 
için alım gücünün yüksek olması lazım. 
Mevcut şartlara bakıldığında insanların 
alım gücünün düşmesine karşılık kredi 
faizlerinin yükseldiğini görüyoruz. Bu kri-
terleri göz önünde bulundurarak önümüzü 
göremediğimizi söyleyebilirim. 

Farklı sektörlere ilişkin de bir girişi-
mimiz yok, böyle bir düşüncemiz de yok. 
Önümüzdeki işleri bitirebilirsek, şükre-
deceğiz. Biz de mevcut koşullar dahilinde 
önünü göremeyenlerdeniz. Mevcut işimize 
sahip çıkabilirsek ne mutlu bize” ifadelerini 
kullandı. 

ÇİFTÇİ RAHAT EDERSE, 
ESNAF KAZANIR

Çumra’da ticari faaliyetler önceki yıllara 
göre çok daha ileride olduğuna dikkat çeken 
Mithat Gürbüz, “Şu bir gerçek ki Çumra 
çiftçi memleketi. Çiftçiler ne kadar rahat 
ederse, Çumra’nın ticareti o kadar iyi olur. 
Son iki yıla baktığımızda çiftçinin ticari 
faaliyetlerinin hızlı olduğunu görüyoruz. 
Böyle giderse Çumra, Konya’nın ticarette 
öne çıkan ilçelerinden biri olacaktır. Ticari 
faaliyetler olarak baktığımızda da son dö-
nemde Çumra için Konya’nın en gelişmiş 
ilçelerinden biri olduğu bir gerçektir. 

Çumra bugün elindeki imkanlara ve 
değerlere sahip çıkabilirse geleceği parlak. 
Çumra’da bugün en büyük sorun inşaat ala-
nında yaşanıyor. İnsanların başka bir bek-
lentisi de yok. Belediyenin gücü ve durumu 
zaten ortada. Devletten ne kadar destek 
alınabilir ve ne kadar geliştirilebilir orası da 
malum. O yüzden herkes elindekine sahip 
çıktığı sürece bir şey beklemez, bir şey de 
yapmaz” diyerek sözlerini tamamladı. 

İŞİMİZİ ALNIMIZIN 
AKIYLA YAPMANIN 

GAYRETİNDEYİZ

Çumra’nın köklü 
esnaflarından olan ve 

sigorta sektöründe 1988 
yılından bu yana faaliyet 
gösteren Abdurrahman 

Gürbüz’ün oğulları 
Mithat ve Ebubekir 
Gürbüz kardeşler, 
ticari faaliyetlerde 
daralma olduğunu 

ancak geleceğe dair 
umutlarının bitmediğini 

söylüyor

SİGORTADA KÂR MARJI 
GÜNDEN GÜNE AZALDI

Şirket ortaklarından Ebubekir Gürbüz 
ise, 1994 yılında Çumra’da doğduğunu, ilk 
öğrenimini Çumra’da tamamladığını ardın-
dan Konya’da Selçuklu Teknik Lisesi Elektrik 
Elektronik Bölümü Güvenlik Sistemleri’ni 
bitirdiğini belirterek, “Liseden çıktıktan sonra 
2010 yılından bu yana da iş yerimizde muhase-
be görevimi yürütüyorum. İnşaatımızla da ben 
ilgileniyorum.  Ticarete babamızın mesleğiyle 
devam ediyorum. Aile şirketimiz bünyesinde 
yine babamla ortaklığımız devam ediyor. Bölüm 
bölüm ayrılıyoruz. Abim sigortaya bakıyor, ben 
inşaata bakıyorum, kendi içimizde görev payla-
şımı yaptık” dedi. 

“Sigortacılık sektörü şu an özellikle havuz 
sisteminden sonra iyi bir yere gitmiyor” diyen 
Ebubekir Gürbüz, “Özellikle ağır vasıtalarda 
gerek müşteri gerekse bizim kâr marjlarımız 
açısından sektörün zor bir durumda olduğunu 
söyleyebilirim. Bizim küçük yerde yaşamamızın 
belli başlı avantajları olduğu gibi dezavantajları 
da var. Çumra’ya baktığımızda genel olarak 
insanların sadece bir aracı yok, araç sayısı fazla. 
Meblağlar yüksek olduğu için idare boyutunda 
biz de vatandaş da zorlanıyor. O yüzden sigor-
tacılık sektörü burada belli bir noktaya ulaşa-

madı. Hazineye bağlı hareket ediyoruz. Eskiden 
sigorta şirketleriyle aramızda belirliyorduk kâr 
marjını ama şu anda onu Hazine Bakanlığı 
belirliyor. Belirlenen rakamlarla da biz zor olanı 
başarmaya çalışıyoruz. 2018 yılından beri bu 
böyle devam ediyor. Tabi bizim kuruluşum eski. 
1988 yılından beri babam sigortacılık yapıyor. 
Biz de bu alanda yoğunlaştık. Bu yükü götürmek 
zorundayız, başka bir alternatifimiz de yok. Ek 
işlerle, inşaat ve sanayideki ekspertiz işi ile tica-
retimizi destekleyip yürütmeye devam ediyoruz. 

10 tane sigorta şirketinin bayiliğini yapıyo-
ruz. 5’iyle 20 yılı aşkın bir süredir çalışıyoruz. 
Diğer 5’iyle de son yıllarda bayiliğini alıp çalış-
maya başladık. 

Bankaların sigorta işine girmesi bizi çok 
etkilemedi. Biz zorunlu olan sigortacılık alanında 
faaliyet gösteriyoruz, onlar daha çok isteğe bağlı 
sigortacılık yapıyorlar. Sağlık sigortası, hayvan 
hayatı, hayat poliçeleri, TARSİM gibi alanlarda 
çalışıyorlar. Bizim yaptığımız iş ise zorunlu olan 
trafik sigortası başta olmak üzere tamamlayıcı 
sağlık sigortası, seyahat sigortası gibi alanlarda 
yoğunlaştı. Ama leasing ile traktör alınmışsa 
banka sigortanı, kaskonu biz keselim gibi zorla-
malar da yapabiliyor” diye konuştu. 

İNŞAAT MALİYETLERİ 
AFAKİ ORANDA ARTTI

İnşaat sektöründe kooperatif usulüyle 
çalıştıklarına vurgu yapan Ebubekir Gürbüz, 
“ Üyelerden paramızı tahsil ediyor ve inşaatı 
devam ettiriyoruz. Ama inşaat sektörü de ma-
liyetlere bağlı olarak bir çıkmaza doğru gidiyor. 
Biz 2016 yılında temelini kazmıştık inşaatın. O 
yıl demirin ton fiyatı 1.300 liraydı. Bunu üye-
lerden gelecek aylık paraya göre ayarlayabili-
yorduk. Ama bugün demirin ton fiyatı 5.900 
lira. Pandemi nedeniyle üyelerimizle biraraya 
gelip toplantı yapamadık. Haliyle aidatları da 
artıramadık. İhtiyacımız olmasına rağmen zam 
yapamadık. Ama bu sadece bizi etkileyen bir 
şey değil. Pandemi süreci herkesi etkiledi. İyi 
kötü götürmeye çalışıyoruz. 

Şu anda 160’a yakın daireyi bitirip teslim 
ettik, hak sahipleri de oturuyor. Daha da 
teslim edeceğimiz konutlar var. Toplam konut 
sayısı 380” dedi. 

ÇUMRA’NIN EKONOMİSİ 
ÇUMRA’DAN DAHA BÜYÜK

Çumra’nın ticaret anlamında Türkiye’nin 
en güzel yerleşim yerlerinden biri olduğuna 
işaret eden Ebubekir Gürbüz, “Çumra eko-
nomisinin temeli tarıma dayandığı için ticari 
faaliyetlerde tarıma endeksli yürüyor. 3. ayda 
ilçe halkının geliri pancar parasıyla başlıyor, 
harman, fasulye, kabak, mısır diye sürekli bir 
döngü halinde. Bu da esnafı çok zor durumda 
bırakmıyor. Yani Çumra, ilçe olmasına rağ-
men, büyük şehirlere nazaran daha avantajlı, 
ekonomik olarak büyük problemler yaşanmı-
yor. 

Çumra bir ilçe için yeterli düzeyde bana 
göre. İmarda bir sorunun varlığı görünüyor. 
Bu da konut fiyatlarına etki ediyor. Ama ilçede 
alım gücü de var. Yeterli konut üretilememesi-
ne bağlı olarak ilçede konut açığı var. Herkesin 
ev sahibi olamaması bizi de üzüyor işin aslı. 
Kooperatiflerin daha rahat, daha hızlı hareket 
edebilmesi için aidatların 3-4 bin lira olması 
gerekiyor. Bu da asgari ücretle çalışan insanlar 
için imkansız bir durum. Ama genel anlamda 
çiftçi kesiminin alım gücü daha yüksek. Konut 
satışları buna bağlı olarak düşmüyor. Araç ti-
careti hızlı gidiyor. Traktörler büyüyor. Tarlalar 
günden güne değer kazanıyor. Tüm bunlar 
Çumra’nın ticaret ve istihdam açısından güzel 
bir yer olduğunu ortaya koyuyor. Biz yeri geli-
yor, çalıştıracak eleman bulamıyoruz. Herkesin 
kendine göre belli başlı işleri var. Tarlası var, 
bir ayağı toprakta. Yani bizim eleman sıkıntı-
mız var. İlçemizde istihdamla ilgili herhangi 
bir sıkıntı yok” diye konuştu. 
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Yaklaşık 40 yıldır Çumra’da esnaflık yapan Çeliker Çeyiz 
Sahibi İbrahim Çelik, artan internet satışlarına karşın ayakta 
kalabilmek için, yeniliklere ayak uydurarak online satışlara 

ağırlık veriyor 

REKABET ARTTI

Çumra’nın ticari hayatı hakkında 
değerlendirmelerde bulunan Çelik, ilçenin 
büyümesiyle esnaflar arasındaki rekabetin 
de arttığına dikkat çekti. Aynı zamanda 
internet satışlarının da kendilerini olum-
suz etkilediğini dile getiren Çelik, şunları 
söyledi, “Çumra’da önceden ticaretimiz 
daha güzeldi. İnternetin çıkması bizleri 
çok etkiledi. Çünkü artık herkes internet 
üzerinden alışveriş yapmaya başladı. Bu 
anlamda orayla rekabet edebilmek oldukça 
zor. Bir de Çumra’da önceden esnaf çok 
azdı. Bunun için rekabet de az olmasından 
dolayı, esnaflar daha iyi para kazanıyor-
du. Ama şuanda ilçemiz büyüdü, gelişti, 
esnaflarımız arttı. Bundan dolayı rekabet 
ortamı da artmış oldu. Bu da ister istemez 

işlerimizi etkiledi. Bir de Çumra’nın şöyle 
bir şanssızlığı var; Çumra Konya’ya çok 
yakın bir ilçe. Bundan dolayı Çumra’daki 
esnaflar da zarar görüyorlar. Vatandaşla-
rımız alışverişlerini yapmak için Konya’ya 
gidebiliyorlar yakın olduğu için.”

YENİLİKLERE AYAK UYDURUYOR

Esnaflığı sürdürebilmek adına ye-
niliklere ayak uydurmaya çalıştıklarına 
vurgu yapan Çelik, “Gelişmelere kayıtsız 
kalınamaz. Esnaflığı sürdürebilmek, ayakta 
durabilmek adına bizler de kendimizi ye-
niliyoruz. Bu anlamda, internet satışlarını 
engelleyemeyeceğimize göre, bu ortama 
ayak uydurmak gerektiğini düşündük. Bu 
anlamda şuanda biz de Çeliker Çeyiz ola-
rak internet ortamından satışlar yapıyoruz. 

Yaklaşık 40 yıldır Çumra’da 
esnaflık yapan Çeliker 
Çeyiz Sahibi İbrahim Çelik, 

ilçenin örnek esnafları arasında yer 
alıyor. Küçük yaşlarda başladığı ticaret 
hayatını başarıyla sürdüren Çelik, 
eşarp, çeyiz, tuhafiye sektöründe yeni-
liklere ayak uydurarak ayakta kalmaya 
çalışıyor. 1981 yılından buyana es-
naflık yaptığını dile getiren Çelik, “40 
yıldır bu mesleği devam ettiriyoruz. 
Bu anlamda küçük yaşlarda girdiğimiz 
ticaretimizi hala sürdürüyoruz. Önce 
3 kardeş olarak başladık ticarete. Ama 
10 sene önce ben ayrıldım ve aynı işi 
kendi başıma devam ettiriyorum. Aynı 
zamanda çiftçilik de vardı. Ama şuan-
da çiftçilik devam etmiyor. Tarlaları-
mızı icara veriyoruz” dedi.

YENILIKLERE AYAK 
UYDURUYOR

Türkiye’nin her yerine ürün gönderiyoruz. 
Böylece yeniliklere ayak uydurmuş olu-
yoruz. Bu şekilde ayakta durmaya çalışı-
yoruz, esnaflığımızı sürdürüyoruz” diye 
konuştu. 

İNTERNET SATIŞLARINI 
ARTIRMAK İSTİYORUZ

“Esnaflıkta belli bir noktaya geldik” 
diyen Çelik, bundan sonraki süreçte de 
bazı hedeflerinin olduğuna değindi. Konu-
ya açıklık getiren Çelik, “Bundan sonrası 
için de planlamalar yapıyoruz. İşlerimizi 
büyütmek adına çalışmalar yürütüyoruz. 
Özellikle internet satışlarımızı artırmak 
için çalışmalar yapıyoruz. Şuanda Türki-
ye’nin her yerine ürün gönderebiliyoruz. 
Bu anlamda kitlemizi daha da artırmanın 
gayreti içindeyiz. Şuanda en büyük hede-
fimiz internetteki satışlarımızı artırmak” 
ifadelerini kullandı.

 
FABRİKANIN BÜYÜK KATKISI OLDU

Çumra’nın gelişimine en büyük katkıyı 
Şeker Fabrikası’nın verdiğine vurgu yapan 
Çelik, “Şeker fabrikası Çumra’nın çehre-
sini değiştirdi. Esnaflarımıza büyük fayda 
sağladı. Çumra’nın gençlerinin tamamı 
neredeyse Şeker Fabrikası’nda çalışıyor 
diyebilirim. İlçeye büyük bir katmadeğer 

sağladı fabrika. İlçemize büyük bir girdi 
sağlıyor. Fabrikayla esnafımızın, çiftçimi-
zin önü açıldı. Böylece çiftçimiz ve esna-
fımız daha iyi iş yapmaya başladı. Mesela 
çiftçilerimiz ürünlerini kolayca satabiliyor-
lar. Pancar, mısır, ayçekirdeği gibi ürünleri 
doğrudan zaten Çumra Şeker fabrikası 
alıyor. Böylece çiftçilerimiz ürünleri iyi 
parayla, kolay bir şekilde satmış oluyor. 
Çiftçi kazanınca dolayısı ile ilçemizdeki 
esnafımız da kazanıyor. Böylece ilçemizin 
refah düzeyi de artmış oluyor” değerlen-
dirmesi yaptı. 

PANDEMİ ETKİLEDİ

Pandemi sürecinin iş potansiyellerini 
düşürdüğüne değinen Çelik, şöyle devam 
etti, “Ülkemiz bir pandemi süreci yaşıyor. 
Bu süreç elbette tüm esnaflarımızı etkile-
diği gibi bizi de olumsuz etkiledi. Kısıt-
lamalar oluyor, insanlar korkuyor dışarı 
çıkamıyor. Bundan dolayı zorunlu ihtiyaç-
lar dışında alışveriş yapanların sayısında 
azalma oldu. Bu da bize olumsuz bir şekil-
de yansıyor. Ama biz buradaki zararımızı 
karşılamak adına, ayakta durabilmek adına 
online satışlarımıza hız verdik. Çumra Be-
lediyemizin de katkılarıyla şuanda ayakta 
durmaya çalışıyoruz.”

İLÇEDE EKSİKLER VAR

İlçede son yıllarda belediyecilik 
hizmetleri anlamında güzel işlere imza 
atılmasının yanında bazı eksiklerin de 
olduğunu söyleyen Çelik, şu açıklamalarda 
bulundu, “Belediyemiz ilçede güzel işlere 
imza atıyor. Yeni Başkanımız Recep Bey 
görevi yeni devraldı. Şuanda güzel çalış-
malar yapıyor. Daha iyi çalışacağını düşü-
nüyorum. Bu anlamda ilçemize bir sauna 
kazandırılmasını istiyoruz. Dışarıdan gelen 
insanlar bu konuda zorluk çekiyor. Hamam 
ve sauna yatırımı yapılırsa, ilçenin büyük 
bir ihtiyacı giderilmiş olur. İlçemizde trafik 
sorunu da var. Bu sorunun da çözülmesini 
istiyoruz.”
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Yaklaşık 40 yıldır Çumra’da esnaflık yapan Çeliker Çeyiz 
Sahibi İbrahim Çelik, artan internet satışlarına karşın ayakta 
kalabilmek için, yeniliklere ayak uydurarak online satışlara 

ağırlık veriyor 

REKABET ARTTI

Çumra’nın ticari hayatı hakkında 
değerlendirmelerde bulunan Çelik, ilçenin 
büyümesiyle esnaflar arasındaki rekabetin 
de arttığına dikkat çekti. Aynı zamanda 
internet satışlarının da kendilerini olum-
suz etkilediğini dile getiren Çelik, şunları 
söyledi, “Çumra’da önceden ticaretimiz 
daha güzeldi. İnternetin çıkması bizleri 
çok etkiledi. Çünkü artık herkes internet 
üzerinden alışveriş yapmaya başladı. Bu 
anlamda orayla rekabet edebilmek oldukça 
zor. Bir de Çumra’da önceden esnaf çok 
azdı. Bunun için rekabet de az olmasından 
dolayı, esnaflar daha iyi para kazanıyor-
du. Ama şuanda ilçemiz büyüdü, gelişti, 
esnaflarımız arttı. Bundan dolayı rekabet 
ortamı da artmış oldu. Bu da ister istemez 

işlerimizi etkiledi. Bir de Çumra’nın şöyle 
bir şanssızlığı var; Çumra Konya’ya çok 
yakın bir ilçe. Bundan dolayı Çumra’daki 
esnaflar da zarar görüyorlar. Vatandaşla-
rımız alışverişlerini yapmak için Konya’ya 
gidebiliyorlar yakın olduğu için.”

YENİLİKLERE AYAK UYDURUYOR

Esnaflığı sürdürebilmek adına ye-
niliklere ayak uydurmaya çalıştıklarına 
vurgu yapan Çelik, “Gelişmelere kayıtsız 
kalınamaz. Esnaflığı sürdürebilmek, ayakta 
durabilmek adına bizler de kendimizi ye-
niliyoruz. Bu anlamda, internet satışlarını 
engelleyemeyeceğimize göre, bu ortama 
ayak uydurmak gerektiğini düşündük. Bu 
anlamda şuanda biz de Çeliker Çeyiz ola-
rak internet ortamından satışlar yapıyoruz. 

Yaklaşık 40 yıldır Çumra’da 
esnaflık yapan Çeliker 
Çeyiz Sahibi İbrahim Çelik, 

ilçenin örnek esnafları arasında yer 
alıyor. Küçük yaşlarda başladığı ticaret 
hayatını başarıyla sürdüren Çelik, 
eşarp, çeyiz, tuhafiye sektöründe yeni-
liklere ayak uydurarak ayakta kalmaya 
çalışıyor. 1981 yılından buyana es-
naflık yaptığını dile getiren Çelik, “40 
yıldır bu mesleği devam ettiriyoruz. 
Bu anlamda küçük yaşlarda girdiğimiz 
ticaretimizi hala sürdürüyoruz. Önce 
3 kardeş olarak başladık ticarete. Ama 
10 sene önce ben ayrıldım ve aynı işi 
kendi başıma devam ettiriyorum. Aynı 
zamanda çiftçilik de vardı. Ama şuan-
da çiftçilik devam etmiyor. Tarlaları-
mızı icara veriyoruz” dedi.

YENILIKLERE AYAK 
UYDURUYOR

Türkiye’nin her yerine ürün gönderiyoruz. 
Böylece yeniliklere ayak uydurmuş olu-
yoruz. Bu şekilde ayakta durmaya çalışı-
yoruz, esnaflığımızı sürdürüyoruz” diye 
konuştu. 

İNTERNET SATIŞLARINI 
ARTIRMAK İSTİYORUZ

“Esnaflıkta belli bir noktaya geldik” 
diyen Çelik, bundan sonraki süreçte de 
bazı hedeflerinin olduğuna değindi. Konu-
ya açıklık getiren Çelik, “Bundan sonrası 
için de planlamalar yapıyoruz. İşlerimizi 
büyütmek adına çalışmalar yürütüyoruz. 
Özellikle internet satışlarımızı artırmak 
için çalışmalar yapıyoruz. Şuanda Türki-
ye’nin her yerine ürün gönderebiliyoruz. 
Bu anlamda kitlemizi daha da artırmanın 
gayreti içindeyiz. Şuanda en büyük hede-
fimiz internetteki satışlarımızı artırmak” 
ifadelerini kullandı.

 
FABRİKANIN BÜYÜK KATKISI OLDU

Çumra’nın gelişimine en büyük katkıyı 
Şeker Fabrikası’nın verdiğine vurgu yapan 
Çelik, “Şeker fabrikası Çumra’nın çehre-
sini değiştirdi. Esnaflarımıza büyük fayda 
sağladı. Çumra’nın gençlerinin tamamı 
neredeyse Şeker Fabrikası’nda çalışıyor 
diyebilirim. İlçeye büyük bir katmadeğer 

sağladı fabrika. İlçemize büyük bir girdi 
sağlıyor. Fabrikayla esnafımızın, çiftçimi-
zin önü açıldı. Böylece çiftçimiz ve esna-
fımız daha iyi iş yapmaya başladı. Mesela 
çiftçilerimiz ürünlerini kolayca satabiliyor-
lar. Pancar, mısır, ayçekirdeği gibi ürünleri 
doğrudan zaten Çumra Şeker fabrikası 
alıyor. Böylece çiftçilerimiz ürünleri iyi 
parayla, kolay bir şekilde satmış oluyor. 
Çiftçi kazanınca dolayısı ile ilçemizdeki 
esnafımız da kazanıyor. Böylece ilçemizin 
refah düzeyi de artmış oluyor” değerlen-
dirmesi yaptı. 

PANDEMİ ETKİLEDİ

Pandemi sürecinin iş potansiyellerini 
düşürdüğüne değinen Çelik, şöyle devam 
etti, “Ülkemiz bir pandemi süreci yaşıyor. 
Bu süreç elbette tüm esnaflarımızı etkile-
diği gibi bizi de olumsuz etkiledi. Kısıt-
lamalar oluyor, insanlar korkuyor dışarı 
çıkamıyor. Bundan dolayı zorunlu ihtiyaç-
lar dışında alışveriş yapanların sayısında 
azalma oldu. Bu da bize olumsuz bir şekil-
de yansıyor. Ama biz buradaki zararımızı 
karşılamak adına, ayakta durabilmek adına 
online satışlarımıza hız verdik. Çumra Be-
lediyemizin de katkılarıyla şuanda ayakta 
durmaya çalışıyoruz.”

İLÇEDE EKSİKLER VAR

İlçede son yıllarda belediyecilik 
hizmetleri anlamında güzel işlere imza 
atılmasının yanında bazı eksiklerin de 
olduğunu söyleyen Çelik, şu açıklamalarda 
bulundu, “Belediyemiz ilçede güzel işlere 
imza atıyor. Yeni Başkanımız Recep Bey 
görevi yeni devraldı. Şuanda güzel çalış-
malar yapıyor. Daha iyi çalışacağını düşü-
nüyorum. Bu anlamda ilçemize bir sauna 
kazandırılmasını istiyoruz. Dışarıdan gelen 
insanlar bu konuda zorluk çekiyor. Hamam 
ve sauna yatırımı yapılırsa, ilçenin büyük 
bir ihtiyacı giderilmiş olur. İlçemizde trafik 
sorunu da var. Bu sorunun da çözülmesini 
istiyoruz.”
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Tarım bölgesi olan Çumra, daha çok 
tarıma dayalı ticaretin geliştiği bir bölge 
olmanın yanında, diğer sektörlerde de 

oldukça iyi durumda. Özellikle bölge insanının 
memleket sevdası üzerine bölgeye kazandırdığı iş 
alanları, Çumra’nın gelişimine katkılar sunuyor. 
Bu noktada örnek isimlerden biri de Genceray 
Tekstil ve Konfeksiyon Sahibi Gencer Ayyıldız. 
Küçük yaşlarda ailesiyle birlikte Danimarka’ya 
giderek, orada tekstil üzerine çalışmalar yürü-
ten Ayyıldız, yurtdışında yaşadığı süre boyunca 
hep memleket hasreti çekti. Bunun üzerine 40 
yaşlarındayken yurda dönme kararı alan Ayyıldız, 
tekstil üzerinde yurtdışında edindiği bilgi ve 
tecrübeleri memleketi için uygulamaya karar 
verdi. Hedefleri doğrultusunda Çumra’da tekstil 
işine giren Ayyıldız, kendini daha da geliştirerek, 
alanında Çumra’da iyi bir noktaya geldi. Ev tekstili 
ağırlıklı olmak üzere hastane, okul, restoran tekstil 
imalatı yapan Ayyıldız, sektörde kendi tasarımla-
rıyla ön plana çıkıyor. 

GENÇ YAŞLARDA YURT DIŞINA GİTTİ 

112 metrekarelik bir üretim alanında üretim 
yapmayı sürdürdüklerini belirten Genceray Tekstil 
ve Konfeksiyon Sahibi Gencer Ayyıldız, ilkokulu ve 
ortaokulu bitirdikten sonra 1973 yılında işçi ailesi 
olarak Danimarka’ya gittiklerini söyledi. Ancak 
yurt dışındayken sürekli memleket hasreti çekti-
ğini dile getiren Ayyıldız, “1996 yılında 40 yaşın-
dayken geri kalan ömrümü memleketime hizmet 
etmeye adamak için geri döndüm. O 
günden buyana Çumra’da ev tekstili 
ağırlıklı olmak üzere hastane, okul, 
restoran tekstil imalatı yapıyoruz. Toptan, fason, 
perakende satışımız ve üretimimiz var. Okullarda 
giyim üzerine değil sıra örtüsü, sırtlık, öğretmen 
masa örtüsü gibi ürünler yapıyoruz. Konya’da bir 
bayim var oraya üretim yapıyorum. Hepenuygun.
com isimli bir firma. Bizim pazarlamamızı onlar 
yapıyorlar” diye konuştu. 

MEMLEKET HASRETİ ÇEKTİ 

Danimarka’nın yollarıyla, yeşilliğiyle çok 
güzel bir yer olduğunu ancak buna rağmen hiçbir 
zaman memleketin yerini tutmadığını vurgulayan 
Ayyıldız, şunları kaydetti, “Ben hiç ayakkabımı 
boyamadan eskittiğimi bilirim Danimarka’da. 
Boyaya ihtiyaç duyulmuyor. Her taraf asfalt, 
yeşillik. Ama bana zevk vermiyordu. Orası yalancı 

bir cennet ama bize ait değil. Kültürel farklılıklar 
var, dini konularda sorunlar yaşıyorsun. Ben tatile 
geldiğimde köye gideyim, dayımın evine gideyim, 
tarlaya gitsek çul üstünde otursak. Ben bunların 
hayalini kurdum Danimarka’da. Ben ilk gittim Da-
nimarka’ya 3 ay doğu nerde batı nerde bilemedim. 
Gri bir hava var gün boyu güneş görmüyorsun. 
Sabah karta basıyorsun işe giriyorsun, akşam 
karta basıyorsun işini bitiriyorsun. Monoton bir 
hayat, robotlaşıyorsun. Ben orada karta bastıktan 
sonra Çumra benim olsa ne yazar. Buradan bir 
habersiniz, doğandan, ölenden haberiniz olmuyor. 
Bayramları yaşayamıyorsunuz. Tabi bunlar insanı 
duygulandırıyor. Gurbet zor.”

‘KENDİ TASARIMLARIMI YAPIYORUM’

Danimarka’da dünyaca ünlü bir tekstil firma-
sında çalışarak sektörle ilgili bilgi ve birikim sahibi 
olduğuna değinen Ayyıldız, “Ben Danimarka’da 
9 buçuk yıl dünyaca ünlü bir tekstil markasında 
çalıştım. Tekstil işindeki birikimim oradan geliyor. 
Burada ben tek kalem ürün yapmıyorum, kendi 
tasarımlarımı ortaya koyuyorum” diye konuştu.  

TİCARET ANLAYIŞI DEĞİŞTİ

Geçmişten bugüne gelişen teknolojiyle birlikte 
ticaret anlayışında da farklılıklar ortaya çıktığına 
dikkat çeken Ayyıldız, şu bilgileri paylaştı, “Daha 
önce haftada bir gün Konya’ya giderdik toptancı-
ları gezerdik. Daha sonra kataloglar çıktı telefonla 
sipariş veriyorduk. Şimdi internet üzerinden her 
şeyi yapabiliyorsunuz. Ancak pandemiden dolayı 

ticaret şuanda durgun. Geçen yıl Mart’tan buyana 
hiç çalışmadık deseniz yeri var. Biz de bu krizi fır-
sata çevirmek adına mutfak önlükleri işine girdik. 
Tasarımı yine tamamen bana ait. Bahsettiğim he-
penuygun firma, bilinen internet satış sitelerinde 
satışlarını yapıyor. Buradan ümitliyiz.”

‘KONYA’YA YAKINLIK DEZAVANTAJ’

Çumra’nın ticaretine de değinen Ayyıldız, 
“Çumra’da ticaret çok farklı. Ticaret hem kolaylaştı 
hem zorlaştı. Çumra’daki ticaret merkezden 
çıkarak etrafa yayılmaya başladı. Çumra diğer 
ilçelere göre Konya’ya yakın olması nedeniyle 
bir dezavantaj yaşıyor. Vatandaşımız veresiye 
alacağında Çumra’dan alıyor, peşin alacağında 
Konya’ya gidiyor. Bir de biz celp konumundayız, 
geçiş güzergahı üzerinde değiliz. Dışarıdan tarım 
işçisi olarak gelenlerin dışında buraya uğrayan 
olmuyor” dedi. 

EN BÜYÜK ÜZÜNTÜM

Sektör için yıllardır önemli çalışmalar yaptığını 
ve firmasının iyi bir yere geldiğini vurgulayan 
Ayyıldız, “Benden sonra bu işi devam ettirecek biri 
yok. Beni en çok üzen konulardan biri bu. İsterdim 
ki bu isimle üretimimiz büyüyerek devam etsin. 2 
oğlum var ikisi de Danimarka’da, onlar gelmezler. 
Ama bu işten anlayan biri olursa dükkanla birlikte 
kiraya verebilirim. Çünkü pazarı hazır olan bir 
firmayız” ifadelerini kullandı. 

KONYA ŞEKER’DEN FAZLASINA 
İHTİYAÇ VAR

Çumra’da tarımın çok geliştiğine dikkat çeken 
Ayyıldız, ancak tarım sektöründe yetiştirilen 
ürünlerin katma değere dönüştürülemediğine 
dikkat çekti. “Burada fasulye üretimi var ama bir 
paketleme tesisi yok. Kabak çekirdeği yetiştiriliyor 
kavurma tesisi yok. Mısır üretiliyor kurutma tesisi 
yok” diyen Ayyıldız, konuyla ilgili şu görüşlere 
yer verdi, “Konya Şeker var ama daha fazlası-
na ihtiyacımız var. Çumra’da imar sorunu var, 
şuanda kiralar, ev fiyatları uçtu gitti. Bu belirsizlik 
hala sürüyor. Trafik başlı başına bir sorun. Acilen 
çözülmesi gereken bir konu bu. Belediye nasıl 
bir işlem yapar, çözüm bulur bilemiyoruz. Bazen 
çarşı merkezinde normal kaldırım kenarına park 
yapılmış, yanlarına da park yapılmış. Araçlar zor 
geçiyor. Böyle bir sorunumuz da var.”

Genceray Tekstil ve Konfeksiyon Sahibi Gencer Ayyıldız, ev tekstili ağırlıklı olmak üzere hastane, 
okul, restoran tekstil imalatında kendi tasarımlarıyla ön plana çıkıyor 

KENDI TASARIMIYLA 
ÖN PLANA ÇIKIYOR
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Tarım bölgesi olan Çumra, daha çok 
tarıma dayalı ticaretin geliştiği bir bölge 
olmanın yanında, diğer sektörlerde de 

oldukça iyi durumda. Özellikle bölge insanının 
memleket sevdası üzerine bölgeye kazandırdığı iş 
alanları, Çumra’nın gelişimine katkılar sunuyor. 
Bu noktada örnek isimlerden biri de Genceray 
Tekstil ve Konfeksiyon Sahibi Gencer Ayyıldız. 
Küçük yaşlarda ailesiyle birlikte Danimarka’ya 
giderek, orada tekstil üzerine çalışmalar yürü-
ten Ayyıldız, yurtdışında yaşadığı süre boyunca 
hep memleket hasreti çekti. Bunun üzerine 40 
yaşlarındayken yurda dönme kararı alan Ayyıldız, 
tekstil üzerinde yurtdışında edindiği bilgi ve 
tecrübeleri memleketi için uygulamaya karar 
verdi. Hedefleri doğrultusunda Çumra’da tekstil 
işine giren Ayyıldız, kendini daha da geliştirerek, 
alanında Çumra’da iyi bir noktaya geldi. Ev tekstili 
ağırlıklı olmak üzere hastane, okul, restoran tekstil 
imalatı yapan Ayyıldız, sektörde kendi tasarımla-
rıyla ön plana çıkıyor. 

GENÇ YAŞLARDA YURT DIŞINA GİTTİ 

112 metrekarelik bir üretim alanında üretim 
yapmayı sürdürdüklerini belirten Genceray Tekstil 
ve Konfeksiyon Sahibi Gencer Ayyıldız, ilkokulu ve 
ortaokulu bitirdikten sonra 1973 yılında işçi ailesi 
olarak Danimarka’ya gittiklerini söyledi. Ancak 
yurt dışındayken sürekli memleket hasreti çekti-
ğini dile getiren Ayyıldız, “1996 yılında 40 yaşın-
dayken geri kalan ömrümü memleketime hizmet 
etmeye adamak için geri döndüm. O 
günden buyana Çumra’da ev tekstili 
ağırlıklı olmak üzere hastane, okul, 
restoran tekstil imalatı yapıyoruz. Toptan, fason, 
perakende satışımız ve üretimimiz var. Okullarda 
giyim üzerine değil sıra örtüsü, sırtlık, öğretmen 
masa örtüsü gibi ürünler yapıyoruz. Konya’da bir 
bayim var oraya üretim yapıyorum. Hepenuygun.
com isimli bir firma. Bizim pazarlamamızı onlar 
yapıyorlar” diye konuştu. 

MEMLEKET HASRETİ ÇEKTİ 

Danimarka’nın yollarıyla, yeşilliğiyle çok 
güzel bir yer olduğunu ancak buna rağmen hiçbir 
zaman memleketin yerini tutmadığını vurgulayan 
Ayyıldız, şunları kaydetti, “Ben hiç ayakkabımı 
boyamadan eskittiğimi bilirim Danimarka’da. 
Boyaya ihtiyaç duyulmuyor. Her taraf asfalt, 
yeşillik. Ama bana zevk vermiyordu. Orası yalancı 

bir cennet ama bize ait değil. Kültürel farklılıklar 
var, dini konularda sorunlar yaşıyorsun. Ben tatile 
geldiğimde köye gideyim, dayımın evine gideyim, 
tarlaya gitsek çul üstünde otursak. Ben bunların 
hayalini kurdum Danimarka’da. Ben ilk gittim Da-
nimarka’ya 3 ay doğu nerde batı nerde bilemedim. 
Gri bir hava var gün boyu güneş görmüyorsun. 
Sabah karta basıyorsun işe giriyorsun, akşam 
karta basıyorsun işini bitiriyorsun. Monoton bir 
hayat, robotlaşıyorsun. Ben orada karta bastıktan 
sonra Çumra benim olsa ne yazar. Buradan bir 
habersiniz, doğandan, ölenden haberiniz olmuyor. 
Bayramları yaşayamıyorsunuz. Tabi bunlar insanı 
duygulandırıyor. Gurbet zor.”

‘KENDİ TASARIMLARIMI YAPIYORUM’

Danimarka’da dünyaca ünlü bir tekstil firma-
sında çalışarak sektörle ilgili bilgi ve birikim sahibi 
olduğuna değinen Ayyıldız, “Ben Danimarka’da 
9 buçuk yıl dünyaca ünlü bir tekstil markasında 
çalıştım. Tekstil işindeki birikimim oradan geliyor. 
Burada ben tek kalem ürün yapmıyorum, kendi 
tasarımlarımı ortaya koyuyorum” diye konuştu.  

TİCARET ANLAYIŞI DEĞİŞTİ

Geçmişten bugüne gelişen teknolojiyle birlikte 
ticaret anlayışında da farklılıklar ortaya çıktığına 
dikkat çeken Ayyıldız, şu bilgileri paylaştı, “Daha 
önce haftada bir gün Konya’ya giderdik toptancı-
ları gezerdik. Daha sonra kataloglar çıktı telefonla 
sipariş veriyorduk. Şimdi internet üzerinden her 
şeyi yapabiliyorsunuz. Ancak pandemiden dolayı 

ticaret şuanda durgun. Geçen yıl Mart’tan buyana 
hiç çalışmadık deseniz yeri var. Biz de bu krizi fır-
sata çevirmek adına mutfak önlükleri işine girdik. 
Tasarımı yine tamamen bana ait. Bahsettiğim he-
penuygun firma, bilinen internet satış sitelerinde 
satışlarını yapıyor. Buradan ümitliyiz.”

‘KONYA’YA YAKINLIK DEZAVANTAJ’

Çumra’nın ticaretine de değinen Ayyıldız, 
“Çumra’da ticaret çok farklı. Ticaret hem kolaylaştı 
hem zorlaştı. Çumra’daki ticaret merkezden 
çıkarak etrafa yayılmaya başladı. Çumra diğer 
ilçelere göre Konya’ya yakın olması nedeniyle 
bir dezavantaj yaşıyor. Vatandaşımız veresiye 
alacağında Çumra’dan alıyor, peşin alacağında 
Konya’ya gidiyor. Bir de biz celp konumundayız, 
geçiş güzergahı üzerinde değiliz. Dışarıdan tarım 
işçisi olarak gelenlerin dışında buraya uğrayan 
olmuyor” dedi. 

EN BÜYÜK ÜZÜNTÜM

Sektör için yıllardır önemli çalışmalar yaptığını 
ve firmasının iyi bir yere geldiğini vurgulayan 
Ayyıldız, “Benden sonra bu işi devam ettirecek biri 
yok. Beni en çok üzen konulardan biri bu. İsterdim 
ki bu isimle üretimimiz büyüyerek devam etsin. 2 
oğlum var ikisi de Danimarka’da, onlar gelmezler. 
Ama bu işten anlayan biri olursa dükkanla birlikte 
kiraya verebilirim. Çünkü pazarı hazır olan bir 
firmayız” ifadelerini kullandı. 

KONYA ŞEKER’DEN FAZLASINA 
İHTİYAÇ VAR

Çumra’da tarımın çok geliştiğine dikkat çeken 
Ayyıldız, ancak tarım sektöründe yetiştirilen 
ürünlerin katma değere dönüştürülemediğine 
dikkat çekti. “Burada fasulye üretimi var ama bir 
paketleme tesisi yok. Kabak çekirdeği yetiştiriliyor 
kavurma tesisi yok. Mısır üretiliyor kurutma tesisi 
yok” diyen Ayyıldız, konuyla ilgili şu görüşlere 
yer verdi, “Konya Şeker var ama daha fazlası-
na ihtiyacımız var. Çumra’da imar sorunu var, 
şuanda kiralar, ev fiyatları uçtu gitti. Bu belirsizlik 
hala sürüyor. Trafik başlı başına bir sorun. Acilen 
çözülmesi gereken bir konu bu. Belediye nasıl 
bir işlem yapar, çözüm bulur bilemiyoruz. Bazen 
çarşı merkezinde normal kaldırım kenarına park 
yapılmış, yanlarına da park yapılmış. Araçlar zor 
geçiyor. Böyle bir sorunumuz da var.”

Genceray Tekstil ve Konfeksiyon Sahibi Gencer Ayyıldız, ev tekstili ağırlıklı olmak üzere hastane, 
okul, restoran tekstil imalatında kendi tasarımlarıyla ön plana çıkıyor 
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çeken Çumra bölgesi, adını rengarenk lalelerle daha 
iyi bir şekilde duyurmuş durumda. Çumra’dan baş-
layarak Karatay ilçesindeki geniş arazilere yayılan 
laleler, bölgeye büyük değer kattı. Özel bir işletme 
tarafından dikimi yapılan ve bahar aylarıyla birlikte 
rengarenk açan laleler, yurt içinden ve yurt dışından 
birçok vatandaşın ilgisiyle karşılaşıyor. Sarı, kırmızı, 
mor gibi 10’un üzerinde renkteki laleler adeta 
“yeryüzündeki gökkuşağı” olarak dikkat çekiyor. 
Lalelerin açmasıyla her yıl binlerce ziyaretçi alan 
lale tarlaları, amatör ve profesyonel fotoğrafçıların 
yanı sıra, laleleri görmek isteyen vatandaşların ve 
evlenecek çiftlerin uğrak mekanlarından biri haline 
geliyor. 80 çeşit lalenin üretildiği bahçeye, özellikle 
fotoğraf tutkunları büyük ilgi gösteriyor. Fotoğraf-
çılar, görsel şölende en iyi kareyi yakalayabilmek 
için adeta birbirleriyle yarışıyor. Son dönemlerde 
evlenecek çiftlerin hatıra olarak saklamak adına 
yaptıkları dış mekan fotoğraf çekimlerinde lale 
tarlaları yeni adres haline gelmiş durumda. Lalelerin 
açmasıyla açılan sezonla birlikte evlenecek çiftler bu 
tarlalara gelerek, birbirinden güzel renkteki lalelerle 
oluşturacakları mutlu aile tablosunu ortaya koyu-
yorlar.

ÇATALHÖYÜK ÖNEMLİ BİR TURİZM MERKEZİ

Çumra tarihi açıdan da önemli bir merkez ko-
numunda. Çünkü insanlığın gelişiminde önemli bir 
evre olan yerleşik toplumsal hayata geçişle birlikte, 
tarımın başlangıcı ve avcılık gibi önemli sosyal deği-
şim ve gelişmelere tanıklık eden Çatalhöyük Neolitik 
Kenti, Çumra ilçesi sınırları içerisinde yer alıyor. İki 
höyükten oluşan Çatalhöyük Neolitik Kenti’nin daha 
uzun olan Doğu Höyüğü, M.Ö. 7400 ve 6200 yılları 
arasına tarihlenen 18 Neolitik yerleşim katma-
nından oluşuyor. Söz konusu katmanlarda, sosyal 
örgütlenmeyi ve yerleşik hayata geçişi simgeleyen 
duvar resimleri, rölyefler, heykeller ve diğer sanat-
sal öğeler yer alıyor. Batı Höyüğü ise M.Ö. 6.200 ve 
5.200 yılları arasına tarihlenen Kalkolitik Döneme 

TARIMIN MERKEZİ
Konya’nın önemli ilçelerinden 

biri olan Çumra, tarihi yapısı ve 
coğrafi özellikleriyle dikkat çeken 

bir ilçe. Konya-Karaman demiryolu üzerine 
kurulmuş olan ilçe, Konya şehir merke-
zine ise 43 kilometre uzaklıkta. Tarihten 
buyana Çumra, önemli bir tarım merke-
zi konumunda. Bilinen en eski yerleşim 
yerlerinden biri olan Çatalhöyük’ün de 
Çumra sınırları içerisinde yer alması, bu 
durumu doğruluyor. Çünkü Çatalhöyük’te 
ve bölgesinde yapılan kazılar, bölgedeki 
tarımsal faaliyetlerin çok eski dönemlere 
dayandığını gösteriyor. Bu anlamda Çumra, 
hem tarımsal faaliyetleriyle dikkat çeki-
yor hem de tarıma dayalı yatırımlarda öne 
çıkıyor. 1894 yılında yapımına başlanan ve 
1913 yılında bitirilen Haydarpaşa-Bağdat 
demiryolunun yapımı esnasında Çumra´nın 
bulunduğu yere bir istasyon yapılmış ve bu 
bina Çumra´ya yapılan ilk bina olmuştur. 
Çarşamba Kanalı´nın açılarak, bataklıkların 
kurutulup ıslah edilmesi, Konya Ovası’nın 

sulanması maksadıyla 1907-1914 yıllarında 
yapılan sulama tesislerinin işletme binaları 
da Çumra´ya inşa edilmiştir. Bu anlamda 
Çumra, oldukça önemli bir merkez konu-
munda. 

ÇUMRA KAVUNU MARKA

Çumra’nın tarihten buyana gelen ta-
rımsal bir bölge olması nedeniyle Çumra’da 
önemli bir tarımsal üretim söz konusu. Bu-
gün dahi tarım anlamında ciddi bir üretim 
potansiyeline sahip olan Çumra, bu alanda 
kendi markasını bile çıkarmış durumda. 
Bunlardan biri de kavun. Bölgenin önemli 
tarımsal ürünlerinden olan Çumra Kavunu, 
bölgenin bir markası haline geldi. Türki-
ye’nin aranan önemli bir lezzeti olan Çumra 
Kavunu, adeta hasat edilmesi beklenen 
bir ürün oldu. Çumra kavunuyla ilgili son 
dönemlerde Çumra Belediyesi tarafından 
çeşitli çalışmalar da yürütülüyor. Bölgenin 
önemli bir markası olan Çumra kavununu 

tanıtımını sağlamak ve bölgeye has bir ürün 
olmasını vurgulamak adına bu çalışmalar 
hala devam ediyor. 

HUBUBAT, MISIR, DOMATES, FASULYE, 
ŞEKERPANCARI, HAVUÇ ÖNEMLİ 

ÜRÜNLER

Çumra’da kavunun önemli bir tarım 
ürünü olmasıyla birlikte bölgede çeşit-
li tarım ürünleri de yetişiyor. Ülkemizin 
tahıl ambarı olarak anılan Konya’da Çumra 
bölgesi de tahıl üretiminde ciddi bir paya 
sahip. Çumra bölgesinde sulanabilir ara-
zilerin oranını fazla olması nedeniyle ürün 
çeşidi de oldukça fazla. Hububat ürünleri-
nin yanında Çumra’da mısır, şekerpancarı, 
ayçiçeği ile birlikte domates, fasulye gibi 
tarımsal ürünler de ön plana çıkıyor. 

LALELER DİKKAT ÇEKİCİ

Son yıllarda lale üretimiyle de dikkat 

Tarihten buyana tarımda 
merkez konumda olan 

Çumra, bu özelliğini halen 
sürdürüyor. Çumra’da kavun, 

hububat, şekerpancarı, 
fasulye, domates gibi ürünler 

yetiştirilirken, ilçe aynı 
zamanda tarihi bir miras 

olan Çatalhöyük’ü de içinde 
barındırıyor 
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çeken Çumra bölgesi, adını rengarenk lalelerle daha 
iyi bir şekilde duyurmuş durumda. Çumra’dan baş-
layarak Karatay ilçesindeki geniş arazilere yayılan 
laleler, bölgeye büyük değer kattı. Özel bir işletme 
tarafından dikimi yapılan ve bahar aylarıyla birlikte 
rengarenk açan laleler, yurt içinden ve yurt dışından 
birçok vatandaşın ilgisiyle karşılaşıyor. Sarı, kırmızı, 
mor gibi 10’un üzerinde renkteki laleler adeta 
“yeryüzündeki gökkuşağı” olarak dikkat çekiyor. 
Lalelerin açmasıyla her yıl binlerce ziyaretçi alan 
lale tarlaları, amatör ve profesyonel fotoğrafçıların 
yanı sıra, laleleri görmek isteyen vatandaşların ve 
evlenecek çiftlerin uğrak mekanlarından biri haline 
geliyor. 80 çeşit lalenin üretildiği bahçeye, özellikle 
fotoğraf tutkunları büyük ilgi gösteriyor. Fotoğraf-
çılar, görsel şölende en iyi kareyi yakalayabilmek 
için adeta birbirleriyle yarışıyor. Son dönemlerde 
evlenecek çiftlerin hatıra olarak saklamak adına 
yaptıkları dış mekan fotoğraf çekimlerinde lale 
tarlaları yeni adres haline gelmiş durumda. Lalelerin 
açmasıyla açılan sezonla birlikte evlenecek çiftler bu 
tarlalara gelerek, birbirinden güzel renkteki lalelerle 
oluşturacakları mutlu aile tablosunu ortaya koyu-
yorlar.

ÇATALHÖYÜK ÖNEMLİ BİR TURİZM MERKEZİ

Çumra tarihi açıdan da önemli bir merkez ko-
numunda. Çünkü insanlığın gelişiminde önemli bir 
evre olan yerleşik toplumsal hayata geçişle birlikte, 
tarımın başlangıcı ve avcılık gibi önemli sosyal deği-
şim ve gelişmelere tanıklık eden Çatalhöyük Neolitik 
Kenti, Çumra ilçesi sınırları içerisinde yer alıyor. İki 
höyükten oluşan Çatalhöyük Neolitik Kenti’nin daha 
uzun olan Doğu Höyüğü, M.Ö. 7400 ve 6200 yılları 
arasına tarihlenen 18 Neolitik yerleşim katma-
nından oluşuyor. Söz konusu katmanlarda, sosyal 
örgütlenmeyi ve yerleşik hayata geçişi simgeleyen 
duvar resimleri, rölyefler, heykeller ve diğer sanat-
sal öğeler yer alıyor. Batı Höyüğü ise M.Ö. 6.200 ve 
5.200 yılları arasına tarihlenen Kalkolitik Döneme 

TARIMIN MERKEZİ
Konya’nın önemli ilçelerinden 

biri olan Çumra, tarihi yapısı ve 
coğrafi özellikleriyle dikkat çeken 

bir ilçe. Konya-Karaman demiryolu üzerine 
kurulmuş olan ilçe, Konya şehir merke-
zine ise 43 kilometre uzaklıkta. Tarihten 
buyana Çumra, önemli bir tarım merke-
zi konumunda. Bilinen en eski yerleşim 
yerlerinden biri olan Çatalhöyük’ün de 
Çumra sınırları içerisinde yer alması, bu 
durumu doğruluyor. Çünkü Çatalhöyük’te 
ve bölgesinde yapılan kazılar, bölgedeki 
tarımsal faaliyetlerin çok eski dönemlere 
dayandığını gösteriyor. Bu anlamda Çumra, 
hem tarımsal faaliyetleriyle dikkat çeki-
yor hem de tarıma dayalı yatırımlarda öne 
çıkıyor. 1894 yılında yapımına başlanan ve 
1913 yılında bitirilen Haydarpaşa-Bağdat 
demiryolunun yapımı esnasında Çumra´nın 
bulunduğu yere bir istasyon yapılmış ve bu 
bina Çumra´ya yapılan ilk bina olmuştur. 
Çarşamba Kanalı´nın açılarak, bataklıkların 
kurutulup ıslah edilmesi, Konya Ovası’nın 

sulanması maksadıyla 1907-1914 yıllarında 
yapılan sulama tesislerinin işletme binaları 
da Çumra´ya inşa edilmiştir. Bu anlamda 
Çumra, oldukça önemli bir merkez konu-
munda. 

ÇUMRA KAVUNU MARKA

Çumra’nın tarihten buyana gelen ta-
rımsal bir bölge olması nedeniyle Çumra’da 
önemli bir tarımsal üretim söz konusu. Bu-
gün dahi tarım anlamında ciddi bir üretim 
potansiyeline sahip olan Çumra, bu alanda 
kendi markasını bile çıkarmış durumda. 
Bunlardan biri de kavun. Bölgenin önemli 
tarımsal ürünlerinden olan Çumra Kavunu, 
bölgenin bir markası haline geldi. Türki-
ye’nin aranan önemli bir lezzeti olan Çumra 
Kavunu, adeta hasat edilmesi beklenen 
bir ürün oldu. Çumra kavunuyla ilgili son 
dönemlerde Çumra Belediyesi tarafından 
çeşitli çalışmalar da yürütülüyor. Bölgenin 
önemli bir markası olan Çumra kavununu 

tanıtımını sağlamak ve bölgeye has bir ürün 
olmasını vurgulamak adına bu çalışmalar 
hala devam ediyor. 

HUBUBAT, MISIR, DOMATES, FASULYE, 
ŞEKERPANCARI, HAVUÇ ÖNEMLİ 

ÜRÜNLER

Çumra’da kavunun önemli bir tarım 
ürünü olmasıyla birlikte bölgede çeşit-
li tarım ürünleri de yetişiyor. Ülkemizin 
tahıl ambarı olarak anılan Konya’da Çumra 
bölgesi de tahıl üretiminde ciddi bir paya 
sahip. Çumra bölgesinde sulanabilir ara-
zilerin oranını fazla olması nedeniyle ürün 
çeşidi de oldukça fazla. Hububat ürünleri-
nin yanında Çumra’da mısır, şekerpancarı, 
ayçiçeği ile birlikte domates, fasulye gibi 
tarımsal ürünler de ön plana çıkıyor. 

LALELER DİKKAT ÇEKİCİ

Son yıllarda lale üretimiyle de dikkat 

Tarihten buyana tarımda 
merkez konumda olan 

Çumra, bu özelliğini halen 
sürdürüyor. Çumra’da kavun, 

hububat, şekerpancarı, 
fasulye, domates gibi ürünler 

yetiştirilirken, ilçe aynı 
zamanda tarihi bir miras 

olan Çatalhöyük’ü de içinde 
barındırıyor 
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Tarım şehri olan Çumra, sanayisiyle de ön plana çıkmaya başladı. Çumra OSB’yle yeni 
hedeflere yelken açan Çumra, sanayileşmede geleceğe umutla bakıyor 

ÇUMRA OSB ILÇENIN GELECEĞI
Tarım şehri olan Çumra, son dö-

nemlerde sanayisiyle de ön plana 
çıkmaya başladı. Özellikle Çumra 

Organize Sanayi Bölgesi’yle atılan adımlar, 
ilçedeki sanayi üretimine büyük katkı sağlı-
yor. 1997 yılında imar planı ve parselasyon 
planı yapılan, 2001 yılında 1 milyon met-
rekarelik bir alan üzerinde kurulan Çumra 
Organize Sanayi Bölgesi’nde, 2001 yılında 
sanayi parsellerinin tahsisine, 2015 yılında 
da altyapı çalışmalarına başlandı. 2001 yılın-
da 1 milyon metrekarelik arazi üzerinde ku-
rulan Çumra OSB’de, 2020 yılından itibaren 
8 milyon 500 bin metrekarelik genişleme 
alanı tescil edildi. İmar çalışmalarının devam 
ettiği Çumra OSB’de toplam alan 9 milyon 
500 bin metrekare olarak belirlendi. 

36 YATIRIMCIYA TAHSİS EDİLDİ 

Çumra OSB’de 36 sanayi parselinin 
tümü 36 yatırımcıya tahsis edilmiş durum-
da. Bu yatırımcılardan 18’i üretim yapmaya 
başlarken, 12 alan inşaat aşamasında, 6 ya-
tırımcı da proje ve ruhsatlandırma çalışma-
larına devam ediyor. Şuanda Çumra OSB’de 
tahsis amaçlı boş parsel bulunmuyor. 

STRATEJİK ÖNEMİ VAR

Çumra OSB konumu itibariyle de stra-
tejik bir öneme sahip. Çumra OSB, genç ve 
dinamik nüfusu, ulaşım ve enerji avantajları, 
düz arazi yapısı ve bölgesel teşvik imkânları 
ile yatırımcıların ilgi odağı haline geldi.  

Çumra OSB Konya-Çumra Karayolu 
üzerinde Çumra güzergâhının 13. kilo-
metresinde yer alıyor. Ulaşım imkânları 
çok rahat olan Çumra OSB bölgesinden 
geçen çift yollar tamamlandı. Konya-Kara-
man-Mersin Yolu’na 4 kilometre mesafede 
olan Çumra OSB, bu anlamda da büyük bir 
avantaj sağlıyor. Bu doğrultuda Çumra OSB, 
Mersin Limanı’na 355 kilometre, Konya’ya 
37,4 kilometre, Karaman’da 85,9 kilometre, 
Konya Havalimanı’na 53,5 kilometre, Konya 
Tren Garı’na 38,6 kilometre mesafesiyle 
ulaşım anlamında büyük kolaylık sağlı-
yor. Çumra OSB bu anlamda, başta ulaşım 
imkânları olmak üzere genç iş gücü, uygun 
iklim yapısı, deprem riskinin az olması ve 
teşvikler nedeniyle yatırımcı taleplerinin 
artarak devam ettiği cazibe merkezi haline 
geldi. Çumra OSB altyapısını tamamlamış, 
üretim kalitesiyle, ihracatıyla ülke kalkınma-
sına ve toplumun refah düzeyinin artmasına 
önemli katkılar sağlamak, sunduğu ürün 
ve hizmetleri kalite ve kurumsal değer-
den ödün vermeden sürdürerek, katılımcı 
memnuniyetini her zaman en üst seviyede 
tutarak gelişimini sürdürme hedefine doğru 
ilerlemeye devam ediyor.   

ALİBEYHÜYÜĞÜ UN VATANDAŞA 
HİZMET VERİYOR 

Çumra Belediyesi’nin bir kuruluşu olan 
Alibeyhüyüğü Un, ilçede üretime devam 
ediyor. Konya-Karaman yolu 40. kilometrede 
Alibeyhüyüğü Mahallesi kavşağında bulunan 

işletme, 1993 yılından buyana kesintisiz bir 
şekilde kamu işletmesi olarak hizmet verme-
yi sürdürüyor. Alibeyhüyüğü Un, bölgenin 
gıda tedarik sektöründe en eski işletmeler-
den biri olmakla birlikte, Halkın Un Bankası 
olarak da bilinen işletme, bölgenin ürününü 
en doğal yollarla un haline getiriyor. Kamu 
işletmesi olması, bölgedeki her ailenin 
buğday karşılığı veya satın alma yoluyla un 
tedariğini yapmış olması sebebiyle tanın-
makta olup, güvenli ve katkısız un ürettiği 
herkes tarafından biliniyor. İşletme bünye-
sinde ekmeklik un ve kepekli tam buğday 
unu üretimi yapılıyor. Üretilen unlar 5, 10, 
25 ve 50 kilogram paketler halinde satışa 
sunuluyor. Ürünler bölgede bulunan bayiiler 
veya işletme içerisinde bulunan satış mağa-
zası aracılığıyla vatandaşa ulaştırılıyor. Bölge 
halkının buğdayını getirerek karşılığında un 
almasını sağlayan işletme, buğday karşılığı 
verilen unun vatandaş tarafından ihtiyacı 
kadarını istediği tarihler ve zaman diliminde 
almasına imkan sağlıyor. İşletme bünyesin-
de un haricinde bir de arpa ve mısır ezme 
tesisi bulunuyor. Bu tesiste ezme satışı ya-
pılmakla birlikte, emanet usulü de çalışma-
lar sürdürüyor. Vatandaşın getirmiş olduğu 
hammaddeler burada depolarda muhafaza 
edilerek, vatandaşların istediği zaman tor-
balı bir şekilde ezmesini teslim alma imkanı 
sağlanıyor. Alibeyhüyüğü Un önceliğinin 
halk sağlığı olduğunu bilerek üretime devam 
ederken, bölgede yetişen ürünün yine böl-
gede en doğal ve sağlıklı yollarla tüketilmesi 
sürecinde büyük bir sorumluluk üstleniyor.  

ait kültürel özellikler gösteriyor. Bu özel-
likleriyle Çatalhöyük, aynı coğrafyada 2000 
yıldan fazla bir süredir var olan köylerden 
kentsel hayata geçişin de önemli bir kanıtı. 
Çatalhöyük’teki içlerine çatılardan girilen 
birbirine bitişik evler ile sokağı olmayan 
yerleşim ünik bir özellik sergileniyor. Orta-
doğu ve Anadolu’da diğer Neolitik alanlar 
bulunmuş olmasına rağmen, Çatalhöyük 
Neolitik Kenti, kalıntıların boyutu, yaşayan 
toplumun yoğunluğu, güçlü sanatsal ve 
kültürel gelenekler ve zaman içindeki sü-
rekliliğin benzersiz bileşimi ile olağanüstü 
evrensel değer taşıyor. Bu önemli merkezin 
Çumra sınırları içerisinde yer alması, böl-
geye her yıl giden binlerce turistin gittiği 
düşünülürse, Çumra için önemli bir değer 
olma özelliği taşıyor. 

İLK SULAMA ŞEBEKESİ

Bozkır İlçesi’nin güneyinde Toroslardan 
kaynağını alıp, Beyşehir Gölü’nden gelen 
kanalla birleşip, Mavi Boğaz’ı aşan Çarşam-
ba Çayı önce Apa Barajı’na, daha sonra da 
Çumra Ovası’na ulaşır. Asırlardır bu Ova’yı 
sulayan çay üzerinde 20.nci yüzyıl başların-
da ülkemizin ilk sulama şebekesi, bundan 
önce de Karamanoğulları döneminde taş 
köprüler inşa edildi. Bu tarihi köprüler 
zaman içerisinde onarım görmüş olup, bir 
bölümü halen işlevlerini sürdürüyor. Ayrıca 

Çumra’da bir tane de hamam bulunuyor. 
Bununla birlikte ilçede en önemli tarihi 
yapılardan biri 11-12. Yüzyılda yapılan Ka-
ramanoğlu İbrahim Bey Camisi’dir.  Çumra 
İlçe Merkezine 12 kilometre mesafede yer 
alan cami, İçeriçumra Mahallesi’nde Konya 
Yolu üzerinde yer alıyor. 

ÇUMRA’NIN DEĞERLERİ 

İlçenin 35 kilometre güneyinde doğal 
güzellik alanlarından Apa Barajı bulunu-
yor. Apa Barajı, Çarşamba Çayı üzerinde 
ve Apa kasabasında yer alıyor. Çok eski bir 
isim olan Apa ismi su anlamına geliyor. 
Apa Barajı, 1957-1962 yılları arasında, 
sulama ve taşkınlardan koruma amacıyla 
inşa edilerek, bölgeye kazandırıldı. Baraj 
gölü kıyısında: DSİ ve Selçuk Üniversitesi 
tesisleri ve piknik alanları bulunuyor. Gölde 
sazan ve tatlı su levreği balıkları tutulabili-
yor. Sırçalı Mesire Yeri de ilçenin başka bir 
turizm güzelliği olarak bilinirken, bu alan 
ilçe merkezine yakınlığıyla büyük avantaj 
sağlıyor. Bu alanda bir şelale, gezinti yolları 
ve piknik alanları ve çocuklar için oyun 
parkları bulunuyor. İlçede 1905’li yıllarda 
yapılmış olan 5 adet tarihi Devlet Su İşleri 
Bölge Müdürlüğü’ne ait Alman yapısı da 
bulunuyor. Bunlardan 1 tanesi misafirhane 
olarak, 4 adedi de lojman olarak kullanılı-
yor. Ayrıca Çumra’da 1894 yılında Hay-

darpaşa-Bağdat demiryolunun yapımına 
başlanıp, 1913 yılında bitirilmesiyle 1913 
yılında İlçemizden ilk tren geçmiş, böylece 
önemli bir merkez olmuştur. 

FARKLI KÜLTÜRLER BİRARADA

Çumra’nın sosyal ve kültürel yapısı da 
oldukça çeşitli olmasıyla biliniyor. İlçeye ilk 
yerleşenler 1936-1938 yıllarında müba-
dele sonucu Romanya ve Bulgaristan’dan 
ülkemize gelen göçmenler olmuştur. Daha 
sonraları ilçe, Yörük ve Türkmen köyle-
rinden; toprak ıslah çalışmalarından sonra 
Ermenek, Bozkır ve Hadim gibi dağlık 
bölgelerinden göçler almıştır. Ayrıca ilçeye 
Karadeniz, Doğu ve Güneydoğu Anadolu 
bölgesi ve yakın illerden yerleşenler olmuş-
tur. Bu anlamda, değişik yörelerden gelen 
insanlar bölgeye kendilerine ait kültürleri 
de getirmiş bu durum ilçeyi renklendirmiş-
tir. Halk kendi aralarında göçmen, yörük, 
türkmen, dağlı, vb. ayrılsa da Çumra halkı 
içinde hiçbir kültür gurubu kendi kültürünü 
ön plana çıkarmak için herhangi bir müca-
deleye girişmez. Farklı kültürlerin bir araya 
gelmesi Çumra mutfağını da zenginleştir-
miştir. Dağlılara özgü etli bulgur pilavı, 
arabaşı; Ovalılara özgü papara, sacarası, 
mantı, höşmerim; Türkmenlere özgü şirli; 
Yörüklere özgü kakaç gibi yemekler beğeni 
ile bölgede tüketiliyor.  
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Tarım şehri olan Çumra, sanayisiyle de ön plana çıkmaya başladı. Çumra OSB’yle yeni 
hedeflere yelken açan Çumra, sanayileşmede geleceğe umutla bakıyor 

ÇUMRA OSB ILÇENIN GELECEĞI
Tarım şehri olan Çumra, son dö-

nemlerde sanayisiyle de ön plana 
çıkmaya başladı. Özellikle Çumra 

Organize Sanayi Bölgesi’yle atılan adımlar, 
ilçedeki sanayi üretimine büyük katkı sağlı-
yor. 1997 yılında imar planı ve parselasyon 
planı yapılan, 2001 yılında 1 milyon met-
rekarelik bir alan üzerinde kurulan Çumra 
Organize Sanayi Bölgesi’nde, 2001 yılında 
sanayi parsellerinin tahsisine, 2015 yılında 
da altyapı çalışmalarına başlandı. 2001 yılın-
da 1 milyon metrekarelik arazi üzerinde ku-
rulan Çumra OSB’de, 2020 yılından itibaren 
8 milyon 500 bin metrekarelik genişleme 
alanı tescil edildi. İmar çalışmalarının devam 
ettiği Çumra OSB’de toplam alan 9 milyon 
500 bin metrekare olarak belirlendi. 

36 YATIRIMCIYA TAHSİS EDİLDİ 

Çumra OSB’de 36 sanayi parselinin 
tümü 36 yatırımcıya tahsis edilmiş durum-
da. Bu yatırımcılardan 18’i üretim yapmaya 
başlarken, 12 alan inşaat aşamasında, 6 ya-
tırımcı da proje ve ruhsatlandırma çalışma-
larına devam ediyor. Şuanda Çumra OSB’de 
tahsis amaçlı boş parsel bulunmuyor. 

STRATEJİK ÖNEMİ VAR

Çumra OSB konumu itibariyle de stra-
tejik bir öneme sahip. Çumra OSB, genç ve 
dinamik nüfusu, ulaşım ve enerji avantajları, 
düz arazi yapısı ve bölgesel teşvik imkânları 
ile yatırımcıların ilgi odağı haline geldi.  

Çumra OSB Konya-Çumra Karayolu 
üzerinde Çumra güzergâhının 13. kilo-
metresinde yer alıyor. Ulaşım imkânları 
çok rahat olan Çumra OSB bölgesinden 
geçen çift yollar tamamlandı. Konya-Kara-
man-Mersin Yolu’na 4 kilometre mesafede 
olan Çumra OSB, bu anlamda da büyük bir 
avantaj sağlıyor. Bu doğrultuda Çumra OSB, 
Mersin Limanı’na 355 kilometre, Konya’ya 
37,4 kilometre, Karaman’da 85,9 kilometre, 
Konya Havalimanı’na 53,5 kilometre, Konya 
Tren Garı’na 38,6 kilometre mesafesiyle 
ulaşım anlamında büyük kolaylık sağlı-
yor. Çumra OSB bu anlamda, başta ulaşım 
imkânları olmak üzere genç iş gücü, uygun 
iklim yapısı, deprem riskinin az olması ve 
teşvikler nedeniyle yatırımcı taleplerinin 
artarak devam ettiği cazibe merkezi haline 
geldi. Çumra OSB altyapısını tamamlamış, 
üretim kalitesiyle, ihracatıyla ülke kalkınma-
sına ve toplumun refah düzeyinin artmasına 
önemli katkılar sağlamak, sunduğu ürün 
ve hizmetleri kalite ve kurumsal değer-
den ödün vermeden sürdürerek, katılımcı 
memnuniyetini her zaman en üst seviyede 
tutarak gelişimini sürdürme hedefine doğru 
ilerlemeye devam ediyor.   

ALİBEYHÜYÜĞÜ UN VATANDAŞA 
HİZMET VERİYOR 

Çumra Belediyesi’nin bir kuruluşu olan 
Alibeyhüyüğü Un, ilçede üretime devam 
ediyor. Konya-Karaman yolu 40. kilometrede 
Alibeyhüyüğü Mahallesi kavşağında bulunan 

işletme, 1993 yılından buyana kesintisiz bir 
şekilde kamu işletmesi olarak hizmet verme-
yi sürdürüyor. Alibeyhüyüğü Un, bölgenin 
gıda tedarik sektöründe en eski işletmeler-
den biri olmakla birlikte, Halkın Un Bankası 
olarak da bilinen işletme, bölgenin ürününü 
en doğal yollarla un haline getiriyor. Kamu 
işletmesi olması, bölgedeki her ailenin 
buğday karşılığı veya satın alma yoluyla un 
tedariğini yapmış olması sebebiyle tanın-
makta olup, güvenli ve katkısız un ürettiği 
herkes tarafından biliniyor. İşletme bünye-
sinde ekmeklik un ve kepekli tam buğday 
unu üretimi yapılıyor. Üretilen unlar 5, 10, 
25 ve 50 kilogram paketler halinde satışa 
sunuluyor. Ürünler bölgede bulunan bayiiler 
veya işletme içerisinde bulunan satış mağa-
zası aracılığıyla vatandaşa ulaştırılıyor. Bölge 
halkının buğdayını getirerek karşılığında un 
almasını sağlayan işletme, buğday karşılığı 
verilen unun vatandaş tarafından ihtiyacı 
kadarını istediği tarihler ve zaman diliminde 
almasına imkan sağlıyor. İşletme bünyesin-
de un haricinde bir de arpa ve mısır ezme 
tesisi bulunuyor. Bu tesiste ezme satışı ya-
pılmakla birlikte, emanet usulü de çalışma-
lar sürdürüyor. Vatandaşın getirmiş olduğu 
hammaddeler burada depolarda muhafaza 
edilerek, vatandaşların istediği zaman tor-
balı bir şekilde ezmesini teslim alma imkanı 
sağlanıyor. Alibeyhüyüğü Un önceliğinin 
halk sağlığı olduğunu bilerek üretime devam 
ederken, bölgede yetişen ürünün yine böl-
gede en doğal ve sağlıklı yollarla tüketilmesi 
sürecinde büyük bir sorumluluk üstleniyor.  
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ERKUNT, ÇUMRA’NIN 
TARLASINI SÜRÜYOR

Türkiye’nin traktör 
sektöründeki önem-
li markalarından 

olan Erkunt Traktör’ün satışını 
gerçekleştiren Buyruk Otomo-
tiv, yılların verdiği tecrübeyle 
Konya’daki Erkunt satışlarını da 
artırmış durumda. Faaliyetleri 
hakkında bilgiler veren Buyruk 
Otomotiv Sahiplerinden Mehmet 
Ali Buyruk, iki ayrı şirketle farklı 
traktör markalarının bayiliklerini 
yaptıklarını söyledi.

Türkiye’nin traktör sektö-
ründeki önemli markalarından 
olan Erkunt Traktör’ün satışını 
yaptıklarımı belirten Buyruk, 
“Buyruk Otomotiv olarak Konya 
bölgesinin Erkunt bayisiyiz. Me-
ram, Karatay, Selçuklu, Altıne-
kin, Kadınhanı, Sarayönü, Çum-
ra, Güneysınır, Bozkır bölgesinin 
Erkunt bayisiyiz” dedi.

DAHA BÜYÜK HEDEFLERİMİZ 
VAR

Konya ve çevresinde traktör 
pazarının oldukça iyi olduğuna 
vurgu yapan Buyruk, bu potan-
siyeli değerlendirmek için çalış-
tıklarını söyledi. Bölgeden büyük 
beklenti içerisinde olduklarını 
dile getiren Buyruk, “2019 yılını 
Türkiye genelinde 26 bin civa-
rında satış rakamıyla kapattık. 
2020 yılında da 40 bini geçecek 
hedefiyle yola çıkmıştık. 2021 
yılı içinde de hedeflerimizi daha 
da büyüterek yolumuza devam 
edeceğiz” diye konuştu. 

ERKUNT’UN KALİTESİ 
TARTIŞILMAZ

Erkunt Traktör’ün tartışıl-
maz bir kaliteye sahip olduğunu 
dile getiren Buyruk, “Erkunt 
Traktör bazı markaların da motor 

kısmının dökümünü üreten bir 
firma. Erkunt o yüzden kalitesini 
tartışmaya gerek yok. Motorunu 
verdiği firmalar Türkiye’de iyi 
satış

yapan markalar. Erkunt yerli 
bir üretim. Her şeyiyle traktörü 
üretebiliyor” dedi.

MÜŞTERİ MEMNUNİYETİ 
BİZİM İÇİN ÖNEMLİ

Buyruk Otomotiv olarak 
müşteri memnuniyeti ve satış 
dışındaki hizmetlerinden de bah-
seden Buyruk, “Biz Erkunt Konya 
Bayii olarak satış dışında traktör 
yetkili servisi, traktör bakım ve 
tamiri, yedek parça servisi ile ba-
yiliğimizin olduğu bütün ilçelerde 
hizmet vermekteyiz. Bizim için 
önemli olan unsurlardan bir ta-
nesi de müşteri memnuniyetidir. 
Bugüne kadar hiçbir çiftçimizi ve 
müşterilerimizi mağdur etmedik” 
değerlendirmesi yaptı. 

ÇUMRA BİZİM İÇİN ÖNEMLİ

Buyruk, şirket olarak Çumra 
İlçesi’nde de bayilikleri bulun-
duğunu anımsattı. Çumra’nın 
tarım ilçesi olarak kendileri için 
önemli bir Pazar olduğuna dikkat 
çeken Buyruk, şöyle devam etti, 
“Çumra, ülkemizin önemli bir 
tarım ilçesi. Çumra’daki tarımsal 
ticaret, ülke genelindeki ilçeleri 
bırakın birçok ilden daha iyi. 
İlçedeki tarım potansiyelinden 
dolayı, ticari hareketlilik oldukça 
fazla. Bunun için Buyruk Traktör 
olarak ilçede mağazamız var. 
Burada Çumra’ya hizmet verme 
gayretindeyiz. Bu hizmetimizi en 
kaliteli şekilde yaparak, ülkemi-
zin çalışkan insanları çiftçileri-
mize destek vermenin gururunu 
yaşıyoruz.” 

Türkiye’nin traktör sektöründeki önemli 
markalarından olan Erkunt Traktör’ün satışını 
gerçekleştiren Buyruk Otomotiv, Çumra’daki 

bayisiyle bölge çiftçisine hizmet 
vermenin gururunu yaşıyor 
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ERKUNT, ÇUMRA’NIN 
TARLASINI SÜRÜYOR

Türkiye’nin traktör 
sektöründeki önem-
li markalarından 

olan Erkunt Traktör’ün satışını 
gerçekleştiren Buyruk Otomo-
tiv, yılların verdiği tecrübeyle 
Konya’daki Erkunt satışlarını da 
artırmış durumda. Faaliyetleri 
hakkında bilgiler veren Buyruk 
Otomotiv Sahiplerinden Mehmet 
Ali Buyruk, iki ayrı şirketle farklı 
traktör markalarının bayiliklerini 
yaptıklarını söyledi.

Türkiye’nin traktör sektö-
ründeki önemli markalarından 
olan Erkunt Traktör’ün satışını 
yaptıklarımı belirten Buyruk, 
“Buyruk Otomotiv olarak Konya 
bölgesinin Erkunt bayisiyiz. Me-
ram, Karatay, Selçuklu, Altıne-
kin, Kadınhanı, Sarayönü, Çum-
ra, Güneysınır, Bozkır bölgesinin 
Erkunt bayisiyiz” dedi.

DAHA BÜYÜK HEDEFLERİMİZ 
VAR

Konya ve çevresinde traktör 
pazarının oldukça iyi olduğuna 
vurgu yapan Buyruk, bu potan-
siyeli değerlendirmek için çalış-
tıklarını söyledi. Bölgeden büyük 
beklenti içerisinde olduklarını 
dile getiren Buyruk, “2019 yılını 
Türkiye genelinde 26 bin civa-
rında satış rakamıyla kapattık. 
2020 yılında da 40 bini geçecek 
hedefiyle yola çıkmıştık. 2021 
yılı içinde de hedeflerimizi daha 
da büyüterek yolumuza devam 
edeceğiz” diye konuştu. 

ERKUNT’UN KALİTESİ 
TARTIŞILMAZ

Erkunt Traktör’ün tartışıl-
maz bir kaliteye sahip olduğunu 
dile getiren Buyruk, “Erkunt 
Traktör bazı markaların da motor 

kısmının dökümünü üreten bir 
firma. Erkunt o yüzden kalitesini 
tartışmaya gerek yok. Motorunu 
verdiği firmalar Türkiye’de iyi 
satış

yapan markalar. Erkunt yerli 
bir üretim. Her şeyiyle traktörü 
üretebiliyor” dedi.

MÜŞTERİ MEMNUNİYETİ 
BİZİM İÇİN ÖNEMLİ

Buyruk Otomotiv olarak 
müşteri memnuniyeti ve satış 
dışındaki hizmetlerinden de bah-
seden Buyruk, “Biz Erkunt Konya 
Bayii olarak satış dışında traktör 
yetkili servisi, traktör bakım ve 
tamiri, yedek parça servisi ile ba-
yiliğimizin olduğu bütün ilçelerde 
hizmet vermekteyiz. Bizim için 
önemli olan unsurlardan bir ta-
nesi de müşteri memnuniyetidir. 
Bugüne kadar hiçbir çiftçimizi ve 
müşterilerimizi mağdur etmedik” 
değerlendirmesi yaptı. 

ÇUMRA BİZİM İÇİN ÖNEMLİ

Buyruk, şirket olarak Çumra 
İlçesi’nde de bayilikleri bulun-
duğunu anımsattı. Çumra’nın 
tarım ilçesi olarak kendileri için 
önemli bir Pazar olduğuna dikkat 
çeken Buyruk, şöyle devam etti, 
“Çumra, ülkemizin önemli bir 
tarım ilçesi. Çumra’daki tarımsal 
ticaret, ülke genelindeki ilçeleri 
bırakın birçok ilden daha iyi. 
İlçedeki tarım potansiyelinden 
dolayı, ticari hareketlilik oldukça 
fazla. Bunun için Buyruk Traktör 
olarak ilçede mağazamız var. 
Burada Çumra’ya hizmet verme 
gayretindeyiz. Bu hizmetimizi en 
kaliteli şekilde yaparak, ülkemi-
zin çalışkan insanları çiftçileri-
mize destek vermenin gururunu 
yaşıyoruz.” 

Türkiye’nin traktör sektöründeki önemli 
markalarından olan Erkunt Traktör’ün satışını 
gerçekleştiren Buyruk Otomotiv, Çumra’daki 

bayisiyle bölge çiftçisine hizmet 
vermenin gururunu yaşıyor 
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Çumra’nın önemli üreticilerin-
den biri olan Hüseyin Durmaz, 
Oto Fren Tamircisi olarak 1989 
yılında girdiği iş hayatında önemli 

başarılara imza attı. 2010 yılında frencilik 
mesleğini bırakarak demir tüccarlığına 
başlayan ve “Durmaz Demir” markasıy-
la bu sektördeki çalışmalarını sürdüren 
Durmaz, yeni hedeflere doğru ilerliyor. 
“Frenci Hüseyin” lakabıyla ilçede ün yapan 
Durmaz, Demir-Çelik sektöründe yer alan 

öncü ve güçlü firmalar arasında yer almayı 
amaçlıyor.

FRENCİ HÜSEYİN OLARAK BİLİNİYOR 

Çalışmaları hakkında bilgi veren Dur-
maz, meslek hayatına 1989 yılında oto fren 
tamircisi olarak başladığını söyledi. Bundan 
dolayı kendisinin “Frenci Hüseyin” ismiy-
le tanındığını dile getiren Durmaz, “21 
yıllık esnaflık tecrübemin ardından 2010 

yılında Frencilik mesleğini bırakarak, demir 
Tüccarlığına başladım. Yaklaşık 11 yıldır 
“Durmaz Demir” olarak Demir-Çelik sektö-
ründe hizmet vermekteyiz. Halihazırda 15 
personelimizle birlikte müşterilerimize en 
kaliteli hizmeti en uygun fiyata sunabilme-
nin gururu içerisindeyiz” diye konuştu. 

MUVAFFAK OLDUK 

Oto fren sektöründe önemli çalışmalar 

Çumra’da “Frenci Hüseyin” olarak bilinen Hüseyin Durmaz, 2010 yılında Durmaz Demir 
markası ile girdiği demir-çelik sektöründe başarılı çalışmalarıyla dikkat çekiyor 

‘FRENCI HÜSEYIN’ 
BAŞARIYA KOŞUYOR

yürüttüğünü dile getiren Durmaz, sözle-
rine şöyle devam etti, “2010 yılına kadar 
yaklaşık çeyrek asırlık bir zaman diliminde 
müşterilerimizin teveccühleri sayesinde bu 
sektörde hizmet ettim; birikim ve tecrübe-
lerimi en iyi şekilde müşterilerimize hizmet 
olarak; kalfalarıma da yine tecrübe olarak 
aktarma gayreti içerisinde oldum. 2010 
yılında ise çok da ilgili sayılmayacak bir 
sektör olan Demir-Çelik sektörüne radikal 
sayılabilecek bir kararla adım attım. Çok 
şükür ki firma olarak bu sektörde de mu-
vaffak olduk.”

DEMİR-ÇELİK SEKTÖRÜNE DAİR NE 
VARSA 

Demir-çelik sektöründe yaptıkları 
çalışmalar hakkında bilgi veren Durmaz, 
“Halihazırda tarım-hayvancılık ve inşa-
at sektörünün yapılarda ihtiyaç duyduğu 
Demir, Profil, Boru ve Sac ticareti yap-
maktayız. Ayrıca Çelik Konstrüksiyonlarda 
kullanılan Çelik Yapı Profilleri (NPI, IPE, 
HEA Demirleri), Köşebent Demirleri, Çelik 

Hasır, Çatı ve Cephe Kaplama Elemanla-
rı, Hırdavat gibi geniş ürün gruplarında 
satış hizmeti vermekteyiz.  Ağırlıklı olarak 
Çumra ve Karaman bölgesine toptan ve 
perakende satış hizmeti vermekteyiz.  
Bunun yanında Trapez Çatı Sacı İmalatı, 
CNC Abkant Büküm ve Plazma Kesim Maki-
nelerimizle Tarım Makinaları Yedek Parça 
İmalatı, Hayvan yem ve su batmaları, Çatı 
su olukları imalatı, römork bileşenlerinin 
imalatı gibi birçok ürün elde etmekteyiz” 
şeklinde konuştu. 

DÜRÜSTLÜK TEMEL İLKEMİZ

“Öncelikle dürüst ve ilkeli ticaret 
misyonumuzun temel köşe taşlarından” 
diyen Durmaz, ticareti bir kazanç aracı, her 
aşamasının “para” olarak görülmesinden 
ziyade, müşteri memnuniyeti odaklı bir an-
layışla hizmet etmenin verdiği mutluluğun 
temel enerji kaynakları olduğunu vurguladı. 
Bu doğrultuda çalışmalar yürüttüklerini bil-
diren Durmaz, “Müşterilerimizin uygun fi-
yata kaliteli hizmete ulaşmalarını sağlamak 

için tüm çalışanlarımızla birlikte elimizden 
gelen gayreti göstermekteyiz” dedi. 

GÜZEL HEDEFLER VAR

Bundan sonraki hedeflerinden de bah-
seden Durmaz, şunları kaydetti, “Kuruldu-
ğumuz tarih itibariyle hacimsiz perakende 
satışlarla başladığımız bu sektörde, özellikle 
çevre İl ve ilçelerde perakende ticaretle 
uğraşan tüccar müşterilerimize tedarik hiz-
meti verebilir konuma geldik. Bu, şüphesiz 
değerli müşterilerimizin güveni ve tevec-
cühleri sayesinde oldu. Bu potansiyelimizi 
daha da büyüterek ve bölgesel sınırları da 
aşmak suretiyle Demir-Çelik sektöründe 
yer alan öncü ve güçlü firmalar arasında 
yer almak temel amacımızdır. Firma olarak, 
Öncelikle ürün gruplarımız ve tedarikçi-
lerimizi zenginleştirerek hitap ettiğimiz 
müşteri portföyümüze yenilerini katmayı 
hedeflemekteyiz. Ayrıca imalat sektörünün 
ülkemiz için öneminin bilincinde bir firma 
olarak makine parkımıza yenilerini ekle-
mekte hedeflerimiz arasındadır.”
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Çumra’nın önemli üreticilerin-
den biri olan Hüseyin Durmaz, 
Oto Fren Tamircisi olarak 1989 
yılında girdiği iş hayatında önemli 

başarılara imza attı. 2010 yılında frencilik 
mesleğini bırakarak demir tüccarlığına 
başlayan ve “Durmaz Demir” markasıy-
la bu sektördeki çalışmalarını sürdüren 
Durmaz, yeni hedeflere doğru ilerliyor. 
“Frenci Hüseyin” lakabıyla ilçede ün yapan 
Durmaz, Demir-Çelik sektöründe yer alan 

öncü ve güçlü firmalar arasında yer almayı 
amaçlıyor.

FRENCİ HÜSEYİN OLARAK BİLİNİYOR 

Çalışmaları hakkında bilgi veren Dur-
maz, meslek hayatına 1989 yılında oto fren 
tamircisi olarak başladığını söyledi. Bundan 
dolayı kendisinin “Frenci Hüseyin” ismiy-
le tanındığını dile getiren Durmaz, “21 
yıllık esnaflık tecrübemin ardından 2010 

yılında Frencilik mesleğini bırakarak, demir 
Tüccarlığına başladım. Yaklaşık 11 yıldır 
“Durmaz Demir” olarak Demir-Çelik sektö-
ründe hizmet vermekteyiz. Halihazırda 15 
personelimizle birlikte müşterilerimize en 
kaliteli hizmeti en uygun fiyata sunabilme-
nin gururu içerisindeyiz” diye konuştu. 

MUVAFFAK OLDUK 

Oto fren sektöründe önemli çalışmalar 

Çumra’da “Frenci Hüseyin” olarak bilinen Hüseyin Durmaz, 2010 yılında Durmaz Demir 
markası ile girdiği demir-çelik sektöründe başarılı çalışmalarıyla dikkat çekiyor 

‘FRENCI HÜSEYIN’ 
BAŞARIYA KOŞUYOR

yürüttüğünü dile getiren Durmaz, sözle-
rine şöyle devam etti, “2010 yılına kadar 
yaklaşık çeyrek asırlık bir zaman diliminde 
müşterilerimizin teveccühleri sayesinde bu 
sektörde hizmet ettim; birikim ve tecrübe-
lerimi en iyi şekilde müşterilerimize hizmet 
olarak; kalfalarıma da yine tecrübe olarak 
aktarma gayreti içerisinde oldum. 2010 
yılında ise çok da ilgili sayılmayacak bir 
sektör olan Demir-Çelik sektörüne radikal 
sayılabilecek bir kararla adım attım. Çok 
şükür ki firma olarak bu sektörde de mu-
vaffak olduk.”

DEMİR-ÇELİK SEKTÖRÜNE DAİR NE 
VARSA 

Demir-çelik sektöründe yaptıkları 
çalışmalar hakkında bilgi veren Durmaz, 
“Halihazırda tarım-hayvancılık ve inşa-
at sektörünün yapılarda ihtiyaç duyduğu 
Demir, Profil, Boru ve Sac ticareti yap-
maktayız. Ayrıca Çelik Konstrüksiyonlarda 
kullanılan Çelik Yapı Profilleri (NPI, IPE, 
HEA Demirleri), Köşebent Demirleri, Çelik 

Hasır, Çatı ve Cephe Kaplama Elemanla-
rı, Hırdavat gibi geniş ürün gruplarında 
satış hizmeti vermekteyiz.  Ağırlıklı olarak 
Çumra ve Karaman bölgesine toptan ve 
perakende satış hizmeti vermekteyiz.  
Bunun yanında Trapez Çatı Sacı İmalatı, 
CNC Abkant Büküm ve Plazma Kesim Maki-
nelerimizle Tarım Makinaları Yedek Parça 
İmalatı, Hayvan yem ve su batmaları, Çatı 
su olukları imalatı, römork bileşenlerinin 
imalatı gibi birçok ürün elde etmekteyiz” 
şeklinde konuştu. 

DÜRÜSTLÜK TEMEL İLKEMİZ

“Öncelikle dürüst ve ilkeli ticaret 
misyonumuzun temel köşe taşlarından” 
diyen Durmaz, ticareti bir kazanç aracı, her 
aşamasının “para” olarak görülmesinden 
ziyade, müşteri memnuniyeti odaklı bir an-
layışla hizmet etmenin verdiği mutluluğun 
temel enerji kaynakları olduğunu vurguladı. 
Bu doğrultuda çalışmalar yürüttüklerini bil-
diren Durmaz, “Müşterilerimizin uygun fi-
yata kaliteli hizmete ulaşmalarını sağlamak 

için tüm çalışanlarımızla birlikte elimizden 
gelen gayreti göstermekteyiz” dedi. 

GÜZEL HEDEFLER VAR

Bundan sonraki hedeflerinden de bah-
seden Durmaz, şunları kaydetti, “Kuruldu-
ğumuz tarih itibariyle hacimsiz perakende 
satışlarla başladığımız bu sektörde, özellikle 
çevre İl ve ilçelerde perakende ticaretle 
uğraşan tüccar müşterilerimize tedarik hiz-
meti verebilir konuma geldik. Bu, şüphesiz 
değerli müşterilerimizin güveni ve tevec-
cühleri sayesinde oldu. Bu potansiyelimizi 
daha da büyüterek ve bölgesel sınırları da 
aşmak suretiyle Demir-Çelik sektöründe 
yer alan öncü ve güçlü firmalar arasında 
yer almak temel amacımızdır. Firma olarak, 
Öncelikle ürün gruplarımız ve tedarikçi-
lerimizi zenginleştirerek hitap ettiğimiz 
müşteri portföyümüze yenilerini katmayı 
hedeflemekteyiz. Ayrıca imalat sektörünün 
ülkemiz için öneminin bilincinde bir firma 
olarak makine parkımıza yenilerini ekle-
mekte hedeflerimiz arasındadır.”
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Çumra’nın en ferah, en büyük ve en 
çeşitli kitaplarıyla Dünya Kitap ve 
Kırtasiye evi, olanakları, güler yüzlü 
çalışanları ve sıcakkanlı davranı-

şıyla tam anlamıyla bir marka haline gelmiş 
durumda. Çumra’da son yıllarda büyük bir 
atılım yaparak hızla büyüyen Rıdvan Uysal 
önderliğindeki Dünya Kitap ve Kırtasiye evi, 
müşterilerinin de övgüsünü alıyor.

ÖĞRENCİLERİMİZ MADDİ BİR OBJE 
OLARAK GÖRMEDİK

Kendisini tanıtarak konuşmasına başlayan 
Dünya Kitap ve Kırtasiye sahibi Rıdvan Uysal, 
“1990 yılında Çumra’da doğdum. 2010 yılına 
kadar Hürriyet İlkokulu’nda okudum ardından 
liseyi Endüstri Meslek Lisesi’nde Makine 
bölümünü okudum. Selçuk Üniversitesi’nde 2 
yıllık Makine Teknikerliği Bölümü’nü bitirdim. 
Daha sonra Konya Şeker Fabrikası’nda 1,5 
yıl makine teknikeri olarak çalıştım. Orada 
çalışırken bir öğretmen arkadaşımla konu-
şurken, “kitapçı açsak gençlere ne gibi bir 
faydamız olur” diye düşünmeye başladım. İlk 
etapta 2013 yılının ilk ayında Kırtasiye olarak 
başladık. Küçük bir dükkanda ilk çalışmamıza 
başladık. Gelen giden öğrenci arkadaşlarımız-
la samimiyetimiz ve konuşmamız bizi bu se-

viyelere kadar getirdi. Öğrencilerimizi maddi 
bir obje olarak hiç görmedik. Tabi kazancımız 
olacak ama temel amacımız çocuklarımızın 
gelişimine katkı sağlamaktı. İkinci senemizde 
küçük olan dükkanımızın her alanını kullana-
rak birçok kitap temin ettim. Bu çalışmaları-
mız yaparken, Çumra’da çok büyük seviyede 
okuma potansiyelinin olduğunu gördüm. Bu 
yerimiz açmadan önce çok tepkiler aldım. 
‘Çumra’da kim kitap okuyacak. Bu kadar 
kitabı kim satın alacak’ diye olumsuz tepkiler 
aldım. Ancak okuyucu kitlesini gördükten 
sonra birçok alanda kitap getirmeye başladım. 
İnsanlara katkı verebilecek kitapları getirdik. 
3 yıl sonra ise dükkanımızı büyütmeye karar 
verdik. Sağ olsun talep de olduğu için bu 
seviyeye geldik. 2019’da ise şu anki yerimize 
taşındık ve işlerimizi daha da büyüttük. dedi.

GENÇLERE SAHİP ÇIKMAK İSTİYORDUK

Gençlere sahip çıkmak adına bu işe 
atıldığını söyleyen Rıdvan Uysal, “Gençlere 
sahip çıkmak istiyorduk. Çumra’nın da kitap 
anlamında çok eksiği vardı. Yıllardır Çum-
ra’dayım bizim gibi çalışan veya bu denli 
büyük bir kitapevi görmedim. Gençleri kahve 
ya da başka alışkanlıklardan uzaklaştırmak 
için kütüphane tarzında her şeyin olabile-

ceği bir alan oluşturmak istedik. Amacımız 
da gençlerdi. Şu an için kitaplara olan ilgi 
oldukça iyi inşallah bu talep böyle devam eder 
ve gençlerimizin gelişiminde katkımız olur.” 
ifadelerini kullandı. 

GELİR-GİDER NOKTASINJDA SORUN 
YAŞIYORUZ

Pandemi sürecindeki durumu değerlen-
diren, Uysal, “Okul olmayınca haliyle kitaba 
talep de arttı. Ancak ekonomik anlamda ge-
lir-gider açısından istediğimiz noktada değiliz. 
Ödeme konusunda bazen sorunlar yaşıyoruz. 
Kitap sektörü iyi durumda. Ancak kırtasiye 
anlamında okullar olmayınca talep düştü. Ye-
rimiz geniş ve ferah. İnsanlar böyle alanlarda 
bulunmayı seviyor. Kırtasiye, kitap ve kitabevi 
çalışmalarımızın yanı sıra oyuncak ve akıl 
oyunları gibi satışlarımız da var. Müşterileri-
mize sıcakkanlı yaklaşımımız onları etkiliyor 
bizim için de önemli olan bu tür yaklaşımlar.” 
şeklinde konuştu. 

REKABETSİZ BİR SATIŞ VAR

İnternetin kitap satışlarını sekteye uğrattı-
ğını açıklayan Dünya Kitap ve Kırtasiye sahibi 
Rıdvan Uysal, konuyla ilgili şunları söyledi: 

OKUMAK 
SANATTIR,

‘DÜNYA’DA HER 
ŞEY VAR

Çumra’nın büyük çaplı kitapevi olan Dünya 
Kitap ve Kırtasiye sahibi Rıdvan Uysal, 

Gençlere sahip çıkmak amacıyla bu tür bir 
çalışmaya imza attıklarını söyledi. Uysal, “Bizi 
bu noktaya vatandaşlarımız getirdi. Bundan 
sonraki süreçte de onların takdiriyle nerede 

olacağımızı göreceğiz.” dedi

“Bizim olanağımız internet satışlarının önüne 
geçemiyor. Hayatımızın hemen hemen tama-
mına internet girdiği için insanlar kitap satış-
larını kolaylıkla internetten yapabiliyor. Bu-
nun hızına da bizle yetişemiyoruz. Rekabetsiz 
bir satış var. Bazen yayınevini arıyorum şu 
site benim sattığım fiyata bu kitabı satıyorum 
diyorum. Bana; önceden almıştır çok almıştır 
diyor. Bize de aynı fiyatı veriyorlar internet 
satışlarına aynı fiyatı veriyorlar. Bu çerçevede 
satışlarımızda ister istemez düşüyor. Baktık 
olmuyor internet satışına biz de başladık. 
Mecburiyetten biz de o ortamda bulunduk.”

ÇUMRA TARIM ALANINDA ÇOK ZENGİN 
BİR BÖLGE

Çumra’nın ekonomik yapısına da değinen 
Rıdvan Uysal, “Tarım alanında Çumra çok 
zengin bir bölge. Birçok tarım yapan bölgeye 
öncülük eden bir ilçe konumunda. Teknolojinin 
gelişmesiyle tarım alanında da zorluklar eskisi 
gibi değil. 2 sene öncesine kadar biz de çiftçilik 
yapıyorduk. Ancak çiftçiliği bitiriyorlar. Bilinçli 
çiftçi kazanıyor ama eskiden gelen bilinçsiz 
çiftçilik yapanlar ya gününü gün ediyor ya da 
ona göre kazanıyor.” dedi. 

2 KATLI BİR KİTAPEVİ YAPMAK İSTİYORUM

Hedeflerini açıklayan Rıdvan Uysal, “Dünya 
Kitap ve Kırtasiye’nin ilerleyen süreçte nere-
lerde olacağını bize okuyucularımız gösterecek. 
Kendimizi yüksek yerlerde görmüyoruz. Bizi 
bu noktaya getiren Çumralı vatandaşlarımız. 
Bizi ileri noktalara taşıyacak olan da Çumralı 
vatandaşlarımız. Gücümüz yettiği kadar bu işin 
peşinden gideceğiz. Kaliteli bir hizmet veriyo-
ruz. İlerleyen zamanlarda daha büyük bir yer 
alabilirsek,2 katlı bir kitapevi yapmak istiyo-
rum. Üst katını kafe tarzı ancak kitap okunacak 
şekilde kafe tarzı aşağı katı da kırtasiye malze-
meleri ve okul araçlarıyla doldurmak istiyorum. 
Kütüphane tarzında böyle bir amacım var. Bu 
yeri ilk açtığımda öğretmenlerden çok övgü 
aldık. Hepsi teşekkür etti.” ifadelerini kullandı. 

AİLE BİREYLERİNE ÖNEMLİ GÖREV 
DÜŞÜYOR

Kitap okuma alışkanlığı konusunda da 
konuşan kitap aşığı Rıdvan Uysal, konuşmasına 
şöyle devam etti: “Kitap okuma noktasında tek-
nolojinin çok büyük bir etkisi var. İnsanlar kitap 
almıyor bunun yerine internetten PDF’ini ya da 

özetini okuyor. Bence kitap okuma alışkanlığı-
nın küçük yaşta temelinin atılması gerekiyor. 
Bu süreçte aile bireylerine de önemli görev dü-
şüyor. Kendimiz evde elimize telefon alırsak ve 
çocuğumuzdan kitap okumasını beklersek bu 
durum olmaz. Öncelikle kitap okuma etkinlik-
leri yapmalıyız. Kendi içimizde kararlaştırarak 
her gün akşam 10 dakika okusak bile faydasını 
oldukça fazla görürüz. Ödüllü kitap fuarlarımız 
oluyordu ancak bu sene pandemiden dolayı 
gerçekleştiremedik. Gerekli kişilerle sürekli ile-
tişim halindeyiz bu doğrultuda planlamalarımız 
var. Gerçekleştirirsek Çumra da kitap okuma 
oranlarını da yükseltebiliriz.”

KAPIMIZ HERKESE AÇIK

Çumralılara teşekkür eden Dünya Kitap ve 
Kırtasiye sahibi Rıdvan Uysal, “Çumralı hemşe-
rilerimize bizlere verdikleri desteklerden dolayı 
çok teşekkür ediyoruz. Kapımız herkese açık 
her zaman gelip, oturup, çayımızı içebilirler. 
Bizim bir sloganımız var; ‘Okumak sanattır. 
Dünya’da her şey var.’ Her türlü konuda 
indirimlerimiz var. Bir şekilde müşterilerimize 
yardımcı oluyoruz. Olmaya da devam edece-
ğiz.” dedi.
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Çumra’nın en ferah, en büyük ve en 
çeşitli kitaplarıyla Dünya Kitap ve 
Kırtasiye evi, olanakları, güler yüzlü 
çalışanları ve sıcakkanlı davranı-

şıyla tam anlamıyla bir marka haline gelmiş 
durumda. Çumra’da son yıllarda büyük bir 
atılım yaparak hızla büyüyen Rıdvan Uysal 
önderliğindeki Dünya Kitap ve Kırtasiye evi, 
müşterilerinin de övgüsünü alıyor.

ÖĞRENCİLERİMİZ MADDİ BİR OBJE 
OLARAK GÖRMEDİK

Kendisini tanıtarak konuşmasına başlayan 
Dünya Kitap ve Kırtasiye sahibi Rıdvan Uysal, 
“1990 yılında Çumra’da doğdum. 2010 yılına 
kadar Hürriyet İlkokulu’nda okudum ardından 
liseyi Endüstri Meslek Lisesi’nde Makine 
bölümünü okudum. Selçuk Üniversitesi’nde 2 
yıllık Makine Teknikerliği Bölümü’nü bitirdim. 
Daha sonra Konya Şeker Fabrikası’nda 1,5 
yıl makine teknikeri olarak çalıştım. Orada 
çalışırken bir öğretmen arkadaşımla konu-
şurken, “kitapçı açsak gençlere ne gibi bir 
faydamız olur” diye düşünmeye başladım. İlk 
etapta 2013 yılının ilk ayında Kırtasiye olarak 
başladık. Küçük bir dükkanda ilk çalışmamıza 
başladık. Gelen giden öğrenci arkadaşlarımız-
la samimiyetimiz ve konuşmamız bizi bu se-

viyelere kadar getirdi. Öğrencilerimizi maddi 
bir obje olarak hiç görmedik. Tabi kazancımız 
olacak ama temel amacımız çocuklarımızın 
gelişimine katkı sağlamaktı. İkinci senemizde 
küçük olan dükkanımızın her alanını kullana-
rak birçok kitap temin ettim. Bu çalışmaları-
mız yaparken, Çumra’da çok büyük seviyede 
okuma potansiyelinin olduğunu gördüm. Bu 
yerimiz açmadan önce çok tepkiler aldım. 
‘Çumra’da kim kitap okuyacak. Bu kadar 
kitabı kim satın alacak’ diye olumsuz tepkiler 
aldım. Ancak okuyucu kitlesini gördükten 
sonra birçok alanda kitap getirmeye başladım. 
İnsanlara katkı verebilecek kitapları getirdik. 
3 yıl sonra ise dükkanımızı büyütmeye karar 
verdik. Sağ olsun talep de olduğu için bu 
seviyeye geldik. 2019’da ise şu anki yerimize 
taşındık ve işlerimizi daha da büyüttük. dedi.

GENÇLERE SAHİP ÇIKMAK İSTİYORDUK

Gençlere sahip çıkmak adına bu işe 
atıldığını söyleyen Rıdvan Uysal, “Gençlere 
sahip çıkmak istiyorduk. Çumra’nın da kitap 
anlamında çok eksiği vardı. Yıllardır Çum-
ra’dayım bizim gibi çalışan veya bu denli 
büyük bir kitapevi görmedim. Gençleri kahve 
ya da başka alışkanlıklardan uzaklaştırmak 
için kütüphane tarzında her şeyin olabile-

ceği bir alan oluşturmak istedik. Amacımız 
da gençlerdi. Şu an için kitaplara olan ilgi 
oldukça iyi inşallah bu talep böyle devam eder 
ve gençlerimizin gelişiminde katkımız olur.” 
ifadelerini kullandı. 

GELİR-GİDER NOKTASINJDA SORUN 
YAŞIYORUZ

Pandemi sürecindeki durumu değerlen-
diren, Uysal, “Okul olmayınca haliyle kitaba 
talep de arttı. Ancak ekonomik anlamda ge-
lir-gider açısından istediğimiz noktada değiliz. 
Ödeme konusunda bazen sorunlar yaşıyoruz. 
Kitap sektörü iyi durumda. Ancak kırtasiye 
anlamında okullar olmayınca talep düştü. Ye-
rimiz geniş ve ferah. İnsanlar böyle alanlarda 
bulunmayı seviyor. Kırtasiye, kitap ve kitabevi 
çalışmalarımızın yanı sıra oyuncak ve akıl 
oyunları gibi satışlarımız da var. Müşterileri-
mize sıcakkanlı yaklaşımımız onları etkiliyor 
bizim için de önemli olan bu tür yaklaşımlar.” 
şeklinde konuştu. 

REKABETSİZ BİR SATIŞ VAR

İnternetin kitap satışlarını sekteye uğrattı-
ğını açıklayan Dünya Kitap ve Kırtasiye sahibi 
Rıdvan Uysal, konuyla ilgili şunları söyledi: 

OKUMAK 
SANATTIR,

‘DÜNYA’DA HER 
ŞEY VAR

Çumra’nın büyük çaplı kitapevi olan Dünya 
Kitap ve Kırtasiye sahibi Rıdvan Uysal, 

Gençlere sahip çıkmak amacıyla bu tür bir 
çalışmaya imza attıklarını söyledi. Uysal, “Bizi 
bu noktaya vatandaşlarımız getirdi. Bundan 
sonraki süreçte de onların takdiriyle nerede 

olacağımızı göreceğiz.” dedi

“Bizim olanağımız internet satışlarının önüne 
geçemiyor. Hayatımızın hemen hemen tama-
mına internet girdiği için insanlar kitap satış-
larını kolaylıkla internetten yapabiliyor. Bu-
nun hızına da bizle yetişemiyoruz. Rekabetsiz 
bir satış var. Bazen yayınevini arıyorum şu 
site benim sattığım fiyata bu kitabı satıyorum 
diyorum. Bana; önceden almıştır çok almıştır 
diyor. Bize de aynı fiyatı veriyorlar internet 
satışlarına aynı fiyatı veriyorlar. Bu çerçevede 
satışlarımızda ister istemez düşüyor. Baktık 
olmuyor internet satışına biz de başladık. 
Mecburiyetten biz de o ortamda bulunduk.”

ÇUMRA TARIM ALANINDA ÇOK ZENGİN 
BİR BÖLGE

Çumra’nın ekonomik yapısına da değinen 
Rıdvan Uysal, “Tarım alanında Çumra çok 
zengin bir bölge. Birçok tarım yapan bölgeye 
öncülük eden bir ilçe konumunda. Teknolojinin 
gelişmesiyle tarım alanında da zorluklar eskisi 
gibi değil. 2 sene öncesine kadar biz de çiftçilik 
yapıyorduk. Ancak çiftçiliği bitiriyorlar. Bilinçli 
çiftçi kazanıyor ama eskiden gelen bilinçsiz 
çiftçilik yapanlar ya gününü gün ediyor ya da 
ona göre kazanıyor.” dedi. 

2 KATLI BİR KİTAPEVİ YAPMAK İSTİYORUM

Hedeflerini açıklayan Rıdvan Uysal, “Dünya 
Kitap ve Kırtasiye’nin ilerleyen süreçte nere-
lerde olacağını bize okuyucularımız gösterecek. 
Kendimizi yüksek yerlerde görmüyoruz. Bizi 
bu noktaya getiren Çumralı vatandaşlarımız. 
Bizi ileri noktalara taşıyacak olan da Çumralı 
vatandaşlarımız. Gücümüz yettiği kadar bu işin 
peşinden gideceğiz. Kaliteli bir hizmet veriyo-
ruz. İlerleyen zamanlarda daha büyük bir yer 
alabilirsek,2 katlı bir kitapevi yapmak istiyo-
rum. Üst katını kafe tarzı ancak kitap okunacak 
şekilde kafe tarzı aşağı katı da kırtasiye malze-
meleri ve okul araçlarıyla doldurmak istiyorum. 
Kütüphane tarzında böyle bir amacım var. Bu 
yeri ilk açtığımda öğretmenlerden çok övgü 
aldık. Hepsi teşekkür etti.” ifadelerini kullandı. 

AİLE BİREYLERİNE ÖNEMLİ GÖREV 
DÜŞÜYOR

Kitap okuma alışkanlığı konusunda da 
konuşan kitap aşığı Rıdvan Uysal, konuşmasına 
şöyle devam etti: “Kitap okuma noktasında tek-
nolojinin çok büyük bir etkisi var. İnsanlar kitap 
almıyor bunun yerine internetten PDF’ini ya da 

özetini okuyor. Bence kitap okuma alışkanlığı-
nın küçük yaşta temelinin atılması gerekiyor. 
Bu süreçte aile bireylerine de önemli görev dü-
şüyor. Kendimiz evde elimize telefon alırsak ve 
çocuğumuzdan kitap okumasını beklersek bu 
durum olmaz. Öncelikle kitap okuma etkinlik-
leri yapmalıyız. Kendi içimizde kararlaştırarak 
her gün akşam 10 dakika okusak bile faydasını 
oldukça fazla görürüz. Ödüllü kitap fuarlarımız 
oluyordu ancak bu sene pandemiden dolayı 
gerçekleştiremedik. Gerekli kişilerle sürekli ile-
tişim halindeyiz bu doğrultuda planlamalarımız 
var. Gerçekleştirirsek Çumra da kitap okuma 
oranlarını da yükseltebiliriz.”

KAPIMIZ HERKESE AÇIK

Çumralılara teşekkür eden Dünya Kitap ve 
Kırtasiye sahibi Rıdvan Uysal, “Çumralı hemşe-
rilerimize bizlere verdikleri desteklerden dolayı 
çok teşekkür ediyoruz. Kapımız herkese açık 
her zaman gelip, oturup, çayımızı içebilirler. 
Bizim bir sloganımız var; ‘Okumak sanattır. 
Dünya’da her şey var.’ Her türlü konuda 
indirimlerimiz var. Bir şekilde müşterilerimize 
yardımcı oluyoruz. Olmaya da devam edece-
ğiz.” dedi.
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Çumra’nın öncü internet firması Efsa-
ne Net, yaptıkları ile ön plana çıkıyor. 
Efsane Net sahibi İsmail Karaselek’in 
internet kafede çalışması ile başlayan 

ve 4 büyük internet firması ile yarışır hale gelen 
hikayesi ise dikkat çekici. Başarılı çalışmalarıyla 
öne çıkan Efsane Net’in ilerleyen süreçte iyi 
noktalarda olması bekleniyor 

Kendini tanıtan Efsane Net sorumlusu 
İsmail Karaselek, eğitim-öğretim hayatından da 
bilgiler verdi. Karaselek, şu bilgileri verdi, “Ben 
İsmail Karaselek 2005 yılında internet kafede 
çalışırken internet ve bilgisayar sektörüne atıl-
dım. 2010 yılında ise Efsane Bilgisayar olarak 
kendi işimize atıldık. Kendimizi geliştirerek 
ilerledik. Çumra’mızın ihtiyaçları doğrultusunda 
ilçemizde bulunan bu eksiği kapatmaya çalıştık 
ve 2013 yılında telekomünikasyon şirketimizi 
kurduk. O sene internet servis işimize başla-
dık. Müşterilerimize daha iyi hizmet ve kalite 
sunarak ilerlemeye başladık. İlkokul, ortaokul ve 
liseyi Aksaray’da okudum. Üniversiteyi ise Sel-
çuk Üniversitesi haberleşme teknolojisi alanında 
bitirdim. Ondan sonra çalışma hayatına geçtik-
ten sonra, Antalya, İzmir ve Konya gibi büyük 
şehirlerde bulundum. En sonunda ise Çumra’ya 
geldim ve burada çalışmamızı sürdürmeye 
başladım.” 

MÜŞTERİLERİMİZİN TALEPLERİ BİZİ
BU NOKTAYA GETİRDİ 

Teknoloji alanında birçok işte çalışan İsmail 
Karaselek, çalışmalarıyla ilgili bilgiler verdi. 
Teknoloji adamı Karaselek, “Şu ana kadar yap-
tığım işlerin hepsi birbiriyle bağlantılı. Hepsi de 
teknolojiyle alakalı. Bilgisayar işini yapıyorsanız 
internet işinden de anlıyorsunuz. Kablolu veya 
kablosuz aktarmalar gibi anlıyorsunuz bu işleri 
ya da öğrenmeniz zor olmuyor. Çumra tarımın 
kalbidir. En büyük ovalardan biri Çumra’dadır. 
Hayvancılık burada oldukça gelişmiştir. Efsane 
bilgisayar işimiz devam ederken, hayvan çiftliği 
olan bir firmanın bizden kamera talebi oldu. 
Hayvanların takibini sağlamak amacıyla böyle 
bir talepleri oldu. Onunla kamera sektörüne 
girdik. Akabinde aynı müşterimizin veya farklı 
müşterilerimizin internet talepleri oldu. Mesela 
bir ovada yer alan müşterimiz internet istiyor. 
Hayvanın durumunu ne yaptığını takip etmek 
istiyor. Bununla birlikte farklı iş olanaklarımız 
oluştu. Bu tür imkanız yerlerde internet olanak-
larının yapılabileceği gibi, şehir merkezlerinde 
olabileceğini düşündük. Telekomünikasyon 
sürecinde bazı değişiklikler oldu. Devlet, 4 
büyük firmanın yanı sıra diğer firmalarında bu 
işi yapabileceklerini duyurdu. Yasal süreç ha-
zırlanınca bizler de bu işe girdik ve yavaş yavaş 

büyümeye başladık. Çumra’da bu işin öncülü-
ğünü yaptık.” dedi. 

PANDEMİDEN OLUMLU ETKİLENEN 
TEK MESLEĞİZ

Koronavirüs sürecinde yaşananları anlatan 
Efsane Net sahibi İsmail Karaselek, “Sektörün 
baştan beri çok geliştiğini söyleyemeyiz. Ufak 
tefek değişiklikler tabii ki oldu ancak iş açısında 
bilinen olanaklar çok da değişmedi. Teknolojinin 
gelişmesiyle birlikte olanaklar ve ihtiyaçlar arttı. 
Pandemi sürecinde olumlu bir şekilde etkilenen 
tek meslek olabiliriz. Okulların uzaktan eğitime 
geçmesi ile birlikte hemen hemen herkes inter-
net talebinde bulundu. Evinde internet olmayan 
birçok insan internet almak zorunda kaldı. 
Koronavirüs olmasaydı keşke az kazansaydık 
ancak bu dönem bize maalesef ki yaradı. Çok 
ciddi talepler geldi. O süreçte epey zorlandık ve 
siparişlere yetişemiyorduk. Malzemeler Çin’den 
geldiği için o süreçte temin etme açısından 
sıkıntı çektik. O yüzden müşterilerimizi de o 
süreçte bekletmek zorunda kaldık. Çin normale 
dönünce işimiz kolaylaştı ve işimize devam 
ettik. Hat kapasiteleri arttı ve istasyonlarımızı 
geliştirdik. Koronavirüs döneminde malzeme 
tedariğinde sıkıntılar yaşadık. Kullanılan ürün-
lerimizi Türkiye’de yapan firma olmadığından 
dolayı zorlandık. Yurtdışından almak zorunday-
dık ancak riskli ve yasak olduğu için belirli bir 
süreçte istediklerimizi yapamadık. Öte yandan 
bir köye önden bir yatırım yapmak istiyorsanız 
30-40 bin TL civarında bir harcama yapmalı-
sınız. Ondan sona kazanırsınız. Bu doğrultuda 
maddi anlamda zorluklar yaşadık.” ifadelerini 
kullandı. 

ALTERNATİF FİYATLARIMIZ VAR

Çumra’da internet alanında her kitleye uy-
gun bir fiyat politikalarının olduğunu söyleyen 
İsmail Karaselek, “Biz firma olarak sektörümüzü 
frenleyen bir firmayız. Temel amacımız çok 
para kazanmak değil. İnsanlarımıza kaynak 
oluşturalım ve onlara fayda sağlayalım bizim 
görüşümüz bu şekilde. Bunu yaparken tabii ka-
zanalım istiyoruz ama önceliğimiz insanlarımız. 
İnsanlara kaliteli hizmet ve uygun bir politika 
izliyoruz. Alternatif fiyatlarımız var. Fiyatları-
mızda diğer firmalara göre oldukça uygun.” 
şeklinde konuştu. 

TOPRAKLARIMIZ OLDUKÇA VERİMLİ

Çumra ilçesinin tarım alanındaki önemine 
de dikkat çeken başarılı iş insanı, konuşmasına 
şöyle devam etti: “Çumra’mızın bu denli iyi bir 

konumda olmasının sebebi topraklarımızın ve-
rimli olması ve çiftçilerimizin yoğun bir şekilde 
çalışması. Ondan dolayı ilçeler arasında Çumra 
bir tık önde. Çiftçilerimiz hasadını yaptıktan 
sonra ekonomiye çok yüklü bir miktarda sıcak 
para girişi sağlıyorlar. Buradaki esnafların yüzde 
70’i çiftçiler sayesinde geçimini sağlıyor.”

YOĞUN BİR ŞEKİLDE ARAÇ 
GİRİŞİ OLDU

Çumra’da eksikliklerin olduğunu ancak aşı-
lacağını söyleyen İsmail Karaselek, “Çumra’nın 
eksikleri var ve bu eksiklikleri gerekli yetkili 
kişiler görüyor ve bu doğrultuda çalışmalarını 
sürdürüyorlar. Otopark problemimiz var. Ancak 
Çumra’ya son 4 yıldır yoğun bir şekilde araç 
girişi oldu. Her evde 2-3 tane araba var. Bunun 
dışına traktörleri ve kamyonları saymıyorum 
bile. Bu araç fazlalığına Çumra hazır değildi. O 
yüzden böyle sıkıntılar çıktı. Ancak yavaş yavaş 
aşılacağını düşünüyorum.” dedi. 

ÖNCELİKLE BİR ALAN 
OLUŞTURMALARI GEREKİYOR

İnternet ve teknoloji işine girecek olan kişi-
lere önerilerde bulunan İsmail Karaselek, “Bu 
işin gelişebilmesi için öncelikle bu işi düşünen-
ler kendilerine bir alan oluşturmaları gerekiyor. 
Ondan sonra bu işi yapmaları konusunda ken-
dilerine inanmaları gerekiyor. Bu işten kazanç 
sağlamak istiyorlarsa büyük firmaların olmadığı 
ya da az olduğu yerlerde bu işe atılabilirler. Bu 
konuda Çumra adeta biçilmiş bir kaftan. Ayrıca 
işin teknik yönünü de iyi bilmeleri gerekiyor. 
Sıfır bir bilgi ile bu işe başlanılmaz. Sermaye 
yapılarının ilk süreçte güçlü olmaların gerekiyor. 
Bu işe atılmamaları için hiçbir neden yok. Farklı 
şehirlerde bu işi başka insanlar yapmıyorsa 
atılırlarsa onlar için daha iyi olur.” şeklinde 
görüş belirtti.

HALİT OFLAZ BAŞKANIMIZA 
ÇOK ÜZÜLDÜK

Pandemi sürecinde Çumra halkının tedbir-
lere tam olarak uymadığı ifade eden Karaselek, 
konuyla ilgili, şunları söyledi: “Kırsal alanlarda 
işler insanlar daha temaslı daha samimi bir 
şekilde hareket ettikleri için bu yerlerde bazı ya-
sakları uygulatmak biraz zor olur. O nedenle bü-
yük şehirlerdeki gibi yasaklar çok katı kurallarla 
işletilemedi. Tedbirler tam alınamadı. Ancak 
çok ciddi bir sıkıntı olmadı. Bizin yaşadığımız en 
büyük problemimiz Çumra Belediye Başkanımız 
Halit Oflaz’ı kaybetmemiz. Çok üzülmüştük. 
Tek kaybımız oldu.”

‘ÇUMRA’DA BU İŞİN 
ÖNCÜLÜĞÜNÜ YAPTIK’

Çumra’nın önemli internet ve bilgisayar firması Efsane Net, son yıllarda aldıkları projelerle büyümeye 
devam ediyor. İnternet işinde Çumra’ya öncü olan bilgisayar firması sahibi İsmail Karaselek, “Müşterilerimizin 
talepleri bizim gelişimimizde önemli rol oynadı. Galiba pandemiden olumlu etkilenen tek firma biziz” dedi
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Çumra’nın öncü internet firması Efsa-
ne Net, yaptıkları ile ön plana çıkıyor. 
Efsane Net sahibi İsmail Karaselek’in 
internet kafede çalışması ile başlayan 

ve 4 büyük internet firması ile yarışır hale gelen 
hikayesi ise dikkat çekici. Başarılı çalışmalarıyla 
öne çıkan Efsane Net’in ilerleyen süreçte iyi 
noktalarda olması bekleniyor 

Kendini tanıtan Efsane Net sorumlusu 
İsmail Karaselek, eğitim-öğretim hayatından da 
bilgiler verdi. Karaselek, şu bilgileri verdi, “Ben 
İsmail Karaselek 2005 yılında internet kafede 
çalışırken internet ve bilgisayar sektörüne atıl-
dım. 2010 yılında ise Efsane Bilgisayar olarak 
kendi işimize atıldık. Kendimizi geliştirerek 
ilerledik. Çumra’mızın ihtiyaçları doğrultusunda 
ilçemizde bulunan bu eksiği kapatmaya çalıştık 
ve 2013 yılında telekomünikasyon şirketimizi 
kurduk. O sene internet servis işimize başla-
dık. Müşterilerimize daha iyi hizmet ve kalite 
sunarak ilerlemeye başladık. İlkokul, ortaokul ve 
liseyi Aksaray’da okudum. Üniversiteyi ise Sel-
çuk Üniversitesi haberleşme teknolojisi alanında 
bitirdim. Ondan sonra çalışma hayatına geçtik-
ten sonra, Antalya, İzmir ve Konya gibi büyük 
şehirlerde bulundum. En sonunda ise Çumra’ya 
geldim ve burada çalışmamızı sürdürmeye 
başladım.” 

MÜŞTERİLERİMİZİN TALEPLERİ BİZİ
BU NOKTAYA GETİRDİ 

Teknoloji alanında birçok işte çalışan İsmail 
Karaselek, çalışmalarıyla ilgili bilgiler verdi. 
Teknoloji adamı Karaselek, “Şu ana kadar yap-
tığım işlerin hepsi birbiriyle bağlantılı. Hepsi de 
teknolojiyle alakalı. Bilgisayar işini yapıyorsanız 
internet işinden de anlıyorsunuz. Kablolu veya 
kablosuz aktarmalar gibi anlıyorsunuz bu işleri 
ya da öğrenmeniz zor olmuyor. Çumra tarımın 
kalbidir. En büyük ovalardan biri Çumra’dadır. 
Hayvancılık burada oldukça gelişmiştir. Efsane 
bilgisayar işimiz devam ederken, hayvan çiftliği 
olan bir firmanın bizden kamera talebi oldu. 
Hayvanların takibini sağlamak amacıyla böyle 
bir talepleri oldu. Onunla kamera sektörüne 
girdik. Akabinde aynı müşterimizin veya farklı 
müşterilerimizin internet talepleri oldu. Mesela 
bir ovada yer alan müşterimiz internet istiyor. 
Hayvanın durumunu ne yaptığını takip etmek 
istiyor. Bununla birlikte farklı iş olanaklarımız 
oluştu. Bu tür imkanız yerlerde internet olanak-
larının yapılabileceği gibi, şehir merkezlerinde 
olabileceğini düşündük. Telekomünikasyon 
sürecinde bazı değişiklikler oldu. Devlet, 4 
büyük firmanın yanı sıra diğer firmalarında bu 
işi yapabileceklerini duyurdu. Yasal süreç ha-
zırlanınca bizler de bu işe girdik ve yavaş yavaş 

büyümeye başladık. Çumra’da bu işin öncülü-
ğünü yaptık.” dedi. 

PANDEMİDEN OLUMLU ETKİLENEN 
TEK MESLEĞİZ

Koronavirüs sürecinde yaşananları anlatan 
Efsane Net sahibi İsmail Karaselek, “Sektörün 
baştan beri çok geliştiğini söyleyemeyiz. Ufak 
tefek değişiklikler tabii ki oldu ancak iş açısında 
bilinen olanaklar çok da değişmedi. Teknolojinin 
gelişmesiyle birlikte olanaklar ve ihtiyaçlar arttı. 
Pandemi sürecinde olumlu bir şekilde etkilenen 
tek meslek olabiliriz. Okulların uzaktan eğitime 
geçmesi ile birlikte hemen hemen herkes inter-
net talebinde bulundu. Evinde internet olmayan 
birçok insan internet almak zorunda kaldı. 
Koronavirüs olmasaydı keşke az kazansaydık 
ancak bu dönem bize maalesef ki yaradı. Çok 
ciddi talepler geldi. O süreçte epey zorlandık ve 
siparişlere yetişemiyorduk. Malzemeler Çin’den 
geldiği için o süreçte temin etme açısından 
sıkıntı çektik. O yüzden müşterilerimizi de o 
süreçte bekletmek zorunda kaldık. Çin normale 
dönünce işimiz kolaylaştı ve işimize devam 
ettik. Hat kapasiteleri arttı ve istasyonlarımızı 
geliştirdik. Koronavirüs döneminde malzeme 
tedariğinde sıkıntılar yaşadık. Kullanılan ürün-
lerimizi Türkiye’de yapan firma olmadığından 
dolayı zorlandık. Yurtdışından almak zorunday-
dık ancak riskli ve yasak olduğu için belirli bir 
süreçte istediklerimizi yapamadık. Öte yandan 
bir köye önden bir yatırım yapmak istiyorsanız 
30-40 bin TL civarında bir harcama yapmalı-
sınız. Ondan sona kazanırsınız. Bu doğrultuda 
maddi anlamda zorluklar yaşadık.” ifadelerini 
kullandı. 

ALTERNATİF FİYATLARIMIZ VAR

Çumra’da internet alanında her kitleye uy-
gun bir fiyat politikalarının olduğunu söyleyen 
İsmail Karaselek, “Biz firma olarak sektörümüzü 
frenleyen bir firmayız. Temel amacımız çok 
para kazanmak değil. İnsanlarımıza kaynak 
oluşturalım ve onlara fayda sağlayalım bizim 
görüşümüz bu şekilde. Bunu yaparken tabii ka-
zanalım istiyoruz ama önceliğimiz insanlarımız. 
İnsanlara kaliteli hizmet ve uygun bir politika 
izliyoruz. Alternatif fiyatlarımız var. Fiyatları-
mızda diğer firmalara göre oldukça uygun.” 
şeklinde konuştu. 

TOPRAKLARIMIZ OLDUKÇA VERİMLİ

Çumra ilçesinin tarım alanındaki önemine 
de dikkat çeken başarılı iş insanı, konuşmasına 
şöyle devam etti: “Çumra’mızın bu denli iyi bir 

konumda olmasının sebebi topraklarımızın ve-
rimli olması ve çiftçilerimizin yoğun bir şekilde 
çalışması. Ondan dolayı ilçeler arasında Çumra 
bir tık önde. Çiftçilerimiz hasadını yaptıktan 
sonra ekonomiye çok yüklü bir miktarda sıcak 
para girişi sağlıyorlar. Buradaki esnafların yüzde 
70’i çiftçiler sayesinde geçimini sağlıyor.”

YOĞUN BİR ŞEKİLDE ARAÇ 
GİRİŞİ OLDU

Çumra’da eksikliklerin olduğunu ancak aşı-
lacağını söyleyen İsmail Karaselek, “Çumra’nın 
eksikleri var ve bu eksiklikleri gerekli yetkili 
kişiler görüyor ve bu doğrultuda çalışmalarını 
sürdürüyorlar. Otopark problemimiz var. Ancak 
Çumra’ya son 4 yıldır yoğun bir şekilde araç 
girişi oldu. Her evde 2-3 tane araba var. Bunun 
dışına traktörleri ve kamyonları saymıyorum 
bile. Bu araç fazlalığına Çumra hazır değildi. O 
yüzden böyle sıkıntılar çıktı. Ancak yavaş yavaş 
aşılacağını düşünüyorum.” dedi. 

ÖNCELİKLE BİR ALAN 
OLUŞTURMALARI GEREKİYOR

İnternet ve teknoloji işine girecek olan kişi-
lere önerilerde bulunan İsmail Karaselek, “Bu 
işin gelişebilmesi için öncelikle bu işi düşünen-
ler kendilerine bir alan oluşturmaları gerekiyor. 
Ondan sonra bu işi yapmaları konusunda ken-
dilerine inanmaları gerekiyor. Bu işten kazanç 
sağlamak istiyorlarsa büyük firmaların olmadığı 
ya da az olduğu yerlerde bu işe atılabilirler. Bu 
konuda Çumra adeta biçilmiş bir kaftan. Ayrıca 
işin teknik yönünü de iyi bilmeleri gerekiyor. 
Sıfır bir bilgi ile bu işe başlanılmaz. Sermaye 
yapılarının ilk süreçte güçlü olmaların gerekiyor. 
Bu işe atılmamaları için hiçbir neden yok. Farklı 
şehirlerde bu işi başka insanlar yapmıyorsa 
atılırlarsa onlar için daha iyi olur.” şeklinde 
görüş belirtti.

HALİT OFLAZ BAŞKANIMIZA 
ÇOK ÜZÜLDÜK

Pandemi sürecinde Çumra halkının tedbir-
lere tam olarak uymadığı ifade eden Karaselek, 
konuyla ilgili, şunları söyledi: “Kırsal alanlarda 
işler insanlar daha temaslı daha samimi bir 
şekilde hareket ettikleri için bu yerlerde bazı ya-
sakları uygulatmak biraz zor olur. O nedenle bü-
yük şehirlerdeki gibi yasaklar çok katı kurallarla 
işletilemedi. Tedbirler tam alınamadı. Ancak 
çok ciddi bir sıkıntı olmadı. Bizin yaşadığımız en 
büyük problemimiz Çumra Belediye Başkanımız 
Halit Oflaz’ı kaybetmemiz. Çok üzülmüştük. 
Tek kaybımız oldu.”

‘ÇUMRA’DA BU İŞİN 
ÖNCÜLÜĞÜNÜ YAPTIK’

Çumra’nın önemli internet ve bilgisayar firması Efsane Net, son yıllarda aldıkları projelerle büyümeye 
devam ediyor. İnternet işinde Çumra’ya öncü olan bilgisayar firması sahibi İsmail Karaselek, “Müşterilerimizin 
talepleri bizim gelişimimizde önemli rol oynadı. Galiba pandemiden olumlu etkilenen tek firma biziz” dedi
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1964 yılında kurulan ve köklü bir kooperatif olan S.S. 75 Nolu Çumra Motorlu 
Taşıyıcılar Kooperatifi, taşımacılık sektöründe Çumra’nın önemli bir yükünü çekiyor  

Çumra’da gelişen tarım ve 
ticari hayat, ilçedeki sivil 
toplum hayatının gelişmesine 

de katkı sağlıyor. Bu anlamda en güzel 
örneklerden biri de S.S. 75 Nolu Çumra 
Motorlu Taşıyıcılar Kooperatifi. 1964 
yılında kurulan ve oldukça köklü olan 
kooperatif, ilçedeki taşıma sektörüne 
can veriyor. Çumra Şeker fabrikasının 
kurulmasından sonra işlerin açılmasıyla 
daha da önem kazanan kooperatif, bu-
gün ilçeye büyük bir katmadeğer sağ-
lıyor. 106 üyesiyle ilçede adından söz 
ettiren bir sivil toplum örgütü haline 
gelen kooperatif, belirlediği hedeflerle 
daha da büyümeyi planlıyor.

ÖNEMLİ BİR KURULUŞ 

S.S. 75 Nolu Çumra Motorlu Taşı-
yıcılar Kooperatifi Başkanı Serkan Makine, 
kooperatifin çalışmalarıyla ilgili bilgi verdi. 
Kooperatifin 1964 yılında kurulduğunun 
bilgisini veren Makine, şuanda 106 üyeleri 
olduğunu söyledi. Çumra Şeker’in kurul-
masından sonra üye sayılarının arttığını 

dile getiren Başkan Makine, “200’e yakın 
aracımız var. Çumra Şeker’in işini yapmak-
tayız aynı zamanda çiftçinin yükünü çek-
mekteyiz. Patates, tohumluk ay çekirdeği, 
mısır, yem, şeker gibi. Çumra dışında üye 
kabul etmiyoruz. Çumra ve köylerinden üye 
alıyoruz” dedi. 

KOOPERATİF GÜVEN VERİYOR

Kooperatifin taşıma sektörüne büyük 
katkılar sağladığını vurgulayan Makine, 
“Kooperatifin büyük avantajı oluyor. İş-
verene özgüven vermiş oluyoruz. Malını 
güvenli bir yerde taşıtmanın rahatlığını 
yaşıyor müşterilerimiz. Bir sorun olduğu 
zaman muhatap biz oluyoruz. İşlerimizin 
birçoğu ihaleli, teminatlı, sözleşmeli iş-
lerdir. İşlerimizi de taahhüt ettiğimiz gibi 
tamamlarız” diye konuştu. 

YENİ YERLE DAHA DA BÜYÜDÜLER

2013 yılında kooperatife büyük bir 
garaj ve tesis kazandırıldığını söyleyen 
Başkan Makine, şöyle devam etti, “Ko-
operatifimizin önceki başkanı koopera-
tifimize böyle bir yer kazandırdı. 2013 

yılından buyana hizmetlerimizi burada 
sürdürüyoruz. Bizim burada sosyal alanla-
rımız var. Kahvehanemiz var, lokantamız 
var, mescidimiz var. Şoförlerimiz buradan 
hizmet alıyorlar. Böylece önemli bir hizmet 
vermiş oluyoruz.  İleriye dönük lisanslı 

ÇUMRA’NIN YÜKÜNÜ ÇEKIYORLAR

depo yapmayı planlıyoruz. Araç sayımız 
çoğalırsa yine Çumra Şeker’in soğuk zincir 
taşımacılığını almak için ihalelere girmeyi 
hedefliyoruz. Alanımız 250 araçlık bir alan. 
Çevremizde satılık arazi olursa alanımızı 
genişletmeyi de hedefliyoruz. Yine üyele-
rimize hizmet etmesi için bir petrol kurma 
düşüncemiz var.”

KOOPERATİFTE ADALETİ SAĞLIYORUZ

“Bizim işlerimiz ihaleli olduğu için 
verdiğimiz teklif kabul görürse işi alıyoruz 
yükü taşımaya başlıyoruz” diyen Başkan 
Makine, alınan işlerin adaletli bir şekilde 
dağıtıldığını vurguladı. Makine, “Biz bir de 
burada tüm kamyoncularımızın eşit işler 
almasını sağlıyoruz. Burada kimse kimse-
nin hakkını yiyemez. Her sabah işlerimiz 
sevkiyat görevlisi tarafından okunur. Araç-
larımızın tamamı araç takip cihazına bağlı. 

Dolayısı hangi aracın boş hangi aracın işte 
olduğunu sistemden görüyoruz. Böylece 
boş olan araçlara işleri sırayla veriyoruz. 
Herkes buraya gelir sabah, sıra takip sis-
temiyle sıralar otomasyon sistemiyle devir 
yapar ve fiyatlar da bellidir. Oradan işler 
alınır ve yüksel çekilir” diye konuştu. 

ÇUMRA ŞEKER İLÇEYİ GELİŞTİRDİ 

Çumra’yla ilgili değerlendirmelerde 
bulunan Başkan Makine, Çumra Şeker 
fabrikasının ilçeye olan katkısını şöyle 
anlattı, “Çumra Şeker fabrikasının faaliye-
te başladığı yılları bilirim. Çumra Şeker’in 
faaliyete geçmesiyle Çumra’nın esnaflarının 
ekonomisi düzeldi. İşsizlik bitti. Çumra 
büyük atılım sağladı, gelişti. Bu anlamda 
fabrikanın çok büyük katkısı var.  Çum-
ra’nın ticareti ağırlıklı olarak çiftçiye bağlı. 
Çiftçi kazanırsa Çumra’da herkes para ka-

zanır. Bir de Çumralı çiftçinin kazanması da 
biraz da Çumra Şeker’e bağlı. Çumra Şeker 
çiftçilerimizin ürünlerini alıyor, çiftçimiz iyi 
para kazanıyor. Dolayısı ile yine Çumra’nın 
ticaretine en büyük katkıyı Çumra Şeker 
fabrikası sağlıyor. Çumra daha ileri gidecek 
diye düşünüyorum.”

STK’LAR ARASINDA BİRLİKTELİK VAR

Çumra’da sivil toplum kuruluşları 
arasında birlik ve beraberliğin olduğunu, 
bu durumun da ilçeye katkı sağladığını 
belirten Makine, “Biz burada bir STK’yız. 
Belediyemiz bize gerekli desteği veriyor sağ 
olsunlar. Biz yine Ticaret Odası’na bağlıyız. 
Onlardan da gerekli destekleri görüyoruz. 
Hiçbir sorunumuz yok. Çumra’da sivil top-
lum örgütleri birbirlerini destekliyor. Birlik 
beraberlik içindeyiz Çumra’da. Bu anlamda 
bir sorunumuz yok” değerlendirmesi yaptı. 
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1964 yılında kurulan ve köklü bir kooperatif olan S.S. 75 Nolu Çumra Motorlu 
Taşıyıcılar Kooperatifi, taşımacılık sektöründe Çumra’nın önemli bir yükünü çekiyor  

Çumra’da gelişen tarım ve 
ticari hayat, ilçedeki sivil 
toplum hayatının gelişmesine 

de katkı sağlıyor. Bu anlamda en güzel 
örneklerden biri de S.S. 75 Nolu Çumra 
Motorlu Taşıyıcılar Kooperatifi. 1964 
yılında kurulan ve oldukça köklü olan 
kooperatif, ilçedeki taşıma sektörüne 
can veriyor. Çumra Şeker fabrikasının 
kurulmasından sonra işlerin açılmasıyla 
daha da önem kazanan kooperatif, bu-
gün ilçeye büyük bir katmadeğer sağ-
lıyor. 106 üyesiyle ilçede adından söz 
ettiren bir sivil toplum örgütü haline 
gelen kooperatif, belirlediği hedeflerle 
daha da büyümeyi planlıyor.

ÖNEMLİ BİR KURULUŞ 

S.S. 75 Nolu Çumra Motorlu Taşı-
yıcılar Kooperatifi Başkanı Serkan Makine, 
kooperatifin çalışmalarıyla ilgili bilgi verdi. 
Kooperatifin 1964 yılında kurulduğunun 
bilgisini veren Makine, şuanda 106 üyeleri 
olduğunu söyledi. Çumra Şeker’in kurul-
masından sonra üye sayılarının arttığını 

dile getiren Başkan Makine, “200’e yakın 
aracımız var. Çumra Şeker’in işini yapmak-
tayız aynı zamanda çiftçinin yükünü çek-
mekteyiz. Patates, tohumluk ay çekirdeği, 
mısır, yem, şeker gibi. Çumra dışında üye 
kabul etmiyoruz. Çumra ve köylerinden üye 
alıyoruz” dedi. 

KOOPERATİF GÜVEN VERİYOR

Kooperatifin taşıma sektörüne büyük 
katkılar sağladığını vurgulayan Makine, 
“Kooperatifin büyük avantajı oluyor. İş-
verene özgüven vermiş oluyoruz. Malını 
güvenli bir yerde taşıtmanın rahatlığını 
yaşıyor müşterilerimiz. Bir sorun olduğu 
zaman muhatap biz oluyoruz. İşlerimizin 
birçoğu ihaleli, teminatlı, sözleşmeli iş-
lerdir. İşlerimizi de taahhüt ettiğimiz gibi 
tamamlarız” diye konuştu. 

YENİ YERLE DAHA DA BÜYÜDÜLER

2013 yılında kooperatife büyük bir 
garaj ve tesis kazandırıldığını söyleyen 
Başkan Makine, şöyle devam etti, “Ko-
operatifimizin önceki başkanı koopera-
tifimize böyle bir yer kazandırdı. 2013 

yılından buyana hizmetlerimizi burada 
sürdürüyoruz. Bizim burada sosyal alanla-
rımız var. Kahvehanemiz var, lokantamız 
var, mescidimiz var. Şoförlerimiz buradan 
hizmet alıyorlar. Böylece önemli bir hizmet 
vermiş oluyoruz.  İleriye dönük lisanslı 

ÇUMRA’NIN YÜKÜNÜ ÇEKIYORLAR

depo yapmayı planlıyoruz. Araç sayımız 
çoğalırsa yine Çumra Şeker’in soğuk zincir 
taşımacılığını almak için ihalelere girmeyi 
hedefliyoruz. Alanımız 250 araçlık bir alan. 
Çevremizde satılık arazi olursa alanımızı 
genişletmeyi de hedefliyoruz. Yine üyele-
rimize hizmet etmesi için bir petrol kurma 
düşüncemiz var.”

KOOPERATİFTE ADALETİ SAĞLIYORUZ

“Bizim işlerimiz ihaleli olduğu için 
verdiğimiz teklif kabul görürse işi alıyoruz 
yükü taşımaya başlıyoruz” diyen Başkan 
Makine, alınan işlerin adaletli bir şekilde 
dağıtıldığını vurguladı. Makine, “Biz bir de 
burada tüm kamyoncularımızın eşit işler 
almasını sağlıyoruz. Burada kimse kimse-
nin hakkını yiyemez. Her sabah işlerimiz 
sevkiyat görevlisi tarafından okunur. Araç-
larımızın tamamı araç takip cihazına bağlı. 

Dolayısı hangi aracın boş hangi aracın işte 
olduğunu sistemden görüyoruz. Böylece 
boş olan araçlara işleri sırayla veriyoruz. 
Herkes buraya gelir sabah, sıra takip sis-
temiyle sıralar otomasyon sistemiyle devir 
yapar ve fiyatlar da bellidir. Oradan işler 
alınır ve yüksel çekilir” diye konuştu. 

ÇUMRA ŞEKER İLÇEYİ GELİŞTİRDİ 

Çumra’yla ilgili değerlendirmelerde 
bulunan Başkan Makine, Çumra Şeker 
fabrikasının ilçeye olan katkısını şöyle 
anlattı, “Çumra Şeker fabrikasının faaliye-
te başladığı yılları bilirim. Çumra Şeker’in 
faaliyete geçmesiyle Çumra’nın esnaflarının 
ekonomisi düzeldi. İşsizlik bitti. Çumra 
büyük atılım sağladı, gelişti. Bu anlamda 
fabrikanın çok büyük katkısı var.  Çum-
ra’nın ticareti ağırlıklı olarak çiftçiye bağlı. 
Çiftçi kazanırsa Çumra’da herkes para ka-

zanır. Bir de Çumralı çiftçinin kazanması da 
biraz da Çumra Şeker’e bağlı. Çumra Şeker 
çiftçilerimizin ürünlerini alıyor, çiftçimiz iyi 
para kazanıyor. Dolayısı ile yine Çumra’nın 
ticaretine en büyük katkıyı Çumra Şeker 
fabrikası sağlıyor. Çumra daha ileri gidecek 
diye düşünüyorum.”

STK’LAR ARASINDA BİRLİKTELİK VAR

Çumra’da sivil toplum kuruluşları 
arasında birlik ve beraberliğin olduğunu, 
bu durumun da ilçeye katkı sağladığını 
belirten Makine, “Biz burada bir STK’yız. 
Belediyemiz bize gerekli desteği veriyor sağ 
olsunlar. Biz yine Ticaret Odası’na bağlıyız. 
Onlardan da gerekli destekleri görüyoruz. 
Hiçbir sorunumuz yok. Çumra’da sivil top-
lum örgütleri birbirlerini destekliyor. Birlik 
beraberlik içindeyiz Çumra’da. Bu anlamda 
bir sorunumuz yok” değerlendirmesi yaptı. 
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2018 yılında girdiği halı yıkama sektöründe en iyisini yapmak için yola çıktıklarını belirten 
Beyde Halı Yıkama Sahibi Mücahit Beyde, Çumra’nın her alanda en iyisini hak ettiğini söyledi

Halı yıkama sektöründe sistemli 
bir şekilde girerek fark oluştu-
ran Beyde Halı Yıkama

Sahibi Mücahit Beyde, 2018 yılında 
kurduğu işletmesini büyüterek sürdürü-
yor. Küçük yaşlardan buyana esnaflığın 
içerisinde olan ve son olarak halı yıkama 
sektörüne giren Beyde, Çumra’ya kalite-
li bir hizmet vermek adına yola çıktığını 
belirtiyor. Sektörü, hedeflerini ve Çumra’yı 
anlatan Beyde, Çumra’nın her şeyin en 
iyisini hak ettiğini vurguluyor.

SİSTEMLİ BİR ŞEKİLDE SEKTÖRE GİRDİ 

2013 yılından buyana iş hayatının içe-
risinde olduğunu belirten Beyde, sanayide 
demir doğrama işiyle iş hayatına atıldığını 
söyledi. Aile işletmesi olan bu sektörde bir 
süre hizmet ettiklerini sonrasında farklı bir 
iş kurma planıyla yola çıktığını dile getiren 
Beyde, “2018 yılının Nisan ayında da halı 

yıkama sektörüne giriş yaptık. Farklı bir iş 
yapmayı düşünüyordum. İlçemize baktı-
ğımda halı yıkama sektöründe bir açık var-
dı. Ben de bu sektöre girmeyi düşündüm. 
Sonra araştırmalar yapmaya başladım. 
Özellikle halı yıkama sektöründeki maki-
neler çok önemli. 3,5, 10 fırçalı makineler 
olduğunu gördük. Biz sistemli girmek 
istedik sektöre. Bu yüzden daha büyük bir 
makineyle daha kaliteli bir hizmet vermek 
amacıyla sektöre girmiş olduk” dedi. 

3 BİN METREKARELİK KAPASİTE VAR

Halı yıkama işinin sezonluk bir iş oldu-
ğunun bilgisini paylaşan Beyde, daha çok 
yaz aylarında işlerinin hareketli olduğuna 
değindi. Yıkama kapasitesiyle ilgili detay-
ları paylaşan Beyde, şöyle devam etti, “Kış 
aylarında çok fazla bir işimiz olmaz. Daha 
çok yaz aylarında işlerimiz artar. Bu neden-
le yaz aylarında personel sayımız 5’e kadar 
çıkıyor. Ama kış aylarında 2 kişi çalışıyoruz. 
İşin yoğunluğuna göre personel sayımız de-
ğişiyor. Bizim 1750 metrekarelik halı asma 
yerimiz var. Kapasitemiz şuan Çumra’ya 
göre iyi bir kapasite. Ortalama günlük 3 bin 
metrekare yıkama kapasitemiz var.”

‘KALITELI 
HIZMET

IÇIN YOLA 
ÇIKTIK’

MAKİNE YIPRATMAZ

“Halı yıkamanın püf noktaları 
var” diyen Beyde, “Halı yıkanır-
ken yıpranmaması, zarar gör-
memesi gerekiyor. Yere serilip 
yıkanan halı yıpranır, bu nedenle 
zaten makineyi tercih ediyoruz. 
Makinede yıkanınca yırtılma, 
yıpranma olmuyor” diye konuş-
tu. Çumra’nın ticari potansiyeli 
hakkında da değerlendirmeler-
de bulunan Beyde, “Çumra’nın 
ticareti güzel. İş potansiyeli, 
kapasitesi var. Özellikle Çumra 
tarım memleketi olduğu için, 
tarıma dayalı bir ticareti var. 
Bu anlamda Çumralılar maddi 
anlamda iyi durumda. Bu da tabi 
bizlere de yansıyor. Çiftçinin 
işleri iyi olursa, mahsullerimiz iyi 
olursa, esnaflar olarak bizim iş-
lerimiz de iyi oluyor. Bu anlamda 
Çumra’nın ticaretinden memnu-
nuz” ifadelerini kullandı. 

HEDEFLERİ VAR

Sektörde yeni hedefler 
üzerinde çalıştıklarını belirten 
Beyde, şunları aktardı, “Halı 
paketleme makinesi almayı dü-
şünüyoruz. Bu sene halı kurut-
ma tesisi kurmayı planlıyorduk. 
Ancak malum pandemi süreci 
filan girince biraz maddi anlam-
da sıkıntı yaşamaya başladık. 
Bu nedenle hedeflerimizi biraz 
öteledik. Ama bu hedeflerimizi 
gerçekleştireceğiz. Eğer bu he-
deflere ulaşırsak, kış şartlarında 
halıyı yıkayıp, kurutup, paket-
leyip 12 saatte teslim etmeyi 
planlıyoruz. Şuanda halılarımızı 
teslim süremiz 3-4 günü buluyor. 
Yaz aylarında da 2 günde teslim 
ediyoruz. Eğer hedeflerimize ula-
şırsak, daha iyi bir hizmet vermiş 
olacağız.”

KORKACAK BİR ŞEY YOK

Pandemi sürecinin sektörü 
olumsuz etkilediğini belirten 
Beyde, özellikle insanların hijyen 
noktasında bazı kaygıları oldu-
ğunu söyledi. Ancak, vatandaş-
ların kendilerine güvenmesini 
isteyen Beyde, şu bilgileri verdi, 
“Pandemi süreci bizi de olumsuz 
etkiledi. İnsanlarda özellikle hij-
yen noktasında bir korku var. Biz 
burada birçok halı yıkadığımız 
için insanlar halıların pislikle-
rinin birbirlerine geçmesinden 
korkuyorlar. Ama tabi böyle bir 
durum söz konusu değil. Çünkü 
bizim kullandığımız sabunlar 
antibakteriyel sabunlar. Bu 
anlamda korkulacak herhangi bir 
durum yok hijyen noktasında.”

SOSYAL ALAN EKSİKLİĞİ VAR

Çumra’nın sorunlarına da 
değinen Beyde, özellikle ilçedeki 
sosyal alan eksikliklerine dikkat 
çekti. Konuya açıklık getiren 
Beyde, şunları söyledi, “Çum-
ra’da elbette sorunlar var. Ne 
kadar gelişmiş bir ilçe de olsa 
özellikle Çumra’da sosyal alan 
bakımından sorunlar var. İnsan-
lar burada ailesiyle birlikte gidip 
vakit geçireceği alanlar bulmakta 
zorlanıyor. Bu anlamda ilçemizde 
sosyalleşme yok denecek kadar 
az. İnsanlar aileleriyle birlik-
te daha çok Konya’ya gitmek 
zorunda kalıyor. Bir sinema, 
tiyatro gibi alanlar yok. Parkla-
rımız yeterli değil. Çocukların 
eğlenebilecekleri alanlar yok. Bu 
anlamda bana göre Çumra’nın 
şuan en büyük eksikliği sosyal 
alanlar. Çumra her şeyin en 
iyisini hak ediyor. Acilen bu so-
runun çözülmesi gerekiyor diye 
düşünüyorum.”
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2018 yılında girdiği halı yıkama sektöründe en iyisini yapmak için yola çıktıklarını belirten 
Beyde Halı Yıkama Sahibi Mücahit Beyde, Çumra’nın her alanda en iyisini hak ettiğini söyledi

Halı yıkama sektöründe sistemli 
bir şekilde girerek fark oluştu-
ran Beyde Halı Yıkama

Sahibi Mücahit Beyde, 2018 yılında 
kurduğu işletmesini büyüterek sürdürü-
yor. Küçük yaşlardan buyana esnaflığın 
içerisinde olan ve son olarak halı yıkama 
sektörüne giren Beyde, Çumra’ya kalite-
li bir hizmet vermek adına yola çıktığını 
belirtiyor. Sektörü, hedeflerini ve Çumra’yı 
anlatan Beyde, Çumra’nın her şeyin en 
iyisini hak ettiğini vurguluyor.

SİSTEMLİ BİR ŞEKİLDE SEKTÖRE GİRDİ 

2013 yılından buyana iş hayatının içe-
risinde olduğunu belirten Beyde, sanayide 
demir doğrama işiyle iş hayatına atıldığını 
söyledi. Aile işletmesi olan bu sektörde bir 
süre hizmet ettiklerini sonrasında farklı bir 
iş kurma planıyla yola çıktığını dile getiren 
Beyde, “2018 yılının Nisan ayında da halı 

yıkama sektörüne giriş yaptık. Farklı bir iş 
yapmayı düşünüyordum. İlçemize baktı-
ğımda halı yıkama sektöründe bir açık var-
dı. Ben de bu sektöre girmeyi düşündüm. 
Sonra araştırmalar yapmaya başladım. 
Özellikle halı yıkama sektöründeki maki-
neler çok önemli. 3,5, 10 fırçalı makineler 
olduğunu gördük. Biz sistemli girmek 
istedik sektöre. Bu yüzden daha büyük bir 
makineyle daha kaliteli bir hizmet vermek 
amacıyla sektöre girmiş olduk” dedi. 

3 BİN METREKARELİK KAPASİTE VAR

Halı yıkama işinin sezonluk bir iş oldu-
ğunun bilgisini paylaşan Beyde, daha çok 
yaz aylarında işlerinin hareketli olduğuna 
değindi. Yıkama kapasitesiyle ilgili detay-
ları paylaşan Beyde, şöyle devam etti, “Kış 
aylarında çok fazla bir işimiz olmaz. Daha 
çok yaz aylarında işlerimiz artar. Bu neden-
le yaz aylarında personel sayımız 5’e kadar 
çıkıyor. Ama kış aylarında 2 kişi çalışıyoruz. 
İşin yoğunluğuna göre personel sayımız de-
ğişiyor. Bizim 1750 metrekarelik halı asma 
yerimiz var. Kapasitemiz şuan Çumra’ya 
göre iyi bir kapasite. Ortalama günlük 3 bin 
metrekare yıkama kapasitemiz var.”

‘KALITELI 
HIZMET

IÇIN YOLA 
ÇIKTIK’

MAKİNE YIPRATMAZ

“Halı yıkamanın püf noktaları 
var” diyen Beyde, “Halı yıkanır-
ken yıpranmaması, zarar gör-
memesi gerekiyor. Yere serilip 
yıkanan halı yıpranır, bu nedenle 
zaten makineyi tercih ediyoruz. 
Makinede yıkanınca yırtılma, 
yıpranma olmuyor” diye konuş-
tu. Çumra’nın ticari potansiyeli 
hakkında da değerlendirmeler-
de bulunan Beyde, “Çumra’nın 
ticareti güzel. İş potansiyeli, 
kapasitesi var. Özellikle Çumra 
tarım memleketi olduğu için, 
tarıma dayalı bir ticareti var. 
Bu anlamda Çumralılar maddi 
anlamda iyi durumda. Bu da tabi 
bizlere de yansıyor. Çiftçinin 
işleri iyi olursa, mahsullerimiz iyi 
olursa, esnaflar olarak bizim iş-
lerimiz de iyi oluyor. Bu anlamda 
Çumra’nın ticaretinden memnu-
nuz” ifadelerini kullandı. 

HEDEFLERİ VAR

Sektörde yeni hedefler 
üzerinde çalıştıklarını belirten 
Beyde, şunları aktardı, “Halı 
paketleme makinesi almayı dü-
şünüyoruz. Bu sene halı kurut-
ma tesisi kurmayı planlıyorduk. 
Ancak malum pandemi süreci 
filan girince biraz maddi anlam-
da sıkıntı yaşamaya başladık. 
Bu nedenle hedeflerimizi biraz 
öteledik. Ama bu hedeflerimizi 
gerçekleştireceğiz. Eğer bu he-
deflere ulaşırsak, kış şartlarında 
halıyı yıkayıp, kurutup, paket-
leyip 12 saatte teslim etmeyi 
planlıyoruz. Şuanda halılarımızı 
teslim süremiz 3-4 günü buluyor. 
Yaz aylarında da 2 günde teslim 
ediyoruz. Eğer hedeflerimize ula-
şırsak, daha iyi bir hizmet vermiş 
olacağız.”

KORKACAK BİR ŞEY YOK

Pandemi sürecinin sektörü 
olumsuz etkilediğini belirten 
Beyde, özellikle insanların hijyen 
noktasında bazı kaygıları oldu-
ğunu söyledi. Ancak, vatandaş-
ların kendilerine güvenmesini 
isteyen Beyde, şu bilgileri verdi, 
“Pandemi süreci bizi de olumsuz 
etkiledi. İnsanlarda özellikle hij-
yen noktasında bir korku var. Biz 
burada birçok halı yıkadığımız 
için insanlar halıların pislikle-
rinin birbirlerine geçmesinden 
korkuyorlar. Ama tabi böyle bir 
durum söz konusu değil. Çünkü 
bizim kullandığımız sabunlar 
antibakteriyel sabunlar. Bu 
anlamda korkulacak herhangi bir 
durum yok hijyen noktasında.”

SOSYAL ALAN EKSİKLİĞİ VAR

Çumra’nın sorunlarına da 
değinen Beyde, özellikle ilçedeki 
sosyal alan eksikliklerine dikkat 
çekti. Konuya açıklık getiren 
Beyde, şunları söyledi, “Çum-
ra’da elbette sorunlar var. Ne 
kadar gelişmiş bir ilçe de olsa 
özellikle Çumra’da sosyal alan 
bakımından sorunlar var. İnsan-
lar burada ailesiyle birlikte gidip 
vakit geçireceği alanlar bulmakta 
zorlanıyor. Bu anlamda ilçemizde 
sosyalleşme yok denecek kadar 
az. İnsanlar aileleriyle birlik-
te daha çok Konya’ya gitmek 
zorunda kalıyor. Bir sinema, 
tiyatro gibi alanlar yok. Parkla-
rımız yeterli değil. Çocukların 
eğlenebilecekleri alanlar yok. Bu 
anlamda bana göre Çumra’nın 
şuan en büyük eksikliği sosyal 
alanlar. Çumra her şeyin en 
iyisini hak ediyor. Acilen bu so-
runun çözülmesi gerekiyor diye 
düşünüyorum.”
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Çumra’da doğup büyüyen ve Çum-
ra’dan kazanıp Çumra’ya yatırım 
yapan Osman Yayıcı, inşaat elektriği 

ile başladığı mesleki yolculuğunu ken-
dine has tasarımlar yaptırdığı avize mağazalarıyla 
taçlandırdı. Çumra’yı merkezine alsa da Konya’da 
da şube açan ve hedefinde yeni şubeler açmak 
bulunan Osmam Yayıcı, “2004 yılında faaliyete 
başladım. 3 çocuk babasıyım. Ben aslen Çumralı-
yım, 1982 yılında Bağlar Mahallesi’nde doğdum. 
12 yaşımdayken meslek hayatına başladım. İlko-
kulu Mustafa Onbaşı İlkokulu’nda bitirdim. İçeri 
Çumra’da Şeker Hoca’dan Kur’an eğitimi aldım. 
Sonrasında meslek hayatına başladım.  2004 
yılında ilk dükkanımı açtım. Sonrasında işimi bi-
raz büyütüp mağaza açtım. Sonra daha geniş bir 
yere ihtiyacım oldu.  Benim baba mesleğim değil 
bu iş. Sevdiğim iş olduğu için bunu yapıyorum. 

Aslında zamanında babam beni bu işe yerleştirdi. 
Şimdiden sonra benden bir çeşmeci olmaz, yazar 
da olmaz, gazeteci de olmaz. Ben de bu işten 
ekmeğimi kazanıyorum” dedi. 

HEDEFİNDE KONYA’DA YENİ ŞUBELER 
AÇMAK VAR

Çumra’da 500 metrekare alana sahip olan 
2 dükkanda ticari faaliyetlerini sürdürdüğünü 
bildiren Osman Yayıcı, “Bunun dışında bir de 
Konya’da dükkan açtık. Fetih Caddesindeki 
dükkanımız daha yeni. Burayla ilgili 2 yıldır bir 
düşüncemiz var. Burayı toparlamaya çalışıyoruz. 
Bizim Çumra halkında bir Konya merakı var. 
Önüne geçemiyoruz. En azından Konya’da da bir 
yerimiz olsun istedik. Konya’daki hedefimiz Şefik-

can ve Ali Ulvi Kurucu Caddeleri’nde de şubeler 
açabilmek. Ama tabi Konya’nın potansiyelini de 
bilmiyorum. Sektör için çok kötü desek de iyi 
desek de yalan olur. Orta halli yağda kavrulu-
yoruz. Ocak ayında Çumra biraz kısırlaşıyor ve 
Çumra’nın parası Çumra’da kalmıyor. Yani buna 
gerçekten emin olun, vatandaş bir teneke yağ 
almak için bile Konya’ya gidiyor. Konya’dan aldım 
havası var sonuçta insanlarda” diye konuştu. 

EĞİTİM SİSTEMİ DEĞİŞTİ, BENİM İÇİN 
İNŞAAT BİTTİ

İnşaat elektriği alanından çekilerek mağa-
zalaşmaya yönelmesinde eğitim sistemindeki 
değişikliğin etkisinin olduğunu söyleyen Osman 
Yayıcı, “Ben şimdilerde inşaat işi yapmıyor, 
sadece malzeme satışı yapıyorum. Aslında 
yakın zamana kadar yıllık 200’ün üzerinde daire 
yapıyordum. Eğitim sistemindeki değişiklik ve 
4+4+4 sistemiyle birlikte inşaat işini bırak-
mak zorunda kaldım. Kalfa ve çırak bulamaz 
olduk, yetiştirecek eleman bulamıyorum. Benim 
oğlanlar olmasa benim de işim bitik. Burada 
kime gidersen eleman sıkıntısından söz eder. 
Genel olarak halimize şükrediyoruz ama pandemi 

2004 yılında girdiği 
elektrik ve avize 

sektöründe büyük 
başarılara imza atan Avize 
Elektrik Showroom Sahibi 

Osman Yayıcı, kendi 
tasarımlarıyla 
dikkat çekiyor 

KENDI TASARIMLARIYLA 
EVLERI SÜSLÜYOR

nedeniyle çoğu zaman dükkanda yaprak dahi 
kımıldamadığını söyleyebilirim” dedi. 

ÖZGÜN MODELLER ÜRETİP 
PAZARLIYOR

İşyerinde teşhir ettiği avize çeşitlerinin 
birçoğunun özgün modeller olduğuna dikkat 
çeken Osman Yayıcı, “Ahşap modelleme ile 
yaptığım 120 civarında modelim var. Meram 
Sanayi’nde makinemiz var. Ben çizimi için fikir 
veriyorum, çizimini yaptırıp gönderiyorum. 
Orada kesiliyor SNS makinesiyle. Boyanıyor 
ve bize gönderiliyor. Nasıl bir şey istediğimi 
anlatıyorum çizimcilere, onlar üzerinde çalışıp 
tasarım oluşturuyor ve özgün ürünler ortaya 
çıkıyor. Mesela ay yıldızlı bir modelim var. Bu-
nun patentini de aldım. Kimse bunu yapamaz. 

Pazar olarak Çumra’yla sınırlı kalmıyorum. 
Konya’nın ilçeleriyle birlikte İç Anadolu’yu 
ve Akdeniz’i komple geziyorum. Karapınar, 
Ereğli, Mut, Isparta, Şakirkaraağaç, Burdur, 
Antalya, Konaklı, Anamur, Mersin, Cihanbeyli, 
Kulu derken Eskişehir ve Kütahya’ya kadar 
gidiyorum. Perakendenin yanında toptan 
satışını da yapıyorum. Dağıtımını da kendim 
yapıyorum. Kargoda bizim ürünler kırılıyor, o 
yüzden kendimiz götürmek zorunda kalıyoruz. 
Pazarlamayla alakalı ortak almıştım ama onlar 
da yeterli olmadı. Şimdi kendim bu işi yürü-
tüyorum. Allah bereket versin, 50-100 avize 
satıyorum. Ama pazarlamacı gittiği zaman 
benim kadar verimli olamıyor. 2-3 avize satıp 
geliyor ki kendi masrafını dahi kurtaramaz 
bununla. İçinden gelecek ve kabiliyetli olacaksın. 
Sevmiyorsan, içinden gelmiyorsan bu işi yapa-
mazsın” ifadelerini kullandı. 

ÇUMRALI ÇUMRA’YA YATIRIM YAPSA
ÇUMRA KONYA’NIN PARİSİ OLUR

Çumralı olduğunu ve bunu da her fır-
satta dillendirdiğini söyleyen Osman Yayıcı, 
“Ben buralıyım, buranın insanıyım. Ne gör-
düysem burada gördüm iyisiyle kötüsüyle. 
Memleketim için hizmet vermek üzere 

Çumra’ya yatırım yaptım. Eşim dostum, 
çevremdeki insanlar, arkadaşlarım, top-
tancılarım, tedarikçilerim böyle bir yatırım 
yapacaksan bunu 60 bin nüfuslu Çum-
ra’ya yapma kaldırmaz dediler. Potansiyeli 
yetmez dediler. Ama derdim memleketime 

yatırım yapmaktı. Az çok Konya’daki mağa-
zaları da geziyorum, eş değer ürünlerimiz 
var burada. Yani şunu söylemek istiyorum, 
Çumralının Çumra’yı desteklemesi ve pa-
rasını Çumra’ya bırakması gerekiyor. Bunu 
başarabilirse Çumra gerçekten ihya olur. 
Konya’nın içinden bir Paris doğar Çum-
ra’da” dedi. 

Konya’ya yakın olmanın kendileri için 
bir dezavantaj olduğunu söyleyen Yayıcı, 
“Misal veriyorum. Burada yağ 28 lira, Kon-
ya’da 27 lira. Bunu öğrenince gidelim Kon-

ya’dan alalım, hem de gezer geliriz diyor. 
İyi de buradaki esnafın da ayakta durması 
gerekiyor. Şahsen ben yaygın firmaların 
Çumra’da açtığı alışveriş merkezlerinden 
alışveriş yapmıyorum. Niye, çünkü onlar 
bize yabancı. Benim düğünümü bilmez, 
cenazemi bilmez, iyimi bilmez, kötümü 
bilmez. En azından Abdullah abi gelir hem 
dertleşir hem alışverişini yapar. Yarın dört 
gün sonra da hem düğünde hem de cena-
zede yine yüz yüze bakarız. Çumralının da 
bu bilinçte olması lazım. Yani Çumra’da 
yabancıya karşı bir merak var. Çumra, 
Konya’yı da Karapınar’ı da Karaman’ı da 
besleyebilecek bir kapasiteye sahip, öylesi 
bir potansiyeli var. Bu saydığım yerlere 
git, Çumra olmasın, üçü de kötü der. Ama 
Çumra’nın kendine hayrı yok. 

Bunun bir çözümü olacağını sanmı-
yorum. Çumra’yı Konya’dan uzaklaştır-
mak lazım. Yani işin esprisi bir kenara bu 
vatandaşın kendi elinde olan bir şey. Bilinç 
oluşması lazım. Çumra’yı Çumralının kolla-
ması lazım” ifadelerini kullandı.  

BU MEMLEKETE BİRKAÇ RECEP 
KONUK DAHA LAZIM

Çumra’da akşam 6’dan sonra hayatın 
bittiğini, özellikle kış dönemlerinde Çum-
ra’da sosyal hayatın neredeyse hiç olma-
dığını söyleyen Osman Yayıcı, “Ama şunu 
birçok defa söyledim, yine söylüyorum. 
Recep Konuk’tan Allah bir değil, binlerce 
kez razı olsun. Memleketteki eli boşları, 
boş olduğu için huzuru bozanları ekmek 
davasının peşine düşürdü. Bu memlekete 
bir Recep Konuk değil, 2-3 tane daha Re-
cep Konuk lazım, bahsettiğimiz sorunların 
bitmesi için. 

Ben kendi çocuklarımın okuması için 
elimden geleni yaptım. Onların da okuma-
ya pek niyeti yok. İçlerinden gelmediği için 
okumadılar. Ticarete hevesleri var. Esnaflık 
yapmak istiyorlar. Bugün şartlar zor olsa da 
artık esnaf olarak yetişecekler” dedi. 
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Çumra’da doğup büyüyen ve Çum-
ra’dan kazanıp Çumra’ya yatırım 
yapan Osman Yayıcı, inşaat elektriği 

ile başladığı mesleki yolculuğunu ken-
dine has tasarımlar yaptırdığı avize mağazalarıyla 
taçlandırdı. Çumra’yı merkezine alsa da Konya’da 
da şube açan ve hedefinde yeni şubeler açmak 
bulunan Osmam Yayıcı, “2004 yılında faaliyete 
başladım. 3 çocuk babasıyım. Ben aslen Çumralı-
yım, 1982 yılında Bağlar Mahallesi’nde doğdum. 
12 yaşımdayken meslek hayatına başladım. İlko-
kulu Mustafa Onbaşı İlkokulu’nda bitirdim. İçeri 
Çumra’da Şeker Hoca’dan Kur’an eğitimi aldım. 
Sonrasında meslek hayatına başladım.  2004 
yılında ilk dükkanımı açtım. Sonrasında işimi bi-
raz büyütüp mağaza açtım. Sonra daha geniş bir 
yere ihtiyacım oldu.  Benim baba mesleğim değil 
bu iş. Sevdiğim iş olduğu için bunu yapıyorum. 

Aslında zamanında babam beni bu işe yerleştirdi. 
Şimdiden sonra benden bir çeşmeci olmaz, yazar 
da olmaz, gazeteci de olmaz. Ben de bu işten 
ekmeğimi kazanıyorum” dedi. 

HEDEFİNDE KONYA’DA YENİ ŞUBELER 
AÇMAK VAR

Çumra’da 500 metrekare alana sahip olan 
2 dükkanda ticari faaliyetlerini sürdürdüğünü 
bildiren Osman Yayıcı, “Bunun dışında bir de 
Konya’da dükkan açtık. Fetih Caddesindeki 
dükkanımız daha yeni. Burayla ilgili 2 yıldır bir 
düşüncemiz var. Burayı toparlamaya çalışıyoruz. 
Bizim Çumra halkında bir Konya merakı var. 
Önüne geçemiyoruz. En azından Konya’da da bir 
yerimiz olsun istedik. Konya’daki hedefimiz Şefik-

can ve Ali Ulvi Kurucu Caddeleri’nde de şubeler 
açabilmek. Ama tabi Konya’nın potansiyelini de 
bilmiyorum. Sektör için çok kötü desek de iyi 
desek de yalan olur. Orta halli yağda kavrulu-
yoruz. Ocak ayında Çumra biraz kısırlaşıyor ve 
Çumra’nın parası Çumra’da kalmıyor. Yani buna 
gerçekten emin olun, vatandaş bir teneke yağ 
almak için bile Konya’ya gidiyor. Konya’dan aldım 
havası var sonuçta insanlarda” diye konuştu. 

EĞİTİM SİSTEMİ DEĞİŞTİ, BENİM İÇİN 
İNŞAAT BİTTİ

İnşaat elektriği alanından çekilerek mağa-
zalaşmaya yönelmesinde eğitim sistemindeki 
değişikliğin etkisinin olduğunu söyleyen Osman 
Yayıcı, “Ben şimdilerde inşaat işi yapmıyor, 
sadece malzeme satışı yapıyorum. Aslında 
yakın zamana kadar yıllık 200’ün üzerinde daire 
yapıyordum. Eğitim sistemindeki değişiklik ve 
4+4+4 sistemiyle birlikte inşaat işini bırak-
mak zorunda kaldım. Kalfa ve çırak bulamaz 
olduk, yetiştirecek eleman bulamıyorum. Benim 
oğlanlar olmasa benim de işim bitik. Burada 
kime gidersen eleman sıkıntısından söz eder. 
Genel olarak halimize şükrediyoruz ama pandemi 

2004 yılında girdiği 
elektrik ve avize 

sektöründe büyük 
başarılara imza atan Avize 
Elektrik Showroom Sahibi 

Osman Yayıcı, kendi 
tasarımlarıyla 
dikkat çekiyor 

KENDI TASARIMLARIYLA 
EVLERI SÜSLÜYOR

nedeniyle çoğu zaman dükkanda yaprak dahi 
kımıldamadığını söyleyebilirim” dedi. 

ÖZGÜN MODELLER ÜRETİP 
PAZARLIYOR

İşyerinde teşhir ettiği avize çeşitlerinin 
birçoğunun özgün modeller olduğuna dikkat 
çeken Osman Yayıcı, “Ahşap modelleme ile 
yaptığım 120 civarında modelim var. Meram 
Sanayi’nde makinemiz var. Ben çizimi için fikir 
veriyorum, çizimini yaptırıp gönderiyorum. 
Orada kesiliyor SNS makinesiyle. Boyanıyor 
ve bize gönderiliyor. Nasıl bir şey istediğimi 
anlatıyorum çizimcilere, onlar üzerinde çalışıp 
tasarım oluşturuyor ve özgün ürünler ortaya 
çıkıyor. Mesela ay yıldızlı bir modelim var. Bu-
nun patentini de aldım. Kimse bunu yapamaz. 

Pazar olarak Çumra’yla sınırlı kalmıyorum. 
Konya’nın ilçeleriyle birlikte İç Anadolu’yu 
ve Akdeniz’i komple geziyorum. Karapınar, 
Ereğli, Mut, Isparta, Şakirkaraağaç, Burdur, 
Antalya, Konaklı, Anamur, Mersin, Cihanbeyli, 
Kulu derken Eskişehir ve Kütahya’ya kadar 
gidiyorum. Perakendenin yanında toptan 
satışını da yapıyorum. Dağıtımını da kendim 
yapıyorum. Kargoda bizim ürünler kırılıyor, o 
yüzden kendimiz götürmek zorunda kalıyoruz. 
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ÇUMRALI ÇUMRA’YA YATIRIM YAPSA
ÇUMRA KONYA’NIN PARİSİ OLUR

Çumralı olduğunu ve bunu da her fır-
satta dillendirdiğini söyleyen Osman Yayıcı, 
“Ben buralıyım, buranın insanıyım. Ne gör-
düysem burada gördüm iyisiyle kötüsüyle. 
Memleketim için hizmet vermek üzere 

Çumra’ya yatırım yaptım. Eşim dostum, 
çevremdeki insanlar, arkadaşlarım, top-
tancılarım, tedarikçilerim böyle bir yatırım 
yapacaksan bunu 60 bin nüfuslu Çum-
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yetmez dediler. Ama derdim memleketime 

yatırım yapmaktı. Az çok Konya’daki mağa-
zaları da geziyorum, eş değer ürünlerimiz 
var burada. Yani şunu söylemek istiyorum, 
Çumralının Çumra’yı desteklemesi ve pa-
rasını Çumra’ya bırakması gerekiyor. Bunu 
başarabilirse Çumra gerçekten ihya olur. 
Konya’nın içinden bir Paris doğar Çum-
ra’da” dedi. 

Konya’ya yakın olmanın kendileri için 
bir dezavantaj olduğunu söyleyen Yayıcı, 
“Misal veriyorum. Burada yağ 28 lira, Kon-
ya’da 27 lira. Bunu öğrenince gidelim Kon-

ya’dan alalım, hem de gezer geliriz diyor. 
İyi de buradaki esnafın da ayakta durması 
gerekiyor. Şahsen ben yaygın firmaların 
Çumra’da açtığı alışveriş merkezlerinden 
alışveriş yapmıyorum. Niye, çünkü onlar 
bize yabancı. Benim düğünümü bilmez, 
cenazemi bilmez, iyimi bilmez, kötümü 
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dertleşir hem alışverişini yapar. Yarın dört 
gün sonra da hem düğünde hem de cena-
zede yine yüz yüze bakarız. Çumralının da 
bu bilinçte olması lazım. Yani Çumra’da 
yabancıya karşı bir merak var. Çumra, 
Konya’yı da Karapınar’ı da Karaman’ı da 
besleyebilecek bir kapasiteye sahip, öylesi 
bir potansiyeli var. Bu saydığım yerlere 
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Bunun bir çözümü olacağını sanmı-
yorum. Çumra’yı Konya’dan uzaklaştır-
mak lazım. Yani işin esprisi bir kenara bu 
vatandaşın kendi elinde olan bir şey. Bilinç 
oluşması lazım. Çumra’yı Çumralının kolla-
ması lazım” ifadelerini kullandı.  

BU MEMLEKETE BİRKAÇ RECEP 
KONUK DAHA LAZIM

Çumra’da akşam 6’dan sonra hayatın 
bittiğini, özellikle kış dönemlerinde Çum-
ra’da sosyal hayatın neredeyse hiç olma-
dığını söyleyen Osman Yayıcı, “Ama şunu 
birçok defa söyledim, yine söylüyorum. 
Recep Konuk’tan Allah bir değil, binlerce 
kez razı olsun. Memleketteki eli boşları, 
boş olduğu için huzuru bozanları ekmek 
davasının peşine düşürdü. Bu memlekete 
bir Recep Konuk değil, 2-3 tane daha Re-
cep Konuk lazım, bahsettiğimiz sorunların 
bitmesi için. 

Ben kendi çocuklarımın okuması için 
elimden geleni yaptım. Onların da okuma-
ya pek niyeti yok. İçlerinden gelmediği için 
okumadılar. Ticarete hevesleri var. Esnaflık 
yapmak istiyorlar. Bugün şartlar zor olsa da 
artık esnaf olarak yetişecekler” dedi. 
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Çumra’nın köklü esnaflarından 
biri olan Camcı Kavafiye Sahibi 
Muharrem Camcı, ilçenin başarılı 

isimleri arasında yer alıyor. 1984 
yılından buyana ayakkabı sektöründe yer 
alan ve o günden beri aynı sektörde devam 
eden Camcı, geleneksel esnaflık kültürünü 
yaşatan isimler arasında yer alıyor. Son 
dönemlerde internet satışlarının artmasına 
karşın geleneksel yöntemlerden vazgeç-

meyen Camcı, Çumralı vatandaşların her 
türlü ayakkabı, çanta ihtiyaçlarına cevap 
veriyor. Bol çeşidiyle, kaliteli ürünleriyle 
dikkat çeken Camcı, işini hakkıyla yapan 
bir isim olarak anılıyor. 

BOŞLUĞU GÖRDÜ 

1984 yılında, ilçede gördüğü açık üze-
rine sektöre giriş yaptığını belirten Camcı, 
“O günden beri işime devam ediyorum. 
Çumra’da o dönemlerde bir boşluk vardı 

sektörde. Bu anlamda bu işe başlamış ol-
dum. 36 senedir aynı sektördeyiz. Üretim 
yapmıyoruz, al-sat yapıyoruz” dedi. 

KONYA MARKA ÇIKARAMADI

Çumra’nın ticari potansiyelini ve ayak-
kabı sektörünü değerlendiren Camcı, ayak-
kabıda Konya’nın iyi durumda olduğunu 
söyledi. Sektörün günden güne daha iyiye 
gittiğini dile getiren Camcı, şunları söyle-
di, “Sektörümüz çok iyi, çok da gelişiyor. 
Konya özellikle erkek ayakkabısı üzerine 
Türkiye’nin birinci şehri. Türkiye pazarının 
neredeyse yüzde  70’ine Konya hakim. Bu 
anlamda Konya’da ayakkabı sektörü iyi du-
rumda. Ama şöyle bir eksiğimiz var; Konya 
ayakkabı sektöründe bir marka çıkaramadı. 
Türkiye çapındaki markaların birçoğu fa-
son olarak Konya’da üretilir ama Konya’nın 
bir markası yok. Ar-Ge konusunda Konya 
ayakkabı sektörü bir sıçrama yapamadı. 
Böyle olunca marka da çıkaramadı.”

AYAKKABILARIMIZI KONYA’DAN ALIRIZ

Çumra’da sektörün öncü isimlerinden 
olan Camcı, ayakkabı, terlik, çanta gibi 
ürünlerde önemli bir çeşide sahip oldukla-
rını söyledi. Sattıkları ürünleri Konya’dan 
almaya özen gösterdiklerini dile getiren 
Camcı, “Biz ağırlıklı Konya’dan alıyoruz 
ayakkabılarımızı. İzmir, İstanbul’dan da 
alıyoruz ama daha çok Konya’dan alıyoruz 
ayakkabılarımızı” ifadelerini kullandı. 

ÇUMRA’NIN KÖKLÜ 
ESNAFLARINDAN

Çumra’nın köklü 
esnaflarından biri olan 
Camcı Kavafiye Sahibi 

Muharrem Camcı, ilçenin 
başarılı esnafları arasında 

yer alıyor 

ÇUMRA GÜZEL BİR İLÇE

Çumra’yla ilgili de değerlendirmelerde 
bulunan Camcı, Çumra’nın ticari anlamda 
önemli bir potansiyeli olduğuna değindi. 
Konuya açıklık getiren Camcı, “Çumra çok 
iyi. İşimizden memnunuz. Özellikle Konya 
Şeker’in açılmasından sonra ilçenin kapasi-
tesi çok çok arttı. İlçemizde işsizlik sorunu 
kalmayınca, ilçemizin maddi durumu da 
iyileşti. Böyle olunca da esnaflarımız daha 
iyi para kazanmaya başladı. Çünkü insan-
larımızın geliri arttı ve alışveriş yapabilir 
duruma geldi. Bu nedenle Çumra’dan 
memnunuz. Çumra’nın ticareti şuanda iyi 
durumda” şeklinde konuştu. 

ÇUMRA’NIN GELECEĞİ PARLAK

Çumra’nın son yıllarda büyük atılımlar 
yaşadığını ifade eden Camcı, bu anlamda 
ilçenin geleceğinin de güzel olduğun vurgu-
ladı. “Çumra’mızın geleceği parlak” diyen 
Camcı, “Hatta Konya’nın gelişeceği bir yer 
kalmadı, Konya Kaşınhanı’na doğru genişle-
yecek diye düşünüyorum” diye konuştu. 

EN BÜYÜK RAKİP İNTERNET

Son yıllarda internet kullanımının yay-
gınlaşmasıyla birlikte internet alışverişleri-
nin de arttığını vurgulayan Camcı, şu değer-
lendirmeyi yaptı, “Bizim şuanda en büyük 
rakibimizi internet. İnsanlar artık internet 
alışverişine ağırlık vermeye başladı. Bizim 
internet satışımız yok, geleneksel alışverişi 
benimseyerek yolumuza devam ediyoruz.”

SORUNLARIMIZ DA VAR

Çumra’nın gelişmiş bir ilçe olmasına karşın bazı sorunlarının da olduğu-
na değinen Camcı, “Çumra’nın otopark sorunu var. Öncelikli sorunu bu. Çarşı 
içlerinde park sorunu olunca, trafik sıkışıklığı oluyor. Esnafımız, çiftçimiz daha 
fazla desteklenmeli. Pandemi süreci tüm esnaflarımızı olumsuz etkiledi. Kapalı 
kaldığımız dönemlerde maalesef iş yapamadık. Ama bu günlerimize şükrediyo-

ruz” değerlendirmesi yaptı. 
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benimseyerek yolumuza devam ediyoruz.”
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 İnli Köyü Sulama Kooperatifi Başkanı Veli Kılalı, “Kooperatifler olarak en büyük sorunumuz 
elektrik fiyatlarının yüksekliği. Kooperatiflere elektrik, daha uygun fiyatla verilmeli” dedi.

‘EN BÜYÜK SORUNUMUZ 
ELEKTRIK’

Sulama kooperatifleri, sulu tarıma geçişte 
önemli bir etkiye sahip. Konya, Türkiye’ 
de kurulmuş olan sulama kooperatifle-

rinin en yoğun olduğu yerlerden biri. Türkiye’de 
sulu tarımın uygulanması ve yaygınlaştırılmasında 
uzun yıllardır büyük bir hizmet veren sulama 
kooperatiflerinin birçok sorunları olmakla birlikte 
kooperatifler üreticiye çiftçiye hizmette önemli 
katkı sağlıyor. Çok sayıda üreticiye hizmet veren 
İnli Köyü Sulama Kooperatifi Başkanı Veli Kılalı, 
sulama birlikleri ve üreticilerin sorunlarını anlattı. 
Tarımsal sulamada kullanılan elektrik borçlarının 
yapılandırılması gerektiğini söyleyen Kılalı, en bü-
yük sorunlarının elektrik fiyatlarının yüksek olması 
konusu olduğunu söyleyerek “kooperatiflere elekt-
rik, daha uygun fiyatla verilmeli” diye konuştu.

ÜYELERİMİZİN HAKLARINI KORUYORUZ

Başkan Veli Kılalı, kooperatif olarak 1974 
yılından itibaren faaliyet gösterdiklerini ifade ede-
rek, “İnli Köyü Sulama Kooperatifi olarak bölge in-
sanımızın tarımsal anlamda su ihtiyacını karşılıyor, 
51 kuyu ile 20 bin dönüm arazide üreticilerimize 

destek sağlıyoruz. 1974 yılında kurulan koopera-
tifimiz Çumra’nın İnli Köyü’nde hizmet veriyor. 
Bölgemizde genellikle mısır, pancar, buğday ve 
arpa üretimleri gerçekleşirken üyelerimize su 
hizmetinin yanında, özel sektörde çeşitli kolla-
rında faaliyet gösteren kurumlarla üyelerimizin 
menfaatleri doğrultusunda anlaşmalar yapıyoruz. 
Konya’da aktif olarak 323 sulama kooperatifi var. 
Çumra’da ise yaklaşık olarak 50-60 tane sulama 
kooperatifi mevcut” dedi. 

EN BÜYÜK SORUNUMUZ ELEKTRİK 
FİYATLARI 

Kooperatifler olarak en büyük sorunlarının 
elektrik fiyatlarının yüksekliği olduğunu ifade eden 
Kılalı, “Kooperatifler olarak en büyük sorunumuz 
elektrik fiyatlarının yüksekliği. Kooperatiflere, 
elektrik dağıtım şirketleri tarafından daha uygun 
rakamlarda verilmeli. Su kuyularımızın fiyatlarını 
kuyularımızın tükettiği enerjiye göre belirliyoruz. 
Elektrik faturalarındaki yükseklik hem bizlerin 
hem de üyelerimizin belini büküyor ama birlik 
olarak, üyelerimize tarımsal sulamada her türlü 

kolaylığı sağlıyoruz” diye konuştu.

DEVLET ELİYLE PROJELER GELİŞTİRİLMELİ

Üreticilere devlet eliyle yeni çalışmalar 
yapılması gerektiğini söyleyen Veli Kılalı, “Elektrik 
masrafını düşürmek amacıyla devlet bizleri güneş 
enerji panellerine teşvik edebilir, üreticilere destek 
verebilir. Bir önemli konu da, yeraltı sularının 
çekilmesi. Bölgemizden Göksu Barajı geçiyor. 
Göksu’ya yapılacak bir kanal ile bölgeye su veri-
lirse bölgede bulunan yeraltı suyu hareketlenmiş 
olacak. Biz de hem enerji maliyetinden kurtula-
cağız hem de suyla birlikte üretimimiz daha da 
artacak” şeklinde konuştu.

KABLO HIRSIZLIĞININ ÖNÜNE GEÇİLMELİ

Üreticiler olarak en büyük sıkıntılarından biri-
sinin de kablo hırsızlığı olduğunu söyleyen Kılalı, 
“Kooperatif olarak yaşadığımız en büyük sıkıntıda 
da kuyularımıza bulunan elektrik kabloların çalın-
ması.  Bu konuda yetkililerden destek bekliyoruz” 
ifadelerini kullandı.
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destek sağlıyoruz. 1974 yılında kurulan koopera-
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EN BÜYÜK SORUNUMUZ ELEKTRİK 
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Kooperatifler olarak en büyük sorunlarının 
elektrik fiyatlarının yüksekliği olduğunu ifade eden 
Kılalı, “Kooperatifler olarak en büyük sorunumuz 
elektrik fiyatlarının yüksekliği. Kooperatiflere, 
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kolaylığı sağlıyoruz” diye konuştu.

DEVLET ELİYLE PROJELER GELİŞTİRİLMELİ

Üreticilere devlet eliyle yeni çalışmalar 
yapılması gerektiğini söyleyen Veli Kılalı, “Elektrik 
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Genç bir girişimci olan Elis 
Güzellik Merkezi Sahibi Bahri 
Ekmekçi, Karaman’da sürdür-

düğü güzellik merkezi sektörünü Çumra’ya 
da taşıyarak başarısını yeniledi. Çumra’da 
açtığı şubeyle ilçede bir ilke imza atan Ek-
mekçi, geniş hizmet yelpazesiyle kaliteden 
ödün vermeden önemli bir işe imza atıyor. 
Alanında uzman personel kadrosuyla hep 
daha iyiyi hedefleyen Ekmekçi, ilk aşamada 
Çumra’dan sonra Ereğli ve Ermenek’te şube 
açmayı sonrasında ise Türkiye çapında bir 
marka olmayı istiyor.

EN KALİTELİ HİZMET

10 yaşından beri ticaretin içerisinde 
olduğunun bilgisini paylaşan Elis Güzellik 
Merkezi Sahibi Bahri Ekmekçi, güzellik 
merkezi sektörüne 2 yıl önce giriş yaptığını 
söyledi.  Daha önce oto galeri sektöründe 
hizmet verdiğini ancak yaşadığı bazı sorun-
lar nedeniyle bu sektörü bıraktığını dile ge-
tiren ekmekçi, “Hem piyasanın yükselmesi 
hem de sevdiğimiz dostlardan gördüğümüz 
zarardan dolayı bu sektöre gir-
dik. Kız arkadaşım kendisi sağ-

lıkçı. Bu anlamda Karaman’da bu iş üzerine 
bir yer açtık. Şuan Karaman’daki en detaylı 
ve kaliteli güzellik salonuna sahibiz” dedi. 

GENİŞ HİZMET YELPAZESİ

“Geçtiğimiz yılın ilk aylarında bazı mad-
di sorunlar yaşadık” diyen Ekmekçi, bunun 
için Karaman’dan uzaklaşmak istedi. Çum-
ralı olması ve bulduğu destekle Çumra’da 
bir şube açma fikri oluşan ekmekçi, “Çum-
ra’da sevdiğim bir abimin de desteğiyle 
Çumra’da bir yer açma kararı aldım. Çok da 
güzel oldu. Lazer epilasyon, dermapen 

microblading, kirpik lifting, ipek kirpik, 
dudak renklendirme, medikal cilt bakı-
mı, 3D HİFU, HYDROFACİAL, BB Glow, 
bölgesel zayıflama, iğneli epilasyon, protez 
tırnak, manikür, 7 ışıklı LED maske, masaj, 
uzman diyetisyen, kalıcı makyaj, sıcak 
soğuk terapi, leke akne tedavisi, skar izi 
tedavisi, pudralama kaş dizayn hizmeti 
veriyoruz” diye konuştu. 

SAĞLIĞA DİKKAT EDİLİYOR 

Yaptıkları işlerin uzmanlık gerektiren 

uygulamalar olduğunun bilincinde oldukla-
rını söyleyen Ekmekçi, konuyla ilgili şunları 
söyledi, “Lazer epilasyonda bütün önlem-
lerimizi alıyoruz ve formlarımız var ve 
müşterimizin yan etki yapacak herhangi bir 
rahatsızlığı varsa o müşterimize uygulama 
yapmıyoruz. Medikal cilt bakımı yapıyoruz. 
Tamamen Sağlık Bakanlığı onaylı ürünler 
kullanıyoruz. Yan sanayi dediğimiz ürünleri 
kesinlikle firmamıza sokmuyoruz. Bölgesel 
zayıflama işlemlerimiz var. Yüksek oranda 
çok güzel sonuçlar aldığımız müşterilerimiz 
var. Memnuniyet çok fazla. Kalıcı kaş işlem-
leri yapıyoruz. Kirpik lifting yapıyoruz. Kir-
pik düzenini bozmadan işlemler yapıyoruz. 
Protez tırnak, manikür işlemlerimiz var. 
Ameliyatsız, botoks, iğne gibi işlemlerden 
uzak tamamen cihaz desteğiyle gençleştir-
me uyguluyoruz. Bunu müşterini isteğine 
göre yüz bölgesine, basen, karın bölgesine 
de uygulayabiliyoruz.”

UZMAN PERSONELLE ÇALIŞIYOR

Tüm uygulamalarda uzman personeller 
çalıştırdıklarının bilgisini paylaşan ekmek-
çi, “Personelimizin hepsi tamamen sağlık 

MARKA OLMA HEDEFIYLE 
YOLUNA DEVAM EDIYOR

Genç bir girişimci olan Elis 
Güzellik Merkezi Sahibi 

Bahri Ekmekçi, Karaman’dan 
sonra Çumra’da açtığı 

şubeyi Ereğli ve Ermenek’e, 
oradan da tüm Türkiye’ye 

yaymayı hedefliyor 

personeli. İnsan anatomisinden anlayan 
kişiler. Hemşirelerimizi biz aldığımız za-
man hemen işe girmiyorlar. 1 ay kadar bir 
hizmet içi eğitim dönemimiz var. O eğitimi 
bitirdikten sonra bir sınav yapıyoruz ve sı-
navdan başarılı bir şekilde geçerlerse, tüm 
hizmetlerimizi uygulamaya başlayabiliyor-
lar. Bu anlamda personelimizin yaptığımız 
işlerde uzman kişiler olması, bizim için bü-
yük avantaj sağlıyor” ifadelerini kullandı. 

ÇUMRA’DA TEK

Ekmekçi, yaptıkları işlerle Çumra’da 
şuanda tek olduklarına dikkat çekti. 
Yaptıkları uygulamaların tümünün hassas 
olduğunun altını çizen Ekmekçi, “En kap-
samlı işi biz yapıyoruz. Burada çok hassas 
işler yapıyoruz. Bizim yaptığımız işlem-
lerden bazılarını yapan bazı kuaförler var 
ama riskli ve uzmanlık gerektiren işlemler 
olduğu için bazı müşterilerimizde sorun-
lara yol açabiliyor. Bu müşterilerimiz de 
bize gelerek zarar gören bölgelerle ilgili 
telafileri yine biz gerçekleştiriyoruz” diye 
konuştu. 

BEKLENTİNİN ÜSTÜNDE BİR ÇUMRA VAR

Çumra’ya geldiğinde büyük beklentiler 
içine girmediğini ancak gelinen noktada 
beklentilerini aşan bir potansiyel gördüğünü 

dile getiren Ekmekçi, şunları söyledi, “Biz 
Çumra’da 1 yıl boyunca para kazanamayız gibi 
düşünüyorduk. Bu anlamda personel sayımızı 
az tutalım diyorduk. Ama açtığımızdan buya-
na bizi tercih eden müşterilerimiz uygulama-
larımızdan memnun kaldıkları için kulaktan 
kulağa anlayışıyla güzel bir reklamımız oldu. 
Bu nedenle de işlerimiz beklediğimizden de 
iyi oldu. Biz bu kadar beklenti içinde değildik. 
İşlerimiz beklediğimizden de iyi gittiği için, iş-
lere yetişemiyoruz. Haftanın iki Karaman’daki 
2 personelimiz buraya gelerek çalışmalara 
destek veriyorlar. Böylece 5 kişilik bir ekiple 
çalışmış oluyoruz.” 

HEDEFLER YÜKSEK

Ekmekçi, sektördeki gelecek hedefleriyle 
ilgili de bilgiler verdi. Ereğli’de ve Ermenek’te 
yeni şubeler açma planlarından bahseden Ek-
mekçi, “Biz kendi ismimizi Türkiye’de duyura-
lım istiyoruz. Bu anlamda, bu hedeflediğimiz 
şubeleri kendimiz açtıktan sonra, İstanbul, 
Bursa, Ankara’yı hedefleyerek Karaman’daki 
Mira ismiyle franchising usulüyle markamızı 
tanıtmak istiyoruz” şeklinde konuştu. 
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İşlerimiz beklediğimizden de iyi gittiği için, iş-
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Küçük yaşlarda Boz-
kır’dan geldiği Çum-
ra’da iş hayatına 

atılan Mehmet Şimşek, ahşap 
üzerine bir ustanın yanında 
başladığı meslek hayatında 
kısa sürede önemli bir gelişim 
göstererek, kendi iş yerini 
açma başarısı gösterdi. Çumra 
ilçe merkezinde küçük bir dük-
kanda başlayan serüveninde 
vizyoner bakış açısıyla kendini 
sürekli geliştiren Şimşek, 
2002 yılında şirketleştirdiği 
Şimşekpen firmasıyla bugün 
hem Çumra sanayi sitesin-
de hem de Çumra Organize 
Sanayi Bölgesi’nde önemli 
bir üretim gerçekleştiriyor. 
Oğulları Ali Şimşek, Ahmet 
Şimşek ve Mustafa Şimşek’in 
de iş hayatına dahil olmasıyla 
ahşap işinin yanına PVC’yi de 
ekleyen Şimşek, Çumra’daki 
üreticilere de öncü olabilecek 
bir başarı hikayesi yazdı. 

AHİLİK ANLAYIŞINDAN 
VAZGEÇMEDİK

İş hayatına girişlerini ve sektördeki 
ilerleyişlerini değerlendiren Şimşekpen 
PVC, Doğrama ve Mobilya Sahiplerinden 
Mehmet Şimşek, küçük yaşlarda Boz-
kır’dan Çumra’ya geldiklerini söyledi. 
Burada hem sanat okula gittiğini hem de 
babası tarafından ahşap üzerine esnaf-
lık yapan bir ustanın yanında çalışmaya 
verildiğini dile getiren Şimşek, şu bilgileri 
paylaştı, “Ahilik anlayışıyla iş hayatımı-
zı sürdürmeye çalıştık. Askerden sonra 

Alman firması aracılığıyla Suudi Arabistan 
denemem oldu. Ama orada çok zorlanıyor-
dum. Rızkımı memleketimde kazanmak 
için Allah’a çok dua ettim. Böylece 1975 
yılında ilçemizde kendi dükkanımızı açtık. 
Mobilya dükkanı olarak açtık işyerimizi. 
Tabi o dönem mobilya ne kimse bilmi-
yor. 6 ay falan biz hiç iş yapamadık. Bir 
şeyler yapalım derken biz marangozluk da 
yapalım dedik. Marangozluğa da başla-
yınca bizden yatak odası takımı yapmamı 
istediler. Biz de yaptık. Kaliteden işçilik-
ten taviz vermeden işlerimizi yaptık ve 

beğenildi. Allah da yolumuzu 
açtı. Çocuklarımız da işe sa-
hip çıktı. 2002 yılında da aile 
şirketi olduk. Eski sanayiye 
geçerek işimizi büyüttük. O 
sanayiye ilk gidenlerdenim. 
Orada bir öncü olduk. Bizim 
sektörümüz olarak ağaçları 
Konya’da esnaflardan alıyor-
duk. Esnaflarımızla birleşelim 
de ağaçları direk ormandan 
ihaleyle alalım dedik ve öyle 
yaptık. Bu bize çok katkı 
sağladı. Güzel işler olmaya 
başladı. Sonrasında Konya Şe-
ker devreye girdi. Çumra’nın 
önü açılmış oldu.”

ÇOCUKLAR DA GELDİ 
İŞLER BÜYÜDÜ 

1998 yıllarında ahşap işle-
rinin durmaya başladığını dile 
getiren Şimşek, ön plana çık-
maya başlayan PVC üretimine 
de adım attıklarının bilgisini 
paylaştı. Bu kapsamda KOM-
PEN Bayisi olarak işyerini 
büyüten Şimşek, şöyle devam 

etti, “Çocuklar da işin başına gelince, 
ahşaptan PVC’ye geçelim dedik. Böylece 
KOMPEN Bayiliği alarak PVC üretimine de 
başlamış olduk. Organize Sanayi Bölge-
si’nin arsa tahsisi Recep Konuk Belediye 
Başkanıyken gerçekleştirilmiş. Ama son-
rasında burası kalmış, kimse ilgilenme-
miş. Ramazan Turan 2013 yılında fabrika 
kuracağım diyerek yer istedi. Ben de o 
dönem Belediye Başkanvekiliyim. Dolayısı 
ile Ramazan abiyle birlikte birkaç arka-
daş da öncülük yaptık Organize Sanayi 

‘OMUZ OMUZA VEREREK 
BÜYÜDÜK’

Çumra’nın tarım potansiyelinin sanayileşmede iyi değerlendirilemediğini 
savunan Şimşekpen PVC, Doğrama ve Mobilya Sahiplerinden Mehmet Şimşek, bu 

konuda Çumra’nın akil insanlara ihtiyacı olduğunu söyledi 

Bölgesi’nden yer aldık. Burada hiçbir 
şey yoktu. Böylece elimizi taşın altına 
koyduk ve Organize Sanayi Bölgesi’ne 
gelmiş olduk. Büyüye büyüye dürüstlük-
ten taviz vermeden buraya kadar geldik. 
18 bin metrekarelik bir alanda üretimi 
sürdürüyoruz. 15 çalışanımız var. Bizim 
gayemiz vatana, millete hizmet. Ben 
görevimi tamamladım zaten, bundan 
sonrası için çocuklarımız devam edecek, 
inşallah 100-200 kişiye ekmek vere-
cek kapasiteye gelirler de biz de mutlu 
oluruz.”

SANAYİ ÜRETİMİNİ 
BAŞARAMADIK 

Çumra konusunda değerlendirme-
lerde bulunan Şimşek, Çumra’nın son 
yıllarda büyük atılımlar sağladığını 
bildirdi. Ancak ilçede yapılan bir hatayla 
imar sorunu ortaya çıktığını belirten 
Şimşek, “Çumra’da imar konusunda bir 
hata yapıldı ve bunun sancıları herkese 
yansıdı” dedi. Ayrıca Çumra’da üretilen 
tarım ürünlerini sanayi üretimine çevi-
rememenin de sıkıntılarını yaşadıklarını 
belirten Şimşek, sözlerini şöyle sür-
dürdü, “Çumra üreten bir bölge. Tarım 
ilçesi ama sanayiye geçemedik. Verimli 
arazilerimiz var. Tarımda ürettikleri-
mizi sanayi üretimine çeviremedik. Bir 
Torku’muz var ama arkasından farklı 
firmalar da olması lazımdı. Şehrimiz 
gelişti eskisi gibi değil. Burada biz 
Konya’nın memurunun, öğretmeninin 
Konya’ya gitmesini önlemek için büyük 
adımlar attık. Kaloriferli, lüks evler 
ürettik. Sosyal alanlarımız, parklarımız 
arttı. Çumra bir kabuk değiştirdi. Ama 
Çumra’nın liderlere, akil insanlara ihti-

yacı var. Çumra geliri çok yüksek olan 
bir ilçe. Ama sanayileşmede istenilen 
noktaya gelemedik. Organize Sanayi 
Bölgesinde 20 firma var, bunların 4’ü 
Çumralı. Diğerleri Konya’dan veya farklı 
yerlerden gelen firmalar. Daha Çumralı 
vatandaşlarımız buranın öneminin far-
kında değil. Yeni yeni farkına varmaya 
başladık ama birinci etapta yer kalmadı. 
Şimdiden sonra fiyatlara da yetişmek 
zor. Küçük esnafın büyüyerek buraya 
gelmesi zor. Buranın önünü açalım diye 
gayret ediyoruz ama buraya sıcak bakan 
çok az. Biz burada önder olduk. Buranın 
geleceği de parlak. Çünkü yanından de-
miryolu geçiyor. Lojistik anlamda burası 
büyük avantaj sağlıyor.”

ÜRETİM MERKEZLERİNİ 
ANADOLU’YA YAYAMADIK

Türkiye’nin önemli bir potansiye-
li olduğunu ancak bu potansiyelin iyi 
değerlendirilemediğini savunan Şim-
şek, “Bizim Ben Avrupa’nın çok yerini 
gezdim. 15-16 Avrupa ülkesi gezdim. 
Orada sanayi alanlarını tek merkeze 
toplamıyorlar bizim gibi. Biz İstanbul 
bölgesine çıkıştık kaldık. Anadolu’ya 
yayamadık büyük sanayi üretimlerini. 
Avrupa’da öyle değil. İtalya’da mesela 
dağın başında bir dağın zirvesinde bulu-
nan kasabaya mobilya fabrikası kurmuş. 
Niye böyle bir şey yapmış? İnsanların 
belli merkezlere yığılmasını önlemiş, sa-
nayi üretimlerini her yere dağıtmış böy-
lece her yere istihdam götürmüş. Şimdi 
biz hala İstanbul’a nüfusu yıkmaya 
çalışıyoruz. Anadolu’ya yaymış olsaydık, 
Türkiye’nin gelişimi daha farklı olurdu” 
diye konuştu. 
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Küçük yaşlarda Boz-
kır’dan geldiği Çum-
ra’da iş hayatına 

atılan Mehmet Şimşek, ahşap 
üzerine bir ustanın yanında 
başladığı meslek hayatında 
kısa sürede önemli bir gelişim 
göstererek, kendi iş yerini 
açma başarısı gösterdi. Çumra 
ilçe merkezinde küçük bir dük-
kanda başlayan serüveninde 
vizyoner bakış açısıyla kendini 
sürekli geliştiren Şimşek, 
2002 yılında şirketleştirdiği 
Şimşekpen firmasıyla bugün 
hem Çumra sanayi sitesin-
de hem de Çumra Organize 
Sanayi Bölgesi’nde önemli 
bir üretim gerçekleştiriyor. 
Oğulları Ali Şimşek, Ahmet 
Şimşek ve Mustafa Şimşek’in 
de iş hayatına dahil olmasıyla 
ahşap işinin yanına PVC’yi de 
ekleyen Şimşek, Çumra’daki 
üreticilere de öncü olabilecek 
bir başarı hikayesi yazdı. 

AHİLİK ANLAYIŞINDAN 
VAZGEÇMEDİK

İş hayatına girişlerini ve sektördeki 
ilerleyişlerini değerlendiren Şimşekpen 
PVC, Doğrama ve Mobilya Sahiplerinden 
Mehmet Şimşek, küçük yaşlarda Boz-
kır’dan Çumra’ya geldiklerini söyledi. 
Burada hem sanat okula gittiğini hem de 
babası tarafından ahşap üzerine esnaf-
lık yapan bir ustanın yanında çalışmaya 
verildiğini dile getiren Şimşek, şu bilgileri 
paylaştı, “Ahilik anlayışıyla iş hayatımı-
zı sürdürmeye çalıştık. Askerden sonra 

Alman firması aracılığıyla Suudi Arabistan 
denemem oldu. Ama orada çok zorlanıyor-
dum. Rızkımı memleketimde kazanmak 
için Allah’a çok dua ettim. Böylece 1975 
yılında ilçemizde kendi dükkanımızı açtık. 
Mobilya dükkanı olarak açtık işyerimizi. 
Tabi o dönem mobilya ne kimse bilmi-
yor. 6 ay falan biz hiç iş yapamadık. Bir 
şeyler yapalım derken biz marangozluk da 
yapalım dedik. Marangozluğa da başla-
yınca bizden yatak odası takımı yapmamı 
istediler. Biz de yaptık. Kaliteden işçilik-
ten taviz vermeden işlerimizi yaptık ve 

beğenildi. Allah da yolumuzu 
açtı. Çocuklarımız da işe sa-
hip çıktı. 2002 yılında da aile 
şirketi olduk. Eski sanayiye 
geçerek işimizi büyüttük. O 
sanayiye ilk gidenlerdenim. 
Orada bir öncü olduk. Bizim 
sektörümüz olarak ağaçları 
Konya’da esnaflardan alıyor-
duk. Esnaflarımızla birleşelim 
de ağaçları direk ormandan 
ihaleyle alalım dedik ve öyle 
yaptık. Bu bize çok katkı 
sağladı. Güzel işler olmaya 
başladı. Sonrasında Konya Şe-
ker devreye girdi. Çumra’nın 
önü açılmış oldu.”

ÇOCUKLAR DA GELDİ 
İŞLER BÜYÜDÜ 

1998 yıllarında ahşap işle-
rinin durmaya başladığını dile 
getiren Şimşek, ön plana çık-
maya başlayan PVC üretimine 
de adım attıklarının bilgisini 
paylaştı. Bu kapsamda KOM-
PEN Bayisi olarak işyerini 
büyüten Şimşek, şöyle devam 

etti, “Çocuklar da işin başına gelince, 
ahşaptan PVC’ye geçelim dedik. Böylece 
KOMPEN Bayiliği alarak PVC üretimine de 
başlamış olduk. Organize Sanayi Bölge-
si’nin arsa tahsisi Recep Konuk Belediye 
Başkanıyken gerçekleştirilmiş. Ama son-
rasında burası kalmış, kimse ilgilenme-
miş. Ramazan Turan 2013 yılında fabrika 
kuracağım diyerek yer istedi. Ben de o 
dönem Belediye Başkanvekiliyim. Dolayısı 
ile Ramazan abiyle birlikte birkaç arka-
daş da öncülük yaptık Organize Sanayi 

‘OMUZ OMUZA VEREREK 
BÜYÜDÜK’

Çumra’nın tarım potansiyelinin sanayileşmede iyi değerlendirilemediğini 
savunan Şimşekpen PVC, Doğrama ve Mobilya Sahiplerinden Mehmet Şimşek, bu 

konuda Çumra’nın akil insanlara ihtiyacı olduğunu söyledi 

Bölgesi’nden yer aldık. Burada hiçbir 
şey yoktu. Böylece elimizi taşın altına 
koyduk ve Organize Sanayi Bölgesi’ne 
gelmiş olduk. Büyüye büyüye dürüstlük-
ten taviz vermeden buraya kadar geldik. 
18 bin metrekarelik bir alanda üretimi 
sürdürüyoruz. 15 çalışanımız var. Bizim 
gayemiz vatana, millete hizmet. Ben 
görevimi tamamladım zaten, bundan 
sonrası için çocuklarımız devam edecek, 
inşallah 100-200 kişiye ekmek vere-
cek kapasiteye gelirler de biz de mutlu 
oluruz.”

SANAYİ ÜRETİMİNİ 
BAŞARAMADIK 

Çumra konusunda değerlendirme-
lerde bulunan Şimşek, Çumra’nın son 
yıllarda büyük atılımlar sağladığını 
bildirdi. Ancak ilçede yapılan bir hatayla 
imar sorunu ortaya çıktığını belirten 
Şimşek, “Çumra’da imar konusunda bir 
hata yapıldı ve bunun sancıları herkese 
yansıdı” dedi. Ayrıca Çumra’da üretilen 
tarım ürünlerini sanayi üretimine çevi-
rememenin de sıkıntılarını yaşadıklarını 
belirten Şimşek, sözlerini şöyle sür-
dürdü, “Çumra üreten bir bölge. Tarım 
ilçesi ama sanayiye geçemedik. Verimli 
arazilerimiz var. Tarımda ürettikleri-
mizi sanayi üretimine çeviremedik. Bir 
Torku’muz var ama arkasından farklı 
firmalar da olması lazımdı. Şehrimiz 
gelişti eskisi gibi değil. Burada biz 
Konya’nın memurunun, öğretmeninin 
Konya’ya gitmesini önlemek için büyük 
adımlar attık. Kaloriferli, lüks evler 
ürettik. Sosyal alanlarımız, parklarımız 
arttı. Çumra bir kabuk değiştirdi. Ama 
Çumra’nın liderlere, akil insanlara ihti-

yacı var. Çumra geliri çok yüksek olan 
bir ilçe. Ama sanayileşmede istenilen 
noktaya gelemedik. Organize Sanayi 
Bölgesinde 20 firma var, bunların 4’ü 
Çumralı. Diğerleri Konya’dan veya farklı 
yerlerden gelen firmalar. Daha Çumralı 
vatandaşlarımız buranın öneminin far-
kında değil. Yeni yeni farkına varmaya 
başladık ama birinci etapta yer kalmadı. 
Şimdiden sonra fiyatlara da yetişmek 
zor. Küçük esnafın büyüyerek buraya 
gelmesi zor. Buranın önünü açalım diye 
gayret ediyoruz ama buraya sıcak bakan 
çok az. Biz burada önder olduk. Buranın 
geleceği de parlak. Çünkü yanından de-
miryolu geçiyor. Lojistik anlamda burası 
büyük avantaj sağlıyor.”

ÜRETİM MERKEZLERİNİ 
ANADOLU’YA YAYAMADIK

Türkiye’nin önemli bir potansiye-
li olduğunu ancak bu potansiyelin iyi 
değerlendirilemediğini savunan Şim-
şek, “Bizim Ben Avrupa’nın çok yerini 
gezdim. 15-16 Avrupa ülkesi gezdim. 
Orada sanayi alanlarını tek merkeze 
toplamıyorlar bizim gibi. Biz İstanbul 
bölgesine çıkıştık kaldık. Anadolu’ya 
yayamadık büyük sanayi üretimlerini. 
Avrupa’da öyle değil. İtalya’da mesela 
dağın başında bir dağın zirvesinde bulu-
nan kasabaya mobilya fabrikası kurmuş. 
Niye böyle bir şey yapmış? İnsanların 
belli merkezlere yığılmasını önlemiş, sa-
nayi üretimlerini her yere dağıtmış böy-
lece her yere istihdam götürmüş. Şimdi 
biz hala İstanbul’a nüfusu yıkmaya 
çalışıyoruz. Anadolu’ya yaymış olsaydık, 
Türkiye’nin gelişimi daha farklı olurdu” 
diye konuştu. 
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1964 yılında Çumra’da doğduğunu, 
esasen öğretmen emeklisi olduğunu belirten 
Adnan Ayyıldız, “Çumra’da uzun yıllar Şehit 
Koçak İlkokulu’nda idareci olarak görev 
yaptım. 2012 yılında emekli oldum. Tabi bu 
arada şirketimiz aile şirketi. Sürücü kursu-
muz, tarlalarımız var. Hayvancılık yapıyoruz. 
Ben çalışırken eşim işlerin başındaydı. Ben 
emekli olduktan sonra işlerimizin başına 
geldim” dedi. 

SÜRÜCÜ KURSUMUZ ALANINDA İDDİALI

“23 yıldır sürücü kursumuz faaliyetlerini 
sürdürüyor” diyen Adnan Ayyıldız, “Emekli 
olduktan sonra işlerin başına oturdum. Ara-
ziyi ve hayvanları çok severim. Küçüklükten 
gelen bir tutku bu. Benim en büyük hedefim 
emekli olduktan sonra bir çiftlik kurmaktı, 
onu da kurdum. Büyük bir çiftlik sahibiyim. 
Et ve süt üretiyoruz. Tabi ticaret yaparken 
felsefe ve inanç çok önemli. Türkiye Cum-
huriyeti Devleti’nin tam bağımsızlığının tam 
üretimden geçtiğine inanıyorum ve onun 
için de üretime devam ediyorum. En büyük 
milliyetçilik, en büyük vatanseverlik bu ül-
keye bir şeyler üretmektir. Düsturumuz bu. 
Bu amaçla çalışıyoruz, insanlara iş veriyor ve 
istihdam sağlıyoruz” ifadelerini kullandı. 

Ayyıldız, “Sürücü kursunda da şu an 
yüzyüze eğitim başladı. Direksiyon sınavları-
nın da haftasonu yasak olduğu için hafta içi 
yapılmasına dönük talebimiz var. Burası bir 
eğitim kurumu. Biz de burada eğitim kökenli 
olduğum için en iyi 
eğitimi vererek, 
birinci sınıf sü-
rücü adayları 
yetiştirmeye 
gayret ediyo-
ruz. Türkiye 
ortalaması-
nın çok çok 
üze-

rinde teorik derslerde başarımız var. 
Direksiyon sınavlarında ise yüzde 80-85 
başarımız var. Türkiye ortalamasının 
üzerinde eğitim başarısı göstermemizde 
eğitimci kökenli olmamın etkisi var. Sü-
rücü kursumuzun aylık 60 kişiye eğitim 
verme kontenjanı var. 3 sınıfta 20’şer 
kişilik gruplar halinde eğitim veriyoruz” 
dedi.  

ORGANİK TARIM YAPIYORUZ

Çumra’da bir çiftliklerinin olduğunu 
ve 130 civarında büyükbaş hayvanla 
et ve süt üretimi yaptıklarını söyleyen 
Adnan Ayyıldız, “Bunun yanında zaman 
zaman küçükbaş hayvan üretimi de yapı-
yoruz. Bunun dışında çiftliğimizde ken-
dimizi için hobi alanı oluşturduk. Taze 
gezen tavuk yumurtası, organik hindi 
yetiştiriyoruz. Organik tarım yapıyoruz. 

Sahibi olduğumuz çiftlik 20 bin 
metrekare alana sahip. Bunun 6 bin 
metrekaresi kapalı. İçinde yüzme havuzu 
da bulunan bir villam ve sosyal tesisle-
rim var. Sivas’tan özel getirttiğim özel 
Kangal Köpekleri var burada. Hobi olarak 
bunları besliyorum. Tabi bir taraftan 
memur olsam da öteki taraftan hiçbir 
zaman toprakla ve hayvancılıkla bağımı 
hiç kesmedim. 

Şu an bu çiftlikte günlük süt üreti-
mim 1 ton. Ama şimdi işleri büyütüyo-
rum. Tam bir kurumsal hale getirmeye 
çalışıyorum. Hedefim Nisan ayında 
süt üretimini günlük 3 tona çıkarmak. 
Bunun için altyapıyı hazırlıyorum. Bir ta-
raftan hayvanları yetiştiriyorum. Besiye 
de hayvan hazırlıyorum. 

Tarımda da Çumra’nın Avdul Mahal-
lesi’nde arazilerim var. Zaman zaman 
kendim üretim yaparım, zaman zaman 
da icara veririm. Bu arazilerde yonca, 
mısır, buğday gibi tarım ürünleri üreti-

yoruz. Hem satıyor, hem de kendi 
hayvanlarımızı kullanıyoruz” dedi. 

ŞEKER FABRİKASININ 
DOĞRUDAN VE DOLAYLI 

KATKILARI VAR

Çumra’nın, Kon-
ya bütçesine yaklaşık 

yüzde 6,5 oranla en çok 
katma değer sağlayan 

ikinci ilçe olduğunu ifade 
eden Adnan Ayyıldız, “Çum-

TAM BAĞIMSIZLIĞIN YOLU
TAM ÜRETIMDEN GEÇIYOR

Aslen öğretmen emeklisi olan ancak ticari faaliyetlerini uzun süredir devam ettiren 
Adnan Ayyıldız, Çumra’da sürücü kursu işletiyor. Diğer yandan tarım ve hayvancılıkla 

da uğraşan Ayyıldız, Türkiye’nin tam bağımsızlığını tam üretime bağlıyor

ra’da şeker fabrikasının getirdiği 
ivme var. Şeker fabrikasıyla 
birlikte ilçede yan işler çoğaldı. 
Nakliyecilikten tutun da tarım-
sal ürünlerin yetiştirilmesine 
kadar hepsi çoğaldı. Bu durum 
hayvancılıkta da etkisini göster-
di. Çumra’da ticaret çok güzel. 
Biliyorsunuz zaten arazilerimiz 
çok geniştir bizim. Ama tabi bu 
arada çiftçilik, hayvancılık alan-
larında maliyetlerin biraz daha 
düşürülme noktasına gidilse, 
üretim daha da artacaktır. Örnek 
veriyorum, bu yıl 50 dönüm 
araziyi eken çiftçinin hedefinde 
bir sonraki yıl 70 dönüm ekmek 
değil, 40 dönüm ekmek var. Bu 
da maliyetlerin artmasına bağlı. 
Mesela 2020 yılı başında süt 2,3 
lirayken yemin torbası 60 liraydı. 
Aralık ayında yemin fiyatı yüzde 
45 artmasına rağmen sütün 
fiyatı Ocak 2020’nin fiyatlarında 
kaldı. Paralel bir artış olmadı. 
Bunun sonucunda birçok üretici, 
hayvancılıkla uğraşan vatan-
daş hayvanını kesime vermek 
zorunda kaldı. Süt fiyatının 
yeterli miktarda artmaması, yem 
fiyatlarının ise dolara endeksli 
olarak artması sıkıntı oluşturdu. 
Mesela Çumra’nın 100 ton gün-
lük kapasitesi varsa bu 70 tona 
düştü. Yani maliyetlerin artma-
sından dolayı bir üretim azlığı 
var” ifadelerini kullandı. 

SÜT FİYATLARI YENİ YENİ 
MAKUL HALE GELDİ

Süt fiyatlarına Ulusal Süt 
Konseyi karar verdiği için süt 
birliklerinin de ne kadar savu-
nacak olsalar da bir etki oluştu-
ramadıklarını söyleyen Ayyıldız, 
“Şu an 3 lira artı 30 kuruş da 
devlet primi var. Makul fiyatlara 
geldi. Devletin denetim meka-
nizması içerisinde kesinlikle yer 
alması lazım. Sütün bugünkü 
fiyatı Ekim ayının sonunda ya da 
Kasım ayının başında netleşti. 
Yüzde 25 civarında bir zam gel-
di. Fakat piyasa buna daha hızlı 
karşılık verdi. Daha yeni fiyat 
üzerinden süt alınmadan tereya-
ğına, süt ürünlerinin tamamına 
olağanüstü zam yaptı. Devletin 
burada bir denetim yapması 
lazım.

Büyük bir firma kurma niye-
timiz var bizim süt ve et üzerine. 
Mesela ben şu an PANKOBİR-
LİK’in üyesi ve aynı zamanda or-
tağıyım. Yozgat’taki, Adana’daki 
üreticinin aldığı yem fiyatının 
aynısına ben de yem alıyorum. 
Burada bir yanlışlık var. Bunun 
düzeltilmesini istiyorum. Hem 
yerli firmayım, iş yerimle fab-
rikanın arası 2 kilometre, aynı 
zamanda fabrikanın ortağıyım. 

Yani benim bir avantajımın olması 
lazım. Benim Çumralı üretici olmamın 
bir avantajı olması lazım. Çumra’nın 
yerli üreticilerinden süt 5-10 kuruş 
daha fazlaya alınması lazım. Et kesi-
minde yine aynı durum söz konusu. 
Bunları zaman zaman dile getiriyorum 
ben. Şahsi olarak muhatap alınmadı-
ğımız için sonuç da alamıyoruz. Şimdi 
Çumra’daki isteyen tüm üreticilerin de 
katılabileceği bir birlik gibi, koopera-
tif gibi bir çalışma yapıyorum. Tüm 
ürünlerimizi kendimiz pazarlayacağız. 
Alım desteği sağlayacağız. Pazarlık 
yapacağız. Gerek alımda gerekse sa-
tımda üyemiz olan üreticilere avantaj 
sağlamayı düşünüyoruz” dedi. 

ÇUMRA’DA İŞSİZLİK GİBİ 
BİR SORUN YOK

Çumra’nın sahip olduğu ekonomik 
potansiyel sayesinde işsizlik sorunu da 
yaşamadığına işaret eden Adnan Ayyıl-
dız, “Fabrikamız var her şeyden önce. 
Arazilerimizde çift ekim de başladı. 
Buna bağlı olarak işsizlik sorunumuz 
yok. Çumra gelişmeye de açık bir ilçe. 
Yani ticari olarak bölgeye has bir so-
rundan bahsedemem, haksızlık etmiş 
olurum. Ama pandemiye bağlı olarak 
ülkemizin yaşadığı sorunları biz de 
yaşadık, yaşıyoruz. Ekonomik sorun-
lar, pandeminin ve krizlerin getirdiği 
sorunlar burada da var. 

Ekonomi dışında da Çumra’da sos-
yal hayat anlamında biraz sıkıntı var. 
Ereğli’den sonra en çok bütçeye katkı 
sağlayan ikinci ilçe olmamıza rağmen 
sosyal hayattaki konumumuz burası 
değil. Eğitim başlı başına bu bölge-
de sorun. Şu anlamda söylüyorum, 
insanlar eğitimle ve eğitim kültürüyle 
pek ilgilenmiyor. Örnek veriyorum, 
Çumra’nın bir bölgesinde okul ihtiyacı 
varsa, bunun yapımı için öncü olma-
dığı gibi vatandaş da destek vermiyor. 
Konya’ya yakın olmasında dolayı öğ-
retmenlerin ve bazı esnafların burada 
çalışıp para kazanmalarına rağmen 
Konya’da ikamet etmelerine ve gelir-
lerinin yüzde 90’lık kısmını Konya’da 
harcamalarına bağlıyorum bu durumu. 
Yaklaşık benim hesaplarıma göre aylık 
25 milyon TL’lik bir ticari kayıp var” 
dedi. 

ÇUMRA’DA EV SORUNU GÜNDEN 
GÜNE BÜYÜYOR

Çumra’nın en büyük sorunların-
dan birinin de ev sorunu olduğuna 
işaret eden Adnan Ayyıldız, “Yeni 
imar yasasıyla birlikte konut üretimi 
de büyük ölçüde durdu. Kiralar fahiş 
fiyatlara çıktığı gerçeğiyle de yüzleştik. 
600-700 lira olması gereken kiralık ko-
nutların kirası şimdilerde 1400-1500 
TL’lere çıktı. Kiralık konut bulmakta 
da sıkıntı çekiyoruz. Yani en büyük 
sorunumuz ilçemizde imar sorunu. 
Konut üretimini artırmak gerekiyor” 
diye konuştu. 
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1964 yılında Çumra’da doğduğunu, 
esasen öğretmen emeklisi olduğunu belirten 
Adnan Ayyıldız, “Çumra’da uzun yıllar Şehit 
Koçak İlkokulu’nda idareci olarak görev 
yaptım. 2012 yılında emekli oldum. Tabi bu 
arada şirketimiz aile şirketi. Sürücü kursu-
muz, tarlalarımız var. Hayvancılık yapıyoruz. 
Ben çalışırken eşim işlerin başındaydı. Ben 
emekli olduktan sonra işlerimizin başına 
geldim” dedi. 

SÜRÜCÜ KURSUMUZ ALANINDA İDDİALI

“23 yıldır sürücü kursumuz faaliyetlerini 
sürdürüyor” diyen Adnan Ayyıldız, “Emekli 
olduktan sonra işlerin başına oturdum. Ara-
ziyi ve hayvanları çok severim. Küçüklükten 
gelen bir tutku bu. Benim en büyük hedefim 
emekli olduktan sonra bir çiftlik kurmaktı, 
onu da kurdum. Büyük bir çiftlik sahibiyim. 
Et ve süt üretiyoruz. Tabi ticaret yaparken 
felsefe ve inanç çok önemli. Türkiye Cum-
huriyeti Devleti’nin tam bağımsızlığının tam 
üretimden geçtiğine inanıyorum ve onun 
için de üretime devam ediyorum. En büyük 
milliyetçilik, en büyük vatanseverlik bu ül-
keye bir şeyler üretmektir. Düsturumuz bu. 
Bu amaçla çalışıyoruz, insanlara iş veriyor ve 
istihdam sağlıyoruz” ifadelerini kullandı. 

Ayyıldız, “Sürücü kursunda da şu an 
yüzyüze eğitim başladı. Direksiyon sınavları-
nın da haftasonu yasak olduğu için hafta içi 
yapılmasına dönük talebimiz var. Burası bir 
eğitim kurumu. Biz de burada eğitim kökenli 
olduğum için en iyi 
eğitimi vererek, 
birinci sınıf sü-
rücü adayları 
yetiştirmeye 
gayret ediyo-
ruz. Türkiye 
ortalaması-
nın çok çok 
üze-

rinde teorik derslerde başarımız var. 
Direksiyon sınavlarında ise yüzde 80-85 
başarımız var. Türkiye ortalamasının 
üzerinde eğitim başarısı göstermemizde 
eğitimci kökenli olmamın etkisi var. Sü-
rücü kursumuzun aylık 60 kişiye eğitim 
verme kontenjanı var. 3 sınıfta 20’şer 
kişilik gruplar halinde eğitim veriyoruz” 
dedi.  

ORGANİK TARIM YAPIYORUZ

Çumra’da bir çiftliklerinin olduğunu 
ve 130 civarında büyükbaş hayvanla 
et ve süt üretimi yaptıklarını söyleyen 
Adnan Ayyıldız, “Bunun yanında zaman 
zaman küçükbaş hayvan üretimi de yapı-
yoruz. Bunun dışında çiftliğimizde ken-
dimizi için hobi alanı oluşturduk. Taze 
gezen tavuk yumurtası, organik hindi 
yetiştiriyoruz. Organik tarım yapıyoruz. 

Sahibi olduğumuz çiftlik 20 bin 
metrekare alana sahip. Bunun 6 bin 
metrekaresi kapalı. İçinde yüzme havuzu 
da bulunan bir villam ve sosyal tesisle-
rim var. Sivas’tan özel getirttiğim özel 
Kangal Köpekleri var burada. Hobi olarak 
bunları besliyorum. Tabi bir taraftan 
memur olsam da öteki taraftan hiçbir 
zaman toprakla ve hayvancılıkla bağımı 
hiç kesmedim. 

Şu an bu çiftlikte günlük süt üreti-
mim 1 ton. Ama şimdi işleri büyütüyo-
rum. Tam bir kurumsal hale getirmeye 
çalışıyorum. Hedefim Nisan ayında 
süt üretimini günlük 3 tona çıkarmak. 
Bunun için altyapıyı hazırlıyorum. Bir ta-
raftan hayvanları yetiştiriyorum. Besiye 
de hayvan hazırlıyorum. 

Tarımda da Çumra’nın Avdul Mahal-
lesi’nde arazilerim var. Zaman zaman 
kendim üretim yaparım, zaman zaman 
da icara veririm. Bu arazilerde yonca, 
mısır, buğday gibi tarım ürünleri üreti-

yoruz. Hem satıyor, hem de kendi 
hayvanlarımızı kullanıyoruz” dedi. 

ŞEKER FABRİKASININ 
DOĞRUDAN VE DOLAYLI 

KATKILARI VAR

Çumra’nın, Kon-
ya bütçesine yaklaşık 

yüzde 6,5 oranla en çok 
katma değer sağlayan 

ikinci ilçe olduğunu ifade 
eden Adnan Ayyıldız, “Çum-

TAM BAĞIMSIZLIĞIN YOLU
TAM ÜRETIMDEN GEÇIYOR

Aslen öğretmen emeklisi olan ancak ticari faaliyetlerini uzun süredir devam ettiren 
Adnan Ayyıldız, Çumra’da sürücü kursu işletiyor. Diğer yandan tarım ve hayvancılıkla 

da uğraşan Ayyıldız, Türkiye’nin tam bağımsızlığını tam üretime bağlıyor

ra’da şeker fabrikasının getirdiği 
ivme var. Şeker fabrikasıyla 
birlikte ilçede yan işler çoğaldı. 
Nakliyecilikten tutun da tarım-
sal ürünlerin yetiştirilmesine 
kadar hepsi çoğaldı. Bu durum 
hayvancılıkta da etkisini göster-
di. Çumra’da ticaret çok güzel. 
Biliyorsunuz zaten arazilerimiz 
çok geniştir bizim. Ama tabi bu 
arada çiftçilik, hayvancılık alan-
larında maliyetlerin biraz daha 
düşürülme noktasına gidilse, 
üretim daha da artacaktır. Örnek 
veriyorum, bu yıl 50 dönüm 
araziyi eken çiftçinin hedefinde 
bir sonraki yıl 70 dönüm ekmek 
değil, 40 dönüm ekmek var. Bu 
da maliyetlerin artmasına bağlı. 
Mesela 2020 yılı başında süt 2,3 
lirayken yemin torbası 60 liraydı. 
Aralık ayında yemin fiyatı yüzde 
45 artmasına rağmen sütün 
fiyatı Ocak 2020’nin fiyatlarında 
kaldı. Paralel bir artış olmadı. 
Bunun sonucunda birçok üretici, 
hayvancılıkla uğraşan vatan-
daş hayvanını kesime vermek 
zorunda kaldı. Süt fiyatının 
yeterli miktarda artmaması, yem 
fiyatlarının ise dolara endeksli 
olarak artması sıkıntı oluşturdu. 
Mesela Çumra’nın 100 ton gün-
lük kapasitesi varsa bu 70 tona 
düştü. Yani maliyetlerin artma-
sından dolayı bir üretim azlığı 
var” ifadelerini kullandı. 

SÜT FİYATLARI YENİ YENİ 
MAKUL HALE GELDİ

Süt fiyatlarına Ulusal Süt 
Konseyi karar verdiği için süt 
birliklerinin de ne kadar savu-
nacak olsalar da bir etki oluştu-
ramadıklarını söyleyen Ayyıldız, 
“Şu an 3 lira artı 30 kuruş da 
devlet primi var. Makul fiyatlara 
geldi. Devletin denetim meka-
nizması içerisinde kesinlikle yer 
alması lazım. Sütün bugünkü 
fiyatı Ekim ayının sonunda ya da 
Kasım ayının başında netleşti. 
Yüzde 25 civarında bir zam gel-
di. Fakat piyasa buna daha hızlı 
karşılık verdi. Daha yeni fiyat 
üzerinden süt alınmadan tereya-
ğına, süt ürünlerinin tamamına 
olağanüstü zam yaptı. Devletin 
burada bir denetim yapması 
lazım.

Büyük bir firma kurma niye-
timiz var bizim süt ve et üzerine. 
Mesela ben şu an PANKOBİR-
LİK’in üyesi ve aynı zamanda or-
tağıyım. Yozgat’taki, Adana’daki 
üreticinin aldığı yem fiyatının 
aynısına ben de yem alıyorum. 
Burada bir yanlışlık var. Bunun 
düzeltilmesini istiyorum. Hem 
yerli firmayım, iş yerimle fab-
rikanın arası 2 kilometre, aynı 
zamanda fabrikanın ortağıyım. 

Yani benim bir avantajımın olması 
lazım. Benim Çumralı üretici olmamın 
bir avantajı olması lazım. Çumra’nın 
yerli üreticilerinden süt 5-10 kuruş 
daha fazlaya alınması lazım. Et kesi-
minde yine aynı durum söz konusu. 
Bunları zaman zaman dile getiriyorum 
ben. Şahsi olarak muhatap alınmadı-
ğımız için sonuç da alamıyoruz. Şimdi 
Çumra’daki isteyen tüm üreticilerin de 
katılabileceği bir birlik gibi, koopera-
tif gibi bir çalışma yapıyorum. Tüm 
ürünlerimizi kendimiz pazarlayacağız. 
Alım desteği sağlayacağız. Pazarlık 
yapacağız. Gerek alımda gerekse sa-
tımda üyemiz olan üreticilere avantaj 
sağlamayı düşünüyoruz” dedi. 

ÇUMRA’DA İŞSİZLİK GİBİ 
BİR SORUN YOK

Çumra’nın sahip olduğu ekonomik 
potansiyel sayesinde işsizlik sorunu da 
yaşamadığına işaret eden Adnan Ayyıl-
dız, “Fabrikamız var her şeyden önce. 
Arazilerimizde çift ekim de başladı. 
Buna bağlı olarak işsizlik sorunumuz 
yok. Çumra gelişmeye de açık bir ilçe. 
Yani ticari olarak bölgeye has bir so-
rundan bahsedemem, haksızlık etmiş 
olurum. Ama pandemiye bağlı olarak 
ülkemizin yaşadığı sorunları biz de 
yaşadık, yaşıyoruz. Ekonomik sorun-
lar, pandeminin ve krizlerin getirdiği 
sorunlar burada da var. 

Ekonomi dışında da Çumra’da sos-
yal hayat anlamında biraz sıkıntı var. 
Ereğli’den sonra en çok bütçeye katkı 
sağlayan ikinci ilçe olmamıza rağmen 
sosyal hayattaki konumumuz burası 
değil. Eğitim başlı başına bu bölge-
de sorun. Şu anlamda söylüyorum, 
insanlar eğitimle ve eğitim kültürüyle 
pek ilgilenmiyor. Örnek veriyorum, 
Çumra’nın bir bölgesinde okul ihtiyacı 
varsa, bunun yapımı için öncü olma-
dığı gibi vatandaş da destek vermiyor. 
Konya’ya yakın olmasında dolayı öğ-
retmenlerin ve bazı esnafların burada 
çalışıp para kazanmalarına rağmen 
Konya’da ikamet etmelerine ve gelir-
lerinin yüzde 90’lık kısmını Konya’da 
harcamalarına bağlıyorum bu durumu. 
Yaklaşık benim hesaplarıma göre aylık 
25 milyon TL’lik bir ticari kayıp var” 
dedi. 

ÇUMRA’DA EV SORUNU GÜNDEN 
GÜNE BÜYÜYOR

Çumra’nın en büyük sorunların-
dan birinin de ev sorunu olduğuna 
işaret eden Adnan Ayyıldız, “Yeni 
imar yasasıyla birlikte konut üretimi 
de büyük ölçüde durdu. Kiralar fahiş 
fiyatlara çıktığı gerçeğiyle de yüzleştik. 
600-700 lira olması gereken kiralık ko-
nutların kirası şimdilerde 1400-1500 
TL’lere çıktı. Kiralık konut bulmakta 
da sıkıntı çekiyoruz. Yani en büyük 
sorunumuz ilçemizde imar sorunu. 
Konut üretimini artırmak gerekiyor” 
diye konuştu. 
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Bülüç, şunları kaydetti, “Çumra’da büyük işler yapmak, büyük adımlar 
atmak zor. Ama gelişmekte olan bir ilçe olduğu için geleceği olan bir ilçe. Bu 
konuda Çumra Şeker’in büyük bir katkısı var. Konya’ya göre bazı avantajları 
da var. Burada maliyetler daha düşük. Ama tabi Konya’daki iş yoğunlu-
ğuyla Çumra’daki iş yoğunluğu elbette aynı değil. Biz yeni fabrikamızla iş 
kapasitemizi artırıp, kendimizi geliştirerek iş kalitemizi de artırdığımız için 
bizim avantajlarımız var. Profesyonel olarak hizmet verdiğimiz için çok sıkıntı 
çekmiyoruz. Çumra’da olabilecek işler için rekabet gücümüz daha yüksek.”

KALİFİYELİ PERSONEL SIKINTISI VAR

Çumra’nın sorunlarına da değinen Bülüç, Çumra’da özellikle kalifiyeli 
eleman sorunu yaşandığını söyledi. Bu durumun esnafları olumsuz 
etkilediğini dile getiren Bülüç, sözlerine şöyle devam etti, “Biz kendimiz 
işimizi bildiğimiz için personel açığını kapatabiliyoruz ama Çumra’da per-
sonel bulmak gerçekten zor. Çumralı olup da farklı illerde çalışan birçok 
düzgün, güzel ustalar var. O ustaları buraya getirmek zor çünkü orada bir 
düzen kurmuşlar, ailesi orada. O yüzden Çumra’da personel sorunu var.” 
Bülüç ayrıca Çumra’da yerel idarenin Çumralı üreticiye gerekli desteği 
sağlamadığından yakındı. Çumra’da yapılabilecek işlerin Çumra’ya değil 
de Konya’ya veya farklı illere verildiğini söyleyen Bülüç, “Bizim için önem-
li olan Çumra’da yapılabilecek bir iş varsa bu işler Çumra’da yapılsın. Ama 
bu konuda Çumra’da sorun yaşıyoruz. Bazı kurumlara mesela teklif bile 
veremiyoruz. Gidiyorlar il dışından firmalara iş veriliyor. Ben bu konuda 
herkesin Çumralıyı desteklemesini istiyorum. Neden burada yapılabile-
cek bir iş Konya’ya veya farklı illere yaptırılıyor? Tabi ki fiyata bakılsın, 
araştırma yapılsın ama eğer hakkıyla Çumra’da bu işleri yapabilecek, hak 
edebilecek firmalar varsa o firmalar tercih edilsin. Bizi ihaleye bile almı-
yorlar yeri geliyor. Böyle olmaması gerekiyor. Çumra’da dükkan sıkıntısı 
da yaşıyoruz. Sanayi sitesinde dükkan yok. Her sene dükkan fiyatları yüz-
de 30 artıyor. Belediye öncülüğünde veya başka bir kurum öncülüğünde 
düşük maliyetlerle Çumralı esnafın dükkan sahibi yapılması gerekiyor. Bu 
esnafımızı rahatlatacaktır diye düşünüyorum” değerlendirmesi yaptı. 

ÇUMRA’YI SEVEN BİRİYİM

“Ben Çumra’yı seven bir insanım” diyen Bülüç, Çumra’da işletme 
kurmasının nedeninin de bu sevgiden kaynaklandığına değindi. “Birçok 

firmada yöneticilik yaptım ama firma kurmamın nedeni de zaten Çumra’yı 
sevmemden kaynaklanıyor” diyen Bülüç, “İşimizi biz yapalım, paramız Çum-
ra’da kalsın, Çumra kazansın. Bu anlamda atölyemizin kapasitesini artırmayı 
hedefleriz. Böylece daha çok çevremize fayda sağlarız. Para kazanmak elbette 

önemli ama biz Çumra’ya katkı sağlayarak para kazanmak istiyoruz” dedi. 

Çumra’da mekanik tesisat, çelik 
konstrüksiyon, paslanmaz boru-
lama, fabrikaların makine reviz-

yon işlerini yapan Çumra Makina 
Sahibi Fatih Bülüç, sektörde önemli işlere 
imza atıyor. Sektörde farklı firmalarda 
çalışarak kendini geliştiren Bülüç, Çum-
ra’nın gelişimine katkı sunmak adına 3 
yıl önce kendi işyerini açtı. İşinde sürekli 
başarıyı hedefleyen Bülüç, bu doğrultuda 
çalışmalarını sürdürüyor. Baba mesleğinin 
tornacı olduğunu belirten Bülüç, kendi-
sinin de belli bir yaştan sonra iş hayatına 
atıldığını dile getirdi. “3 senedir de pro-
fesyonel olarak Çumra’da mekanik tesisat, 
çelik konstrüksiyon, paslanmaz borulama 
işleri, fabrikaların gerekli makine revizyon 
işlerini yapıyoruz” diyen Bülüç, şu bilgile-
ri verdi, “Kapalı alanımız 400 metrekare 
olmak üzere 700 metrekarelik toplam 
üretim alanımız var. 3 yıllık bir geçmişimiz 
var. Anadolu Birlik Holding’in ihalelerine 
giriyoruz genelde. Orada çelik konstrüksi-
yon, borulama işleri, makine revizyonları, 
kaplama gibi işler yapıyoruz.”

ÇUMRA’DA İYİ YERDEYİZ

Sektörde yaptıkları işlerde kendilerini 
gösterdiklerini vurgulayan Bülüç, “Çum-
ra’da bu işi profesyonel yapan firmalar 
arasında ilk 3’teyiz. Piyasada genel olarak 
bazı sorunlar var. İnsanlarımızın yatırım 
yapmaktan korkmasından ve maliyetlerin 
yüksek olmasından dolayı sorunlarımız 
var. Ama işini güzel yapana, çalışana iş 
var. Çalışıyoruz çok şükür o yüzden bizim 
çok sorunlarımız yok. Bizim işimiz zaten 
sezonluk bir iş. Şuanda 5 kişiye istihdam 
sağlıyoruz ama işimizin iyi olduğu dö-
nemlerde bu sayı 9-10’a kadar çıkabi-
liyor. Yoğunluğumuza göre değişiyor” 
diye konuştu. 

PROFESYONEL ÇALIŞIYORUZ

Çumra’nın belli bir kapasitesinin 
olduğunu bu durumun bazı dezavantajları 
beraberinde getirdiğini belirten Bülüç, ancak 
ilçenin kendilerine avantajlar da sağladığı-
nı söyledi. Bu konuyu örneklerle anlatan 

‘İŞİMİZİ 
HAKKIYLA YAPARIZ’

Çumra’yı çok sevdiğini ve bu yüzden Çumra’da hizmet 
verdiğini dile getiren Çumra Makina Sahibi Fatih Bülüç, kaliteli 

işler yapmak için çaba gösterdiklerini söyledi 
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Bülüç, şunları kaydetti, “Çumra’da büyük işler yapmak, büyük adımlar 
atmak zor. Ama gelişmekte olan bir ilçe olduğu için geleceği olan bir ilçe. Bu 
konuda Çumra Şeker’in büyük bir katkısı var. Konya’ya göre bazı avantajları 
da var. Burada maliyetler daha düşük. Ama tabi Konya’daki iş yoğunlu-
ğuyla Çumra’daki iş yoğunluğu elbette aynı değil. Biz yeni fabrikamızla iş 
kapasitemizi artırıp, kendimizi geliştirerek iş kalitemizi de artırdığımız için 
bizim avantajlarımız var. Profesyonel olarak hizmet verdiğimiz için çok sıkıntı 
çekmiyoruz. Çumra’da olabilecek işler için rekabet gücümüz daha yüksek.”

KALİFİYELİ PERSONEL SIKINTISI VAR

Çumra’nın sorunlarına da değinen Bülüç, Çumra’da özellikle kalifiyeli 
eleman sorunu yaşandığını söyledi. Bu durumun esnafları olumsuz 
etkilediğini dile getiren Bülüç, sözlerine şöyle devam etti, “Biz kendimiz 
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sağlamadığından yakındı. Çumra’da yapılabilecek işlerin Çumra’ya değil 
de Konya’ya veya farklı illere verildiğini söyleyen Bülüç, “Bizim için önem-
li olan Çumra’da yapılabilecek bir iş varsa bu işler Çumra’da yapılsın. Ama 
bu konuda Çumra’da sorun yaşıyoruz. Bazı kurumlara mesela teklif bile 
veremiyoruz. Gidiyorlar il dışından firmalara iş veriliyor. Ben bu konuda 
herkesin Çumralıyı desteklemesini istiyorum. Neden burada yapılabile-
cek bir iş Konya’ya veya farklı illere yaptırılıyor? Tabi ki fiyata bakılsın, 
araştırma yapılsın ama eğer hakkıyla Çumra’da bu işleri yapabilecek, hak 
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yorlar yeri geliyor. Böyle olmaması gerekiyor. Çumra’da dükkan sıkıntısı 
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ÇUMRA’YI SEVEN BİRİYİM

“Ben Çumra’yı seven bir insanım” diyen Bülüç, Çumra’da işletme 
kurmasının nedeninin de bu sevgiden kaynaklandığına değindi. “Birçok 

firmada yöneticilik yaptım ama firma kurmamın nedeni de zaten Çumra’yı 
sevmemden kaynaklanıyor” diyen Bülüç, “İşimizi biz yapalım, paramız Çum-
ra’da kalsın, Çumra kazansın. Bu anlamda atölyemizin kapasitesini artırmayı 
hedefleriz. Böylece daha çok çevremize fayda sağlarız. Para kazanmak elbette 

önemli ama biz Çumra’ya katkı sağlayarak para kazanmak istiyoruz” dedi. 
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Konya’nın Çumra ilçesinde iş 
insanlarının başarıları hem Konya 
hem de Türkiye ekonomisine 

büyük katkı sağlarken, bu isimlerden Edip 
Batumlu dede ve babasında aldığı işin üstü-
ne koyarak hızla büyümeye devam ediyor. 
Çumra’da birçok alanda faaliyet gösteren 
Batumlu soy isminin gelişimi de son yıllar-
da önemli derece arttı. Köklü bir firma olan 

Batumlulara olan güven ise önemli ölçüde.

2009 YILINDA İŞİ DEVRALDIM 

Kendisini tanıtarak konuşmasına baş-
layan Edip Batumlu, “1986 Çumra’da doğ-
dum. İlkokul, ortaokul ve liseyi doğduğum 
yerde bitirdim. Üniversiteyi ise Çorum’da 
Hitit Üniversitesi’nde İnşaat Bölümü’nü 

bitirdim. Okulu bitirdikten sonra 2 kuşaktır 
devam eden otomotiv sektörümüze atıldım. 
Dede ve babamın tecrübesinden yararlana-
rak 2009 yılında işi ben devraldım. Yaklaşık 
12 yıldır da işin başındayım. Esas olarak 
firmamız 1978 yılında kuruldu. Tam 43 
yıldır işin içindeyiz. Bu firmamızın yanı sıra 
tarım ve hayvancılıkla da uğraşıyoruz. Hay-
vancılıkta küçükbaş hayvancılığı yapıyoruz. 

Çumra’nın önemli iş insanlarından Edip Batumlu yaptıkları işler ile dikkat çekiyor. Tarım, 
hayvancılık, hububat ve otomotiv sektöründe önemli işler imza atan Batumlu’nun hedefi her 

geçen yıl daha da büyümek. Konuyla ilgili konuşan Edip Batumlu, “2 kuşaktır devam eden 
işimizi 2009 yılında babamdan devraldım. Köklü ve güvenilir bir firmayız. Daha da büyümek 

istiyoruz” dedi

GÜVENİRLİĞİN ADRESİ 
BATUMLU

Bunun yanı sıra Motorlu Araç Satıcıları Federasyonu adı altında bir 
federasyonumuz var. 2018 yılında oraya dahil oldum. Buna bağ-
lamda bizlerde Çumra Galericiler Derneği’ni kurduk ve Federasyon 
adına da Konya temsilcisiyiz. 2018 Şubat ayında çıkan genelgeye 
göre yetki belgesi olmayan galericilerin alım satım yetkisi yok. Bu 
yasayı da bizim başında olduğumuz federasyon çıkardı.” şeklinde 
konuştu. 

İLK ÇALIŞMAYI DEDEM YAPTI

Yaptıkları işlerden bahseden Edip Batumlu, “Tarım ve hayvan-
cılığı en eskiden beri yapıyorduk. Sonrasında 1978 yılında dedem 
ticarete atılma kararı alıyor. Çumra’da otomobil galerisi üzerine 
ilk çalışmayı dedem yapıyor. Devamında 2004 yılında babam işin 
başında geçiyor ve onun dönemi biraz kısa sürüyor.2009 yılında da 
dediğim gibi ben geçiyorum işin başına. Bu sürecin 2007 yılında 
ise nakliyat işine giriyoruz. Hububat işinde ise tüm prosedürleri 
tamamladık ancak henüz başlamadık.” dedi. 

FİYATLAR 2016’DAN İTİBAREN ARTIŞ GÖSTERDİ

Araç fiyatlarının fiyatına değinen iş insanı Edip Batumlu, “Biz 
şu anki yaşadığımız dönemi 1997 ve 2004 yılları arasında yaşamış-
tık. Bu araç yükselişini krize dönüşmüş bir şekilde yaşadık. 2015’in 
Haziran ayından itibaren araç fiyatlarının düşüşü durdu. 2016’nın 
sonlarına doğru ise araç fiyatları yükselişe geçti. 2019-2020 yılın-
daki gibi değil. O dönemde fiyatlar yavaş yavaş arttı. Pandemi ise 
bunun tuzu, biberi oldu.” ifadelerini kullandı. 
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Araç fiyatlarının fiyatına değinen iş insanı Edip Batumlu, “Biz 
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tık. Bu araç yükselişini krize dönüşmüş bir şekilde yaşadık. 2015’in 
Haziran ayından itibaren araç fiyatlarının düşüşü durdu. 2016’nın 
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bunun tuzu, biberi oldu.” ifadelerini kullandı. 
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TEMİZ ARAÇ BULMAKTA ZORLANIYORUZ

İşinin zorluklarına da değinen Batumlu, konuşmasına şöyle devam 
etti: “Araç tedariğinde zaman zaman sıkıntılar yaşıyoruz. Köklü bir firma 
olduğumuz için 3 kuşaktır devam eden müşterilerimiz var. Zorlandığımız 
tek şey temiz araç tedariği. İnternet üzerinden belirli sitelerden satışları-
mız oluyor. Her türlü aracı da almıyoruz. Ağır hasar kaydı, pert kaydı olan 
araçlardan uzak duruyoruz. Bunun yanı sıra bizim de belirlediğimiz belirli 
kriterlerimiz var. 3 değişen parça varsa ve 4 parça da boya varsa o araçları 
da almıyoruz. Kilometresi yüksek olan araçları da almıyoruz. O yüzden 
zorlanıyoruz. Son 2 yıldır ülkeye sıfır araç girişi oldukça azaldı. O yüzden 
sıfırdan ikinci el araçlara talep arttı.” 

EN ÇOK KAR YAPAN AL-SAT YAPANLAR OLDU

Pandemi süresi boyunca araç alım-satımındaki olaya değinen Edip 
Batumlu, konuyla ilgili şunları söyledi: “Elinde araç olduğu sürece bir 
şekilde satış yapabilirsin. Ancak şu pandemi sürecinde en çok kar yapan 
al-sat işiyle uğraşanlar oldu. Yeni çıkan yasa ile galericilerin sorumluluğu 
daha çok arttı. Satılan araca garanti vermek zorunluluğu getirildi. Al-sat 
işiyle uğraşanlar garanti vermiyor. Ancak biz de durum öyle değil. Hasar 
kaydına, parça değişimine, boyasına her türlü detayına bakmamız ve rapor 
vermemiz gerekiyor. Bunun yanı sıra ise alıcıyı tatmin edecek bir fiyat 
vermemiz gerekiyor fiyatı veriyoruz bazen de alıcı bu fiyatın fazla olduğu-
na inanıyor.”

SATIŞLARIMIZIN ÇOĞUNLUĞU İNTERNET ORTAMINDAN

İnternet satışının önemine dikkat çeken başarılı iş insanı, “İnternet 
satışlarımız 13 yıldır var. Bu 13 yılda satış yaptığımız araçların yüzde 80’i 
bu mecradan gerçekleşti. Herkes internete yöneldi ve onlar için bu durum 
çok cazip gelmeye başladı. Mesela adam evinin yakınında bir galeri var 
önce internetten bakıyor, sonrasında galeriye gidiyor. Araçları alırken ya 
da satarken, A’dan Z’ye bütün tüm o parçalarına bakıyoruz. Boya, çizik bir-
çok detaya bakıyoruz ve buna dayalı bir doküman hazırlıyoruz. Bizim şöyle 
de bir durumumuz var. Araç amaya gelen müşterimiz yüzde 90 aracı alıp 
gidiyor. Dernek başkanı olarak da diğer arkadaşlarımıza önerim aracın neyi 
varsa yazın diyorum. Gelen müşteriyi sürpriz ile karşılaştırmayın ki hem 
sizin hem de alıcının işi görülsün diye meslektaşlarıma öneri de bulunuyo-
rum.” dedi. 

BÜYÜMEYE DEVAM ETMEK İSTİYORUZ

İlerideki hedeflerini de açıklayan Edip Batumlu, “Bundan sonraki 
hedefimiz hayvancılık ve otomotiv sektöründe büyümek. Tarım alanında 
ise oldukça iyi durumdayız. Hayvancılığı son 3 yılda iyi duruma getirdik. 
Buradaki hedefimiz, gerek kriz ortamında gerekse de normal şartlarda hem 
ülkemize hem de kendimize katkı sağlamak.” ifadelerini kullandı. 

DİREKT NOTERE GİDİYORUZ

Batumlu firmasını insanlar neden seçmeli sorusuna da yanıt veren Edip 
Batumlu, “Köklü ve güvenilir bir firma olduğumuz için alıcı geliyor gelir 
gelmez direkt olarak notere gidiyoruz. Aracımızı tekrardan hasar kaydın-
dan geçiyoruz. Mesela geçenler de bir yıl önce bir araç atmıştık bir müş-
terimize geçenlerde geldi ağabey benim aküm bitti.’ dedi. Gittim akü alıp 
geldim. Bu beklentiyi karşılamak bizim adımıza önemli.” görüşünü belirtti.

UNUTAMAYACAĞIM OLAYLARDAN BİRİSİDİR

İş hayatı boyunca unutamadığı anını da anlatan iş insanı Edip Batumlu, 
konuyla ilgili şunları söyledi: “Mersin’den gelen bir bayan müşterim vardı. 
Kendisi, çocuğu, eşi ve babası gelmişlerdi. Otomatik bir vites ve 2 yaşında 
bir aracımız vardı. Karşıladık kendilerini oturduk sonrasında araca bak-
maya gittik. Aracın sağ ön kapısında 2 cm’lik bir kalem çiziği gibi bir çizik 
vardı. O çiziği görebilmek için çok yakından bakmak gerekiyor. Alıcı bayan 
da bize bu çiziği söylememiştiniz dedi. Kusura bakmayın hanımefendi 
göremedik dedim. Aracı almak için ikilemde kaldılar. O sıra ben de alıcı 
bayanın babası ile konuşma içerisindeydim. Adam bu lafı duyduktan sonra 
kızına ‘hadi arabaya biniyoruz. Size araba yok’ dedi. Adam kendi kızından 
dolayı mahcup oldu ve bana benim hatam bunları buraya araba almaya 
getirmemeliydim’ şeklinde konuştu. Unutamayacağım olaylardan birisidir.”
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Tarım şehri olan Çumra’da 
önemli çiftçiler yetişiyor. Bu 
isimlerden biri de Şakiroğul-

ları Ramazan Turan. Çiftçiliği babadan 
öğrenen ve çocukluk yıllarından buyana 
çiftçilikle uğraşan Turan, profesyonel 
olarak bu işi gerçekleştiriyor. Çiftçiliği çok 
seven e önemli tarım ürünlerinin üretimi-
ni yapan Turan, bu kapsamda örnek çiftçi-
ler arasında yer alıyor. İyi de bir girişimci 
olan Turan, sık sık yurtdışına giderek, iyi 
örnekleri ülkeye getirmesiyle de biliniyor. 
Özellikle modern tarım aletlerini ülkeye 
kazandırarak Türkiye çapında ilklere imza 
atan Turan, ülke çapında başarılı bir çiftçi 
olarak dikkat çekiyor. 

ÇİFTÇİLİK BABA MESLEĞİ 

Çiftçilik ve gerçekleştirdikleri üretim-
ler üzerine önemli açıklamalarda bulunan 
Turan, babasının da tarımla uğraştığını 
söyledi. Kendisinin de çocukluk yaşların-
dan itibaren tarımsal çalışmalar yürüttü-
ğünü dile getiren Turan, şunları söyledi, 
“1980’li yıllarda ticarete de başladık. O 
dönem traktör işine girdik. 1988’de Çumra 
Fiat Traktör Bayiliği aldım. Bunun yanında 
tarım devam ediyordu. Tarıma ağırlık 
verdik ve 2000 yılında depolar yaptık. 
2004 yılında da Romanya’ya gittim havuç 
satmak için. Orada topraklar hoşuma gitti 
ve tarla aldık, 7-8 yıl orada tarım yap-
tık. Aynı zamanda bakliyat işine girdik. 
Durmadan çalıştık. Rahmetli babamın bize 
bıraktığı 7,5 dekar yer vardı ama en büyük 
sermayemiz çalışkanlık ve dürüstlük. Şuan 
6-7 bin dekarlık yerimiz var. Çumra’da ilk 
sözleşmeli patatesi biz ektirdik. 2006 yı-
lında Türkiye’ye ilk defa pivot yağmurlama 
sistemini biz getirdik. Kısacası Çumra’nın 
tarımının öncüsüyüz. Teknolojik tarımda 
oldukça iyiyiz. 2007’de cips fabrikasına 
sözleşmeli patates ektirmeye başladık. 
2012 yılında Bordo Şalgam Suyu’nu 
kurduk. Sonrasında Torku bizim fabrikaya 
ortak oldu ve şuan için fabrika çalışmaya 
devam ediyor. Meyve bahçemiz var. 2000 
bin dekar, 400 bin ağaç. Karaman’da 
soğuk havamız var, orada depoluyoruz. 
Bu yıl ilk defa Çumra’da çerezlik siyah 
ayçekirdeği ektireceğiz. Çiftçi ekecek, biz 

belli firmalar var onlara satışlarını gerçek-
leştireceğiz. Çok çalıştık, çocuklarımız da 
kendi işlerine devam ediyor. Türk çiftçisi 
gözden tahsillidir. Türk çiftçisi komşusun-
dan ne yaptığını görürse, hemen onu alır 
ve yapar.”

ÖNEMLİ MAKİNELERİMİZ VAR

1993 yılında Avrupa’ya gittiğini ve 
oradan birçok tarım aleti getirdiğini 
belirten Turan, “Orada baktım traktörler 
daha değişik, çift çekerli. O dönem traktör 
satıyorduk tabi. O yılda çift çeker traktö-
rü Türkiye’ye getirerek çiftçiyi alıştırdık. 
Türkiye’ye ilk patates makinesini biz getir-
dik. Pancar söküm makinesi hakeza öyle. 
Büyük biçerlerimiz var. Yaz dönemlerinde 
200 kişiye kadar istihdam veriyoruz. Diğer 
dönemlerde de yaklaşık 50 kişiye iş veri-
yoruz” diye konuştu. 

ÇOK ÇALIŞMALIYIZ 

Tarımdaki gelişmeler üzerine değer-
lendirmeler yapan Turan, Türkiye’nin bu 
alanda iyi noktalara geldiğini savundu. 
Ancak daha iyi olunabileceğini bunun için 
de çalışmak gerektiğini dile getiren Turan, 
şunları söyledi, “Tarımda bir yerlere geldik 
ama daha iyi yerlere gelmemiz gereki-
yor dünyayla rekabet edebilmemiz için. 
Dünyayla rekabet etmek için de kaliteli 
ürünler yetiştirmemiz gerekiyor. Eğer 
kaliteli ürünler yetiştirirsek çiftçi kazanır, 
Türkiye kazanır. Böylece dışarıdan alım 
yapmak yerine dışarıya satarız. Çin’den 
70 bin ton siyah çekirdek geliyor. Düşü-
nebiliyor musunuz? Hem tarım ülkesiyiz 
diyeceksiniz hem de dışarıdan bu kadar 
mal alacaksınız. O yüzden biz bu sene 4-5 
bin ton siyah çekirdek ektireceğiz. Kaliteli 
ürün üretirsek tüccar kendisi ayağınıza 
gelir. O yüzden çok çalışıp kaliteli ürün 
üreteceğiz.”

KONYA OVASI’NA SU GELMELİ

Modern tarım tekniklerini uygulama 
noktasında herhangi bir sıkıntı olmadığını 
vurgulayan Turan, “su” vurgusu yaptı. 
Ova’daki tarımsal üretimi artırmak için 

Çocukluktan buyana çiftçilik yapan ve önemli bir tarımsal üretim 
gerçekleştiren Şakiroğulları Ramazan Turan, modern tarım 

uygulamalarında Konya’da hatta Türkiye’de öncü oldu 

MODERN TARIMDA 

ÖNCÜ OLDU 

su getirilmesi gerektiğinin altını çizen Turan, 
“Avrupa’da ne varsa aşağı yukarı bizde de 
var. Çumra bir de İç Anadolu’nun Çukuro-
va’sı. İnsanlarımız da çalışkan. Topraklarımız 
da verimli. Tarım anlamında güzel işler yapı-
yoruz. Bundan sonrası için en önemli konu su. 
Ova’ya su getirmemiz gerekiyor. Ben diyorum 
ki çiftçiye 1 lira destek verme, bize su getir. 
Bizim tek eksiğimiz su. Hele son yıllar kurak 
gidiyor, bu anlamda su daha bir önem kazan-
dı. Bugün Konya mısırda Türkiye’nin yarısını 
üretiyor. Bu tarım üretimini göz ardı etmeme-
miz gerekiyor. Benim tek derdim su. Konya 
Ovası’na su getirmemiz lazım” ifadelerini 
kullandı. 

GENÇLERE ÇAĞRI

“Gençlerimize buradan sesleniyorum” 
diyen Turan gençlerin çalışmaları gerektiğini 
söyledi. Bu konuda önemli bir noktaya açıklık 
getiren Turan şunları aktardı, “Şimdi bakıyo-
ruz gençlerimizin yüzde 80’i elinde telefon, 
oynayıp duruyor. Ama çalışmaları lazım. 
Biz 13 yaşında başladık çalışmaya. Tarlaya 
giderdik çapayla ağaçların diplerini yapardık. 
Şimdi ne var hepsini makine yapıyor. Eskiye 
göre çok çok iyiyiz. Ama daha iyi olabiliriz. 
Daha kapsamlı, daha güzel tarım yapabiliriz. 
Bunun için de gençlerimizin çalışkan olması 
gerekiyor.”

DAHA FAZLA MARKA ÇIKARABİLİRİZ

Çumra’nın tarıma dayalı sanayide çeşitli 
markalar çıkarması gerektiğine değinen 
Turan, “Çumra’da Şeker var. Onun marka-
ları var. Bir de mısırda, hububatta, pancar-
da Çumra Türkiye’de önde. Fabrikamız da 
çalışıyor. Markalaşma adımlarımız var. Daha 
iyisini yapabiliriz ama kooperatifleşmek gere-
kiyor. Katmadeğeri daha yüksek ürünler var. 
O ürünleri kooperatif usulüyle ekerek, daha 
fazla kazanabiliriz ayrıca farklı markalar da 
çıkarabiliriz. Tarıma dayalı fabrikalar kuru-
labilir” şeklinde konuştu. Son olarak birkaç 
sene içerisinde emekli olup, tüm işleri çocuk-
larına devredeceğini söyleyen Turan, “Ben 
Allah izin verirse artık birkaç seneye emekli 
olacağım. İşlerimizi çocuklarımız zaten devam 
ediyor. Şuan onların işleri de güzel. O şekilde 
devam edeceğiz” açıklaması yaptı.  
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diyeceksiniz hem de dışarıdan bu kadar 
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Şimdi ne var hepsini makine yapıyor. Eskiye 
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gerekiyor.”
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Çumra’nın tarıma dayalı sanayide çeşitli 
markalar çıkarması gerektiğine değinen 
Turan, “Çumra’da Şeker var. Onun marka-
ları var. Bir de mısırda, hububatta, pancar-
da Çumra Türkiye’de önde. Fabrikamız da 
çalışıyor. Markalaşma adımlarımız var. Daha 
iyisini yapabiliriz ama kooperatifleşmek gere-
kiyor. Katmadeğeri daha yüksek ürünler var. 
O ürünleri kooperatif usulüyle ekerek, daha 
fazla kazanabiliriz ayrıca farklı markalar da 
çıkarabiliriz. Tarıma dayalı fabrikalar kuru-
labilir” şeklinde konuştu. Son olarak birkaç 
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Küçük yaşlarda girdiği oto lastik
 sektöründe verdiği hizmetle Çumra’nın

 önemli esnafları arasında yer alan Yusuf Oto 
Lastik Sahibi Yusuf İmtek, esnaflıkta dost 

kazanmanın önemine dikkat çekti 

Çumra’nın önemli esnaflarından biri olan 
Yusuf Oto Lastik Sahibi Yusuf İmtek, kü-
çük yaşlarda Hadim’den geldiği Çumra’da 
lastik sektöründe hizmetlerini sürdürüyor. 

Küçük yaşlarda lastik sektöründe çıraklığa başlayarak 
bu işte uzmanlaşan İmtek, askerden sonra imkan 
bulamadığı için Konya’da farklı bir sektörde bir süre 
çalışmalar yürüttü. 2014 yılında imkanların el ver-
mesiyle yeniden kendi sektörüne dönen ve Çumra’da 
işletmesini açan İmtek, işini severek yapıyor. “Önemli 
olan para kazanmak değil dostluk kazanmak” anla-
yışıyla esnaflığını sürdüren İmtek, Çumra’da takdir 
toplayan esnaflar arasında yer alıyor. 

‘2014’TE DÜKKAN AÇTIK’

Sektördeki çalışmaları hakkında bilgiler veren 
İmtek, “1983 yılından buyana mesleğin içindeyiz. 
Askerden gelip evlendikten sonra imkanımız olmadığı 
için kendi işimizle alakalı bir iş yeri açamamıştık. Bu 
nedenle gittim Konya’da mermer sektöründe çalıştım 
bir süre. Akabinde şartlar oluşunca da 2014 yılında da 
kendi işimizi yapalım düşüncesiyle oto lastik üzerine 
dükkanımızı açmış olduk. O günden buyana da 
sektörde çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Oğlum Bilal 
İmtek ile birlikte çalışmalarımıza devam ediyoruz. 
Ben mesleğimi çok seviyorum. Babam rahmetli 
1983’te bir ustanın yanına vermişti, ustamız da bize 
mesleği öğretti. Ama ben mesleği çok sevdim. İşimizi 
severek yapıyoruz. Çok şükür müşterimiz de bizi 
seviyoruz” dedi. 

‘DÜNYA LASTİĞİN ÜZERİNDE DÖNÜYOR’

Lastiğin tüm dünyada önemli olduğuna vur-
gu yapan İmtek, şöyle devam etti, “Şuanda dünya 
lastiğin üzerinde dönüyor. Ama tabi insanlara lastiğin 
önemini anlatmakta çok zorlanıyoruz. Lastiğin güvenli 
sürüş açısından önemini insanlarımız kavrayamıyor. 
Kış geldiği zaman sıcaklık 7 derecenin altına düşünce 
yaz lastiği sertleşir ve iş yapmaz hale gelir. En ufak 
bir buzlanmada araç kontrolden çıkar. Ama kış lastiği 
kışa ayarlı olduğu için, bir araba 50 metrede dura-
cakken 5 metrede bile durabilir. Ama kış lastiğini de 
yazın kullanırsanız, silikonlu olduğu için sıcak havada 
aşırı yıpranır. O yüzden yazın kışlık lastikleri değiştir-
mek gerekiyor. Kışın kış lastiği takılması çok önemli.”

KALİTELİ LASTİK ÖNEMLİ 

Lastiklerin bazı vatandaşlar pahalı bulunduğunu 
ancak kaliteli lastiğin de önemli olduğunu vurgulayan 
İmtek, “Lastikte yerli üretim 2 firmamız var. Çin’den 
de lastik gelmediği için diğer markaları tercih ediyo-
ruz. Lastikler pahalı olarak görülüyor ama şöyle de bir 
durum var. Kaliteli lastik 60 bin kilometre gidiyorsa, 

kalitesiz lastik 20 bin kilometre gider. Müşterilerimize 
de bunu anlatmaya çalışıyoruz. Bir de lastiklerin çok 
özelliği var. Bazı lastikler içeriye ses almaz mesela. 
Konforlu sürüş de verir lastikler” diye konuştu. 

ÜCRETSİZ LASTİK OTEL HİZMETİ

Son dönemde müşterilerin lastiğe önem vermeye 
başladığını bu anlamda kışlık ve yazlık olarak vatan-
daşların lastiklerini değiştirdiğini dile getiren İmtek, 
sözlerine şöyle devam etti, “lastiğe önem vermeye 
başladı. Biz lastikteki önemi anlattıkça bu konuda bi-
linçlenen müşterilerimiz var. Bu da tabi bizi memnun 
ediyor. Süratli, performanslı araçlara yanak güçlendi-
rilmiş lastikler takıyoruz. Arabaya ne uygunsa o lastiği 
vermeye çalışıyoruz. Biz ücretsiz lastik otel hizmeti 
veriyoruz. Vatandaşlarımız gelirler kışlık, yazlık lastik-
leri mevsimlerine göre gelir değiştirirler. Balans ayarı 
gibi lastik üzerine tüm hizmeti veriyoruz.”

‘OĞLUM DEVAM EDECEK’

Genel anlamda bir çırak sıkıntısı yaşandığını 
anlatan İmtek, “Çırak bulmak bu dönemde zorlaştı. 
Benim yanımda oğlum çalışıyor, bir de akrabamız var 
çalışanımız. Bu noktada biz şuanda bir çırak sorunu 
yaşamadık. Ama diğer esnaflarımız yaşıyor. Belki 
ilerde biz de yaşayacağız. Ben de oğlumdan dolayı bu 
sorunu yaşamıyorum. Oğlum inşallah bu işi devam 
ettirecek” şeklinde konuştu. 

DOSTLUK ÇOK ÖNEMLİ

“Çumra’nın esnaflığı dostluğa dayanır” diyen İm-
tek, bu anlamda dostluğu çok önemsediğini vurgula-
dı. Asıl olanın para kazanmak olmadığını dile getiren 
İmtek, “Dostluk öncelikli bizim için. Bu da el birliğiyle 
bir berekete neden oluyor. Çumra’da esnaflar arasın-
da da bir birliktelik var. İnsanlar birbirlerine yardımcı 
olur. Biz de bu konuda etrafımıza faydalı olmaya çalı-
şırız, iyilik yapmaya çalışırız” değerlendirmesi yaptı.

‘İMAR SORUNU ÇÖZÜLMELİ’

İmtek, Çumra’nın sorunlarına da değindi. Çum-
ra’nın potansiyel itibariyle önemli olduğunu ancak 
bazı konulardaki sorunlar yüzünden önünün tıkandı-
ğını vurgulayan İmtek, şu sözlere yer verdi, “Çum-
ra’nın bir imar sıkıntısı var. Bu imar sıkıntısı çözülürse 
Çumra’nın gelişmesinde önü açık. İmar sorunu çözü-
lünce gariban insanlar da ev sahibi olabilecek. Ayrıca 
Organize Sanayi Bölgesi de Çumra’ya katkı sağlama-
ya başladı. Orada da firmalarımız açılıyor yavaş yavaş. 
Burası da büyüdükçe Çumra’nın gelişimine büyük 
katkı sağlayacaktır. Çumra’ya kim ne katkı sağladıysa 
teşekkür ediyoruz.” 

‘ÖNEMLI OLAN 
PARA DEĞIL 

DOST 
KAZANMAK’
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Küçük yaşlarda girdiği oto lastik
 sektöründe verdiği hizmetle Çumra’nın

 önemli esnafları arasında yer alan Yusuf Oto 
Lastik Sahibi Yusuf İmtek, esnaflıkta dost 

kazanmanın önemine dikkat çekti 

Çumra’nın önemli esnaflarından biri olan 
Yusuf Oto Lastik Sahibi Yusuf İmtek, kü-
çük yaşlarda Hadim’den geldiği Çumra’da 
lastik sektöründe hizmetlerini sürdürüyor. 

Küçük yaşlarda lastik sektöründe çıraklığa başlayarak 
bu işte uzmanlaşan İmtek, askerden sonra imkan 
bulamadığı için Konya’da farklı bir sektörde bir süre 
çalışmalar yürüttü. 2014 yılında imkanların el ver-
mesiyle yeniden kendi sektörüne dönen ve Çumra’da 
işletmesini açan İmtek, işini severek yapıyor. “Önemli 
olan para kazanmak değil dostluk kazanmak” anla-
yışıyla esnaflığını sürdüren İmtek, Çumra’da takdir 
toplayan esnaflar arasında yer alıyor. 

‘2014’TE DÜKKAN AÇTIK’

Sektördeki çalışmaları hakkında bilgiler veren 
İmtek, “1983 yılından buyana mesleğin içindeyiz. 
Askerden gelip evlendikten sonra imkanımız olmadığı 
için kendi işimizle alakalı bir iş yeri açamamıştık. Bu 
nedenle gittim Konya’da mermer sektöründe çalıştım 
bir süre. Akabinde şartlar oluşunca da 2014 yılında da 
kendi işimizi yapalım düşüncesiyle oto lastik üzerine 
dükkanımızı açmış olduk. O günden buyana da 
sektörde çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Oğlum Bilal 
İmtek ile birlikte çalışmalarımıza devam ediyoruz. 
Ben mesleğimi çok seviyorum. Babam rahmetli 
1983’te bir ustanın yanına vermişti, ustamız da bize 
mesleği öğretti. Ama ben mesleği çok sevdim. İşimizi 
severek yapıyoruz. Çok şükür müşterimiz de bizi 
seviyoruz” dedi. 

‘DÜNYA LASTİĞİN ÜZERİNDE DÖNÜYOR’

Lastiğin tüm dünyada önemli olduğuna vur-
gu yapan İmtek, şöyle devam etti, “Şuanda dünya 
lastiğin üzerinde dönüyor. Ama tabi insanlara lastiğin 
önemini anlatmakta çok zorlanıyoruz. Lastiğin güvenli 
sürüş açısından önemini insanlarımız kavrayamıyor. 
Kış geldiği zaman sıcaklık 7 derecenin altına düşünce 
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aşırı yıpranır. O yüzden yazın kışlık lastikleri değiştir-
mek gerekiyor. Kışın kış lastiği takılması çok önemli.”

KALİTELİ LASTİK ÖNEMLİ 

Lastiklerin bazı vatandaşlar pahalı bulunduğunu 
ancak kaliteli lastiğin de önemli olduğunu vurgulayan 
İmtek, “Lastikte yerli üretim 2 firmamız var. Çin’den 
de lastik gelmediği için diğer markaları tercih ediyo-
ruz. Lastikler pahalı olarak görülüyor ama şöyle de bir 
durum var. Kaliteli lastik 60 bin kilometre gidiyorsa, 

kalitesiz lastik 20 bin kilometre gider. Müşterilerimize 
de bunu anlatmaya çalışıyoruz. Bir de lastiklerin çok 
özelliği var. Bazı lastikler içeriye ses almaz mesela. 
Konforlu sürüş de verir lastikler” diye konuştu. 

ÜCRETSİZ LASTİK OTEL HİZMETİ

Son dönemde müşterilerin lastiğe önem vermeye 
başladığını bu anlamda kışlık ve yazlık olarak vatan-
daşların lastiklerini değiştirdiğini dile getiren İmtek, 
sözlerine şöyle devam etti, “lastiğe önem vermeye 
başladı. Biz lastikteki önemi anlattıkça bu konuda bi-
linçlenen müşterilerimiz var. Bu da tabi bizi memnun 
ediyor. Süratli, performanslı araçlara yanak güçlendi-
rilmiş lastikler takıyoruz. Arabaya ne uygunsa o lastiği 
vermeye çalışıyoruz. Biz ücretsiz lastik otel hizmeti 
veriyoruz. Vatandaşlarımız gelirler kışlık, yazlık lastik-
leri mevsimlerine göre gelir değiştirirler. Balans ayarı 
gibi lastik üzerine tüm hizmeti veriyoruz.”

‘OĞLUM DEVAM EDECEK’

Genel anlamda bir çırak sıkıntısı yaşandığını 
anlatan İmtek, “Çırak bulmak bu dönemde zorlaştı. 
Benim yanımda oğlum çalışıyor, bir de akrabamız var 
çalışanımız. Bu noktada biz şuanda bir çırak sorunu 
yaşamadık. Ama diğer esnaflarımız yaşıyor. Belki 
ilerde biz de yaşayacağız. Ben de oğlumdan dolayı bu 
sorunu yaşamıyorum. Oğlum inşallah bu işi devam 
ettirecek” şeklinde konuştu. 

DOSTLUK ÇOK ÖNEMLİ

“Çumra’nın esnaflığı dostluğa dayanır” diyen İm-
tek, bu anlamda dostluğu çok önemsediğini vurgula-
dı. Asıl olanın para kazanmak olmadığını dile getiren 
İmtek, “Dostluk öncelikli bizim için. Bu da el birliğiyle 
bir berekete neden oluyor. Çumra’da esnaflar arasın-
da da bir birliktelik var. İnsanlar birbirlerine yardımcı 
olur. Biz de bu konuda etrafımıza faydalı olmaya çalı-
şırız, iyilik yapmaya çalışırız” değerlendirmesi yaptı.

‘İMAR SORUNU ÇÖZÜLMELİ’

İmtek, Çumra’nın sorunlarına da değindi. Çum-
ra’nın potansiyel itibariyle önemli olduğunu ancak 
bazı konulardaki sorunlar yüzünden önünün tıkandı-
ğını vurgulayan İmtek, şu sözlere yer verdi, “Çum-
ra’nın bir imar sıkıntısı var. Bu imar sıkıntısı çözülürse 
Çumra’nın gelişmesinde önü açık. İmar sorunu çözü-
lünce gariban insanlar da ev sahibi olabilecek. Ayrıca 
Organize Sanayi Bölgesi de Çumra’ya katkı sağlama-
ya başladı. Orada da firmalarımız açılıyor yavaş yavaş. 
Burası da büyüdükçe Çumra’nın gelişimine büyük 
katkı sağlayacaktır. Çumra’ya kim ne katkı sağladıysa 
teşekkür ediyoruz.” 

‘ÖNEMLI OLAN 
PARA DEĞIL 

DOST 
KAZANMAK’
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22 TANE SERVİS İLE HİZMET 
VERİYORUZ

Kendisini tanıtan Sert Tur Taşımacılık 
Genel Müdürü Sıtkı Sert, “Taşımacılık işi 
yapıyoruz. 1996 yılında Yönetim Kurulu 
Başkanımız olan Babam Mahir sert 1 servis 
alarak başladığı işi bizler yürütüyoruz. Şu 
anda Çumra’da 22 tane servis ile vatandaş-
larımıza hizmet veriyoruz. Aile şirketiyiz ve 
Babamızın mesleğini sürdürüyoruz. Öğrenci 
ve personel taşımacılığı olarak öne çıkıyo-
ruz.” şeklinde konuştu.

ÇOK SANCILI BİR SÜREÇTEYİZ

Pandemi sürecinde yaşanan zorluklara 
dikkat çeken Sıtkı Sert, “Pandemi süre-
cinde diğer bütün sektörlerde olduğu gibi 
bizler de çok sıkıntı çektik. Çalışmalarımız 
oldukça aksadı. Milli Eğitim Bakanlığı 
tarafından kamu ihalesi satın alıyorduk 
ancak 2020 yılının Nisan ayından beri 
elimiz kolumuz bağlı bir şekilde ayakta 
kalmaya çalışıyoruz. Taşımacılar açısın-
dan çok sancılı bir süreçteyiz. İnşallah en 
kısa sürede bunu atlatır ve yeniden eski 
hayatımıza döneriz.” ifadelerini kulandı.

 
TECRÜBELİ ŞOFÖRLERLE 

ÇALIŞIYORUZ

Taşımacılık ve şoförlük mesleğinin 
zorluklarına değinen Sıtkı Sert, “Yaptı-
ğımız mesleğin elbette ki zorlukları var. 

Mesela şoför çalıştırmak oldukça maha-
retli bir iştir.  Biz sonuçta can taşıyoruz. 
Araçlarımızın gerekli bakımlarını yapmaz 
isek bunun sonucunda ağır sonuçlarla karşı 
karşıya kalabiliriz. Ölümlü kazaların olma-
ması için her projemizde arkadaşlarımla 
toplantı gerçekleştiririz. Nelerin yapılması 
ve yapılmaması konusunda çalışanlarımıza 
bu durumu anlatırız. Şoförlerimizi tecrübeli 
ve taşıt anlamında ve şoförlük anlamında 
tüm belgelerinin olmasına dikkat ediyoruz. 
Bu konuda özenle çalışıyoruz. Bazen ufak 
tefek sıkıntılarımız oluyor ancak bu durumu 

en aza indirmek için çalışmalarımızı sürdü-
rüyoruz.” dedi.

FABRİKALAR İLE İLETİŞİM HALİNDEYİZ

Şu an devam eden etkinlikler hakkında 
konuşan başarılı iş insanı, “Hem Çumra içi-
ne hem Konya içinde hem de il dışına talep 
doğrultusunda etkinliklerimiz var. Fabrika-
larımız ile iletişim halindeyiz, bu bağlamda 
personel de taşıyoruz. Her türlü insanların 
bir yere taşınması konusunda çalışmaları-
mız var. Talep ile gerekli kolaylıklarımız da 

var.” görüşünü belirtti. 

BABA MESLEĞİNİ SÜRDÜRMEK 
İSTEDİM 

Baba mesleğini sürdürdüğünü ifade 
eden Sıtkı Sert, şunları söyledi: “Taşıma-
cılık olayını biraz önce de anlattığım gibi 
kardeşimle birlikte babamdan devraldık. 
Baba mesleğini sürdürmek istedik.  Benim 
açımdan bu süreç zor olmadı. Çünkü 
keyifle severek yaptığım bir iş haline 
dönüştü. Vatandaşlarımızdan bize talep 
arttıkça bu durum bizleri sevindirdi. 
Köklü ve kurumsal bir şirket olmamız da 
bu durum oldukça etkili. Güvenli ve güler 
yüzlü çalışanlarımızın da olmasıyla birlik-
te ve insanları memnun etme derecesinde 
aldığımız geri dönüşler oldukça olumluy-
du. Bu durum böyle gelişince insanların 
bizi tercih etmesi de fazlalaştı. Şuna ina-
nıyorum: Biz işimiz doğru yaptıkça talep 
arttı. Reklam çalışmalarımız oldu. Reklam 
çalışmamızın yanı sıra en iyi reklamımızı 
insanlar yaptı. Öğrenci taşımacılığında ön 
plana çıktık. İnsanlarımızın kendi arala-
rında bizleri överek konuşması da bizleri 

GÜVENİRLİĞİN ADRESİ 

SERT TUR
Çumra’nın en köklü ve başarılı 
taşımacılık şirketi Sert Tur, hızla 
büyümeye devam ediyor. 1996 
yılından bu yana taşımacılık 
sektöründe yer alan Mahir Sert 
ve ailesi, her geçen yıl üstüne 
koyarak gelişti ve Çumra’da bir 
marka haline geldi. Güvenirlik ve 
kalite bakımından da öne çıkan 
Sert Tur Turizm Genel Müdürü 
Sıtkı Sert, “Vatandaşların ilgisi 
bizleri bu noktaya getirdi.” dedi 

bu noktaya kadar getirdi.” 

PERSONEL TAŞIMAYI SÜRDÜRÜYORUZ

Araçlarının birçoğunun kullanılmadığını 
ancak masraflarını ödediklerini söyleyen 
Sıtkı Sert, “Şu an ağırlıklı olarak okul servis-
çiliği işinde olduğumuz için devam eden az 
projemiz var. Personel taşımacılığı yapıyo-
ruz. Ekonomik anlamda sıkıntılı bir süreçten 
geçiyoruz.  Araçlarımızın tamamı kullanıl-
mıyor ancak bu araçlarımızın masrafı, vergi 
ödemesi ve bakımları devam ediyor. Bunları 
mecburen çalışır bir şekilde tutmak için  
ödemek zorundayız. Bu giderleri ödedik ve 
ekonomik anlamda zorlandık. Devam eden 
çalışmalarımız az da olsa sürüyor. Damlaya 
damlaya ayakta kalmaya çalışıyoruz.” dedi. 

ŞEKER FABRİKASI ÇUMRA’YA OLUMLU 
YANSIDI

Çumra’da bulunan Şeker Fabrikasına 
dikkat çeken, Sert Tur Taşımacılık Genel 
Müdürü , Sıtkı Sert, “Çumra ekonomisinin 
çoğunluğu tarıma dayalı. Recep Konuk’un 
önderliğinde kurulan Şeker Fabrikası, 
fabrikada çalışan 5 bin küsur çalışan ve 
bu çalışanların maddi kazançlarını Çum-
ra’da harcaması ilçemize ekonomik canlılık 
getirdi. Çumra ekonomisine tarımın yanı 
sıra Şeker Fabrikası’nın da oldukça kat-
kısı oluyor. Şeker fabrikasının burada yer 
alması, çiftçisinden esnafına birçok alanda 
bu iş olanaklarına kolaylık getirdi ve olumlu 
yansıdı. Konya ve Çumra arasında bir orga-
nize sanayimiz var oranın da tam faaliyete 
geçmesiyle hem Konya hem de Çumra bu 
durumdan olumlu bir şekilde etkilenecek.” 
İfadelerini kullandı.  

BİR OTOPARK SORUNUMUZ VAR

Çumra’nın eksiklerinin neler olduğunu 
ve yapılması gerekenler hakkında açıkla-
malarda bulunan Sıtkı Sert, konuyla ilgili 
şunları söyledi: “Belediye yapması gereken-
leri yapacak. Çumra küçük bir yer, yapılacak 
belli boyutta. Ancak Çumra’nın çok ciddi 
bir sıkıntısının olduğunu düşünmüyorum. 
Servis şoförlüğü konusundan bakarsak, 

okulların açık olduğu zamanda 100’ yakın 
araç aynı anda trafikte olabiliyor. Bazı 
sokaklarımız çok dar. Öğrenci alırken veya 
öğrenci indirirken zaman zaman zorluklar 
çekiyoruz. Gerginlikler oluyor. Saatlerle ve 
dakikalarla çalışan bir mesleğiz. Belirle-
nen saatte öğrencimizi veya personelimizi 
almakla yükümlüyüz. Mesela bir öğrencimiz 
saatinde alamadığımız zaman velilerle tartı-
şabiliyoruz. Ancak çok ciddi sorunmu değil 
aşılabilir bir durum. Bir otopark sorunumuz 
var ama biz toplum olarak buna hala hazır 
değiliz. 10 katlı bir otoparkımız da olsa acil 
bir işimizin çıktığı anda ya sokağın ortasına 
ya da bir bankanın yanına aracı park edip 
gidebiliyoruz. Otopark kültürüne henüz ha-
zır değiliz ancak şehir merkezine katlı oto-
park ve katlı alışveriş merkezi yapılırsa bu 
durum trafik açısından biraz daha rahatla-
mış olur.   Çumra’da maaşını alan insan bu 
harcamasını Çumra’da tüketmeli. Ancak bu 
durum çoğu zaman böyle olmuyor. Burada 
maaşını kazanan bir insan alıyor parasını ve 
Konya’ya gidiyor orada parasını harcamak 
istiyor. Bir açıdan baktığımızda onlar da 
haklılar. Çünkü Çumra’da sosyal bir etkinlik 
yok. Normal yapılacak bir etkinlik dahi yok. 
Yaşam alanı olarak yetkililerin bu durumu 
iyileştirmesi gerekiyor.” 

UNUTAMAYACAĞIM BİR ANDI

Uzun süredir yaptığı meslek ile ilgili en ilginç 
anısını da anlatan başarılı iş insanı, konuşmasına 
şöyle devam etti: “Bizim için önemli olan öğren-
cileridir. Öğrencilerimizle birçok zaman duygu-
sal bağ koruyoruz. Ana sınıfından aldığımız bir 
öğrenciyi lise son sınıfa kadar taşımışlığımız var. 
Bu durum bizi oldukça gururlandırıyor ve sevindi-
riyor. Babam, Mahir Sert’in ilkokulda, ortaokulda 
ve lisede taşıdığı bir öğrencinin çocuğunu bizde  
şuan hala taşıyoruz. Güvenli olduğumuz için adam 
okul hayatından sonra evlenmiş ve çocuğunu 
da bizim servise vermiş. Bu durumdan oldukça 
keyif aldım ve hiçbir zaman unutamayacağım bir 
anımdı. Gurur verici bir şeydi. Kendisi söylemişti 
bu durumu. Hatta benim ana sınıfına giderken 
taşıdığım öğrencilerim şu anda liseye gidiyor ve 
beni gördüklerinde selam veriyorlar bazen ben 
tanıyamıyorum ama bunları gördükçe iyi bir yolda 
ilerlediğimiz aklıma geliyor.” 

İNSANLAR BİLİNÇLENDİ

Çumra halkının koronavirüs tedbirlerine 
uyduğunu söyleyen Sıtkı Sert, “Çumra halkı, 
koronavirüs tedbirlerine çoğu zaman uyuyor. Tabi 
her yerde olduğu gibi, bu duruma inanan ve inan-
mayanların yanı sıra kurallara uyan ve uymayanlar 
da var. Ancak Çumra Belediye Başkanının vefatı 
ardından Çumra halkı daha tedbirli davranmaya 
başladı. O olaydan sonra daha sıkı tedbirler oldu. 
Çumra sokakları o süreçte bomboş kaldı. İnsanlar 
Belediye Başkanımızın vefatını gördükten sonra 
daha da bilinçlendi.” dedi. 

BİZ GÖZÜMÜZ GİBİ BAKIYORUZ

Vatandaşların neden Sert Tur’u seçmeleri 
hakkında da konuşan Sert Tur Taşımacılık sahibi 
Sıtkı Sert, “Sert Tur’dan ziyade eğer çocuğunuzu 
okul servisine verecekseniz, kurumsal ve güvenir 
firmaları tercih etsinler. İletişim kurabilecekleri 
insanlara çocuklarını emanet etsinler. Güven-
dikleri, bildikleri insanlarla çalışsınlar. Sonuçta o 
çocuklar bize emanet ve biz onlara gözümüz gibi 
bakıyoruz. Birçok insanımız ucuz diye çocuklarını 
başka servislere veriyorlar. Bu durumda birçok 
firma öğrenci ile ilgilenmiyor. Ancak bizde bu 
durum tam tersi. Çocuğunu emanet ederken, 
bu durumun ucuzu olmaz. Para sorun olmamalı 
burada tercih meselesi kalite ve güvenirlik olmalı.” 
ifadelerini kullandı.  
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22 TANE SERVİS İLE HİZMET 
VERİYORUZ

Kendisini tanıtan Sert Tur Taşımacılık 
Genel Müdürü Sıtkı Sert, “Taşımacılık işi 
yapıyoruz. 1996 yılında Yönetim Kurulu 
Başkanımız olan Babam Mahir sert 1 servis 
alarak başladığı işi bizler yürütüyoruz. Şu 
anda Çumra’da 22 tane servis ile vatandaş-
larımıza hizmet veriyoruz. Aile şirketiyiz ve 
Babamızın mesleğini sürdürüyoruz. Öğrenci 
ve personel taşımacılığı olarak öne çıkıyo-
ruz.” şeklinde konuştu.

ÇOK SANCILI BİR SÜREÇTEYİZ

Pandemi sürecinde yaşanan zorluklara 
dikkat çeken Sıtkı Sert, “Pandemi süre-
cinde diğer bütün sektörlerde olduğu gibi 
bizler de çok sıkıntı çektik. Çalışmalarımız 
oldukça aksadı. Milli Eğitim Bakanlığı 
tarafından kamu ihalesi satın alıyorduk 
ancak 2020 yılının Nisan ayından beri 
elimiz kolumuz bağlı bir şekilde ayakta 
kalmaya çalışıyoruz. Taşımacılar açısın-
dan çok sancılı bir süreçteyiz. İnşallah en 
kısa sürede bunu atlatır ve yeniden eski 
hayatımıza döneriz.” ifadelerini kulandı.

 
TECRÜBELİ ŞOFÖRLERLE 

ÇALIŞIYORUZ

Taşımacılık ve şoförlük mesleğinin 
zorluklarına değinen Sıtkı Sert, “Yaptı-
ğımız mesleğin elbette ki zorlukları var. 

Mesela şoför çalıştırmak oldukça maha-
retli bir iştir.  Biz sonuçta can taşıyoruz. 
Araçlarımızın gerekli bakımlarını yapmaz 
isek bunun sonucunda ağır sonuçlarla karşı 
karşıya kalabiliriz. Ölümlü kazaların olma-
ması için her projemizde arkadaşlarımla 
toplantı gerçekleştiririz. Nelerin yapılması 
ve yapılmaması konusunda çalışanlarımıza 
bu durumu anlatırız. Şoförlerimizi tecrübeli 
ve taşıt anlamında ve şoförlük anlamında 
tüm belgelerinin olmasına dikkat ediyoruz. 
Bu konuda özenle çalışıyoruz. Bazen ufak 
tefek sıkıntılarımız oluyor ancak bu durumu 

en aza indirmek için çalışmalarımızı sürdü-
rüyoruz.” dedi.

FABRİKALAR İLE İLETİŞİM HALİNDEYİZ

Şu an devam eden etkinlikler hakkında 
konuşan başarılı iş insanı, “Hem Çumra içi-
ne hem Konya içinde hem de il dışına talep 
doğrultusunda etkinliklerimiz var. Fabrika-
larımız ile iletişim halindeyiz, bu bağlamda 
personel de taşıyoruz. Her türlü insanların 
bir yere taşınması konusunda çalışmaları-
mız var. Talep ile gerekli kolaylıklarımız da 

var.” görüşünü belirtti. 

BABA MESLEĞİNİ SÜRDÜRMEK 
İSTEDİM 

Baba mesleğini sürdürdüğünü ifade 
eden Sıtkı Sert, şunları söyledi: “Taşıma-
cılık olayını biraz önce de anlattığım gibi 
kardeşimle birlikte babamdan devraldık. 
Baba mesleğini sürdürmek istedik.  Benim 
açımdan bu süreç zor olmadı. Çünkü 
keyifle severek yaptığım bir iş haline 
dönüştü. Vatandaşlarımızdan bize talep 
arttıkça bu durum bizleri sevindirdi. 
Köklü ve kurumsal bir şirket olmamız da 
bu durum oldukça etkili. Güvenli ve güler 
yüzlü çalışanlarımızın da olmasıyla birlik-
te ve insanları memnun etme derecesinde 
aldığımız geri dönüşler oldukça olumluy-
du. Bu durum böyle gelişince insanların 
bizi tercih etmesi de fazlalaştı. Şuna ina-
nıyorum: Biz işimiz doğru yaptıkça talep 
arttı. Reklam çalışmalarımız oldu. Reklam 
çalışmamızın yanı sıra en iyi reklamımızı 
insanlar yaptı. Öğrenci taşımacılığında ön 
plana çıktık. İnsanlarımızın kendi arala-
rında bizleri överek konuşması da bizleri 

GÜVENİRLİĞİN ADRESİ 

SERT TUR
Çumra’nın en köklü ve başarılı 
taşımacılık şirketi Sert Tur, hızla 
büyümeye devam ediyor. 1996 
yılından bu yana taşımacılık 
sektöründe yer alan Mahir Sert 
ve ailesi, her geçen yıl üstüne 
koyarak gelişti ve Çumra’da bir 
marka haline geldi. Güvenirlik ve 
kalite bakımından da öne çıkan 
Sert Tur Turizm Genel Müdürü 
Sıtkı Sert, “Vatandaşların ilgisi 
bizleri bu noktaya getirdi.” dedi 

bu noktaya kadar getirdi.” 

PERSONEL TAŞIMAYI SÜRDÜRÜYORUZ

Araçlarının birçoğunun kullanılmadığını 
ancak masraflarını ödediklerini söyleyen 
Sıtkı Sert, “Şu an ağırlıklı olarak okul servis-
çiliği işinde olduğumuz için devam eden az 
projemiz var. Personel taşımacılığı yapıyo-
ruz. Ekonomik anlamda sıkıntılı bir süreçten 
geçiyoruz.  Araçlarımızın tamamı kullanıl-
mıyor ancak bu araçlarımızın masrafı, vergi 
ödemesi ve bakımları devam ediyor. Bunları 
mecburen çalışır bir şekilde tutmak için  
ödemek zorundayız. Bu giderleri ödedik ve 
ekonomik anlamda zorlandık. Devam eden 
çalışmalarımız az da olsa sürüyor. Damlaya 
damlaya ayakta kalmaya çalışıyoruz.” dedi. 

ŞEKER FABRİKASI ÇUMRA’YA OLUMLU 
YANSIDI

Çumra’da bulunan Şeker Fabrikasına 
dikkat çeken, Sert Tur Taşımacılık Genel 
Müdürü , Sıtkı Sert, “Çumra ekonomisinin 
çoğunluğu tarıma dayalı. Recep Konuk’un 
önderliğinde kurulan Şeker Fabrikası, 
fabrikada çalışan 5 bin küsur çalışan ve 
bu çalışanların maddi kazançlarını Çum-
ra’da harcaması ilçemize ekonomik canlılık 
getirdi. Çumra ekonomisine tarımın yanı 
sıra Şeker Fabrikası’nın da oldukça kat-
kısı oluyor. Şeker fabrikasının burada yer 
alması, çiftçisinden esnafına birçok alanda 
bu iş olanaklarına kolaylık getirdi ve olumlu 
yansıdı. Konya ve Çumra arasında bir orga-
nize sanayimiz var oranın da tam faaliyete 
geçmesiyle hem Konya hem de Çumra bu 
durumdan olumlu bir şekilde etkilenecek.” 
İfadelerini kullandı.  

BİR OTOPARK SORUNUMUZ VAR

Çumra’nın eksiklerinin neler olduğunu 
ve yapılması gerekenler hakkında açıkla-
malarda bulunan Sıtkı Sert, konuyla ilgili 
şunları söyledi: “Belediye yapması gereken-
leri yapacak. Çumra küçük bir yer, yapılacak 
belli boyutta. Ancak Çumra’nın çok ciddi 
bir sıkıntısının olduğunu düşünmüyorum. 
Servis şoförlüğü konusundan bakarsak, 

okulların açık olduğu zamanda 100’ yakın 
araç aynı anda trafikte olabiliyor. Bazı 
sokaklarımız çok dar. Öğrenci alırken veya 
öğrenci indirirken zaman zaman zorluklar 
çekiyoruz. Gerginlikler oluyor. Saatlerle ve 
dakikalarla çalışan bir mesleğiz. Belirle-
nen saatte öğrencimizi veya personelimizi 
almakla yükümlüyüz. Mesela bir öğrencimiz 
saatinde alamadığımız zaman velilerle tartı-
şabiliyoruz. Ancak çok ciddi sorunmu değil 
aşılabilir bir durum. Bir otopark sorunumuz 
var ama biz toplum olarak buna hala hazır 
değiliz. 10 katlı bir otoparkımız da olsa acil 
bir işimizin çıktığı anda ya sokağın ortasına 
ya da bir bankanın yanına aracı park edip 
gidebiliyoruz. Otopark kültürüne henüz ha-
zır değiliz ancak şehir merkezine katlı oto-
park ve katlı alışveriş merkezi yapılırsa bu 
durum trafik açısından biraz daha rahatla-
mış olur.   Çumra’da maaşını alan insan bu 
harcamasını Çumra’da tüketmeli. Ancak bu 
durum çoğu zaman böyle olmuyor. Burada 
maaşını kazanan bir insan alıyor parasını ve 
Konya’ya gidiyor orada parasını harcamak 
istiyor. Bir açıdan baktığımızda onlar da 
haklılar. Çünkü Çumra’da sosyal bir etkinlik 
yok. Normal yapılacak bir etkinlik dahi yok. 
Yaşam alanı olarak yetkililerin bu durumu 
iyileştirmesi gerekiyor.” 

UNUTAMAYACAĞIM BİR ANDI

Uzun süredir yaptığı meslek ile ilgili en ilginç 
anısını da anlatan başarılı iş insanı, konuşmasına 
şöyle devam etti: “Bizim için önemli olan öğren-
cileridir. Öğrencilerimizle birçok zaman duygu-
sal bağ koruyoruz. Ana sınıfından aldığımız bir 
öğrenciyi lise son sınıfa kadar taşımışlığımız var. 
Bu durum bizi oldukça gururlandırıyor ve sevindi-
riyor. Babam, Mahir Sert’in ilkokulda, ortaokulda 
ve lisede taşıdığı bir öğrencinin çocuğunu bizde  
şuan hala taşıyoruz. Güvenli olduğumuz için adam 
okul hayatından sonra evlenmiş ve çocuğunu 
da bizim servise vermiş. Bu durumdan oldukça 
keyif aldım ve hiçbir zaman unutamayacağım bir 
anımdı. Gurur verici bir şeydi. Kendisi söylemişti 
bu durumu. Hatta benim ana sınıfına giderken 
taşıdığım öğrencilerim şu anda liseye gidiyor ve 
beni gördüklerinde selam veriyorlar bazen ben 
tanıyamıyorum ama bunları gördükçe iyi bir yolda 
ilerlediğimiz aklıma geliyor.” 

İNSANLAR BİLİNÇLENDİ

Çumra halkının koronavirüs tedbirlerine 
uyduğunu söyleyen Sıtkı Sert, “Çumra halkı, 
koronavirüs tedbirlerine çoğu zaman uyuyor. Tabi 
her yerde olduğu gibi, bu duruma inanan ve inan-
mayanların yanı sıra kurallara uyan ve uymayanlar 
da var. Ancak Çumra Belediye Başkanının vefatı 
ardından Çumra halkı daha tedbirli davranmaya 
başladı. O olaydan sonra daha sıkı tedbirler oldu. 
Çumra sokakları o süreçte bomboş kaldı. İnsanlar 
Belediye Başkanımızın vefatını gördükten sonra 
daha da bilinçlendi.” dedi. 

BİZ GÖZÜMÜZ GİBİ BAKIYORUZ

Vatandaşların neden Sert Tur’u seçmeleri 
hakkında da konuşan Sert Tur Taşımacılık sahibi 
Sıtkı Sert, “Sert Tur’dan ziyade eğer çocuğunuzu 
okul servisine verecekseniz, kurumsal ve güvenir 
firmaları tercih etsinler. İletişim kurabilecekleri 
insanlara çocuklarını emanet etsinler. Güven-
dikleri, bildikleri insanlarla çalışsınlar. Sonuçta o 
çocuklar bize emanet ve biz onlara gözümüz gibi 
bakıyoruz. Birçok insanımız ucuz diye çocuklarını 
başka servislere veriyorlar. Bu durumda birçok 
firma öğrenci ile ilgilenmiyor. Ancak bizde bu 
durum tam tersi. Çocuğunu emanet ederken, 
bu durumun ucuzu olmaz. Para sorun olmamalı 
burada tercih meselesi kalite ve güvenirlik olmalı.” 
ifadelerini kullandı.  

151



152



153



Tarımıyla ön plana çıkan Çum-
ra, sanayisiyle de başarılı bir 
konumda. Sanayide bulunan ba-

şarılı ustalar ve üreticiler, Çumra’nın geli-
şimine büyük katkı sağlıyor. Bu ustalardan 
biri de Ercan Oto Elektrik Sahibi Ercan 
Ateş. Ufku açık ve idealist bir isim olarak 
dikkat çeken Ateş, küçük yaşlarda girdiği 
oto elektrik ve oto klima işinde kendini 
geliştirerek aranan bir usta haline geldi. 
Değişen ve gelişen teknolojilerin farkında 
olan Ateş, yurt dışı fuarlarını takip ederek, 
yeniliklere ayak uydurmaya çalışıyor. Bu 
çabasının avantajını iyi değerlendiren 
Ateş, alanında sayılı ustalar arasında gös-
teriliyor. Sektördeki çalışmaları hakkında 
bilgi veren Ateş, sektöre 1998 yılında çırak 
olarak başladığının bilgisini paylaştı. Oto 
elektrik ve oto klima üzerine başladığı 
sanayide 2005 yılında kendi işyerini açan 

Ateş, “Bu alanda kendimizi ciddi manada 
geliştirdik. Çumra’nın önemli ustalarından, 
esnaflarından olduğumu düşünüyorum. 
2005 yılında kendi işimi açtım. Bu yıllar-
dan beri de Çumra’mıza hizmet etmeye 
devam ediyoruz” dedi. 

KALİTELİ İŞLERE İMZA ATIYORLAR

Bölgede kullanılan modern tarım 
makineleri ve yeni nesil otomobiller ko-
nusunda uzman olan Ateş, “Otomasyon 
bulunan tarım makinelerine biz yürüye-
bilen fabrika diyoruz. Biz bu alanda çok 
iyiyiz. Ayrıca, modelli araçlarda yani yeni 
nesil araçlarda çok başarılıyız. Bilgisayarlı 
arıza tespit cihazlarımızla arızalara direkt 
müdahale edebiliyoruz. Oto klimada çok 
başarılıyız. Yaklaşık 12 kalem markada 
traktör gurubunda yetkili servisliğimiz 
var. Taksi gurubunda da oldukça uzmanız. 
Parçamız, ustalığımız, çalışan elemanları-
mız ve en önemlisi cihazlarımızla oldukça 
başarılıyız. Son teknoloji cihazlarımızla 
hizmet veriyoruz. 5 ayrı makinemiz var 
bu anlamda. Bu makinelerimiz alanın-
da oldukça modern ve kalitelidir” diye 
konuştu. 

KENDİM İŞİN BAŞINDAYIM

5 kişiye istihdam sağladığını belirten 
Ateş, “Aynı zamanda bölgemize çırak, 
kalfa ve usta da yetiştirmiş oluyoruz. Ye-
tiştirdiğim de 3 usta var, bundan da gurur 

duyuyorum. Onlar da kendi iş yerlerinde 
hizmet veriyorlar. Aramızda bilgi alışveri-
şi de yapıyoruz. Ayrıca kendim de işimin 
başındayım” ifadelerini kullandı. 

FUARLARI TAKİP EDİYOR

Çumra’da ciddi manada hizmet anla-
mında çok iyi ustalar olduğuna vurgu ya-
pan Ateş, “Önemli olan bu işi yapalım para 
ikinci planda gelir düşüncesiyle çalışan çok 

Küçük yaşlarda çırak olarak 
girdiği oto klima ve oto 
elektrik sektöründe kendini 
geliştirerek aranan bir usta 
haline gelen Ercan Oto 
Elektrik Sahibi Ercan Ateş, 
yurtdışı fuarlarını takip 
ederek, teknolojiye ayak 
uyduruyor 

UFKU AÇIK BIR USTA

ustalarımız var. Önemli olan da bu zaten. Es-
naflarımız arasında dayanışma da var” dedi. 
Çumra’da tarımın çok geliştiğini bu nedenle 
bölgede yeni nesil tarım araçlarının kulla-
nıldığını dile getiren Ateş, şöyle konuştu, 
“Çumra’nın tarımı iyi olduğu için, Çumra’mı-
zın ticari kapasitesi çok iyi. Çumra üreten 
bir ilçe. Çiftçilik anlamında ilk sıralarda yer 
alır. Bu anlamda yurtdışını takip ederek, son 
model araçlar getiren birçok çiftçimiz var. 
Dolayısı ile biz bu yeni teknolojileri de takip 
etmek zorundayız. Bu anlamda, her yıl yurt-
dışında düzenlenen önemli fuarlara katılım 
sağlarım. Almanya’daki Hannover Fuarı’na 
katılırım, Hollanda’da küçük çaplı bir tarım 
fuarı oldu ona da katıldım. Rusya’da da bir 
fuar var ona da katıldım. Ayrıca 8 yıldır Kon-
ya Tarım Fuarı’na da stant açarak katılırım. 
Bölgemizin potansiyeli tarımda çok yüksek. 
Bu anlamda herhangi yeni bir makine genel-
de bölgemize gelir ve denenir. Bu araçta bir 
arıza olduğunda makineyle ilgili yabancılık 
çekmemek için, yurt dışı fuarlarına katılı-
yoruz. Çünkü orada bu makineleri görünce, 
makineyle ilgili bilgi sahibi oluyoruz. Böyle-
ce bir özgüven kazanmış oluyoruz. “En iyisi 
bu değil daha iyisini yapana kadar çalışaca-
ğız” diye bir söz var. Yurtdışını gördüğümüz 
için daha çok gerideyiz diyebilirim. Tarım-
dan örnek verecek olursak, Türkiye daha 
Avrupa’ya göre 20-25 yıl geride.”

GENÇLERİMİZİ KORUMALIYIZ

Çumra’nın sorunlarına da değinen Ateş, 
özellikle gelecek nesiller konusunda dikkat 
çekti. Ateş, “Çumra’nın eğitim anlamında 
bir sorunu var. İnsanlar analiz yaptırmadan 
tarım yapıyor. Traktör, ekipman gibi alımlar 
yaparken fuzuli masraflar yapılıyor. Tabi 
bunlar yapılırken işin özünde samimiyet ve 
çalışma azmi var. Ama eğitim konusunda 
bir sorun var Çumra’da. Ben aynı zamanda 
Milliyetçi Hareket Partisi Çumra Belediye 
Meclis Üyesiyim. Belediye Meclisi’ndeki ilk 
toplantıda da ifade ettim; Çumra bölgesinde 
uyuşturucu konusunda çok ciddi bir soru-
numuz var. Sokaklarda geceleri görüyoruz. 
Gençlerimizde satış yapanlar, kullananlar 
var. Bu sorunla ilgili Belediye Meclisi’nde-

ki görüşlerimizin ardından rahmetli 
Halit Oflaz Başkanımızın önderliğinde 
önemli girişimler oldu. Gerek emniyet 
teşkilatımız, gerek jandarmamız bu 
konuda çalışmalar yapmaya başladılar. 
Bu çalışmaları olumlu karşılıyorum ve 
uyuşturucuyla mücadele konusundaki 
çalışmaların devam etmesini istiyo-
rum. Çünkü gençler bizim geleceğimiz. 
Gençlerimizi korumamız gerekiyor. 
Ayrıca buradan ailelere de seslenmek 
istiyorum; herkes okuyacak diye bir şey 
yok. Herkes doktor, öğretmen olacak 
diye bir şey yok. Sanayi de bir okul. Bu 
memleketin sanayiciye de, ustaya da 
ihtiyacı var. Bu yüzden sanayinin de 
tercih edilmesi gerekiyor. Sanayinin de 
bir Tıp Fakültesi gibi görülmesi gere-
kiyor. Çünkü burası da bir eğitim alanı 
diye düşünüyorum” değerlendirmesin-
de bulundu. 

154



Tarımıyla ön plana çıkan Çum-
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şimine büyük katkı sağlıyor. Bu ustalardan 
biri de Ercan Oto Elektrik Sahibi Ercan 
Ateş. Ufku açık ve idealist bir isim olarak 
dikkat çeken Ateş, küçük yaşlarda girdiği 
oto elektrik ve oto klima işinde kendini 
geliştirerek aranan bir usta haline geldi. 
Değişen ve gelişen teknolojilerin farkında 
olan Ateş, yurt dışı fuarlarını takip ederek, 
yeniliklere ayak uydurmaya çalışıyor. Bu 
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Ateş, “Bu alanda kendimizi ciddi manada 
geliştirdik. Çumra’nın önemli ustalarından, 
esnaflarından olduğumu düşünüyorum. 
2005 yılında kendi işimi açtım. Bu yıllar-
dan beri de Çumra’mıza hizmet etmeye 
devam ediyoruz” dedi. 

KALİTELİ İŞLERE İMZA ATIYORLAR

Bölgede kullanılan modern tarım 
makineleri ve yeni nesil otomobiller ko-
nusunda uzman olan Ateş, “Otomasyon 
bulunan tarım makinelerine biz yürüye-
bilen fabrika diyoruz. Biz bu alanda çok 
iyiyiz. Ayrıca, modelli araçlarda yani yeni 
nesil araçlarda çok başarılıyız. Bilgisayarlı 
arıza tespit cihazlarımızla arızalara direkt 
müdahale edebiliyoruz. Oto klimada çok 
başarılıyız. Yaklaşık 12 kalem markada 
traktör gurubunda yetkili servisliğimiz 
var. Taksi gurubunda da oldukça uzmanız. 
Parçamız, ustalığımız, çalışan elemanları-
mız ve en önemlisi cihazlarımızla oldukça 
başarılıyız. Son teknoloji cihazlarımızla 
hizmet veriyoruz. 5 ayrı makinemiz var 
bu anlamda. Bu makinelerimiz alanın-
da oldukça modern ve kalitelidir” diye 
konuştu. 

KENDİM İŞİN BAŞINDAYIM

5 kişiye istihdam sağladığını belirten 
Ateş, “Aynı zamanda bölgemize çırak, 
kalfa ve usta da yetiştirmiş oluyoruz. Ye-
tiştirdiğim de 3 usta var, bundan da gurur 

duyuyorum. Onlar da kendi iş yerlerinde 
hizmet veriyorlar. Aramızda bilgi alışveri-
şi de yapıyoruz. Ayrıca kendim de işimin 
başındayım” ifadelerini kullandı. 

FUARLARI TAKİP EDİYOR

Çumra’da ciddi manada hizmet anla-
mında çok iyi ustalar olduğuna vurgu ya-
pan Ateş, “Önemli olan bu işi yapalım para 
ikinci planda gelir düşüncesiyle çalışan çok 

Küçük yaşlarda çırak olarak 
girdiği oto klima ve oto 
elektrik sektöründe kendini 
geliştirerek aranan bir usta 
haline gelen Ercan Oto 
Elektrik Sahibi Ercan Ateş, 
yurtdışı fuarlarını takip 
ederek, teknolojiye ayak 
uyduruyor 

UFKU AÇIK BIR USTA

ustalarımız var. Önemli olan da bu zaten. Es-
naflarımız arasında dayanışma da var” dedi. 
Çumra’da tarımın çok geliştiğini bu nedenle 
bölgede yeni nesil tarım araçlarının kulla-
nıldığını dile getiren Ateş, şöyle konuştu, 
“Çumra’nın tarımı iyi olduğu için, Çumra’mı-
zın ticari kapasitesi çok iyi. Çumra üreten 
bir ilçe. Çiftçilik anlamında ilk sıralarda yer 
alır. Bu anlamda yurtdışını takip ederek, son 
model araçlar getiren birçok çiftçimiz var. 
Dolayısı ile biz bu yeni teknolojileri de takip 
etmek zorundayız. Bu anlamda, her yıl yurt-
dışında düzenlenen önemli fuarlara katılım 
sağlarım. Almanya’daki Hannover Fuarı’na 
katılırım, Hollanda’da küçük çaplı bir tarım 
fuarı oldu ona da katıldım. Rusya’da da bir 
fuar var ona da katıldım. Ayrıca 8 yıldır Kon-
ya Tarım Fuarı’na da stant açarak katılırım. 
Bölgemizin potansiyeli tarımda çok yüksek. 
Bu anlamda herhangi yeni bir makine genel-
de bölgemize gelir ve denenir. Bu araçta bir 
arıza olduğunda makineyle ilgili yabancılık 
çekmemek için, yurt dışı fuarlarına katılı-
yoruz. Çünkü orada bu makineleri görünce, 
makineyle ilgili bilgi sahibi oluyoruz. Böyle-
ce bir özgüven kazanmış oluyoruz. “En iyisi 
bu değil daha iyisini yapana kadar çalışaca-
ğız” diye bir söz var. Yurtdışını gördüğümüz 
için daha çok gerideyiz diyebilirim. Tarım-
dan örnek verecek olursak, Türkiye daha 
Avrupa’ya göre 20-25 yıl geride.”

GENÇLERİMİZİ KORUMALIYIZ

Çumra’nın sorunlarına da değinen Ateş, 
özellikle gelecek nesiller konusunda dikkat 
çekti. Ateş, “Çumra’nın eğitim anlamında 
bir sorunu var. İnsanlar analiz yaptırmadan 
tarım yapıyor. Traktör, ekipman gibi alımlar 
yaparken fuzuli masraflar yapılıyor. Tabi 
bunlar yapılırken işin özünde samimiyet ve 
çalışma azmi var. Ama eğitim konusunda 
bir sorun var Çumra’da. Ben aynı zamanda 
Milliyetçi Hareket Partisi Çumra Belediye 
Meclis Üyesiyim. Belediye Meclisi’ndeki ilk 
toplantıda da ifade ettim; Çumra bölgesinde 
uyuşturucu konusunda çok ciddi bir soru-
numuz var. Sokaklarda geceleri görüyoruz. 
Gençlerimizde satış yapanlar, kullananlar 
var. Bu sorunla ilgili Belediye Meclisi’nde-

ki görüşlerimizin ardından rahmetli 
Halit Oflaz Başkanımızın önderliğinde 
önemli girişimler oldu. Gerek emniyet 
teşkilatımız, gerek jandarmamız bu 
konuda çalışmalar yapmaya başladılar. 
Bu çalışmaları olumlu karşılıyorum ve 
uyuşturucuyla mücadele konusundaki 
çalışmaların devam etmesini istiyo-
rum. Çünkü gençler bizim geleceğimiz. 
Gençlerimizi korumamız gerekiyor. 
Ayrıca buradan ailelere de seslenmek 
istiyorum; herkes okuyacak diye bir şey 
yok. Herkes doktor, öğretmen olacak 
diye bir şey yok. Sanayi de bir okul. Bu 
memleketin sanayiciye de, ustaya da 
ihtiyacı var. Bu yüzden sanayinin de 
tercih edilmesi gerekiyor. Sanayinin de 
bir Tıp Fakültesi gibi görülmesi gere-
kiyor. Çünkü burası da bir eğitim alanı 
diye düşünüyorum” değerlendirmesin-
de bulundu. 
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Çumra’nın genç esnaflarından biri olan Osman Sönmez, 
genç yaşına rağmen girişimci kişiliğiyle dikkatleri üzerine 
çekiyor. 29 yaşında olan Osman Sönmez, Çumra’da birçok 
yer işletirken, açtığı son restoran ile de Çumra’da olmayan 

bir işe imza attı. Sönmez, “Çumra’da yapılmayan işleri 
yapmayı seviyorum. Ticaret yapmaktan keyif alıyorum 

ve işlerimizin en iyisini ve en kalitelisini yapmaktan gurur 
duyuyoruz.” dedi

‘EN IYISINI VE 
EN KALITELISINI 

YAPIYORUZ’
Çumra tarım olanakları bakımından 

Türkiye’de öncü bir yer özelliği 
taşırken, diğer iş olanakları tarafın-

dan da yeni gelişmelere imza atıyor. Ticaretle 
uğraşmak isteyenler için kaçınılmaz 

bir fırsat olan Çumra’da il dışından gelen 
birçok insan da yer alıyor. Bu isimlerden biri 
olan 29 yaşındaki Osman Sönmez, başarılı 
işleriyle de kısa sürede adından bahsettirdi. 
Tütüncülük ve yemek sektöründe hızla büyü-
yen Sönmez, ilerleyen yıllarda isminden sıkça 
bahsettirebilir.

GİRİŞİMCİ BİR KİŞİLİĞE SAHİBİM

Kendisini tanıtarak konuşmasına başlayan 
Osman Sönmez, yaptığı işler hakkında da bil-
gi verdi. Osman Sönmez konuyla ilgili şunları 
söyledi: “1992 yılında Karaman’da doğdum. 
Ortaokul mezunuyum ve 2016 yılında ticaret 
işimden dolayı Çumra’ya geldim. Okuma 
gibi bir istediğim olmadı. Ticaretle uğraşmak 
istedim. 15 yaşında internet kafe işletmeye 
başladım. Daha önce de Karaman’da res-
toran işletiyorduk. Oradan deneyimim var. 
Sigara zamlarından sonra tütüncülük işine 
girdim. O işlerden sonra Çumra’da bu alanda 
bir eksiklik olduğunu anladım ve şu anda da 
yemek sektöründe işler yapıyorum. Girişimci 
bir kişiliğe sahibim. Ticareti seviyorum ve bir 
işi başardığımda bununla gurur duyuyorum, 
hoşuma gidiyor. Kurumumuzun değerlerini 
ve olanaklarını göz önünde bulundurarak 
hareket ediyorum. Her insan farklı şeylerden 
keyif alıyor. Benimde keyifle yaptığım işler-
den birisi ticaret yapmak.”

GELİR KAYNAĞIMIZ AZALDI

Pandemi sürecindeki yaşadıkları zorluk-
ları anlatan başarılı iş insanı Osman Sönmez, 
“Restoranların kapalı olmasıyla zararımız 
elbette ki oldu. Ancak bu zararı diğer işleri-
mizden yaptığımız sirkülasyonla kapatmaya 
çalıştık. Bu noktada ne kadar kar sağladık 
diye bakarsak da bir karımız olmadı sadece 
çarkı döndürmeye devam ettik. Pandemi 
sürecinde belli bir gelir kaynağımız vardı. O 

kesildi, o yüzden bu kesilme de planlarımızı 
bozdu.” dedi. 

 
ÇUMRA’DA OLMAYAN 

BİR MEKAN AÇTIK

Yeni bir mekan açan ve bu mekan hak-
kında bilgiler veren Osman Sönmez, “Taş 
Mekan adlı yeni bir yer açtık. Şu ana kadar 
ilgi beklediğimiz seviyede. Yeni bir yer açtık, 
Çumra’da olmayan bir yer açtık. Bu iş yerimiz 
ilerde ne durumda olur, onu kestirmemiz zor 
ama şu ana kadar mekanımızı açmadan önce 
yaptığımız planlamalar, beklentileri karşıla-
dı. İlerleyen süreçte mekanımızı daha iyi bir 
duruma getirmeye çalışacağız.” İfadelerini 
kullandı. 

CANIM TANTUNİ ÇEKTİ 
VE TANTUNİCİ AÇTIM

Çumra’nın eksiklerini kapatmaya yönelik 
çalışmalar yapan Osman Sönmez, “Kara-
man’da doğup, büyüyüp sonrasında Çum-
ra’da ticarete atılmam tamamen bir tesadüf 
oldu. Ondan öncesinde bir kez Çumra’ya 
gelmiştim. Sonrasında Çumra’dan ayrılma 
kararı aldık ve başka bir yerde iş yapmak 
istedik. Çumra’yı bize bir arkadaşımız önerdi. 
Dolayısıyla Çumra’ya geldik ve burada iş 
kurduk. Bir ara canım tantuni çekti arkadaş-
lara sordum ‘Tantuni yapan bir yer var mı 
diye’ yok dediler, sonrasında bende tantu-
nici açtım. İşletmeciliğini yaptım. Çumra’ya 
geldikten 1 ay sonra bu kararı almıştım. 
İlçenin eksikliklerini kapatacak işleri yapıyo-
rum. Olmayan mekanları açıyorum. Bir işin 
en iyisini ve kalitelisini yapmaya çalışıyoruz. 
Çumra’da bir eleman sıkıntısı var. Buradaki 
kişiyi çalıştıramıyoruz. Karaman’dan arkada-
şımı aradım ‘gel burada kendi dükkanımızı 
işletelim’ dedim. Çünkü, bu işler ekip işi 
ile ilerliyor. İş dağılımı yapıyoruz ve herkes 
eşit bir şekilde yoruluyor. Bu durum böyle 
olmazsa da başarılı olmanız mümkün değil.” 
şeklinde konuştu. 

KİRALAR ÇOK YÜKSEK
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Çumra’daki sorunlara dikkat çeken, iş insanı 
Osman Sönmez, “Çumra’da genel olarak bir oto-
park sorunu var. Bunun yanı sıra kira ücretleri ol-
dukça pahalı. İmardan kaynaklı olduğunu düşünü-
yoruz. 7-8 yere kira ücreti ödüyorum. Bu durumun 
iyileştirilmesi gerekiyor.” dedi. 

ÇUMRA KRİZLERDEN ETKİLENMİYOR

Çumra ekonomisi hakkında da konuşan başarılı 
iş insanı Osman Sönmez, konuşmasına şöyle de-
vam etti: “Çumra çiftçilik konusunda o kadar önde 
ki oluşan krizler esnafları da çok az etkileniyor. Çe-
şitli şehirlerde iş için bulundum, arkadaşlar edin-
dim. Bizle aynı işi yapan arkadaşlarımla görüşüyo-
rum bir de Çumra’ya ve bize bakıyorum burada yer 
alan insanların daha az etkilendiğini görüyorum. 
Bu durumu şununla açıklayabilirim; Çumra’da es-
naflık yapan birçok insan çiftçilikle de uğraşıyor bu 
durumda adam bir yerden kar etmezse bile o çarkı 
rahatlıkla döndürebiliyor. Sürekli üretim olduğun-
dan dolayı, Çumra krizlerden çok etkilenmiyor. 
Sürekli sıcak bir para giriş-çıkışı oluyor. Çumra’nın 
bu denli bir ilçe olduğunu bilmiyordum.” 

GÜVEN DUYGUSUYLA YOLA ÇIKIYORUZ

Neden kendilerini seçmeleri konusunda da açık-
lamalarda bulunan Osman Sönmez, “Biz en yenisi-
ni, en kalitelisini ve en iyisini yapmaya çalışıyoruz. 
İlk olayımız güven, biz bu duyguyla yola çıkıyoruz. 
Hayatımın en önemli olayı insanlara güvenerek 
yaklaşmam. Güvenerek yaklaştığımda çoğu zaman 
hayal kırıklığına uğrasam da bu duruma alıştım. 
Tecrübelendim. Hayatta birçok bilmediğimiz şeyler 
var sürekli öğrenerek hayatımıza renk katarak iler-
lemeye çalışıyoruz.” ifadelerini kullandı.
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Yaklaşık 10 yıl önce girdiği 
yalıtım sektöründe önemli 
başarılara imza atan Mevsim 

Yalıtım Sahibi Zekeriya Demir, ilçede 
bu işi yapan ilk olma özelliği taşıyor. Isı 
yalıtımı, su yatırımı, mantolama işinin 
yanında inşaat malzemesi satışı da 
yapan Demir, her geçen gün büyüyen 
hedefler doğrultusunda yürümeyi sür-
dürüyor. Konuyla ilgili açıklamalarda 
bulunan Demir, “İnşaat sektörü sürekli 
olan bir sektör. Nüfus arttıkça inşaat 
devam edecek. Çumra’da da inşaat iyi 
durumda. Onun da dışında ana işimiz 
olan yalıtım konusunda iyi durumdayız. 
Biz bu sektöre ilk girdiğimiz dönem-
lerde Çumra’da yalıtımlı konutların 
oranı yüzde 20’lerde falandı. Şuanda 
ise yüzde 50’lerde. Dolayısı ile yalıtım 
konusunda yapılacak daha çok iş var. 
Buna yeni yapılacak inşaatları da ekler-
sek, yalıtım sektörü şuanda iyi durum-
da. Bunun yanında inşaat malzemesi 
de satıyoruz. İnşaat malzemeleri 
günlük olarak belli bir miktar-
da satılıyor. Dolayısı ile 

sürekli bir devinim içindeyiz” dedi. 

YALITIM ÇOK ÖNEMLİ

Binalardaki yalıtımın önemine de-
ğinen Demir, “Binalar için yalıtım çok 
önemli. Yalıtım sayesinde ısınma ve so-
ğumada binalara yüzde 40-50 katkılar 
sağlıyor. Bunun yanında yalıtımı olan 
bina kaliteli bir yaşam sunuyor. Oda 
sıcaklığı kolay kolay kaybolmaz. Isı kayı 
olmadığı için yaşam standardı yüksel-
miş oluyor” diye konuştu.  

ÇUMRA BÖLGESİNE HİZMET 
VERİYOR

Hizmet ağı hakkında da bilgiler 
aktaran Demir, şu bilgileri paylaştı, 
“Biz Çumra ölçeğinde bir firmayız. 
Çumra merkez, kasaba ve köylerine 
hizmet veriyoruz. Bu anlamda öyle 

büyük işler yapma peşinde değiliz. 
Eşimizin, dostumuzun hizmetin-

deyiz. Ticaretimizi bu şekilde 
sürdürüyoruz.”

Yaklaşık 10 yıl önce girdiği yalıtım sektöründe ilçede bir ilke imza atan Mevsim Yalıtım Sahibi 
Zekeriya Demir, kaliteden taviz vermeden başarıya koşuyor 

YALITIMDA ÇUMRA’DA 
ILKE IMZA ATTI

İLÇEMİZ DAHA GÜZEL OLACAK 

Demir, Çumra hakkında da değerlendir-
melerde bulundu. Çumra’nın önceki yıllarda 
kapalı bir kutu olduğunu ancak son yıllarda 
büyük gelişim sağladığını dile getiren Demir, 
şunları kaydetti, “Çumra ana yol üzerinde 
olmayan bir bölge. Onun dezavantajlarını 
yaşayan bir ilçeydi. Bu anlamda kısmi bir geri 
kalmışlık yaşadı. Ancak tarımın gelişmesiyle, 
Çumra da gelişti. Malum Çumra’nın top-
rakları tarıma çok elverişli. Çiftçi de kendini 
geliştirdi. Dolayısı ile tarım burada oldukça 
gelişti. Tabi bu da ilçenin gelişimine büyük 
bir katkı sağladı. Tarımın değerlenmesiyle, 
ilçe gelişti. Çumra Şeker fabrikasının kurul-
ması da farklı bir çıta atlattı ilçeye. AK Parti 
döneminde Mavi Tünel Projesi’nin de üstüne 
düşülmesiyle, ilçe bir kademe daha yükseldi. 
Çumra’nın geleceği güzel görünüyor. İnşal-
lah ilçemiz daha güzel olacak.”

SORUNLAR KONUSUNDA AŞAMA 
KAYDEDİLDİ

Çumra’nın belli başlı sorunlarının ol-
duğunu ancak bu sorunların çözülmesi için 
çalışmaların devam ettiğini belirten Demir, 

“İnsanların ihtiyaçları bitmez. O yüzden 
eksikler her zaman vardır. Sosyal konularda 
biraz daha mesafe almamız gerekiyor. Be-
lediyemiz de bu konuda çalışmalar yapıyor. 
İnsanların ailecek çıkıp gezebileceği alanların 
geliştirilmesi gerekiyor. Böylece buradaki 
memurlarımız da ilçemizde kalmaya başla-
yacak. Bu konuda belli bir aşama kaydedildi 
ama bundan sonra daha iyi olacak diye 
düşünüyorum. İmar konusunda da bir sorun 
vardı o sorunu da çözmeye başladık. İnşallah 
daha iyi olacak diye düşünüyorum” açıklama-
sı yaptı. 

BİRLİK BERABERLİK VAR

Çumra’nın kozmopolit bir yapısı olduğu-
nu ancak buna karşın ilçede birlik ve bera-
berliğe engel olmadığını vurgulayan Demir, 
şu sözlere yer verdi, “Çumra kozmopolit 
bir yer. Farklı bir yapımız var. Türkmenler 
var, göçmenler var, dağlı dediğimiz kesim 
var, yörük dediğimiz bir kesim var. Fakat bu 
kesimler birbirlerine kız alıp verdiler. Daha 
önceleri bir ayrım vardı ama şuanda toplum-
sal olarak da bir birliktelik sağlandı. Şuan 
için Çumralı halkımız birlik ve beraberlik 
içerisinde yaşamaya devam ediyor.”
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Yaklaşık 10 yıl önce girdiği 
yalıtım sektöründe önemli 
başarılara imza atan Mevsim 

Yalıtım Sahibi Zekeriya Demir, ilçede 
bu işi yapan ilk olma özelliği taşıyor. Isı 
yalıtımı, su yatırımı, mantolama işinin 
yanında inşaat malzemesi satışı da 
yapan Demir, her geçen gün büyüyen 
hedefler doğrultusunda yürümeyi sür-
dürüyor. Konuyla ilgili açıklamalarda 
bulunan Demir, “İnşaat sektörü sürekli 
olan bir sektör. Nüfus arttıkça inşaat 
devam edecek. Çumra’da da inşaat iyi 
durumda. Onun da dışında ana işimiz 
olan yalıtım konusunda iyi durumdayız. 
Biz bu sektöre ilk girdiğimiz dönem-
lerde Çumra’da yalıtımlı konutların 
oranı yüzde 20’lerde falandı. Şuanda 
ise yüzde 50’lerde. Dolayısı ile yalıtım 
konusunda yapılacak daha çok iş var. 
Buna yeni yapılacak inşaatları da ekler-
sek, yalıtım sektörü şuanda iyi durum-
da. Bunun yanında inşaat malzemesi 
de satıyoruz. İnşaat malzemeleri 
günlük olarak belli bir miktar-
da satılıyor. Dolayısı ile 

sürekli bir devinim içindeyiz” dedi. 

YALITIM ÇOK ÖNEMLİ

Binalardaki yalıtımın önemine de-
ğinen Demir, “Binalar için yalıtım çok 
önemli. Yalıtım sayesinde ısınma ve so-
ğumada binalara yüzde 40-50 katkılar 
sağlıyor. Bunun yanında yalıtımı olan 
bina kaliteli bir yaşam sunuyor. Oda 
sıcaklığı kolay kolay kaybolmaz. Isı kayı 
olmadığı için yaşam standardı yüksel-
miş oluyor” diye konuştu.  

ÇUMRA BÖLGESİNE HİZMET 
VERİYOR

Hizmet ağı hakkında da bilgiler 
aktaran Demir, şu bilgileri paylaştı, 
“Biz Çumra ölçeğinde bir firmayız. 
Çumra merkez, kasaba ve köylerine 
hizmet veriyoruz. Bu anlamda öyle 

büyük işler yapma peşinde değiliz. 
Eşimizin, dostumuzun hizmetin-

deyiz. Ticaretimizi bu şekilde 
sürdürüyoruz.”

Yaklaşık 10 yıl önce girdiği yalıtım sektöründe ilçede bir ilke imza atan Mevsim Yalıtım Sahibi 
Zekeriya Demir, kaliteden taviz vermeden başarıya koşuyor 

YALITIMDA ÇUMRA’DA 
ILKE IMZA ATTI

İLÇEMİZ DAHA GÜZEL OLACAK 

Demir, Çumra hakkında da değerlendir-
melerde bulundu. Çumra’nın önceki yıllarda 
kapalı bir kutu olduğunu ancak son yıllarda 
büyük gelişim sağladığını dile getiren Demir, 
şunları kaydetti, “Çumra ana yol üzerinde 
olmayan bir bölge. Onun dezavantajlarını 
yaşayan bir ilçeydi. Bu anlamda kısmi bir geri 
kalmışlık yaşadı. Ancak tarımın gelişmesiyle, 
Çumra da gelişti. Malum Çumra’nın top-
rakları tarıma çok elverişli. Çiftçi de kendini 
geliştirdi. Dolayısı ile tarım burada oldukça 
gelişti. Tabi bu da ilçenin gelişimine büyük 
bir katkı sağladı. Tarımın değerlenmesiyle, 
ilçe gelişti. Çumra Şeker fabrikasının kurul-
ması da farklı bir çıta atlattı ilçeye. AK Parti 
döneminde Mavi Tünel Projesi’nin de üstüne 
düşülmesiyle, ilçe bir kademe daha yükseldi. 
Çumra’nın geleceği güzel görünüyor. İnşal-
lah ilçemiz daha güzel olacak.”

SORUNLAR KONUSUNDA AŞAMA 
KAYDEDİLDİ

Çumra’nın belli başlı sorunlarının ol-
duğunu ancak bu sorunların çözülmesi için 
çalışmaların devam ettiğini belirten Demir, 

“İnsanların ihtiyaçları bitmez. O yüzden 
eksikler her zaman vardır. Sosyal konularda 
biraz daha mesafe almamız gerekiyor. Be-
lediyemiz de bu konuda çalışmalar yapıyor. 
İnsanların ailecek çıkıp gezebileceği alanların 
geliştirilmesi gerekiyor. Böylece buradaki 
memurlarımız da ilçemizde kalmaya başla-
yacak. Bu konuda belli bir aşama kaydedildi 
ama bundan sonra daha iyi olacak diye 
düşünüyorum. İmar konusunda da bir sorun 
vardı o sorunu da çözmeye başladık. İnşallah 
daha iyi olacak diye düşünüyorum” açıklama-
sı yaptı. 

BİRLİK BERABERLİK VAR

Çumra’nın kozmopolit bir yapısı olduğu-
nu ancak buna karşın ilçede birlik ve bera-
berliğe engel olmadığını vurgulayan Demir, 
şu sözlere yer verdi, “Çumra kozmopolit 
bir yer. Farklı bir yapımız var. Türkmenler 
var, göçmenler var, dağlı dediğimiz kesim 
var, yörük dediğimiz bir kesim var. Fakat bu 
kesimler birbirlerine kız alıp verdiler. Daha 
önceleri bir ayrım vardı ama şuanda toplum-
sal olarak da bir birliktelik sağlandı. Şuan 
için Çumralı halkımız birlik ve beraberlik 
içerisinde yaşamaya devam ediyor.”
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Tarım ilçesi olan Çumra’da tarıma 
dayalı ticaret de yoğunluk gösteri-
yor. Bu anlamda tarımsal üretimin 

yanında tarıma dayalı tüm sektörlerde de Çumra 
önemli bir ilçe konumunda. Daha 1 yıllık bir 
işletme olmasına karşın Marka Tarım da tarım 
sektöründe ilçedeki yıldızı parlayan firmalar 
arasında yer alıyor. Çiftçinin daha kaliteli ve 
verimli ürün alması adına önemli çalışmalar 
yürüten Marka Tarım Sahibi Ali Rıza Kızılöz, 
Çumra tarımını daha da ileri taşıma noktasın-
da belirlediği hedeflere yürüyor. Aynı 
zamanda Yüksek Ziraat Mühendisi de olan 
Kızılöz, bu anlamda çiftçinin daha bilimsel 
tarım uygulamaları ortaya koymalarına 
katkı sağlıyor.

BİLİMSEL TARIMA TEŞVİK 

Marka Tarım’ın çalışmaları ve Çum-
ra’daki tarımsal faaliyetleri değerlendiren 
Ali Rıza Kızılöz, zirai ilaç, tohum, gübre 
hizmeti verdiklerinin bilgisini verdi. Yeni 
bir firma olmalarına karşın ilçede önemli 
bir yere geldiklerini dile getiren Kızılöz, 
şunları söyledi, “Ulusal alanda marka 
olan bir firmanın organomineral taban 
gübresinde bayiliğini yapıyoruz. Marka-
nın satışları tamamen bizim üzerimizden 
gidiyor. Sektör bu yıl iyiydi. Çiftçileri-
miz ürünlerdeki fiyat politikalarından 
memnun kaldı. Hava şartları ve sinek gibi 
olaylar nedeniyle verim kayıp yaşadı. An-
cak devletin verdiği fiyatlarla telafi edildi 

bu zararlar. O anlamda sektör iyi. Türkiye’de de 
dünyada da gıda ve tarım en önemli alan. Biz de 
çiftçilerimize hem teknik olarak hem de farklı 
alanlarda destek veriyoruz. Çiftçilerimiz son dö-
nemlerde bilinçlenmeye başladı. Topraklarımız-
da mineral kayıpları var. Bu nedenle çiftçilerimiz 
kimyasallardan uzak durmaya başladı. Onun için 
topraklarımız da daha verimli hale gelmeye baş-
ladı. Bizler de çiftçilerimizi geleneksel anlayıştan 
ziyade, yenilikçi ve bilimsel olarak yönlendirme-
ye çalışıyoruz.”

ÇİFTÇİ DAHA İYİ DESTEKLENMELİ

Gıdanın insanlık için hayati öneme sahip 
olduğuna dikkat çeken Kızılöz, bunun için tarım 
sektörünün önemli olduğuna vurgu yaptı. Bu 
nedenle sektörün daha fazla desteklenmesi 
gerektiğini dile getiren Kızılöz, “Gıda insanlığın 
ihtiyacı. Dünyada en önemli nokta şuanda gıda. 
İnsanlar otomotiv sektöründen veya farklı bir 
sektörden vazgeçebilir ama gıdadan asla vazge-
çilemez. Gıda sektörü de bir zincir gibi. Herkes 

birbirine bağlı. Bugün biz tüketici olarak 
bir domates, fasulye tüketiyorsak, çiftçiye 
muhtacız. Bundan dolayı çiftçi ne kadar 
mahsul alırsa, ne kadar ürün üretirse bu 
bize de olumlu şekilde yansıyor. Dolayısı 
ile çiftçi daha iyi desteklenmeli. Çiftçinin 
desteklenmesiyle tarıma bağlı tüm sektör-
ler daha iyi yerlere gelir” dedi. 

‘ÇİFTÇİYİ YÖNLENDİRİYORUZ’

Marka Tarım olarak çiftçinin daha bi-
limsel faaliyet göstermeleri adına çalışma-
lar yürüttüklerini dile getiren Kızılöz, “Biz 
toprak analizi yapıyoruz. Çumra yeri iti-
bariyle topraktaki organik madde miktarı 
düşük. Onun için topraktaki organik mad-
de miktarını artırmaya çalışıyoruz. Yurt 
dışında meşale topraktaki organik madde 
miktarı çok yüksek. Bunun nedeni de 
kimyasal kullanımı az ve organomineral 
konusunda devletler çiftçiyi destekliyor. 
Böylece oralarda hem daha verimli hem 

‘ÇUMRA ÇIFTÇISI BILINÇLI’ 

Çumra’da bilimsel tarıma destek verdiklerini belirten Marka Tarım Sahibi Ali Rıza Kızılöz, 
tarım konusunda Çumra çiftçisinin bilinçli olduğuna dikkat çekti 

de daha kaliteli ürünler alınıyor. Biz de burada 
aynı uygulamayı yapmaya çalışıyoruz. Toprakları 
analiz ederek organik madde miktarlarını ölçü-
yoruz. Ona istinaden organominarel konusunda 
çiftçiyi yönlendiriyoruz” diye konuştu. 

GÜBRE SEKTÖRÜ DÖVİZE ENDEKSLİ

Gübre sektörünün daha çok yurtdışına bağlı 
olduğunu bu nedenle dövizin artmasıyla fiyatla-
rın da arttığını söyleyen Kızılöz, “Kimyasal güb-
reyi biz yurtdışından alıyoruz. Dolayısı ile dövize 
endeksli. Döviz arttıkça gübre fiyatları da fırlıyor. 
Bizim devlet olarak gübre konusunu çözmemiz 
gerekiyor. Devlet destekli büyük firmalar var 
ama satışlar dövize endeksli olduğu için fiyatlar 
konusunda sıkıntılar yaşanıyor. Gübreyi üretiyo-
ruz ama hammadde de yurt dışından geliyor. Bu 
anlamda çok da değişen bir şey olmuyor” diye 
konuştu. 

ÇUMRA ÇİFTÇİSİ BİLİNÇLİ

Çumra bölgesindeki çiftçilerin önemli bir de-
neyime sahip olduklarını ve bu anlamda bilinçli 
bir tarım politikası yürütüldüğünü vurgulayan 
Kızılöz, şunları kaydetti, “Çumra çiftçisi Konya 
bölgesinde büyük öneme sahip. Çumra toprak-
larında çok önemli ürünler yetişiyor. Çiftçileri-
miz de çok bilgili. Yıllardır çiftçilik olduğu için 

çiftçilerimiz iyi konumda.” Çumra’da herkesin 
birbirini tanımasından dolayı esnafların birbirini 
desteklediğini ancak bazı noktalarda biraraya 
gelemediklerinden yakınan Kızılöz, “Çumra’da 
herkes birbirini tanıyor ve birbirine destek 
veriyor. Esnaflık, ticaret çok ayrı bir şey. Burada 
biz vadeli satışlar da yapıyoruz. Ama belli nok-
talarda tarım sektörü olarak birleşsek çiftçimize 
farklı önlemler alabiliriz. Biz bu ortak paydada 
buluşamıyoruz” ifadelerini kullandı. 

SU SORUNU ÇÖZÜLMELİ

Çumra’nın sorunlarına da değinen Kızılöz, 
özellikle su sorununun altını çizdi. “Çumra’nın 
özellikle su sorunu var” diyen Kızılöz, şu değer-
lendirmelerde bulundu, “Su fiyatları çiftçiyi çok 
zorluyor. Çiftçimiz para kazanıyor ama kazan-
dığının büyük bölümü su maliyetine gidiyor. 
Su fiyatlarının pahalı olması çiftçiyi derinden 
etkiliyor. Sulama açısından devlet bir önlem 
alsa, çiftçi açısından çok verimli olur diye düşü-
nüyorum. Bir de ürün ekimlerinde su tüketimine 
dikkat edilmeli. Mesela mısırın dikimini devlet 
bölge bölge ayırsa, suyun bol olduğu yerlerde 
çok su tüketen ürünler ekilse, su tüketimini den-
gelemiş oluruz. Tarım arazilerinde parçalı tarla 
sorunu vardı ama toplulaştırmayla bu sorun 
büyük oranda çözüldü. Çiftçimizin maliyetleri 
azalmış oldu.”
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Tarım ilçesi olan Çumra’da tarıma 
dayalı ticaret de yoğunluk gösteri-
yor. Bu anlamda tarımsal üretimin 

yanında tarıma dayalı tüm sektörlerde de Çumra 
önemli bir ilçe konumunda. Daha 1 yıllık bir 
işletme olmasına karşın Marka Tarım da tarım 
sektöründe ilçedeki yıldızı parlayan firmalar 
arasında yer alıyor. Çiftçinin daha kaliteli ve 
verimli ürün alması adına önemli çalışmalar 
yürüten Marka Tarım Sahibi Ali Rıza Kızılöz, 
Çumra tarımını daha da ileri taşıma noktasın-
da belirlediği hedeflere yürüyor. Aynı 
zamanda Yüksek Ziraat Mühendisi de olan 
Kızılöz, bu anlamda çiftçinin daha bilimsel 
tarım uygulamaları ortaya koymalarına 
katkı sağlıyor.

BİLİMSEL TARIMA TEŞVİK 

Marka Tarım’ın çalışmaları ve Çum-
ra’daki tarımsal faaliyetleri değerlendiren 
Ali Rıza Kızılöz, zirai ilaç, tohum, gübre 
hizmeti verdiklerinin bilgisini verdi. Yeni 
bir firma olmalarına karşın ilçede önemli 
bir yere geldiklerini dile getiren Kızılöz, 
şunları söyledi, “Ulusal alanda marka 
olan bir firmanın organomineral taban 
gübresinde bayiliğini yapıyoruz. Marka-
nın satışları tamamen bizim üzerimizden 
gidiyor. Sektör bu yıl iyiydi. Çiftçileri-
miz ürünlerdeki fiyat politikalarından 
memnun kaldı. Hava şartları ve sinek gibi 
olaylar nedeniyle verim kayıp yaşadı. An-
cak devletin verdiği fiyatlarla telafi edildi 

bu zararlar. O anlamda sektör iyi. Türkiye’de de 
dünyada da gıda ve tarım en önemli alan. Biz de 
çiftçilerimize hem teknik olarak hem de farklı 
alanlarda destek veriyoruz. Çiftçilerimiz son dö-
nemlerde bilinçlenmeye başladı. Topraklarımız-
da mineral kayıpları var. Bu nedenle çiftçilerimiz 
kimyasallardan uzak durmaya başladı. Onun için 
topraklarımız da daha verimli hale gelmeye baş-
ladı. Bizler de çiftçilerimizi geleneksel anlayıştan 
ziyade, yenilikçi ve bilimsel olarak yönlendirme-
ye çalışıyoruz.”

ÇİFTÇİ DAHA İYİ DESTEKLENMELİ

Gıdanın insanlık için hayati öneme sahip 
olduğuna dikkat çeken Kızılöz, bunun için tarım 
sektörünün önemli olduğuna vurgu yaptı. Bu 
nedenle sektörün daha fazla desteklenmesi 
gerektiğini dile getiren Kızılöz, “Gıda insanlığın 
ihtiyacı. Dünyada en önemli nokta şuanda gıda. 
İnsanlar otomotiv sektöründen veya farklı bir 
sektörden vazgeçebilir ama gıdadan asla vazge-
çilemez. Gıda sektörü de bir zincir gibi. Herkes 

birbirine bağlı. Bugün biz tüketici olarak 
bir domates, fasulye tüketiyorsak, çiftçiye 
muhtacız. Bundan dolayı çiftçi ne kadar 
mahsul alırsa, ne kadar ürün üretirse bu 
bize de olumlu şekilde yansıyor. Dolayısı 
ile çiftçi daha iyi desteklenmeli. Çiftçinin 
desteklenmesiyle tarıma bağlı tüm sektör-
ler daha iyi yerlere gelir” dedi. 

‘ÇİFTÇİYİ YÖNLENDİRİYORUZ’

Marka Tarım olarak çiftçinin daha bi-
limsel faaliyet göstermeleri adına çalışma-
lar yürüttüklerini dile getiren Kızılöz, “Biz 
toprak analizi yapıyoruz. Çumra yeri iti-
bariyle topraktaki organik madde miktarı 
düşük. Onun için topraktaki organik mad-
de miktarını artırmaya çalışıyoruz. Yurt 
dışında meşale topraktaki organik madde 
miktarı çok yüksek. Bunun nedeni de 
kimyasal kullanımı az ve organomineral 
konusunda devletler çiftçiyi destekliyor. 
Böylece oralarda hem daha verimli hem 

‘ÇUMRA ÇIFTÇISI BILINÇLI’ 

Çumra’da bilimsel tarıma destek verdiklerini belirten Marka Tarım Sahibi Ali Rıza Kızılöz, 
tarım konusunda Çumra çiftçisinin bilinçli olduğuna dikkat çekti 

de daha kaliteli ürünler alınıyor. Biz de burada 
aynı uygulamayı yapmaya çalışıyoruz. Toprakları 
analiz ederek organik madde miktarlarını ölçü-
yoruz. Ona istinaden organominarel konusunda 
çiftçiyi yönlendiriyoruz” diye konuştu. 

GÜBRE SEKTÖRÜ DÖVİZE ENDEKSLİ

Gübre sektörünün daha çok yurtdışına bağlı 
olduğunu bu nedenle dövizin artmasıyla fiyatla-
rın da arttığını söyleyen Kızılöz, “Kimyasal güb-
reyi biz yurtdışından alıyoruz. Dolayısı ile dövize 
endeksli. Döviz arttıkça gübre fiyatları da fırlıyor. 
Bizim devlet olarak gübre konusunu çözmemiz 
gerekiyor. Devlet destekli büyük firmalar var 
ama satışlar dövize endeksli olduğu için fiyatlar 
konusunda sıkıntılar yaşanıyor. Gübreyi üretiyo-
ruz ama hammadde de yurt dışından geliyor. Bu 
anlamda çok da değişen bir şey olmuyor” diye 
konuştu. 

ÇUMRA ÇİFTÇİSİ BİLİNÇLİ

Çumra bölgesindeki çiftçilerin önemli bir de-
neyime sahip olduklarını ve bu anlamda bilinçli 
bir tarım politikası yürütüldüğünü vurgulayan 
Kızılöz, şunları kaydetti, “Çumra çiftçisi Konya 
bölgesinde büyük öneme sahip. Çumra toprak-
larında çok önemli ürünler yetişiyor. Çiftçileri-
miz de çok bilgili. Yıllardır çiftçilik olduğu için 

çiftçilerimiz iyi konumda.” Çumra’da herkesin 
birbirini tanımasından dolayı esnafların birbirini 
desteklediğini ancak bazı noktalarda biraraya 
gelemediklerinden yakınan Kızılöz, “Çumra’da 
herkes birbirini tanıyor ve birbirine destek 
veriyor. Esnaflık, ticaret çok ayrı bir şey. Burada 
biz vadeli satışlar da yapıyoruz. Ama belli nok-
talarda tarım sektörü olarak birleşsek çiftçimize 
farklı önlemler alabiliriz. Biz bu ortak paydada 
buluşamıyoruz” ifadelerini kullandı. 

SU SORUNU ÇÖZÜLMELİ

Çumra’nın sorunlarına da değinen Kızılöz, 
özellikle su sorununun altını çizdi. “Çumra’nın 
özellikle su sorunu var” diyen Kızılöz, şu değer-
lendirmelerde bulundu, “Su fiyatları çiftçiyi çok 
zorluyor. Çiftçimiz para kazanıyor ama kazan-
dığının büyük bölümü su maliyetine gidiyor. 
Su fiyatlarının pahalı olması çiftçiyi derinden 
etkiliyor. Sulama açısından devlet bir önlem 
alsa, çiftçi açısından çok verimli olur diye düşü-
nüyorum. Bir de ürün ekimlerinde su tüketimine 
dikkat edilmeli. Mesela mısırın dikimini devlet 
bölge bölge ayırsa, suyun bol olduğu yerlerde 
çok su tüketen ürünler ekilse, su tüketimini den-
gelemiş oluruz. Tarım arazilerinde parçalı tarla 
sorunu vardı ama toplulaştırmayla bu sorun 
büyük oranda çözüldü. Çiftçimizin maliyetleri 
azalmış oldu.”
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Üst segment araçların deri ve plastik aksamlarının 

restorasyonunu gerçekleştiren Otocolorsan Firma Sahipleri 

Sevgi ve Burak Akgün çiftinin önemli hedefleri var 

ÜST SEGMENT 
ARAÇLARI 

RESTORE EDIYORLAR
Otomotiv sektörünün gelişimi arttıkça, 

araçların ihtiyaçları da değişiyor. 
Özellikle üst segment araçların deri 

ve plastik aksamları, oldukça hassas. Bu noktada, 
bozulan, kırılan veya yıpranan bu akşamların 
onarımı da büyük bir ustalık ve beceri gerekti-
riyor. Bu konuda Türkiye’de sayılı uygulamacı-
lardan biri de Çumra’da bulunuyor. Otocolorsan 
Firma Sahipleri Sevgi Akgün ve eşi Burak Akgün, 
yaptıkları çalışmalarla dikkat çekiyor. Üretimleri 
ve uygulamalarıyla büyük başarı elde eden Akgün 
çiftinin büyük hedefleri var. 

PROFESYONEL UYGULAMA

Konuyla ilgili açıklamalarda bulunan Sevgi 
Akgün, ürünlerinin özel olarak araç içi deri ve 
plastik aksamlarının restorasyonu için, birinci 
kalite ithal piment ve bileşenlerden üretildiğini 
söyledi. Uygulamanın profesyonel bir şekilde 
gerçekleştirildiğini bildiren Akgün, “Sünger ile 
uygulanabildiği gibi profesyonel uygulamacılar 
için kompresör ve tabanca ile birebir uyumludur 
. Uygulamanın ömrünü daha da uzatmak için 
profesyonel uygulamacıların kullanımına solvent 
bazlı fixatör de sunulmaktadır” dedi. 

ÜST SEGMENT ARAÇLAR İÇİN 
ÇALIŞIYORLAR 

Yaptıkları işin detaylarını paylaşan Akgün, 
“Üst segment araçların deri ve plastik aksamla-
rının restorasyonlarını yapıyoruz. Araçların bu 
aksamlarındaki orijinal renklerinin boyalarının 
formülasyonunu yapıp kendimiz üretiyoruz. Renk 
onarımlarını, çatlakları, yırtıkların onarımlarını 
yapıyoruz. Bu konuda birçok uygulamacı var. 
Kıbrıs’ta, Avrupa’da olan bu uygulamacılara biz 
ürün de gönderiyoruz” diye konuştu.

ÖNEMLİ HEDEFLERİMİZ VAR

Sektörün özellikle son iki yılda önemli bir yere 
geldiğini ancak Türkiye’de bu alanda çalışan çok 
fazla kişi veya firma olduğunu belirten Akgün, 
“Türkiye’de bizim gibi çalışan 2 firma daha var. 
2 firma zaten yerli bir firma, diğer firma ise İtal-
ya’dan bayilik alan bir firma. Önemli açığı olan bir 

sektör. Bu anlamda güzel hedeflerimiz  var. 
İyi bir şirket yüzüyle hem üretimde hem de 
uygulamada Konya’ya taşınmayı düşünü-
yoruz. Sonrasında ihracat izni almayı düşü-
nüyoruz. Şuan stoklarımız yetişmez. Önce 
bunu geliştirmemiz lazım. Kamu sektörüyle 
çalışmak istiyoruz referanslar için. Şuanki 
hedeflerimiz bu yönde” ifadelerini kullandı. 
Uygulayıcılara gönderdikleri ürünlerin 
satışını internet yoluyla gerçekleştirdiklerini 
anlatan Akgün, “Pazarlamamızı internet 
üzerinden yapıyoruz. Ürettiğimiz ürünleri 
yurt içinde yurt dışında her yere gönde-
riyoruz. Araç estetiği konusunda güzel 
hedeflerimiz var” açıklaması yaptı. 

REKLAMI ÖNEMSİYORUZ 

Konya’ya yer açtıklarında Çumra’daki 
iş yerlerinin de kalacağını söyleyen Burak 
Akgün ise, “Sulu kaplama, sulu transfer 
konusu araçların birçok yerlerinde uygula-
nıyor. Çumra gibi bir yerde bunu başarama-
dık. Reklam olarak sosyal medya yetmiyor 
sadece. Reklamı da biz çok önemsiyoruz. 
Çumra’da bu işi bizden başka yapan yok 
zaten. Geçtim Çumra’yı İç Anadolu Böl-
gesi’nde yapan yok. Ciddi bir pazarı var ve 
bunu değerlendirmek gerekiyor” ifadelerini 
kullandı. 

ÇUMRA’NIN SORUNLARI VAR

Çumra’nın sorunlarına da değinen 
Burak Akgün, şu bilgileri paylaştı, “Ben 
Çumralı değilim, Ereğliliyim. Ama ben 
şunu gördüm; Çumra’nın insanı dışarıyı 
daha çok seviyor. Dışarıdan giyinmeyi, 
dışarıdan yemeyi içmeyi, dışarıdan almayı 
çok seviyor. “Konya’da yaptırdım” diye bir 
reklam yapılıyor. Çumra’nın sosyal alan 
sorunları var. Çumra’da ailecek gidilecek, 
gezilecek bir yerler yok. Çumra Şeker ilçeye 
çok büyük bir vizyon açtı ama yeter mi yet-
mez. İnsanlara ekmek vermek, iş vermek, 
insanları buraya çekmek için bazı adımlar 
atılması gerekiyor. Birlik beraberlik olursa 
bir yere varılabilir.” 

Öncesi

Öncesi

Öncesi

Sonrası

Sonrası

Sonrası
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Üst segment araçların deri ve plastik aksamlarının 

restorasyonunu gerçekleştiren Otocolorsan Firma Sahipleri 

Sevgi ve Burak Akgün çiftinin önemli hedefleri var 

ÜST SEGMENT 
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onarımı da büyük bir ustalık ve beceri gerekti-
riyor. Bu konuda Türkiye’de sayılı uygulamacı-
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Çumralı değilim, Ereğliliyim. Ama ben 
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sorunları var. Çumra’da ailecek gidilecek, 
gezilecek bir yerler yok. Çumra Şeker ilçeye 
çok büyük bir vizyon açtı ama yeter mi yet-
mez. İnsanlara ekmek vermek, iş vermek, 
insanları buraya çekmek için bazı adımlar 
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Şanslı olan bazı insanlar, babadan 
devraldıkları işlerle başarı çıtasını 
yükseltebiliyor. Ama herkes bu 
kadar şanslı doğmuyor. Kimi in-

sanlar da tırnaklarıyla kazıya kazıya küçük 
yaşlarda ekmek kavgası içinde buluyor 
kendini. Hatta ailesinin yükünü omuzluyor, 
ailesini geleceğe taşıyor. Çumra’nın önemli 
esnaflarından ve ticaret insanlarından biri 
olan Faruk Şimşek İnşaat, Gayrimenkul ve 
Beyaz Eşya Sahibi Faruk Şimşek de, küçük 
yaşlarda girdiği ekmek kavgasını bugüne 
kadar başarıyla sürdüren isimlerden birta-
nesi. Daha küçük yaşlarda babasını kaybet-
mesinin ardından mecburen okul hayatını 
sonlandıran Şimşek, iş hayatına atıldı. 
Demircilik sektörüne giren ve yaklaşık 38 
yıl bu sektörde çalışmalar sürdüren Şimşek, 
yokluğun ne olduğunu bilen isimlerden biri. 
Yokluk gördüğü için bugünlere gelmenin 
hayalini bile kuramadığını belirten Şimşek, 
başarı hikayesini gururla anlatıyor. 

KÜÇÜK YAŞLARDA İŞ HAYATINA ATILDI 

Bozkır’da doğduğunu ancak daha 3 
yaşlarındayken ailesinin Çumra’ya geldiğini 
belirten Şimşek, o günden buyana ilçede 
yaşamını sürdürdüğünü söyledi. Babasını 
küçük yaşlarda kaybettiğini bildiren Şim-
şek, “Hayatımız mücadeleyle, inişli çıkışlı 
bir şekilde devam etti. Biz bugünlerin haya-
lini bile kuramazdık. O aşamadan geldik, bir 
şeyler başardık. 13 yaşından beri ticaretin 
içindeyim. Ben ilkokulu bitirdikten sonra 
babam rahmetli oldu. Maddi sıkıntılardan 
dolayı okul hayatım bitti ve demirciliğe 

başladım. O tarihlerden beri çalışıyorum. 
38 sene demircilik yaptım onun haricinde 
7-8 yıldır da müteahhitlik yapıyorum” diye 
konuştu. 

İNŞAATTA ÖNEMLİ PROJELER 
TAMAMLADI

Demirciliğin ardından girdiği müteah-
hitlik işinde önemli projeleri tamamlamanın 
gururunu yaşayan Şimşek, “112 daire ta-
mamlayıp vatandaşlarımıza teslim ettik. 48 
dairelik projemiz var o devam ediyor. Yine 
4 dairelik ufak bir inşaatımız var. İnşallah 
yeni projelerimizi de yavaş yavaş yapmayı 
düşünüyoruz” dedi. 

OĞLU İÇİN BEYAZ EŞYA SEKTÖRÜNE 
GİRDİ

Sağlık Meslek Yüksekokulu mezunu 
olan oğlu Adem Şimşek’in okumasını çok 
istediğini ancak oğlunun da ticarete atıl-
dığını belirten Şimşek, şöyle devam etti, 

“Oğlumun okumasını çok istemiştim ama 
okumadı. Mühendisliği kazandı gitmedi. 
Öyle olunca beyaz eşya sektörüne oğlum 
için girdim. Beyaz eşyayı genişlettik, yanına 
bisiklet, çocuk ürünleri, akülü araba koy-
duk. Farklılık getirmeye çalıştık. Çok şükür 
o alanda da güzel işler yapıyoruz.”

İNSANLARI TİCARETTE TANIYORSUNUZ

Ticaretin oldukça farklı bir alan olduğu-
na dikkat çeken Şimşek, özellikle ticaretin 
insanları tanımanın güzel bir yolu olduğu-
na değindi. Bu nedenle ticarette bazı kötü 
örneklerin tüm insanlara zarar verdiğini 
söyleyen Şimşek, “Çumra güzel bir yer ama 
maalesef veresiye diye bir olay var ondan 
çok sıkıntı çekiyoruz. İnsanları da bu vesi-
leyle ticarette tanımış oluyoruz. Hiç tahmin 
etmediğimiz insanlar borcuna sadık oluyor 
ama tahmin etmediğimiz insanlar borcunu 
ödemiyor. Ticaret böyle bir şey. Ama sahte-
karlar, iyi insanların da güvenini sarsıyor” 
ifadelerini kullandı. 

‘BUGÜNLERIN HAYALINI 
BILE KURAMIYORDUK’

Küçük yaşlarda babasını 
kaybetmesinin ardından 
mecburen okul hayatını 
sonlandırarak iş hayatına 

atılan Faruk Şimşek İnşaat, 
Gayrimenkul ve Beyaz 

Eşya Sahibi Faruk Şimşek, 
iş hayatında hayalini bile 

kuramadığı başarılara imza 
attıklarını söyledi 

İMAR SORUNU ÇÖZÜLÜRSE 
ÇUMRA’NIN ÖNÜ AÇIK

Çumra’nın sorunlarına da değinen 
Şimşek, özellikle imar sorununun ilçeyi de-
rinden yaraladığını dile getirdi. Çumra’nın 
tam bir atılım yaptığı dönemde böyle bir 
sorunla karşı karşıya gelmesinin gelişimini 
olumsuz etkilediğini vurgulayan Şimşek, 
şunları kaydetti, “Çumra’nın en büyük 
sorunu imar. Tam Çumra büyük bir atılım 
yaptı derken imar sorunu girdi. 5-6 yıldır bu 
sorunla uğraşıyoruz. Bu sorunu çözebilmiş 
değiliz. Çumra’nın çiftçilikten sonra en bü-
yük gelirinin olduğu alan inşaat. Birçok kişi 
bu sektörden ekmek yiyor. Dolayısı ile imar 
sorunu büyük bir sekteye uğrattı piyasayı. 
Bunun için imar sorununun biran önce çö-
zülmesi gerekiyor. Eğer bu sorun çözülürse 
Çumra’nın geleceği parlak.”

Faruk Şimşek’in Oğlu Adem Şimşek
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‘GÜNEŞ ENERJISI 
OLDUKÇA EKONOMIK’

Güneşli gün sayısı ve güneş 
enerjisi verimliliği bakımından 
Türkiye’nin en önemli illeri 

arasında yer alan Konya’da son yıllarda ha-
yata geçirilen Güneş Enerjisi Sistemi (GES) 
projeleriyle şehir, güneş enerjisi üretiminde 
önemli yere geldi. Bu durum, bölgedeki 
sektörde yürütülen çalışmaları da artır-
dı. Çumra’da 2019 yılının sonu itibariyle 
hizmetine başlayan Çumra Solar Enerji de 
bu konuda çalışmalar yürüten firmalar ara-
sında yer alıyor. Firma, başta Çumra olmak 
üzere Çumra bölgesinde bulunan ilçelere 
hizmet veriyor. Çumra Solar Enerji Ortağı 
ve Şirket Müdürü Elektrik Mühendisi Yasin 
Altın, şirketleri hakkında açıklamalarda 
bulundu.  Altın, güneş enerjisi sektörünün 
geleceğe damga vuracağını söyledi 

SEKTÖRÜMÜZ BİLGİ VE BİRİKİM 
İSTEYEN BİR İŞ

Fatih Sürücü, Nuh Gedik, Yasin Altın, 
Mustafa Altıntaş ve Cafer Karagöz tarafın-
dan kurulan Çumra Solar Enerji hakkında 
bilgi veren Çumra Solar Enerji Ortağı ve 
Şirket Müdürü Elektrik Mühendisi Yasin Al-
tın, “Bizler toprağımızda kök salmak istedik. 
Ortaklar olarak bölgemize ve ilçemize bu 
şirketi kurmaya karar verdik. Çumra’da var 
olmak istedik.  Şirketimizin Çumra’da olma-
sı sistemde yaşanacak problemlere anında 
çözüm üretmemizi sağlıyor. Güneş enerjisi 
dünyada bütün enerjilerin kaynağı. Dünya-

nın var olduğu günden bu yana insanlar gü-
neş enerjisini çeşitli şekillerde kullanıyor ve 
kullanmaya da devam ediyor. En doğal ener-
ji güneş enerjisidir. Güneş enerjisi oldukça 
ekonomiktir. Çumra Solar Enerji olarak fa-
turalar bizimle soluyor ve müşterilerimizin 
geleceği bizim ile aydınlanıyor. Yine cepleri 
yakan faturalara değil yüreği ısıtan enerji-
yi ulaştırıyoruz. Ülkemizde güneş enerjisi 
1970 yıllarda çatılara koyulan su ısıtma 
amaçlı koyulan Kolektör ile başlamıştı. Türk 
halkı Konyalılar ve Çumralılar yenililiklere 

Çumra Solar Enerji Ortağı 
ve Şirket Müdürü Elektrik 

Mühendisi Yasin Altın, 
güneş enerjisinin oldukça 
ekonomik olduğuna dikkat 

çekti 

oldukça yatkın.  1970 yılında Kolektör ile 
başlayan su ısıtma işlemi şuanda Çumra’da 
tüm evlerin çatısında var. Güneş ile yeni 
gelişen teknoloji de elektrik üretmek de 
mümkün. Son 10 yılda güneşten elektrik 
üretmek ekonomik hale gelmeye başladı.  
Güneş enerjisinde üretilen elektrik ile bir 
evin elektrik ihtiyacı giderebilinir.  Şebeke 
olmayan yerlerde şebekeden bağımsız elekt-
rik kullanabilinir.  Bölgenin en büyük geliri 

kaynağı olan tarımsal sulamada kullanılabi-
lir. Geçtiğimiz çıkarılan Yenilenebilir Enerji 
yönetmeliği ile ihtiyaç fazlası elektriğin 
devlete satılma imkanı getirildi.  Bizler de 
Çumra enerji anlamında firmanın eksikliğini 
gördük ve Çumra’da Çumra Solar Enerji 
olarak 2019 yılının sonu itibariyle faaliyetle-
rimize başladık. Sektörümüz bilgi ve birikim 
isteyen ve donanımı dolu olmayı gerektiren 
bir iş” ifadelerini kullandı.

‘YATIRIM 4-5 YILDA KENDİSİNİ 
AMORTİ EDİYOR’

Güneş enerjisi yatırımının 4-5 yılda 
amorti ettiğinin bilgisini veren Altın, şöyle 
devam etti, “Firmamızı Çumra’da kurduğu-
muz andan itibaren firmamıza Çumralılar 
tarafından yoğun ilgi oldu. Çumra’da 6 
projeyi hayata geçirdik. Bu projelerimizi de 
kısa sürede müşterilerimize teslim edece-
ğiz. Çiftçimizin en büyük gider payları ara-
sında mazot ve elektrik giderleri yer alıyor. 
Mısır eken bir çiftçimiz Temmuz, Ağustos 
ve Eylül aylarında 140 Kilowatt trafosu için 
20 Bin TL bantlarında elektrik faturasını 
dağıtım şirketine ödemekte.  Temmuz, 
Ağustos ve Eylül ayları da güneşin en yo-
ğun olduğu aylar. Bu aylarda günde 11-12 
saat güneş ışılaması var. Motorlarını tam 
ve verimli çevirebilecek bir sistem kurulup 
çiftçimiz güneş enerjisine para vermeye-
cek. Önümüzdeki 5 yıl içerisinde her çiftçi-
nin de bir santrali olacağı yönünde.  Güneş 
enerjisi yatırımları son 20 yılda yüzde 50 
oranda düştü. Güneş enerjisine yapılan 
yatırım 4-5 yılda kendisini amorti ediyor.” 

‘ÇUMRA KONYA’NIN 
PARLAYAN YILDIZI’

Çumra’nın Konya’nın parlayan yıldızı ol-
duğunu ifade eden Altın, “Çumra kadim bir 
memleket. Bu kadim memleketin özellikle 
tarım ile güçlü olduğu Konya’nın en önemli 
ilçelerinden bir tanesi. Çumra Konya’nın 
parlayan yıldızı. Çumra ilerde oldukça güzel 
yerlere gelecek. Çumra’nın güzel yerlere 
gelmesini umut ile bekliyoruz” değerlendir-
mesi yaptı. 
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‘GÜNEŞ ENERJISI 
OLDUKÇA EKONOMIK’

Güneşli gün sayısı ve güneş 
enerjisi verimliliği bakımından 
Türkiye’nin en önemli illeri 
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SEKTÖRÜMÜZ BİLGİ VE BİRİKİM 
İSTEYEN BİR İŞ
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amaçlı koyulan Kolektör ile başlamıştı. Türk 
halkı Konyalılar ve Çumralılar yenililiklere 
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Çumra enerji anlamında firmanın eksikliğini 
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Mısır eken bir çiftçimiz Temmuz, Ağustos 
ve Eylül aylarında 140 Kilowatt trafosu için 
20 Bin TL bantlarında elektrik faturasını 
dağıtım şirketine ödemekte.  Temmuz, 
Ağustos ve Eylül ayları da güneşin en yo-
ğun olduğu aylar. Bu aylarda günde 11-12 
saat güneş ışılaması var. Motorlarını tam 
ve verimli çevirebilecek bir sistem kurulup 
çiftçimiz güneş enerjisine para vermeye-
cek. Önümüzdeki 5 yıl içerisinde her çiftçi-
nin de bir santrali olacağı yönünde.  Güneş 
enerjisi yatırımları son 20 yılda yüzde 50 
oranda düştü. Güneş enerjisine yapılan 
yatırım 4-5 yılda kendisini amorti ediyor.” 

‘ÇUMRA KONYA’NIN 
PARLAYAN YILDIZI’

Çumra’nın Konya’nın parlayan yıldızı ol-
duğunu ifade eden Altın, “Çumra kadim bir 
memleket. Bu kadim memleketin özellikle 
tarım ile güçlü olduğu Konya’nın en önemli 
ilçelerinden bir tanesi. Çumra Konya’nın 
parlayan yıldızı. Çumra ilerde oldukça güzel 
yerlere gelecek. Çumra’nın güzel yerlere 
gelmesini umut ile bekliyoruz” değerlendir-
mesi yaptı. 
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Çumra’da farklı sektörlerde yakaladığı başarıyı ileri taşıma hedefiyle çalışmalarını sürdüren 
Akaylar Gıda Limited Şirketi, kalite ve yenilikçi anlayışla yoluna devam ediyor 

KALITE VE YENILIK 
TEMEL ANLAYIŞLARI

Tarım ve tarıma dayalı ticaretin 
önemli bir yer tuttuğu Çumra’da, 
kendini geliştirmiş, belirlediği 

hedefler doğrultusunda yoluna devam eden 
önemli firmalar bulunuyor. Bu firmalardan 
biri de Akaylar Gıda Limited Şirketi. Farklı 
sektörlerde olmasına rağmen, bulunduğu 
tüm sektörlerde başarılı bir şekilde çalışma-
larını sürdüren Akaylar, ilçenin ve ülkenin 
ekonomisine önemli bir katkı sağlıyor. 1986 
yılında kurulan ve köklü bir firma olan 
Akaylar, sektörlerinde edindiği tecrübeyle 
yeni ufuklara yelken açıyor. 

TECRÜBE DOLU BİR GELİŞİM SERÜVENİ

Akaylar Gıda Limited Şirketi Sahiple-
rinden Niyazi Akay, firmaları ve sektördeki 
çalışmaları hakkında bilgiler verdi. Firma-
larının 1986 yılında babası Yakup Akay 
tarafından kurulduğunu belirten Akay, 
“Firmamız, Akaylar adı altında kaliteli ürün 
kulvarında kendini ispatlamış olup, sağlam 
adımlarla bugünlere gelmiş, yine yükseliş 
trendiyle ilerlemektedir” dedi. 

TERZİLİKTEN GELEN BAŞARI 

Babası Yakup Akay’ın çocuk yaşlarda 
terzilik mesleğine girdiğini söyleyen Akay, 
“Firmamızın kurucusu Yakup Akay, kendisi 
çocukluktan terzi olarak yetişmiş, henüz 

18 yaşındayken İstanbul’da bir terzihanede 
kendini geliştirmiştir. Uzun yıllar, terzi-
hanede çalıştıktan sonra, ilk iş yeri olarak 
erkek giyim sektörüne ilk adımı atmıştır” 
diye konuştu. 

GENİŞ HİZMET AĞI 

Akaylar olarak şuanda tekstil baş-
ta olmak üzere gıda sektörünün dağıtım 
alanında çalışmalar yürüttüklerine dikkat 
çeken Akay, şunları söyledi, “Şuan firma-
mızın hizmet ettiği sektörler, tekstil başta 

olmak üzere dünya gıda markaları; Torku, 
Pepsi Cola, Fritolay, Türk Kızılay’ı, Oğuz 
İçecek, Sırma Gurup gibi kendini ispatlamış 
firmalarla yoluna devam etmektedir. Diğer 
büyük sektörümüz motosiklet alanındadır. 
Burada da iş ortağımız olan firmalar; Kuba 
Motosiklet, Lifan Motosiklet, Falcon Moto-
siklet ve yedek parça olarak yolumuza emin 
adımlarla devam etmekteyiz.”

KALİTELİ, YENİLİKÇİ, DÜRÜST

Hizmet anlayışlarından da bahseden 
Akay, dağıtım sürecinde kaliteli ürün ve za-
manında teslimatı ana kriter olarak benim-
sediklerini vurguladı. Bu süreçte, sıfır hata 
ile rekabet edilebilir maliyetler seviyesinde 
dağıtım yapmayı prensip edindiklerini dile 
getiren Akay, “Müşterilerimize ürün dağıtı-
mını hızlı hareket ederek müşterilerimizin 
beklentilerini en iyi şekilde karşılamaktır. 
Kalite, güvenilirlik, sürekli gelişim, yeni-
likçilik, çözüm üretme, dürüstlük, eğitim, 
esneklik, sorumluluk, insana saygı, müşteri 
odaklı, ben değil biz anlayışı ile hedefleri-
mize ulaşıyoruz. Akaylar Limited Şirketi, 
kuruluş tarihinden buyana çok adet ucuz 
eksenli politikayı değil, daima az adet kalite 
eksenine gitmiştir. Kalite ve yeniliğe verdi-
ği önemi, en ileri hedef tutmuş, müşterisine 
de yeniliklerin, değişimlerin ve yeni modayı 
ilk aşılayan olmuştur” şeklinde konuştu.  
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Çumra’da farklı sektörlerde yakaladığı başarıyı ileri taşıma hedefiyle çalışmalarını sürdüren 
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Akaylar, sektörlerinde edindiği tecrübeyle 
yeni ufuklara yelken açıyor. 
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rinden Niyazi Akay, firmaları ve sektördeki 
çalışmaları hakkında bilgiler verdi. Firma-
larının 1986 yılında babası Yakup Akay 
tarafından kurulduğunu belirten Akay, 
“Firmamız, Akaylar adı altında kaliteli ürün 
kulvarında kendini ispatlamış olup, sağlam 
adımlarla bugünlere gelmiş, yine yükseliş 
trendiyle ilerlemektedir” dedi. 

TERZİLİKTEN GELEN BAŞARI 

Babası Yakup Akay’ın çocuk yaşlarda 
terzilik mesleğine girdiğini söyleyen Akay, 
“Firmamızın kurucusu Yakup Akay, kendisi 
çocukluktan terzi olarak yetişmiş, henüz 

18 yaşındayken İstanbul’da bir terzihanede 
kendini geliştirmiştir. Uzun yıllar, terzi-
hanede çalıştıktan sonra, ilk iş yeri olarak 
erkek giyim sektörüne ilk adımı atmıştır” 
diye konuştu. 

GENİŞ HİZMET AĞI 

Akaylar olarak şuanda tekstil baş-
ta olmak üzere gıda sektörünün dağıtım 
alanında çalışmalar yürüttüklerine dikkat 
çeken Akay, şunları söyledi, “Şuan firma-
mızın hizmet ettiği sektörler, tekstil başta 

olmak üzere dünya gıda markaları; Torku, 
Pepsi Cola, Fritolay, Türk Kızılay’ı, Oğuz 
İçecek, Sırma Gurup gibi kendini ispatlamış 
firmalarla yoluna devam etmektedir. Diğer 
büyük sektörümüz motosiklet alanındadır. 
Burada da iş ortağımız olan firmalar; Kuba 
Motosiklet, Lifan Motosiklet, Falcon Moto-
siklet ve yedek parça olarak yolumuza emin 
adımlarla devam etmekteyiz.”

KALİTELİ, YENİLİKÇİ, DÜRÜST

Hizmet anlayışlarından da bahseden 
Akay, dağıtım sürecinde kaliteli ürün ve za-
manında teslimatı ana kriter olarak benim-
sediklerini vurguladı. Bu süreçte, sıfır hata 
ile rekabet edilebilir maliyetler seviyesinde 
dağıtım yapmayı prensip edindiklerini dile 
getiren Akay, “Müşterilerimize ürün dağıtı-
mını hızlı hareket ederek müşterilerimizin 
beklentilerini en iyi şekilde karşılamaktır. 
Kalite, güvenilirlik, sürekli gelişim, yeni-
likçilik, çözüm üretme, dürüstlük, eğitim, 
esneklik, sorumluluk, insana saygı, müşteri 
odaklı, ben değil biz anlayışı ile hedefleri-
mize ulaşıyoruz. Akaylar Limited Şirketi, 
kuruluş tarihinden buyana çok adet ucuz 
eksenli politikayı değil, daima az adet kalite 
eksenine gitmiştir. Kalite ve yeniliğe verdi-
ği önemi, en ileri hedef tutmuş, müşterisine 
de yeniliklerin, değişimlerin ve yeni modayı 
ilk aşılayan olmuştur” şeklinde konuştu.  
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Konya’nın ana ve bilinen yemek-
lerinden daha doğrusu etliekmek 
ile tanınan Konya şehrinin bu 

yemekteki hassasiyeti oldukça ince. Çum-
ra’da da yıllardan bu yana etliekmek yapan 
Mehmet Değirmenci adeta etliekmek ile 
yatıp, kalkmış vaziyette. Çeyrek asırdır işin 
içinde eyer alan şimdilerde işi çocukları-
na devreden ancak sık sık yardıma gelen 
etliekmek ustası Mehmet Değirmenci, 
etliekmeğin inceliklerini Konya Yenigün 
Gazetesi’ne aktardı. 

ÇEYREK ASIRDIR BU İŞİN İÇİNDEYİM

Kendini tanıtan Etliekmek ustası Meh-
met Değirmenci, “1960 yılında doğdum. 
1973 yılında ilkokulu bitirdikten sonra 
iş hayatına atıldım. 1974’ten beri de 
etliekmek işi yapıyorum. Birer yıl çıraklık 
ve kalfalık yaptıktan sonra 1976 yılında 
usta oldum.  O yıldan beri de ustalığım 
var. Çeyrek asırdır da Olgun Etliekmek 
adındaki bu işletmeyi işletiyorum. Eski 
zamanlarda etliekmek salonu açmak için 
zor şartlar vardı. Ancak şu an bu işler 
kolaylıkla yapılabiliyor. Yılların etliekmek-
çisiyiz ancak saygınlığımız bulunmuyor. 
Dükkanımda yer alan 13 belgemin çoğu 
başka etliekmekçilerde yok. Ancak bizlerle 

rekabet edebiliyorlar. Bu konuda devletin 
bu durumu iyileştirmesi gerekiyor.” dedi. 

MAKİNELER ETLİEKMEĞİN TADINI 
BOZUYOR

Etliekmeğin inceliklerine dikkat çeken 

Mehmet Değirmenci, “Zamanında bu işe 
başladığımızda her şeyi elimizde yapıyor-
duk ve daha kaliteli işler yapıyorduk. Ancak 
şu an bu durum öyle değil. Hamuru bile 
makine ile açıyorlar. Dolayısıyla etliekme-
ğin eski tadı da artık yok. Hamuru bizler 
elimizle açıyorduk. Bu durum etliekmeğin 
tadını da zorluyor bu da pide gibi bir du-
rum oluyor. Etliekmeğin bir kalitesi vardır. 
Birisi yapıyor 1 metre yapıyor, diğeri 80 
cm yapıyor buradaki fark nedir. Etliekmeği 
yiyen müşterilerde etliekmeği eskisi gibi 
anlamıyor. Karnım doysun yeter diyor. 
Etliekmek yerken 1-2 damla yağın dam-
laması gerekiyor. Kupkuru bir etliekmek 
de yenilmez. Bununla alakalı çok yerden 
şikayet duydum ve gördüm. Maalesef bazı 
etliekmek yapan yerler ya etten ya da ha-
murdan kısıyor.” ifadelerini kullandı.

İSTANBUL’DA YAPTIM AMA 
BECEREMEDİM

Etliekmeğin Konya’ya ait olduğunu 
söyleyen usta Mehmet Değirmenci 
konuyla ilgili şunları söyledi: “Adana 
Kebap nasıl Adana’nınsa, Etliekmek de 
Konya’nındır. Etliekmek özelliği Konya’ya 
aittir. Ben bu işi 2 yıl İstanbul’da yaptım 
ama beceremedim. İstanbul insanı yağlı 

‘ETLİEKMEĞİ BİR DE ÇUMRA’DA TADIN’
Çumra’nın en uzun soluklu etliekmekçilerinden Mehmet Değirmenci, etliekmek 
hakkında önemli açıklamalarda bulundu. Değirmenci, “Etliekmek Konya’nındır, 
kimse buna itiraz edemez. 1976’dan beri bu işin içerisindeyim son zamanlarda 

gördüğüm kadarıyla insanlar kaliteyi bırakıp karınlarının doymasına baktı.” dedi

yemiyorlar, yağsız istiyorlar. O yüzden 
etliekmek soğuk ve kötü oluyor. Bu yüzden 
farklı şehirlerde farklı şehirlerin tatları çok 
tercih edilmiyor. Öte yandan etliekmeğin 
yanında 2 dilim limon, 2 tane közlenmiş 
biber, 2 dilim domates, ayran, turp, turşu 
biber bir de mevsimine göre yeşil soğan 
olması gerekiyor.” dedi. 

İNSANLAR KALİTEYİ BIRAKTI

Artan etliekmekçiler hakkında da 
konuşan Değirmenci, “Etliekmekçilerin 
arttığını dile getiren rakip çoğaldı, etliek-
mek yapan yerler hemen hemen her yerde 
var. Elbette ki bu duruma karşı değiliz. Bu 
durum etliekmek yapan yerlere rekabeti 
getirir ve başarılı olunmasını sağlar. Ancak 
bu noktada insanlarda kaliteyi bıraktı. İn-
sanlar karınlarının doyurulmasını bakıyor.” 
şeklinde konuştu. 

4 USTA ÇALIŞIYORUZ

İş yerleri hakkında konuşan Mehmet 
Değirmenci, “2 tane oğlum ve 20 yıldan 
beri beraber olduğum arkadaşımla çalışı-
yoruz. Dördümüz de ustayız. Çumra’nın 
her yerine gidin 4 tane usta bulamazsınız. 
Bizim mekanımızda birimiz olmazsak bile 
diğer arkadaşlarımızın hepsi usta olduğu 
için etliekmek yapabiliyor. Bu işe değer 
veriyoruz ama tam anlamıyla karşılığını 
aldığımızı söyleyemeyiz. Çocuklarıma bu-
rayı bırakmış durumdayım. Emekli oldum 
ancak iş yerimize sık sık gidip geliyorum. 
Yıllarca edindiğim tecrübelerimi oğulları-
ma aktarmaya devam ediyorum. Devam 
etmeye çalışıyorum. Yardımcı oluyorum.” 
ifadelerini kullandı. 

PARALARINI ÇUMRA’DA 
HARCAMALILAR 

Çumra’nın önemli ilçeler-
den biri olduğunu hatırlatan 
etli ekmek ustası Mehmet 
Değirmenci, “Çumra her 
anlamıyla Türkiye’nin en önde 
gelen ilçelerinden birisi. Çok 
güzel çalışma ortamı var. 
Esnafımız, halkımız parasını 
Çumra’da harcamalı. Ancak 
öyle yapılmıyor. Paralarını 
aldıklarında Konya’ya gidip 
orada alışverişlerini yapıyorlar 
bunu gerçekleştirmemeliler. 
Bu konuda Çumra zarar edi-
yor.” dedi.
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Konya’nın ana ve bilinen yemek-
lerinden daha doğrusu etliekmek 
ile tanınan Konya şehrinin bu 

yemekteki hassasiyeti oldukça ince. Çum-
ra’da da yıllardan bu yana etliekmek yapan 
Mehmet Değirmenci adeta etliekmek ile 
yatıp, kalkmış vaziyette. Çeyrek asırdır işin 
içinde eyer alan şimdilerde işi çocukları-
na devreden ancak sık sık yardıma gelen 
etliekmek ustası Mehmet Değirmenci, 
etliekmeğin inceliklerini Konya Yenigün 
Gazetesi’ne aktardı. 

ÇEYREK ASIRDIR BU İŞİN İÇİNDEYİM

Kendini tanıtan Etliekmek ustası Meh-
met Değirmenci, “1960 yılında doğdum. 
1973 yılında ilkokulu bitirdikten sonra 
iş hayatına atıldım. 1974’ten beri de 
etliekmek işi yapıyorum. Birer yıl çıraklık 
ve kalfalık yaptıktan sonra 1976 yılında 
usta oldum.  O yıldan beri de ustalığım 
var. Çeyrek asırdır da Olgun Etliekmek 
adındaki bu işletmeyi işletiyorum. Eski 
zamanlarda etliekmek salonu açmak için 
zor şartlar vardı. Ancak şu an bu işler 
kolaylıkla yapılabiliyor. Yılların etliekmek-
çisiyiz ancak saygınlığımız bulunmuyor. 
Dükkanımda yer alan 13 belgemin çoğu 
başka etliekmekçilerde yok. Ancak bizlerle 

rekabet edebiliyorlar. Bu konuda devletin 
bu durumu iyileştirmesi gerekiyor.” dedi. 

MAKİNELER ETLİEKMEĞİN TADINI 
BOZUYOR

Etliekmeğin inceliklerine dikkat çeken 

Mehmet Değirmenci, “Zamanında bu işe 
başladığımızda her şeyi elimizde yapıyor-
duk ve daha kaliteli işler yapıyorduk. Ancak 
şu an bu durum öyle değil. Hamuru bile 
makine ile açıyorlar. Dolayısıyla etliekme-
ğin eski tadı da artık yok. Hamuru bizler 
elimizle açıyorduk. Bu durum etliekmeğin 
tadını da zorluyor bu da pide gibi bir du-
rum oluyor. Etliekmeğin bir kalitesi vardır. 
Birisi yapıyor 1 metre yapıyor, diğeri 80 
cm yapıyor buradaki fark nedir. Etliekmeği 
yiyen müşterilerde etliekmeği eskisi gibi 
anlamıyor. Karnım doysun yeter diyor. 
Etliekmek yerken 1-2 damla yağın dam-
laması gerekiyor. Kupkuru bir etliekmek 
de yenilmez. Bununla alakalı çok yerden 
şikayet duydum ve gördüm. Maalesef bazı 
etliekmek yapan yerler ya etten ya da ha-
murdan kısıyor.” ifadelerini kullandı.

İSTANBUL’DA YAPTIM AMA 
BECEREMEDİM

Etliekmeğin Konya’ya ait olduğunu 
söyleyen usta Mehmet Değirmenci 
konuyla ilgili şunları söyledi: “Adana 
Kebap nasıl Adana’nınsa, Etliekmek de 
Konya’nındır. Etliekmek özelliği Konya’ya 
aittir. Ben bu işi 2 yıl İstanbul’da yaptım 
ama beceremedim. İstanbul insanı yağlı 

‘ETLİEKMEĞİ BİR DE ÇUMRA’DA TADIN’
Çumra’nın en uzun soluklu etliekmekçilerinden Mehmet Değirmenci, etliekmek 
hakkında önemli açıklamalarda bulundu. Değirmenci, “Etliekmek Konya’nındır, 
kimse buna itiraz edemez. 1976’dan beri bu işin içerisindeyim son zamanlarda 

gördüğüm kadarıyla insanlar kaliteyi bırakıp karınlarının doymasına baktı.” dedi

yemiyorlar, yağsız istiyorlar. O yüzden 
etliekmek soğuk ve kötü oluyor. Bu yüzden 
farklı şehirlerde farklı şehirlerin tatları çok 
tercih edilmiyor. Öte yandan etliekmeğin 
yanında 2 dilim limon, 2 tane közlenmiş 
biber, 2 dilim domates, ayran, turp, turşu 
biber bir de mevsimine göre yeşil soğan 
olması gerekiyor.” dedi. 

İNSANLAR KALİTEYİ BIRAKTI

Artan etliekmekçiler hakkında da 
konuşan Değirmenci, “Etliekmekçilerin 
arttığını dile getiren rakip çoğaldı, etliek-
mek yapan yerler hemen hemen her yerde 
var. Elbette ki bu duruma karşı değiliz. Bu 
durum etliekmek yapan yerlere rekabeti 
getirir ve başarılı olunmasını sağlar. Ancak 
bu noktada insanlarda kaliteyi bıraktı. İn-
sanlar karınlarının doyurulmasını bakıyor.” 
şeklinde konuştu. 

4 USTA ÇALIŞIYORUZ

İş yerleri hakkında konuşan Mehmet 
Değirmenci, “2 tane oğlum ve 20 yıldan 
beri beraber olduğum arkadaşımla çalışı-
yoruz. Dördümüz de ustayız. Çumra’nın 
her yerine gidin 4 tane usta bulamazsınız. 
Bizim mekanımızda birimiz olmazsak bile 
diğer arkadaşlarımızın hepsi usta olduğu 
için etliekmek yapabiliyor. Bu işe değer 
veriyoruz ama tam anlamıyla karşılığını 
aldığımızı söyleyemeyiz. Çocuklarıma bu-
rayı bırakmış durumdayım. Emekli oldum 
ancak iş yerimize sık sık gidip geliyorum. 
Yıllarca edindiğim tecrübelerimi oğulları-
ma aktarmaya devam ediyorum. Devam 
etmeye çalışıyorum. Yardımcı oluyorum.” 
ifadelerini kullandı. 

PARALARINI ÇUMRA’DA 
HARCAMALILAR 

Çumra’nın önemli ilçeler-
den biri olduğunu hatırlatan 
etli ekmek ustası Mehmet 
Değirmenci, “Çumra her 
anlamıyla Türkiye’nin en önde 
gelen ilçelerinden birisi. Çok 
güzel çalışma ortamı var. 
Esnafımız, halkımız parasını 
Çumra’da harcamalı. Ancak 
öyle yapılmıyor. Paralarını 
aldıklarında Konya’ya gidip 
orada alışverişlerini yapıyorlar 
bunu gerçekleştirmemeliler. 
Bu konuda Çumra zarar edi-
yor.” dedi.
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Konya’da 2, Çumra’da ise 1 kişinin sürdürdüğü Kalaycılık mesleği kaybolmaya yüz tutmuş durumda. 
Küçük yaşlarda Karaman’dan Çumra’ya göç eden kalaycı ustası Süleyman Yörük, bu mesleğe eskiden 

talebin çok olduğunu ifade ederken, şu an ise sadece yaz aylarında talebin fazla olduğunu söyledi. 
Yörük, “Kalaycılık mesleğinin devam etmesi gerekiyor ama insanların buna talebi azaldı.” dedi

‘KALAYCILIK EMEK İSTEYEN 
BİR MESLEKTİR’

Kalaycılık mesleği eskiyen ve yıpranan 
bakır kap kacağın toz nişadır yardı-
mıyla kalay ile kaplanması işlemini 

yapan zanaatkârların genel adıdır. Kalaycılık 
yakın zamana kadar seyyar olarak da icra edilen 
bir meslekti. Ancak kalaycılık çelik, alüminyum, 
emaye ve teflon mutfak eşyalarının kullanımının 
artması ile tükenme noktasına yaklaşmaktadır. 
Halen turistik bakır eşya imalatı kalaycılığı az da 
olsa devamını sağlamaktadır. Kalaylama, körükte 
ısı ile tavına getirilen kapların sıcaklıktan dolayı 
çubuk halinde bulunan kalayın sürülmesi ile kolay 
şekilde kaygan hale gelmesidir. Kalayın kalaycı 
pamuğu ve nişadır yardımı ile zemine düzenli 
şekilde dağıtılması işlemine kalaylama denilmek-
tedir.

BİZE AZ BİR İŞ DÜŞÜYORDU

Kendisini tanıtan Kalaycılık mesleği ustası 
Süleyman Yörük, “1960 yılında Karaman’da doğ-
dum. 1967 yılında ise Çumra’ya geldik. İlkokula 
da burada başladım, sonrasında kalaycılık işinde 
çalıştım ve 5-6 yıllık bir çırak ve kalfalık dönemim 
oldu. Mustafa Ünal diye bir ustam vardı. O dönem 
15 tane kalaycı ustası vardı.  Ustalar çok olduğu 
için bize çok az bir iş düşüyordu. Sonrasında tarım 
ile uğraşmaya başladık. Ustam, ‘Ben artık bu işi 
yapamayacağım, sen bir dükkan aç.’ dedi. Ben de 
3 sene önce burayı açtım. dedi. 

YAZIN İŞLERİMİZ DAHA YOĞUN

İşlerin durumundan bahseden Süleyman 
Yörük, “Şu anda kış ayında olduğumuz için işler 
durgun. Çok fazla sipariş alamıyoruz. Ara ara işi-
miz çıkıyor onlarla uğraşıyorum. Yazın ise işlerimiz 

daha yoğun olabiliyor. Belirli zamanlarda özel 
günlerde işlerimiz yoğunlaşıyor.” şeklinde konuştu 

ÇUMRA’DA TEK KALAYCI BENİM

Kalaycılık mesleğini anlatan Yörük, “Ben eski 
parçayı alıyorum tamir edip, satışa çıkarıyorum. 
Çok büyük işleri eskisi gibi yapamıyoruz. Çünkü 
talep yok. İnsanlar eskisi gibi bu malzemeleri 
kullanmıyor. Eski bakır kaplar gelir, önce temiz-
leriz daha ateşte ise tekrardan kalaylarız. Eleman 
bulmakta zorlanıyoruz. Bu mesleğe de eskisi gibi 
talepte yok zaten. Çumra’da benden aşka bu 
işi yapan yok. Konya’da ise 2 kişi var. Yakında 
onlarda boşlar. Dolayısıyla bir şekilde talep gelince 
bizler de yardımcı olmaya çalışıyoruz.” ifadelerini 
kullandı. 

BAKIRI İNSANLAR ARTIK BOŞLUYOR

Gelecek adına da konuşan Kalaycı ustası 
Süleyman Yörük, konuşmasına şöyle devam etti: 
“İşi büyütmek adına bir hedefim yok. Kalaycılığın 
son nesilleriyiz. Türkiye’de de bu işi çok yapan 
yok. Bakır eşyalar, porselenden, çelikten de iyidir. 
Bakırı da insanlar artık boşluyor. Aileden kalan ba-
kır eşyalar olunca insanlar, hatıra olarak sağlıyor. 
Başka da bakırı çok seven biri yoksa kalaycılık son 
mesleği son zamanlarını yaşıyor.” 

ÇİFTÇİLİK UMUT MESLEĞİDİR

Çumra’dan da bahseden Süleyman Yörük, 
konuyla ilgili şöyle konuştu: “Çumra tarım anla-
mında çok büyük olanaklara sahip. Ancak tarımda 
Çumra’nın gidişatı iyi değil.  Örneğin geçen yıl 
mısır para etmeseydi, Çumra halkı çok da iyi 

durumda olmazdı. Bazı ürünler bu sene para etti 
gelecek sene ise aynı seviyede olamayabilir. Hava 
olayları açısından da çok iyi gitmiyoruz. Biraz daha 
yağmur yağmazsa insanlar bahar ayında, ekin 
zamanında çok büyük sıkıntılar çekebilir. İnsanlar 
şu an ekin suluyor. Bu dönemde insanların ekin 
suladığını ilk defa görüyorum.” 

DEVLETİN DESTEK ÇIKMASI GEREK

Kalaycılığın yanı sıra çiftçilik de yapan Sü-
leyman Yörük, “Kalaycılığın yanı sıra çiftçilik ile 
uğraşıyorum.  Çiftçilik bir umut mesleği. Bazen 
mısır, bazen fasulye ekiyoruz. Bu sene ise kabak 
ekeceğiz. Bu sene ne para ettiyse millet diğer 
sene o ürüne yükleniyor. Bu çark böyle devam 
ediyor. Devletin çiftçiyi her anlamda destekleme-
si gerekiyor. Şu an için devletin yardımları çok 
güçlü değil. Mesela adam tarla kiralıyor, devletin 
yardımını tarlayı kiralayan değil tarlanın sahibi 
alıyor. Tarla sahibi, tarlayı kiralayacak kişiye şart 
koşuyor. Devletin yardımını ben alacağım, tutmak 
istiyorsan tut diyor. Adam da mecburen kiralamak 
zorunda kalıyor. Bu durumda milleti olumsuz 
etkiliyor.” dedi. 

KALAYCILIK MESLEĞİNİN DEVAM 
ETMESİ GEREKİYOR

Kalaycılık mesleğinin sürmesi gerektiğini ifa-
de eden Süleyman Yörük, “Kalaycılık mesleğinin 
devam etmesi gerekiyor. Ancak çalışacak insan 
yok. Bu işin çocukluktan başlaması gerekiyor. 
Büyüyünce öğrenilmesi zor olur bu işin. O yüzden 
temelden gelmesi gerek ancak bu işi devam 
ettirecek çok az insan var. Kalaycılık mesleğini ya-
pabilmek emek mesleğidir.” ifadelerini kullandı. 

Çumra ilçesi her alanda öncü bir 
konum olarak öne çıkıyor. Tarımdan, 
hayvancılığa, otomotiv sektöründen 
terziliğe kadar önemli kişileri bünye-

sinde barındıran Çumra ilçesinde 57 yıldır ter-
zilik mesleği yapan Veli Selek, deneyimlerini, 
yaptığı işleri, bulunduğu şehirleri ve geçmişten 
günümüze terzilik mesleğini Konya Yenigün 
Gazetesi’ne anlattı. 

İNSANLAR ÜZERİNDE ETKİ OLUŞTURDU

Konuşmasına kendini tanıtarak başlayan 
yılların terzi ustası Veli Selek, “1952 yılında 
Çumra’da doğdum. Rahmetli babam ben 1 
yaşındayken Konya gitmiş ve bizler de merkeze 
taşınmışız. İlkokulu Konya’da okudum. İlkokulu 
bitirdikten sonra Çumra’ya dönmek zorunda 
kaldık. Buraya geldikten sonra da terzilik işine 
başladım. 1964’lü yıllarda kimse hazır giyimi 
bilmiyordu ve giymiyordu. Herkes giyeceği 
elbiseleri diktiriyordu ve talep çoktu. Bunun 
haricinde terzilik mesleği temiz bir meslek. 
1964 yılında başladığım bu mesleği hala sür-
dürüyorum. 1980’li yıllara kadar çırak ve kalfa 
olarak çalıştım. Akabinde İstanbul ve Paris 
deneyimlerim var. Paris’ten geldikten sonra 
1980 yılında bir arkadaşımız dükkan devrede-
cekti gidip aldım ve ilk dükkanım oldu. Benim 
Paris’ten Çumra’ya gelmem buradaki insanlar 
üzerinde büyük bir etki yarattı. Çoğu kişi bana 
‘Paris Terzisi’ diyordu. Buradaki dükkanı-
mı açtıktan sonra tekrardan Paris’e gitmeyi 
düşündüm. Ancak buradaki talepler yüksek 
olunca gidemedim. 1991 yılına kadar Çumra’da 
çalıştım 4 tane kalfam vardı. Son 190 yıldır ise 
hiç kalfam olmadı. 1991 yılında ise Hollanda’ya 
gittim 4,5 yıl orada çalıştım.  1995 yılında tek-

rardan Çumra’ya öndüm buradaki işime devam 
ettim. 2006 yılında ise bir kriz çıktı o dönem 
çok zorlandık.” dedi. 

MERAKIM VARDI

İstanbul, Fransa ve Hollanda’da görev 
yapan Veli Selek, “Yurtdışına gitme talepleri 
o dönemde oldukça yüksekti. Arkadaşları-
mız gidiyor geri döndüklerinde bize oraları 
anlatıyordu. Ben de merak sarım ve girmek 
istedim. Bunun yanı sıra maddi açıdan da iyi 
kazanılıyordu. Arkadaşım beni götürmek istedi 
ben de onayladım ve gittim. Yurtdışında belirli 
sürelerde kaldım ama yaşam tarzı açısından 
ayak uyduramadığım için geri dönmek zorunda 
kaldım. 1960’lı yıllarda Çumra’da 30’un üzerin-
de terzi vardı. Şu an ise bu rakam 6.” şeklinde 
konuştu. 

HAZIR GİYİM DAHA UCUZ

Hazır giyime dikkat çeken deneyimli terzi 
Veli Selek, “Şu an ne üretilirse insanlar ona ta-
lep ediyor. Hazır giyim ön planda ve daha ucuz. 
Eğer bir müşteri gelip bir pantolon diktirse 200 
liranın aşağısında olmuyor. Çünkü malzemeler 
pahalı. Takım elbiselerin dikimi ise 100 liranın 
üzerinde. O yüzden kıyafet diktirmek hem ma-
haretli hem de pahalı. Bu yüzden insanlar hazır 
giyeme yöneliyor.” ifadelerini kullandı.

PANDEMİDEN ETKİLENDİK

Kovid-19 döneminde zorlandığını söyleyen 
Veli Selek, konuyla ilgili şunları söyledi: “Ko-
ronavirüsten dolayı insanlar giyim konusunda 
tedbirli davranmaya başladı. Bunun birlikte 

kıyafet diktirmek isteyenler de bir kez gelip 
örneğin pantolon diktirmek istiyor. 3-4 tane 
diktiriyor sonrasında gidiyor. Pandemi süre-
cinde çalışmalarımız da azaldı. Takım elbise 
diktirmek isteyenlerin sayısı da son 3 yılda 
oldukça azaldı. Kumaş fiyatlarına gelen zam da 
bu durumu etkiledi.”  

HERKES KENDİ İŞİNİ YAPMALI

Terzilik mesleğinin inceliklerine dikkat çe-
ken, Selek, “İşi bilen için terzilik işi kolay.  Me-
sela dışardan gelen bir müşteri perde getiriyor. 
‘Bu terzi ise perdeyi de diker’. diyor. Ancak ben 
perde dikmeyi bilmem. Bu yüzden herkes işini 
yapmalı. Başka işlerle kendisini ve başkalarını 
meşgul etmemeli.” dedi. 

KENDİ İNSANIMA FAYDALI OLMAK 
İSTEDİM

Çumra’ya dönme sebeplerini anlatan Terzi 
Veli, konuşmasına şöyle devam etti: “Çumra’yı 
İstanbul’a benzetiyorum. Çumra’da her anlam-
da çeşit çeşit insanlar var. Nerdeyse her bölge-
den Çumra’da insanlar yaşıyor. Bizim işimizi bu 
durumlar etkilemedi. Çumra eskiye göre olduk-
ça gelişti. Ancak daha da iyi yapılabilir. Çumra 
‘da elektronik üzerinden çok büyük gelişmeler 
oldu. Teknolojinin gelişmesiyle olanaklarda art-
tı. Tarım alanında da büyük yatırımlar oluyor. 
İnsanlar Çumra’da önemli işler imza atıyor. 
Bu bağlamda Çumra’da iş ve işçi sıkıntısı yok. 
Dışardan gelen işçilerde kolaylıkla çalışabiliyor. 
Hollanda, Paris ve İstanbul’da çalışma fırsatı 
buldum belki daha iyi noktalara da gelebilirdim 
ancak ben memleketime dönmek istedim ve 
kendi insanıma faydalı olmak istedim.” 

PARİS TERZİSİ VELİ SELEK
Çumra’da yılların terzisi Veli Selek, yaptığı işlerle ilçenin en saygın kişilerinden biri olarak göze 

çarpıyor. 57 yıldır terzilik mesleğinin içinde olan Selek, “Eskiden hazır giyimi insanlar tercih etmiyordu, 
kıyafetlerini diktiriyordu. Şu an herkes hazır giyeme yöneldi. İstanbul, Fransa ve Hollanda’da çalıştım 

ancak ilçeme dönüp kendi insanıma fayda sağlamak istedim.” dedi
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Konya’da 2, Çumra’da ise 1 kişinin sürdürdüğü Kalaycılık mesleği kaybolmaya yüz tutmuş durumda. 
Küçük yaşlarda Karaman’dan Çumra’ya göç eden kalaycı ustası Süleyman Yörük, bu mesleğe eskiden 

talebin çok olduğunu ifade ederken, şu an ise sadece yaz aylarında talebin fazla olduğunu söyledi. 
Yörük, “Kalaycılık mesleğinin devam etmesi gerekiyor ama insanların buna talebi azaldı.” dedi

‘KALAYCILIK EMEK İSTEYEN 
BİR MESLEKTİR’

Kalaycılık mesleği eskiyen ve yıpranan 
bakır kap kacağın toz nişadır yardı-
mıyla kalay ile kaplanması işlemini 

yapan zanaatkârların genel adıdır. Kalaycılık 
yakın zamana kadar seyyar olarak da icra edilen 
bir meslekti. Ancak kalaycılık çelik, alüminyum, 
emaye ve teflon mutfak eşyalarının kullanımının 
artması ile tükenme noktasına yaklaşmaktadır. 
Halen turistik bakır eşya imalatı kalaycılığı az da 
olsa devamını sağlamaktadır. Kalaylama, körükte 
ısı ile tavına getirilen kapların sıcaklıktan dolayı 
çubuk halinde bulunan kalayın sürülmesi ile kolay 
şekilde kaygan hale gelmesidir. Kalayın kalaycı 
pamuğu ve nişadır yardımı ile zemine düzenli 
şekilde dağıtılması işlemine kalaylama denilmek-
tedir.

BİZE AZ BİR İŞ DÜŞÜYORDU

Kendisini tanıtan Kalaycılık mesleği ustası 
Süleyman Yörük, “1960 yılında Karaman’da doğ-
dum. 1967 yılında ise Çumra’ya geldik. İlkokula 
da burada başladım, sonrasında kalaycılık işinde 
çalıştım ve 5-6 yıllık bir çırak ve kalfalık dönemim 
oldu. Mustafa Ünal diye bir ustam vardı. O dönem 
15 tane kalaycı ustası vardı.  Ustalar çok olduğu 
için bize çok az bir iş düşüyordu. Sonrasında tarım 
ile uğraşmaya başladık. Ustam, ‘Ben artık bu işi 
yapamayacağım, sen bir dükkan aç.’ dedi. Ben de 
3 sene önce burayı açtım. dedi. 

YAZIN İŞLERİMİZ DAHA YOĞUN

İşlerin durumundan bahseden Süleyman 
Yörük, “Şu anda kış ayında olduğumuz için işler 
durgun. Çok fazla sipariş alamıyoruz. Ara ara işi-
miz çıkıyor onlarla uğraşıyorum. Yazın ise işlerimiz 

daha yoğun olabiliyor. Belirli zamanlarda özel 
günlerde işlerimiz yoğunlaşıyor.” şeklinde konuştu 

ÇUMRA’DA TEK KALAYCI BENİM

Kalaycılık mesleğini anlatan Yörük, “Ben eski 
parçayı alıyorum tamir edip, satışa çıkarıyorum. 
Çok büyük işleri eskisi gibi yapamıyoruz. Çünkü 
talep yok. İnsanlar eskisi gibi bu malzemeleri 
kullanmıyor. Eski bakır kaplar gelir, önce temiz-
leriz daha ateşte ise tekrardan kalaylarız. Eleman 
bulmakta zorlanıyoruz. Bu mesleğe de eskisi gibi 
talepte yok zaten. Çumra’da benden aşka bu 
işi yapan yok. Konya’da ise 2 kişi var. Yakında 
onlarda boşlar. Dolayısıyla bir şekilde talep gelince 
bizler de yardımcı olmaya çalışıyoruz.” ifadelerini 
kullandı. 

BAKIRI İNSANLAR ARTIK BOŞLUYOR

Gelecek adına da konuşan Kalaycı ustası 
Süleyman Yörük, konuşmasına şöyle devam etti: 
“İşi büyütmek adına bir hedefim yok. Kalaycılığın 
son nesilleriyiz. Türkiye’de de bu işi çok yapan 
yok. Bakır eşyalar, porselenden, çelikten de iyidir. 
Bakırı da insanlar artık boşluyor. Aileden kalan ba-
kır eşyalar olunca insanlar, hatıra olarak sağlıyor. 
Başka da bakırı çok seven biri yoksa kalaycılık son 
mesleği son zamanlarını yaşıyor.” 

ÇİFTÇİLİK UMUT MESLEĞİDİR

Çumra’dan da bahseden Süleyman Yörük, 
konuyla ilgili şöyle konuştu: “Çumra tarım anla-
mında çok büyük olanaklara sahip. Ancak tarımda 
Çumra’nın gidişatı iyi değil.  Örneğin geçen yıl 
mısır para etmeseydi, Çumra halkı çok da iyi 

durumda olmazdı. Bazı ürünler bu sene para etti 
gelecek sene ise aynı seviyede olamayabilir. Hava 
olayları açısından da çok iyi gitmiyoruz. Biraz daha 
yağmur yağmazsa insanlar bahar ayında, ekin 
zamanında çok büyük sıkıntılar çekebilir. İnsanlar 
şu an ekin suluyor. Bu dönemde insanların ekin 
suladığını ilk defa görüyorum.” 

DEVLETİN DESTEK ÇIKMASI GEREK

Kalaycılığın yanı sıra çiftçilik de yapan Sü-
leyman Yörük, “Kalaycılığın yanı sıra çiftçilik ile 
uğraşıyorum.  Çiftçilik bir umut mesleği. Bazen 
mısır, bazen fasulye ekiyoruz. Bu sene ise kabak 
ekeceğiz. Bu sene ne para ettiyse millet diğer 
sene o ürüne yükleniyor. Bu çark böyle devam 
ediyor. Devletin çiftçiyi her anlamda destekleme-
si gerekiyor. Şu an için devletin yardımları çok 
güçlü değil. Mesela adam tarla kiralıyor, devletin 
yardımını tarlayı kiralayan değil tarlanın sahibi 
alıyor. Tarla sahibi, tarlayı kiralayacak kişiye şart 
koşuyor. Devletin yardımını ben alacağım, tutmak 
istiyorsan tut diyor. Adam da mecburen kiralamak 
zorunda kalıyor. Bu durumda milleti olumsuz 
etkiliyor.” dedi. 

KALAYCILIK MESLEĞİNİN DEVAM 
ETMESİ GEREKİYOR

Kalaycılık mesleğinin sürmesi gerektiğini ifa-
de eden Süleyman Yörük, “Kalaycılık mesleğinin 
devam etmesi gerekiyor. Ancak çalışacak insan 
yok. Bu işin çocukluktan başlaması gerekiyor. 
Büyüyünce öğrenilmesi zor olur bu işin. O yüzden 
temelden gelmesi gerek ancak bu işi devam 
ettirecek çok az insan var. Kalaycılık mesleğini ya-
pabilmek emek mesleğidir.” ifadelerini kullandı. 

Çumra ilçesi her alanda öncü bir 
konum olarak öne çıkıyor. Tarımdan, 
hayvancılığa, otomotiv sektöründen 
terziliğe kadar önemli kişileri bünye-

sinde barındıran Çumra ilçesinde 57 yıldır ter-
zilik mesleği yapan Veli Selek, deneyimlerini, 
yaptığı işleri, bulunduğu şehirleri ve geçmişten 
günümüze terzilik mesleğini Konya Yenigün 
Gazetesi’ne anlattı. 

İNSANLAR ÜZERİNDE ETKİ OLUŞTURDU

Konuşmasına kendini tanıtarak başlayan 
yılların terzi ustası Veli Selek, “1952 yılında 
Çumra’da doğdum. Rahmetli babam ben 1 
yaşındayken Konya gitmiş ve bizler de merkeze 
taşınmışız. İlkokulu Konya’da okudum. İlkokulu 
bitirdikten sonra Çumra’ya dönmek zorunda 
kaldık. Buraya geldikten sonra da terzilik işine 
başladım. 1964’lü yıllarda kimse hazır giyimi 
bilmiyordu ve giymiyordu. Herkes giyeceği 
elbiseleri diktiriyordu ve talep çoktu. Bunun 
haricinde terzilik mesleği temiz bir meslek. 
1964 yılında başladığım bu mesleği hala sür-
dürüyorum. 1980’li yıllara kadar çırak ve kalfa 
olarak çalıştım. Akabinde İstanbul ve Paris 
deneyimlerim var. Paris’ten geldikten sonra 
1980 yılında bir arkadaşımız dükkan devrede-
cekti gidip aldım ve ilk dükkanım oldu. Benim 
Paris’ten Çumra’ya gelmem buradaki insanlar 
üzerinde büyük bir etki yarattı. Çoğu kişi bana 
‘Paris Terzisi’ diyordu. Buradaki dükkanı-
mı açtıktan sonra tekrardan Paris’e gitmeyi 
düşündüm. Ancak buradaki talepler yüksek 
olunca gidemedim. 1991 yılına kadar Çumra’da 
çalıştım 4 tane kalfam vardı. Son 190 yıldır ise 
hiç kalfam olmadı. 1991 yılında ise Hollanda’ya 
gittim 4,5 yıl orada çalıştım.  1995 yılında tek-

rardan Çumra’ya öndüm buradaki işime devam 
ettim. 2006 yılında ise bir kriz çıktı o dönem 
çok zorlandık.” dedi. 

MERAKIM VARDI

İstanbul, Fransa ve Hollanda’da görev 
yapan Veli Selek, “Yurtdışına gitme talepleri 
o dönemde oldukça yüksekti. Arkadaşları-
mız gidiyor geri döndüklerinde bize oraları 
anlatıyordu. Ben de merak sarım ve girmek 
istedim. Bunun yanı sıra maddi açıdan da iyi 
kazanılıyordu. Arkadaşım beni götürmek istedi 
ben de onayladım ve gittim. Yurtdışında belirli 
sürelerde kaldım ama yaşam tarzı açısından 
ayak uyduramadığım için geri dönmek zorunda 
kaldım. 1960’lı yıllarda Çumra’da 30’un üzerin-
de terzi vardı. Şu an ise bu rakam 6.” şeklinde 
konuştu. 

HAZIR GİYİM DAHA UCUZ

Hazır giyime dikkat çeken deneyimli terzi 
Veli Selek, “Şu an ne üretilirse insanlar ona ta-
lep ediyor. Hazır giyim ön planda ve daha ucuz. 
Eğer bir müşteri gelip bir pantolon diktirse 200 
liranın aşağısında olmuyor. Çünkü malzemeler 
pahalı. Takım elbiselerin dikimi ise 100 liranın 
üzerinde. O yüzden kıyafet diktirmek hem ma-
haretli hem de pahalı. Bu yüzden insanlar hazır 
giyeme yöneliyor.” ifadelerini kullandı.

PANDEMİDEN ETKİLENDİK

Kovid-19 döneminde zorlandığını söyleyen 
Veli Selek, konuyla ilgili şunları söyledi: “Ko-
ronavirüsten dolayı insanlar giyim konusunda 
tedbirli davranmaya başladı. Bunun birlikte 

kıyafet diktirmek isteyenler de bir kez gelip 
örneğin pantolon diktirmek istiyor. 3-4 tane 
diktiriyor sonrasında gidiyor. Pandemi süre-
cinde çalışmalarımız da azaldı. Takım elbise 
diktirmek isteyenlerin sayısı da son 3 yılda 
oldukça azaldı. Kumaş fiyatlarına gelen zam da 
bu durumu etkiledi.”  

HERKES KENDİ İŞİNİ YAPMALI

Terzilik mesleğinin inceliklerine dikkat çe-
ken, Selek, “İşi bilen için terzilik işi kolay.  Me-
sela dışardan gelen bir müşteri perde getiriyor. 
‘Bu terzi ise perdeyi de diker’. diyor. Ancak ben 
perde dikmeyi bilmem. Bu yüzden herkes işini 
yapmalı. Başka işlerle kendisini ve başkalarını 
meşgul etmemeli.” dedi. 

KENDİ İNSANIMA FAYDALI OLMAK 
İSTEDİM

Çumra’ya dönme sebeplerini anlatan Terzi 
Veli, konuşmasına şöyle devam etti: “Çumra’yı 
İstanbul’a benzetiyorum. Çumra’da her anlam-
da çeşit çeşit insanlar var. Nerdeyse her bölge-
den Çumra’da insanlar yaşıyor. Bizim işimizi bu 
durumlar etkilemedi. Çumra eskiye göre olduk-
ça gelişti. Ancak daha da iyi yapılabilir. Çumra 
‘da elektronik üzerinden çok büyük gelişmeler 
oldu. Teknolojinin gelişmesiyle olanaklarda art-
tı. Tarım alanında da büyük yatırımlar oluyor. 
İnsanlar Çumra’da önemli işler imza atıyor. 
Bu bağlamda Çumra’da iş ve işçi sıkıntısı yok. 
Dışardan gelen işçilerde kolaylıkla çalışabiliyor. 
Hollanda, Paris ve İstanbul’da çalışma fırsatı 
buldum belki daha iyi noktalara da gelebilirdim 
ancak ben memleketime dönmek istedim ve 
kendi insanıma faydalı olmak istedim.” 

PARİS TERZİSİ VELİ SELEK
Çumra’da yılların terzisi Veli Selek, yaptığı işlerle ilçenin en saygın kişilerinden biri olarak göze 

çarpıyor. 57 yıldır terzilik mesleğinin içinde olan Selek, “Eskiden hazır giyimi insanlar tercih etmiyordu, 
kıyafetlerini diktiriyordu. Şu an herkes hazır giyeme yöneldi. İstanbul, Fransa ve Hollanda’da çalıştım 

ancak ilçeme dönüp kendi insanıma fayda sağlamak istedim.” dedi
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Çumra iş dünyasının önemli isimlerinden 
biri olan Merkez Çumra Otomotiv Sahibi Selami 
Erol, memleket sevdalısı bir isim olarak dikkat 
çekiyor. 1984 yılından buyana ticaretin içerisin-
de yer alan, ayakkabıcılık sektörüyle başlayan 
iş hayatına galericilikle ve inşaat sektörüyle 
devam eden Erol, bir insanın hedefinin olmasını 
gerektiğine dikkat çekiyor. Bu düşünceyle, mem-
leketinde gördüğü eksiklere yönelik çalışmalar 
yapan ve Çumra’ya katkılar sağlayan Erol, aynı 
anlayışla yoluna devam ediyor.

İNSANIN HEDEFİ OLMALI 

Konuyla ilgili değerlendirmelerde bulunan 
Merkez Çumra Otomotiv Sahibi Selami Erol, iş 
hayatındaki serüveni şöyle anlattı, “Çumra’da 
doğdum büyüdüm. 1984’ten buyana ticaretle 
uğraşıyorum. Ayakkabıcılık mesleğiyle atıldım 
ticarete. 1991 yıllarında da otomotiv sektörüne 
galerici olarak giriş yaptım. O yıllardan buyana 
aynı sektörde çalışmalarımı sürdürüyorum. 7-8 
yıldır da müteahhitlik yapıyorum. Galericilik 
Sitesi’ni yaptık,  Çatalhöyük Sanayi Sitesi’ni yaptık, 
düğün salonu yaptık. Çumra’nın ihtiyacı olanları 
ortaya koyduk, yüzümüzün akıyla işlerimizi teslim 
etmenin mutluluğunu yaşıyorum.  Yapmak, ba-
şarmak, kazanmak benim yaşam felsefem. Hedefi 
olan insanlar dolu, hedefi olmayan insanlar boş in-
sanlardır. Hedefi olmayan insanlar üretmez. Onun 
için hedefinizin olması lazım ve üretmek lazım. Biz 
bu anlamda hedeflerimizi yerine getiriyoruz. Top-
lumumuza hizmet etmeye çalışıyoruz.  Gelecek 
nesillere bir şeyler bırakabilirsek ne mutlu bize.”

KONUT PROJESİ DÜŞÜNÜYORUZ
Galericiler Sanayi ve Çatalhöyük Sanayi Si-

tesi’nin ardından, inşaatta konut işine de girmeyi 
düşündüğünü ancak uygun ortamı beklediğini be-

lirten Erol, “Konut projemiz de var. Ama pandemi 
ve imar sorunu bizi olumsuz etkiliyor. Bu nedenle 
inşaat yapamaz hale geldik. Özellikle imar sorunu 
nedeniyle inşaat durunca, ilçemizde ev fiyatları 
da arttı. Aynı zamanda inşaat sektöründeki girdi 
fiyatları da oldukça arttı. Maliyetler arttığı için 
çekimser davranıyoruz. Konuta girmeyi düşünü-
yoruz ama tüm bu nedenlerden dolayı şuanda 
beklemedeyiz” diye konuştu. 

MÜTEŞEBBİSİN ÖNÜ AÇILSIN

Devletin büyük firmalara veya işletmelere 
güzel destekler verdiğini ancak küçük girişimcile-
rin desteklenmediğini dile getiren Erol, “Müte-
şebbisin önünün açılması gerekiyor. Devletimiz 
maalesef hep büyüklerin önünü açmaya çalışıyor. 
Ama bir şeyler yapmaya çalışan, küçük esnafımız, 

küçük çiftçimiz de var. Bu insanların da destekle-
nerek büyümesi gerekiyor. Onun için devletimizin 
girişimcinin önünü açması gerekiyor” ifadelerini 
kullandı. 

DAHA ÇOK ÜRETMELİYİZ

Çumra’nın tarım ilçesi olduğunu anımsatan 
Erol, tarıma dayalı üretimin daha artırılması 
gerektiğini savundu. Konuyla ilgili Erol şunları 
kaydetti, “Çumra tarımda önemli bir ilçe. Tarımda 
güzel üretimler yapıyoruz. Ama çiftçinin kaldırdığı 
ürünün para etmesi için politikalar geliştirmek 
gerekiyor. Çiftçi para kazanırsa bizler de para ka-
zanırız. Hepimiz para kazanırsak, ilçemiz kazanır. 
İlçemiz kazanırsa Konya’mız, Konya’mız kazanırsa 
ülkemiz kazanır. Dolayısıyla tarım konusunda 
daha fazla üretmemiz, daha fazla kazanmamız 
lazım. İlçemizde bir Çumra Şeker örneği var. Bu 
fabrika ilçemize büyük değer kazandırdı. Aynı 
şekilde farklı yatırımlar da yapmamız gerekiyor. 
Böylece Çumra’mız daha da gelişir, büyür.”

GEÇLERE ÇAĞRI 

Toplumsal sorunlara da değinen Erol, “Tü-
keten değil üreten bir toplum olmalıyız. Bugün 
görüyoruz, bakıyoruz ciddi anlamda tüketen bir 
toplum olduk. Özellikle gençlerimiz, çalışmak is-
temiyor. Ama çalışmadan hiç bir şey olmaz. Bunu 
gençlerimize anlatmamız gerekiyor. Bir de top-
lumsal olarak şöyle bir sorunumuz var; iyi olana 
iyi, kötü olana kötü diyebilecek ortamı kaybettik. 
Bir şeyi tenkit ettiğimiz zaman dışlanmaya kadar 
gidiyor iş. Bu konular siyasi olmamalı, herkes fikir-
lerini söylemeli. İyiye iyi kötüye kötü diyemezsek 
gelişemeyiz. Bunun için eleştirilere açık olmamız 
gerekiyor” değerlendirmesinde bulundu. 

‘HEDEFI OLMAYAN 
INSAN ÜRETEMEZ’

Çumra iş dünyasının önemli isimlerinden 
biri olan Merkez Çumra Otomotiv Sahibi 

Selami Erol, üretmenin önemine işaret etti 

178



179



ÖNCELIĞIMIZ 
KALITE VE 

VERIMLILIK 
Konya kapalı havzasında yer alan 

Çumra, farklı ürünlerin bir arada 
yetiştirildiği geniş ürün desenine 

sahip önemli bir tarımsal merkez konu-
munda. Çumra’da faaliyet gösteren Tardem 
Tarım Market, Çumralı çiftçilerin ihtiyaç 
duyduğu tarım aletleri konusunda yardımcı 
oluyor. Tardem Tarım Market olarak tarım 
aletleri, sulama ekipmanları ve hayvancı-
lık ekipmanların tamamının alım satımını 
gerçekleştirdiklerine dikkat çeken Tardem 
Tarım Market Sahiplerinden Enes Demirci, 
“Tardem Tarım Market olarak tarım aletle-
ri, sulama ekipmanları ve hayvancılık ekip-
manların tamamının alım satımını gerçek-
leştiriyoruz.  Uzun yıllardan bu yana ticaret 
ile uğraşıyoruz. Tardem firmamız bir yıllık 
bir işletme. İşletmemiz tarımın başkenti 
Çumra’da çiftçilerimize hizmet ediyoruz.  
Daha önce Çumra’da Demirciler pompa adlı 
işyerimiz vardı. İki firmamızı birleştirerek 
Tardem firmasını kurduk. Çumra’da sanayi-
deki yerimizde tarım aletleri bakımı ve üre-
timi yapılıyor. Yine su bombaları üretimi ve 
bakımı yapılıyor. Yol güzergâhında bulunan 
mağazamızda da alım ve satımları yapılıyor.  
Firma olarak bugüne kadar tamamen su 
pompası üretimindeydik. Daha öncesi derin 
kuyu pompalarımız vardı.  Çumra’daydık 

daha önce ve orada derin kuyu ve kanal 
sulama ekipmanları üretimleri gerçekleşti-
riyorduk.  Sonra bu firmamızı Konya taşıdık 
ve firmanın ismini DPS Pompa olarak değiş-
tirdik. Konya’da derin sulama pompa işini 
bıraktık ve kanal sulama pompa çeşitlerini 
artırdık.” ifadelerini kulandı.

‘ÇİFÇİMİZ İLE KALİTEYİ 
BULUŞTURUYORUZ’

Tardem Tarım Market olarak çiftçiler 
ile kaliteyi buluşturduklarına dikkat çeken 
Demirci, “Çumralı çiftçilerimize dizel motor 

traktör tipi motorlar ve elektrikli motorların 
arkalarına pompalar üretiyoruz. Bu pom-
paları sadece Çumra ve Konya için değil 
dünya için üretiyoruz. Çumralı çiftçilerimiz 
içinde çiftçilerimizin özel istediği ürünleri 
veya özel istediği su pompalarını tasarlı-
yoruz. Seri üretim dışında özel üretimler 
de gerçekleştiriyoruz. Tarım marketimizde 
tarımsal sulama ile alakalı, hayvancılık 
ile alakalı ve traktör ekipmanları ile ilgili 
ürünlerin alım ve satımını gerçekleştiriyo-
ruz. Firma olarak teknoloji yakından takip 
ediyoruz. Müşterilerimizin her ihtiyacı olan 
ürünleri Tarım Marketimizde bulundurma-

Çumra’da faaliyet gösteren Tardem 
Tarım Market, Çumralı çiftçilerin ihtiyaç 

duyduğu tarım aletleri konusunda yardımcı 
oluyor. Tardem Tarım Market kaliteden ve 

verimlilikten taviz vermiyor 

Ebubekir Demirci Enes Demirci

ya gayret ediyoruz. Sattığımız ürünlerde 
kaliteli ve verimliliği yüksek olmasına 
dikkat ediyoruz.  Önceliğimiz para kazan-
manın dışında kalite kazancı. Çiftçilerimize 
sunduğumuz pompaların ve tarım alet-
lerinin en kalitesini ve uzun ömürlüsünü 
sunmaya çalışıyoruz. Sulama konusunda 
çiftçilerimizin her türlü isteğini karşılayabi-
liyoruz. Daha önce çiftçilerimiz daha önce 
ürün alırken fiyatına bakarken şimdilerde 
kalitesine daha çok dikkat ediyor.  Çiftçi ile 
kaliteyi bir arada buluşturuyoruz.  Çumralı 
çiftçilerimiz markamıza ve hizmetlerimize 
yoğun ilgi gösteriyor. Gösterilen ilgiden 
firma olarak oldukça memnunuz. Çumralı 
çiftçilerimizden beklediğimiz desteği fazlası 
ile alıyoruz. Firma olarak hedefimiz Çumralı 
çiftçilerimizin bizlere gösterdiği ilgi ve 
alakayı daha yükseklere çıkarmak” diye 
konuştu.

‘ÇUMRA TARIMDA 
CİDDİ YOL KAT ETTİ’

Çumra’nın tarımda ciddi yol kat ettiğini 
de vurgulayan Demirci sözlerini şu şekilde 
sürdürdü, “Çumra son yıllarda tarımsal 
üretiminin yanında sanayi alanında da 
kendini geliştirdi. Önceki zamanlarda çift-
çilerimiz tarım alanında istediği ürünlere 
Çumra’da ulaşamıyordu.  En küçük ihtiyacı 
için Konya’ya gelmek zorunda kalıyordu. 
Şuanda Konya sanayisinde bulacağı tüm 
ürünleri Çumra sanayisinde bulabiliyor. 
Bu da çiftçilerimiz için büyük bir avantaj 
oluyor. Çumra tarım alanında da ciddi yol 
kat etti. Çumra ticaretten örnekliği ile de 
adından söz ettiriyor.  Çumra son yıllarda 
ciddi büyüme kat etti. Çumra hızlı büyüme-
sini sürdürürse büyümesini daha güçlü şe-
kilde sürdüreceğine inanıyorum. Çumra’da 
son yıllarda ortaklık şirketler arttı. Ortaklık 
demek güçlerin birleşmesi demek. Güçlerin 
birleşmesi ile daha güzel işler ortaya çıka-
cağına inanıyorum. Güç birliğinin ardından 
Çumra’da Konya’dan daha büyük firmalar 
çıkacağına inanıyorum.” 
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ÖNCELIĞIMIZ 
KALITE VE 

VERIMLILIK 
Konya kapalı havzasında yer alan 

Çumra, farklı ürünlerin bir arada 
yetiştirildiği geniş ürün desenine 

sahip önemli bir tarımsal merkez konu-
munda. Çumra’da faaliyet gösteren Tardem 
Tarım Market, Çumralı çiftçilerin ihtiyaç 
duyduğu tarım aletleri konusunda yardımcı 
oluyor. Tardem Tarım Market olarak tarım 
aletleri, sulama ekipmanları ve hayvancı-
lık ekipmanların tamamının alım satımını 
gerçekleştirdiklerine dikkat çeken Tardem 
Tarım Market Sahiplerinden Enes Demirci, 
“Tardem Tarım Market olarak tarım aletle-
ri, sulama ekipmanları ve hayvancılık ekip-
manların tamamının alım satımını gerçek-
leştiriyoruz.  Uzun yıllardan bu yana ticaret 
ile uğraşıyoruz. Tardem firmamız bir yıllık 
bir işletme. İşletmemiz tarımın başkenti 
Çumra’da çiftçilerimize hizmet ediyoruz.  
Daha önce Çumra’da Demirciler pompa adlı 
işyerimiz vardı. İki firmamızı birleştirerek 
Tardem firmasını kurduk. Çumra’da sanayi-
deki yerimizde tarım aletleri bakımı ve üre-
timi yapılıyor. Yine su bombaları üretimi ve 
bakımı yapılıyor. Yol güzergâhında bulunan 
mağazamızda da alım ve satımları yapılıyor.  
Firma olarak bugüne kadar tamamen su 
pompası üretimindeydik. Daha öncesi derin 
kuyu pompalarımız vardı.  Çumra’daydık 

daha önce ve orada derin kuyu ve kanal 
sulama ekipmanları üretimleri gerçekleşti-
riyorduk.  Sonra bu firmamızı Konya taşıdık 
ve firmanın ismini DPS Pompa olarak değiş-
tirdik. Konya’da derin sulama pompa işini 
bıraktık ve kanal sulama pompa çeşitlerini 
artırdık.” ifadelerini kulandı.

‘ÇİFÇİMİZ İLE KALİTEYİ 
BULUŞTURUYORUZ’

Tardem Tarım Market olarak çiftçiler 
ile kaliteyi buluşturduklarına dikkat çeken 
Demirci, “Çumralı çiftçilerimize dizel motor 

traktör tipi motorlar ve elektrikli motorların 
arkalarına pompalar üretiyoruz. Bu pom-
paları sadece Çumra ve Konya için değil 
dünya için üretiyoruz. Çumralı çiftçilerimiz 
içinde çiftçilerimizin özel istediği ürünleri 
veya özel istediği su pompalarını tasarlı-
yoruz. Seri üretim dışında özel üretimler 
de gerçekleştiriyoruz. Tarım marketimizde 
tarımsal sulama ile alakalı, hayvancılık 
ile alakalı ve traktör ekipmanları ile ilgili 
ürünlerin alım ve satımını gerçekleştiriyo-
ruz. Firma olarak teknoloji yakından takip 
ediyoruz. Müşterilerimizin her ihtiyacı olan 
ürünleri Tarım Marketimizde bulundurma-

Çumra’da faaliyet gösteren Tardem 
Tarım Market, Çumralı çiftçilerin ihtiyaç 

duyduğu tarım aletleri konusunda yardımcı 
oluyor. Tardem Tarım Market kaliteden ve 

verimlilikten taviz vermiyor 

Ebubekir Demirci Enes Demirci

ya gayret ediyoruz. Sattığımız ürünlerde 
kaliteli ve verimliliği yüksek olmasına 
dikkat ediyoruz.  Önceliğimiz para kazan-
manın dışında kalite kazancı. Çiftçilerimize 
sunduğumuz pompaların ve tarım alet-
lerinin en kalitesini ve uzun ömürlüsünü 
sunmaya çalışıyoruz. Sulama konusunda 
çiftçilerimizin her türlü isteğini karşılayabi-
liyoruz. Daha önce çiftçilerimiz daha önce 
ürün alırken fiyatına bakarken şimdilerde 
kalitesine daha çok dikkat ediyor.  Çiftçi ile 
kaliteyi bir arada buluşturuyoruz.  Çumralı 
çiftçilerimiz markamıza ve hizmetlerimize 
yoğun ilgi gösteriyor. Gösterilen ilgiden 
firma olarak oldukça memnunuz. Çumralı 
çiftçilerimizden beklediğimiz desteği fazlası 
ile alıyoruz. Firma olarak hedefimiz Çumralı 
çiftçilerimizin bizlere gösterdiği ilgi ve 
alakayı daha yükseklere çıkarmak” diye 
konuştu.

‘ÇUMRA TARIMDA 
CİDDİ YOL KAT ETTİ’

Çumra’nın tarımda ciddi yol kat ettiğini 
de vurgulayan Demirci sözlerini şu şekilde 
sürdürdü, “Çumra son yıllarda tarımsal 
üretiminin yanında sanayi alanında da 
kendini geliştirdi. Önceki zamanlarda çift-
çilerimiz tarım alanında istediği ürünlere 
Çumra’da ulaşamıyordu.  En küçük ihtiyacı 
için Konya’ya gelmek zorunda kalıyordu. 
Şuanda Konya sanayisinde bulacağı tüm 
ürünleri Çumra sanayisinde bulabiliyor. 
Bu da çiftçilerimiz için büyük bir avantaj 
oluyor. Çumra tarım alanında da ciddi yol 
kat etti. Çumra ticaretten örnekliği ile de 
adından söz ettiriyor.  Çumra son yıllarda 
ciddi büyüme kat etti. Çumra hızlı büyüme-
sini sürdürürse büyümesini daha güçlü şe-
kilde sürdüreceğine inanıyorum. Çumra’da 
son yıllarda ortaklık şirketler arttı. Ortaklık 
demek güçlerin birleşmesi demek. Güçlerin 
birleşmesi ile daha güzel işler ortaya çıka-
cağına inanıyorum. Güç birliğinin ardından 
Çumra’da Konya’dan daha büyük firmalar 
çıkacağına inanıyorum.” 
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Yaklaşık 10 yıldır Çumra’da unlu 
mamuller sektöründe hizmet 
veren Bereket Unlu Mamulleri 
Sahibi Yasin Bozok, kaliteden 

taviz vermeden, yaklaşık 20 çeşit 
ekmekle ilçeye hizmet veriyor 

KALITENIN 
ADRESI

Aslen Ankaralı olan ancak yaklaşık 10 yıl 
önce geldiği Çumra’da unlu mamulleri 
sektöründe önemli bir yere gelen Bereket 

Unlu Mamulleri Sahibi Yasin Bozok, sektördeki çalış-
malarını ve Çumra’ya geliş serüvenini anlattı. Anka-
ra’da fırıncılık yapan, ticari amaçlı Çumra’ya gelen Bo-
zok, şunları anlattı, “Çumra’da asker arkadaşım vardı. 
Bir gün onu ziyarete geldiğimde, Çumra’da sabah 
saatlerinde ekmek fırınlarının kapandığını gördüm. 
Ankara’da şimdiki ortağım Özkan Torun’la görüşüp 
sakin bir yere gitme isteğimi söyledim. Çumra’daki bu 
açığı görünce, buraya gelmeye karar verdim.”

‘SOMUNCU BABA’ DUASI

Yıllardır katkısız ekmek üzerinde çalıştığını bu 
anlamda Çumra’da aynı şekilde çalışmalar yürüttüğü-
nü dile getiren Bozok, “Burada da aynı şekilde ekmek 
yapımına başladık. İlk zamanlar bin 500 ekmek falan 
yapıyorduk. Şuanda yaklaşık 15 bin ekmek çıkartıyo-
ruz. Tüm şubelerimizde yapılan ekmeklerimizin her 
gün numuneleri gelir, bu numuneleri kontrol ederim. 
Eğer bir sıkıntı varsa hemen ustayı ararız, gerekli 
şeyleri söyleriz. Bir de fırınlarda her hamurun ekmeği 
çıkınca fotoğraflarını çekerler bize atarlar. Fotoğraftan 
tuzunun bile olmadığını anlarız. Ekmek farklı bir olay, 
hastalıktır bu iş. Rabbime hep dua ederim; “Allah’ım, 
Somuncu Baba’nın ekmeğinin lezzetini ver ekme-
ğimize” diye. Çok şükür ekmeklerimiz lezzetli olur” 
şeklinde konuştu. 

ZOR GÜNLER GEÇİRDİK

Çumra’ya ilk geldiği dönemlerde sektörel 
anlamda zorluklar yaşadıklarını ancak bu zorlukları 
aştıklarını belirten Bozok, “Belediyenin ihalesine gir-
dim. Rekabet yüzünden bu ihaleyi yüksek rakamlarda 
almak zorunda kaldım. Tükürdüğümüzü de yalamak 
istemedik işe başladık. 1, 1,5 sene para kazanamadım. 
Bakkala, markete ekmek vermeye gidiyorum, sek-
törde büyük rekabet vardı. Benden daha ucuz ekmek 
veriyorlardı. Bu nedenle ilk dönemler para kazanama-
dım. Zor geçen bir sürecin ardından daha yeni yeni 
para kazanmaya başladık. Bin 500 ekmekle başladı-
ğımız bu yolda, 10 yılda 15 bin ekmek düzeylerine 
ulaştık” ifadelerini kullandı. 

BEREKET, BÜYÜK BİR MARKA OLDU

Barındırdıkları 5 fırın ve satış yeriyle 35-36 kişiye 
ekmek verdiklerini dile getiren Bozok, “Arkadaşlarımızın 
ücretini alın teri kurumadan vermek için ücretlerini gün-
lük veriyorum. Bugüne kadar hiç aylık veya haftalık olarak 
vermedim arkadaşlarımızın ücretini. Çok şükür onların 
da destekleriyle Bereket Çumra’da büyük bir marka oldu” 
dedi. 

HERKES KENDİ EKMEĞİNİ YİYECEK

“Bizim ekmeklerimizde katkı kesinlikte yoktur” diyen 
Bozok, “Ankara’dan yeni bir usta getirdim. Bu ustamız 
tamamen çeşit üzerine çalışıyor. Ekmekte farklılık getir-
mek için yaptım bunu. Çumra’da toplamda 10 fırın var, 
4’ü bizde. Biz rızkımızın peşindeyiz. Kimseyle uğraşmayız. 
Herkes kendi ekmeğini yiyecek” diye konuştu. 

HİJYENE ÖNEM VERİRLER 

Ekmek yapımında nelere dikkat ettiklerine ve hedef-
lerine değinen Bozok, şu açıklamalarda bulundu, “Biz ek-
meğimizi ekşi mayayla yaparız. Ekşi maya doğal mayadır. 
Unun en kalitelisini kullanırım. İçinde aroma yok, kendi 
öz kokusu var. Yeni bir makine aldık, ekmeklerimiz el 
değmeden çıkar. Hijyene çok özen gösteririz.” Ürettikleri 
ekmek çeşitlerinden de bahseden Bozok, “Baget ekmeği, 
Trabzon ekmeği, köy ekmeği, yulaf ekmek, somun 
ekmek, civciv ekmeği, tava ekmeği, mısır ekmeği, çavdar 
ekmeği, susamlı baget ekmek, pide, göçmen ekmeği gibi 
yaklaşık 20 çeşit ekmeğimiz var” dedi. 

HEDEFE ULAŞTILAR

Sektördeki hedeflerine ulaştıklarını bundan sonraki 
süreçte aynı şekilde çalışmaya devam edeceklerini kayde-
den Bozok, şunları aktardı, “Kara fırında Trabzon ekmeği 
çıkarmayı ve yeni bir makine alarak el değmeden ekmek 
yapmayı hedefliyorduk. Çok şükür her iki hedefimize de 
ulaştık. Makinemizi aldık. Yeni açtığımız yerimize de kara 
fırınımızı aldık. Bundan sonra aynı dürüstlük ve çalış-
kanlıkla çalışmalarımızı sürdüreceğiz. Başka bir derdimiz 
yok.”

ÖNCE İTİBARIN OLACAK

Çumra’nın ticaretiyle ilgili de değerlendirmelerde 
bulunan Bozok, Çumra’nın samimi ilişkileri olduğunu bu 
durumun da kendisini mutlu ettiğini söyledi. Çumra’da 
paradan önce itibar kazanmanın önemli olduğunu belir-
ten Bozok, “Paran olsa da mal alamazsın. Herkese güven 
vereceksin. Güven çok önemli burada. Un bile vermezler. 
Güven verirsen, dürüst olursan kazanırsın. Bir de büyük 
şehirlerde her şey menfaate dayalı. Ama burada öyle 
değil. İlişkiler daha samimi” değerlendirmesi yaptı. 

GÜZEL BİR ORTAKLIĞIMIZ VAR

Sektördeki çalışmalarını Özkan Torun ve Mustafa Al-
tuntaş ile yaptıkları ortaklıkla yollarına devam ettiklerine 
değinen Bozok, “Güzel bir birlikteliğimiz var. Özkan Bey’le 
zaten Ankara’dan buyana birlikteyiz. Mustafa Bey de yeni 
ortağımız. Çok şükür şuanda hiçbir sıkıntımız yok. Birlikte 
el birliğiyle en güzel ve kaliteli hizmeti vermek için çaba 
gösteriyoruz” dedi.
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Yaklaşık 10 yıldır Çumra’da unlu 
mamuller sektöründe hizmet 
veren Bereket Unlu Mamulleri 
Sahibi Yasin Bozok, kaliteden 

taviz vermeden, yaklaşık 20 çeşit 
ekmekle ilçeye hizmet veriyor 

KALITENIN 
ADRESI

Aslen Ankaralı olan ancak yaklaşık 10 yıl 
önce geldiği Çumra’da unlu mamulleri 
sektöründe önemli bir yere gelen Bereket 

Unlu Mamulleri Sahibi Yasin Bozok, sektördeki çalış-
malarını ve Çumra’ya geliş serüvenini anlattı. Anka-
ra’da fırıncılık yapan, ticari amaçlı Çumra’ya gelen Bo-
zok, şunları anlattı, “Çumra’da asker arkadaşım vardı. 
Bir gün onu ziyarete geldiğimde, Çumra’da sabah 
saatlerinde ekmek fırınlarının kapandığını gördüm. 
Ankara’da şimdiki ortağım Özkan Torun’la görüşüp 
sakin bir yere gitme isteğimi söyledim. Çumra’daki bu 
açığı görünce, buraya gelmeye karar verdim.”

‘SOMUNCU BABA’ DUASI

Yıllardır katkısız ekmek üzerinde çalıştığını bu 
anlamda Çumra’da aynı şekilde çalışmalar yürüttüğü-
nü dile getiren Bozok, “Burada da aynı şekilde ekmek 
yapımına başladık. İlk zamanlar bin 500 ekmek falan 
yapıyorduk. Şuanda yaklaşık 15 bin ekmek çıkartıyo-
ruz. Tüm şubelerimizde yapılan ekmeklerimizin her 
gün numuneleri gelir, bu numuneleri kontrol ederim. 
Eğer bir sıkıntı varsa hemen ustayı ararız, gerekli 
şeyleri söyleriz. Bir de fırınlarda her hamurun ekmeği 
çıkınca fotoğraflarını çekerler bize atarlar. Fotoğraftan 
tuzunun bile olmadığını anlarız. Ekmek farklı bir olay, 
hastalıktır bu iş. Rabbime hep dua ederim; “Allah’ım, 
Somuncu Baba’nın ekmeğinin lezzetini ver ekme-
ğimize” diye. Çok şükür ekmeklerimiz lezzetli olur” 
şeklinde konuştu. 

ZOR GÜNLER GEÇİRDİK

Çumra’ya ilk geldiği dönemlerde sektörel 
anlamda zorluklar yaşadıklarını ancak bu zorlukları 
aştıklarını belirten Bozok, “Belediyenin ihalesine gir-
dim. Rekabet yüzünden bu ihaleyi yüksek rakamlarda 
almak zorunda kaldım. Tükürdüğümüzü de yalamak 
istemedik işe başladık. 1, 1,5 sene para kazanamadım. 
Bakkala, markete ekmek vermeye gidiyorum, sek-
törde büyük rekabet vardı. Benden daha ucuz ekmek 
veriyorlardı. Bu nedenle ilk dönemler para kazanama-
dım. Zor geçen bir sürecin ardından daha yeni yeni 
para kazanmaya başladık. Bin 500 ekmekle başladı-
ğımız bu yolda, 10 yılda 15 bin ekmek düzeylerine 
ulaştık” ifadelerini kullandı. 

BEREKET, BÜYÜK BİR MARKA OLDU

Barındırdıkları 5 fırın ve satış yeriyle 35-36 kişiye 
ekmek verdiklerini dile getiren Bozok, “Arkadaşlarımızın 
ücretini alın teri kurumadan vermek için ücretlerini gün-
lük veriyorum. Bugüne kadar hiç aylık veya haftalık olarak 
vermedim arkadaşlarımızın ücretini. Çok şükür onların 
da destekleriyle Bereket Çumra’da büyük bir marka oldu” 
dedi. 

HERKES KENDİ EKMEĞİNİ YİYECEK

“Bizim ekmeklerimizde katkı kesinlikte yoktur” diyen 
Bozok, “Ankara’dan yeni bir usta getirdim. Bu ustamız 
tamamen çeşit üzerine çalışıyor. Ekmekte farklılık getir-
mek için yaptım bunu. Çumra’da toplamda 10 fırın var, 
4’ü bizde. Biz rızkımızın peşindeyiz. Kimseyle uğraşmayız. 
Herkes kendi ekmeğini yiyecek” diye konuştu. 

HİJYENE ÖNEM VERİRLER 

Ekmek yapımında nelere dikkat ettiklerine ve hedef-
lerine değinen Bozok, şu açıklamalarda bulundu, “Biz ek-
meğimizi ekşi mayayla yaparız. Ekşi maya doğal mayadır. 
Unun en kalitelisini kullanırım. İçinde aroma yok, kendi 
öz kokusu var. Yeni bir makine aldık, ekmeklerimiz el 
değmeden çıkar. Hijyene çok özen gösteririz.” Ürettikleri 
ekmek çeşitlerinden de bahseden Bozok, “Baget ekmeği, 
Trabzon ekmeği, köy ekmeği, yulaf ekmek, somun 
ekmek, civciv ekmeği, tava ekmeği, mısır ekmeği, çavdar 
ekmeği, susamlı baget ekmek, pide, göçmen ekmeği gibi 
yaklaşık 20 çeşit ekmeğimiz var” dedi. 

HEDEFE ULAŞTILAR

Sektördeki hedeflerine ulaştıklarını bundan sonraki 
süreçte aynı şekilde çalışmaya devam edeceklerini kayde-
den Bozok, şunları aktardı, “Kara fırında Trabzon ekmeği 
çıkarmayı ve yeni bir makine alarak el değmeden ekmek 
yapmayı hedefliyorduk. Çok şükür her iki hedefimize de 
ulaştık. Makinemizi aldık. Yeni açtığımız yerimize de kara 
fırınımızı aldık. Bundan sonra aynı dürüstlük ve çalış-
kanlıkla çalışmalarımızı sürdüreceğiz. Başka bir derdimiz 
yok.”

ÖNCE İTİBARIN OLACAK

Çumra’nın ticaretiyle ilgili de değerlendirmelerde 
bulunan Bozok, Çumra’nın samimi ilişkileri olduğunu bu 
durumun da kendisini mutlu ettiğini söyledi. Çumra’da 
paradan önce itibar kazanmanın önemli olduğunu belir-
ten Bozok, “Paran olsa da mal alamazsın. Herkese güven 
vereceksin. Güven çok önemli burada. Un bile vermezler. 
Güven verirsen, dürüst olursan kazanırsın. Bir de büyük 
şehirlerde her şey menfaate dayalı. Ama burada öyle 
değil. İlişkiler daha samimi” değerlendirmesi yaptı. 

GÜZEL BİR ORTAKLIĞIMIZ VAR

Sektördeki çalışmalarını Özkan Torun ve Mustafa Al-
tuntaş ile yaptıkları ortaklıkla yollarına devam ettiklerine 
değinen Bozok, “Güzel bir birlikteliğimiz var. Özkan Bey’le 
zaten Ankara’dan buyana birlikteyiz. Mustafa Bey de yeni 
ortağımız. Çok şükür şuanda hiçbir sıkıntımız yok. Birlikte 
el birliğiyle en güzel ve kaliteli hizmeti vermek için çaba 
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Çumra’nın potansiyelinin yüksek olma-
sı, ilçede yeni işletmelerin açılmasına 
katkı sağlıyor. Konya merkezden 

Çumra’ya giderek tatlı sektörüne giriş 
yapan Alâ Kadayıf Künefe Salonu Sahibi Mustafa 
Zorlu ve oğlu Halil Zorlu da Çumra’nın potansi-
yelini gören esnaflar arasında yer alıyor. Kadayıf 
ve künefe tatlılarında yaklaşık 30 yıllık ustalığıyla 
sektörde hizmet veren Mustafa Zorlu, memleketi 
Çumra’ya gelerek kendi işyerinde oğluyla birlikte 
çalışmalarını sürdürüyor. Alâ Kadayıf Künefe Salo-
nu Sahiplerinden Halil Zorlu yaptığı açıklamada, 
babasıyla birlikte sektörde yetiştiğini söyledi. 
Yıllardır kendi yerlerini açmayı hedeflediklerini, bu 
hedefe ulaştıklarını dile getiren Zorlu, “Bu iş bildi-
ğimiz iş. Babam da 30 yıldır zaten bu işte çalışıyor 
ve ustalık yapıyor” dedi. 

ÇOK SAYIDA TATLI ÇEŞİDİ VAR 

Tatlı çeşitleri hakkında bilgiler veren Zorlu, 
“Burma kadayıf, düz kadayıf, künefe var. Kü-
nefenin de Antep fıstıklı, cevizli, billuriye gibi 
çeşitlerini yapıyoruz. Çumra bizim memleketimiz. 
Çevremiz daha çok burada. O yüzden burayı 
tercih ettik. Bir de kadayıf alanında Çumra’da bir 
açık vardı. Biz de bu alanı doldurmak istedik. 3,5 
ay oldu iş yerimizi açalı. Ama güzel dönüşler alıyo-
ruz. Dükkanımız 155 metrekare. 35 metrekaresi 
mutfak yani imalat bölümü. Diğer kalanında da 
müşterilerimize hizmet veriyoruz” diye konuştu. 

PANDEMİ OLUMSUZ ETKİLEDİ

Pandemi sürecinin sektörlerini olumsuz 
etkilediğini dile getiren Zorlu, yaşadıkları zorlukları 
şöyle anlattı, “Bizim işimizde salon müşterimiz 
önemli. Çünkü buraya gelerek bizden hizmet alan 
müşterimiz bizim için aynı zamanda bir reklam 
alanı. Pandemi nedeniyle devletimizin ortaya 
koyduğu kısıtlamalar, salon müşterisi almamı-
za imkan vermiyor. Dolayısı ile bizim reklam 
alanımız da yok şuanda. Bu da bizi ister istemez 
olumsuz yönde etkiliyor.” 

HEDEFLERİ VAR 

“Burayı açarken güzel hedeflerle açtık” diyen 
Zorlu, bu hedeflere ulaşmak amacıyla çalış-

malarını sürdürdükle-
rini anlattı. Şuan kapasitelerini 
artırmak için çalıştıklarını vurgulayan Zorlu, 
“Şuan pandemiden dolayı belli bir düzeyde 

devam edeceğiz ama istediğimiz potansiyele 
ulaştığımız zaman yeni yerler açmayı planlıyoruz. 
Şuan daha çok yeni olduğumuz için, istediğimiz 
düzeye ulaşmış değiliz. Bunun için çalışıyoruz.  
Hedeflerimize ulaşmak için ise farklılıklar ortaya 
koymak lazım. Şuan bunu yapmaya çalışıyoruz. 
Mesela sadece ilçe merkezinde değil merkez 
dışındaki mahallelere de ücretsiz paket servisi ya-
pıyoruz. Para kazanmıyoruz ama insanlara hizmet 
olsun, reklamımız olsun, bizi tanısınlar diye böyle 
bir hizmet veriyoruz” şeklinde konuştu. 

ÇUMRA’NIN POTANSİYELİ GÜZEL
 
Zorlu, Çumra’nın ticaret potansiyeliyle ilgili de 

konuştu. Çumra’nın gelişmiş ve tarımdan dolayı 
ticaretinin yüksek olduğuna değinen Zorlu, sözle-
rini şöyle sürdürdü, “Çumra’nın ticari potansiyeli 
çok yüksek. Esnafları da oldukça iyi. Biz burayı 
açtığımızdan buyana her şey iyi gidiyor. Çum-
ra’nın halkı zevkine düşkün. Yemeyi ve giyinmeyi 
seviyor. Bir de burada her esnaf, yeni açılan bir iş-
letmeyi destekliyor. Çumra’da bu güzelliği gördük. 
Konya’da olsak kimsenin umurunda olmaz. Bu 
anlamda Çumra’nın halkının, esnafının desteğini 
aldık. Çumra Konya’nın en zengin ilçelerinden 
biri. En hızlı para akışının olduğu yer Çumra. Bu 
anlamda Çumra’nın ticaretinden ve esnaflığından 
memnunuz. Bir de burada vatandaşımız kaliteyi 
biliyor. Bizim tatlımız belki pahalı ama kaliteli. 
Vatandaşımız alıp tatlımızı yiyince kalitenin farkı-
na varıyor ve buradan alışveriş yapmaya devam 
ediyor.”

‘GÜZEL HEDEFLERLE 
ÇUMRA’YA GELDIK’

Alâ Kadayıf Künefe Salonu Sahiplerinden Halil Zorlu, 
Çumra’da kadayıf-künefe üzerine girdikleri iş hayatında 

güzel hedeflerinin olduğunu söyledi 
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ÖNCE ALLAH’IN RIZASI, SONRA 
MÜŞTERI MEMNUNIYETI

İslam dünyası için oldukça önemli olan 
hac ve umre ibadetini gerçekleştir-
mek için hizmet alınan turizm firma-

ları büyük önem taşıyor. Yapılan ibadetin 
sorunsuz ve kaliteli bir şekilde yapılması, bu 
organizasyonun önemini özümsemiş şirket 
ve kişilere başvurulmasıyla mümkün oluyor. 
Bu anlamda Çumra’da Hac ve Umre organi-
zasyonundaki başarısıyla adından söz ettiren 
Sedat Ulupınarlı, ilçeye önemli bir hizmet 
sunuyor. Türkiye’nin en büyük ve kaliteli tu-
rizm firmaları arasında yer alan Nuri Doğan 
Turizm’in Çumra Temsilcisi olan Ulıpınarlı, 
memleketi Çumra’ya verdiği hizmetten duy-
duğu memnuniyeti dile getiriyor. 

EMEKLİ OLDU, HAC VE UMRE 
ORGANİZASYONUNA BAŞLADI 

1967 yılında Çumra Apasaraycık Köyün-
de dünyaya gelen Ulupınarlı, 1986 yılında 
Nevşehir’de Din Görevlisi olarak başladığı 
kamu görevini, Çumra Merkez Ak Camii’de 
sürdürdü. Buradan emekli olmasının ardın-
dan, hac ve umre organizasyonları hizmeti 
vermeye başlayan Ulupınarlı, “Gençlik 
yıllarımızda gazetecilik yapmaya çalıştım. 
Din görevlisi, olarak hizmet ettiğim yıllarda 
Diyanet İşleri Başkanlığımızın görevlendir-
mesiyle umre ziyaretlerine ve rehberliğine 
başladım. Emekli olduktan sonra Konya 
merkezde birkaç Hac ve Umre firmasıyla 
anlaşıp Hac ve Umre rehberliği yapmaya 
başladım. Şu anda Konya’mızın en büyük 
ve en sağlam Hac ve Umre firması olarak 
bilinen ve hizmetleriyle kendisini ispatlamış 
olan Nuri Doğan Turizmde Hac ve Umre 

rehberi olarak görev yapıyorum. Çumra 
Bölgemizde Nuri Doğan Turizmin temsilcisi 
olarak çalışmaktan, Kutsal Topraklarda da 
insanlarımıza rehberlik yapmaktan gerçek-
ten mutluyum. Çumra’mızı çok seviyorum. 
Çumra’mızın insanını çok seviyorum. Çum-
ra’mızda acı tatlı bütün anılarımızı paylaş-
tığımız kardeşlerimizle Mekke ve Medine 
topraklarında birlikte ibadet edip seyahatte 
bulunmak, onlara Kutsal Toprakları anlatıp 
rehberlik yapmak bana büyük bir onur veri-
yor. Çok seviyorum bu insanları ve severek 
yapıyorum işimi.

Nuri Doğan Turizm Hac ve Umre işinde 
verdiği kaliteli ve bilinçli hizmetleriyle ken-
disini ispatlamış ve bu alanda Konya’mızın 
öncülerinden olmuştur. Şirketimizin kuru-
cusu ve sahibi olan Sayın Nuri Doğan Bey’e 
ve oğulları Erdal Doğan ve Mustafa Doğan 
Beylere Konya’mıza ve insanımıza verdikle-
ri bu kaliteli hizmet için teşekkür ederim” 
ifadelerini kullandı. 

ÖNEMLİ OLAN MEMNUNİYET

Nuri Doğan Turizm olarak Kutsal Top-
raklarda vermeye çalıştıkları hizmetlerde 
önce Allah’ın rızasını sonra da Çumralı 
ve Konyalı vatandaşların memnuniyetini 
kazanmanın çabası içinde olduklarını vur-
gulayan Ulupınarlı, şunları kaydetti, “Nuri 
Doğan Turizm Çumra temsilciliği olarak 
bizimle Umre veya Hac yolculuğunu tercih 
eden kardeşlerimizin kayıt ve pasaport iş-
lemlerini biz takip edip kendilerine yardım-
cı oluyoruz. Tanıtım seminerlerini uygun 
mekanlarda kendimiz gerçekleştiriyoruz. 
Umrecilerimize Umre ziyareti öncesinde 
yapılan menenjit aşısını sağlık ocağımızdan 
gerekli randevuları alıp topluca yaptırı-
yor ve evlerine iletiyoruz. Umrecilerimize 
Kutsal Topraklarda kullanacakları bavul ve 
çanta takımlarını evlerine teslim ediyo-
ruz. Umreye gidecek olan kardeşlerimizi 

Çumra’da Hac ve Umre organizasyonundaki başarısıyla adından söz ettiren Sedat Ulupınarlı, 
Nuri Doğan Turizm farkıyla ilçede önce Allah’ın rızası, sonra da müşteri memnuniyetini ön 

planda tutarak önemli çalışmalar yürütüyor 

Çumra’mızda yaptığımız toplu uğurlama ve 
dua merasimleriyle, özel otobüslerle toplu 
olarak havaalanına taşıyıp topluca işlemle-
rini yaptırıp birlikte gidip geliyoruz. Cidde 
ya da Medine Havaalanına inişte ve oradaki 
pasaport işlemleri ile otobüslerle otele 
taşıma ve otele yerleştirme işlemlerimizi 
itina ile yapıyor umrecilerimizin ve rahat 
etmeleri için hizmetlerimizi en üst seviyede 
tutmaya çalışıyoruz. Mekke ve Medine de 
Kabe ye ve Ravza’ya yakın kaliteli otellerde 
en kaliteli hizmetleri vermeye çalışıyo-
ruz., Otel, yemek, servis, sağlık ve ulaşım 
hizmetlerimizde umreci kardeşlerimizin 
memnuniyetini ön planda tutuyor ve ona 

göre hizmet etmeye çalışıyoruz. Ha illaki 
aksaklıklar ve sıkıntılar oluyor. İstemeden 
ve aniden meydana gelen aksamaları da 
şirket görevlilerimizle bir an önce çözüp 
kardeşlerimizin hizmetine devam etmeye 
çalışıyoruz. Umre ibadetimiz bitip ülkemize 
döneceğimizde yine Çumra’mızdan gitti-
ğimiz gibi toplu olarak otobüslerle Çum-
ra’mızda uygun bir mekana topluca getirip 
yakınlarına sağ salim teslim ediyoruz Al-
lah’ın izniyle. Bugüne kadar kutsal toprak-
lara bizimle yolculuk eden kardeşlerimizin 
geneli olarak memnuniyetlerini bize ifade 
etmeleri bizi ziyadesiyle memnun etmekte-
dir. Nuri Doğan Turizm olarak Hac ve Umre 

ibadetlerinde bizi tercih eden kardeşlerimi-
ze teşekkür eder, bizi tercih etmeyenlere de 
tavsiye ederim.”

OĞLU’YLA GIDA SEKTÖRÜNE DE GİRDİ

Ulupınarlı, hac ve umre organizasyonu-
nun yanında gıda sektöründe de çalışmalar 
yürütüyor. Oğlum Abdussamed Ulupınarlı 
ile önce bir büfe açtıktan sonra sektörde 
başarı yakalayarak büyüdüklerini anlatan 
Ulupınarlı, “Allah’a hamdolsun işimizi bü-
yütüp markete çevirdik. Çumra’mızda İzzet 
Bey Mahallesi Müftülük Sitesi civarında 
halkımıza Kendi çapımızda hizmet etmenin 
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lemlerini biz takip edip kendilerine yardım-
cı oluyoruz. Tanıtım seminerlerini uygun 
mekanlarda kendimiz gerçekleştiriyoruz. 
Umrecilerimize Umre ziyareti öncesinde 
yapılan menenjit aşısını sağlık ocağımızdan 
gerekli randevuları alıp topluca yaptırı-
yor ve evlerine iletiyoruz. Umrecilerimize 
Kutsal Topraklarda kullanacakları bavul ve 
çanta takımlarını evlerine teslim ediyo-
ruz. Umreye gidecek olan kardeşlerimizi 

Çumra’da Hac ve Umre organizasyonundaki başarısıyla adından söz ettiren Sedat Ulupınarlı, 
Nuri Doğan Turizm farkıyla ilçede önce Allah’ın rızası, sonra da müşteri memnuniyetini ön 

planda tutarak önemli çalışmalar yürütüyor 

Çumra’mızda yaptığımız toplu uğurlama ve 
dua merasimleriyle, özel otobüslerle toplu 
olarak havaalanına taşıyıp topluca işlemle-
rini yaptırıp birlikte gidip geliyoruz. Cidde 
ya da Medine Havaalanına inişte ve oradaki 
pasaport işlemleri ile otobüslerle otele 
taşıma ve otele yerleştirme işlemlerimizi 
itina ile yapıyor umrecilerimizin ve rahat 
etmeleri için hizmetlerimizi en üst seviyede 
tutmaya çalışıyoruz. Mekke ve Medine de 
Kabe ye ve Ravza’ya yakın kaliteli otellerde 
en kaliteli hizmetleri vermeye çalışıyo-
ruz., Otel, yemek, servis, sağlık ve ulaşım 
hizmetlerimizde umreci kardeşlerimizin 
memnuniyetini ön planda tutuyor ve ona 

göre hizmet etmeye çalışıyoruz. Ha illaki 
aksaklıklar ve sıkıntılar oluyor. İstemeden 
ve aniden meydana gelen aksamaları da 
şirket görevlilerimizle bir an önce çözüp 
kardeşlerimizin hizmetine devam etmeye 
çalışıyoruz. Umre ibadetimiz bitip ülkemize 
döneceğimizde yine Çumra’mızdan gitti-
ğimiz gibi toplu olarak otobüslerle Çum-
ra’mızda uygun bir mekana topluca getirip 
yakınlarına sağ salim teslim ediyoruz Al-
lah’ın izniyle. Bugüne kadar kutsal toprak-
lara bizimle yolculuk eden kardeşlerimizin 
geneli olarak memnuniyetlerini bize ifade 
etmeleri bizi ziyadesiyle memnun etmekte-
dir. Nuri Doğan Turizm olarak Hac ve Umre 

ibadetlerinde bizi tercih eden kardeşlerimi-
ze teşekkür eder, bizi tercih etmeyenlere de 
tavsiye ederim.”

OĞLU’YLA GIDA SEKTÖRÜNE DE GİRDİ

Ulupınarlı, hac ve umre organizasyonu-
nun yanında gıda sektöründe de çalışmalar 
yürütüyor. Oğlum Abdussamed Ulupınarlı 
ile önce bir büfe açtıktan sonra sektörde 
başarı yakalayarak büyüdüklerini anlatan 
Ulupınarlı, “Allah’a hamdolsun işimizi bü-
yütüp markete çevirdik. Çumra’mızda İzzet 
Bey Mahallesi Müftülük Sitesi civarında 
halkımıza Kendi çapımızda hizmet etmenin 
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ve helal kazancın gayretindeyiz. Rabbim 
mahcup etmesin inşallah” dedi. 

ÇUMRA ŞEKER BÜYÜK BİR POTANSİYEL

Çumra hakkında da değerlendirmeler-
de bulunan Ulupınarlı, ilçenin her açıdan 
büyük bir potansiyele sahip olduğunu 
söyledi. Özellikle dünyanın en büyük Şeker 
Fabrikalarından biri olan Çumra Şeker 
Fabrikası’nın ilçede yer almasının Çumra 
için büyük bir avantaj olduğunu belirten 
Ulupınarlı, “Çumra Şeker Fabrikamız ortaya 
koyduğu çalışma sistemi ve üretim anlayı-
şıyla bütün dünyaya örnek olmuştur. Bin-
lerce insanın çalıştığı ve on binlerce insanın 
ekmek yediği Çumra Şeker Fabrikamızın 
Çumra’mızın gelişmesine ve büyümesine 
olan katkısı çok büyüktür. Biz bunun bilin-
cindeyiz” şeklinde konuştu.

ÇUMRALI ÇALIŞMAYI SEVER

Çumra’nın tarımı, hayvancılığı, ticareti, 
sanayileri ve diğer üretim dallarının birçok 
il ve ilçeden çok daha önde olduğuna vurgu 
yapan Ulupınarlı, sözlerini şöyle sürdürdü, 
“Çumra’mız bu alanlarda kendisini ispatla-
mış ve ispatlamaya da devam ediyor. Son 
yıllarda Çumra’mızda özellikle hayvancılık, 
ticaret ve sanayi ağırlıklı bir gelişme göze 
çarpıyor. Yeni yeni iş alanlarının açılması, 
toplu konut hamlelerinin birbirini takip et-
mesi,Organize sanayi bölgesindeki yatırım 
ve faaliyetler,hızlı tren çalışmaları, sana-
yimizin giderek büyümesi, çiftçilerimizin 
çiftçilik ile birlikte tarıma,hayvancılığa ve 
üretime yönelmesi Çumra’mızın gurur-
landığımız yönleridir..Çumra’mızın insanı 
genel itibariyle hassastır. Yaptığı işlerde 
başarmayı hedef alır. Başarılı olmak için 
çalışmayı sever. Bence Çumra, tarihiyle, 
turizmiyle, ticaretiyle, hayvancılığıyla, tarı-

mıyla, ulaşımıyla, eğitimiyle, 
fabrikalarıyla, yatırımlarıyla, 
kültürü ve manevi değerle-
riyle göz önüne alınıp güzel-
ce incelenip değerlendirilme-
si lazım. Çumra’nın bir evladı 
olarak Çumra’mızın insanını 
ve Çumra’mızı gerçekten çok 
seviyoruz. Çumra’mız için 
yapılacak olan her türlü faali-
yeti destekliyor ve arkasında 
duruyoruz.

Çumra’mızın iş adamla-
rını, yatırımcılarını, eğitim-
cilerini, idarecilerini ve tüm 
insanlarını bu hassasiyetleri 
nedeniyle tebrik ediyorum.”

Abdussamed Ulupınarlı
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Çumra’da tatlı sektörünün öncü isim-
lerinden olan Çumra Pastanesi Sahibi 
Bekir İbiş, babadan gelen tatlı sektörünü 
başarıyla ileri taşımış durumda. Halka 

tatlı ve tulumba tatlısı konusunda oldukça iyi olan 
babasından mesleği öğrenen İbiş, babasından sonra 
bu alanda kendini göstermeyi başardı. Bu sektöre 
önce seyyar arabayla giriş yapan ancak sonrasında 
işleri büyüterek pastane açan İbiş, kendine has tatlı 
üretimleriyle Konya’da hatta Türkiye’de ilklere imza 
atıyor. Son dönemlerde de Maraş usulü yaklaşık 150 
çeşit dondurma yapmayı başaran İbiş, bu alanda da 
ses getirmeyi başarmış durumda. “Çumra’nın tatlı-
cısı” olarak anılan ve ilçede önemli esnaflar arasında 
yer alan İbiş, yeni hedeflerle yoluna devam ediyor. 

TATLICILIK BABA MESLEĞİ 

Aslen Ermenekli olduğunun bilgisini payla-
şan İbiş, 1974’ten buyana Çumra’da yaşadıklarını 
söyledi. Tatlıcılığın baba mesleği olduğuna dikkat 
çeken İbiş, “Rahmetli babam halka tatlı ve tulumba 
üzerine geçmişte çalışmış. 1977’de rahmetli oldu. Biz 
de okuduk üniversiteyi bitirdik ilk aşamada tatlıcılık 
yapmadık. Kantin işletiyorduk ama 2001 yılında baba 

mesleğine geri döndük. Bu mesleği tabi biz baba 
mesleği olduğu için öncesinde de biliyorduk zaten. 
Baş ustamız da annemiz. Allah sağlık versin” dedi. 

TATLIDA FARKLILIĞI GETİRDİ

Üniversite eğitimini tamamladıktan sonra bir dö-
nem memurluğa hazırlandığını ancak memurluğun 
olmamasından dolayı ticari hayatına devam ettiğini 
dile getiren İbiş, şunları söyledi, “Sınava girdim ve 
alanla hiç alakası olmayan sorular soruldu. Torpil de 
yoktu zaten dolayısı ile memurluğun peşinden koş-
madım ve ticarete girdim. 2001 yılından bildiğimiz iş 
olan halka tatlı işine girdim. 2006 yılına kadar seyyar 
olarak bu işi yaptım. Ama seyyar tatlı konusunda 
Belediyemiz bir yasağı olunca, 2006 yılında dükkanı-
mızı açtık. Pastane açarken farklılık yapmak istedik. 
Çumra’da Antep fıstıklı tatlı yokken bu tatlıya girdik, 
Maraş usulü dondurmaya girdik. İmalatı halka açtık, 
İmalat bölümünü canlı vatandaşlarımızın izlemesini 
sağladık. Allah razı olsun Çumra halkı bize güvendi, 
biz de bu güveni zedelemeden yolumuza devam 
ediyoruz.”

TALEBE GÖRE ÇEŞTİ YAPIYOR

Tatlı konusunda oldukça uzman olan taleplere 
göre tatlı yaptığını belirten İbiş, “Antep fıstıklı tatlılar, 
cevizli tatlılar, şekerpare, İstanbul tatlısı, tulumba, 
halka tatlı, yaş pasta çeşitlerimiz var. Talebe göre 
çeşit çıkarıyoruz. Yenilik yapıyoruz her zaman. Göz 
estetiğini değiştiriyoruz sürekli. Dondurmayı kendim 
yaparım eşimle. Hakiki Maraş usulüdür dondurma-
mız” diye konuştu. 

GIDA SEKTÖRÜNDE HİJYEN ÖNEMLİ

Gıda sektöründe hijyenin önemli olduğuna 
değinen İbiş, kendi yemeyeceği bir şeyi başkasına 
yedirmediğini söyledi. Bu anlamda oldukça titiz 
olduğuna dikkat çeken İbiş, “Çalışanların temizliği 
konusuna çok dikkat ederiz. Kullandığımız malze-
melerin en kalitelisini kullanırız. Kendi yemediğimizi 
yedirmeyiz. İnsan sağlığına dikkat ediyoruz. En ufak 
bir hata bizi vicdanen rahatsız eder. Yumurtamızı, 
çikolatamızı, cevizimizi kaliteli olandan kullanırız. 
Mesela 1 kilo süt tozundan 10 kilo süt elde edilebilir 
ama bizde öyle bir şey söz konusu olmaz. Sütümüzü 
taze şekilde alırız.

Yıllardır tatlıcıyız glikoz nedir bilmem. Biz 
tamamen pancar şekeri kullanırız. Glikozu yediğiniz 
zaman vücut bunu atamıyor, Karaciğerde biriki-
yor. Buna dikkat ederiz. Antep Fıstığını tüm alırım 
kendim çekerim. Çekilmiş aldığınız zaman içinde 
kesinlikle başka bir karışım olur. Gıdada vicdanı bir 
kenara bırakırsan yapılmayacak hiçbir şey yok. Ama 
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biz vicdan sahibiyiz bunu yapamayız” ifadelerini 
kullandı.

PANDEMİ ZORLUYOR 

Sektörün pandemiden dolayı zor bir dönemde 
olduğunu dile getiren İbiş, bu zorlu döneme karşın 
ayakta kalabilmenin mücadelesini verdiklerini 
söyledi. Konuya açıklık getiren İbiş, şöyle devam 
etti, “İnsanlarımız dışarı çıkamıyor korkudan ay-
rıca salonumuz kapalı olduğu için müşterilerimiz 
de gelmiyor. Ayrıca bizim sektörümüz zevkin son 
durağı. Tatlıyı yese de olur yemese de olur. Tatlı 
ihtiyacı olan bir vatandaş şeker yer yine o ihtiyacı 
karşılar. O yüzden tabi sıkıntılıyız. Pandemiden 
önce 14 kişi çalışıyorduk şuanda 4’e düşürdük. 
Bu zorlu dönemde ayakta kalma mücadelesi 
veriyoruz.”

DONDURMADA İDDİALI 

Dondurma alanında oldukça iddialı olan İbiş, 
bu konuda önemli hedefleri olduğuna değindi. 
Ancak pandemi şartları nedeniyle işlerin kötü 
olduğunu bu nedenle hedeflerini biraz ertelediğini 
vurgulayan İbiş, şunları aktardı, “Önümüzü göre-
mediğimiz için hedeflerimizi şimdilik durdurduk. 
İddialı olduğumuz dondurma alanında bir marka 
olmayı hedefliyorduk. Ama pandemiden dolayı 
frenlemek zorunda kaldık. Piyasalar düzelirse, bu 
hedefimizi gerçekleştireceğiz. Şuanda girdi ma-
liyetlerimiz çok arttı. Bu da bizi ekonomik olarak 
etkiliyor. Maraş usulü dondurmayla fark oluşturu-

yoruz. Yaklaşık 150 çeşit dondurma yapıyorum. 
Baharatlı dondurma yaparım kışın. 7-8 çeşit baha-
ratlı dondurma yaparım. Bunun yanına meyveler 
de girer. Ankara armudu, nar, Amasya elması, 
ayva gibi. Bunlara kendine özgü baharatlar ka-
tarım. Yediğinizde hoş bir tat alıyorsunuz. İsotlu, 
salatalıklı, süt mısırlı, ay çekirdekli, susamlı tahin 
pekmezli dondurmalar çıkartırım. İncirli dondur-
ma da yapıyorum. Tüm bu çeşitlerimiz var. Meyve 
guruplarının hemen hemen tamamı var. Bir ara 
domatesli denedim, kendim beğenmediğim için 
birdaha yapmadım. Kuruyemişleri harmanla-
dım adını da kırıntı koydum ve yine bunlarla da 
dondurma yaptım. Dondurmayı yediğiniz zaman 
kuruyemiş yiyorsunuz. Biz daha çok halka tatlısı 
ve tulumbayla ön plana çıkıyoruz. Çünkü bizi farklı 
kılan bu tatlımız. Bizim yaptığımız bu tatlıyı başka 
bir yerde bulamazsınız. Özellikle Konya bölgesinde 
bu tatlıyı bu şekilde bulamazsınız. Çumra’da bu 
sektöre bir kalite getirdik. Bu anlamda Çumra 
Pastanesi Çumralının gönlünde bir yer edindi diye 
düşünüyorum.”

ÇUMRA HAKETTİĞİ DEĞERİ ALAMIYOR

Çumra’nın ticari açıdan birçok ile göre daha 
iyi durumda olduğunu ancak bunun değerlen-
dirilemediğini vurgulayan İbiş, bu konuda bazı 
eleştiriler getirdi. Özellikle Çumralı bürokratlara 
ve yerel yönetimlere büyük görevler düştüğünü 
belirten İbiş, şu açıklamalarda bulundu, “Çum-
ra’nın tek dezavantajının Konya’ya yakın olması. 

Çünkü Çumra’daki memurlar mesela Konya’ya 
gidiyor. Yine Buradaki hemşehrilerimiz alışveriş 
yapmaya Konya’ya gidiyor. Çumra’ya giren para, 
Türkiye’nin birçok vilayetinden daha iyi. Ama bu 
para Çumra’ya girmiyor. Bu para daha çok dışarı-
ya gidiyor. Çumra’da Konya Şeker var ama bu tür 
fabrikaların artması lazım. Çumra’nın bu anlamda 
kapasitesi var. Ulaşım sıkıntısı da yok. Organize 
sanayi bölgesi açıldı ama daha iyi olabilir. Bunun 
Çumra’ya büyük katkısı olur. Ticaretin daha da 
canlanması için çarşının değişmesi gerekiyor. 
Çarşımızın yenilenmesi gerekiyor. Çoluk çocukla 
bir yerlere çıkıp, ailecek oturabilecek bir yer yok. 
Böyle olunca da herkes Konya’ya gidiyor. Çumra 
dışarıdan zengin görünüyor ama içeride kısır 
döngü devam ediyor. Çumra’da sosyal yaşantı 
yok. Çatalhöyük var mesela turistlik bir yer, oraya 
birsürü turist geliyor ama o turistleri Çumra2ya 
çekemiyoruz. Çumra’ya bir Çatalhöyük Müze-
si yapılsa ve o turistler buraya getirilmiş olsa, 
esnafımıza katkı sağlamış oluruz. Çumra ilkleri 
barındıran bir ilçe. İlk sulama projesi Çumra’da 
yapılmış, insanoğlunun yerleşik hayata geçtiği ilk 
yerlerden biri yine Çatalhöyük’ten dolayı Çumra. 
Toprağı desen verimli. Ama Çumra sahipsiz kal-
mış bir ilçe. Hakettiği değeri göremeyen bir ilçe. 
Bir imar sorunu ortaya çıktı, inşaat sektörü bitti. 
Hızlı tren projesi kaç yıldır bitirilemedi, yolcu treni 
gelip gitmiyor. Ankara’daki Çumralı bürokratların 
Çumra’yla ilgili çalışmaları zayıf. Onlara sorunca 
da Çumra’dan bir teklif gelmiyor derler. Burada ad 
iş yerel yönetimlere düşüyor.”
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üzerine geçmişte çalışmış. 1977’de rahmetli oldu. Biz 
de okuduk üniversiteyi bitirdik ilk aşamada tatlıcılık 
yapmadık. Kantin işletiyorduk ama 2001 yılında baba 

mesleğine geri döndük. Bu mesleği tabi biz baba 
mesleği olduğu için öncesinde de biliyorduk zaten. 
Baş ustamız da annemiz. Allah sağlık versin” dedi. 

TATLIDA FARKLILIĞI GETİRDİ

Üniversite eğitimini tamamladıktan sonra bir dö-
nem memurluğa hazırlandığını ancak memurluğun 
olmamasından dolayı ticari hayatına devam ettiğini 
dile getiren İbiş, şunları söyledi, “Sınava girdim ve 
alanla hiç alakası olmayan sorular soruldu. Torpil de 
yoktu zaten dolayısı ile memurluğun peşinden koş-
madım ve ticarete girdim. 2001 yılından bildiğimiz iş 
olan halka tatlı işine girdim. 2006 yılına kadar seyyar 
olarak bu işi yaptım. Ama seyyar tatlı konusunda 
Belediyemiz bir yasağı olunca, 2006 yılında dükkanı-
mızı açtık. Pastane açarken farklılık yapmak istedik. 
Çumra’da Antep fıstıklı tatlı yokken bu tatlıya girdik, 
Maraş usulü dondurmaya girdik. İmalatı halka açtık, 
İmalat bölümünü canlı vatandaşlarımızın izlemesini 
sağladık. Allah razı olsun Çumra halkı bize güvendi, 
biz de bu güveni zedelemeden yolumuza devam 
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TALEBE GÖRE ÇEŞTİ YAPIYOR

Tatlı konusunda oldukça uzman olan taleplere 
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cevizli tatlılar, şekerpare, İstanbul tatlısı, tulumba, 
halka tatlı, yaş pasta çeşitlerimiz var. Talebe göre 
çeşit çıkarıyoruz. Yenilik yapıyoruz her zaman. Göz 
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taze şekilde alırız.
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kenara bırakırsan yapılmayacak hiçbir şey yok. Ama 
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biz vicdan sahibiyiz bunu yapamayız” ifadelerini 
kullandı.

PANDEMİ ZORLUYOR 

Sektörün pandemiden dolayı zor bir dönemde 
olduğunu dile getiren İbiş, bu zorlu döneme karşın 
ayakta kalabilmenin mücadelesini verdiklerini 
söyledi. Konuya açıklık getiren İbiş, şöyle devam 
etti, “İnsanlarımız dışarı çıkamıyor korkudan ay-
rıca salonumuz kapalı olduğu için müşterilerimiz 
de gelmiyor. Ayrıca bizim sektörümüz zevkin son 
durağı. Tatlıyı yese de olur yemese de olur. Tatlı 
ihtiyacı olan bir vatandaş şeker yer yine o ihtiyacı 
karşılar. O yüzden tabi sıkıntılıyız. Pandemiden 
önce 14 kişi çalışıyorduk şuanda 4’e düşürdük. 
Bu zorlu dönemde ayakta kalma mücadelesi 
veriyoruz.”

DONDURMADA İDDİALI 

Dondurma alanında oldukça iddialı olan İbiş, 
bu konuda önemli hedefleri olduğuna değindi. 
Ancak pandemi şartları nedeniyle işlerin kötü 
olduğunu bu nedenle hedeflerini biraz ertelediğini 
vurgulayan İbiş, şunları aktardı, “Önümüzü göre-
mediğimiz için hedeflerimizi şimdilik durdurduk. 
İddialı olduğumuz dondurma alanında bir marka 
olmayı hedefliyorduk. Ama pandemiden dolayı 
frenlemek zorunda kaldık. Piyasalar düzelirse, bu 
hedefimizi gerçekleştireceğiz. Şuanda girdi ma-
liyetlerimiz çok arttı. Bu da bizi ekonomik olarak 
etkiliyor. Maraş usulü dondurmayla fark oluşturu-

yoruz. Yaklaşık 150 çeşit dondurma yapıyorum. 
Baharatlı dondurma yaparım kışın. 7-8 çeşit baha-
ratlı dondurma yaparım. Bunun yanına meyveler 
de girer. Ankara armudu, nar, Amasya elması, 
ayva gibi. Bunlara kendine özgü baharatlar ka-
tarım. Yediğinizde hoş bir tat alıyorsunuz. İsotlu, 
salatalıklı, süt mısırlı, ay çekirdekli, susamlı tahin 
pekmezli dondurmalar çıkartırım. İncirli dondur-
ma da yapıyorum. Tüm bu çeşitlerimiz var. Meyve 
guruplarının hemen hemen tamamı var. Bir ara 
domatesli denedim, kendim beğenmediğim için 
birdaha yapmadım. Kuruyemişleri harmanla-
dım adını da kırıntı koydum ve yine bunlarla da 
dondurma yaptım. Dondurmayı yediğiniz zaman 
kuruyemiş yiyorsunuz. Biz daha çok halka tatlısı 
ve tulumbayla ön plana çıkıyoruz. Çünkü bizi farklı 
kılan bu tatlımız. Bizim yaptığımız bu tatlıyı başka 
bir yerde bulamazsınız. Özellikle Konya bölgesinde 
bu tatlıyı bu şekilde bulamazsınız. Çumra’da bu 
sektöre bir kalite getirdik. Bu anlamda Çumra 
Pastanesi Çumralının gönlünde bir yer edindi diye 
düşünüyorum.”

ÇUMRA HAKETTİĞİ DEĞERİ ALAMIYOR

Çumra’nın ticari açıdan birçok ile göre daha 
iyi durumda olduğunu ancak bunun değerlen-
dirilemediğini vurgulayan İbiş, bu konuda bazı 
eleştiriler getirdi. Özellikle Çumralı bürokratlara 
ve yerel yönetimlere büyük görevler düştüğünü 
belirten İbiş, şu açıklamalarda bulundu, “Çum-
ra’nın tek dezavantajının Konya’ya yakın olması. 

Çünkü Çumra’daki memurlar mesela Konya’ya 
gidiyor. Yine Buradaki hemşehrilerimiz alışveriş 
yapmaya Konya’ya gidiyor. Çumra’ya giren para, 
Türkiye’nin birçok vilayetinden daha iyi. Ama bu 
para Çumra’ya girmiyor. Bu para daha çok dışarı-
ya gidiyor. Çumra’da Konya Şeker var ama bu tür 
fabrikaların artması lazım. Çumra’nın bu anlamda 
kapasitesi var. Ulaşım sıkıntısı da yok. Organize 
sanayi bölgesi açıldı ama daha iyi olabilir. Bunun 
Çumra’ya büyük katkısı olur. Ticaretin daha da 
canlanması için çarşının değişmesi gerekiyor. 
Çarşımızın yenilenmesi gerekiyor. Çoluk çocukla 
bir yerlere çıkıp, ailecek oturabilecek bir yer yok. 
Böyle olunca da herkes Konya’ya gidiyor. Çumra 
dışarıdan zengin görünüyor ama içeride kısır 
döngü devam ediyor. Çumra’da sosyal yaşantı 
yok. Çatalhöyük var mesela turistlik bir yer, oraya 
birsürü turist geliyor ama o turistleri Çumra2ya 
çekemiyoruz. Çumra’ya bir Çatalhöyük Müze-
si yapılsa ve o turistler buraya getirilmiş olsa, 
esnafımıza katkı sağlamış oluruz. Çumra ilkleri 
barındıran bir ilçe. İlk sulama projesi Çumra’da 
yapılmış, insanoğlunun yerleşik hayata geçtiği ilk 
yerlerden biri yine Çatalhöyük’ten dolayı Çumra. 
Toprağı desen verimli. Ama Çumra sahipsiz kal-
mış bir ilçe. Hakettiği değeri göremeyen bir ilçe. 
Bir imar sorunu ortaya çıktı, inşaat sektörü bitti. 
Hızlı tren projesi kaç yıldır bitirilemedi, yolcu treni 
gelip gitmiyor. Ankara’daki Çumralı bürokratların 
Çumra’yla ilgili çalışmaları zayıf. Onlara sorunca 
da Çumra’dan bir teklif gelmiyor derler. Burada ad 
iş yerel yönetimlere düşüyor.”
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Konya’nın en önemli tahıl üretim mer-
kezlerinden Çumra, ürün çeşitliliğiyle 
de dikkat çekmeyi başardı. Geniş 

tarım arazileri, su zenginliği ve ürün çeşitliliğiyle 
Konya’nın Çukurova’sı adını alan Çumra, üreti-
miyle dikkatleri üzerine çekmeyi başardı.  Ziraat 
Odası Başkanı Süleyman Akbaş, bölgede yapılan 
tarım ile ilgili değerlendirmelerde bulundu. Üre-
ticinin beklentilerini de sıralayan Başkan Akbaş, 
“Devletimiz zaten bize gereken desteği sağlıyor. 
Mazot, gübre ve elektrik maliyetlerini de çözsek 
üretici daha da memnun olacak” dedi.

ÇUMRA’DA POTANSİYELİ ARTIRDIK

Çumra Ziraat Odası’nda 4 dönemdir başkanlık 
yaparak Çumralı üreticiye çok önemli yatırımlar 
kazandıran Başkan Süleyman Akbaş, “Bir dönem 
meclis başkanlığı yaptım, bir dönem başkan 
yardımcılığı ve  4 dönemdir de Çumra Ziraat 
Odası Başkanı olarak görev yapıyorum. Ben görevi 
devraldığımda  odanın çakılı bir çivisi yoktu. 4 tane 
taş toplama makinesi aldık. Eleme tesisi kurduk. 
Çumra’da potansiyel bir tarım yapıldığı için tesis-
lerdeki makineler yeterli gelmedi. Makine sayıla-
rını artırarak potansiyeli büyüttük. Şu anda hem 
buğday, hem arpa eliyor. Çamurda ekim yapabilen 
mibzer aldık. Pancar sökme makinesi Çumralı üre-
ticimize çok ciddi destek sağladı. Dineksaray’a da 
bir eleme tesisi kurduk. Uzunkuyu’ya da bir tesis 
kurduk. Laboratuvar kurduk. Elimizden geldiğince 
de üreticilerimizin ihtiyaçlarını karşılamaya çalışı-
yoruz. Zira Çumra’da 19 bin kayıtlı üyemiz var ve 
bunun 9 bini aktif tarım yapıyor“dedi.

AVRUPA STANDARDINDA 
TARIM YAPIYORUZ

Çumra Adana’nın Çukurova’sı olarak anılıyor 
ifadesini kullanan Başkan Süleyman Akbaş, “Hat-
ta bugün Çumra’mız Adana’yı bile geçti. Şu anda 
mısır, patates, kavun gibi bol ürün çeşitliliğimiz 
var. Bol suyumuz var ve Çumra üreticisi Avrupa 
standartlarında tarım yapıyor. Devletimize de çok 
büyük katma değer sunuyor” diye konuştu.

SORUNLAR CUMHURBAŞKANIMIZA 
İLETİLMİYOR

Üreticilerimizin birkaç başlıkta sıkıntıları var 
ve bunları çözersek devlete daha çok katkıda 
bulunuruz değerlendirmesi yapan Başkan Akbaş, 
“Devletimizden talebimiz de gübre, elektrik 
ve mazota da çare bulursa biz de rahatlar, bu 
ülkeye daha çok katma değer kazandırırız. Sayın 
Cumhurbaşkanımıza da konu düzgün iletilirse 
bu konuya kesin çözüm getireceğinden eminim. 
Benim anladığım kadarıyla çiftçinin sıkıntıları Sa-

yın Cumhurbaşkanımıza iletilmiyor. Ülkemiz çok 
güçlü ve çözüm bulunmayacak hiçbir konu yok 
Allah’ın izniyle. Üreticiye verilecek 2 milyar doları 
biz çalışır daha fazla katma değer olarak devlete 
kazandırırız.” şeklinde konuştu.

TÜRKİYE ÇOK GÜÇLÜ BİR ÜLKE

Bir milletvekili ya da bakan geldiği zaman 
bizlerin sesinin çıkmasına izin vermiyorlar site-
minde bulunan Süleyman Akbaş, “Devletimiz 
zaten bize gereken desteği sağlıyor. Mazot, gübre 
ve elektrik maliyetlerini de çözsek üretici daha da 
memnun olacak. Konu Sayın Cumhurbaşkanımı-
za iletilsin hemen çözülür. Türkiye’nin bu kadar 
güçlü olduğunu her zaman gördük, görüyoruz. 
Biz de bundan memnun oluyor, Cumhurbaş-
kanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın her zaman 
arkasında desteğimizin olduğunu bilmesini 
istiyoruz” dedi.

KONYA’NIN 
ÇUKUROVASI ÇUMRA

Çumra Ziraat Odası Başkanı Süleyman Akbaş Çumra tarımı 
ve beklentilerine dair önemli açıklamalar yaptı. Başkan 

Akbaş, “Devletimiz bize destek verirse ülkemize daha çok 
kazandırırız” dedi
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2020 yılının mayıs ayında faaliyete 
başlayan, 72 bin metreküp biyogaz, 200 bin 
ton sıvı gübre, 30 ton organik katı gübre 
üretimi yapılan ve şu anda 30 MW elektrik 
üreten santralde, ayrıca çevre kirliliğine 
yol açabilecek atıkların, biyogaz ile elektrik 
enerjisine dönüşmesiyle ilçede enerji anla-
mında kazanım elde ediliyor. 

ŞEHRE KATMA DEĞER KAZANDIRIYORUZ

Yenigün Gazetesi’ne tesisle ilgili bilgiler 
veren Çumra Biyogaz İşletme Müdürü Ali 
Şahin gün geçtikçe üretim kapasitelerinin 
arttığını belirterek, amacımız Türkiye’nin 
enerji açığını kapatmaya yönelik projeler 
üretmektir” dedi. Ali Şahin,”Geçen yılın 
mayıs ayında üretime başladık. Burada bü-
yükbaş ve kanatlı hayvan dışkısını işleyerek 
üretime kazandırıyoruz. Günlük 1000 ton 
kanatlı hayvan dışkısı işliyoruz.  Amacımız 
burada hayvan dışkısını işleyip metan gazı 
üretmek ve gazı alıp elektriğe dönüştürüp 
ülkeye katma değer kazandırmaktır. Üret-
tiğimiz elektriği şebekeye basıyoruz ve bu 

ürünü serbest piyasaya satıyoruz. Şu anda 
30 MW elektrik üretiyoruz ve günlük 6000 
evin elektriğini sağlıyoruz.” diye konuştu. 

TALEPLERE YETİŞEMİYORUZ

Elektrik haricinde katı atıklardan gübre 
üreterek üreticiye de katkı sağladıklarını 
ifade eden Ali Şahin, “Bize gelen hammad-
de 30 gün oksijensiz bir ortamda reaktörde 
oluyor ve katıyla sıvıyı ayrıştırıp katı ve 
sıvı fermente gübre çıkıyor. Bu ürünlerden 
sonra katı gübre için kurduğumuz tesiste 
ürettiğimiz sıvı gübreyi alıp tarla sürülür-
ken içine karıştırıyoruz ve bu sayede gözle 
görülür verim alıyoruz. Biz, ilk başlangıçta 
verim artışı olacağını çiftçiye anlattığımız 
zaman inanmadılar ve biz bunları deneyince 
şimdi inanılmaz derecede talep var .Ürünü 
tanıtmak için ilk başta çiftçileri ziyaret ettik 
ve hammaddenize talibiz dedik ve topla-
yarak sıvı ve katı gübre haline getirerek 
üreticiye verdik. Çok büyük verim elde edil-
diğini kendileri de gördü. Şu anda taleplere 
yetişemiyoruz.” dedi. 

POTANSİYEL ARTACAK

 Tesisin kapasitesinin her geçen gün 
arttığını belirten Ali Şahin, “Her geçen gün 
istihdam sayımız artıyor zamanla 70 kişiyi 
bulacak ve sıfır atık kapsamında enerji 
potansiyelimiz de gün geçtikçe artacak. 
Şehrimiz ve ülkemize katma değer kazan-
dırmak için yeni projeler üretmeye devam 
ediyoruz” ifadesini kullandı.

KONYA’NIN EN BÜYÜK 
YATIRIMLARINDAN BİRİ 

Öte yandan Türkiye’nin en büyük, Av-
rupa’nın ise 5. büyük biyogaz enerji santrali 
olan Çumra Biyogaz tesisi, hayvansal ve 
tarımsal atıklardan enerji üretimi yapılı-
yor. Aynı zamanda tesiste organik gübre 
üretimi de gerçekleştirilecek tesis, Kon-
ya’nın en büyük yatırımlarından biri haline 
geldi. Çumra biyogaz enerji santrali, ilçenin 
istihdamına da kapı açarak her geçen gün 
istihdamı artırmak adına projeler de geliş-
tiriliyor. 

2020 yılının Mayıs ayında faaliyete geçen Çumra Biyogaz İşletmesinde hayvansal 
atıklardan üretilen biyogazla elektrik üretiliyor. Bu sayede tesis Türkiye’nin enerji 

açığını kapatmada büyük fırsatlar sunuyor
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Çumra’nın genç girişimcilerinden 
olan Cansis Teknoloji Sahibi 
Ahmet Can, 2006 yılında girdiği 
iş hayatını başarılı bir şekilde 

sürdürüyor. Güvenlik kamera sistemleri, 
bilgisayar ve network altyapısı gibi tek-
nolojiye dair önemli hizmetler veren Can, 
kısa sürede Çumra ve bölgesinde yaptığı 
işlerin kalitesiyle ön plana çıktı. Sektörüy-
le ilgili güzel hedefleri olan, bu hedefler 
için sürekli kendini ve şirketini geliştiren 
Can, hizmet yelpazesini artırma yolunda 
ilerliyor.  

2006 YILINDAN BUYANA SEKTÖRDE 

Liseden sonra usta-çırak ilişkisiyle 
mesleğe atıldığını söyleyen Cansis Tekno-
loji Sahibi Ahmet Can,  2006 yılında sektö-
re girdiğinin bilgisini paylaştı. 2010 yılında 
da kendi iş yerini açtığını belirten Can, “Bu 
tarihten beri kendi işyerimizde çalışmala-
rımızı sürdürüyoruz. Şuan ağırlıklı güven-
lik kamerası hizmet veriyoruz. Ama zayıf 
akımla ilgili her türlü işi yapıyoruz. Bunun 
yanında, bilgisayar ve network altyapısı 
konusunda her işi yapıyoruz. Yazılım olarak 
çok hizmet verdiğimiz bir alan yok” dedi. 

BİR ÇOK İŞE İMZA ATTI

Bugüne kadar alanlarıyla ilgili önemli 
işlere imza attıklarına dikkat çeken Can, 
yaptıkları işlerden bazılarını şöyle paylaştı, 
“Çumra Belediyesi’nin civar mahallelerdeki 
kamera sistemlerini yaptık. Konya Biyogaz 
altyapı işlerini tamamen biz yaptık. Aynı 
zamanda teknik destek vermeye devam edi-
yoruz. Çumra Organize Sanayi Bölgesi’ne 
plaka tanıma sistemi yaptık. Taka Resto-

ran’ın işlerini biz yaptık. Konya Tarım İl 
Müdürlüğü, Çumra İlçe Emniyet Müdürlü-
ğü, Tarihi Çatalhöyük, Konya Şeker Panagro 
Tesisi, Torku Soğuk Hava Depoları (Antal-
ya-Alanya), Torku Bordo Şalgam Tesisi, Şok 
Marketler Zinciri Depoları (Konya), Çumra 
Süt Üreticileri Birliği gibi önemli yerlerin 
kamera sistemlerini ve altyapı sistemlerini 
biz yaptık.”

HANGİ ÜRÜN İYİ OLACAKSA ONA GÖRE 
MALZEME KULLANIYOR

 
Yaptıkları işlerle ilgili kaliteden asla ta-

viz vermediklerini dile getiren Can, “Birden 
çok bayiliğimiz var. Projeye uygun olarak 
hangi ürün daha iyi olacaksa, ne ihtiyaçsa, 
hangi marka daha iyi performans sağlaya-
caksa ona göre malzeme temini yapıyoruz” 
diye konuştu. Teknolojinin sürekli gelişti-

ğine ve değiştiğine vurgu yapan Can, bu 
anlamda yeniliğe açık oldukların söyledi. Bu 
çerçevede, teknik ekiplerini sürekli geliştir-
meye çalıştıklarını bu sayede de alanlarıyla 
ilgili yeni sahalara girmeyi planladıklarını 
belirten Can, şunları söyledi, “Bugüne ka-
dar ciddi işlere imza attık. Bundan sonrası 
için kendimizi daha da geliştirip, personel 
sayımızı artırıp daha çok KGS gibi önemli 
devlet yatırımlarına girmeyi düşünüyoruz. 
Çevre güvenlik kamera sistemlerine eğil-
meyi düşünüyoruz. İnşallah bu konuda bir 
başarı sağlarız. Kendimizi geliştirerek daha 
kapsamlı işlere gireceğiz.”

ÇUMRA TEKNOLOJİYİ KULLANIYOR

Çumra’nın güvenlik kamera sistemleri 
ve diğer iş kollarıyla ilgili taleplerine de 
değinen Can, “Çumra teknolojiyi iyi kul-

Çumra’nın genç girişimcilerinden olan Cansis Teknoloji Sahibi Ahmet Can, güvenlik 
kamera sistemleri, bilgisayar ve network altyapısı gibi teknolojiye dair verdiği hizmetlerin 

kapasitesini artırmayı hedefliyor 

HEDEFLERI HIZMET 

AĞINI GENIŞLETMEK lanıyor. Ama daha önce daha ucuz ve kalitesiz ürünler kullanıyor. 
Ama teknolojinin nimetlerinden faydalandıktan sonra kalitenin de 
önemini anlıyor. Bu anlamda biz kaliteli iş isteyen müşterilerimiz-
le çalışıyoruz. Burada her türlü ürün satış bulabiliyor” ifadelerini 
kullandı. 

FUARLARA KATILIYORLAR

“Yaptığımız iş teknolojik bir iş olduğu için yenilikleri de takip 
etmek zorundayız” diyen Can, bu konudaki çalışmalarını şöyle 
anlattı, “Bu anlamda işimizle alakalı tüm fuarları takip ediyoruz. 
Sadece takip etmek ve yeni teknolojileri öğrenmek yetmiyor. O 
teknolojileri, ürünlerin talep edilmesi gerekiyor. Maalesef pande-
miden dolayı fuarlar iptal edildiği için, fuarlara gidemedik. İnşallah 
önümüzdeki dönemlerde fuarları takip etmeye devam edeceğiz.”

OTONOM SİSTEMLERE GEÇİYORUZ

Teknolojinin geleceği ile ilgili de değerlendirmelerde bulunan 
Can, “Teknolojiyle daha otonom sistemlere giriyoruz. Artık insan 
gücünün çok kullanılmayacağını görüyoruz. Biz tarım memle-
ketiyiz, buradan örnek verecek olursak, artık tarım aletleri daha 
modern. Dronelerle ilaç yapılabilen bir dönemdeyiz. Artık raporla-
namayan bir şey kalmayacak. Yediklerimizden tutun da, ne kadar 
çalıştığımıza ne kadar eğlendiğimize kadar her şeyimiz raporlanabi-
lecek. Teknoloji buraya doğru gidiyor” değerlendirmesi yaptı. 

FIRSATLARI DEĞERLENDİRMEK GEREK

Çumra’nın geleceğine dönük yapılması gerekenlerle ilgili 
önerilerde bulunan Can, şu açıklamalarda bulundu, “Çumra tarım 
anlamında önemli bir ilçe. Ama bu ürünlerimizi işlemedikten sonra 
yeterli değil. Tarım ve hayvancılığı sanayi üretimiyle entegre eder-
sek, ilçemiz daha iyi yerlere gelir. Çumra, Konya’ya yakın olduğu 
için bazı dezavantajları beraberinde getirir diye düşünüyorduk. 
Ama bunun üzerinde fazla durmaya gerek yok artık. Çünkü bunun 
bir çözümü yok. Madem Konya Çumra’ya yakın, bizim de bu duru-
mu avantaja çevirmemiz lazım. Bu anlamda, Çumra’nın Konya’ya 
taşınması yerine, Konya’yı Çumra’ya taşımamız gerekiyor. Bunun 
için de yeni yapılan Organize Sanayi Bölgesi bulunmaz fırsat. Hem 
bizim için hem de yatırımcılar için bu bölge fırsatlar sunuyor.” 
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Çumra’nın köklü esnaflarından 
biri olan Hasan Hüseyin Uzuner 
ve Erol Uzuner kardeşler yılladır 
Çumra’ya ‘Ekmek’ yapıyor. Ba-

balarından ve amcalarından gelen fırıncılık 
mesleğini 1960’lı yıllardan buyana ilçede 
sürdüren Uzuner kardeşler, yaptıkları 
kaliteli ekmekle anılıyor. Tüm Çumralı-
lar tarafından bilinen Uzuner kardeşler, 
odun ateşinde, kara fırında geleneksel 
yöntemlerle yaptıkları ekmeklerle Çumralı 
vatandaşların sofralarını şenlendiriyor. İş-
lerini aşkla yaptıklarını belirten Uzunerler 
Ekmek Fırını Sahiplerinden Hasan Hüseyin 
Uzuner, kaliteden taviz vermediklerini 
belirtiyor. 

BABA MESLEĞİ DEVAM EDİYOR 

Gazi Üniversitesi İşletme Fakültesi 
mezunu olmasına rağmen babalarından 
gelen fırıncılık mesleğini sürdüren Hasan 
Hüseyin Uzuner, yıllardır mesleğin içinde 
olduklarını söyledi. 1967 yılından buyana 
Uzunerler Ekmek Fırını’nın ilçeye hizmet 
verdiğini dile getiren Uzuner, “Fırıncılık 
baba mesleği. Amcam da fırıncıydı. Bizi 
amcam yetiştirdi. Babam ve amcam ortak-

lardı, şimdi 2 kardeş biz de 
ortak bir şekilde çalışmaları-
mızı sürdürüyoruz” dedi. 

‘İŞİMİZİ SEVEREK 
YAPIYORUZ’

“Yaptığımız işi severek 
yapıyoruz” diyen Uzuner, yap-
tıkları ekmeğin kalitesini şöyle 
anlatıyor, “Biz geleneksel tekniklerle 
çalışıyoruz. Bizde makineleşme yok, el 
emeği göz nuruyla ekmeklerimizi fırına 
sürüyoruz. Bizim ekmeğimiz odunla pişer 
ve kara fırında pişer. Hiçbir katkı içermez. 
Unda en iyi kullanırız. Kaliteden taviz 
vermeyiz. Ustalarımız işinin ehlidir. Biz 
kesinlikle hile yapmayız. Bu nedenle fiya-
tımız sabittir. Ucuz olsun müşteri gelsin 
mantığında değiliz. Kaliteli olsun, müşte-
rimiz kaliteye gelsin anlayışını benimse-
riz. Çumralı vatandaşımız da bu kalitenin 
farkında zaten. Bize gelen müşterilerimiz 
de kaliteye geliyor. 2 vardiya şeklinde ça-
lışıyoruz. Kendimiz işin başındayız. Sabah 
5’te geliriz, akşam 20:00’a kadar çalışırız. 
Ekmeğimizin çıkacağı zamanı müşterileri-
miz bilir, ona göre gelirler ekmeklerini alıp 

giderler. Ortalama günde 3500 tezgahla 
çalışırız. Dışarıya servisimiz yok. Biz sa-
dece kendimiz satıyoruz. Hijyenik çalışı-
rız. Tarım Müdürlüğü’nden geldiklerinde 
sürekli teşekkür ederler. Bir de birkaç kez 
Konya genelinde 1. olduk ve örnek göste-
rildik. Burada 6 kişiyi istihdam ediyoruz. 
2 kişi de biz varız toplamda 8 kişi hizmet 
veriyoruz. Hem işletmeciyiz hem sanatka-
rız. Bizim en önemli avantajımız o.”

‘GİTTİĞİM YERLERDE EKMEĞE 
BAKARIM’

1967 yılından buyana taş fırında, odun ateşinde geleneksel yöntemlerle 
yaptıkları ekmeklerle Çumra’ya hizmet verdiklerini belirten Uzunerler Ekmek 
Fırını sahiplerinden Hasan Hüseyin Uzuner, “İşimizi aşkla yapıyoruz” dedi 

‘İŞİMİZİ AŞKLA 
YAPIYORUZ’ Çumra’da Uzunerler olarak iyi bir isimleri olduğunu bunun 

da ticaretteki dürüstlük anlayışından kaynaklandığını dile getiren 
Uzuner, “Çumra’da önemli bir isim yaptık Uzunerler diye. Ekme-
ğin dışında birçok sektörde de işler yaptık ve o işlerde de güzel 
işler başardık. Bunun nedeni biz çok sıkı çalışırız. İşimizden hiç 
taviz vermeyiz. Disiplinli bir çalışma prensibimiz var. İşimizi aşkla 
yaparız. Ekmeği ben çok seviyorum. Ekmeğin hastasıyım diyebili-
rim. Gittiğim yerlerde ekmeklere bakarım, güzel olan ekmeği de 
takdirle karşılarım” ifadelerini kullandı. 

GİRDİ MALİYETLERİ BÜYÜK SORUN
 
Sektörün ve Çumra’nın sıkıntılarından da bahseden Uzuner, 

girdi maliyetlerine dikkat çekti. Konuya açıklık getiren Uzuner, 
sözlerini şöyle sürdürdü, “Bizim en büyük sıkıntımız girdi mali-
yetleri. Örnek verecek olursak, 210 gram ekmek şuan 1,25 TL. 
Un bir dönem 97 TL’ydi. Şuan un 160 TL oldu ama ekmek hala 
1,25 TL. Bizim en büyük sıkıntımız bu. Bir de devletimiz komis-
yon kurdu, ekmek zammını kafana göre yapamazsın diyor. Unda, 
mayada serbest piyasa var, herkes kafasına göre fiyat veriyor ama 
bizde bu yok. Bu da ister istemez bizim kar marjımızı düşürüyor. 
Bu da tabi bizim meslekten soğumamıza neden oluyor. Bir şube 
açma gibi hedefimiz var ama yeni fırın açmak çok zor. Fırın açmak 
için gerekli şartları sağlamak Çumra gibi bir yerde zor. 20-30 
otoparklık yerin olsun diyor kanunda. Fırının üstünde mesken 
olmasın diyor. Bu gibi şartlardan dolayı Çumra’da yer bulmak zor. 
Bu yüzden bu hedefimizi yapmakta zorluk çekiyoruz.”

ÇUMRA’NIN TİCARETİ GÜZEL

Çumra’da tarımdan dolayı önemli bir ticari potansiyelin oldu-
ğunu dile getiren Uzuner, şu bilgileri verdi, “Çumra’mız tarıma 
dayalı bir ticarete sahip. Çiftçi ne kadar para kazanırsa esnaf-
larımız da o kadar para kazanır. Allah razı olsun Recep konuk 
Başkan Çumra’mıza fabrika kazandırdı ayrıca diğer yatırımlarla 
da destekledi. Bu fabrikanın kazandırılmasıyla birlikte Çumra’da 
büyük bir hareketlenme ve değişme yaşandı. Nüfusumuz günden 
güne büyüyor. Normalde ilçeler şehri merkezine göç verirken 
biz Çumra olarak sürekli göç alıyoruz. Nüfusumuz çok arttı. Bu 
anlamda Çumra’nın ticareti çok iyi. Bir de çiftçimiz çok geliştirdi 
kendini. Önceden çiftçimiz sadece buğday gibi ürünler ekerdi ama 
şimdi birçok farklı ürün ekebiliyor. Böylece çiftçi para kazanıyor. 
Tabi şöyle de bir sorun var; buğday gibi hububat ürünlerinden 
çiftçi para kazanamayınca, çiftçimiz ekmiyor. Dolayısı ile hububatı 
ülke olarak dışarıdan almak zorunda kalıyoruz. Bu durum tabi iyi 
bir şey değil. Bu anlamda çiftçimizin her üründen para kazanması 
sağlanmalı.” 
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Çumra’ya ‘Ekmek’ yapıyor. Ba-

balarından ve amcalarından gelen fırıncılık 
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büyük bir hareketlenme ve değişme yaşandı. Nüfusumuz günden 
güne büyüyor. Normalde ilçeler şehri merkezine göç verirken 
biz Çumra olarak sürekli göç alıyoruz. Nüfusumuz çok arttı. Bu 
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sağlanmalı.” 
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Konya’nın tarımıyla yıldızı parla-
yan ilçesi Çumra’da, ticaret de 
büyük bir gelişme gösteriyor. 

İlçede atılan yeni adımlar ticaretin daha da 
yukarı taşınmasında büyük avantaj sağlıyor. 
Bu adımlardan biri de Çumra’ya kazandırı-
lan yeni galericiler sitesi. Seyit Yaşar Alem-
dar ve Selami Erol tarafından ilçede büyük 
bir eksik olduğu düşünülen galericiler 
sitesi, ilçeyle sanayi arasında kalan büyük 
bir alanda yer alıyor. Toplam 60 dükkana 
sahip olan Çumra Galericiler Sitesi, ilçenin 
önemli bir ticaret merkezi haline geldi. 

GÜZEL BİR SANAYİ SİTESİ ORTAYA 
ÇIKTI 

Konuyla ilgili açıklamalarda bulunan 
Çumra Galericiler Sitesi Yönetim Kurulu 
Başkanı Seyit Yaşar Alemdar, 2014 yılında 

temelini attıkları sanayi 
sitesini 11 ay gibi 

kısa bir 

sürede tamamladıklarını söyledi. Sanayi 
sitesini önce 48 dükkan olarak düşündükle-
rini ancak talep olması üzerine 60 dükkana 
çıkardıklarını dile getiren Alemdar, “2014 
yılında sanayi yolu üzerinde bulunan bu-
radaki boş ticari arsaları değerlendirmek 
istedik. Ortağım Selami Erol’la birlikte 
Çumra’nın eksiğini kapatmak için yola 
çıktık. İlk zamanlar zorlandık tabi. Ama biz 
Çumra’ya yatırım yapmak için gayret ettik. 
Bu dükkanları Çumra’ya kazandırmış olduk. 
Herkes burada dükkanlarını tuttu, tüm dük-
kanlarımız doldu. Türkiye’deki ilçeler içeri-
sinde en modern galericiler sitesini buraya 
kurduk. Herkes burada ticaretini yapıyor. 
Güzel bir site ortaya çıkınca burası çok de-
ğerlendi. Çumra için yararlı olan her adım 
için biz dua ediyoruz. İnşallah bize de ilerde 
dua ederler diye düşünüyorum. Buraya Tür-
kiye’nin her yerinden insan geliyor. Burada 
ticaret yapılıyor. Burası ticaret merkezi gibi 
bir şey oldu. Çumra’da böyle bir eksik vardı 
ve biz riske girerek bu eksiği tamamlamış 
olduk. Buradaki esnafların hepsi Çumralı 

ve memleketimize büyük katkı 
sağlamış olduk. Dük-

kanlarımız 

140 metrekare kapalı, 140 metrekare açık 
alanıyla 280 metrekarelik alanlar. Dükkan-
larımız tamamen özel tasarlandı. Doğalga-
zımız da var” dedi. 

NOTER SORUNU DA ÇÖZÜLÜRSE İYİ 
OLACAK

Galericiler sitesinin yapılmasının ardın-
dan bu alanda iş yapan esnafların işlerinin 
hızlandığına dikkat çeken Alemdar, “Ancak 
şuanda Çumra’da bir noter sıkıntısı var. 1 
tane noterimiz var ama o da işlerimize yeti-
şemiyor. Gerekli mercilere istekte bulun-
duk, inşallah o eksiğimiz de tamamlanırsa 
bizim için güzel olacak” diye konuştu. 

YATIRIMCININ ÖNÜ KESİLMESİN 

Sanayi sitesini yaparken birçok zorluk-
lar yaşadıklarını anlatan Alemdar, buna 
rağmen başarıyla siteyi tamamladıklarını 
söyledi. İlçeye katkı sağlayacak bu tür 
yatırımlarda herkesin birbirini desteklemesi 
gerektiğini vurgulayan Alemdar, şunları 
söyledi, “Buradaki ticaretlerimiz çok düz-
gün. İnsanlarımız burada dürüstçe ticaret-
lerini yapıyor. Daha önce çarşıda derme 

çatma yerlerde iş yapıyorduk. Ama 
şimdi burada tuvaletimiz, 

mutfağımız, 

GALERICILER SITESI 
YENI IŞ KAPILARI AÇTI

İlçenin ihtiyacı üzerine Seyit Yaşar 
Alemdar ve Selami Erol tarafından 

kazandırılan Çumra Galericiler Sitesi, 60 
dükkan kapasitesiyle yeni iş alanlarının 

da açılmasını sağladı 

mescidimiz her şeyimiz var. Bizim 
en çok istediğimiz şu; Çumra’ya 
katkı sağlayacak yatırımcıların 
önü kesilmesin. Hatta desteklen-
sin. İlçemiz ilerlesin. Biz ekme-
ğimizi buradan yiyoruz. Arsamız, 
tarlamız burada, birbirimizin 
düğününe, cenazesine gidiyoruz. 
İlerleyen insanlara haset etme-
yeceğiz sevineceğiz. Var olandan 
zarar gelmez, ne gelirse yokluktan 
gelir. Çumra’nın insanı kazanırsa, 
yoksullar da gözetilir.”

YENİ GİRİŞİMCİLERİN DE ÖNÜ 
AÇILDI

Sanayi sitesi yapılmadan önce ilçede 
yaklaşık 20 adet kadar galerici olduğunu 
ancak şuanda sanayideki 60 dükkanın da 
dolduğunu dile getiren Alemdar, “Biz bu 
sanayiyi yapmadan önce Çumra’da 10 filan 
galerici 10 kadar da traktör satışı yapan 
esnafımız vardı. Ama biz buraya 60 dükkan 
yaptık ve şuanda tüm dükkanlarımız dolu. 
Yer olunca bu alanda iş yapa esnafımız da 
çoğalmış oldu. Yeni girişimlere vesile olmuş 
olduk” ifadelerini kullandı. 

DÜĞÜN SALONU DA KAZANDIRDILAR 

Galericiler Sanayi Sitesi’nin yanında 
ilçenin ihtiyacı olan bir de düğün salonu 
kazandırdıklarını söyleyen Alemdar, şöyle 
devam etti, “Buraya bir de düğün salo-
nu kazandırdık. Çumra’ya ihtiyaçtı. Şehir 
merkezinden uzak, şehir merkezini rahatsız 

etmeyecek şekilde buraya bir düğün salonu 
kazandırdık. Otoparkıyla, doğalgazıyla filan 
güzel bir salon oldu. Burayı da arkadaşlar 
işletiyorlar. Güzel bir hizmet oldu.”

PANDEMİ BİZİ ETKİLEMEDİ 

“Pandemi sürecinden bizim otomobil 
sektörü etkilenmedi” diyen Alemdar, bu 
süreçle ilgili şu bilgileri verdi, “Çarşıdaki 
kafeler, pastaneler, lokantalar gibi sektörler 
etkilendi. Sokağa çıkma kısıtlamalarında 
insanlar gidip gelemedi ama biz daha çok 
internet üzerinden satış yaptığımız için, biz 
bu süreçten çok fazla etkilenmedik.” 

ÇUMRA BÜYÜK İVME KAZANDI 

Çumra’nın önemli bir ticari potansiyeli-
nin olduğunu ve her geçen gün de gelişimi-
ni sürdürdüğünü dile getiren Alemdar, şun-

ları aktardı, “Çumra, Türkiye’nin 
ikinci büyük Gebze’si. Recep 
Konuk’tan Allah razı olsun, buraya 
güzel yatırımlar yaptı buradaki 
insanlara iş kapısı açtı. O günkü 
hükümet de bu yatırıma çok büyük 
destek verdi. 1999 depremi nede-
niyle ülkeye çivi çakılamadığı bir 
dönemde Allah razı olsun o günkü 
hükümetteki MHP Genel Başkanı 
Devlet Bahçeli ve MHP’li bakanla-
rımız Çumra’ya bu güzel yatırımı 
kazandırmış oldular. O yatırımların 
büyük katkıları oldu ilçemize. Bir 
de bizim insanımız gerçekten çok 
çalışkan. İki geceden bir gündüz 
çıkaran insanlarımız var burada. 

Yenilik yapan, üreten insanlarımız var. Bu 
anlamda Çumra ticareti oldukça güzel ve 
hareketli bir ilçe. Çumra Ovası bereketli 
topraklara sahip. Bu anlamda birçok ürün 
de elde edebiliyoruz. Tüm bunlardan dolayı 
Çumra büyük bir ivme kazandı. İlçemizde 
her şey düzene girmeye başladı.”

İMAR SORUNU ÇÖZÜLMELİ

İlçenin en önemli sorununun imar 
olduğunu vurgulayan Alemdar, “İlçemizde 
bir imar sorunu var. İmar sorunu olmasın-
dan dolayı inşaat sektörü durmuş vaziyette. 
İnşaat yapılamıyor ama ilçemizde acil konut 
üretilmesi gerekiyor. Çünkü büyük bir ko-
nut talebi var. Bu anlamda imar konusunun 
bir an önce çözülerek inşaat sektörünün 
ilçemizde yeniden hareketlenmesi gereki-
yor” şeklinde konuştu.  
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internet üzerinden satış yaptığımız için, biz 
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ni sürdürdüğünü dile getiren Alemdar, şun-

ları aktardı, “Çumra, Türkiye’nin 
ikinci büyük Gebze’si. Recep 
Konuk’tan Allah razı olsun, buraya 
güzel yatırımlar yaptı buradaki 
insanlara iş kapısı açtı. O günkü 
hükümet de bu yatırıma çok büyük 
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de bizim insanımız gerçekten çok 
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Yenilik yapan, üreten insanlarımız var. Bu 
anlamda Çumra ticareti oldukça güzel ve 
hareketli bir ilçe. Çumra Ovası bereketli 
topraklara sahip. Bu anlamda birçok ürün 
de elde edebiliyoruz. Tüm bunlardan dolayı 
Çumra büyük bir ivme kazandı. İlçemizde 
her şey düzene girmeye başladı.”

İMAR SORUNU ÇÖZÜLMELİ

İlçenin en önemli sorununun imar 
olduğunu vurgulayan Alemdar, “İlçemizde 
bir imar sorunu var. İmar sorunu olmasın-
dan dolayı inşaat sektörü durmuş vaziyette. 
İnşaat yapılamıyor ama ilçemizde acil konut 
üretilmesi gerekiyor. Çünkü büyük bir ko-
nut talebi var. Bu anlamda imar konusunun 
bir an önce çözülerek inşaat sektörünün 
ilçemizde yeniden hareketlenmesi gereki-
yor” şeklinde konuştu.  

205



Her alanda gelişen ve değişen Çum-
ra’da, son dönemlerde hizmet sektö-
ründe açılan işletmeler de dikkatleri 

üzerinde toplamış durumda. 7-8 yıldır ilçede 
Catering ve Tabldot hizmeti veren Sağlamlar 
Catering ve Tabldot Sahibi Adem Sağlam da bu 
isimlerden birtanesi. 5 çeşit olmak üzere günlük 
yaklaşık 4 bin kişilik sıcak yemek çıkartan Sağ-
lamlar Catering ve Tabldot, hijyen ve kaliteden 
taviz vermeden yoluna devam ediyor. 

‘GÖZÜMÜZÜ TİCARETLE AÇTIK’

Sağlamlar Catering ve Tabldot Sahibi Adem 
Sağlam, sektöre ve Çumra’ya ilişkin önemli 
açıklamalar yaptı. Çumra’da doğup büyüdüğünü 
ve küçük yaşlardan buyana ticaretle uğraştığını 
vurgulayan Sağlam, “Gözümüzü açtığımızdan 
beri ticaretin içindeyiz. 15 yaşından beri ticaret-
teyim. Babamın çeyiz üzerine bir dükkanı vardı. 
Orda ticaretin içerisinde oldum. Sonrasında da 
bu işe girdik. 7-8 yıldır da bu sektörde hizmet 
veriyoruz” dedi. 

‘GÜNLÜK 4 BİN KİŞİLİK YEMEK 
ÇIKARTIYORUZ’

Gıda sektörüne giriş serüveni ve geldikleri 
noktayla ilgili bilgiler veren Sağlam, şunları 
kaydetti, “Gıda sektörü cazip geldi bize. Bizim 
yurt dışında döner işi yapan arkadaşlarımız var. 
Onlar döner işine yönlendirdiler. Biz de o işle 
başladık. Sonrasında sulu yemek işine girerek 

tabldot olarak hizmet vermeye başladık. Bu 
şekilde hizmetlerimizi sürdürüyoruz. 20 kişilik 
bir kadromuz var. 650 metrekarelik bir üretim 
alanımız ve salonumuz var. Her şeyi makineyle 
yaparız, el değmeden yaparız yemeklerimizi. 
Günlük yaklaşık 4 bin kişilik yemek çıkarıyoruz. 
Zaten makineleşmeye gitmeseydik bu kadar 
yemek yapamazdık. Sabahın ilk ışıklarında yemek 
yapmaya başlarız. Şantiyeler gelir yemeklerini gö-
türür. 19 tane servis aracımız var. 8’i şantiyelere, 
2 tanesi ise Konya merkeze gider. Organize Sana-
yide hizmet verdiğimiz yerler var. Yoğun tempo 
çalışmayla devam ediyoruz.”

HİJYEN ÇOK ÖNEMLİ

“Hizmet sektörü çok zor bir sektör” diyen 
Sağlam, ortaya çıkan ürünü müşteriye beğendir-
menin zorluğuna değindi. Buna karşın kaliteden 
taviz vermeden hizmeti sürdürdüklerini dile geti-
ren Sağlam, “Gıda sektöründe kalite ve hijyen ko-
nusu da oldukça önemli. Bu anlamda da hiç tavi-
zim yok. Elemanlarımız üretim alanına dezenfekte 
olmadan giremez. Önlüklerini kabinde giyerler, 
dezenfekte olurlar sonrasında mutfak bölümüne 
girerler. Yemeğin pişirildiği kısma zaten ustaların 
dışında kimse giremez. Aşçımız kepini çıkartamaz. 
Yemeği çıplak elle karıştıramaz mutlaka eldiven 
olması gerekiyor. Yemek pişiren elemanlarımız 
bonesiz, maskesiz çalışamaz. Bulaşık yıkanmasına 
büyük özen gösteririz. Çünkü bulaşıklar farklı 
noktalardan geliyor. Hastalık bulaşma riski var. 
Bu yüzden bulaşıklarımız çok dikkatli yıkanır ve 
elemanlarımız maskesiz, eldivensiz kesinlikle bu-
laşık yıkamazlar. Bizim için yemek pişirilen kısım 
ve bulaşık kısmı çok önemlidir. Bu anlamda bu iki 
alanda çok dikkatli olmak zorundayız. Paketleme 
ve yemek pişen bölümümüz ayrıdır. Kovid-19’dan 
dolayı plastik paketlemeye geçtik. Bundan dolayı 
vakumlu, ısıtmalı paketleme yapıyoruz. Yemek bu 
sayede 1,5 saat falan soğumuyor. Burada herkesin 
işi ayrıdır, kimse kimsenin işine karışmaz. Herke-
sin bir şantiye alanı vardır, herkes kendi alanıyla 
ilgilenir” diye konuştu. 

KONYA’DA DAĞITIM YERİ KURMAYI 
DÜŞÜNÜYORLAR

Kovid-19 sürecinin sektörü olumsuz etki-
lediğini dile getiren Sağlam, “Bizim şantiyele-
rimiz devam ediyor ama tabi restoran, lokanta 
sektörü durdu. Çumra’da mesela büyük dediği-
miz restoranlar, lokantalar eleman çıkarmak 
zorunda kaldı. Bu anlamda sektör ciddi yara 
aldı” dedi. Firma olarak gelecek hedeflerin-
den de bahseden Sağlam, şunları aktardı, 
“Çumra’da ticaret zor. Aslında biz bu sektöre 
Çumra’da girmekte yanlış yapmışız. Şimdi 
keşke Konya merkezde açsaydık diyorum. Bu 
sektörde Çumra’nın belli bir potansiyeli var. 
Onun dışına çıkamıyorsunuz. Bu işte 2 tane yer 
yapamazsınız. Çünkü her şey Bakanlığın kont-
rolünde. Tek tek numuneler alınır. O yüzden 
sürekli işin başında olmak ve kontrol etmek 
gerekiyor. O anlamda burası varken Konya’da 
yeni bir yer açamazsınız. Ya burayı kapatacak-
sınız oraya açacaksınız ya da burada devam 
edeceksiniz. Biz 5 çeşit yemek veriyoruz. 
Adet yükseldikçe maliyet düşer bizde. Adet 
düşerse işin içinden çıkamazsınız. Bu anlamda 
Konya’da yeni bir üretim yeri kurmak değil de 
dağıtım yeri kurmayı düşünüyoruz.”

‘HER ŞEYİMİZ ŞEFFAF’

“Çumra’da bizim sektörümüzde gıda mü-
hendisi çalıştıran, her şeyi bakanlık çerçevesin-
deki kurallara uygun olan tek firmayız” diyen 
Sağlam, bu durumun kendileri için büyük bir 
avantaj olduğuna değindi. Ayrıca firma olarak 
şeffaflığa özen gösterdiklerinin de altını çizen 
Sağlam, “Mesela bizden hizmet alan müşteri-
lerimize biz bir sistem kuruyoruz, oradan bizi 
canlı izleyebiliyorlar. Yaptığımız iş yemek işi 
olduğu için insanların aklında bir şey kalmasını 
istemiyoruz. Bunun için hizmet alan vatandaş-
lar mutfak kısmımızı her zaman sisteme girip 
canlı izleyebiliyor böylece müşterilerimize de 
bir güven vermiş oluyoruz” şeklinde konuştu.

‘4 BİN KİŞİYE YEMEK 
VERİYORUZ’

Hizmet sektörünün zor 
olmasına rağmen kaliteden 

ve hijyenden taviz 
vermeden hizmet vermeyi 

sürdürdüklerini belirten 
Sağlamlar Catering ve 
Tabldot Sahibi Adem 

Sağlam, emin adımlarla 
yola devam ettiklerini 

söyledi 
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sürdürdüklerini belirten 
Sağlamlar Catering ve 
Tabldot Sahibi Adem 

Sağlam, emin adımlarla 
yola devam ettiklerini 
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Çumra tarım ve ticaretiyle öne çıkan 
bir ilçe olmasının yanında sivil toplum 
kuruluşlarıyla adından söz ettiriyor. Güçlü 
bir sivil toplumu bulunan Çumra’da, iyi 

de bir istişare ortamı bulunuyor. Bu da Çumra’nın 
sorunlarına yönelik önemli adımların gelmesini 
sağlıyor. Çumra’ya katkı sağlayan sivil toplum ku-
ruluşlarından olan Çumra Şoförler Otomobilciler ve 
Nakliyeciler Esnaf Odası, üye esnafların sorunlarını 
çözme adına büyük bir gayret gösteriyor. Çalışma-
larıyla ilgili bilgiler veren Başkan Himmet Önay, 13 
yıldır odada başkanlık yaptığının bilgisini verdi. Bu 
süre zarfında, odanın ayakta kalması adına büyük 
gayret sarfettiklerini dile getiren Başkan Önay, 
odalarıyla ilgili şunları söyledi, “Biz oda olarak plaka 
basımı yapıyoruz. Eskiyen, hasarlı plakaları yenili-
yoruz. Yeni araç alan vatandaşlarımızın plakalarını 
basıyoruz. Çumra Şoförler Odası olarak 273 üyeye 
sahibiz. Oda olarak plaka basımından başka bir ge-
lirimiz yok. Ama çok şükür odamızı ayakta tutmaya 
çalışıyoruz.”

PANDEMİ OLUMSUZ ETKİLEDİ

Pandemi sürecinin üyelerini olumsuz etkilediği-
ne değinen Başkan Önay, “Pandemiden dolayı bazı 
üyelerimiz zor dönemlerden geçiyor. Özellikle mi-
nibüsçü arkadaşlar bu dönemde büyük yara aldılar. 
Konuyu Konya Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği 
Başkanımız Sayın Muharrem Karabacak’a ilettik. 
Sağ olsun o da Büyükşehir Belediye Başkanımız 
Sayın Uğur İbrahim Altay’a konuyu iletti. Bu konuda 
belli bir mesafe kaydettik. Büyükşehir Belediye 
Başkanımız personel taşıyıcı minibüsler için bir 
yardımda bulunacaklarını söyledi. Yine Cumhurbaş-
kanımız esnaflarla ilgili bir paket açıkladı. O da bizim 
üyelerimizin yaralarına merhem oldu. Taksicilerimiz 
var az da olsa. Onlar üç beş kuruş kazanıyorlar bu 
dönemde. Yine kamyoncularımız var bizim üyeleri-
mizden. Onlar da sağ olsun PANKOBİRLİK Başkanı-
mız Recep Konuk buraya bir Şeker fabrikası kurdu, 
yem fabrikası kurdu. Kamyoncularımız oradaki 
yükleri taşıyorlar. Onlardan bir şikayet duymuyoruz, 
çalışıyorlar” ifadelerini kullandı. 

‘TARIM, İLÇEMİZE BÜYÜK KATKI SAĞLIYOR’

Çumra’yla ilgili değerlendirmelerde bulunan 
Başkan Önay, Çumra’nın potansiyeli olan önemli bir 
ilçe olduğuna dikkat çekti. Özellikle tarımla birlikte 
Çumra’nın büyük bir ivme yakaladığını dile getiren 
Başkan Önay, “Çumra’mız tarımda oldukça gelişti. 
Pancar, mısır, patates, hububat gibi birçok ürünü 
burada üretiyoruz. Tabi bu durum esnaflarımıza da 
yarıyor. Esnaflarımız bu sayede ayakta kalabiliyor. 
Onun dışında tüm bu tarımsal üretimin çevre illere 
veya ilçelere taşınması konusunda da bizim kendi 
kamyoncularımızı tercih ediyorlar. Bu da bizim 
kamyoncu esnafımıza olumlu katkılar sağlıyor” diye 
konuştu. 

PARKLAR BOŞ, CADDELER DOLU!

Çumra’nın sorunlarına da değinen Başkan 
Önay, özellikle ilçede trafik sorunu olduğunu söyledi. 
Vatandaşların bu konuda duyarsız davrandığını be-
lirten Önay, “Çumra’da bir trafik sorunu var. Biz bu 
konuyu İlçe Emniyet Müdürümüze, Jandarmamıza 
defalarca söyledik. Vatandaşlarımız bu konuda du-

yarsız davranıyor. Daha önce park alanı yok diye hep 
belediyemiz suçlanıyordu. Ancak şuanda sağ olsun 
belediyemiz otopark alanları açtı. Ama vatandaşla-
rımız otoparkları kullanmıyor yol kenarlarına bıra-
kı9yor araçlarını. Bu da tabi ilçede trafik sorununa 
neden oluyor. Özellikle çarşı içinde trafik sorunu var. 
Parklarımız boş duruyor ama vatandaşımız araçlarını 
parklara koymuyor” ifadelerini kullandı. 

ÇUMRA’DA BİRLİK VAR

“Sivil toplum kuruluşları olarak Çumra’da belli 
zaman aralıklarında toplantılar yapıyorduk. Ancak 
pandemiden dolayı bu toplantıları yapamaz olduk” 
diyen Başkan Önay, “Yaptığımız toplantıda Çumra 
için istişarelerde bulunuyorduk. Neler yapılabilir, 
neler yapılmalı konusunda görüş alışverişinde bulu-
nuyorduk” dedi. 

‘GELİRİMİZ KISITLI’

Oda olarak gelirlerinin olmadığını bu nedenle 
faaliyet alanlarının da kısıtlı olduğunu dile getiren 
Başkan Önay, konuyla ilgili şunları söyledi, “Oda-
larımızın bir geliri olmadığı için çok fazla faaliyet 
bulamıyoruz. Plaka geliriyle buradaki personelin 
ücretlerini ancak ödeyebiliyoruz. Bu konuda üst 
birlikteki başkanlarımız, federasyonumuzun bizleri 
desteklemesi gerekiyor. Mesela K1 belgesi Ticaret 
Odalarınca veriliyor. Ehliyeti nüfus müdürlükleri 
veriyor. Bunlar bizim odamız tarafından verilse, bize 
de katkı sağlar. Bu konuda federasyonumuza da 
birçok defa çağrıda bulunduk. Ama hala bir çözüm 
bulunamadı.”

‘POTANSİYELİ İYİ DEĞERLENDİRMELİYİZ’

“Çumra çok gelişti” diyen Başkan Önay, 
Çumra’nın bu potansiyelinin iyi değerlendirilmesi 
gerektiğine vurgu yaptı. Özellikle Konya Şeker’in 
tesisleriyle birlikte ilçenin büyük atılım sağladığını 
söyleyen Önay, şunları aktardı, “Çumra’ya yapılan 
tüm bu yatırımlar büyük katkı sağladı ilçemize. Tabi 
bu gelişim sayesinde inşaat sektörü de hareketlendi. 
Dolayısı ile esnafımız, arsa sahiplerimiz de sebeplen-
miş oldu. Ama son dönemlerde imar konusunda bir 
sıkıntı var. Bu imar sıkıntısı çözülürse, Çumra’mız 
daha da büyüyecek. Tarımsal anlamda Çumra’mız 
büyük bir gelir kaynağına sahip. Bunu iyi değerlen-
dirmek gerekiyor.”

Çumra Şoförler Otomobilciler ve Nakliyeciler Esnaf Odası 
Başkanı Himmet Önay, oda olarak gelirleri olmadığı için kısıtlı 

imkanlarla odayı ayakta tuttuklarını söyledi 

‘GELIRIMIZ KISITLI’
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Çumra’nın en köklü esnaflarından 
biri olan Abdullah Atcı, ticaretin 
her alanında yer alarak, adeta tica-
retle pişmiş bir isim. 1953 yılında 

Çumra’da doğduğunu, ömrünü ticaretle 
geçirdiğini dile getiren Abdullah Atcı, “Liseyi 
yarım bıraktım. Her işte çalıştım diyebilirim. 
Şoförlükten, hamallıktan tutun da, çerçilik, 
işportacılık, pazarcılık, hurdacılık, çiftçilikle 
uğraştım. Sonunda halı, mobilya ve beyaz 
eşya üzerine bir iş yeri açtım. 

Benim için ticari hayat ilkokulda başladı. 
Okula giderken sabahçıysam öğleden sonra, 
öğlenciysem öğleye kadar okulun önün-
de elma, portakal, ayva, nane şeker, sakız 
satarak ticarete başladım. Ortaokulda okulun 
marangoz işlerini yaparak okul harçlığımı 
okuldan kazanıyordum. Çumra Cumhuriyet 
Lisesi’nin birinci sınıfından da ayrıldım” 
dedi. 

9 KÖYDEN BİR PAZAR İYİDİR DEYİP 
DÜKKAN AÇTIM

68 yaşında ve 5 çocuk babası olan Abdul-
lah Atcı, halı, mobilya ve beyaz eşya üzerine 
açtığı mağazasının hikayesini de şu şekilde 
anlattı: “Bu işe girmem tesadüf oldu. Hacı ar-
kadaşımın biri bir gün bir kamyon halı getirip 
satmamı istedi. Satamayacağımı söyledim. 
Oğlanlar mahallede, köylerde satsın dedi, dü-
şündüm, 9 köydense bir Pazar iyidir dedim. Bir 
dükkan denk geldi, oraya indirdim. Önceden 
planlanmış bir iş değildi. Bir araba daha getir 
derken, 3-4 kamyon halı getirdim. Çumra’ya 
ilk overloku ve kesme halıyı da getiren ben 
oldum. Halıyla başladım ama bazı meslektaş-
larımın bana oynadığı oyundan dolayı mobilya 
ve beyaz eşyaya da geçtim. Sonra elektronik 
ev aletleri de geldi. Böylelikle 2004 yılından bu 
yana bu meslekle uğraşıyorum. Vestel, Çetin-
taş Fırın, Gold Master ürünleri, halıda da birçok 
marka bayiliğim var. Bir evin içinde kullanıla-
bilecek her eşya var iş yerimde. Benden sonra 
bu işi devam ettirirse torunum devam ettirir. O 
da olmazsa birilerine bu işi devredip bırakmayı 
düşünüyorum” ifadelerini kullandı. 

Çumra’da halı, mobilya 
ve beyaz eşya üzerine 
bir işletmesi bulunan 

Abdullah Atcı, liseyi yarıda 
bırakıp ticarete yöneldiğini, 

hamallıktan çerçiliğe, 
işportacılıktan, pazarcılığa 

kadar pekçok alanda 
çalıştığını ve son olarak 

da halı, mobilya ve beyaz 
eşya üzerine iş yeri açtığını 

belirtti

ÖMRÜNÜ TICARETLE 
GEÇIRDI

Abdullah Atcı’nın Oğlu ve torunu mesleğe sahip çıkıyor

15 SENE ÇUMRA’DA MUHTARLIK YAPTI

1989 mahalli idareler seçimlerinde muhtar 
seçildiğini ve 15 sene muhtarlık yaptığını dile 
getiren Abdullah Atcı, “Çumra’da ilk muhtarlık 
bürosunu açan bendim. Hz. Ömer’in adale-
tiyle hükmetmeye çalışan bir muhtar oldum. 
Kanunlara, yasalara tam uyan bir muhtar oldum. 
İlk sözleşmeli patates ektiren, ilk domates eken 
ve ilk salçaçı yine benim. Tabi benimle birlikte 
yeğenim de yapıyordu. Yıllık salça üretimim 300 
tona kadar çıktı. Dükkan açtıktan sonra dükkanla 
salça işi birarada yürümediği için salçayı bıraktım. 
Arazimi oğullarıma verdim, ekimini onlar yapı-
yor. Boş kaldıkları zaman bana yardım ediyorlar. 
Başka da bir ticari faaliyetim yok” dedi.

PARASI OLANIN TERCİHİ NEDENSE 
HEP KONYA OLUYOR

Çumra’da ticaret üzerine de değerlendir-
melerde bulunan Abdullah Atcı, Çumra’nın 
ticari potansiyelinin çok yüksek olduğuna işaret 
ederek, “Bu noktada bir özeleştiri yapmamız 
gerekiyor. Çumra’da parası olan alışveriş için ne 
hikmetse genelde Konya’yı tercih ediyor. Peşin 
parası olmayanlar genelde bizi tercih ediyor. Ben 
burada bir yatak odası takımına 3 bin lira dedim, 
vatandaş 5 bin 500 liraya gitti Konya’dan aldı. 
Benim taksitle 3 bin liraya satamadığımı Konya 
esnafı peşin 5 bin 500 liraya sattı. Çumra’da 
bir Konya hayranlığı var. Çumra’nın Konya’ya 
yakın olması, Çumralı için dezavantaj diyebilirim. 
Benim dükkanım Çumra’da değil de merkezden 
daha uzak olan Hadim, Bozkır, Taşkent gibi bir 
yerde olsa ben daha çok para kazanırdım diye 
düşünüyorum. Kâr marjlarımız düştü, meslekta-
şımız çoğaldı. Sektör tökezledi diyebilirim. Herkes 
nasibini yer, kimseyi bu noktada kıskanmıyorum. 
Benim nasibim ayrıdır, Allah onu bana bir şekilde 
verecek ve ben yiyeceğim. Ama bu işin de tadı 

kaçtı” diye konuştu. 

İMAR PLANI DEĞİŞTİ, 
ÇUMRA’NIN GELİŞİMİ DURDU

Çumra’nın yakın zamana kadar hızlı bir 
gelişim gösterdiğini ancak bir önceki dönemde 
imar planında yapılan değişiklikle birlikte inşaat 
sektörünün durma noktasına geldiğini ifade eden 
Abdullah Atcı, “Tabi inşaatın durması inşaatla 
doğrudan veya dolaylı bağı olan birçok sektörü 
olumsuz etkiledi. İnşaat, en az 250 sektöre iş 
verir. Kiremit satanından, perde, beyaz eşya, 
mobilyasına varıncaya kadar her alana etki edi-
yordu inşaat. İnşaat sektörünün durması Çumra 
esnafına da olumsuz yansıdı” dedi. 

TÜRKİYE YALAN DÜNYANIN CENNETİ,
ÇUMRA, BU CENNETTE BİR KÖŞK

Çumra’nın en büyük sorununun Konya’ya 
yakın olması olduğunu dile getiren Atcı, “Bu da 
çözülmeyecek bir sorundur. Kaderimiz buymuş 
diyoruz. Ama buna karşılık şunu da söyleye-
bilirim ki, Türkiye yalan dünyanın cenneti, 
Çumra’da bu cennetteki bir köşktür kıymetini 
bilene. Çumralı dışarıyı görmediği için Çumra’nın 
kıymetini bilmiyor. Nasıl ki dış ülkeleri gezip 
görmeyenlerin Türkiye’nin kıymetini bilmediği 
gibi… Ben Asya, Rusya, Avrupa gezdim geldim. 
Ama Türkiye kadar güzel bir ülke görmedim. Her 
ülkenin kendine has güzelliği var ama Türkiye 
başka. Aynı gün git plajda denize gir, yarım saat-
lik bir yolculuğun ardından kayak yapmaya başla. 

Çumra’ya gelince, narenciye haricinde 
Türkiye genelinde nerede ne yetişiyorsa, hepsi 
Çumra’da yetişir. Çumra’da sağlığı sıhhati 
yerinde olan bir insan ben fakirim, ben açım 
diyorsa onu döveceksin. Çünkü işçi bulunmuyor. 
İş beğenilmiyor. Çumra’da işsizlik sorunu yok. 
Sebep olanlardan Allah razı olsun. Şakiroğlu Ra-

mazan Turan, Karaman’da yapılacak olan şeker 
fabrikasının Çumra’ya aktarılmasına vesile oldu. 
Recep Konuk bu işin başına geçti ve geliştirdi. 
Çumra yaşanılır Çumra oldu. Berduş, gece gün-
düz sokakta gezen insanlar burada iş sahibi oldu. 
Ben eskiye dönersem burada iş bulamam diyerek 
kendilerine çeki düzen verdiler” dedi. 

SOSYAL ALAN VE OTOPARK 
SORUNUMUZ VAR

Bugün Çumra’nın en büyük sorunları içeri-
sinde sosyal alanların azlığı ve otopark sorunu-
nun gösterilebileceğini kaydeden Abdullah Atcı, 
“Çumra’da sosyal alan yetersizliği var. Bunun ya-
nında Çumra’da otopark sorunu da var. Aslında 
ücretsiz otoparklarımız var ama insanlar geliyor, 
yol kenarlarına park ediyorlar. Bunu önlemek için 
daha sıkı yaptırımlar yapılması lazım. Emniyetin 
daha çok denetim yapması ve gerekiyorsa ceza 
yazması lazım ki, bu sorun çözülsün. İş yerine 
300 metre mesafede evi olan kişi, işe arabayla 
geliyor. AK Parti iktidarında Çumra’da araçsız 
adam kalmadı. 2000 yılı öncesinde hükümet 
binasına sadece iki kişi arabayla geliyordu. 
Bunlardan biri Cumhuriyet Başsavcısı, diğeri de 
kaymakamdı. Ama şimdi, işçisi, çöpçüsü hepsinin 
altında araba var ve araba koyacak yer yok. Ben 
bunları kıskanmıyorum onlar da araba sahibi 
olsun tabi keşke ama, boş yere işgal etmeye de 
gerek yok. Bir de pazar esnafının pazar yerinin 
etrafına kamyonuna getirmesi de hoş bir görüntü 
oluşturmuyor. Pazarın etrafını açık tutmak ve 
alışverişe gelen insanlara sunmak gerekiyor. 
Belediyemiz bu alana kamyon ve kamyonetle 
girilmesine izin vermemelidir. Vatandaş araba-
sını koyacak yer bulamıyor pazara geldiğinde. 
Gerekirse burada da ceza uygulanmalı. Bizim 
insanımızın alışkanlıklarını değiştirmek için 
caydırıcı cezalar uygulamak gerekiyor” diyerek 
sözlerini tamamladı. 
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Çumra’nın en köklü esnaflarından 
biri olan Abdullah Atcı, ticaretin 
her alanında yer alarak, adeta tica-
retle pişmiş bir isim. 1953 yılında 

Çumra’da doğduğunu, ömrünü ticaretle 
geçirdiğini dile getiren Abdullah Atcı, “Liseyi 
yarım bıraktım. Her işte çalıştım diyebilirim. 
Şoförlükten, hamallıktan tutun da, çerçilik, 
işportacılık, pazarcılık, hurdacılık, çiftçilikle 
uğraştım. Sonunda halı, mobilya ve beyaz 
eşya üzerine bir iş yeri açtım. 

Benim için ticari hayat ilkokulda başladı. 
Okula giderken sabahçıysam öğleden sonra, 
öğlenciysem öğleye kadar okulun önün-
de elma, portakal, ayva, nane şeker, sakız 
satarak ticarete başladım. Ortaokulda okulun 
marangoz işlerini yaparak okul harçlığımı 
okuldan kazanıyordum. Çumra Cumhuriyet 
Lisesi’nin birinci sınıfından da ayrıldım” 
dedi. 

9 KÖYDEN BİR PAZAR İYİDİR DEYİP 
DÜKKAN AÇTIM

68 yaşında ve 5 çocuk babası olan Abdul-
lah Atcı, halı, mobilya ve beyaz eşya üzerine 
açtığı mağazasının hikayesini de şu şekilde 
anlattı: “Bu işe girmem tesadüf oldu. Hacı ar-
kadaşımın biri bir gün bir kamyon halı getirip 
satmamı istedi. Satamayacağımı söyledim. 
Oğlanlar mahallede, köylerde satsın dedi, dü-
şündüm, 9 köydense bir Pazar iyidir dedim. Bir 
dükkan denk geldi, oraya indirdim. Önceden 
planlanmış bir iş değildi. Bir araba daha getir 
derken, 3-4 kamyon halı getirdim. Çumra’ya 
ilk overloku ve kesme halıyı da getiren ben 
oldum. Halıyla başladım ama bazı meslektaş-
larımın bana oynadığı oyundan dolayı mobilya 
ve beyaz eşyaya da geçtim. Sonra elektronik 
ev aletleri de geldi. Böylelikle 2004 yılından bu 
yana bu meslekle uğraşıyorum. Vestel, Çetin-
taş Fırın, Gold Master ürünleri, halıda da birçok 
marka bayiliğim var. Bir evin içinde kullanıla-
bilecek her eşya var iş yerimde. Benden sonra 
bu işi devam ettirirse torunum devam ettirir. O 
da olmazsa birilerine bu işi devredip bırakmayı 
düşünüyorum” ifadelerini kullandı. 

Çumra’da halı, mobilya 
ve beyaz eşya üzerine 
bir işletmesi bulunan 

Abdullah Atcı, liseyi yarıda 
bırakıp ticarete yöneldiğini, 

hamallıktan çerçiliğe, 
işportacılıktan, pazarcılığa 

kadar pekçok alanda 
çalıştığını ve son olarak 

da halı, mobilya ve beyaz 
eşya üzerine iş yeri açtığını 

belirtti

ÖMRÜNÜ TICARETLE 
GEÇIRDI

Abdullah Atcı’nın Oğlu ve torunu mesleğe sahip çıkıyor

15 SENE ÇUMRA’DA MUHTARLIK YAPTI

1989 mahalli idareler seçimlerinde muhtar 
seçildiğini ve 15 sene muhtarlık yaptığını dile 
getiren Abdullah Atcı, “Çumra’da ilk muhtarlık 
bürosunu açan bendim. Hz. Ömer’in adale-
tiyle hükmetmeye çalışan bir muhtar oldum. 
Kanunlara, yasalara tam uyan bir muhtar oldum. 
İlk sözleşmeli patates ektiren, ilk domates eken 
ve ilk salçaçı yine benim. Tabi benimle birlikte 
yeğenim de yapıyordu. Yıllık salça üretimim 300 
tona kadar çıktı. Dükkan açtıktan sonra dükkanla 
salça işi birarada yürümediği için salçayı bıraktım. 
Arazimi oğullarıma verdim, ekimini onlar yapı-
yor. Boş kaldıkları zaman bana yardım ediyorlar. 
Başka da bir ticari faaliyetim yok” dedi.

PARASI OLANIN TERCİHİ NEDENSE 
HEP KONYA OLUYOR

Çumra’da ticaret üzerine de değerlendir-
melerde bulunan Abdullah Atcı, Çumra’nın 
ticari potansiyelinin çok yüksek olduğuna işaret 
ederek, “Bu noktada bir özeleştiri yapmamız 
gerekiyor. Çumra’da parası olan alışveriş için ne 
hikmetse genelde Konya’yı tercih ediyor. Peşin 
parası olmayanlar genelde bizi tercih ediyor. Ben 
burada bir yatak odası takımına 3 bin lira dedim, 
vatandaş 5 bin 500 liraya gitti Konya’dan aldı. 
Benim taksitle 3 bin liraya satamadığımı Konya 
esnafı peşin 5 bin 500 liraya sattı. Çumra’da 
bir Konya hayranlığı var. Çumra’nın Konya’ya 
yakın olması, Çumralı için dezavantaj diyebilirim. 
Benim dükkanım Çumra’da değil de merkezden 
daha uzak olan Hadim, Bozkır, Taşkent gibi bir 
yerde olsa ben daha çok para kazanırdım diye 
düşünüyorum. Kâr marjlarımız düştü, meslekta-
şımız çoğaldı. Sektör tökezledi diyebilirim. Herkes 
nasibini yer, kimseyi bu noktada kıskanmıyorum. 
Benim nasibim ayrıdır, Allah onu bana bir şekilde 
verecek ve ben yiyeceğim. Ama bu işin de tadı 

kaçtı” diye konuştu. 

İMAR PLANI DEĞİŞTİ, 
ÇUMRA’NIN GELİŞİMİ DURDU

Çumra’nın yakın zamana kadar hızlı bir 
gelişim gösterdiğini ancak bir önceki dönemde 
imar planında yapılan değişiklikle birlikte inşaat 
sektörünün durma noktasına geldiğini ifade eden 
Abdullah Atcı, “Tabi inşaatın durması inşaatla 
doğrudan veya dolaylı bağı olan birçok sektörü 
olumsuz etkiledi. İnşaat, en az 250 sektöre iş 
verir. Kiremit satanından, perde, beyaz eşya, 
mobilyasına varıncaya kadar her alana etki edi-
yordu inşaat. İnşaat sektörünün durması Çumra 
esnafına da olumsuz yansıdı” dedi. 

TÜRKİYE YALAN DÜNYANIN CENNETİ,
ÇUMRA, BU CENNETTE BİR KÖŞK

Çumra’nın en büyük sorununun Konya’ya 
yakın olması olduğunu dile getiren Atcı, “Bu da 
çözülmeyecek bir sorundur. Kaderimiz buymuş 
diyoruz. Ama buna karşılık şunu da söyleye-
bilirim ki, Türkiye yalan dünyanın cenneti, 
Çumra’da bu cennetteki bir köşktür kıymetini 
bilene. Çumralı dışarıyı görmediği için Çumra’nın 
kıymetini bilmiyor. Nasıl ki dış ülkeleri gezip 
görmeyenlerin Türkiye’nin kıymetini bilmediği 
gibi… Ben Asya, Rusya, Avrupa gezdim geldim. 
Ama Türkiye kadar güzel bir ülke görmedim. Her 
ülkenin kendine has güzelliği var ama Türkiye 
başka. Aynı gün git plajda denize gir, yarım saat-
lik bir yolculuğun ardından kayak yapmaya başla. 

Çumra’ya gelince, narenciye haricinde 
Türkiye genelinde nerede ne yetişiyorsa, hepsi 
Çumra’da yetişir. Çumra’da sağlığı sıhhati 
yerinde olan bir insan ben fakirim, ben açım 
diyorsa onu döveceksin. Çünkü işçi bulunmuyor. 
İş beğenilmiyor. Çumra’da işsizlik sorunu yok. 
Sebep olanlardan Allah razı olsun. Şakiroğlu Ra-

mazan Turan, Karaman’da yapılacak olan şeker 
fabrikasının Çumra’ya aktarılmasına vesile oldu. 
Recep Konuk bu işin başına geçti ve geliştirdi. 
Çumra yaşanılır Çumra oldu. Berduş, gece gün-
düz sokakta gezen insanlar burada iş sahibi oldu. 
Ben eskiye dönersem burada iş bulamam diyerek 
kendilerine çeki düzen verdiler” dedi. 

SOSYAL ALAN VE OTOPARK 
SORUNUMUZ VAR

Bugün Çumra’nın en büyük sorunları içeri-
sinde sosyal alanların azlığı ve otopark sorunu-
nun gösterilebileceğini kaydeden Abdullah Atcı, 
“Çumra’da sosyal alan yetersizliği var. Bunun ya-
nında Çumra’da otopark sorunu da var. Aslında 
ücretsiz otoparklarımız var ama insanlar geliyor, 
yol kenarlarına park ediyorlar. Bunu önlemek için 
daha sıkı yaptırımlar yapılması lazım. Emniyetin 
daha çok denetim yapması ve gerekiyorsa ceza 
yazması lazım ki, bu sorun çözülsün. İş yerine 
300 metre mesafede evi olan kişi, işe arabayla 
geliyor. AK Parti iktidarında Çumra’da araçsız 
adam kalmadı. 2000 yılı öncesinde hükümet 
binasına sadece iki kişi arabayla geliyordu. 
Bunlardan biri Cumhuriyet Başsavcısı, diğeri de 
kaymakamdı. Ama şimdi, işçisi, çöpçüsü hepsinin 
altında araba var ve araba koyacak yer yok. Ben 
bunları kıskanmıyorum onlar da araba sahibi 
olsun tabi keşke ama, boş yere işgal etmeye de 
gerek yok. Bir de pazar esnafının pazar yerinin 
etrafına kamyonuna getirmesi de hoş bir görüntü 
oluşturmuyor. Pazarın etrafını açık tutmak ve 
alışverişe gelen insanlara sunmak gerekiyor. 
Belediyemiz bu alana kamyon ve kamyonetle 
girilmesine izin vermemelidir. Vatandaş araba-
sını koyacak yer bulamıyor pazara geldiğinde. 
Gerekirse burada da ceza uygulanmalı. Bizim 
insanımızın alışkanlıklarını değiştirmek için 
caydırıcı cezalar uygulamak gerekiyor” diyerek 
sözlerini tamamladı. 
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Uzun yıllar yurt dışında çalıştıktan 
sonra 2009 yılında yurda kesin 
dönüş yapan Nuka Isı İşletme 

Sahibi Numan Kayabaşı, Çumra’da altyapı 
görüntüleme, duvar içi görüntüleme, sıhhi 
tesisat, güneş enerjisi, kat kaloriferi gibi 
önemli işler yapıyor. Son teknolojiyi kulla-
narak gerçekleştirdiği bu işlerde Çumra’da 
tek olan Kayabaşı, kendini geliştirerek yolu-
na devam ediyor. Yurt dışını da görmesinin 
verdiği avantajla yeni hedefler belirleyen 
ve makine mühendisi olan oğlunun da 
desteğiyle bu hedefleri gerçekleştirmek 
için mücadele eden Kayabaşı, yoluna emin 
adımlarla devam ediyor. 

UZUN YILLAR YURTDIŞINDA ÇALIŞTI 

17 yaşından beri ticaretin içerisinde 
olduğunu belirten Nuka Isı İşletme Sahibi 
Numan Kayabaşı, uzun yıllar yurt dışında 
çalıştığının bilgisini verdi. Avusturya’nın 
Viyana kentinde hem market işlettiğini hem 
de mesleğine devam ettiğini dile getiren 
Kayabaşı, “2009 yılında memleket ekesin 
dönüş yaptık. Buraya gelince de bildiğimiz 
iş olan bu sektöre girmiş olduk” dedi. 

TEKNOLOJİYİ KULLANIYOR 

Yaptığı işlerde son teknolojiyi kulla-
nan Kayabaşı, bu anlamda Çumra’da tek 

olma özelliğine sahip. Altyapı ve duvar içi 
görüntüleme yaparak fark oluşturdukla-
rını vurgulayan Kayabaşı, “Şuan altyapı 
görüntüleme, duvar içi görüntüleme, sıhhi 
tesisat, güneş enerjisi, kat kaloriferi işiyle 

uğraşıyoruz. Kendim zaten küçük yaşlardan 
beri bu işi yapıyordum. Yurt dışında da aynı 
işi devam ettirdim. Oğlum makine mühen-
disi. O da yanımda çalışıyor. İnşallah işi ona 
devredeceğiz. Bizim sektörümüz şuanda 

HEDEFLERI; TÜRKIYE 
ÇAPINDA MARKA OLMAK

Uzun yıllar yurt dışında çalıştıktan sonra geldiği memleketinde altyapı görüntüleme, 
duvar içi görüntüleme, sıhhi tesisat, güneş enerjisi, kat kaloriferi gibi önemli işlere imza 

atan Nuka Isı İşletme Sahibi Numan Kayabaşı, yeni hedeflere yürüyor 

iyi. Bizim altyapı yıkama görüntüleme işiyle 
uğraştığımız için güzel işlerimiz var. Fabri-
kalara, belediyelere birçok kişiye bu konuda 
hizmet veriyoruz. Altyapıda kaçak, yanlış 
döşeme işleri varsa onları tespit ediyoruz. 
Bu işi Çumra’da benden başka yapan yok. 
Görüntüleme yapınca bize avantaj sağlıyor 
bu konu” diye konuştu.

PANDEMİ PİYASAYI 
OLUMSUZ ETKİLİYOR

Kayabaşı, pandemi sürecinin Çumra’ya 
ve esnaflara olan etkilerine de değindi. 
Sürecin özellikle bazı esnafları yaraladığını 
belirten Kayabaşı, “Pandemi süreci bizi çok 
etkilemedi. Biz izinle dışarıda çalışabiliyo-
ruz. Ama diğer esnaflarımızı tabi olumsuz 
etkiliyor. İnşallah bu sıkıntıyı biran önce 
atlatırız” ifadelerini kullandı.  

ÇUMRA GELİŞTİKÇE BİZ DE 
KENDİMİZİ GELİŞTİRECEĞİZ

Çumra’nın ticareti ve potansiyeliyle 
ilgili de konuşan Kayabaşı, şunları aktar-

dı, “Çumra’da ticaret güzel fakat burada 
harman, pancar, buğday diye bir tabir var. 
Çumra’nın geneli çiftçi olduğu için, peşin-
den ziyade ürünlerin hasat edildiği dönem-
lerde ödemeler yapılır. Biz bu durumu ya-
dırgamıyoruz, bu durum böyle gelmiş böyle 
gidiyor. Çumra daha iyi yerlere gelecektir. 
İyimserim. Çumra geliştikçe biz de kendi-
mizi geliştireceğiz.”

HEDEFLERİ VAR

Yaptıkları işlerle ilgili güzel hedefleri 
olduğunu bildiren Kayabaşı, konuyla ilgili 
şu bilgileri verdi, “Tabi bu işte belli hedef-
lerimiz var. Özellikle Türkiye genelinde bu 
hizmeti vermeyi hedefliyorum. Yapmak is-
tediğimiz bir şey daha var; altyapıyı kırma-
dan, dökmeden bir boru yapma sistemi var. 
O sistemi Çumra’da, Türkiye’de uygulamayı 
hedefliyorum. Bunun değişik makinele-
ri, robotları var. Altyapıda herhangi bir 
patlak veya sorun olduğu zaman hiçbir yeri 
kırmadan yeniden boru atabiliyorsunuz. Bu 
sistemi getirirsek güzel olacak diye düşü-
nüyorum. Bu uygulamayı Türkiye genelinde 
yapan birkaç firma var ama çok yaygın 

değil. Konya bölgesinde yok mesela.”

ELEMAN SIKINTISI ÇEKİYORUZ 

İlçede genel olarak bir eleman sıkın-
tısı yaşadıklarına dikkat çeken Kayabaşı, 
“Çumra’da eleman sorunu var. Biz me-
sela sektörde eleman bulamıyoruz. 2009 
yılından beri bu sıkıntıyı çekiyorum. Çırak 
yetiştiremiyoruz. 18 yaşında okulu bitiren 
bir genci de çırak olarak yetiştiremezsin. 
Bir işi çekirdekten öğrenmek gerekiyor. 
Avrupa’daki sistem böyle değil. Orada 
hem okula gidiliyor hem de zorunlu olarak 
işyerinde staj yapılıyor. Bu sistem Türki-
ye’de de uygulanmaya başladı ama yeterli 
değil” diye konuştu. Yurt dışını görmüş biri 
olarak, Avrupa’ya yetişmek için daha çok 
çalışmak gerektiğini vurgulayan Kayabaşı, 
“İş ahlakı konusunda Avrupa bizden önde. 
Her şeyde disiplinlikler. İşte, ödemelerde 
her şeyde bir adım öndeler. Biz onları yaka-
layamaz mıyız? Elbette yakalarız ama çalış-
mamız gerekiyor. Gençlerimiz çalışmalılar. 
İyi bir meslek sahibi olsunlar. Geleceklerini 
sokakta boş boş gezerek harcamasınlar” 
değerlendirmesi yaptı. 
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Uzun yıllar yurt dışında çalıştıktan 
sonra 2009 yılında yurda kesin 
dönüş yapan Nuka Isı İşletme 

Sahibi Numan Kayabaşı, Çumra’da altyapı 
görüntüleme, duvar içi görüntüleme, sıhhi 
tesisat, güneş enerjisi, kat kaloriferi gibi 
önemli işler yapıyor. Son teknolojiyi kulla-
narak gerçekleştirdiği bu işlerde Çumra’da 
tek olan Kayabaşı, kendini geliştirerek yolu-
na devam ediyor. Yurt dışını da görmesinin 
verdiği avantajla yeni hedefler belirleyen 
ve makine mühendisi olan oğlunun da 
desteğiyle bu hedefleri gerçekleştirmek 
için mücadele eden Kayabaşı, yoluna emin 
adımlarla devam ediyor. 

UZUN YILLAR YURTDIŞINDA ÇALIŞTI 

17 yaşından beri ticaretin içerisinde 
olduğunu belirten Nuka Isı İşletme Sahibi 
Numan Kayabaşı, uzun yıllar yurt dışında 
çalıştığının bilgisini verdi. Avusturya’nın 
Viyana kentinde hem market işlettiğini hem 
de mesleğine devam ettiğini dile getiren 
Kayabaşı, “2009 yılında memleket ekesin 
dönüş yaptık. Buraya gelince de bildiğimiz 
iş olan bu sektöre girmiş olduk” dedi. 

TEKNOLOJİYİ KULLANIYOR 

Yaptığı işlerde son teknolojiyi kulla-
nan Kayabaşı, bu anlamda Çumra’da tek 

olma özelliğine sahip. Altyapı ve duvar içi 
görüntüleme yaparak fark oluşturdukla-
rını vurgulayan Kayabaşı, “Şuan altyapı 
görüntüleme, duvar içi görüntüleme, sıhhi 
tesisat, güneş enerjisi, kat kaloriferi işiyle 

uğraşıyoruz. Kendim zaten küçük yaşlardan 
beri bu işi yapıyordum. Yurt dışında da aynı 
işi devam ettirdim. Oğlum makine mühen-
disi. O da yanımda çalışıyor. İnşallah işi ona 
devredeceğiz. Bizim sektörümüz şuanda 

HEDEFLERI; TÜRKIYE 
ÇAPINDA MARKA OLMAK

Uzun yıllar yurt dışında çalıştıktan sonra geldiği memleketinde altyapı görüntüleme, 
duvar içi görüntüleme, sıhhi tesisat, güneş enerjisi, kat kaloriferi gibi önemli işlere imza 

atan Nuka Isı İşletme Sahibi Numan Kayabaşı, yeni hedeflere yürüyor 

iyi. Bizim altyapı yıkama görüntüleme işiyle 
uğraştığımız için güzel işlerimiz var. Fabri-
kalara, belediyelere birçok kişiye bu konuda 
hizmet veriyoruz. Altyapıda kaçak, yanlış 
döşeme işleri varsa onları tespit ediyoruz. 
Bu işi Çumra’da benden başka yapan yok. 
Görüntüleme yapınca bize avantaj sağlıyor 
bu konu” diye konuştu.

PANDEMİ PİYASAYI 
OLUMSUZ ETKİLİYOR

Kayabaşı, pandemi sürecinin Çumra’ya 
ve esnaflara olan etkilerine de değindi. 
Sürecin özellikle bazı esnafları yaraladığını 
belirten Kayabaşı, “Pandemi süreci bizi çok 
etkilemedi. Biz izinle dışarıda çalışabiliyo-
ruz. Ama diğer esnaflarımızı tabi olumsuz 
etkiliyor. İnşallah bu sıkıntıyı biran önce 
atlatırız” ifadelerini kullandı.  

ÇUMRA GELİŞTİKÇE BİZ DE 
KENDİMİZİ GELİŞTİRECEĞİZ

Çumra’nın ticareti ve potansiyeliyle 
ilgili de konuşan Kayabaşı, şunları aktar-

dı, “Çumra’da ticaret güzel fakat burada 
harman, pancar, buğday diye bir tabir var. 
Çumra’nın geneli çiftçi olduğu için, peşin-
den ziyade ürünlerin hasat edildiği dönem-
lerde ödemeler yapılır. Biz bu durumu ya-
dırgamıyoruz, bu durum böyle gelmiş böyle 
gidiyor. Çumra daha iyi yerlere gelecektir. 
İyimserim. Çumra geliştikçe biz de kendi-
mizi geliştireceğiz.”

HEDEFLERİ VAR

Yaptıkları işlerle ilgili güzel hedefleri 
olduğunu bildiren Kayabaşı, konuyla ilgili 
şu bilgileri verdi, “Tabi bu işte belli hedef-
lerimiz var. Özellikle Türkiye genelinde bu 
hizmeti vermeyi hedefliyorum. Yapmak is-
tediğimiz bir şey daha var; altyapıyı kırma-
dan, dökmeden bir boru yapma sistemi var. 
O sistemi Çumra’da, Türkiye’de uygulamayı 
hedefliyorum. Bunun değişik makinele-
ri, robotları var. Altyapıda herhangi bir 
patlak veya sorun olduğu zaman hiçbir yeri 
kırmadan yeniden boru atabiliyorsunuz. Bu 
sistemi getirirsek güzel olacak diye düşü-
nüyorum. Bu uygulamayı Türkiye genelinde 
yapan birkaç firma var ama çok yaygın 

değil. Konya bölgesinde yok mesela.”

ELEMAN SIKINTISI ÇEKİYORUZ 

İlçede genel olarak bir eleman sıkın-
tısı yaşadıklarına dikkat çeken Kayabaşı, 
“Çumra’da eleman sorunu var. Biz me-
sela sektörde eleman bulamıyoruz. 2009 
yılından beri bu sıkıntıyı çekiyorum. Çırak 
yetiştiremiyoruz. 18 yaşında okulu bitiren 
bir genci de çırak olarak yetiştiremezsin. 
Bir işi çekirdekten öğrenmek gerekiyor. 
Avrupa’daki sistem böyle değil. Orada 
hem okula gidiliyor hem de zorunlu olarak 
işyerinde staj yapılıyor. Bu sistem Türki-
ye’de de uygulanmaya başladı ama yeterli 
değil” diye konuştu. Yurt dışını görmüş biri 
olarak, Avrupa’ya yetişmek için daha çok 
çalışmak gerektiğini vurgulayan Kayabaşı, 
“İş ahlakı konusunda Avrupa bizden önde. 
Her şeyde disiplinlikler. İşte, ödemelerde 
her şeyde bir adım öndeler. Biz onları yaka-
layamaz mıyız? Elbette yakalarız ama çalış-
mamız gerekiyor. Gençlerimiz çalışmalılar. 
İyi bir meslek sahibi olsunlar. Geleceklerini 
sokakta boş boş gezerek harcamasınlar” 
değerlendirmesi yaptı. 
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Çumra’nın önemli yıldızlarından 
bir diğeri ise ziraat mühendisi 
Mustafa Eser. Hayatını çiftçiliğe 
adayan Eser, küçüklüğünden bu 

yana yaptığı çalışmalar ile Çumra halkına 
katkı vermeye devam ediyor. Çiftçilik ve 
hayvancılık yapan bir ailenin çocuğu olarak 
büyüyen ve işin içinden bir an bile çıkmadan 
öğenim hayatını sürdüren başarılı isim, üni-
versite hayatında Ziraat Mühendisliği bölü-
münü okumuş. Sonrasında Çumra halkına ve 
ekonomisine katkı sağlamak amacıyla Ziraat 
Mühendisi olan Mustafa Eser’in projeleri iler-
leyen süreçte başarılı bir şekilde sonuçlanırsa 
adından sıkça bahsettirecek gibi gözüküyor. 

Konuşmasına kendisini tanıtarak başla-
yan Ziraat Mühendisi Mustafa Eser, “1965 
Çumra’da doğdum. Ankara Üniversitesi 
Ziraat Fakültesi’nden 1994’te mezun oldum. 
Sonrasında ise ziraat mühendisi olarak işe 

başladım. Ziraat mühendisi olmadan önce 
de tarım geleneği, çiftçilik geleneği olan bir 
aileden geliyorum. Ailem çiftçiliği geçmiş 
zamanda diğer ailelere nazaran daha pro-
fesyonel yapıyordu. Üniversiteye gitmeden 
önce genetikle ve melezleme ile ilgili okula 
gitmeden önce kavun üzerinde çalışmalar 
yapıyorduk. Aile o yıllarda farkında olmadan 
hibrit kavun üretiyordu. Kendilerince tohum 
geliştirme sistemi geliştirmişlerdi. Artı 
damızlık parselleri vardı. Kendi tohumlarını 
üretiyorlardı ve iyi ürün kaldırıyorlardı. Bu 
durumu ben üniversiteye gidince daha bi-
limsel bir şekilde öğrendim. O gün bugündür 
de Çumra şartlarına uygun çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz.” dedi.

BİR DURUM OLDUĞUNDA BENİ 
ÇAĞIRIRLARDI

Çiftçi bir ailenin çocuğu olduğu için üni-
versite hayatının kolay geçtiğini söyleyen 
Ziraat Mühendisi Mustafa Eser, konuyla 
ilgili şunları söyledi: “İşin içinden geldiğim 
için bazı konularda hocalarla takıştığımız 
oluyordu. Biz toprak şartlarında işlerimizi 
yaptığımız için hocanın 1950’lerden kalan 
bilgileri bize kitaptan anlatması benim 
fikirlerime ve hocanın anlattıkları ve benim 
uyguladıklarıma uymuyordu. Hocamıza bu 
böyle olmayacak, bu şekilde olacak dediği-
mizde yok benim dediğim olacak diyordu. 
Biz de mecburen hocamıza uyuyorduk. 
Onun haricinde elbette ki diğer arkadaşla-
rımın yanında benim okumam daha rahat 
oldu. Stajlar benim için çok kolay geçerdi. 
Özel yapılacak bir iş olduğunda işi bildiğim 
için hocalarımız beni bulurdu. Bir seferinde 
hocamıza tıbbı aromatik bitki parsellerini 
yapmıştım. Ada çayı üretiyorduk fideden. 

TOPRAK SINIRLI!Çumra’nın önemli ziraat 
mühendislerinden Mustafa 

Eser, toprak verimliliği, 
projeleri ve yapılması 
gerekenler hakkında 

konuştu. Eser, “Mühendislik 
ve toprağa yatırım arttı. 

Bunu iyi değerlendirmeliyiz 
ve buna göre çalışmalar 

gerçekleştirmeliyiz. Dünyada 
toprakların sayısı hızla 

azalıyor. Bizler doğaya uygun 
davranmazsak, doğa bize 

sert bir şekilde tokadı atar” 
dedi

O fidenin sulanması bakımı bana aitti. So-
rumlu bendim ve hasat zamanında hocaya 
söyleyip biçimini sağlıyorduk. İşin içinden 
geldiğim için bana güveniyorlardı.”

ÇUMRA’YA FAYDALI OLMAYA 
ÇALIŞIYORUM

Eğitim hayatı bittikten sonra neler 
yaptığını açıklayan Mustafa Eser, “Okul 
bittikten sonra esnafı, Çumra’daki işleyişi 
öğrenmek adına elimdeki para ile bir sarraf 
dükkanı açtım. Altın dünyasının aydın-
lık olmadığını ve iç dünyasının karanlık 
olduğunu fark ettim. Bütün altınları sattım 
ve sektörden ayrıldım. Geldim, gerekli 
prosedürleri yerine getirdim ve tarım ile 
uğraşmaya karar verdim. İlaç satış içine 
girdim o gün bugündür Çumra halkına fay-
dalı olmaya çalışıyorum.” şeklinde konuştu.

TOPRAĞIN VERİMLİLİĞİ ARTTI

Toprakların şu anki durumuna değinen 
Ziraat Mühendisi Mustafa Eser, “Vatan-
daşın genel kanısına göre topraklarımız 
çoraklaşma sürecindedir. Ancak ben tam 
tersi fikirdeyim. Mühendislik ve toprağa ya-
tırım arttı. Toprağın verimliliğini arttırmak 
için eskiden sunulan fikirleri çiftçilerimiz 
yapmıyordu ancak şu an öyle değil. 20 yıl 
önce Hümik asidini kimse bilmezken, şu 
an toprağın verimliliğini arttırmak adına 
herkes bu ilacı kullanıyor. İmkanlar çok ge-

lişti, dolayısıyla verimliliğimizde artış var.” 
ifadelerini kullandı.

2 PROJEM VAR

Test halinde olan projelerinden de 
bahseden Mustafa Eser, şunlar söyledi: 
“Önümüzdeki yıllarda Çumra tarımın 
katkı sunabilmek için bir çalışmam var. 
Bir bakteri üretmeye çalışıyorum. Bu 
bakteriyi yıllar önce burada organik tarım 
uygulaması yapan Almanlar’da görmüş-
tüm. Üretmeyi başarabilirsem o bakteriyi 
çiftçilerimize sunacağız. Kapalı bir havada 
toprak yüzeyini atıyorsun ikinci yıl toprağın 
verimliliği 2-3 kat artıyor. Almanlar bunu 
yapmıştı. Mera da denemişlerdi. Yapılan bu 
çalışma sonucunda diğer yerlere nazaran 
otların 2-3 kat daha fazla arttığı görülmüş-
tü. Bir başka üretimim de var. Bir çeşit 
yosun üretiyorum. Bu yosunu bitki üzerine 
sıktığımız zaman, bitkilerdeki olumsuz du-
rumu kapatıyor. Bitki susuz olduğu zaman 
atmosferdeki su olayını kapatıyor ve bitki 
susuz bir şekilde yaşamaya devam ediyor. 
Özellikle suların azaldığı bu dönemde iyi bir 
durum olarak gözükür. Yurtdışı bu durumu 
kullanılıyor. Herhangi bir zararı bulun-
muyor. Biz üretim sektörüyüz. Biz bunu 
üretmek zorundayız. Bu yüzden mücadele 
etmek zorundayız.

BİR SIKINTIMIZ OLMADI

Pandemi sürecinde ilaç teminatında 
konusunda bir sıkıntımız olmadı. Firmaların 
stokları ellerinde mevcuttu. Eğer bir sorun 
ulaşırsa bu sezon olur. Bizim tek sıkıntımız 
Tarım Bakanlığı’nın mevzuatlarla bizi boğ-
ması oldu. Bu konuda Tarım Bakanlığı’nın 
bizlere biraz daha katkı vermesi gerekiyor.

DOĞA BİZE TOKADI SERT ATAR

Toprak verimliliğin artması için nelerin 
yapılması gerektiği konusunda da açıkla-
malarda bulunan Ziraat Mühendisi Mus-
tafa Eser, “Bir narı 40 kişi bölüşebilecek 
kadar büyümedik. Tohum üzerinde çok 
fazla çalışılıyor. Buğdayın verim potansi-
yeli dekardan 60 ton. Biz şu an dekardan 
1 ton çıkardığımız zaman bunu verimli 
olarak görüyoruz. Demek ki buna 60 katına 
çıkarmamız ve genetik üzerinde çalışma-
mız lazım.  Bazı kodların dışına çıkıp ancak 
sınırı açmadan bunu gerçekleştirmeliyiz. 
Maalesef dünya bu sınırı aşıyor. Şu an 
insanlık durmak bilmiyor. Hiç alakası olma-
yan bitkilerden gen transferleri yapılıyor. 
Bu durum ileride insan sağlığı açısından 
çok büyük sorun teşkil edilebilir. Ayrıca 
toprağa yatırım yaparak toprağın verim-
liliğini arttırmalıyız.  Toprak kullanıldıkça 
kendini yenileyen bir olaydır. Toprak bize 
hizmet ediyor. Biz bunu kullandığımız 
ilaçlarla bozarsak, doğa bize tokadı çok sert 
bir şekilde vuruyor. Toprak sınırlı, toprağın 
değerini bilmeliyiz.” dedi.      
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Çumra’nın önemli yıldızlarından 
bir diğeri ise ziraat mühendisi 
Mustafa Eser. Hayatını çiftçiliğe 
adayan Eser, küçüklüğünden bu 

yana yaptığı çalışmalar ile Çumra halkına 
katkı vermeye devam ediyor. Çiftçilik ve 
hayvancılık yapan bir ailenin çocuğu olarak 
büyüyen ve işin içinden bir an bile çıkmadan 
öğenim hayatını sürdüren başarılı isim, üni-
versite hayatında Ziraat Mühendisliği bölü-
münü okumuş. Sonrasında Çumra halkına ve 
ekonomisine katkı sağlamak amacıyla Ziraat 
Mühendisi olan Mustafa Eser’in projeleri iler-
leyen süreçte başarılı bir şekilde sonuçlanırsa 
adından sıkça bahsettirecek gibi gözüküyor. 

Konuşmasına kendisini tanıtarak başla-
yan Ziraat Mühendisi Mustafa Eser, “1965 
Çumra’da doğdum. Ankara Üniversitesi 
Ziraat Fakültesi’nden 1994’te mezun oldum. 
Sonrasında ise ziraat mühendisi olarak işe 

başladım. Ziraat mühendisi olmadan önce 
de tarım geleneği, çiftçilik geleneği olan bir 
aileden geliyorum. Ailem çiftçiliği geçmiş 
zamanda diğer ailelere nazaran daha pro-
fesyonel yapıyordu. Üniversiteye gitmeden 
önce genetikle ve melezleme ile ilgili okula 
gitmeden önce kavun üzerinde çalışmalar 
yapıyorduk. Aile o yıllarda farkında olmadan 
hibrit kavun üretiyordu. Kendilerince tohum 
geliştirme sistemi geliştirmişlerdi. Artı 
damızlık parselleri vardı. Kendi tohumlarını 
üretiyorlardı ve iyi ürün kaldırıyorlardı. Bu 
durumu ben üniversiteye gidince daha bi-
limsel bir şekilde öğrendim. O gün bugündür 
de Çumra şartlarına uygun çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz.” dedi.

BİR DURUM OLDUĞUNDA BENİ 
ÇAĞIRIRLARDI

Çiftçi bir ailenin çocuğu olduğu için üni-
versite hayatının kolay geçtiğini söyleyen 
Ziraat Mühendisi Mustafa Eser, konuyla 
ilgili şunları söyledi: “İşin içinden geldiğim 
için bazı konularda hocalarla takıştığımız 
oluyordu. Biz toprak şartlarında işlerimizi 
yaptığımız için hocanın 1950’lerden kalan 
bilgileri bize kitaptan anlatması benim 
fikirlerime ve hocanın anlattıkları ve benim 
uyguladıklarıma uymuyordu. Hocamıza bu 
böyle olmayacak, bu şekilde olacak dediği-
mizde yok benim dediğim olacak diyordu. 
Biz de mecburen hocamıza uyuyorduk. 
Onun haricinde elbette ki diğer arkadaşla-
rımın yanında benim okumam daha rahat 
oldu. Stajlar benim için çok kolay geçerdi. 
Özel yapılacak bir iş olduğunda işi bildiğim 
için hocalarımız beni bulurdu. Bir seferinde 
hocamıza tıbbı aromatik bitki parsellerini 
yapmıştım. Ada çayı üretiyorduk fideden. 

TOPRAK SINIRLI!Çumra’nın önemli ziraat 
mühendislerinden Mustafa 

Eser, toprak verimliliği, 
projeleri ve yapılması 
gerekenler hakkında 

konuştu. Eser, “Mühendislik 
ve toprağa yatırım arttı. 

Bunu iyi değerlendirmeliyiz 
ve buna göre çalışmalar 

gerçekleştirmeliyiz. Dünyada 
toprakların sayısı hızla 

azalıyor. Bizler doğaya uygun 
davranmazsak, doğa bize 

sert bir şekilde tokadı atar” 
dedi

O fidenin sulanması bakımı bana aitti. So-
rumlu bendim ve hasat zamanında hocaya 
söyleyip biçimini sağlıyorduk. İşin içinden 
geldiğim için bana güveniyorlardı.”

ÇUMRA’YA FAYDALI OLMAYA 
ÇALIŞIYORUM

Eğitim hayatı bittikten sonra neler 
yaptığını açıklayan Mustafa Eser, “Okul 
bittikten sonra esnafı, Çumra’daki işleyişi 
öğrenmek adına elimdeki para ile bir sarraf 
dükkanı açtım. Altın dünyasının aydın-
lık olmadığını ve iç dünyasının karanlık 
olduğunu fark ettim. Bütün altınları sattım 
ve sektörden ayrıldım. Geldim, gerekli 
prosedürleri yerine getirdim ve tarım ile 
uğraşmaya karar verdim. İlaç satış içine 
girdim o gün bugündür Çumra halkına fay-
dalı olmaya çalışıyorum.” şeklinde konuştu.

TOPRAĞIN VERİMLİLİĞİ ARTTI

Toprakların şu anki durumuna değinen 
Ziraat Mühendisi Mustafa Eser, “Vatan-
daşın genel kanısına göre topraklarımız 
çoraklaşma sürecindedir. Ancak ben tam 
tersi fikirdeyim. Mühendislik ve toprağa ya-
tırım arttı. Toprağın verimliliğini arttırmak 
için eskiden sunulan fikirleri çiftçilerimiz 
yapmıyordu ancak şu an öyle değil. 20 yıl 
önce Hümik asidini kimse bilmezken, şu 
an toprağın verimliliğini arttırmak adına 
herkes bu ilacı kullanıyor. İmkanlar çok ge-

lişti, dolayısıyla verimliliğimizde artış var.” 
ifadelerini kullandı.

2 PROJEM VAR

Test halinde olan projelerinden de 
bahseden Mustafa Eser, şunlar söyledi: 
“Önümüzdeki yıllarda Çumra tarımın 
katkı sunabilmek için bir çalışmam var. 
Bir bakteri üretmeye çalışıyorum. Bu 
bakteriyi yıllar önce burada organik tarım 
uygulaması yapan Almanlar’da görmüş-
tüm. Üretmeyi başarabilirsem o bakteriyi 
çiftçilerimize sunacağız. Kapalı bir havada 
toprak yüzeyini atıyorsun ikinci yıl toprağın 
verimliliği 2-3 kat artıyor. Almanlar bunu 
yapmıştı. Mera da denemişlerdi. Yapılan bu 
çalışma sonucunda diğer yerlere nazaran 
otların 2-3 kat daha fazla arttığı görülmüş-
tü. Bir başka üretimim de var. Bir çeşit 
yosun üretiyorum. Bu yosunu bitki üzerine 
sıktığımız zaman, bitkilerdeki olumsuz du-
rumu kapatıyor. Bitki susuz olduğu zaman 
atmosferdeki su olayını kapatıyor ve bitki 
susuz bir şekilde yaşamaya devam ediyor. 
Özellikle suların azaldığı bu dönemde iyi bir 
durum olarak gözükür. Yurtdışı bu durumu 
kullanılıyor. Herhangi bir zararı bulun-
muyor. Biz üretim sektörüyüz. Biz bunu 
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BİR SIKINTIMIZ OLMADI

Pandemi sürecinde ilaç teminatında 
konusunda bir sıkıntımız olmadı. Firmaların 
stokları ellerinde mevcuttu. Eğer bir sorun 
ulaşırsa bu sezon olur. Bizim tek sıkıntımız 
Tarım Bakanlığı’nın mevzuatlarla bizi boğ-
ması oldu. Bu konuda Tarım Bakanlığı’nın 
bizlere biraz daha katkı vermesi gerekiyor.

DOĞA BİZE TOKADI SERT ATAR

Toprak verimliliğin artması için nelerin 
yapılması gerektiği konusunda da açıkla-
malarda bulunan Ziraat Mühendisi Mus-
tafa Eser, “Bir narı 40 kişi bölüşebilecek 
kadar büyümedik. Tohum üzerinde çok 
fazla çalışılıyor. Buğdayın verim potansi-
yeli dekardan 60 ton. Biz şu an dekardan 
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çıkarmamız ve genetik üzerinde çalışma-
mız lazım.  Bazı kodların dışına çıkıp ancak 
sınırı açmadan bunu gerçekleştirmeliyiz. 
Maalesef dünya bu sınırı aşıyor. Şu an 
insanlık durmak bilmiyor. Hiç alakası olma-
yan bitkilerden gen transferleri yapılıyor. 
Bu durum ileride insan sağlığı açısından 
çok büyük sorun teşkil edilebilir. Ayrıca 
toprağa yatırım yaparak toprağın verim-
liliğini arttırmalıyız.  Toprak kullanıldıkça 
kendini yenileyen bir olaydır. Toprak bize 
hizmet ediyor. Biz bunu kullandığımız 
ilaçlarla bozarsak, doğa bize tokadı çok sert 
bir şekilde vuruyor. Toprak sınırlı, toprağın 
değerini bilmeliyiz.” dedi.      
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Çumra daha çok tarım ve hayvancı-
lıkla öne çıksa da 1996 yılından beri 
çıkan Çumra 26 Haziran Gazetesi, 
okuyucularıyla her hafta buluşu-

yor. Şartlardan dolayı haftalık çıkan gazetenin 
okuyucuları çıkan gazeteden oldukça memnun. 
Çumra’nın nabzını tutan gazetenin sahibi Atilla 
Taş ise yıllardır sürdürdüğü mesleğin devam 
etmesi düşüncesinde. Maddi zorluklar olsa bile 
gazetenin çıkacağına vurgu yapan Taş, basılı 
gazeteciliğin sürmesi gerektiğini de ifade etti.  

Konuşmasına kendisini tanıtarak başlayan 
iş insanı Atilla Taş, “1968 yılında Çumra’da 
doğdum. İlkokul ve Ortaokulu burada bitirdim. 
3 çocuk babasıyım. Taş Ofset-Matbaa işini 
sürdürüyorum. Taş Kitapevi olarak 1976 yılında 
babam burayı kurdu. 1979 yılında köyden Çum-
ra’ya geldim ve babamın iş yerinde başlamaya 
başladım ve hala devam ediyorum. O zaman 
kitap ve kırtasiye ürünleri vardı. O zamanlarda 
matbaa da vardı ancak Çumra’da çok bilinmi-
yordu. Sonraki dönemlerde ise matbaa işine 
ağırlık verdik. 1994 yılında ise kırtasiye işini 
bıraktık ve tamamen matbaa işine geçiş yaptık. 
1996 yılında ise Çumra 26 Haziran Gazetesi’ni 
kurduk. Ara ara günlük ve haftalık olmak kay-
dıyla çıkarıyorduk. Şu anda ise haftalık olarak 
gazetemizi çıkarıyoruz.” ifadelerini kullandı. 

GAZETEYİ ŞU AN GÜNLÜK 
ÇIKARMAMIZ ZOR GÖRÜNÜYOR

İş insanı Atilla Taş, Çumra 26 Haziran 
Gazetesi hakkında bilgi verdi. Taş, “Şu 
anki koşullarda gazetemizi günlük olarak 
çıkarmak zor gözüküyor. Gelir ve giderlerin 
orantısızı olmasının yanı sıra sanal ortamın-
da etkili olması bu duruma izin vermiyor. 
Gazetemizi haftalık çıkarıyoruz ve temel 
konular olarak Çumra’mızın yerel konula-
rına değiniyoruz. Önemli olaylarını gazete-
mizde değerlendiriyoruz. Çok zorlanırsak da 
gerekli ajanslardan yardım alıyoruz ve ga-
zetemizi çıkarıyoruz. Gazete haftalık olunca 
internetin de hızına yetişemeyince ister 
istemez haberlerimiz bayatlayabiliyor ancak 
güncelliği korumaya çalışıyoruz.” dedi.

 
ÖZVERİ İSTEYEN BİR MESLEK

Gazetecilik mesleğini anlatan başarılı iş 
insanı, “Gazetecilik 24 saat bir şekilde işle-
yen bir iş kolu. Meşakkatli ve özveri isteyen 
bir meslek. Şu anki durumda geliri az, 
gideri fazla olan bir iş. O yüzden bu iş sev-
meden de yapılamıyor. Kar etme durumu 
neredeyse sıfır. Biz bu işi matbaa ile birlikte 

de götürmeye çalışıyoruz. Gazeteyi çıkar-
mamazlık hiç yapmadık. Maddi zorluklar 
olsa bile kendi matbaamız olduğundan do-
layı sürekli gazetemiz çıktı. Matbaa sektörü 
de pandemi sürecinde oldukça etkilendi. 
Yasaklardan dolayı davetiyeler ve evraklar 
basılamadı. Ancak bu süreçte kaybımız çok 
olmadı.” şeklinde konuştu.

BASILI GAZETECİLİĞİN 
SÜRMESİ TARAFTARIYIM

Haftalık çıkardıkları Çumra 26 Haziran 
Gazetesi’nin sanal aleme yetişmekte zorlan-
dığını ifade eden Atilla Taş, konuyla ilgili şun-
ları söyledi: “Çumra’ya yeterli düzeyde gazete 
basıyoruz ve vatandaşlarımız tarafından 
okunduğunu da düşünüyoruz. Özellikle köşe 
yazılarında çeşitliliğimiz fazla. Çumra’nın 
okuryazarlık oranı ülkemizde de olduğu gibi 
az seviyede. Gönül ister ki gazetemiz daha 
fazla okunsun ancak durumlar belli. Basılı 
gazeteciliğin sürmesi tarafındayım. Gazete 
okumak farklı bir kültürdür. Sanal alemde 
okunacak bir haber uçup gidebilir ancak gaze-
teye yazılan yazı sürekli orada. Her zaman 
arşivlenir. Bu yüzden gazetelerin yaşatılabil-
mesi için her türlü çabaya göstereceğiz.”

‘GAZETE OKUMAK 
FARKLI BİR 

KÜLTÜRDÜR’

Çumra’nın önemli 
isimlerinden biri olan 
Atilla Taş, yaptıkları 
işlerden 26 Haziran 

Çumra Gazetesi, Limon 
Tabela Reklam ve 

Taş Ofset hakkında 
açıklamalarda bulundu. 
Taş, “Gazetemizi haftalık 

olarak çıkarıyoruz. 
Günlük çıkarmak için 
koşullar uygun değil. 

Yeni iş alanlarımız 
var ve bu doğrultuda 

teknolojinin yeniliklerine 
ayak uydurarak büyümek 

istiyoruz.” dedi

GAZETE OKUMAK İNSANLARA 
ZOR GELİYOR

Gazetecilik mesleğinin zorlukları hakkın-
da da konuşan Atilla Taş, “Gazeteciliğin her 
döneminde çeşitli zorlukları ve kolaylıkları 
vardır. 1996 döneminde biz bu gazetemizi 
çıkarmadan önce bazı arkadaşlarımız gazete 
çıkarmıştı. Eski zamanlarda kurşun harflerle 
yazılıyordu gazeteler ancak şu an tamamen 
bilgisayar ortamından yapılabiliyor. Dijital 
ortamın gelişmesiyle herkes gazeteci ola-
biliyor. Bir fotoğraf çekip alına iki satır bir 
şey yazılınca herkes okuyabiliyor. O yüzden 
gazete okuma insanlara zor geliyor.  Gazete 
okumak bilgi açısından da daha önemli.” 
dedi. 

ŞEKER FABRİKASIYLA BİRLİKTE 
ÇUMRA YÜKSELİŞE GEÇTİ

Çumra’nın tarım ve ekonomi anlamın-
da geliştiğini söyleyen Atilla Taş, “Konya 
bölgesel olarak Türkiye’nin tahıl ambarı. 
Oldukça verimli toprakları var. Burada 
Çumra’ya yapılan Şeker Fabrikasıyla birlikte 
ilçemiz hızlı bir ivme yakaladı. Konya Şeker 
Fabrikası, Torku Şeker Fabrikası ve Çumra 
Şeker Fabrikası, Çumra’ya önemli katkılar 
sağladı.” ifadelerini kullandı.

TEKNOLOJİNİN YENİLİKLERİNE AYAK 
UYDURMAYA ÇALIŞIYORUZ

Yaptıkları iş kollarına değinen ve yap-
tıkları işlerde hedeflerini açıklayan Atilla 
Taş, konuşmasına şöyle devam etti: “Taş 
Ofset Reklam ve Limon Tabela Reklam 
gibi iş yerlerimiz var. Orada da çalışmala-
rımız sürüyor. Oğlumla birlikte iki işimiz 
de sürdürmeye çalışıyoruz. Taş Ofset ve 
Limon tabela olarak, teknolojinin getirdiği 
yeniliklere ayak uydurarak gidilebilecek en 
üst seviyeye çıkma istiyoruz. Artık Gaze-
tede klasik makineler değil de modern ve 
dijital alanlarda ilerleyebilirsek, daha hızlı, 
daha etkin bir iş yapabiliriz. Mesela şu anki 
makinemiz günlük gazeteyi çıkarmaya el-
verişli değil ama ilerleyen süreçlerde maddi 
süreçleri karşılayabilirsek, günlük gazete de 
çıkarabiliriz. Kendimi yenileyerek ilerleyen 
yıllara kendimizi taşımak istiyoruz.”

ÇUMRA’YA ÇOK CİDDİ ARAÇ GİRİŞİ 
OLDU

Çumra’nın sorunları hakkında değer-
lendirmelerde bulunan başarılı iş insanı, 
“Ekonomik düzeyin iyileşmesiyle birlikte 
Çumra’ya ciddi bir şekilde araç girişi oldu. 
Bu araç girişinin olmasıyla birlikte berbe-
rinde otopark sorununu da getirdi. Otopark 
sorununu belediye çeşitli yerler yapabilir 
ancak bu konuda vatandaşlarımızın da 
bilinçlenmesi gerekiyor. Vatandaşlar burada 
market alışverişine giderken bile hemen çı-
kacağım diyor ve yolun ortasına park ediyor 
ve alışverişini yapıyor. Halkımız da üstüne 
düşeni yapsa bu sorun ortadan kalkar diye 
düşünüyorum.” şeklinde konuştu.
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Memleketi Bozkır’dan geldiği 
Çumra’da birçok iş yapan ancak 
girdiği mermer sektörünü öğ-

renerek kendi firmasını kuran Sağdıç Mermer 
ve Granit Sahibi Abdurrahman Sağdıç, ilçede 
sektöründe önemli bir konuma geldi. Mermer 
işini geç yaşlarda öğrenmesine karşın azmederek 
kaliteli işlere imza atan Sağdıç, Çumra’nın örnek 
gösterilecek esnafları arasına girmeyi başardı. 
İş hayatıyla ilgili bilgiler veren Sağdıç, “2006’da 
Çumra’ya geldim. Burada çok işler değiştirdim. 
Değirmende çalıştım, sütçüde çalıştım. Geçici 
olarak sanayi imamlığı yaptım 2 yıl. İmamlık 
yaparken ek iş yapmam gerekiyordu. Mermer-
ciliğe girdim. Orada bu işi yaparken öğrendim 
ve kendim yapmaya karar verdim. 2010 yılında 
da kendi dükkanımı açtım. İşimi severek ya-
pıyorum. Öğrenmenin yaşı yoktur. Ben bu işi 
yapıyorum dedikten sonra yapılamayacak bir şey 
de yok. Ben bu mesleği geç öğrendim ama çok 
şükür işimiz güzel” dedi. 

İNŞAAT İŞİ SEZONLUK BİR İŞ

İşlerinin inşaat sezonuna göre değişken-
lik gösterdiğini vurgulayan Sağdıç, “İnşaat işi 
sezonluk bir iş. Bu anlamda inşaat işlerinin 
yoğun olduğu dönemlerde tabi bizim işlerimiz de 
artıyor. İşlerimizin arttığı dönemlerde persone-
limiz 4-5 kişiye kadar çıkabiliyor. Ama işimiz az 
olduğu dönemlerde birkaç kişiyle çalışıyoruz. 
Bu şekilde şimdilik işimizi yapmaya gayret göste-
riyoruz” ifadelerini kullandı. 

REKABET ARTTI AMA RIZKI VEREN ALLAH

“Biz suni mermer üretimi yapıyoruz” diyen 
Sağdıç, doğal mermer, granit, mezar işçiliği gibi 
mermere dair birçok ürün ortaya koyduklarını 
söyledi. Çumra’da mermer sektöründe rekabetin 
son yıllarda arttığını ancak buna karşın sektörün 
iyi durumda olduğunu dile getiren Sağdıç, şöyle 
devam etti, “Mermer sektörü şuanda Çum-
ra’da iyi. Ama önceden daha iyiydi. 5-6 yıl önce 

mermer işi yapan 5-6 kişi vardı ama şimdi 15’e 
yakın mermer işi yapan var. Tabiki rızkı veren 
Allah. Herkes sebebini işledikten sonra evine 
rızık götürecek. Ama tabi bu sıralar piyasalar 
sıkıntılı olduğu için ister istemez bizim işlerimiz 
de yavaşladı. Ama çok şükür evimize ekmek 
götürüyoruz.”

HEDEFLERİ VAR

Sağdıç, 200 metrekaresi kapalı olmak üzere 
300 metrekarelik üretim alanının olduğunun 
bilgisini verdi. Şimdilik bu alanın kendisine 
yeterli olduğunu ancak ürünlerinin depolanması 
noktasında hedeflerinin olduğunu belirterek, “Bir 
arazim var oraya kısmet olursa depo gibi bir yer 
yapmayı düşünüyorum” şeklinde konuştu. 

PANDEMİ BİZİ ÇOK ETKİLEMEDİ 

Sağdıç, müşterinin talebine göre ilçe dışında 
da hizmet verdiğini söyledi. Konuya açıklık geti-
ren Sağdıç, “Biz daha çok Çumra’ya çalışıyoruz. 
İlçe dışına da çalışırız ama müşterimiz Çumralı-
dır, bizim işçiliğimizi bilir. Şurada bir işimiz var 
der gideriz yaparız. Bu anlamda Çumra dışına da 
hizmet veriyoruz” dedi. Birçok sektörü olumsuz 
etkileyen pandemi sürecinin mermer sektörüne 
olan etkilerini de değerlendiren Sağdıç, “Pande-
mi süreci piyasaları illaki etkiledi. Ama restoran-
lar gibi, kafeler gibi etkilemedi” değerlendirmesi 
yaptı. 

ÇUMRA GÜZEL BİR İLÇE

Çumra’da ticaretin oldukça güzel olduğuna 
değinen Sağdıç, önemli olanın çalışmak olduğu-
nu vurguladı. Çalışarak, Çumra’nın ekmeğini yi-
yerek bugünlere geldiklerini dile getiren Sağdıç, 
şunları kaydetti, “Burada iyi insanlarla çalışmaya 
özen gösteriyorum. Çumra’dan oldukça memnu-
nuz. Ticareti, esnaflığı güzel bir ilçe. Bu anlamda 
Çumra’mız güzel. Çumra’da iş bulamadım diyen 
yalan söyler. Eleman sıkıntımız var. Herkes masa 

başı iş istiyor. Ama öyle bir dünya yok. Çobanı da 
lazım, mermercisi de lazım, mobilyacısı da lazım. 
Gençler elinde tesbih dolanıp duruyorlar. Bizim 
Çumra’nın büyükleri de çalışkan aslında ama 
gençlerimiz bu kadar değil. Çok çalışan bir yer-
lere geliyor. Bu anlamda gençlerimizin çalışması 
gerekiyor. Kolay hiçbir iş yok. Yemeği bile yerken 
gevmeden yutamıyoruz.”

‘ÇALIŞMADAN 
HIÇBIR ŞEY OLMAZ’

Memleketi Bozkır’dan 2006 yılında geldiği Çumra’da farklı 
sektörlerde çalıştıktan sonra mermer işine giren Sağdıç 

Mermer ve Granit Sahibi Abdurrahman Sağdıç, “Öğrenmenin 
yaşı yok. Çalışmadan hiçbir şey olmaz” dedi 
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Çumra’da uzun süredir ayakkabı 
imalatı ile uğraşan Mehmet Ali ve 
Hüseyin Çelen kardeşler, yıllardır 

yaptıkları iş ile çorbalarını kaynat-
maya çalışıyor. Kişiye özel ayakkabı üreten 
kardeşler, ilçede de oldukça saygı görüyor. 
Çumra’da ayakkabı konusunda önemli işle-
re imza atan kardeşlerin beraber çalışması 
da dikkat çekiyor. Verilen siparişleri de kısa 
süre içerisinde teslim eden Çelen kardeşler, 
azimleri ile herkese örnek oluyor.

Çumra’da 40 yılı aşkın süredir ayakkabı 
imal eden Hüseyin ve Mehmet Ali Çelen 
kardeşler, ürettikleri özel ayakkabılar ile 
birçok kişinin vazgeçilmez uğrak yerlerin-
den bir tanesi durumundalar. Seri üretim 
değil de sipariş üzerine kişiye özel ayakkabı 
üreten Çelen kardeşler, zamanında üret-
tikleri Çumra Yazlığı isimli özel ayakkabı 
ile de Çumra’nın ismini Türkiye’nin birçok 
yerine duyurmuşlar. Ayakkabıların yüzde 
100 el yapımı olduklarını dile getiren Hü-
seyin Çelen, “Ayakkabılarımız yüzde yüz el 
yapımıdır. Derisinden, sayasından, forasın-
dan, tabanına kadar el yapımıdır. 50 yıldır 
çalışıyoruz. Bizden sonra kimse yok. Şimdi-
ye kadar talep var ki ayakta durduk. Kişiye 
özel yaparız ayakkabıyı” dedi. Konya’dan 
ayakkabı için kendilerine geldiklerini dile 
getiren Çelen, “Konya’dan geliyorlar, köy-
lerden geliyorlar özel ayakkabılar istiyorlar. 
Biz de isteğe göre yapıyoruz. Bizim ayak-
kabıları hazırda bulamazsın. Sipariş verilir 
biz de yaparız. Ayak ölçüsü alarak yaparız. 
41 numara giyiyorum bana 41 yap, deyip 
yapmıyoruz. Özel ölçü alıp tam ayağa göre 
yaparız” diye konuştu. Çelen, günlük 2-3 
çift ayakkabı imal ettiklerini dile getirdi. 

ÇUMRA’NIN İSMİNİ DUYURDUK

 1980’li yıllarda ürettikleri özel ayakkabı 
ile Çumra’nın ismini dünyaya duyurdukları-
nı dile getiren Çelen, “1980 yıllarda özel bir 
ayakkabı yaptık ‘Çumra Yazlığı’ diye. Her 
yere duyuldu bu isim. 4 bir taraftan bize bu 
ayakkabıyı almaya geliyorlardı. Artık yap-
mıyoruz” ifadelerini kullandı. Fabrikasyon 
sisteme ayak uydurmadıklarını dile getiren 
Çelen, “Biz yerel çalışıyoruz. Burada kaldık. 
Çorbamız kaynıyor. Toplu siparişler geliyor 
almıyoruz. Siparişleri 3-4 gün içinde teslim 
ediyoruz” diye konuştu. Düğün, cenaze gibi 
günlerde hiçbir dostlarını yalnız bırakma-
dıkları da öğrenilen Çelen kardeşlerin, bu 
yönleri de Çumra’da büyük takdir topluyor.

ÇELEN KARDEŞLERIN ISTIKRARI 
DIKKAT ÇEKIYOR

Çumra’da 40 yılı aşkın süredir ayakkabı imal eden Mehmet Ali ve Hüseyin Çelen kardeşler, ilçenin 
saygın esnaflarından biri olarak göze çarpıyor. Kardeşlerden, Hüseyin Çelen, ‘Kişiye özel ayakkabı 

yapıyoruz.’ ifadesini kullanırken, Mehmet Ali Çelen ise yerel çalıştıklarını ve siparişleri kısa süre içinde 
tamamladıklarını ifade etti.

224



Çumra’da uzun süredir ayakkabı 
imalatı ile uğraşan Mehmet Ali ve 
Hüseyin Çelen kardeşler, yıllardır 

yaptıkları iş ile çorbalarını kaynat-
maya çalışıyor. Kişiye özel ayakkabı üreten 
kardeşler, ilçede de oldukça saygı görüyor. 
Çumra’da ayakkabı konusunda önemli işle-
re imza atan kardeşlerin beraber çalışması 
da dikkat çekiyor. Verilen siparişleri de kısa 
süre içerisinde teslim eden Çelen kardeşler, 
azimleri ile herkese örnek oluyor.

Çumra’da 40 yılı aşkın süredir ayakkabı 
imal eden Hüseyin ve Mehmet Ali Çelen 
kardeşler, ürettikleri özel ayakkabılar ile 
birçok kişinin vazgeçilmez uğrak yerlerin-
den bir tanesi durumundalar. Seri üretim 
değil de sipariş üzerine kişiye özel ayakkabı 
üreten Çelen kardeşler, zamanında üret-
tikleri Çumra Yazlığı isimli özel ayakkabı 
ile de Çumra’nın ismini Türkiye’nin birçok 
yerine duyurmuşlar. Ayakkabıların yüzde 
100 el yapımı olduklarını dile getiren Hü-
seyin Çelen, “Ayakkabılarımız yüzde yüz el 
yapımıdır. Derisinden, sayasından, forasın-
dan, tabanına kadar el yapımıdır. 50 yıldır 
çalışıyoruz. Bizden sonra kimse yok. Şimdi-
ye kadar talep var ki ayakta durduk. Kişiye 
özel yaparız ayakkabıyı” dedi. Konya’dan 
ayakkabı için kendilerine geldiklerini dile 
getiren Çelen, “Konya’dan geliyorlar, köy-
lerden geliyorlar özel ayakkabılar istiyorlar. 
Biz de isteğe göre yapıyoruz. Bizim ayak-
kabıları hazırda bulamazsın. Sipariş verilir 
biz de yaparız. Ayak ölçüsü alarak yaparız. 
41 numara giyiyorum bana 41 yap, deyip 
yapmıyoruz. Özel ölçü alıp tam ayağa göre 
yaparız” diye konuştu. Çelen, günlük 2-3 
çift ayakkabı imal ettiklerini dile getirdi. 

ÇUMRA’NIN İSMİNİ DUYURDUK

 1980’li yıllarda ürettikleri özel ayakkabı 
ile Çumra’nın ismini dünyaya duyurdukları-
nı dile getiren Çelen, “1980 yıllarda özel bir 
ayakkabı yaptık ‘Çumra Yazlığı’ diye. Her 
yere duyuldu bu isim. 4 bir taraftan bize bu 
ayakkabıyı almaya geliyorlardı. Artık yap-
mıyoruz” ifadelerini kullandı. Fabrikasyon 
sisteme ayak uydurmadıklarını dile getiren 
Çelen, “Biz yerel çalışıyoruz. Burada kaldık. 
Çorbamız kaynıyor. Toplu siparişler geliyor 
almıyoruz. Siparişleri 3-4 gün içinde teslim 
ediyoruz” diye konuştu. Düğün, cenaze gibi 
günlerde hiçbir dostlarını yalnız bırakma-
dıkları da öğrenilen Çelen kardeşlerin, bu 
yönleri de Çumra’da büyük takdir topluyor.

ÇELEN KARDEŞLERIN ISTIKRARI 
DIKKAT ÇEKIYOR

Çumra’da 40 yılı aşkın süredir ayakkabı imal eden Mehmet Ali ve Hüseyin Çelen kardeşler, ilçenin 
saygın esnaflarından biri olarak göze çarpıyor. Kardeşlerden, Hüseyin Çelen, ‘Kişiye özel ayakkabı 

yapıyoruz.’ ifadesini kullanırken, Mehmet Ali Çelen ise yerel çalıştıklarını ve siparişleri kısa süre içinde 
tamamladıklarını ifade etti.

225



226

MATBAA



227



Ulusal marketler zinciri olan ma-
ğazaların artmasıyla küçük çaplı 
bakkallar ve marketlerin olum-

suz etkilenmesine karşın, sektörde hala 
atakta durmayı bilen esnaflar bulunuyor. 
Bunlardan biri de Çumra’da hizmet veren 
Baskın Alışveriş Merkezi Sahibi Mahmut 
Baskın. Babasının 1995 yılında Çumra’da 
açtığı bakkal dükkanıyla sektöre giren 
Baskın, bakkalların büyük marketlerin 
gölgesinde kalmaya başlamasıyla market-

leşme yoluna gitti. Her ne kadar zor şartlar 
altında bu dönüşüme girmiş olsa da ba-
şarıyı yakalayan Baskın, Çumra’da önemli 
marketler arasındaki yerini aldı. Kaliteli ve 
ucuz ürünlerle Çumralı’ya hizmet veren 
Baskın, Çumra’ya hizmet vermekten duy-
duğu mutluluğu dile getiriyor. 

BAŞARIYA KOŞTU 

1995 yılından buyana sektörde oldukla-

rını belirten Baskın Alışveriş Merkezi Sahi-
bi Mahmut Baskın, bakkal olarak girdikleri 
sektörde markete başarılı bir dönüş yaptık-
larını söyledi. Sektördeki bu giriş serüve-
ninden bahseden Baskın, şunları söyledi, 
“Babam uzun süre İstanbul’da çalışıyor. 
Bizi de İstanbul’a götürmeyi planlarken, 
kapı komşusu vefat ediyor ve bu durumu 1 
hafta sonra öğreniyor. Bu nedenle “İstan-
bul’da yaşanmaz” diyerek 1995 yılında 
İstanbul’dan Çumra’ya dönüş yapıyor. 
Burada dönünde bakkal dükkanı açıyor. Az 
olsun Çumra’mızda olsun diyerek burada 
sektöre girmiş. Tabi bakkalda veresiye çok 
fazla. Bu nedenle ben markete dönme dü-
şüncesine girdim. Babam bunu ilk başlarda 
kabul etmedi hatta bu nedenle babamla 
kavgamız oldu. Hatta ben işten ayrılarak 
farklı bir işte çalıştım bir süre. Sonrasında 
birileri aracı oldu ve babamla barıştırdılar. 
Ama ben bu işi yaparsak markete geçe-
ceğiz dedim. Çünkü durmadan veresiye 
çalışıyoruz ve olmuyor. Markette veresi-
yeyi bitirelim dedik. 2011 yılının 7. ayında 
markete geçiş yaptık. Babamın gönlü yoktu 
ama açtık, 2 kamyon mal geldi öyle dol-
durduk marketi. Şimdi 9-10 yıl oldu belli 
bir seviyeye geldik artık. Dükkanı doldu-
ramayacağız diye korkuyorduk ama çok 
şükür korktuğumuz gibi olmadı, Çumra’da 
sayılı marketlerdeniz. Babam zaten emekli 

‘ÇUMRA KONYA’NIN 
PARLAYAN YILDIZI’

Son yıllarda Çumra’nın büyük bir ivme yakaladığını dile getiren Baskın Alışveriş 
Merkezi Sahibi Mahmut Baskın, Çumra’yı Konya’nın yıldızı olarak tanımladı 

oldu bana devretti marketi. Sağ olsun hep 
destekçim. Baskım AVM bu şekilde başladı 
ve gelişti.”

UCUZ VE KALİTELİ MAL VERİYORUZ 

Marketçiliğe geçişin zor olsa da gelinen 
noktada bu adımdan dolayı mutlu olduk-
larını dile getiren Baskın, “Toptan fiyatı-
na perakende satışlarımız var. Pandemi 
döneminde vatandaşlarımıza destek olmaya 
çalıştık. Elimizden gelen her şeyi yapmaya 
çalışıyoruz. Bakkal olarak kalsaydık ne Mev-
lüt Baskın’ı ne de Mahmut Baskın’ı kimse 
tanımayacaktı. Bir de 3 harfliler dediğimiz 
ulusal marketler zincirleri var. Onlar her 
yere mağa açmaya devam ediyor. O nedenle 
bakkal kültürü artık bitti. Hatta marketler 
de zor durumda. Dayanabilecek gücü olan 
marketler devam ediyor. Biz yüklü mal 
alıyoruz, fiyatını hesaplı vermeye çalışıyo-
ruz. Dükkanımız kirada değil. Dolayısı ile 
uluslararası marketlerdeki ürünlerin fiyatları 
bizim fiyatlarımızdan yüksek kalıyor. Bu ne-
denle vatandaşlarımız da bizi tercih ediyor” 
dedi. 

VERESİYE OLAYI ESNAFI ZORLUYOR

Çumra’da veresiye sisteminin yaygın 
olduğunu belirten Baskın, bu durumun 
küçük esnafları etkilediğini söyledi. Ancak 

genel anlamda Çumra’nın ticaretinin iyi 
durumda olduğuna dikkat çeken Baskın, 
şunları söyledi, “Veresiyeden dolayı zaten 
esnaflar zorlanıyor. Çumra’da çok güzel 
iş olur. Potansiyeli büyük. Dükkan açıp da 
zarar ettim diyen nadirdir. Özellikle Şeker 
Fabrikası geldikten sonra Çumra çok gelişti. 
Parası olmayan yok gibi. Ama veresiye olayı 
bazı esnaflarımızı zorluyor tabi.”

SOSYAL YÖNÜ DE VAR

Çumra’da ticaretin yanında sosyal bir 
yönünün de olduğunu anlatan Baskın, 
konuyla ilgili şu detayları paylaştı, “2016-
2017 yılında Çumra Futbol Şube Sorumlu-
luğu yaptım. Futbol tutkusu biriyim. Hem 
Konyaspor hem de Çumraspor’u destekle-
rim. Sosyal yönümüz de çok fazla. Sosyal 
aktivitelere mümkün oldukça katılırım. 
Ayrıca futbolda da mahalle turnuvalarını 
dahi takip ederim ve bizzat içerisinde yer 
alırım. Konya’daki futbol organizasyonlarını 
sık sık takip ederim. Konya’da yine halı saha 
turnuvalarına katılırım. Futbolu çok severim 
yani. Özellikle Konyaspor’u destekleyen 
ve fanatiği olan biriyim. Futbol olmazsa 
olmazımız.”

ÇUMRA ÇOK GELİŞTİ

Çumra konusunda da değerlendirme-

lerde bulunan Baskın, Çumra’nın dünden 
bugüne büyük bir gelişim sağladığına vurgu 
yaptı. Özellikle Çumra Şeker’in ilçeye büyük 
değer kattığını dile getiren Baskın, sözlerine 
şöyle devam etti, “Çumra’ya destek çok şu-
anda. Eskilere göre Çumra çok gelişti. Özel-
likle Konya Şeker’in kurulmasından sonra 
Çumra çok değişti ve gelişti. Yine Çumra 
Organize Sanayi Bölgesi’ne de yeni firma-
lar geliyor. Çumra bu anlamda çok gelişti 
gelişmeye de devam ediyor. Göç de alıyoruz. 
Şuan Çumra’da evlerin bu kadar değerlene-
ceğini kim derdi? Çumra Konya’nın parlayan 
yıldızı. Bu açıdan Çumra’nın geleceğini ben 
güzel görüyorum. Yatırım yapmak isteyenle-
rin Çumra’ya gelmesini tavsiye ederim.”

‘SOSYAL ALAN SORUNUMUZ VAR’

Tüm bu gelişmelere karşın Çumra’nın 
sorunlarının da olduğuna vurgu yapan 
Baskın, sorunları şöyle dile getirdi, “Tabi 
Çumra’nın sorunları da var. Özellikle me-
sela bir otopark sorunu var ilçede. Ayrıca 
Çumra’da bir sosyal alan sorunu var. Mesela 
sinema yok, tiyatro yok, havuzumuz çalışır 
hale gelemedi, hamamımız yok. Dolayısı ile 
vatandaşlarımızın sosyal aktivitelere katıla-
bileceği alanlarımız yok. İnsanlarımız neden 
bir sinema için Konya’ya gidiyor? Çumra’da 
yapılıp insanların buraları kullanması gere-
kiyor.”
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Ulusal marketler zinciri olan ma-
ğazaların artmasıyla küçük çaplı 
bakkallar ve marketlerin olum-

suz etkilenmesine karşın, sektörde hala 
atakta durmayı bilen esnaflar bulunuyor. 
Bunlardan biri de Çumra’da hizmet veren 
Baskın Alışveriş Merkezi Sahibi Mahmut 
Baskın. Babasının 1995 yılında Çumra’da 
açtığı bakkal dükkanıyla sektöre giren 
Baskın, bakkalların büyük marketlerin 
gölgesinde kalmaya başlamasıyla market-

leşme yoluna gitti. Her ne kadar zor şartlar 
altında bu dönüşüme girmiş olsa da ba-
şarıyı yakalayan Baskın, Çumra’da önemli 
marketler arasındaki yerini aldı. Kaliteli ve 
ucuz ürünlerle Çumralı’ya hizmet veren 
Baskın, Çumra’ya hizmet vermekten duy-
duğu mutluluğu dile getiriyor. 

BAŞARIYA KOŞTU 

1995 yılından buyana sektörde oldukla-

rını belirten Baskın Alışveriş Merkezi Sahi-
bi Mahmut Baskın, bakkal olarak girdikleri 
sektörde markete başarılı bir dönüş yaptık-
larını söyledi. Sektördeki bu giriş serüve-
ninden bahseden Baskın, şunları söyledi, 
“Babam uzun süre İstanbul’da çalışıyor. 
Bizi de İstanbul’a götürmeyi planlarken, 
kapı komşusu vefat ediyor ve bu durumu 1 
hafta sonra öğreniyor. Bu nedenle “İstan-
bul’da yaşanmaz” diyerek 1995 yılında 
İstanbul’dan Çumra’ya dönüş yapıyor. 
Burada dönünde bakkal dükkanı açıyor. Az 
olsun Çumra’mızda olsun diyerek burada 
sektöre girmiş. Tabi bakkalda veresiye çok 
fazla. Bu nedenle ben markete dönme dü-
şüncesine girdim. Babam bunu ilk başlarda 
kabul etmedi hatta bu nedenle babamla 
kavgamız oldu. Hatta ben işten ayrılarak 
farklı bir işte çalıştım bir süre. Sonrasında 
birileri aracı oldu ve babamla barıştırdılar. 
Ama ben bu işi yaparsak markete geçe-
ceğiz dedim. Çünkü durmadan veresiye 
çalışıyoruz ve olmuyor. Markette veresi-
yeyi bitirelim dedik. 2011 yılının 7. ayında 
markete geçiş yaptık. Babamın gönlü yoktu 
ama açtık, 2 kamyon mal geldi öyle dol-
durduk marketi. Şimdi 9-10 yıl oldu belli 
bir seviyeye geldik artık. Dükkanı doldu-
ramayacağız diye korkuyorduk ama çok 
şükür korktuğumuz gibi olmadı, Çumra’da 
sayılı marketlerdeniz. Babam zaten emekli 

‘ÇUMRA KONYA’NIN 
PARLAYAN YILDIZI’

Son yıllarda Çumra’nın büyük bir ivme yakaladığını dile getiren Baskın Alışveriş 
Merkezi Sahibi Mahmut Baskın, Çumra’yı Konya’nın yıldızı olarak tanımladı 

oldu bana devretti marketi. Sağ olsun hep 
destekçim. Baskım AVM bu şekilde başladı 
ve gelişti.”

UCUZ VE KALİTELİ MAL VERİYORUZ 

Marketçiliğe geçişin zor olsa da gelinen 
noktada bu adımdan dolayı mutlu olduk-
larını dile getiren Baskın, “Toptan fiyatı-
na perakende satışlarımız var. Pandemi 
döneminde vatandaşlarımıza destek olmaya 
çalıştık. Elimizden gelen her şeyi yapmaya 
çalışıyoruz. Bakkal olarak kalsaydık ne Mev-
lüt Baskın’ı ne de Mahmut Baskın’ı kimse 
tanımayacaktı. Bir de 3 harfliler dediğimiz 
ulusal marketler zincirleri var. Onlar her 
yere mağa açmaya devam ediyor. O nedenle 
bakkal kültürü artık bitti. Hatta marketler 
de zor durumda. Dayanabilecek gücü olan 
marketler devam ediyor. Biz yüklü mal 
alıyoruz, fiyatını hesaplı vermeye çalışıyo-
ruz. Dükkanımız kirada değil. Dolayısı ile 
uluslararası marketlerdeki ürünlerin fiyatları 
bizim fiyatlarımızdan yüksek kalıyor. Bu ne-
denle vatandaşlarımız da bizi tercih ediyor” 
dedi. 

VERESİYE OLAYI ESNAFI ZORLUYOR

Çumra’da veresiye sisteminin yaygın 
olduğunu belirten Baskın, bu durumun 
küçük esnafları etkilediğini söyledi. Ancak 

genel anlamda Çumra’nın ticaretinin iyi 
durumda olduğuna dikkat çeken Baskın, 
şunları söyledi, “Veresiyeden dolayı zaten 
esnaflar zorlanıyor. Çumra’da çok güzel 
iş olur. Potansiyeli büyük. Dükkan açıp da 
zarar ettim diyen nadirdir. Özellikle Şeker 
Fabrikası geldikten sonra Çumra çok gelişti. 
Parası olmayan yok gibi. Ama veresiye olayı 
bazı esnaflarımızı zorluyor tabi.”

SOSYAL YÖNÜ DE VAR

Çumra’da ticaretin yanında sosyal bir 
yönünün de olduğunu anlatan Baskın, 
konuyla ilgili şu detayları paylaştı, “2016-
2017 yılında Çumra Futbol Şube Sorumlu-
luğu yaptım. Futbol tutkusu biriyim. Hem 
Konyaspor hem de Çumraspor’u destekle-
rim. Sosyal yönümüz de çok fazla. Sosyal 
aktivitelere mümkün oldukça katılırım. 
Ayrıca futbolda da mahalle turnuvalarını 
dahi takip ederim ve bizzat içerisinde yer 
alırım. Konya’daki futbol organizasyonlarını 
sık sık takip ederim. Konya’da yine halı saha 
turnuvalarına katılırım. Futbolu çok severim 
yani. Özellikle Konyaspor’u destekleyen 
ve fanatiği olan biriyim. Futbol olmazsa 
olmazımız.”

ÇUMRA ÇOK GELİŞTİ

Çumra konusunda da değerlendirme-

lerde bulunan Baskın, Çumra’nın dünden 
bugüne büyük bir gelişim sağladığına vurgu 
yaptı. Özellikle Çumra Şeker’in ilçeye büyük 
değer kattığını dile getiren Baskın, sözlerine 
şöyle devam etti, “Çumra’ya destek çok şu-
anda. Eskilere göre Çumra çok gelişti. Özel-
likle Konya Şeker’in kurulmasından sonra 
Çumra çok değişti ve gelişti. Yine Çumra 
Organize Sanayi Bölgesi’ne de yeni firma-
lar geliyor. Çumra bu anlamda çok gelişti 
gelişmeye de devam ediyor. Göç de alıyoruz. 
Şuan Çumra’da evlerin bu kadar değerlene-
ceğini kim derdi? Çumra Konya’nın parlayan 
yıldızı. Bu açıdan Çumra’nın geleceğini ben 
güzel görüyorum. Yatırım yapmak isteyenle-
rin Çumra’ya gelmesini tavsiye ederim.”

‘SOSYAL ALAN SORUNUMUZ VAR’

Tüm bu gelişmelere karşın Çumra’nın 
sorunlarının da olduğuna vurgu yapan 
Baskın, sorunları şöyle dile getirdi, “Tabi 
Çumra’nın sorunları da var. Özellikle me-
sela bir otopark sorunu var ilçede. Ayrıca 
Çumra’da bir sosyal alan sorunu var. Mesela 
sinema yok, tiyatro yok, havuzumuz çalışır 
hale gelemedi, hamamımız yok. Dolayısı ile 
vatandaşlarımızın sosyal aktivitelere katıla-
bileceği alanlarımız yok. İnsanlarımız neden 
bir sinema için Konya’ya gidiyor? Çumra’da 
yapılıp insanların buraları kullanması gere-
kiyor.”
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Taşımacılık sektöründe adeta bir bayrak yarışı hikayesiyle baba mesleğini sürdüren Adem Arslan, 
geldiği nokta ile takdir kazandı. Adem Arslan, “Okumak istemedim ve baba mesleğini yapmak istedim. 

Bu bağlamda güvenilir ve kaliteli bir firmayız. Çözüm odaklı çalışıyoruz.” şeklinde konuştu

BİR BAYRAK YARIŞI HİKAYESİ: 
ROA TUR

Çumra’nın önemli taşımacıların-
dan bir diğeri ROA Tur. Babadan 
oğula adeta bir bayrak yarışı gibi 
babasının izinden giden Adem 

Arslan’ın öncülüğündeki taşımacılık şirketi 
kalitesi ve güvenliğiyle öne plana çıkıyor. 
Şirketin adını babasına atfeden Adem Ars-
lan, Ramazan oğlu Adem adı altında ‘ROA’ 
Tur şeklinde değiştirdi. Şoförlüğe merak 
duyarak başladığı iste önemli işler imza 
atam Adem Arslan’ın hikayesi Çumra adına 
okunacak cinste

Çumra’nın önemli taşımacı şirketi ROA 
Tur sahibi Adem Arslan kendisini tanıtarak 
başladığı konuşmasında ilk olarak şunları 
söyledi: “1976 yılında Çumra’da doğdum. 
İlkokulu Çumra’da bitirdim ve sonrasında 

Endüstri Melek Lisesi’ne başladım. Otobüs 
hayatını sevdiğim için okulu bıraktım. Aka-
binde liseyi dışardan bitirdim. Önce muavin 
olarak işe başladım. Bir şirketimiz vardı ve 
babamın sorumluluğundaydı. Genç yaşta 
mesleğe başladığımdan dolayı bazı müş-
terilerimiz tedirginlikle bakıyordu. ‘Bu mu 
bizi götürecek diye’ söyleniyorlardı. Ancak 
benim de bu mesleğe merakım olduğundan 
dolayı hemen öğrendim şoförlüğü. Baba 
mesleğini sürdürmek istedim. Bir süre kar-
deşimle beraber bu işimizi sürdürdük. 200 
yılından sonra başka bir firma ile çalışmaya 
başladık. 2004’te bu işten ayrıldık ve servis 
işine atıldık. İlk işimiz olarak Şeker fabrika-
sının ihalesini aldık. Ondan sonrasında ise 
okul servisi işini yapmaya başladık. Çeşitli 

geziler düzenledik. En son olarak ise C pla-
ka aldık ve kurumsallığımızı genişlettik.” 

BABAMA ATFEDİLMESİ GEREKİYORDU

Firma ismine açıklık getiren Adem 
Arslan, “Babam benim okumamı isterdi 
ancak benim tek hedefim baba mesleğimi 
sürdürmekti. Adeta bir bayrak yarışı gibi 
iş olanaklarımızı genişlettik ve şu anki şir-
ketimizin ismini de ROA Tur yaptık. Şirket 
ismimizin açılımını anlamlı bir şe olmasını 
istedik. Ramazan oğlu Adem adı altında 
kısaltması olarak da ROA Tur yaptık. Çünkü 
babamızın işiydi ve ona atfedilmesi gereki-
yordu biz de bu doğrultuda böyle bir karar 
aldık.” şeklinde konuştu.

ÇARKI DÖNDÜRMEYE ÇALIŞTIK

Okulların kapatılmasıyla yaşadıkları 
zorlukları açıklayan ROA Tur sahibi Adem 
Arslan, “Okulların kapatılması bizleri ol-
dukça kötü etkiledi. Araçlarımızın birçoğu-
nu garaja çekmek zorunda kaldık ekonomik 
anlamda da zorluklar yaşadık ancak ekstra 
ve farklı işler alarak bu çarkı döndürmeye 
çalıştık. Çalışanlarımızı çıkarmadık. Okulla-
rın gezileri veya başka organizasyonları için 
bundan sonraki süreçte bu tarz etkinliklere 
daha fazla ağırlık vereceğiz. Şu an sadece 
Şeker Fabrikası’ndaki personelleri taşıyo-
ruz. Ancak bundan sonraki süreçte çeşitli 
plan ve projelerimiz var ve bunları ilerleyen 
süreçte hayata geçireceğiz. Severek işimiz 
yapıyoruz.” dedi.

ÖNLEMLERİMİZİ ALIYORUZ

Taşımacılık işinin zorluklarına da dikkat 
çeken başarılı iş insanı konuyla alakalı 
şunları söyledi: “Bizim işler saniyelik ve 
dakikalık işler. Araçlarımız kaza yapabilir 
bozulabilir. Bunun için önlemlerimiz var 
zaman zaman arkadaşlarımızla görüşüyoruz 
ve neleri yapıp neleri yapmamaları konu-
sunda uyarıyoruz. Yıllardır mesleğin içinde 
olduğumuz için nelerin olabileceğini önce-

den kestirebiliyoruz. Bu bağamda önlemle-
rimizi ona göre alıyoruz.  Çalışma açısından 
ister istemez zorluklarımız oluyor. Dene-
yimli şoför bulmakta zorlanıyoruz. Yarın 
bir çalışanımız işten ayrılacağım dediğinde 
onun yerini doldurmak zor olabiliyor. 3-4 
servisimizin yanı sıra birçok otobüsümüz 
var. Büyük araç kullanabilen Çumra içinde 
sınırlı sayıda insan var.” 

RECEP KONUK’UN ÇOK FAYDASI OLDU

Çumra’nın tarım konusundaki yerine 
değinen Adem Arslan, “Çumra tam anla-
mıyla tarım ilçesi. İlk kez yerleşik hayata 
geçinilen yer. Bizim taşımacılık mesleğinin 
ise çok fazla olmadığı bir bölge. Çumra’da 
yapabilenler için çiftçilik bulunmaz bir 
nimet. Birçok arkadaşımız da çiftçilik ile 
uğraşıyor ve iyi de bir kazanç sağlıyor. 
Verimli topraklarımız var. Recep Konuk’un 
Çumra’ya oldukça katkısı oldu. Şeker 
Fabrikasının burada yer alması her türlü iş 
alanını olumlu yönde etkiledi. Eski yıllarda 
Konya’da kısıtlı bir şekilde ev varken şu an 
birçok ev yapıldı ve o evlerin çoğunda fabri-
kada çalışan insanlar oturuyor.” ifadelerini 
kullandı. 

OTOPARK SIKINTIMIZ VAR

Çumra ilçesinin eksiklikleri hakkında 
da konuşan ROA Tur sahibi Adem Arslan, 
“Çumra’nın otopark sıkıntısı var. Tarım 
ilçesi olduğundan dolayı yazın insanlar 
çalışırken, kışın oturuyorlar ve kışı birçok 
gencimiz işsiz bir şekilde yazın olmasını 
bekleyerek geçiyor. Belediyenin yatırımı 
doğrultusunda bir iş alanı oluşturulmalı ve 
kışın bir etkinlik ya da başka bir şey yapı-
larak bu gençlerimizi kötü alışkanlıklardan 
uzaklaştırılarak bir iş yapılabilir.” şeklinde 
görüş belirtti. 

ÇÖZÜM ODAKLI ÇALIŞIYORUZ

İnsanların neden ROA Tur’u seçmeleri 
sorusuna da cevap veren Adem Arslan, 
“İnsanların ROA TUR’u seçmeleri için 
birçok nedeni olabilir, bizim için önemli 
olan vatandaşlarımızın rahat ve güvenli 
yolculuğudur. Bizim çalışanlarımız oldukça 
tecrübeli ve güler yüzlüdür. ROA TUR’da 
güven ve istikrar önemlidir. Çalışanlarımız-
da bir sıkıntı olmadığı sürece biz çalışanla-
rımızla yollarımızı ayırmıyoruz. Şoförlerimiz 
istikrarlı olduğunda o araçla yolculuk yapan 
insanlarda şoförün huyuna, hal ve hare-
ketlerine göre davranıyor. Çözüm odaklı 
çalışıyoruz. Herkese yardımcı olmaya çalışı-
yoruz.” dedi.
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Taşımacılık sektöründe adeta bir bayrak yarışı hikayesiyle baba mesleğini sürdüren Adem Arslan, 
geldiği nokta ile takdir kazandı. Adem Arslan, “Okumak istemedim ve baba mesleğini yapmak istedim. 

Bu bağlamda güvenilir ve kaliteli bir firmayız. Çözüm odaklı çalışıyoruz.” şeklinde konuştu

BİR BAYRAK YARIŞI HİKAYESİ: 
ROA TUR

Çumra’nın önemli taşımacıların-
dan bir diğeri ROA Tur. Babadan 
oğula adeta bir bayrak yarışı gibi 
babasının izinden giden Adem 

Arslan’ın öncülüğündeki taşımacılık şirketi 
kalitesi ve güvenliğiyle öne plana çıkıyor. 
Şirketin adını babasına atfeden Adem Ars-
lan, Ramazan oğlu Adem adı altında ‘ROA’ 
Tur şeklinde değiştirdi. Şoförlüğe merak 
duyarak başladığı iste önemli işler imza 
atam Adem Arslan’ın hikayesi Çumra adına 
okunacak cinste

Çumra’nın önemli taşımacı şirketi ROA 
Tur sahibi Adem Arslan kendisini tanıtarak 
başladığı konuşmasında ilk olarak şunları 
söyledi: “1976 yılında Çumra’da doğdum. 
İlkokulu Çumra’da bitirdim ve sonrasında 

Endüstri Melek Lisesi’ne başladım. Otobüs 
hayatını sevdiğim için okulu bıraktım. Aka-
binde liseyi dışardan bitirdim. Önce muavin 
olarak işe başladım. Bir şirketimiz vardı ve 
babamın sorumluluğundaydı. Genç yaşta 
mesleğe başladığımdan dolayı bazı müş-
terilerimiz tedirginlikle bakıyordu. ‘Bu mu 
bizi götürecek diye’ söyleniyorlardı. Ancak 
benim de bu mesleğe merakım olduğundan 
dolayı hemen öğrendim şoförlüğü. Baba 
mesleğini sürdürmek istedim. Bir süre kar-
deşimle beraber bu işimizi sürdürdük. 200 
yılından sonra başka bir firma ile çalışmaya 
başladık. 2004’te bu işten ayrıldık ve servis 
işine atıldık. İlk işimiz olarak Şeker fabrika-
sının ihalesini aldık. Ondan sonrasında ise 
okul servisi işini yapmaya başladık. Çeşitli 

geziler düzenledik. En son olarak ise C pla-
ka aldık ve kurumsallığımızı genişlettik.” 

BABAMA ATFEDİLMESİ GEREKİYORDU

Firma ismine açıklık getiren Adem 
Arslan, “Babam benim okumamı isterdi 
ancak benim tek hedefim baba mesleğimi 
sürdürmekti. Adeta bir bayrak yarışı gibi 
iş olanaklarımızı genişlettik ve şu anki şir-
ketimizin ismini de ROA Tur yaptık. Şirket 
ismimizin açılımını anlamlı bir şe olmasını 
istedik. Ramazan oğlu Adem adı altında 
kısaltması olarak da ROA Tur yaptık. Çünkü 
babamızın işiydi ve ona atfedilmesi gereki-
yordu biz de bu doğrultuda böyle bir karar 
aldık.” şeklinde konuştu.

ÇARKI DÖNDÜRMEYE ÇALIŞTIK

Okulların kapatılmasıyla yaşadıkları 
zorlukları açıklayan ROA Tur sahibi Adem 
Arslan, “Okulların kapatılması bizleri ol-
dukça kötü etkiledi. Araçlarımızın birçoğu-
nu garaja çekmek zorunda kaldık ekonomik 
anlamda da zorluklar yaşadık ancak ekstra 
ve farklı işler alarak bu çarkı döndürmeye 
çalıştık. Çalışanlarımızı çıkarmadık. Okulla-
rın gezileri veya başka organizasyonları için 
bundan sonraki süreçte bu tarz etkinliklere 
daha fazla ağırlık vereceğiz. Şu an sadece 
Şeker Fabrikası’ndaki personelleri taşıyo-
ruz. Ancak bundan sonraki süreçte çeşitli 
plan ve projelerimiz var ve bunları ilerleyen 
süreçte hayata geçireceğiz. Severek işimiz 
yapıyoruz.” dedi.

ÖNLEMLERİMİZİ ALIYORUZ

Taşımacılık işinin zorluklarına da dikkat 
çeken başarılı iş insanı konuyla alakalı 
şunları söyledi: “Bizim işler saniyelik ve 
dakikalık işler. Araçlarımız kaza yapabilir 
bozulabilir. Bunun için önlemlerimiz var 
zaman zaman arkadaşlarımızla görüşüyoruz 
ve neleri yapıp neleri yapmamaları konu-
sunda uyarıyoruz. Yıllardır mesleğin içinde 
olduğumuz için nelerin olabileceğini önce-

den kestirebiliyoruz. Bu bağamda önlemle-
rimizi ona göre alıyoruz.  Çalışma açısından 
ister istemez zorluklarımız oluyor. Dene-
yimli şoför bulmakta zorlanıyoruz. Yarın 
bir çalışanımız işten ayrılacağım dediğinde 
onun yerini doldurmak zor olabiliyor. 3-4 
servisimizin yanı sıra birçok otobüsümüz 
var. Büyük araç kullanabilen Çumra içinde 
sınırlı sayıda insan var.” 

RECEP KONUK’UN ÇOK FAYDASI OLDU

Çumra’nın tarım konusundaki yerine 
değinen Adem Arslan, “Çumra tam anla-
mıyla tarım ilçesi. İlk kez yerleşik hayata 
geçinilen yer. Bizim taşımacılık mesleğinin 
ise çok fazla olmadığı bir bölge. Çumra’da 
yapabilenler için çiftçilik bulunmaz bir 
nimet. Birçok arkadaşımız da çiftçilik ile 
uğraşıyor ve iyi de bir kazanç sağlıyor. 
Verimli topraklarımız var. Recep Konuk’un 
Çumra’ya oldukça katkısı oldu. Şeker 
Fabrikasının burada yer alması her türlü iş 
alanını olumlu yönde etkiledi. Eski yıllarda 
Konya’da kısıtlı bir şekilde ev varken şu an 
birçok ev yapıldı ve o evlerin çoğunda fabri-
kada çalışan insanlar oturuyor.” ifadelerini 
kullandı. 

OTOPARK SIKINTIMIZ VAR

Çumra ilçesinin eksiklikleri hakkında 
da konuşan ROA Tur sahibi Adem Arslan, 
“Çumra’nın otopark sıkıntısı var. Tarım 
ilçesi olduğundan dolayı yazın insanlar 
çalışırken, kışın oturuyorlar ve kışı birçok 
gencimiz işsiz bir şekilde yazın olmasını 
bekleyerek geçiyor. Belediyenin yatırımı 
doğrultusunda bir iş alanı oluşturulmalı ve 
kışın bir etkinlik ya da başka bir şey yapı-
larak bu gençlerimizi kötü alışkanlıklardan 
uzaklaştırılarak bir iş yapılabilir.” şeklinde 
görüş belirtti. 

ÇÖZÜM ODAKLI ÇALIŞIYORUZ

İnsanların neden ROA Tur’u seçmeleri 
sorusuna da cevap veren Adem Arslan, 
“İnsanların ROA TUR’u seçmeleri için 
birçok nedeni olabilir, bizim için önemli 
olan vatandaşlarımızın rahat ve güvenli 
yolculuğudur. Bizim çalışanlarımız oldukça 
tecrübeli ve güler yüzlüdür. ROA TUR’da 
güven ve istikrar önemlidir. Çalışanlarımız-
da bir sıkıntı olmadığı sürece biz çalışanla-
rımızla yollarımızı ayırmıyoruz. Şoförlerimiz 
istikrarlı olduğunda o araçla yolculuk yapan 
insanlarda şoförün huyuna, hal ve hare-
ketlerine göre davranıyor. Çözüm odaklı 
çalışıyoruz. Herkese yardımcı olmaya çalışı-
yoruz.” dedi.
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